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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON. D.C. 20463

August 25, 1983

Lawrence T. Miller, Esquire
11 South LaSalle Street
Chicago, Ilinois 60603

Re: MUR 1445

William Preisser

Dear Mr. Miller:

O On August 23, 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, and it will become a part of the public
record within thirty days. However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4) (B)
prohibits any information derived in connection with any
conciliationattempt from becoming public without the written
consent of the respondent and the Commission. Should you wish
any such information to become part of the public record, please

o advise us in writing.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele

Gen al Counsel

By: Kenneth A. Grss
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of ) ) MUR 1445 (82)-
William Preisser ))

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that William Preisser violated 2 U.S.C. 5 441f by allowing

his name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (A) (i)i

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no. action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Agency Holding Corp. (of Chicago) is a corporation

which made a payment to the respondent for the express purpose of
reimbursing Respondent for
making a contribution to a candidate for federal office during

October, 1980.
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Conciliation Agreement
William Preisser

2. Respondent was employed by Agency Holding Corporation of

Chicago, during October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Agency

Holding Corporation (Chicago), and made a contribution to a

federal candidate in the same amount at the request of a

corporate officer.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

5. Respondent was advised by his employer that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent does not contest the conclusion from .the

foregoing facts that he accepted a corporate payment from Agency

Holding Corporation, at approximately the same time he made a

contribution to a federal candidate, allowing his name to be used

by the corporation for the purpose of making a corporate

contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f.

.VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

pursuant to 2 U.S.C. 5 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et sea.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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BY: nneth A.-G Poss
Associate General Counsel

Date

FOR RESPONDENT:

D5a E
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Conciliation Agreement
William Preisser

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement tereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

0

CD

Coune fooMiller
Counsel for Respondent



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Lawrence T. Miller, Esquire
11 South LaSalle Street
Chicago, Ilinols 60603

Re: MUR 1445

William Preisser

Dear Mr. Miller:

On August 23, 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, and it will become a part of the public
record within thirty days. However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B)
prohibits any information derived in connection with any
conciliation attempt from becoming public without the written
consent of the respondent and the Commission. Should you wish
any such information to become part of the public record, please

o advise us in writing.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

00 Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

August 25, 1983

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, D.C. 20006

Re: MUR 1445
C. Nick Catrini

Dear Mr. Mann:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record

!fl within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,

the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

%Sincerely,

• ' Charles N. Steele
C3 Gener 1 Counsel

By: enneth A. Gross 1

Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON. D.C. 20463

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, D.C. 20006

Re: MUR 1445
C. Nick Catrini

Dear Mr. Mann:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,CN4 the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,
*ro

Charles N. Steeleo General Counsel

By: Kenneth A. Gross
00 Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON. D.C. 2063

August 25, 1983

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr. Crotty:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
Gene' 1 Counsel

By: enneth A. Gr ss
Associate General Counsel



t FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr, Crotty:

This is to advise you that 'the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

-T Charles N. Steele
General Counsel

0

By: Kenneth A. Gross
~4v) Associate General Counsel



( FEDERAL ELECTION COMMISSION
Ml WASHINGTON. D.C. 20635 August 25, 1983

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Dolores Wright

Dear Mr. Crotty:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

cm Should you have any questions, please contact Stephen Mims,(NI the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

0

Associate General Counsel
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON, D.C. 263

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445

Dolores Wright

Dear Mr. Crotty:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

CNI Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

co.



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON. D.C. 20463

August 25, 1983

John B. Schwartz, Esquire
Mitgang, Levine and Schwartz
123 West Madison Street
21st Floor
Chicago, Illinois 60602

Re: MUR 1445
James Wright

Dear Mr. Schwartz:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

SSincerely,

0 Charles N. Steele
General Counsel

By1 eneh A. GrossA By:09 Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

John B. Schwartz, Esquire
Mitgang, Levine and Schwartz
123 West Madison Street
21st'Floor
Chicago, Illinois 60602

Re: MUR 1445
James Wright

Dear Mr. Schwartz:

This is to advise you that the entire file in this matter-0 has now been closed and will become part of the public record
CM within 30 days.,

N Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

o Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
00 Associate General Counsel

Al



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON. D.C. 20463

August 25, 1983

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Washington, D.C. 20005

Re: MUR 1445
Agency Holding Corp., et al.

Dear Mr. Golden:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
t General Counsel -

By: 4(enneth A. Gross
Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 1 Street, N.W.
Washington# D.C. 20005

Re: MUR 1445
Agency Holding Corp., et al.

Dear Mr. Golden:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

('M
Should-you have any questions, please contact Stephen MiUms,

('M the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
o General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

August 25, 1983

Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, Pennsylvania 15219

Re: MUR 1445
Crown Life Insurance Co.

Dear Mr. Black:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
V3) the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

"Sincerely,

0 Charles N. Steele

Genea 1 Counsel

By: 'Kenneth A. Grots
Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, Pennsylvania 15219

Re: MUR 1445
Crown Life Insurance Co.

Dear Mr. Black:

'0 This is to advise you that the entire file in this matter

has now been closed and will become part of the public record

cm within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,

the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,
0

Charles N. Steele
General Counsel

00 By: Kenneth A. Gross

Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WSHINGTON. D.C. 20463

Ts August 25, 1983

Mr. Thomas C. Masters
2030 N. Mohawk Street
Chicago, Illinois 60614

Re: MLIR 1445

Dear Mr. Masters:

This is in response to your letter dated June 6, 1983. Your
letter requested a reduction of the civil penalty to two hundred
dollars ($200), the amount which you have already tendered. The
Commission has considered your request and,, on August 23 , 1983,
has decided to take no further action in this matter.

You are al so advised that the entire file in this matter has
been closed and will become part of the public record within 30
days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter at (202) 523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
Gene?*j Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Mr, Thomas C. Masters
2030 N. Mohawk Street
Chicago, Illinois 60614

Re: MUR 1445

Dear Mr. Masters:

This is in response to your letter dated June 6, 1983. Your
letter requested a reduction of the civil penalty to two hundred
dollars ($200), the amount which you have already tendered. The
Commission has considered your request and, on r 1983,
has decided to take no further action in this matter.

You are also advised that the entire file in this matter has
been closed and will become part of the public record within 30
days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,,
the staff member assigned to this matter at (202) 523-40390

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
) MUR 1445

William Preisser )

CERTIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Secretary of the Federal

Election Commission, do hereby certify that on August 23,

1983, the Commission decided by a vote of 5-0 to take the

following actions in MUR 1445:

1. Approve and sign the conciliation
agreement submitted by Mr. William
Preisser as attached to the General
Counsel's August 18, 1983 Memorandum
to the Commission.

2. Take no further action with regard
to the conciliation agreement with
Thomas Masters.

3. Close the entire file in this matter.
0

4. Send the letters as attached to theVAugust 18, 1983 Memorandum.

Commissioners Elliott, Harris, McDonald, McGarry and

3 Reiche voted affirmatively in this matter; Commissioner

Aikens did not cast a vote.

Attest:

Date Marjorie W. Emmons
Secretary of the Commission

Received in Office of Commission Secretary: 8-18-83, 4:18
Circulated on 48 hour tally basis: 8-19-83, 2:00
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FEDERAL ELECTION COMMISSION 8 U :1
WASHINGTON, D.C. 20463

August 18, 1983

MEMORANDUM TO: The Commission

FROM: Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counse~~m

SUBJECT: Conciliation Agreements in MUR 1445

1. William Preisser

On July 26, 1983, the Office of General Counsel received a
signed conciliation agreement from Mr. William Preisser. This
agreement is in the form approved by the Commission. The General
Counsel recommends approval of this agreement. (Attachment pages
1 through 4).

2. Thomas Masters

The Commission, on December 14, 1982, approved a proposed
conciliation agreement with Mr. Masters. That agreement

o containing a $500 civil penalty, was signed by Mr. Masters'
counsel and returned to the Commission on March 2, 1983. A check
for $200 was submitted in partial satisfaction of the penalty.
Mr. Masters asked that he be allowed to forward the balance
within 45 days. The Commission granted Mr. Masters' request on
April 26, 1983, and notified him that he would have until May 15,
1983, to forward the balance due.

Mr. Masters, on June 6, 1983, forwarded a request to this
Office (Attachment page 5) that the balance of the civil penalty
due be forgiven. The letter set forth the reasons for his
request for relief. Although Mr. Masters had previously been
represented by counsel, this letter was without the signature of
counsel. When contacted by this Office after receipt of the
letter, counsel denied having knowledge of Mr. Masters' letter
but indicated that he would decline to further represent Mr.
Masters. Despite several oral requests for written notice to
that effect, counsel has not since communicated with this Office
on this matter.



Memo to Commission
Page 2

Mr. Masters' letter sets forth extenuating circumstances
which would support a recommendation to not take action with
regard to the unpaid balance of $300 to allow reduction of the
civil penalty to the amount already paid. As previously noted,
Mr. Masters has already tendered $200 towards the civil penalty.

3. Status of the MUR

Conciliation agreements have been received and civil
penalties have been made in accordance with the terms of the
agreement (except for Mr. Masters). The General Counsel
recommends, therefore, that the entire file in this matter be
closed and each respondent be so notified.

N Recommendations

1. Approve and sign the conciliation agreement submitted by Mr.
William Preisser.

2. Take no further action with regard to the conciliation
agreement with Thomas Masters.

03. Close the entire file in this matter.

Tr 4. Send the attached letters (Attachment pages 7 through 13).



LAWRENCE T. MILLER.
ATTORNEY AT LAW

Of SOUT LA SA1LLE OT0ET

CHICAGO, ILLINOIS 60003

B3 JUL2 -%9: 45

CA

(31) 236-2431

July 21, 1983

Mr. Charles N. Steele, General Counsel
Attention:- Kenndth A. Gross,

Associate General Counsel
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445
William Preisser

Gentlemen:

I am in receipt of your letter of July 18, 1983. Thank you
for bringing the inconsistencies in this file to my attention.

Enclosed please find an executed copy of the appropriate
agreement.

Thank you for your consideration.

Very tiuly yours,

LTM/jz
Enclosure

LAWRENCE T, MILLER

N

1%

. I



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )

William Preisser . . 1445(82)..
~)

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that William Preisser violated 2 U.S.C. 5 441f by allowing U.,

his name to be used by another for the purpose-of making a

N, corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

r%! participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

) I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agreement entered pursuant.-to 2 U.S.C. 5 437g (a) (4) (A)(i),
.II. Respondent has had a reasonle opportunity to demon-

strate that nq action should be take'",n this matter.

ill. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commissioi.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Agency Holding Corp. (of Chicago) is a corporation'

which made a payment to the respondent for the express purpose of
reimbursing Respondent for
/making a contribution to a candidate fol federal office during

October, 1980.

.C



Page 2
Conciliation Agreement
William Preisser

2. Respondent was employed. by Agency Eolding Corporation of

Chicago, during October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Agency

Holding Corporation (Chicago), and made a contribution to a

.federal candidate in the same amount at the request of a

corporate officer.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

N 5. Respondent was advised by his employer that this method

of making i contribution wis not improper.

V. Respondent does not contest the conclusion from the

-. foregoing facts that he accepted a corporate payment from Agency

CD Holding Corporation, at approximately the same time he made a

,T contribution to a federal candidate, allowing his name to be used

by the corporation for the purpose oftiaking a corporate

co contribution, thus violating 2 U.S.C.5 441f.

,VI. Respondent will pay a civilpenalty to the Treasurer of

the United States in the amount of one hundred dollars ($ .100)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g (a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own.motion, may review compliance with
.0
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Conciliation Agreement
William Preisser

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement the'reof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

N , the date of this agreement 'to comply with and implement the

4 requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

Co FOR THE COMMISSION:

IV Charles N. Steele
General Counsel

4-

BY: Kenneth A. Gross Date
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

LawrenbT.Kle Dat
Counsel for Respondent



June 6, 1983

Mr. Kenneth A. Gross
Associate General Counsel
Federal Election Omrission
Washington, D.C. 20463

Pursuant to my Case KJR 1445:

I submitted to your office $200 in partial satisfaction ,

of the total penalty of $500 on 7-ahruary 28, 1983.

I prcirised that the remainder of the penalty wuld be
paid in.-a reasonable amount of time.

N
We have since learned that my wife kas beome pr6gnant with
cuplications. Her condition will neccesitate termination
of her erployrent until after the birth and also our moving
into a smaller apartrent.

In addition, the loss of her enployent will cut our inome
by more that one-half.
I would appreciate your con--iderng the extrexre and extenrni-

nating circunstances and abate the remainder of the

0 penalty.

Thank you very much for your. belp.

ao Sincerely,

Eomas C. Masters

2030 N. Mbhauk Street
Chicago, Illinois 60614
312-280-8815
312-435-7950



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Mr. Thomas C. Masters
2030 N. Mohawk Street
Chicago, Illinois 60614

Re: MUR 1445

Dear Mr. Masters:

This is in response to your letter dated June 6, 1983. Your
letter requested a reduction of the civil penalty to two hundred
dollars ($200), the amount which you have already tendered. The

NCommission has considered your request and, on , 1983,
has decided to take no further action in this matter.

You are also advised that the entire file in this matter has
been closed and will become part of the public record within 30
days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter at (202) 523-4039.

01,
Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

lpjq cc



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, Pennsylvania 15219

Re: MUR 1445
Crown Life Insurance Co.

w Dear Mr. Black:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
withii 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

0)
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON. D.C. 20463

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Washington, D.C. 20005

A

Re: MUR 1445
Agency Holding Corp., et al.

Dear Mr. Golden:

This is to Advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record

N within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

~6~j7
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Lawrence T. Miller, Esquire
11 South LaSalle Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
William Preisser

Dear Mr. Miller:

This is to advise you that the entire file In this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Pj+9



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

John B. Schwartz, Esquire
Mitgang, Levine and Schwartz
123 West Madison Street
21st' Floor
Chicago, Illinois 60602

Re: MUR 1445
James Wright

Dear Mr. Schwartz:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record

CM! within 30 days,

CM4 Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
_ the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

cO
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Dolores Wright

Dear Mr. Crotty:

This is to advise you that the entire file In this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

: P [ I



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 2463

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr. Crotty:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON, D.C. 20463

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, D.C. 20006

.4

Re: MUR 1445
C. Nick Catrini

Dear Mr. Mann:

This is to advise you that the entire file in this matter
has now been closed and will become part of the public record
within 30 days.

Should you have any questions, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

a~b 0
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July 28, 1983

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

Enclosed is a check for $4,000 from
Agency Holding Corporation in payment of the
third installment due pursuant to the Concilia-
tion Agreement in the above-referenced matter.

RMG/sab

Enclosure (check)
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RECEIPT
FEDERAL ELECTION COMMISSION

1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

=:Mw r a ek

A~r~e /9~4r~

The Federal Election Commission has received $ 4d-" '! in cuh/check for

.the purchase of copies of documents on file at the Federal Election Commission,: or for

other materials made available by the Coin Ission.

F era ecion Comm sio

Purchaser understands any information copied from reports and statementr shall not be
sold or used by any person for the purpose of soliciting contributions or for commercial
purposes, other than using the name and address of any political committee to solicit

contributions from such committee. 2 U.S.C. Section 438

RECEIPT
FEDERAL ELECTION COMMISSION

1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Aw '.08te

~%c /9~1u<

The Federal Election Commission has received $ in cash/check for
.the purchase of copies of documents on file at the Federal Election Commission, or for
other materials made available by the Commrssion.

F ereal ectdion Commission,/

28051

28051
C-)

Purchaser understands any information copied from reports and statements shall not be
sold or used by any person for the purpose of soliciting contributions or for commercial
purposes, other than using the name and address of any political committee to solicit
contributions from such committee. 2 U.S.C. Section 438

I
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LAWRENCE T. MILLER

ATTORNEY AT LAW

I I SOUTH LA SALLE STR99T "

CHICAGO. ILLINOIS 00603

(312) 1301-2431 -

July 21, 1983

Mr. Charles N. Steele, General Counsel
Attention: Kenneth A. Gross,

Associate General Counsel
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

Re: . MUR 1445
William Preisser

Gentlemen:

I am in receipt of your letter of July 18, 1983. Thank you
for bringing the inconsistencies in this file to my attention.

Enclosed please find an executed copy of the appropriate
agreement.

%T Thank you for your consideration.

oVery truly yours,

LAWRENCE T. KILLER
LTM/jz
Enclosure
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.. Mr. Charles N. Steele, Geneal, Counsel
Attention: Kenneth A.Gro rs.

Associate General Counsel
Federal Election Commission

0 Washington, D.C. 20463



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

July 18, 1983

Lawrence T. Miller, Esq.
11 South La Salle Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
William Preisser

Dear Mr. Miller:

On July 14, 1983, Lois Lerner of this office informed you
that the signed conciliation agreement you submitted on behalf of

7 your client, William Preisser, in the above-captioned matter did
not reflect the final agreement between Mr. Preisser and the
Commission. Upon review of your files, it became apparent that
you had inadvertantly signed and submitted an earlier proposed
agreement.

In order to rectify this mistake we have enclosed for yoursignature a copy of the final agreement. Please review the

document and return the executed copy as soon as possible. A
notation has been added to the previously signed document to the
effect that it was mistakenly signed and does not reflect an
agreement between Mr. Preisser and the Commission.

Sincerely,

Charles N. Steele
Geizal Counsel/7

Associate General Counsel

Enclosure



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
) MUR 1445(82)-

William Preisser .)
)

CONCILIAT ION AGREEMET

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that William Preisser violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

his name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g (a) (4) (A) (i).

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that nq action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in thi's matter are as follows:

1. Agency Holding Corp. (of Chicago) is a corporation

which made a payment to the respondent for the express purpose of
reimbursing Respondent for

/making a contribution to a candidate for federal office during

October, 1980.



Page 2
* Conciliation Agireement

William Preisser

2. Respondent was employed, by Agency Holding Corporation of

Chicago, during October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Agency

Holding Corporation (Chicago), and made a contribution to a

federal candidate in the same amount at the request of a

corporate officer.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

I' ) been refunded.

5. Respondent was advised by his employer that this method

of making a contribution was not improper.
N.
4e) V. Respondent does not contest the conclusion from the

foregoing facts that he accepted a corporate payment from Agency
0D Holding Corporation, at approximately the same time he made a

contribution to a federal candidate, allowing his name to be used

by the corporation for the purpose of making a corporate

cc contribution, thus violating 2 U.S.C. $ 441f.

.VI. Respgndent will pay a civil penalty to the Treasurer of

the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees t*hat he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seS.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. 5 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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Conciliation Agreement
William Preisser

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement,

.31X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

0 FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
e General Counsel

BY: Kenneth A. Gross Date
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

Lawrence T. Miller Date
Counsel for Respondent



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

SJuly 12, 1983

John B. Schwartz, Esquire
Mitgang, Levine and Schwartz
123 West Madison Street
21st Floor
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
James R. Wright

Dear Mr. Schwartz:

On July 6 , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality

o provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a) (4) (B) and 437g(a) (12) (A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The7 Commission will notify you when the entire file has been closed.

0 Enclosed you will find a fully executed copy of the final

n9 conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By:
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WI FL U WASHINGTON, D.C, 2043

is

John B. Schwartz, Esquire
Mitgang, Levine and Schwartz
123 West Madison Street
21st Floor 7..
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
James R. Wright

Dear Mr. Schwartz:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. 5 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any information

C%4 derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality

0 ~provisions of 2 U.S.C. SS 437g (a) (4) (B) and 437g (a) (12) (A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

0 Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele

General Counsel

By: Kenneth A., Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSIO ! 0

In the Matter of )
) MUR 1445(82)

James R. Wright )) •i

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that James R. Wright violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

N his name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

O effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (A) (i).

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc., is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of

making a contribution to a candidate for federal office

during October, 1980.
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Conciliation Agreement
James R. Wright

2. Respondent was employed by Incotrav, Inc., during

October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed his name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

5. Respondent was instructed to pay the contribution by his immediate super-
visor and majority owner of Incotrav, Kerry P. Craig, who advised Respondent
this method of making a contribution was-not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

his name to be used by the corporation for the purpose of making

17T a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f. In
o allowing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose

of making a corporate contribution, Respondent contends he did0
not intend to violate the law.

VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

the United States in the amount of five hundred dollars ($ 500)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5)(A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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Conciliation Agreement
James R. Wright

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:
0

Charles N. Steele
General Counsel

BY: K net . Gros Da
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

( _ohn B. Schwaitz Date
Counse for Res ondent

mes R. Wrig Respondent Da



- 'fE FEERL EL TION CC9SSICN

In the Matter of )
) IVR 1445 (82)

James R. Wright )

CE3VIFICATICK

I, Marjorie W. Emms, Rcording Secretary for the Federal

Election Ccmmission Executive Session an July 6, 1983, do hereby

certify that the Commission decided by a vote of 5-0 to take thea
following actions in MUR 1445:

1. Approve and sign the conciliation agre t
submitted by Mr. Janes R. Wright and

Sattached to the FEC General Counsel's Report
dated June 16, 1983.

2. Close the file as it pertains to Mr. Wright.

oD 3. Approve and send the letter attached to the
General Counsel's Report dated June 16, 1983.

Comissioners Aikens, Elliott, Harris, McDonald, and arry

voted affirmatively for the decision; ommissioner Reiche abstained

in the vote.

Attest:

July 7, 1983 AAA-
Date / Marjorie W. Emmons

DateS Maro e
Secretary of the Commission



FEDERAL ELECTION COMMISSION
W .SHINGTON D C 2034h3.

MEMORANDUM TO:

FROM:

DATE:

SUBJECT:

CHARLES STEELE# GENERAL COUNSEL

MARJORIE W. EMMONS/ JODY C. RANSOM

JUNE 20, 1983

OBJECTION - MUR 1445 Memorandum to the
Commission dated June 16, 1983

The above-named document was circulated to the

Commission on Friday, June 17, 1983 at 2:00.

Objections have been received from the Commissioners

as indicated by the name(s) checked:

Commissioner

Commissioner

Commissioner

Commissioner

Connissioner

Commissioner

Aikens

Elliott

Harris

McDonald

McGarry

Reiche

This matter will be placed on

agenda for Tuesday, June 28, 1983.

the Executive Session

x
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

MEMORANDUM

TO:

FROM:

DATE:

SUBJECT:

Office of the Commission Secretary

Office of General Counsel QL

June 16, 1983

MUR 1445 - memorandum to Commission

The attached is submitted as an Agenda document

for the Commission Meeting of

Open Session

Closed Session

CIRCULATIONS

48 Hour Tally Vote
Sensitive
Non-Sensitive

24 Hour No Objection
Sensitive
Non-Sensitive

Information
Sensitive
Non-Sensitive

Other

[X]
[XJ
[ ]

[ ]
[1
[ J

[1
1]
[ J

[ J

DISTRIBUTION

Compliance

Audit Matters

Litigation

Closed MUR Letters

Status Sheets

Advisory Opinions

Other (see distribution
below)

[x1

[I

(I



SENSITVE
FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463 83JUNI16 P 3: 16

June 16, 1983

MEMORANDUM TO: The Commission

FROM: Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counse

Subject: Conciliation Agreement - MUR 1445

Attached is the last conciliation agreement due in the
above-captioned matter. The agreement, submitted by Mr. James R.
Wright, includes the civil penalty as approved by the Commission.
A minor modification to the language set forth in Section IV.5.
(attachment page 3) has been proposed by the respondent. The
General Counsel recommends approval of the agreement with its
proposed modifications and recommends that the file be closed as
it pertains to Mr. Wright.

For the Commission's information, each respondent has now
submitted a final conciliation agreement in this matter and each
has made payments as provided for in the conciliation agreements
except for Mr. Thomas Masters. This Office has been in contact
with Mr. Masters' counsel and will make a report to the
Commission within one week regarding his status.

Recommendations

1. Approve and sign the conciliation agreement submitted by
Mr. James R. Wright (pages 1-5).

2. Close the file as it pertains to Mr. Wright.

3. Approve and send the attached letter (page 6).

Attachments

1. Conciliation agreement (pages 1-5)

2. Proposed letter to Mr. Wright

7.



HENRY MITCANC
HEPZL 9. LIVINI
JOHN 5. SCHWARTZ

MELVIN H. SORKIN
CAR. NUSIAUM
FRANK J. CORTINA. JR..

OF COUNSIL
MORAl S A, FELDMAN

TERRY LEVINE
PHOINIX. AAIZ.

LICENSED AtIt. ILL.

MITGANG, LEVINE AND SCHWARTZ
ATTORNEYS AT LAW

*we 'mTwN,.,11 m MaaIn3w. iUBr

CHICAGO. ILLINOIS 60602

May 23, 1983
?I'NTY. FIRST FLOOR

IN REPLY REER TO lul 18111-S

Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

Attn: Stephen H. Mims, Staff Member
Kenneth A. Gross, Assoc. General Counsel

Re: MUR 1445 (82)
James R. Wright

Dear Messrs. Mims and Gross:

Enclosed please find executed Conciliation Agreement dated

May 23, 1983 in the above-captioned matter signed by myself
and my client as well as a check for $500.00 made payable
to the Treasurer of the United States. Please forward
a signed Conciliation Agreement as soon as available.

Very truly yours,

MITGANG, LEVINE AND SCHWARTZ

-. John B. Schwartz

JBS:ba
Enc.

?j4el

4_/
4 a,



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION"

In the Matter of)
) MUR 1445(82)

James R. Wright)

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that James R. Wright violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

his name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE,, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

ef fect of an agreement entered pursuant to 2 U. S.C. S 437g (a) (4) (A) (i) .

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc. , is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of

making a contribution to a candidate for, federal office

during October, 1980.
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Conciliation Agreement
James R. Wright

2. Respondent was employed by Incotrav, Inc., during

October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc.,*and allowed his name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

5. Respondent was instructed to pay the contribution by his iirediate super-
visor and rmjority owner of Incotrav, Kerry P. Craig, who advised Respondent
this method of making a contribution was-not improper.

O3 V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing
CM

his name to be used by the corporation for the purpose of making

17. a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f. In

o allowing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose

I of making a corporate contribution, Respondent contends he did
C not intend to violate the law.

VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

the United States in the amount of five hundred dollars ($ 500)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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Conciliation Agreement
James R. Wright

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

" FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
4General Counsel

0 B:KnehA rs

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

(>3'ohn B. Schwartz
Counse for Respondent

mes R. Wrig Respondent

Date

Date

~q~L~l
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WSHINCTON, DC. 20463f11

John B. Schwartz, Esquire
Mitgang, Levine and Schwartz
123 West' Madison Street
21st Floor
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
James R. Wright

Dear Mr. Schwartz:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality
provisions of 2 U.S.C. SS 437g (a) (4) (B) and 437g (a) (12) (A) remainin effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

0 Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



THORP, REED G ARMSTRONG
1575 BYE 8TEBvT, N. W.

WABHINGTON, D. C. 20005
TELOnEol(( ) W 5-05 meCAUL T RPE0D

TuELEOP1 (Mo) 041-401 TIE 30411

July 5, 1983

BY HAND

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

Enclosed is a check for $4,000 from
Agency Holding Corporation in payment of the
second installment due pursuant to the Concilia-
tion Agreement in the above-referenced matter.

Very truly yours,

Roger M. Golden

RMG/sab

Enclosure (check)

'vCOW '
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(FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

June 7, 1983

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

Re: MUR 1445
Agency Holding Corp., et. al.

Dear Mr. Golden:

On June 6, 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f provisions of the
Federal Election Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly,
the file has been closed in this matter, as it pertains to your
clients and it will become part of the public record within 30

- days after this matter has been closed with respect to all other
respondents involved. However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B)
prohibits any information derived in connection with any
conciliation attempt from becoming public without the written
consent of the respondent and the Commission. Should you wish

OD any such information to become part of the public record, please
advise us in writing. The Commission reminds you, however, that
the confidentiality provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a) (4) (B) and
437g(a) (12) (A) remain in effect until the entire matter has been
closed. The Commission will notify you when the entire file has
been closed.

co Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel !

By: ennet s
Associate Gener 1 Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



FEDERAL ELECTION COMMISSIONaWASHINCTON, D.C. 20463

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

Re: MUR 1445
Agency Holding Corp., et. al.

Dear Mr. Golden:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f provisions of the
Federal Election Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly,
the file has been closed in this matter, as it pertains to your
clients and it will become part of the public record within 30
days after this matter has been closed with respect to all other
respondents involved. However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B)
prohibits any information derived in connection with any
conciliation attempt from becoming public without the written
consent of the respondent and the Commission. Should you wish

o any such information to become part of the public record, please
advise us in writing. The Commission reminds you, however, that

Tr the confidentiality provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and
437g(a) (12)(A) remain in effect until the entire matter has been
closed. The Commission will notify you when the entire file has
been closed.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
) MUR 1445(82)

Agency Holding Corporation, )
et. al. )

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that

1. Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency

Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of

Toledo, Ohio); Crown Associates of Minneapolis,

Inc.; Agency Holding Corporation of Cleveland, Ohio;

Crown Associates of Colorado, Inc.; and Incotrav,

. Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f by

- making corporate contributions in the names of

others.

2. Kerry P. Craig, in his role as an officer and/or

director of the corporate respondents, violated

2 U.S.C. S 441b(a) by consenting to contributions

being made by those corporations;

3. Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert C.

Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein

violated 2 U.S.C. S 441f by allowing the corporate

respondents to use their names for the

purpose of making corporate contributions.
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NOW THEREFORE, the Commission and Respondents, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondents, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(A)(i).

II. Respondents have had a reasonable opportunity to demon-

I) strate that no action should be taken in this matter.

CI III. Respondents enter voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:0

1. Respondents Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.;

oD Agency Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc.;

1 ' Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding

co Corporation of Cleveland, Ohio; Crown Associates of

Colorado, Inc., and Incotrav, Inc., are corporations,

each of which made payments to certain inviduals for

the express purpose of making contributions to

candidates for federal office during October, 1980.

The individuals to whom the payments were made, the

corporations which made the payments, and the amounts

paid were as follows:
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a). Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc., $12,000;

Payment to Diane Pariano Craig of $12,000

b). Agency Holding Corp. (of Chicago), $29,000;

Payments to (1) Maurice D. Kent - $10,000,

(2) Robert C. Oglevee - $17,000, (3) William

Preisser - $1,000 and (4) Robert Bernstein -

$1,000.

c). Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio), $3,000;

Payment to Maurice D. Kent - $3,000.

d). Crown Associates of Minneapolis, Inc., $6,000;

Payments to (1) Diane Pariano Craig - $5,000 and

r') (2) C. Nick Catrini - $1,000.

e). Agency Holding Corporation of Cleveland, Ohio,

$12,000; Payment to Charles T. Smith - $12,000.

o f). Crown Associates of Colorado, Inc., $9,000;

Payments to (1) Charles T. Smith - $5,000 and

(2) Maurice D. Kent - $4,000.

g). Incotrav, Inc., - $4,000

Payments to (1) James Wright - $1,000, (2) Dolores

Wright - $1,000, (3) Thomas Masters - $1,200 and

(4) Gary Holland - $1,200.
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2. Respondent, Kerry P. Craig, was an officer and/or

director of all corporate respondents during October,

1980. Mr. Craig consented to the payments referred to

in paragraph IVl.

3. Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent,

Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert

Bernstein were individual employees of one or more

of the corporate respondents during October, 1980.

-- 4. Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent,

Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert

Bernstein received payments from certain corporate

respondents (referred to in paragraph IV 1) and allowed

their names to be used by the corporate respondents for

". the purpose of making contributions to federal

0 candidates.

1') 5. None of the contributions referred to in IV, 4,

0supra, have been refunded.

6. Respondents relied upon advice provided by Mr. Owen

Marley, whom they believed was informed in such

matters.

V. 1. By making contributions referred to in Paragraph IV,

respondents Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency

Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
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Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation

of Cleveland, Ohio; Crown Associates of Colorado; Inc. and

Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C. S 441b(a).

2. Respondent Kerry P. Craig, consented to the

disbursement of corporate funds to individual respondents for the

express purpose of making contributions to federal candidates in

the names of others, thereby violating 2 U.S.C. S 441b(a). In

consenting to the disbursement of corporate funds to individual

respondents for the express purpose of making contributions to

federal candidates, Mr. Craig contends that he relied on what he

believed to be Mr. Owen Marley's expertise and association with

politics and did not intend to violate the law.

3. Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent,0

Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein

o accepted such payments, then made contributions to federal

candidates allowing their names to be used by the corporate

respondents for the purpose of making corporate contributions,

thus violating 2 U.S.C. S 441f. In allowing their names to be

used by the corporate respondents for the purpose of making

corporate contributions, respondents contend that they relied on

what they believed to be Mr. Owen Marley's expertise and

association with politics and did not intend to violate the law.
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VI. Respondents Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.;

Agency Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo,

Ohio); Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding

Corporation of Cleveland, Ohio; Crown Associates of Colorado;

Inc. and Incotrav, Inc., will jointly pay a civil penalty to the

Treasurer of the United States in the amount of twenty-five

thousand dollars ($ 25,000) pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(5)(A).

Respondent Kerry P. Craig will pay a civil penalty to the

" Treasurer of the United States in the amount of one thousand

dollars ($ 1,000) pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(5)(A).

Nq Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert C. Oglevee

and Diane Pariano Craig will each pay a civil penalty to the

Treasurer of the United States in the amount of five hundred
0

dollars ($ 500) pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(5)(A). Respondent

oD Robert Bernstein will pay a civil penalty to the Treasurer of the

United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

co pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Corporate respondents agree that they will make timely

periodic payments towards the full amount of the civil penalty in
Within 30 days of

VI, supra, as follows. /Vponacceptance of this agreement by

4\ respondents, they will forward a check(s) payable to the

Treasurer of the United States in the amount of five thousand

dollars ($ 5,000). Within each succeding thirty (30) day period
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thereafter, additional payments of four thousand dollars

($ 4,000) shall be forwarded to the Commission until the balance

is paid in full.

VIII. Respondents agree that they shall not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et sea.

IX. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with

PO this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.
C

117 X. This agreement shall become effective as of the date

0 that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

00 XI. Respondents shall have no more than thirty (30) days

from the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.
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FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY: K eth *GrosD

Associate General Counsel

FOR RESPONDENTS (Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency
Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation
of Cleveland, Ohio; Crown Associates of Colorado; Inc.; Incotrav,
Inc.; Kerry P. Craig, Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein):

o3or
oger Date

o Counsel for Respondents

(0



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

June 7, 1983

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr. Crotty:

On June 6 , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. 5 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been

,! closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. TheCommission reminds you, however, that the confidentiality

0 provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a) (4) (B) and 437g(a) (12) (A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The

V" Commission will notify you when the entire file has been closed.

0 Enclosed you will find a fully executed copy of the final

conciliation agreement for your files.

C Sincerely,

Charles N. Steele

Gene al Counsel

By: enneth G ss
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D C 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr. Crotty:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4) (B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality

o provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The

1 Commission will notify you when the entire file has been closed.

o Enclosed you will find a fully executed copy of the final

IV) conciliation agreement for your files.

oSincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



Ur 9 7 LW

BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION 5

In the Matter of )
) MUR 1445(82)

Gary Holland )

CONCILIATION AGREEMENT
,aThis matter was initiated by the Federal Election Commimion ,
0.

pursuant to information ascertained in the course of carryinqbut '-

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that Gary Holland violated 2 U.S.C. S 441f by allowing his

name to be used by another for the purpose of making a corporate

contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

oD effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (A) (i).

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc., is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of making a

contribution to a candidate for federal office during October,

1980.
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2. Respondent was employed by Incotrav, Inc., during

October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed his name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

45. Respondent was advised by his employer that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

N4 Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

his name to be used by the corporation for the purpose of making

a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 
441f.

IT- VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

o the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a)(1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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this agreement. if the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY:t Kenneth A. Gros

Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

qrome F. Crotty
-Counsel for Respondent

Da',9ro

0

NI.

co



( FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 2043

June 7, 1983

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Dolores J. Wright

Dear Mr. Crotty:

On June 6, 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality

0 provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a) (4) (B) and 437g(a)(12) (A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final

conciliation agreement for your files.

cSincerely,

Charles N. Steele
General Counsel 4

By: KennetA. Grs
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Dolores J. Wright

Dear Mr. Crotty:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality

o provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

oEnclosed you will find a fully executed copy of the final

conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the matter of )
) MUR 1445 (82)

Dolores Wright )
)

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that Dolores Wright violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

her name to be used by another for the purpose of making a

0 corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

J participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

o effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (A) (i).

Il' II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc., is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of

making a contribution to a candidate for federal office

during October, 1980.



Page 2
Conciliation Agreement
Dolores Wright

2. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed her name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

3. The contribution referred to in IV, 2, supra, has not

been refunded.

4. Respondent was advised by Kerry P. Craig that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

her name to be used by the corporation for the purpose of making

a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f.

VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

11 the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

o pursuant to 2 U.S.C. 5 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that she will not undertake any
0

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

CO Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.
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IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

A
BY: enneh* '

Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

J rome F. Crotty,
Jounsel for Respondent

Date U

D/ t"



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

June 7, 1983

Lawrence T. Miller, Esquire
11 South La Salle Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
William Preisser

Dear Mr. Miller:

On June 6, 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4) (B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality
provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a) (4)(B) and 437g(a) (12) (A) remain

o in effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final
C conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
Gene al Counsel

By: enneth A. rm
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



jFEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Lawrence T. Miller, Esquire
11 South La Salle Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
William Preisser

bear Mr. Miller:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality
provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A) remain

o in effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

14 Sincerely,
cO

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
) MUR 1445

Agency Holding Corporation, et al. )
Dolores J. Wright )
Gary Holland )
William Preisser )

CERTIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Secretary of the Federal

Election Commission, do hereby certify that on June 3,

1983, the Commission decided by a vote of 6-0 to take the

following actions in MUR 1445:

1. Approve the conciliation agreement
as modified and submitted by
respondents Agency Holding Corporation,
et. al. and attached to the General
Co-uns-el's June 1, 1983 Memorandum to
the Commission.

2. Approve the conciliation agreements
as signed by Dolores J. Wright and

oD Gary Holland and submitted with the
--7 General Counsel's June 1, 1983

Memorandum.

3. Approve the conciliation agreement
as modified by William Preisser and
attached to the June 1, 1983 General
Counsel Is Memorandum.

4. Approve and send the letters as
attached to the General Counsel's
June 1, 1983 Memorandum to the Commission.

Commissioners Aikens, Elliott, Harris, McGarry, McDonald

and Reiche voted affirmatively in this matter.

Attest:

Date Marjorie W. Emmons
Secretary of the Commission

Received in Office of the Commission Secretary: 6-1-83, 10:48
Circulated on 48 hour tally basis: 6-1-83, 4:00



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASH INGTON. D C 20463

MEMORANDUM

TO:

FROM:

DATE:

SUBJECT:

Office of the Commission Secretary

office of General CounselP(4

June 1, 1983

MUR 1445 - Memo to The Commission

The attached is submitted as an Agenda document

for the Commission Meeting of

Open Session

Closed Session

CIRCULATIONS

48 Hour Tally Vote
Sensitive
Non-Sensitive

24 Hour No Objection
Sensitive
Non-Sensitive

Information
Sensitive
Non-Sensitive

Other

[xl
Cx]
[1

C]
Cl
Cl

Cl
Cl
Cl

C]

DISTRIBUTION

Compliance

Audit Matters

Litigation

Closed MUR Letters

Status Sheets

Advisory Opinions

Other (see distribution
below)

1I]

I I

I I

I I

II

C]I

[ I
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FEDERAL ELECTION COMMISSION A10

WASHINGTON, D.C. 2046383JN AeU

June 1, 1983 EId flVE

MEMORANDUM TO: The Commission

FROM: Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsew clrts

SUBJECT: Conciliation Agreements - MUR 1445

Attached are four signed conciliation agreements in the
above-captioned MUR. Several of the agreements contain minor
revisions (as noted below). The General Counsel recommends
acceptance of each of the agreements together with the proposed
letters to each respondent, and that the file be closed as it
relates to them.

i47 1. Agency Holding Corporation, et. al. (Attachment 1, pages 1
through 14).

The signed agreement contains a modification to section VII
on page 6 of the agreement (page 8). This modification provided

some time for the forwarding of the first 
payment by the

corporate respondent. The first $5,000 payment by the corporate
4respondents together with the payments due from Kerry P. Craig,

Diane Pariano Craig, Robert C. Oglevee and Robert Bernstein were
G submitted on May 10, 1983. This Office has been advised by

Counsel that the payments due from Maurice D. Kent and Charles T.
Smith will be submitted by June 8, 1983.

2. Dolores J. Wright and Gary Holland

The signed agreements (pages 15 through 24) contain no
revisions. Checks were submitted with the agreements.

3. William Preisser

The signed agreement (pages 25 through 29) contains a
modification to section IV (page 26). The General Counsel
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believes that this proposed modification amplifies the mitigating
circumstances in this matter and recommends acceptance of the
interlineated change. A check was submitted with the agreement.

Recommendations

1. Approve the conciliation agreement (pages 3-10) as modified
and submitted by respondents Agency Holding Corporation, Ehrman
Ratini, Oglevee, and Craig, Inc., Crown Agency, Inc., Crown
Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding Corporation of
Cleveland, Ohio, Crown Associates of Colorado, Inc., Incotrav,
Inc., Kerry P. Craig, Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernsein.

Approve and send the attached letter (page 30).

2. Approve the conciliation agreements as signed by Dolores J.
Wright (pages 16-18) and Gary Holland (pages 21-23) and send the
attached letters (pages 31-32).

3. Approve the conciliation agreement (pages 26-28) as modified
by William Preisser and send the attached letter (page 33).

T Attachments

0 1. Conciliation agreement submitted by Agency Holding Corp.,
et. al. (pages 1 through 14).

2. Conciliation agreements submitted by Dolores J. Wright and
Gary Holland (pages 15 through 24).

3. Conciliation agreement submitted by William Preisser (pages
25 through 29).

4. Letter to Agency Holding (page 30).

5. Letter to Dolores Wright (page 31).

6. Letter to Gary Holland (page 32).

7. Letter to William Preisser (page 33).



THORP, REED & ARMSTRONG
ATTORWZTS AT "W

1575 I STREET, V.W.
SUITE 1125

WVAHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

May 9, 1983

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Corrmission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: IUR 1445

Dear Mr. Gross:

-! By letter of April 27, 1983, you forwarded a
Conciliation Agreement in settlement of the above-referenced
matter.

7"
I am returning two signed copies of the Agreement in

behalf of our corporate and individual clients that are named as
respondents in the Agreement. Pursuant to telephone

T conversations with Stephen Mims of your office, I have made the
following change in the second sentence of paragraph VII (new
language underlined, deleted language in brackets):

VII. . . . Within 30 days of [Upon)
0acceptance of this agreement by

respondents, they will forward a check(s)
payable to the Treasurer of the United
States in the amount of five thousand
dollars ($5,000).

The effect of this change is to permit us to accept the
Conciliation Agreement prior to payment of the $5,000 first
installment by our corporate clients.

The first corporate payment will be due, as a result of
the change we have proposed on the basis of discussions with Mr.
Mims, at the same time that the penalty payments for our
individual clients are due, namely within 30 days of our
acceptance of the Agreement. Since we are accepting the
Agreement on May 9, the first installment of the corporate
penalty and the total amount of the individual penalties will be
due no later than June 8 (May has 31 days). Subsequent corporate

PITTSBURGh OFFICE: 2960 GRANT BUILDING. PITTSBURGH. PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290
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Kenneth A. Gross, Esquire
May 9, 1983
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installment payments will be due on approximately the 8th of each
succeeding month until the entire penalty has been paid.

Thank you for signing and returning one of the enclosed
copies of the Conciliation Agreement.

Very t ours

4'-Roger .Golden

RAMG/bar

('4



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
) MUR 1445(82)

Agency Holding Corporation, )
et. al. )

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that

1. Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency

Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of

Toledo, Ohio); Crown Associates of Minneapolis,

Inc.; Agency Holding Corporation of Cleveland, Ohio;

Crown Associates of Colorado, Inc.; and Incotrav,

Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f by

making corporate contributions in the names of

others.

2. Kerry P. Craig, in his role as an officer and/or

director of the corporate respondents, violated

2 U.S.C. S 441b(a) by consenting to contributions

being made by those corporations;

3. Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert C.

Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein

violated 2 U.S.C. S 441f by allowing the corporate

respondents to use their names for the

purpose of making corporate contributions.
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NOW THEREFORE, the Commission and Respondents, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondents, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agfeement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(A) (i).

II. Respondents have had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondents enter voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Respondents Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.;

0 Agency Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc.;

Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding

Corporation of Cleveland, Ohio; Crown Associates of

Colorado, Inc., and Incotrav, Inc., are corporations,

each of which made payments to certain inviduals for

the express purpose of making contributions to

candidates for federal office during October, 1980.

The individuals to whom the payments were made, the

corporations which made the payments, and the amounts

paid were as follows:
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a). Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc., $12,000;

Payment to Diane Pariano Craig of $12,000

b). Agency Holding Corp. (of Chicago), $29,000;

Payments to (1) Maurice D. Kent - $10,000,

(2) Robert C. Oglevee - $17,000, (3) William

Preisser - $1,000 and (4) Robert Bernstein -

$1,000.

c). Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio), $3,000;

Payment to Maurice D. Kent - $3,000.

d). Crown Associates of Minneapolis, Inc., $6,000;

Payments to (1) Diane Pariano Craig - $5,000 and

(2) C. Nick Catrini - $1,000.

o e). Agency Holding Corporation of Cleveland, Ohio,

$12,000; Payment to Charles T. Smith - $12,000.

f). Crown Associates of Colorado, Inc., $9,000;

Payments to (1)'Charles T. Smith - $5,000 and
0O

(2) Maurice D. Kent - $4,000.

g). Incotrav, Inc., - $4,000

Payments to (1) James Wright - $1,000, (2) Dolores

Wright - $1,000, (3) Thomas Masters- $1,200 and

(4) Gary Holland - $1,200.
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2. Respondent, Kerry P. Craig, was an officer and/or

director of all corporate respondents during October,

1980. Mr. Craig consented to the payments referred to

in paragraph IVl.

3. Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent,

Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert

Bernstein were individual employees of one or more

A4 of the corporate respondents during October, 1980.

4. Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent,

Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert

Bernstein received payments from certain corporate

1 . respondents (referred to in paragraph IV 1) and allowed

o their names to be used by the corporate respondents for

Nr the purpose of making contributions to federal

0D candidates.

5. None of the contributions referred to in IV, 4,co
supra, have been refunded.

6. Respondents relied upon advice provided by Mr. Owen

Marley, whom they believed was informed in such

matters.

V. 1. By making contributions referred to in Paragraph IV,

respondents Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency

Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
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Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation

of Cleveland, Ohio; Crown Associates of Colorado; Inc. and

Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C. S 44lb(a).

2. Respondent Kerry P. Craig, consented to the

disbursement of corporate funds to individual respondents for the

express purpose of making contributions to federal candidates in

the names of others, thereby violating 2 U.S.C. S 441b(a). In

consenting to the disbursement of corporate funds to individual

7 respondents for the express purpose of making contributions to

federal candidates, Mr. Craig contends that he relied on what he

believed to be Mr. Owen Marley's expertise and association with

politics and did not intend to violate the law.

o 3. Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent,

4 Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein

0 accepted such payments, then made contributions to federal

candidates allowing their names to be used by the corporate

respondents for the purpose of making corporate contributions,

thus violating 2 U.S.C. S 441f. In allowing their names to be

used by the corporate respondents for the purpose of making

corporate contributions, respondents contend that they relied on

what they believed to be Mr. Owen Marley's expertise and

association with politics and did not intend to violate the law.
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VI. Respondents Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.;

Agency Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo,

Ohio); Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding

Corporation of Cleveland, Ohio; Crown Associates of Colorado;

Inc. and Incotrav, Inc., will jointly pay a civil penalty to the

Treasurer of the United States in the amount of twenty-five

thousand dollars ($ 25,000) pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5)(A).

Respondent Kerry P. Craig will pay a civil penalty to the

Treasurer of the United States in the amount of one thousand

dollars ($ 1,000) pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

Respondents Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert C. Oglevee

and Diane Par iano Craig will each pay a civil penalty to the

0D Treasurer of the United States in the amount of five. hundred

dollars ($ 500) pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(5)(A). Respondent

Robert Bernstein will pay a civil penalty to the Treasurer of the

United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Corporate respondents agree that they will make timely

periodic payments towards the full amount of the civil penalty in
Within 30 days of

N% VI, supra, as follows. /A;pon-acceptance of this agreement by

respondents, they will forward a check(s) payable to the

Treasurer of the United States in the amount of five thousand

dollars (5 5,000). Within each succeding thirty (30) day period
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thereafter, additional payments of four thousand dollars

(4,000) shall be forwarded to the Commission until the balance

is paid in full.

VIII. Respondents agree that they shall not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2*U.S.C. S 431 et seql.

IX. The Commission, on reguest of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

o the District of Columbia.

X. This agreement shall become effective as of the date

Cthat all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.
CO

XI. Respondents shall have no more than thirty (30) days

from the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.
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FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Date

FOR RESPONDENTS (Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency
Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation
of Cleveland, Ohio; Crown Associates of Colorado; Inc.; Incotrav,
Inc.; Kerry P. Craig, Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert.
C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein):

C lonel ores. Golden
Counsel for Respondents

Date

Iv,

Iv)



THORP, REED & ARXISTRONG
ATTORW2E$T AT L"W

1575 I STRZZT N.W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638- 0151

May 10, 1983

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel 09
Federal Election Commission =n
1325 K Street, N.W. cn
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

By way of supplement to our May 9, 1983, letter and
attached Conciliation Agreement in the above-referenced matter,
i am enclosing the fcllowing checks payable to the Treasurer of
the United States:

(1) $5,000 from Agency Holding Corporation as initial
pament of $25,000 civil penalty assessed against
our corporate clients;0

(2) $1,000 from Kerry P. Craig in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Craig

0 individually;

(3) $500 from Diane P. Craig in full payment of civil
penalty assessed against Mrs. Craig individually;

(4) $500 from Robert C. Oglevee in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Oglevee
individually; and

(5) $100 from Robert J. Bernstein in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Bernstein
individually.

In addition to the enclosed payments, the following
payments are due by June 8, 1983:

(6) $500 from Maurice D. Kent in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Kent
individually; and

PTTTSBU'RGH OFFICE: 290O GRANT BUILDING, PITTSBURGH. PA. 15219 412-288-7713 T'X 710-664-4290



Kenneth A. Gross, Esquire
May 10, 1983
Page Two (2)

(7) $500 from Charles T. Smith in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Smith
individually.

Finally, the following corporate installment payments
are due:

(8) $4,000 by approximately July 8, 1983, in partial
payment of $25,000 civil penalty assessed against
our corporate clients;

(9) $4,000 by approximately August 8, 1983, in partial
payment of $25,000 civil penalty assessed against
our corporate clients;

(10) $4,000 by approximately September 8, 1983, in
partial payment of $25,000 civil penalty assessed
against our corporate clients;

(11) $4,000 by approximately October 8, 1983, in
partial payment of $25,000 civil penalty assessed
against our corporate clients; and

"T (12) $4,000 by approximately 'Nxve-.ber 8, 1983, in final
payment of the $25,000 c.ivil penalty assessed

o against our corporate clients.

Please stamp a copy of this letter to acknowledge

o, receipt of the checks that are enclcsed. Thank you.

Very truly ours,

4 Roger M. Gle

RMG/sab

Enclosures (checks)
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T0OMAS W. RIcco

JEROog F. CROTTY

RONALD P. CUPLACK

MARC J. SIAOINI

rD A. "AItaccI

RIECK AND CROTTY
ATTORNEYS AT LAW

A PROFESIr ONAL CORPORATION

XlEOX CEETPIE- an WEST MON0 STREET

Ci4ICAO0, ILLINOIS 60603

GC, . 14 Y

May 11, 1983

Steven Mims, Esq.
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

In re Federal Election Commission vs. Wright
MUR 1445

4') Dear Mr. Mims:

Enclosed herewith please find the Conciliation Agreement
executed by us on behalf of the respondent. Additionally enclosed
please find a check in the amount of $100.00 as and for the civil

4 penalty imposed pursuant to Article VI of the Conciliation Agree-
ment. Please advise us when the Commission has accepted this
Conciliation Agreement and terminated this matter.

Very truly yours,

RIECK AND CROTTY, P.C.

Jerome F. Crotty

O JFC/mk
Enclosures

cc: Mrs. Doloes-Jean Wright

(312) 725.4646

?Z14 IT



*1 83MAY13 1:2 "
BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
MUR 1445(82)

Dolores Wright ))

CONCILIATION AGREEMENT 101 _

This matter was initiated by the Federal Election Commilion .-,.

pursuant to information ascertained in the course of carryingoout .

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been"

found that Dolores Wright violated 2 U.S.C. S 441f by allowifrg

her name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (A) (i).

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this-matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc.# is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of

making a contribution to a candidate for federal office

during October, 1980.
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2. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed her name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

3. The contribution referred to in IV, 2, sulra, has not

been refunded.

4. Respondent was advised by Kerry P. Craig that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

her name to be used by the corporation for the purpose of making

a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f.

1VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

0 the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that she will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of-1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et set.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a)(1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.
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IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

thl'date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Date

00 FOR RESPONDENT:

3:erome F. Crotty
,Counsel for Respondent

Date d' /9r3

0
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momAS W. R*IECK

JEtOMe 
r
. CRTT'

IRONALD P. DUPL^AC'

MARNC J. SIAGINI

FREO f. WARlScIIE

RIECK AND CROTTY
ATTONEYS AT ILAW

A PRoerassIONAL cORPOrIrON

XEROX CENTRE
o
-S WEST MONIOE STtEET

C;41CAGO, ILLINOIS 60003

May 11, 1983

Steven Mims, Esq.
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

In re Federal Election Commission vs. Holland
MUR 1445

0 9

WDear Mr. Mims:

Enclosed herewith please find the Conciliation Agreent
executed by us on behalf of the respondent. Additionally, enclosed
please find a check in the amount of $100.00 as and for the civil

. penalty imposed pursuant to Article VI of the Conciliation Agree-
ment. Please advise us when the Commission has accepted this
Conciliation Agreement and terminated this matter.

Very truly yours,

0
RIECK AND CROTTY, P.C.

(.

CCJFC/mk
Enclosures.

. cc: Mr. Gary Holland

-C

(3110 71te-06-6

" N : d .OF

T&qg 0/40



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSIONqb

In the Matter of )
) MUR 1445(82)

Gary Holland ))

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commisson

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been..

found that Gary Holland violated 2 U.S.C. S 441f by allowing bhs '

name to be used by another for the purpose of making a corporate

contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

O participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:
0 I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the
effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. 5 437g (a) (4) (A) (i).

aII. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate- that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc., is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of making a

contribution to a candidate for federal office during October,

1980.
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Gary Holland

2. Respondent was employed by Incotrav, Inc., during

October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed his name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

5. Respondent was advised by his employer that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

- his name to be used by the corporation for the purpose of making

o a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f.

VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

0)
the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)

00 pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a)(1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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Gary Holland

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

NCommission.

o FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross Date
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

Jerome F. Crotty 'Bt
Counsel for Respondent
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D C, 20463

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

Re: MUR 1445
Agency Holding Corp., et. al.

Dear Mr. Golden:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f provisions of the
Federal Election Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly,
the file has been closed in this matter, as it pertains to your
clients and it will become part of the public record within 30
days after this matter has been closed with respect to all other
respondents involved. However, 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B)
prohibits any information derived in connection with any
conciliation attempt from becoming public without the written
consent of the respondent and the Commission. Should you wish

oD any such information to become part of the public record, please
advise us in writing. The Commission reminds you, however, that
the confidentiality provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a) (4) (B) and
437g(a) (12)(A) remain in effect until the entire matter has been

o closed. The Commission will notify you when the entire file has
been closed.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON D C 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
S Dolores J. Wright

Dear Mr. Crotty:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality

oD provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12) (A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The

V Commission will notify you when the entire file has been closed.

oD Enclosed you will find a fully executed copy of the final

conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



j FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. DC. 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
55 West Monroe Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr. Crotty:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any information

NJ derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality

C) provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A) remain
in effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

CEnclosed you will find a fully executed copy of the final
conciliation agreement for your files.

co Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C 20463

Lawrence T. Miller, Esquire
11 South La Salle Street
Chicago, Illinois 60603

Re: MUR 1445
a MWilliam Preisser

Dear Mr. Miller:

On , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you and a civil penalty in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been

i closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within 30 days after this matter
has been closed with respect to all other respondents involved.
However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4) (B) prohibits any information
derived in connection with any conciliation attempt from becoming
public without the written consent of the respondent and the
Commission. Should you wish any such information to become part
of the public record, please advise us in writing. The
Commission reminds you, however, that the confidentiality
provisions of 2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A) remain

o in effect until the entire matter has been closed. The
Commission will notify you when the entire file has been closed.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final
oD conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



June 6, 1983

M. Kenneth A. Gross
Associate General Counsel .-
Fedral Election Commission
Washington, D.C. 20463

Pursuant to my Case NMR 1445:

I submitted to your office $200 in partial satisfaction .
of the total penalty of $500 on February 28, 1983.

I prarised that the resainder of the penalty would be
paid in a reasonable amount of time.

We have since learned that my wife las become pregnant with
cmplications. Her condition will necesitate termination
of her enploynent until after the birth and also our movn g
into a smaller apartnent.

In addition, the loss of her employment will cut our income
by more that one-half.

I muld appreciate your oanlidering the extreme and exteemi-
natmg circumstances and abate the remainder of the

Tpenalty.

o Thank you very much for your help.

o Sincerely,

CO Thams C. Masters

2030 N. Mobhak Street
Chicago, Illinois 60614
312-280-8815
312-435-7950
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June 2, 1983

BY HAND

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

By way of supplement to our May 10 and
27, 1983, letters and enclosures in the above-
referenced matter, I am enclosing a $500 check
from Charles T. Smith in full payment of the
civil penalty assessed against Mr. Smith
individually. All currently due payments from
our clients have been made.

0
Very tr urs,

Roger Golden

RMG/sab

Enclosure (check)
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THORP, REED G ARMSTRONG
1575 EYE STRET, N. W.

WASHINOTON, D. C. 20005

TgLCPHONE (202) ie-ogSI cAmLe THORPREED
TELECOPER (202) S42-4017 TELEX 04O25

May 27, 1983

BY HAND

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

By way of supplement to our May 10,
1983, letter and enclosures in the above-
referenced matter, I am enclosing a $500 check
from Maurice D. Kent in full payment of the
civil penalty assessed against Mr. Kent
individually. The only outstanding payment
currently due (by June 8) is $500 from
Charles T. Smith.

Roger M. Golden

RMG/sab

Enclosure (check)
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RiRcK AND CROTTY
AWYUWSYS AT LAW

A PROCOSIONAL CORP~f*.lOw

Sxestox cENtmt- GS wrSr mot&(,ag smact?
C"ICAGO, ILLINOIS6 00"3

Steven Mims, eq.
Federal Election Commission
Washington, D.C., 20463

IV



HENRY MITGANG
HERZL E. LEVINE
JOHN B. SCHWARTZ

MELVIN H. SORKIN
CARL NUSEAUM
FRANK J. CORTINA. JR.
OF COUNSEL
MORRIS A. FELDMAN

TERRY LEVINE
PHOENIX. ARIZ.
LICENSED ARIZ. & ILL.

MITGANG, LEVINE AND SCHWARTZ
ATTORNEYS AT LAW

ONS TWENIT-TH019 IEST MANSON 5r1

CHICAGO, ILLINOIS 60602

$3

rIANKUN 2-2341

TWENTY- FIRST FLOORMay 23, 1983

IN REPLY REFER TO FILE 18111-S

Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

Attn: Stephen H. Mims, Staff Member
Kenneth A. Gross, Assoc. General Counsel

NRe: MUR 1445 (82)

James R. Wright

Dear Messrs. Mims and Gross:

Enclosed please find executed Conciliation Agreement dated
May 23, 1983 in the above-captioned matter signed by myself
and my client as well as a check for $500.00 made payable
to the Treasurer of the United States. Please forward

C a signed Conciliation Agreement as soon as available.

Very truly yours,

MITGANG, LEVINE AND SCHWARTZ

Lj hn B. Schwartz

JBS: ba
Enc.
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"LIITGANG, LEVINE AND SCHWARTZ ~
ATTORNEYS AT LAW

OW rwMlNhI VsW MADSMw
. CHICAGO. ILNOIS 60602

Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

-. Attn: Stephen H. Mimss, Staff Member
Kenneth A. Gross, Assoc. General Counsel



LA&WRENCE T. MILLER MMIPit! )
ATTORNY AT LAW

It SOUTH LA SALLEI STREET

CHICAGO. ILLINOIS 60003

(sa) 36-8430

May 10, 1983
-0
00

Federal Election Commission
Attention: Mr. Stephen Mims
325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445
'C) William Preisser

Dear Mr. Mims:

In response to Mr. Kenneth A. Gross's letter of April 27,
1983, and pursuant to our recent telephone conversations,
enclosed please find the executed Conciliation Agreement and
Mr. Preisser's check made out to the Treasurer of the United
States in the amount of $100.00.

Pursuant to our telephone conversation, I have interlineated
o in the Conciliation Agreement the change which we discussed

in December of 1982.

o3 I apologize for the delay in returning this documentation
to you.

Very truly yours,

LAWENCE T. MILLER
LTM/jz
cc Mr. William Preisser



v

,

J

I



j3.xcz T. MILLBR
W&ATTOProMY AT LAW

II SOUTH. LA SALLIC STRIEET

'1C4ICAO, ILLINOIS 0.03

Federal Election Comisision
Attention: Mr. Stephen Mime
325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20443

IPA,
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RiEcK AND CROTiTY ~e
ATTORNCYS AT LAW

A PROFCSSIONAL CORPORATION

THOMAS W. RICCK XEROX CCNTRE -S WEST MONROE STREET

JERilOME F. CROTTY CHICAGO. ILLINOIS 60603 (318) 786-4646

RONALD P. DUPLACK

MARC J. SIAGINO

FRED P. ARSCcE May ,93

Steven Mims, Esq.
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

In re Federal Election Commission vs. Wright.
MUR 1445

C:)

Dear Mr. Mims: W

Enclosed herewith please find the Conciliation Agreement
--executed by us on behalf of the respondent. Additionally enclosed
please find a check in the amount of $100.00 as and for the civil

' penalty imposed pursuant to Article VI of the Conciliation Agree-
ment. Please advise us when the Commission has accepted this
Conciliation Agreement and terminated this matter.

Very truly yours,

RIECK AND CROTTY, P.C.

• ,me F. Crotty

') JFC/mk
Enclosures

cc: Mrs. Dolores Jean Wright



83 MAY13 P I ,
BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION A P

In the Matter of )
) MUR 1445 (82)

Dolores Wr ight ))

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commiuion

pursuant to information ascertained in the course of carryingout

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been"

found that Dolores Wright violated 2 U.S.C. S 441f by allowifV

her name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and
C

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

C3 effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(4) (A) (i).

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

0strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc., is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of

making a contribution to a candidate for federal office

during October, 1980.



Page 2
Conciliation Agreement
Dolores Wright

2. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed her name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

3. The contribution referred to in IV, 2, supra, has not

been refunded.

4. Respondent was advised by Kerry P. Craig that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

0Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

her name to be used by the corporation for the purpose of making

N a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f.

VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)
0

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that she will not undertake any

M activity which is in violation of the Federal Election Campaign

0 Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seg.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a)(1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.



Page 3
Conciliation Agreement
Dolores Wright

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement,

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross Date
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

Jerome F. Crotty Date
Counsel for Respondent
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RIKCK AND CRIOrTY
ATTONEYS AT LAW

A PROOESIONAL CORPORATION

THOMAS W. RICCK XIEROX CENTRE-5U WEST MONROE STREET

J91ROME F. CROTTY CHICAGO, ILLINOIS 60603 (318) 736-4646

RONALD P. DUPLACK

MARC J. SiAGINI May 11, 1983
frECD f. HARBECKE

Steven Mims, Esq.
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

In re Federal Election Commission vs. Holland
MUR 1445

Dear Mr. Mims:

Enclosed herewith please find the Conciliation Agreeifit
.executed by us on behalf of the respondent. Additionally, enclosed
please find a check in the amount of $100.00 as and for the civil

'" penalty imposed pursuant to Article VI of the Conciliation Agree-
ment. Please advise us when the Commission has accepted this

I Conciliation Agreement and terminated this matter.

Very truly yours,

RIECK AND CROTTY, P.C.

C1 L me F. Crotty

ri) JFC/mk
Enclosures

fr.

cc: Mr. Gary Holland



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION0,J# 1 J

In the Matter of )
) MUR 1445(82)

Gary Holland ))0

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commiss on

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been..

found that Gary Holland violated 2 U.S.C. S 441f by allowing as

name to be used by another for the purpose of making a corporate

contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(A)(i).

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc., is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of making a

contribution to a candidate for federal office during October,

1980.



Page 2
Conciliation Agreement
Gary Holland

2. Respondent was employed by Incotrav, Inc., during

October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed his name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

5. Respondent was advised by his employer that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

N4 Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

his name to be used by the corporation for the purpose of making

*" a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f.
0 VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of
IVo

the United States in the amount of one hundred dollars ($ 100)0
pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a) (1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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Conciliation Agreement
Gary Holland

this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

r the date of this agreement to comply with and implement the

N3 requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross Date
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

Jerome F. Crotty Date
Counsel for Respondent
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*B9~Y* AT LAW,

C"OCA.O. ILL*N@'S0 03

Steven Mims, Esq.
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463
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THORP, REED & ARMSTRONG
ATTORDNTS AT LAW

1575 I STREET, N.W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

May 10, 1983

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel ,_
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

By way of supplement to our May 9, 1983, letter and
attached Conciliation Agreement in the above-referenced matter,
I am enclosing the following checks payable to the Treasurer of
the United States:

(1) $5,000 from Agency Holding Corporation as initial
payment of $25,000 civil penalty assessed against
our corporate clients;

(2) $1,000 from Kerry P. Craig in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Craig
individually;

(3) $500 from Diane P. Craig in full payment of civil
penalty assessed against Mrs. Craig individually;

(4) $500 from Robert C. Oglevee in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Oglevee
individually; and

(5) $100 from Robert J. Bernstein in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Bernstein
individually.

In addition to the enclosed payments, the following
payments are due by June 8, 1983:

(6) $500 from Maurice D. Kent in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Kent
individually; and

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH, PA. 15219 412-288-77U TWX 710-664-4290



TroEP, REED 0
AUMSTRONG

Kenneth A. Gross, Esquire
May 10, 1983
Page Two (2)

(7) $500 from Charles T. Smith in full payment of
civil penalty assessed against Mr. Smith
individually.

Finally, the following corporate installment payments
are due:

(8) $4,000 by approximately July 8, 1983, in partial
payment of $25,000 civil penalty assessed against
our corporate clients;

(9) $4,000 by approximately August 8, 1983, in partial
payment of $25,000 civil penalty assessed against
our corporate clients;

(10) $4,000 by approximately September 8, 1983, in
partial payment of $25,000 civil penalty assessed
against our corporate clients;

(11) $4,000 by approximately October 8, 1983, in
partial payment of $25,000 civil penalty assessed
against our corporate clients; and

(12) $4,000 by approximately November 8, 1983, in final
payment of the $25,000 civil penalty assessed

o against our corporate clients.

Please stamp a copy of this letter to acknowledge

o receipt of the checks that are enclosed. Thank you.

Very truly ours,

Roger M.

RMG/sab

Enclosures (checks)
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 2O463

April 27, 1983

Emery J. Homor, Esquire
1955 Raymond Drive
Northbrook, Il 60062

Re: MUR 1445
Thomas Masters

Dear Mr. Homor:

On April 26, 1983, the Commission accepted the conciliation
CI agreement signed by you (and a civil penalty) in settlement of a

violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. The Commission acknowledges
receipt of partial satisfaction of the civil penalty imposed by
the conciliation agreement and will expect the balance to be
remitted by May 15, 1983. At that time, the Commission will
notify you that the file will be closed as it pertains to your

:11 client.

-Enclosed you will find a fully executed copy of the

conciliation agreement for your files.

Sincerely,

O Charles N. Steele
General Counsel

By: ent .r
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION !~ ~:~

In the Matter of)
) MUR 1445 (82)

Thomas Masters)

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that Thomas Masters violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

his name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE,, the Commission and Respondent,, having

N participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

T I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (A) (i),

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

CC strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Incotrav, Inc., is a corporation which made a

payment to the respondent for the express purpose of making a

contribution to a candidate for federal office during October,

1980.



Page 2
Conciliation Agreement
Thomas Masters

2. Respondent was employed by Incotrav, Inc., during

October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Incotrav,

Inc., and allowed his name to be used by the corporation to

make a contribution to a federal candidate.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

5. Respondent was advised by his employer that this method

of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Incotrav,

IN Inc., then made a contribution to a federal candidate, allowing

Ihis name to be used by the corporation for the purpose of making

a corporate contribution, thus violating 2 U.S.C. S 441f.
0

VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

the United States in the amount of five hundred dollars ($ 500)

pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a) (5) (A).

cVII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a)(1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

C,

Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

Emery4 o6r
Counsel or Respondent

Date U3ft

Date /



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

m April 27, 1983

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, DC 20006

Re: MUR 1445
C. Nick Catrini

Dear Mr. Mann:

On April 26, 1983, the Commission accepted the conciliation

0 agreement signed by you (and a civil penalty) in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election

7 Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertains to your client and it will
become part of the public record within thirty days after this
matter has been closed with respect to all other respondents
involved. However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any

7information derived in connection with any information derived in
connection with any conciliation attempt from becoming public

o without the written consent of the respondent and the Commission.
Should you wish any such information to become part of the public
record, please advise us in writing. The Commission reminds you,

o however, that the confidentiality provisions of 2 U.S.C.
SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a) (12)(A) remain in effect until the
entire matter has been closed. The Commission will notify you
when the entire file has been closed.

Enclosed you will find a fully executed copy of the final

conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. SteeleGeneral Counsel

By: entA.G ~ss'
ssociate Ge;eral Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
MUR 1445(82)

C. Nick Catrini ))

CONCILIATION AGREEMENT

This matter was initiated by the Federal Election Commission

pursuant to information ascertained in the course of carrying out

its supervisory responsibilities. Reason to believe has been

found that C. Nick Catrini violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

his name to be used by another for the purpose of making a

corporate contribution.

NOW THEREFORE, the Commission and Respondent, having

participated in informal methods of conciliation, prior to a

finding of probable cause to believe, do hereby agree as follows:

o I. The Commission has jurisdiction over the Respondent, and

the subject matter of this proceeding, and this agreement has the

o effect of an agreement entered pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(A)(i).

II. Respondent has had a reasonable opportunity to demon-

strate that no action should be taken in this matter.

III. Respondent enters voluntarily into this agreement with

the Commission.

IV. The pertinent facts in this matter are as follows:

1. Agency Holding Corp. (of Chicago) is a corporation

which made a payment to the respondent for the express purpose of

making a contribution to a candidate for federal office during

October, 1980.
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2. Respondent was employed by Agency Holding Corporation of

Chicago, during October, 1980.

3. Respondent received a payment of $1,000 from Crown

Associates of Minneapolis, Inc., and allowed his name to be

used by the corporation to make a contribution to a federal

candidate.

4. The contribution referred to in IV, 3, supra, has not

been refunded.

Nd 5. Respondent was advised by his employer that this method

0 of making a contribution was not improper.

V. Respondent accepted a corporate payment from Crown

Associates of Minneapolis, Inc., then made a contribution to a

federal candidate, allowing his name to be used by the

o corporation for the purpose of making a corporate contribution,

17 thus violating 2 U.S.C. S 441f.

CD VI. Respondent will pay a civil penalty to the Treasurer of

the United States in the amount of five hundred dollars ($ 500)

co
pursuant to 2 U.S.C. S 437g(a)(5) (A).

VII. Respondent agrees that he will not undertake any

activity which is in violation of the Federal Election Campaign

Act of 1971, as amended, 2 U.S.C. S 431 et seq.

VIII. The Commission, on request of anyone filing a

complaint under 2 U.S.C. S 437g(a)(1) concerning the matters at

issue herein or on its own motion, may review compliance with
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this agreement. If the Commission believes that this agreement

or any requirement thereof has been violated, it may institute a

civil action for relief in the United States District Court for

the District of Columbia.

IX. This agreement shall become effective as of the date

that all parties hereto have executed same and the Commission has

approved the entire agreement.

X. Respondent shall have no more than thirty (30) days from

the date of this agreement to comply with and implement the

requirements contained in this agreement and to so notify the

Commission.

FOR THE COMMISSION:

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Ke neth Gr s
Associate General Counsel

FOR RESPONDENT:

Lawfence M. Mann
Counsel for Respondent

Da
Da teq

Date /



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 2063

April 27, 1983

John B. Schwartz, Esquire
!4itgang, Levine & schwartz
123 West Madison Street
2111 Floor
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
James Wright
Your file No. 18111-S

Dear Mr. Schwartz:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, James R. Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of
making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you wereo sent a conciliation agreement which had been approved by the

Nr Commission on December 14, 1982.

o In response to your request for consideration of proposedmodifications to the agreement, the Commission, on April 26-,
1983, has approved the enclosed conciliation agreement in

co settlement of this matter. If you agree with the provisions of
the enclosed agreement, please sign and return it, along with the
civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen M4ims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: e
Assoc iate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

April 27, 1983

Jerome P. Crotty, Esquire
Rick & Crotty
55 West Monroe Street
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Gary Holland, violated 2 U.s.c. S 441f by allowing
his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

CNI At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you were
sent a conciliation agreement which has been approved by the
Commission on December 14, 1982.

In response to your request for consideration of proposed
o3 modifications to the agreement, the Commission, on April 26,

1983, has approved the enclosed conciliation agreement in
settlement of this matter. If you agree with the provisions of
the enclosed agreement, please sign and return it, along with the
civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel A

neral Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMIS SION
WASHINGTON, D.C. 2063w April 27, 1983

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
Dolores Wright

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Dolores Wright, violated 2 U.s.c. 5 441f by allowing
her name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making

q~z a corporate contribution.

N At your request, the Commission determined on December 14,,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you were
sent a conciliation agreement which had been approved by the

o Commission on December 14, 1982.

17 In response to your request for consideration of proposed
o modifications to the agreement, the Commission, on April 26,1982, has approved the enclosed conciliation agreement in
110d3 settlement of this matter. If you agree with the provisions of
co the enclosed agreement, please sign and return it, along with the

civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele

G Gner Counsel

Associate Ge rkral Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463U• April 27, 1983

Lawrence T. Miller, Esquire
11 South LaSalle Street
Chicago, IL 60603

Re: MUR 1445
William Preisser

Dear Mr. Miller:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, William Preisser, violated 2 U.S.C. $ 441f by allow-
ing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of
making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you were
sent a conciliation agreement which had been approved by the
Commission on December 14, 1982.

In response to your request for consideration of proposed
modifications to the agreement, the Commission, on April 26,
1983, has approved the enclosed conciliation agreement in

q. settlement of this matter. If you agree with the provisions of
the enclosed agreement, please sign and return it, along with the

o civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause

Sto believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
co should.respond to this notification as soon as possible. If you

have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: ennethA. Gros
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 263

April 27, 1983

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, NW Re: MUR 1445
Suite 1125
Washington, DC 20005

Dear Mr. Golden:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your clients Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency
Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation
of Cleveland, Ohio; and Crown Associates of Colorado, Inc.;
violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f by making corporate
contributions in the names of others. The Commission also found
reason to believe that Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
C. Oglevee, Diane Parianb Craig and Robert Bernstein violated
2 U.S.C. S 441f by allowing the corporate respondents to use
their names for the purpose of making corporate contributions.

Pursuant to an investigation into this matter, the
Commission further determined, on September 24, 1982, that your
client, Kerry P. Craig, in his role as an officer and/or director
of the corporate respondents, violated 2 U.S.C. S 441b(a) by

C consenting to contributions being made by those corporations and
that Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching a
conciliation agreement in settlement of this matter prior to a
finding of probable cause to believe. On December 17, 1982, you
were sent a conciliation agreement which had been approved by the
Commission on December 14, 1982.

In response to your request for consideration of proposed
modifications to the agreement, the Commission, on April 26,
1983, has approved the enclosed conciliation agreement in
settlement of this matter. If you agree with the provisions of
the enclosed agreement, please sign and return it, along with the
civil penalty, to the Commission. In light of the fact that



Letter to Roger M. Golden
Page 2

conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions, please contact Stephen Mims, the staff member
assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

Enclosures



lFEDERAL ELECTION COMMISSION

* WASHINGTON. D.C. 20463

April 27, 1983

Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, Pennsylvania 15219

Re: MUR 1445
Crown Life Insurance Co.

Dear Mr. Black:

Based on information ascertained in the normal course of
carrying out its supervisory responsibilities, the Federal
Election Commission, on May 25, 1982, determined there was reason

C\1 to believe that your client, the Crown Life Insurance Company,
had violated 2 U.S.C. 33 441b(a), 441e(a) and 441f, provisions of
the Federal Election Campaign Act of 1971, as amended. The

" Commission subsequently instituted an investigation of this
matter.

After having considered the circumstances of this matter,
the Commission, on April 26, 1983, determined to take no further
action and close its file as it pertains to your client. The
file will be made part of the public record within 30 days after

I this matter has been closed with respect to all other respondents
involved. Should you wish to submit any materials to appear on
the public record, please do so within ten days.

The confidentiality provisions of 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B)
and S 437g(a)(12)(A) remain in effect until the entire matter is
closed. The Commission will notify you when the entire file has
been closed.
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If you have any questions, please direct them to Stephen
Mims, the staff member assigned to this matter, at (202) 523-
4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

Associate General Counsel

rE,

0

~qrn



FEDERAL ELECTION COMMISSION

ip WASHINGTON, D.C. 20463

Emery J. Homor, Esquire
1955 Raymond Drive
Northbrook, Il 60062

Re: MUR 1445
Thomas Masters

Dear Mr. Homor:

On April , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you (and a civil penalty) in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. The Commission acknowledges
receipt of partial satisfaction of the civil penalty imposed by
the conciliation agreement and will expect the balance to be
remitted by May 15, 1983. At that time, the Commission will
notify you that the file will be closed as it pertains to your
client.

Enclosed you will find a fully executed copy of the
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C 20463

Emery J. Homor, Esquire
1955 Raymond Drive
Northbrook, Il 60062

Re: MUR 1445
Thomas Masters

Dear Mr. Homor:

On April , 1983, the Commission accepted the conciliation
agreement signed by you (and a civil penalty) in settlement of a
violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. The Commission acknowledges
receipt of partial satisfaction of the civil penalty imposed by
the conciliation agreement 'nd will expect the balance to be
remitted by May 15, 1983. At that time, the Commission will
notify you that the file will be closed as it pertains to your
client.

Enclosed you will find a fully executed copy of the
conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. DC. 20463

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, DC 20006

Re: MUR 1445
C. Nick Catrini

Dear Mr. Mann:

On April , 1983, the Commission accepted the conciliation
son agreement signed by you (and a civil penalty) in settlement of a

violation of 2 U.S.C. S 441f, a provision of the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended. Accordingly, the file has been
closed in this matter, as it pertainis to your client and it will
become part of the public record within thirty days after this
matter has been closed with respect to all other respondents
involved. However, 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) prohibits any
information derived in connection with any information derived in
connection with any conciliation attempt from becoming public

oD without the written consent of the respondent and the Commission.
Should you wish any such information to become part of the public
record, please advise us in writing. The Commission reminds you,

o however, that the confidentiality provisions of 2 U.S.C.
SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A) remain in effect until the
entire matter has been closed. The Commission will notify you
when the entire file has been closed.00

Enclosed you will find a fully executed copy of the final

conciliation agreement for your files.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Conciliation agreement



FEDERAL ELECTION COMMISSION
* WASHINGTON. D.C. 20463

John S. Schwartz, Esquire
Mitgange Levine & schwartz
121 West Madison Street
21!1~ Floor
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
James Wright
Your file No. 18111-S

Dear Mr. Schwartz:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, James R. Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose 'of
making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982,, to- enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you were

o sent a conciliation agreement which had been approved by the
Commission on December 14, 1982.

o In response to your request for consideration of proposed
modifications to the agreement, the Commission, on

1') 1983, has approved the enclosed conciliation agreement in
settlement of this matter. If you agree with the provisions of
the enclosed agreement, please sign and return it, along with the
civil pnalty, to the Commission, In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele

General Counsel

By: Kenneth A. Gross j
Associate General Counsel

EnclosuresV



WFEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
Gary Holland

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Gary Holland, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing
his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you were

3 sent a conciliation agreement which has been approved by the
Commission on December 14, 1982.

In response to your request for consideration of proposed
modifications to the agreement, the Commission, on ,
1983, has approved the enclosed conciliation agreement in
settlement of this matter. If you agree with the provisions of

co the enclosed agreement, please sign and return it, along with the
civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445
Dolores Wright

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
- your client, Dolores Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

her name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you were
sent a conciliation agreement which had been approved by the

0 Commission on December 14, 1982.

In response to your request for consideration of proposed
o modifications to the agreement, the Commission, on

1982, has approved the enclosed conciliation agreement in
settlement of this matter. If you agree with the provisions of

00 the enclosed agreement, please sign and return it, along with the
civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Lawrence T, Miller, Esquire
11 South LaSalle Street
Chicago# IL 60603

Re: MUR 1445
William Preisser

Dear Mr. Miller:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, William Preisser, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of
making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-

C4 ing of probable cause to believe. On December 17, 1982, you were
sent a conciliation agreement which had been approved by the
Commission on December 14, 1982.

In response to your request for consideration of proposed
o modifications to the agreement, the Commission, on

1983, has approved the enclosed conciliation agreement in
settlement of this matter. If you agree with the provisions of
the enclosed agreement, please sign and return it, along with the

o civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you

co should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually
satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims#
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele

General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel.

Enclosures*



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, NW Re: MUR 1445
Suite 1125
Washington, DC 20005

Dear Mr. Golden:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your clients Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency
Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation
of Cleveland, Ohio; and Crown Associates of Colorado, Inc.;
violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f by making corporate
contributions in the names of others. The Commission also found
reason to believe that Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein violated
2 U.S.C. S 441f by allowing the corporate respondents to use
their names for the purpose of making corporate contributions.

oD Pursuant to an investigation into this matter, the
Commission further determined, on September 24, 1982, that your
client, Kerry P. Craig, in his role as an officer and/or director
of the corporate respondents, violated 2 U.S.C. S 441b(a) by

oD consenting to contributions being made by those corporations and
110 that Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

cc At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching a
conciliation agreement in settlement of this matter prior to a
finding of probable cause to believe. On December 17, 1982, you
were sent a conciliation agreement which had been approved by the
Commission on December 14, 1982.

In response to your request for consideration of proposed
modifications to the agreement, the Commission, on
1983, has approved the enclosed conciliation agreement in
settlement of this matter. If you agree with the provisions of
the enclosed agreement, please sign and return it, along with the
civil penalty, to the Commission. In light of the fact that
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conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions, please contact Stephen Mims, the staff member
assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

Byv- Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.. 2063

Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly a Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, Pennsylvania 15219

Re: MUR 1445

Crown Life Insurance Co.

Dear Mr. Black:

Based. on information ascertained in the normal course of
carrying out its supervisory responsibilities, the Federal
Election Commission, on May 25, 1982, determined there was reason
to believe that your client, the Crown Life Insurance Company,
had violated 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a) and 441f, provisions of
the Federal Election Campaign Act of 1971, as amended. The
Commission subsequently instituted an investigation of this
matter.

0D After having considered the circumstances of this matter,

Vr the Commission, on , 1983, determined to take no further
action and close its file as it pertains to your client. The

o file will be made part of the public record within 30 days after

this matter has been closed with respect to all other respondents
involved. Should you wish to submit any materials to appear on

co the public record, please do so within ten days.

The confidentiality provisions of 2 U.S.C. 5 437g(a) (4) (B)
and S 437g (a) (12) (A) remain in effect until the entire matter is
closed. The Commission will notify you when the entire file has
been closed.
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If you have any questions; please direct them to Stephen
Mims, the staff member assigned to this matter, at (202) 523-
4039.

Sincerely,

Charles N, Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

0

'JE

0



BEFORE THE FEPAL ECTI0C ISSICN

In the Matter of )
) MUR 1445

Crown Life Insurance Ccmpany, et al. )

CERTIFICATICN

I, Marjorie W. Enmnos, Recording Secretary for the Federal

Election Cummissicn Executive Session on April 26, 1983, do

hereby certify that the Ccumission decided by a vote of 6-0 to

take the following actions in MUR 1445:

1. Approve and send the letter and conciliation
I agrePAt to the domestic corporate

responents, Kerry P. Craig, Diane P. Craig,
(2 Carles T. Smith, Maurice D. Kent and Robert
Bernstein, as reccmended in pages 41-50 of the
General Counsel' s report dated April 14, 1983.

0 2. Approve and send to William Preisser the letter

and conciliation agreement contained in pages
51-54 of the General Counsel's report dated

OD April 14, 1983.

3. Approve and send to Dolores Wright the letter and
conciliation agreement contained in pages 55-58
of the General Counsel's report dated April 14,
1983.

4. Approve and send to Gary Holland the letter and
conciliation agreeent contained in pages 59-62
of the General Counsel's report dated April 14, 1983.

5. Approve and send to James Wright the letter and
conciliation agreement contained in pages 63-66
of the General Counsel's report dated April 14, 1983.

(Continued)



Certification for MUR 1445 Pag 2
April 26, 1983

6. Approve and sign the conciliation agreewnts

submlitted by Mr. Catrini and Mr. Holland.

7. Close the file as to Mr. Catrini.

8. Approve and send to Mr. Catrini and Mr. Holland
the letters attached to the General Counsel 's
April 14, 1983 report.

9. Take no further action against the Crown Life
Insurance Canpany and close the file.

10. Send to Alexander Black, Counsel to the Crown
Life Insurance Cczpany, the letter attached to
the General Counsel's April 14, 1983 report.

Commissioners Aikens, Elliott, Harris, McDonald, Mcary,

and Reiche voted affirmatively for the decision.

Attest:

Date tarjorie W. Cmins
Secretary of the Cczuissiori

cr,
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
'A 'kSH I N C T ( N , ) 14)

MEMORANDUM TO:

FROM:

DATE:

CHARLES STEELE, GENERAL COUNSEL

MARJORIE W. EMMONS/JODY

APRIL 18, 1983

SUBJECT: OBJECTION - PROPOSED MODIFICATION OF
CONCILIATION AGREEMENT IN MUR 1445
AND RECOMMENDATIONS RErARDING THE CROWIN
LIFE INSURANCE COMPANY

The above-named document was circulated to the

Commission on Thursday, April 14, 1993 at 4:00.

Objections have been received from the Commissioners

as indicated by the name(s) checked:

Commissioner Aikens

Commissioner Elliott

Commissioner Harris

Commissioner McDonald

Commissioner McGarrv

Commissioner Reiche

This matter will be placed on the Executive Session

agenda for Tuesday, April 26, 1983.

C. RANSOM
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

MEMORANDUM

TO:

FROM:

DATE:

SUBJECT:

Office of the Commission Secretary

Office of General Counse7

April 14. 1983

MUR 1445 - Memo to Commission

The attached is submitted as an Agenda document

for the Commission Meeting of

Open Session

Closed Session

CIRCULATIONS

48 Hour Tally Vote
Sensitive
Non-Sensitive

24 Hour No Objection
Sensitive
Non-Sensitive

Information
Sensitive
Non-Sensitive

[1
Li
[I

f~f

DISTRIBUTION

Compliance

Audit Matters

Litigation

Closed MUR Letters

Status Sheets

Advisory Opinions

Other (see distribution
below)

[1

[1

[I
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LI

TOO
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

April 14,

MEMORANDUM TO:

FROM:

The Commission

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counse

Proposed Modification of Conciliation
Agreement in MUR 1445 and Recommendations
Reqarding the Crown Life Insurance Company

I. -
;3,

C= p, i

SENSITIVE
1983

*SUBJECT:

co
C.0
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F. Recommendation Regarding the Crown Life Insurance Company

On October 22, 1980, Crown Life, pursuant to a request by
Kerry Craig, advanced the Craig corporations a total of $ 60,000.
The advances were requested by Mr. Craig for "travel" necessary

" for maintaining his accounts. See Exhibit 1. On October 24,
1980, those corporations made payments to the individuals for the
purpose of making corporate contributions. Out of the $ 75,000
involved in prohibited contributions, only $ 60,000 can be tied
directly to a specific transaction by Crown Life. Mr. Craig has
informed the Commission that the balance of the funds were

'IT obtained from monies already in the accounts of his corporations.
The manner in which the funds were obtained from Crown and split

I up among the Craig companies is illustrated below:

- Craig Company

3

Date Funds
Pd. by Crown

Amount Date Funds
Deposited y

Arount Paid Date
As "bonuses"

Agency Holding 10/22/82 $18,000 10/27/82 $1,000 10/25/82
(Chicago) $17,000 10/27/82

$1,000 10/27/82
$3.01000 10/27/82

Crown Life of Colorado 10/22/82 $9,000 $5,000
2/, $4,000Crown Agency (Tldeo) 10/22/82 $3,000 10/27/82 $3,000 F0/27/82

Crown Agency (Minn) 10/22/82 $6,000 10/27/82 $5,000 .10/27/82
$1,000 10/27/82

Agency Holding 10/22/82 $12,000 10/27/82 $12,000 10/27/82
(Cleveland)

Ehrman, Ratini, 10/22/82 $12,000 10/27/82 $12,000 10/27/82
Olgevee & Craig

-: : fOA $60,000 $71,000

1/ The data for the time that the
derived from Exhibit 1. The data

funds were transmitted by Crown are
for the dates that the funds were

deposited are derived from the general ledgers maintained by the
corporations.
2/ There was, at the time of our request, no ledger available for
Crown Life of Colorado.

Im .

-- v

-- w
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An additional $ 4,000 was paid to four other individuals from the
account of Incotrav, Inc. Incotrav is owned by Kerry Craig. Mr.
Craig has informed the Commission that the funds used by Incotrav
for this purpose were transferred from Agency Holding
Corporation's account. Within a period of several days, each
individual who had received such a "bonus" payment had deposited
the funds into their accounts and had drawn personal checks
payable to the candidate(s) as instructed by Kerry Craig.

During the five-year period preceding these events in 1980,
Mr. Craig had developed a close working relationship with Mr.
Clarke B. Lloyd, Vice President of U.S. Operations for Crown
Life. Mr. Lloyd was the individual in the Crown Life hierarchy
through whom all requests for advances and loans made by Mr.
Craig would have to proceed. Mr. Lloyd's approval was required
before Crown Life would make the requested payment.

Mr. Craig has testified that, due to the fact that certain
large accounts were coming up for renewal, his agencies were
required to increase their spending, thus creating difficulties
in planning a budget. Because so many requests were being made
of Mr. Lloyd during that time, the system for requesting advances
was made less-formal. This process allowed for requests by
telephone for which there may have never been any contemporaneous
memorandum. Such was the case when Mr. Craig requested the
$60,000 advance which was used to make the corporate
contributions. While Mr. Craig has indicated that he had the
clear intent of using the funds (plus some other money already on
hand) for political purposes, it appears that Mr. Craig did not
inform Mr. Lloyd (or any other official of Crown Life) of his
intended purpose. Mr. Lloyd has testified that he took it upon
himself to allocate the money to the various accounts. Mr. Lloyd
has indicated that Crown Life did 'not even maintain a system, at
that time, for monitoring how funds advanced were used or whether
they were even used for the requested purpose at all. Crown Life
appears to have been, concerned more with liability for the
advances than it was concerned with the use of the funds.
Materials provided during the course of the investigation reveal
that advances have been made for various personal reasons,
including home mortgages and even to pay an individual's income
taxes.

While it appears that the funds which were used for making
the political contributions in question were provided by Crown
Life, there is no clear evidence that any official of Crown knew
Craig's actual intended purpose prior to making the advance. Mr.
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Craig has indicated that he merely requested the advance and Mr.
Lloyd made the allocations. Indeed, Mr. Craig even stated that
frequently when a request was made for a large advance, it was a
routine matter to break it up among several accounts in order to
avoid any administrative difficulties in the home office. Mr.
Lloyd (who is no longer employed by Crown Life), testified that be
became aware of the contributions after they were made and commented'
that he thought that Craig was not in the best financial condition to
be able to afford using the advances for such a purpose and that
perhaps he should attempt to get the money back from the campaigns.
There was no question raised at to the legaility of the expenditures
nor any suggestion that officials of Crown not be informed.

Therefore, while Crown did provide the funds which were used by
Kerry Craig for the purpose of making corporate contributions, the
funds were in fact the property of the Craig corporations as they were
advances against future earnings. It appears, therefore, that Crown
Life advanced-the money with the understanding that it was to be used
for a legitimate business purpose. Crown Life has provided the
Commission with copies of the promissory notes signed by Craig and has
indicated that as a routine matter, and as is the case with all

N advances, repayment will be expected.

The Office of General Counsel recommends, therefore, that the
Commission take no further action regarding possible violations by the

Ar Crown Life Insurance Company, and that it close the file in this
o matter as it relates to this respondent.

qT Recommendations

o3 1. Approve and send the attached letter and conciliation agreement
to the domestic corporate respondent.% Kerry P. Craig, Diane P. Craig,
Charles T. Smith, Maurice D. Kent and Robert Bernstein (pages 41-50).

2. Approve and send the attached letter and conciliation agreement
to William Preisser (pages 51-54),.

3. Approve and send the attached letter and conciliation agreement
to Dolores Wright (pages 55-58).

4. Approve and send the attached letter and conciliation agreement
to Gary Holland (pages 59-62).

5. Approve and send the attached letter and conciliation agreement
to James Wright (pages 63-66).
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6. Approve and sign the conciliation agreements submitted by

Mr. Catrini and Mr. Holland.

7. Close the file as to Mr. Catrini.

8. Approve and send the attached letters to Mr. Catr.ini and Mr.
Holland.

9. Take no further action against the Crown Life Insurance
Company and close the file.

10. Approve and send the attached letter to Alexander Black,
Counsel to the Crown Life Insurance Company.

Attachments

1. Responses submitted by Roger Golden, Counsel to the
corporate respondents, Kerry P. Craig, Diane Pariano Craig,
Maurice D. Kent, Charles T. Smith and Robert Bernstein.
Pages 1-22.

2. Response submitted by Jerome F. Crotty, Counsel to Dolores
Wright. Page 23.

3. Response submitted by Jerome F. Crotty, Counsel to Gary
oD Holland. Page 24.

4. Response submitted by Lawrence T. Miller, Counsel to William
Preisser. Pages 25-28.

5. Response submitted by John Schwartz, Counsel to James
Wright. Pages 29-30.

6. Response submitted by Emery J. Homor, Counsel to Thomas
Masters. Pages 31-35.

7. Response submitted by Lawrence M. Mann, Counsel to C. Nick
Catrini. Pages 36-40.
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8. Proposed cover letteg and conciliation agreement to Roger
Golden, Counsel to the corporate respondents, Kerry P. Craig,
Diane Pariano Craig, Robert C. Oglevee, Maurice D. Kent, Charles
T. Smith and Robert Bernstein. Pages 41-50.

9. Proposed cover letter and conciliation agreement to Lawrence
T. Miller, Counsel to William Preisser. Pages 51-54.

10. Proposed cover letter and conciliation agreement to Jerome
F. Crotty, Counsel to Dolores Wright. Pages 55-58.

11. Proposed cover letter and conciliation agreement to Jerome
F. Crotty, Counsel to Gary Holland. Pages 59-62.

12. Proposed cover letter and conciliation agreement to John B.
Schwartz, Counsel to James Wright. Pages 63-66.

A0
13. Proposed letter to Lawrence M. Mann, Counsel to C. Nick
Catrini. Page 67.

14. Proposed letter to Emery T. Homor, Counsel to Thomas
Masters. Page 68.

15. Proposed letter to Alexander Black, Counsel to the Crown
Life Insurance Company. Page 69.

o



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, Pennsylvania 15219

Re: MUR 1445
Crown Life Insurance Co.

6 Dear Mr. Black:

Based. on information ascertained in the normal course of
carrying out its supervisory responsibilities, the Federal
Election Commission, on May 25, 1982, determined there was reason
to believe that your client, the Crown Life Insurance Company,
had violated 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a) and 441f, provisions of
the Federal Election Campaign Act of 1971, as amended. The
Commission subsequently instituted an investigation of this
matter.

0
After having considered the circumstances of this matter,

the Commission, on , 1983, determined to take no further
action and close its file as it pertains to your client. The
file will be made part of the public record within 30 days after
this matter has been closed with respect to all other respondents
involved. Should you wish to submit any materials to appear on
the public record, please do so within ten days.

The confidentiality provisions of 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B)
and S 437g(a) (12)(A) remain in effect until the entire matter is
closed. The Commission will notify you when the entire file has
been closed.



Letter to Alexander Black
Page 2

If you have any questions, please direct them to Stephen
Mims, the staff member assigned to this matter, at (202),523-
4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

0

0



EMERY J. HOMOR
ArTORNEY AT LAW

1955 RAYMOND DRIVE
NORTHBROOK. ILLINOIS 60062

(312) 480-0444 (312) 272-9800
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February 28, 1983

Mr. Charles N. Steele
General Counsel
Federal Election Commission
Washington, D. C. 20463

Re: Thomas Masters
MUR 1445 (82)

Dear Mr. Steele:

Thank you for your letter of December 17, 1982
concerning the Conciliation Agreement in the matter
of Thomas Masters.

The provisions of the Conciliation Agreement is
accepted. Enclosed is a check drawn on the Federal
Election Commission for Two Hundred ($200.00) Dollars
in partial satisfaction of the total civil penalty
of $500.00. The remainder of the penalty will be
paid within forty-five (45) days from the date of my
letter.

I would appreciate your accepting this mode of settling
the penalty since my client's financial situation
necessitates the handling it in installments.

Ver )truly yours,

EJH/lo
Encl.

cc: Thomas Masters

1.6^
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LAwRENxCE T. MILLER
11 South ATTORNEY AT LAW

21'9 -j 'ft LA SALLIE STREICT

CNICAOo, ILLINOIS xmm 60603

131a) 236-8431

-o

March 4, 198.

Mr. Stephen Mims
Federal Election Commission
325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445
William Preisser

Dear Mr. Mims:

Please note that I have relocated my office

to the above address.

Very truly yours,

LAWRENCE T. MILLER
LTM/j z

Ccc Mr. William Preisser



A. ;r .- .
.L,

Mr. Stephen Hims
Federal Election Commission
325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463



EMERY J. HOMOR"
ATTORN AT LAW 0*2

1955 RAYMOND DNIV
NORTHBROOK. ILUNOIS 600 4

Mr. Charles N. Steele
I General Counsel

Federal Election Commission
I" Washington, D. C. 20463

0q
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JEROMC K. ALPER ().C.,TENN., ILL.)
LAWRENC E M. MANN (D.C.)

DEBORAH E. REISER (D. C., MD)

LAW OFIFICIES

ALPER, MANN & REISER
S1 EIGHTEENTH STRfEET, N. W.

WASHINGTON, 0. C. 20006

(202) 296-9101

63JAN20 Pi2: 38eq o -,

NM fLAND OrVIC0

35 W,9lO0L LANE
ROCKVI LLCPiARY LAND 20650

(301) 340-2020

January 14, 1983

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

Re: MUR1445

Dear Mr. Thomas:

I am enclosing a signed copy of the Conciliation Agreement
and a check in the sum of $500 in connection with the above-
referenced matter. Once you have signed the Agreement, please
forward it to me.

Very

M. Mann

LMM/sas

Enclosures
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D C. 20463

December 17, 1982

Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, NW Re: MUR 1445
Suite 1125
Washington, DC 20005

Dear Mr. Golden:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your clients Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency
Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation
of Cleveland, Ohio; and Crown Associates of Colorado, Inc.;
violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f by making corporate
contributions in the names of others. The Commission also found
reason to believe that Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein violated 2.
U.S.C. S 441f by allowing the corporate respondents to use their
names for the purpose of making corporate contributions.

Pursuant to an investigation into this matter, the
C1 Commission further determined, on September 24, 1982, that your

client, Kerry P. Craig, in his role as an officer and/or director
of the corporate respondents, violated 2 U.S.C. S 441b(a) by
consenting to contributions being made by those corporations and
that Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

At your request, the Commission determined on December 14,
c 1982, to enter into negotiations directed towards reaching a

conciliation agreement in settlement of this matter prior to a
finding of probable cause to believe. Enclosed is a conciliation
agreement that the Commission has approved in settlement of this
matter. If you agree with the provisions of the enclosed
agreement, please sign and return it, along with the civil -

penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually



Page 2
Letter To Roger Golden, Esq.
Re: MUR 1445

satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,

the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. SteeleGener 1 Counsel

By: enneth A. Gr s
Associate General Counsel

Enclosures

CO
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
W'ASHINIGTON, DC. 20463

®r TODecember 17, 1982

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street Re: MUR 1445
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 196z, tne Cominission found kta~on to believe that
your client, Gary Holland, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing
his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

9.- At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the

C provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

07 connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. r'oss'
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D-C 20463

December 17, 1982

John B. Shwartz, Esquire
Mitgang, Levine & schwartz
123 West Madison Street Re: MUR 1445
21St Floor
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Schwartz:

On M:ay 25, 1982, the Commission found 6 aso. to L.lieve that
your client, James R. Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of
making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-

(ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. if you agree with the

oD provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

(C (30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

cc connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By. Kenneth A. G
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON. D.C. 20463

SI4isO Decemebr 17., 1982

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street Re: MUR 1445
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 19-82, the Commission found reason to believe that
your client, Dolores Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing
her name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the

o provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
Gener Counsel ,7

By: Kenneth A. Grs.s

Associate General Counsel

Enclosures



FDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, DC. 20463

December 17, 1982

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, DC 20006 Re: MUR 1445

Dear Mr. Mann:

On May 25, 1982, the Co mmission found reason to believe that

your client, C. Ni 'ck Catrini, violated 2 U.S.C. A?4lf by allow-

ing his name to be used by Crown Associates of Minneapolis for
the purpose of making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,

1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-

ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-

em ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has

approved in settlement of this matter. If you agree with the
provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,

C3 along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

0 fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as

C, possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

B y: nI t re. ros s
Associate General Counsel

Enclosures
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D. 20463

December 17, 1982

Emery J. Homor, Esquire
1955 Raymond Drive Re: MUR 1445
Suite 116
Chicago, Il 60062

Dear Mr. Homor:

On May 25; 1982, the Commission found reason to believe that
>. , Thomias vcI t e '

L2 U.Z. C -4-

his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making

a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,

1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-

ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-

ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has

approved in settlement of this matter. If you agree with the

provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,

o along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

fact that conciliation negotiations, prior to a finding of

'IT probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

(30) days, you should respond to this notification as soon as

possible. If you have any questions or suggestions for changes

in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this

matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
Genera lCounsel

By: Kenneth A. Gro s,
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C 20463

December 17, 1982

Lawrence T. Miller, Esquire-
Upton, Nesmith & Miller
33 N. Dearborn Street Re: MUR 1445
Suite 1617
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Miller:

On May 25, 1982, the Commission-found reason to believe that
your client, William Preisser, vio1ated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to-be used by Agency Holding Corporation (Chicago)
for the purpose of making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

'Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the

0D provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
4- along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
0D probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Coun 1

By: Kenneth A. ross
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Lawrence T. Miller, Esquire-
Upton, Nesmith & Miller
33 N. Dearborn Street Re: MUR 1445
Suite 1617
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Miller:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, William Preisser, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing .his name to be used by Agency Holding Corporation (Chicago)
for the purpose of making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,

1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement In settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has

approved in settlement of this matter. If you agree with the

C3 provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

cc connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures $2



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Emery 3. Homor, Esquire
1955 Raymond Drive Re: MUR 1445
Suite 116
Chicago, Il 60062

Dear Mr. Homor:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Thomas Masters, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing
his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the
provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

o fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as

o possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele

General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosurese



FEDERAL ELECTION COMMISSION

~wI~YJ. WASHINGTON, .C. 20463

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser.
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, DC 20006 Re: MUR 1445

Dear Mr. Mann:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that

.,our client, C. Nick C"-tri;,ni, violated 2 U.Siq.C. S 441f by allow-

ing his name to be used by Crown Associates of Minneapolis for
the purpose of making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,

1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-

ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has

approved in settlement of this matter. If you agree with the
177 provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,

along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
0 fact that conciliation negotiations, prior to a finding of

probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,

C11 please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSIONa WASHINGTON. D.C. 20463

Jerome P. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street Re: MUR 1445
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Dolores Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing
her name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the
provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

o (30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

co connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

John B. Shwartz, Esquire
Mitgang, Levine & schwartz
123 West Madison Street
21st Floor
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445

Dear Mr. Schwartz:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, James R. Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of
making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. if you agree with the
provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures
.Vj
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D C 20463

yest

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street Re: MUR 1445
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Gary Holland, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

tI his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on December 14,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has

"T approved in settlement of this matter. If you agree with the
provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,

0 along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

17 fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039,

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures
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In the Matter of )
)

et al.

HUE 1445 (82)

CIFICTICN

I, Marjorie W. Emons, 1eod Secretary for the Federal

Election Comdssion Executive Session on Decatber 14, 1982, do

hereby certify that the Commission decided by a vote of 5-1 to

approve the proposed conciliation agreements and letters attached

to the General Counsel's Novuuber 23, 1982 report on MJR 1445.

Cmwdssicners Elliott, Harris, MDonald, McGarry, and

RIiche voted affirmatively for the decision; Comussioner Aikens

dissented.

Attest:

S Marjorie W. E n ssecretary of the CommissionDate



FEIERAL ELECTION COMMISSION
IAASHINGTON. D C. .10-16.3

MEMORANDUM TO:

FROM:

DATE:

SUBJECT:

CHARLES N. STEELE
GENERAL COUNSEL

MARJORIE W. EMMONS/JODY C. RANSOM Pe

NOVEMBER 29, 1982

OBJECTIONS - MUR 1445 - Memorandum to the
Commission dated November 23, 1982; Received
in OCS, 11-23-82, 4:19

The above-named document was circulated to the

Commission on November 24, 1982 at l1:on.

Commissioners Reiche and Aikens submitted objections

on November 29, 1982.

This matter will be placed on the agenda for the

executive session of Tuesday, December 1.4 1982. A copy

of Commissioner Reiche's vote sheet with comments is

attached.

Attachment
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48-HOUR BALOIT

FEDERAL ELECTION
WASHINGTON. D C. 20463

v-ll

COMMISS. d ,.

N l

Date & Tiue Transmitted: WEDNESDAY. 11-24-82. 11:00

COMMISSIONER: MCGRRY, AlNwS, =0 01,

FfflR TO CCN(4ICNSSBt-;RY BYMONDAY, NOVEMBER 29, 1982,

HAPIUS

11:00

MUR 1445 Memorandum to the Commission
dated November 23, 1982

approve the recmindation in the attached report.

object to the recom1endation.

CMMNT NFL&

'I' ~ ~ D~i -An

Signature; A -U41A If
ALL BALLOTS MUST BE SI D AND DATED. PLEASE TRN ONLY THE BALLOT TO TFX

cav!sSION SECARY.

TIE SHOM ABOVE.

PLEASE RETJU I TH BAI= NO LATER THANI T DATE AND

r=m the Office of the Ccnmission Secretary

SJ=:

. ) 31

Date: tV.JSo LA~ed4Q~
A A
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November 23, 1982

MEMORANDUM TO: Marjorie W. Emmons

FROM: Phyllis A.Kayson

SUBJECT: MUR 1445

Please have the attached Memo to the Commission

distributed to the Commission on a 48 hour tally basis.

Thank you.

Attachment

cc: Mims

C

"T
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FEDERAL ELECTION COMMISSIINOWSIGOD.C.243U NOV 23 PC 1 9

November 23, 1982

MEMORANDUM SENSITIVE
TO: THE COMMISSION

FROM: CHARLES N. STEELE
GENERAL COUNSEL

BY: KENNETH A. GROSS
ASSOCIATE GENERAL COUNSEU

SUBJECT: Pre-Probable Cause Conciliation in MUR 1445(82)

WON On May 25, 1982, the Commission found reason to believe
that:

1. Crown Life Insurance Company (of Toronto, Canada),
violated 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a), and 441f;

2. Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Agency Holding
Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc., Crown
Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding
Corporation of Cleveland, Ohio, Crown Associates of
Arizona, Inc., Kerry P. Craig & Associates, Inc., and
Crown Associates of Colorado, Inc., violated 2 U.S.C.
SS 441b(a) and 441f;

3. Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Diane Pariano
Craig, James Wright, Dolores Wright, Robert C. Oglevee,
Thomas Masters, Gary Holland, C. Nick Catrini, Robert
Bernstein and William Preisser violated 2 U.S.C. S 441f.

The Commission made additional findings based upon an
investigation into this matter on September 24, 1982, namely
that:

1. Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f
and

2. Kerry P. Craig violated 2 U.S.C. S 441b(a).

This matter was brought to the attention of the Commission
by Mr. Roger M. Golden. During the course of unrelated
litigation, Mr. Golden's firm was made aware of the fact that the
corporate respondents Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc.,
Agency Holding Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc., Crown
Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding Corporation of
Cleveland, Ohio, Crown Associates of Arizona, Inc., Kerry P.
Craig & Associates, Inc., and Crown Associates of Colorado, Inc.,
may have made payments to individual respondents Charles T.



Page 2
MUR 1445 (82)

Smith, Maurice D. Kent, Diane Pariano Craig, James Wright,
Dolores Wright, Robert C. Oglevee, Thomas Masters, Gary Holland,
C. Nick Catrini, Robert Bernstein and William Preisser in order
that these individuals would make contributions to a total of
sixteen federal candidates and one political committee. /
Counsel, concerned that such payments might have constituted
violations of the Federal Election Campaign Act, came forward
with the facts.

Officials of Crown Life cooperated completely with the
Commission's investigation and produced, for our inspection,
company records including billing information, insurance records
(as they related to the operations of the United States-based
corporations) as well as internal memoranda which set forth the
company's position with respect to contributions made by it to
candidates for election in Canada. None of this information
revealed any prior knowledge 2/ by any official of Crown Life
that any of the domestic corporate respondents or their
principal, Kerry P. Craig (a general agent licensed by Crown
Life) had used corporate funds to make contributions to federal
candidates. What was made clear from these records was that
Kerry Craig, in requesting the advances from Crown Life which
were ultimately used to make political contributions, followed
procedures normally employed by Crown Life when requesting any
advance for normal business purposes. In fact, the advances were
made by Crown Life with the understanding that the funds were to

1/ It appears that a total of $ 11,000 went to Texans For Wright
S and a total of $ 4,000 went to each of the following: Citizens

for Brademas, Udall for Congress, Johnson for Congress, Burlison
for Congress, Marvroules for Congress, Citizens for Kogovsek,

>) Wolpe for Congress, Jim Shannon for Congress, Wenstron for
Congress Volunteer Committee, Bauman for Congress, Committee to

S Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer Committee, Dyson for
Congress Committee Committee to Elect Barney Frank to Congress,
David Best for Congress, and the Democratic Candidates Fund
(Falls Church, VA).

2/ Crown Life's Vice President for U.S. operations, Clarke B.
Lloyd, did become aware of the contributions after they were
made, but there is no evidence either from his testimony or
testimony provided by others that he played any role in
encouraging or assisting in this endeavor.
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be used for advertising expenses necessary for administering
several large national accounts.

Mr. Golden's original letter had indicated the possibility
that Kerry P. Craig and Associates and Crown Associates of
Arizona, Inc., may have participated in this "bonus" plan. This
was based partially upon the discovery of an executed promissory
note 32/ made payable to Crown Associates of Arizona, Inc. The
investigation revealed, however, that no actual payment was made
by either corporation for the purpose of making a contribution.

Respondents Charles Smith and Kerry Craig have indicated
that the idea to utilize the bonus plan originally was proposed
by Mr. Owen Marley, Mr. Marley, an employee of the Democratic
Steering and Policy Committee, suggested to Mr. Smith and Mr.
Craig that due to certain national accounts which the Craig
companies were maintaining, they should take an active interest
in the upcoming 1980 elections. The testimony of Mr. Marley and
of Messrs. Craig and Smith indicates that Marley played an

'~important role in coordinating this activity. Mr. Marley's
% testimony differs from Smith and Craig only on the issue of who

initiated the discussions. Mr. Marley did provide Mr. Craig, by
way of Mr. Smith, with a list of Democratic candidates who, in
Mr. Marley's opinion were in the most need of funds.
Contributions were limited to candidates on that list.

The testimony provided by Messrs. Craig and Smith indicate
that they considered Mr. Marley to be somewhat of an expert in
these matters and thought that there was nothing improper with

0 the bonus plan. Based upon their reliance on someone they viewed
as a "Washington expert" and the lack of any evidence tending to
demonstrate any conscious disregard of the law, the General
Counsel believes that the violations were not knowingly and
willfully committed.

3After the "bonuses" were paid to the individuals, an attempt
Swas made to convert these payments to "loans." The evidence

reveals that the conversion was intended to address tax
implications of the bonus plan rather than to hide or correct
violations of the Act. Notes were made payable to the
corporation which paid the bonus (except in the case of the note
made payable to Crown Associates of Arizona; no explanation
exists for this particular aberation except to accept counsel's
proffer that it was an error).
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The various counsel representing the respondents have
requested pre-probable cause conciliation. It is the recommen-
dation of the General Counsel that the Commission approve the
attached conciliation agreements. 4/

Vk .0V
This represents a balance of several factors: (1) the

manner in which respondents voluntarily and on their own initia-
tive brought this matter to the Commission's attention, (2) the
coopera'tion provided by respondents in resolving these issues,
(3) the fact that the Commission has sought relatively large
civil penalties from respondents that make contributions in the
names of others (e.g. MUR's 1237 and 422), and (4) the fact that
none of the contributions have been corrected by refunds from the
candidates or reimbursement to the corporation by the individuals
involved.

For Kerry P,.- Craig, who appears to have been the corporate
' official most responsible for consenting to the impermispible use

of corporate funds, LQyq .., N ?,,.3%.V_ ,
For each of the individualN who permitted their name to be used

" ,!to effect corporate contributions, -.

V Not included are proposed agreements concerning Crown Life
Insurance Company (of Toronto, Canada), Crown Associates of
Arizona, Inc., or Kerry P. Craig and Associates. As discussed
above, the investigation suggests that these entities did-not
violate the Act. We are preparing General Counsel's Briefs for
these respondents.
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Recommendation

Approve the attached proposed conciliation agreements and
cover letters.

Attachments

1. Proposed cover letter and agreement to counsel
representing Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Agency
Holding Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc., Crown
Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding Corporation of
Cleveland, Ohio, Incotrav, Inc., Crown Associates of Colorado,
Inc., Kerry P. Craig, Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Diane
Pariano Craig, Robert C. Oglevee, and Robert Bernstein.

2. Proposed cover letter and
,04 representing William Preisser.

" 3. Proposed cover letter and
representing Gary Holland. /

4. Proposed cover letter and
representing Thomas Masters. J

5. Proposed cover letter and
representing James R. Wright.'

76. Proposed cover letter and
'T representing Dolores Wright.,/

7. Proposed cover letter and
representing C. Nick Catrini.'/

agreement to counsel

agreement to counsel

agreement to counsel

agreement to counsel

agreement to counsel

agreement to counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
'WSHINGTON, D.C. 20463

Mr. Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, NW Re: MUR 1445
Suite 1125
Washington, DC 20005

Dear Mr. Golden:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your clients Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc.; Agency
Holding Corp. (of Chicago); Crown Agency, Inc. (of Toledo, Ohio);
Crown Associates of Minneapolis, Inc.; Agency Holding Corporation
of Cleveland, Ohio; and Crown Associates of Colorado, Inc.;
violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f by making corporate
contributions in the names of others. The Commission also found
reason to believe that Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
C. Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein violated 2
U.S.C. S 441f by allowing the corporate respondents to use their

"40 naies for the purpose of making corporate ccntributions.

o Pursuant to an investigation into this matter, the
Commission further determined, on September 24, 1982, that your
client, Kerry P. Craig, in his role as an officer and/or director

C71 of the corporate respondents, violated 2 U.S.C. S 441b(a) by
consenting to contributions being made by those corporations and
that Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

At your request, the Commission determined on November ,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching a
conciliation agreement in settlement of this matter prior to a
finding of probable cause to believe. Enclosed is a conciliation
agreement that the Commission has approved in settlement of this
matter. If you agree with the provisions of the enclosed
agreement, please sign and return it, along with the civil
penalty, to the Commission. In light of the fact that
conciliation negotiations, prior to a finding of probable cause
to believe, are limited to a maximum of thirty (30) days, you
should respond to this notification as soon as possible. If you
have any questions or suggestions for changes in this agreement,
or if you wish to arrange a meeting in connection with a mutually

AtCk
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Letter To Roger Golden, Esq.
Re: MUR 1445

satisfactory conciliation agreement, please contact Stephen Mims,
the staff member assigned to this matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

N Enclosures

f 4* k I M 2--



SFEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, DC. 20463

Mr. Lawrence T. Miller, Esquire
Upton, Nesmith & Miller
33 N. Dearborn Street Re: MUR 1445
Suite 1617
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Miller:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, William Preisser, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to be used by Agency Holding Corporation (Chicago)

N for the purpose of making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on November ,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-

*10 ing of probable cause to believe.

11" Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with theo provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,

1 along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of

o probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes

c in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross

Associate General Counsel

Enclosures N L- , 7 I



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street Re: MUR 1445
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Gary Holland, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing
his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making

N - a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on November ,

1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

"nclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the

o provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of

0 probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty
(30) days, you should respond to this notification as soon as

V possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross

Associate General Counsel

Enclosures P



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Emery J. Homor, Esquire
1955 Raymond Drive Re: MUR 1445
Suite 116
Chicago, Ii 60062

Dear Mr. Homor:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Thomas Masters, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing
his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on November ,

1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
qT -- roved in settlement of this matter. If you acree with the

provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
o along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

o (30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes

all in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

John B. Shwartz, Esquire
Mitgang, Levine & Schwartz
123 West Madison Street
212_ Floor
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1445

Dear Mr. Schwartz:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, James R. Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-
ing his name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of

Nmaking a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on November AP
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-
ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreerrent that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the

03 provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

qT fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
0 probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

(30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

03 connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures
kkk b



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINtTON, D.C. 20463

Jerome F. Crotty, Esquire
Riek & Crotty
55 West Monroe Street
Suite 3660
Chicago, IL 60602

Re: MUR 1.445

Dear Mr. Crotty:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, Dolores Wright, violated 2 U.S.C. S 441f by allowing

%U her name to be used by Incotrav, Inc., for the purpose of making
a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on November 01
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-

cm ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the

o provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the
fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

0 (30) days, you should respond to this notification as soon as
possible. If you have any questions or suggestions for changes
in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in

c, connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,
please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures
k* (D P, I



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHIN&TON. D C. 20463

Lawrence M. Mann, Esquire
Alper, Mann & Reiser
818 Eighteenth Street, N.W.
Washington, DC 20006 Re: MUR 1445

Dear Mr. Mann:

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe that
your client, C. Nick Catrini, violated 2 U.S.C. S 441f by allow-

04 ing his name to be used by Crown Associates of Minneapolis for
Nthe purpose of making a corporate contribution.

At your request, the Commission determined on November ,
1982, to enter into negotiations directed towards reaching con-

CI ciliation agreement in settlement of this matter prior to a find-
N1 ing of probable cause to believe.

Enclosed is a conciliation agreement that the Commission has
approved in settlement of this matter. If you agree with the

o provisions of the enclosed agreement, please sign and return it,
along with the civil penalty, to the Commission. In light of the

'f fact that conciliation negotiations, prior to a finding of
C probable cause to believe, are limited to a maximum of thirty

(30) days, you should respond to this notification as soon as
r possible. If you have any questions or suggestions for changes

in this agreement, or if you wish to arrange a meeting in
W connection with a mutually satisfactory conciliation agreement,

please contact Stephen Mims, the staff member assigned to this
matter, at (202)523-4039.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

By: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosures R*(\ N\
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UPTON, NESMITH & MILLER
ATTORNEYS & COUNSELLORS

33 NORTH DEARBORN STREET - SUITE 1617

CHICAGO. ILLINOIS 00602

RECEIVLL) t i THE FEC

320CT25 P2: 12

(318) 346-8450

October 20, 1982 t

Mr. Scott E. Thomas
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
325 K Street N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR #1445

Dear Mr. Thomas:

Can you advise me of the progress of the matters

referred in my letter of August 3, 1982?

CT

LTM/j z
cc Mr. William Preisser

ROLAND C UPTON

Oomo C. NIESNOT0.

LAWRCNCe T. MILLIER



.IJPTON. NESM ITH & MILLER
ATTORNNYS & COUNtse, &.Long

33 NORTh DIAR0ORN SYTMCoT SUITE 1017

OMICAGO. ILLINOIS 000
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1216o 25'~ I

Mr. Scott E. Thomas
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
325 K Street N.W.
Washington, D.C. 20463



THORP, REED & ARMSTRONO
ATTORNSTS AT LAW

1575 I STREET, N. W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

September 28, 1982

Scott E. Thomas, Esquire
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445(82)

Dear Mr. Thomas:

We received a Commission letter of September 27
in the above-referenced matter. The FEC letter advises
us, in effect, that Kerry P. Craig (an individual) and
Incotrav (a corporation) are being added to the list
of respondents in this investigation. The FEC letter
also advises us that the matter could be settled by
conciliation.

In regard to and in behalf of Kerry Craig and
Incotrav, we request settlement through conciliation,
presumably as part of the ongoing conciliation process
with respect to the other named respondents whom we
represent.

Very truly yours,

j Roger t .. Godn

RMG/klp

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH. PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290

•', ,, A Th- FEc

82 SEP29 P12: 41
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I ' FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

September 27, 1982

Mr. Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed and Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, DC 20005

Re: MUR 1445(82)

Dear Mr. Golden:

On September 24, 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that your clients,
Kerry P. Craig, and Incotrav, Inc., violated provisions of the
Federal Election Campaign Act of 1971, as amended ("the Act").
Specifically, Mr. Craig violated 2 U.S.C. j 441b(a) when he
authorized a number of corporations with which he is affiliated
including Incotrav, Inc.*, (where Mr. Craig is an officer) to
disburse funds for the purpose of making contributions in the
names of others. Incotrav, Inc., thus violated 2 U.S.C.
$ 441b(a) by disbursing those funds and 2 U.S.C. S 441f by

-. allowing those funds to be then used to make contributions in the
names .of others. The General Counsel's factual and legal

o analysis, which formed a basis for the Commission's finding, is
attached for your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that
no action should be taken against you. Please submit any factual
or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter.

00
In the absence of any additional information which

demonstrates that no further action should be taken against your.
clients, the Commission may find probable cause to believe that a
violation has occurred and proceed with conciliation. Of course,
this does not preclude settlement of this matter through
conciliation prior to a finding of probable cause to believe if
you so desire. See 11 C.F.R. 6111.18(d).

* The investigation has also revealed that Mr. Craig authorized
similar contributions by other corporate entities where he had a
position as officer or director. Those other corporations are:
Agency Holding Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc., Crown
Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding Corporation of
Cleveland, Kerry P. Craig & Associates, Inc., Crown Associates of
Colorado, Inc., and Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc.



• 0.
Page 2
Roger M. Golden
14UR 1445(82)'

The investigation now being conducted will be confidential
in accordance with 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) and S 437g(a)(12(A),
unless you notify the Commission in writing that you wish the
investigation to be made public.

For your information, we have attached a brief description
of the Commission's procedures for handling possible violations
of the Act. If you have any questions, please contact Stephen
Mims, the staff member assigned to this matter at (202) 523-4039.

Sincerely,

Dany .McDonald
Vice-Chairman

Enclosures
General Counsel's Factual and Legal Analysis
Procedures

0



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WSHINGTON, D.C. 20463

Mr. Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed and Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, DC 20005

Re: MUR 1445(82)

Dear Mr. Golden:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that your clients,
Kerry P. Craig, and Incotrav, Inc., violated provisions of the
Federal Election Campaign Act of 1971, as amended ("the Act").
Specifically, Mr. Craig violated 2 U.S.C. j 441b(a) when he
authorized a number of corporations with which he is affiliated
including Incotrav, Inc.*, (where Mr. Craig is an officer) to
disburse funds for the purpose of making -contributions in the-
names of others. Incotrav, Inc., thus violated 2 U.S.C.
$ 441b(a) by disbursing those funds and 2 U.S.C. S 441f by
allowing those funds to be then used to make contributions in the
names of others. The General Counsel's factual and legal -
analysis, which formed a basis for the Commission's finding, is
attached for your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that
no action should be taken against you. Please submit any factual
or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against your
clients, the Commission may find probable cause to believe that a
violation has occurred and proceed with conciliation. Of course,
this does not preclude settlement of this matter through
conciliation prior to a finding of probable cause to believe if
you so desire. See 11 C.F.R. §111.18(d).

* The investigation has also revealed that Mr. Craig authorized
similar contributions by other corporate entities where he had a
position as officer or director. Those other corporations are:
Agency Holding Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc., Crown
Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding Corporation of
Cleveland, Kerry P. Craig & Associates, Inc., Crown Associates of
Colorado, Inc., and Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc.
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MUR 1445 (82)

The investigation now being conducted will be confidential
in accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12(A),
unless you notify the Commission in writing that you wish the
investigation to be made public.

For your information, we have attached a brief description
of the Commission's procedures for handling possible violations
of the Act. If you have any questions, please contact Stephen
Mimsp the staff member assigned to this matter at (202) 523-4039.

Sincerely,

Enclosures
General Counsel's Factual and Legal Analysis
Procedures

0
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NO. 1445(82)

STAFF MEMBER Mims

PHONE NO. (202)523-4039

RESPONDENTS: Incotrav, Inc., Agency Holding Corporation
(Chicago), Crown Agency, Inc., Crown Associates of Minneapolis,
Inc., Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Associates
of Arizona, Inc., Kerry P. Craig & Associates, Inc., Crown
Associates of Colorado, Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,
Inc., Kerry P. Craig, Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein.

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

ON)
SUMMARY OF ALLEGATIONS

o During the course of litigation unrelated to this matter,

4counsel for the domestic corporate respondents and individual

0 respondents Diane Craig, Maurice Kent, Robert Oglevee and Charles

Smith, became aware that their clients (as well as certain other

individuals) may have violated the Act. Accordingly, counsel

approached the Office of General Counsel, set forth the facts as

they knew them, and requested conciliation.

During the past two months, this Office has deposed all but

one of the individual respondents (Gary Holland) and has

concluded that additional respondents should be included in this

matter prior to entering into the conciliation process.
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The substantive facts are undisputed: the domestic corporate

respondents gave money to the individual respondents in the form

of "bonuses" in order that these individuals would make

contributions to a total of sixteen federal candidates and one

political committee.

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

We have discovered that some funds passed from respondent

Agency Holding Corporation of Chicago (AHC) through a travel

agency called Incotrav which was owned in part (a 60% interest)

by Kerry P. Craig. Mr. Craig was also a director and President

of Incotrav.

Incotrav paid "bonuses" to James Wright, an officer, Dolores
0

Wright, his wife 1/, and Tom Masters and Gary Holland, both of

whom were salesmen. The testimony provided uncontradicted

evidence that Kerry Craig and James Wright were aware of how the

O Incotrav funds were to be used and approved the issuance of the

checks. In addition, this Office has obtained copies of

cancelled checks issued by Incotrav to the Wrights, Masters and

Holland. Those checks issued to Masters and Holland were signed

by James Wright. There is no dispute that Kerry Craig caused all

four checks to be issued by Incotrav. Therefore, it appears that

Incotrav made corporate contributions in the names of others,

with the consent of two of its officers, Kerry. Craig

1/Mrs. Wright had no employment or directorship relationship with
Incotrav. Mr. Wright is already a respondent in this matter.
The Commission found reason to believe that both of the Wrights
violated 2 U.S.C. S 441f.
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and James Wright. 2

During the course of the investigation, it appeared that

all of the domestic corporate respondents were subject to

majority control by Kerry P. Craig. As a general agent for Crown

Life Insurance Company of Toronto (Crown), Mr. Craig was

personally liable for all advances by Crown to the domestic

corporations. Kerry Craig requested Crown to-advance funds to

the domestic corporate respondents, and he signed a series of

promissory notes personally guaranteeing repayment of the funds.

Although the funds used for making the contributions were

part of the assets of the corporate respondents, Mr. Craig's

relationship with Crown required that any funds advanced to the

0 corporations operated by Mr. Craig would be recoverable by Crown

from Mr. Criag's personal assets in the event of a failure by the

corporations to repay the advance. Therefore, the business

relationship between the domestic corporate respondents and Crown

was such that but for the guarantee by Mr. Craig,, there would

have been no advances to the domestic corporations.

The record clearly shows that Kerry Craig personally

approached most of the individuals involved in the contribution

plan, requested that they make the contributions, then authorized

the disbursement of corporate funds for the purpose reimbursing

those persons for making the contributions. As the principal

2/ Because Mr. Wright's involvement was at the request of
Mr. Craig, and was limited to the four Incotrav transactions, we
are not recommending an additional finding against him.
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officer of the corporations, Mr. Craig clearly consented to

corporate contributions being made, thus violating 2 U.S.C.

$ 441b(a).

Accordingly, the Office of General Counsel recommends that

the Commission find reason to believe that Incotrav violated

2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f and that Kerry P. Craig violated

2 U.S.C. S 441b(a).

0

C
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of

Agency Holding Corporation,
et. al.

MUR 1445(82)

CERTIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Secretary of the Federal

Election Commission, do hereby certify that on September 24,

1982, the Commission decided by a vote of 5-0 to take

the following actions in MUR 1445:

1. Find reason to believe
Incotrav, Inc. violated
2 U.S.C. SS 441b(a) and
441f.

2. Find reason to believe
Kerry P. Craig violated
2 U.S.C. S 441b(a).

3. Send the letter as
submitted with the
General Counsel's
Report signed September 21,
1982.

Commissioners Aikens, Elliott, Harris, McGarry and Reiche

voted affirmatively in this matter; Commissioner McDonald

did not cast a vote.

Attest:

Date Marjorie W. EmmonsSecretary of the Commission

Received in Office of Commission Secretary:
Circulated on 48 hour tally basis:

9-21-82, 4:44
9-22-82, 11:00



September 21, 1982

MEMORANDUM TO: Marjorie W. Eumons

FROM: Phyllis A. Kayson

SUBJECT: MUR 1445

Please have the attached General Counsel's Report

distributed to the Commission on a 48 hour tally basis.

Thank you.

Attachment

cc: Mims



BEFORE THE REEvD
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FEDERAL ELECTION COMMISSION OI'#"V,& : TRY

In the Matter of SNSITIVE 84: 4
)

Agency Holding Corporation, et al 1/ )
MUR 1445(82)

)
)

GENERAL COUNSEL'S REPORT

I. BACKGROUND

During the course of litigation unrelated to this matter,

counsel for the domestic corporate respondents and individual

respondents Diane Craig, Maurice Kent, Robert Oglevee and Charles

Smith, became aware that their clients (as well as certain other

individuals) may have violated the Act. Accordingly, counsel

approached the Office of General Counsel, set forth the facts as

they knew them, and requested conciliation.

During the past two months, this Office has deposed all

but one of the individual respondents (Gary Holland) and has

concluded that additional respondents should be included in this

matter prior to entering into the conciliation process.

The substantive facts are undisputed: the domestic

corporate respondents gave money to the individual respondents in

the form of "bonuses" in order that these individuals would make

contributions to a total of sixteen federal candidates and one

political committee.

1/ Domestic corporations: Agency Holding Corporation (Chicago),
Crown Agency, Inc., Crown Associates of Minneapolis, Inc., Agency
Holding Corporation of Cleveland, Crown Associates of Arizona,
Inc., Kerry P. Craig & Associates, Inc., Crown Associates of
Colorado, Inc., and Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc.
Individual respondents: Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
Oglevee, Diane Pariano Craig, James Wright, Dolores Wright,
Thomas Masters, Gary Holland, C. Nick Catrini, Robert Bernstein
and William Preisser. Foriegn Corporation: Crown Life Insurance
Company (of Toronto, Canada).
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II. LEGAL ANALYSIS

Whether Incotrav and Kerry P. Craig violated the Act

We have discovered that some funds passed from respondent

Agency Holding Corporation of Chicago (AHC) through a travel

agency called Incotrav which was owned in part (a 60% interest)

by Kerry P. Craig. Mr. Craig was also a director and President

of Incotrav.

Incotrav paid "bonuses" to James Wright, an officer,

Dolores Wright, his wife 2/, and Tom Masters and Gary Holland,

both of whom were salesmen. The testimony provided

uncontradicted evidence that Kerry Craig and James Wright were

aware of how the Incotrav funds were to be used and approved the

issuance of the checks. In addition, this Office has obtained

copies of cancelled checks issued by Incotrav to the Wrights,

Masters and Holland. Those checks issued to Masters and Holland

were signed by James Wright. There is no dispute that Kerry

Craig caused all four checks to be issued by Incotrav.

Therefore, it appears that Incotrav made corporate contributions

in the names of others, with the consent of two of its

2/Mrs. Wright had no employment or directorship relationship with
Incotrav. Mr. Wright is already a respondent in this matter.
The Commission found reason to believe that both of the Wrights
violated 2 U.S.C. S 441f.

0
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officers, Kerry Craig and James Wright. 3

During the course of the investigation, it appeared that

all of the domestic corporate respondents were subject to

majority control by Kerry P. Craig. As a general agent for Crown

Life Insurance Company of Toronto (Crown), Mr. Craig was

personally, liable for all advances by Crown to the domestic

corporations. Kerry Craig requested Crown to advance funds to

the domestic corporate respondents, and he signed a series of

'4 promissory notes personally guaranteeing repayment of the funds.

Although the funds used for making the contributions were

part of the assets of the corporate respondents, Mr. Craig's

relationship with Crown required that any funds advanced to the

corporations operated by Mr. Craig would be recoverable by Crown

0 from Mr. Criag's personal assets in the event of a failure by the

corporations to repay the advance. Therefore, the business

relationship between the domestic corporate respondents and Crown

was such that but for the guarantee by Mr. Craig, there would
have been no advances to the domestic corporations.

The record clearly shows that Kerry Craig personally

approached most of the individuals involved in the contribution

plan, requested that they make the contributions, then authorized

the disbursement of corporate funds for the purpose reimbursing

those persons for making the contributions. As the principal

3/ Because Mr. Wright's involvement was at the request of
Mr. Craig, and was limited to the four Incotrav transactions, we
are not recommending an additional finding against him.
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officer of the corporations, Mr. Craig clearly consented to

corporate contributions being made, thus violating 2 U.S.C.

S 441b(a).

Accordingly, the Office of General Counsel recommends that

the Commission find reason to believe that Incotrav violated

2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f and that Kerry P. Craig violated

2 U.S.C. S 441b(a).

0 III RECOMMENDATIONS

IT 1. Find reason to believe Incotrav, Inc., violated 2 U.S.C.

$M S 441b(a) and 441f.

*2. Find reason to believe Kerry P. Craig violated

2 U.S.C. S 441b(a).

3. Send the attached letters.

C

Charles Steele

Date BY: Keneth A. Gross "
Associate General Counsel

Attachments

Proposed letter with General Counsel's Factual and Legal

Analysis



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Mr. Roger M, Golden, Esquire
Thorp, Reed and Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, DC 20005

Re: MUR 1445(82)

-Dear Mr. Golden:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that your clients,
Kerry P. Craig, and Incotrav, Inc., violated provisions of the
Federal Election Campaign Act of 1971, as amended ("the Act").
Specifically, Mr. Craig violated 2 U.S.C. j 441b(a) when he
authorized a number of corporations with which he is affiliated
including Incotrav, Inc.*, (where Mr. Craig is an officer) to
disburse funds for the purpose of making'contributions in the
names of others. Incotrav, Inc., thus violated 2 U.S.C.
S 441b(a) by disbursing those funds and 2 U.S.C. S 441f by

"IT allowing those funds to be then used to make contributions in the
names of others. The General Counsel's factual and legal
analysis, which formed a basis for the Commission's finding, is
attached for your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that
no action should be taken against you. Please submit any factual
or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against your
clients, the Commission may find probable cause to believe that a
violation has occurred and proceed with conciliation. Of course,
this does not preclude settlement of this matter through
conciliation prior to a finding of probable cause to believe if
you so desire. See 1 C.F.R. $111.18(d).

* The investigation has also revealed that Mr. Craig authorized
similar contributions by other corporate entities where he had a
position as officer or director. Those other corporations are:
Agency Holding Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc., Crown
Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding Corporation of
Cleveland, Kerry P. Craig & Associates, Inc., Crown Associates of
Colorado, Inc., and Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc.
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The investigation now being conducted will be confidentialin accordance with 2 U.S.C. S 4 37g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12(A),unless you notify the Commission in writing that you wish theinvestigation to be made public.
For your information, we have attached a brief descriptionof the Commission's procedures for handling possible violationsof the Act. If you have any questions, please contact StephenMims, the staff member assigned to this matter at (202) 523-4039.

Sincerely,

Enclosures
General Counsel's Factual and Legal Analysis
Procedures

0

11



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COIOISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NO. 1445(82)

STAFF MEMBER Mims

PHONE NO. (202)523-4039

.RESPONDENTS: Incotrav, Inc., Agency Holding Corporation
(Chicago), Crown Agency, Inc., Crown Associates of Minneapolis,
Inc., Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Associates
of Arizona, Inc., Kerry P. Craig & Associates, Inc., Crown
Associates of Colorado, Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,
Inc., Kerry P. Craig, Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
Oglevee, Diane Pariano Craig and Robert Bernstein.

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED
'7

SUMMARY OF ALLEGATIONS

During the course of litigation unrelated to this matte?,
C

counsel for the domestic corporate respondents and individual

1 respondents Diane Craig, Maurice Kent, Robert Oglevee and Charles

Smith, became aware that their clients (as well as certain other

individuals) may have violated the Act. Accordingly, counsel

approached the Office of General Counsel, set forth the facts as

they knew them, and requested conciliation.

During the past two months, this Office has deposed all but

one of the individual respondents (Gary Holland) and has

concluded that additional respondents should be included in this

matter prior to entering into the conciliation process.
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The substantive facts are undisputed: the domestic corporate

respondents gave money to the individual respondents in the form

of "bonuses" in order that these individuals would make

contributions to a total of sixteen federal candidates and one

political committee.

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

We have discovered that some funds passed from respondent

Agency Holding Corporation of Chicago (AHC) through a travel

agency called Incotrav which was owned in part (a 60% interest)

by Kerry P. Craig. Mr. Craig was also a-director and President

of Incotrav.

Incotrav paid "bonuses" to James Wright, an officer, Dolores

0 Wright, his wife 1/, and Tom Masters and Gary Holland, both of

whom were salesmen. The testimony provided uncontradicted

evidence that Kerry Craig and James Wright were aware of how the

CO Incotrav funds were to be used and approved the issuance of the

checks. In addition, this Office has obtained copies of

cancelled checks issued by Incotrav to the Wrights, Masters and

Holland. Those checks issued to Masters and Holland were signed

by James Wright. There is no dispute that Kerry Craig caused all

four checks to be issued by Incotrav. Therefore, it appears that

Incotrav made corporate contributions in the names of others,

with the consent of two of its officers, Kerry Craig

1/Mrs. Wright had no employment or directorship relationship with
Incotrav. Mr. Wright is already a respondent in this matter.
The Commission found reason to believe that both of the Wrights
violated 2 U.S.C. S 441f.



Page 3
Factual and Legal Analysis
MUR 1445

and James Wright. 2/

During the course of the investigation, it appeared that

all of the domestic corporate respondents were subject to

majority control by Kerry P. Craig. As a general agent for Crown

Life Insurance Company of Toronto (Crown), Mr. Craig was

personally liable for all advances by Crown to the domestic

corporations. Kerry Craig requested Crown to advance funds to

the domestic corporate respondents, and he signed a series of

promissory notes personally guaranteeing repayment of the funds.

Although the funds used for making the contributions were

part of the assets of the corporate respondents, Mr. Craig's

relationship with Crown required that any funds advanced to the

corporations operated by Mr. Craig would be recoverable by Crown

from Mr. Criag's personal assets in the event of a failure by the

C, corporations to repay the advance. Therefore, the business

relationship between the domestic corporate respondents and Crown

was such that but for the guarantee by Mr. Craig, there would

have been no advances to the domestic corporations.

The record clearly shows that Kerry Craig personally

approached most of the individuals involved in the contribution

plan, requested that they make the contributions, then authorized

the disbursement of corporate funds for the purpose reimbursing

those persons for making the contributions. As the principal

2/ Because Mr. Wright's involvement was at the request of
Mr. Craig, and was limited to the four Incotrav transactions, we
are not recommending an additional finding against him.
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officer of the corporations, Mr. Craig clearly consented to

corporate contributions being made, thus violating 2 U.S.C.

S 441b(a).

Accordingly, the Office of General Counsel recommends that

the Commission find reason to believe that Incotrav violated

2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f and that Kerry P. Craig violated

2 U.S.C. S 441b(a).

0
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINCTON, D.C. 20463

September 3, 1982

William F. Ragan, Esquire
Ragan & Mason
900 Seventeenth Street, N.W.
Washington, D.C.. 20006

Re: MUR 1445

Owen Marley

Dear Mr. Ragan:

Pursuant to your request for an extension of 14 days ifi
,74 which your firm's client, Owen Marley, may review and sign his

deposition transcript, please be advised that the extension has
been granted. Accordingly, October 4, 1982, is the date the
review and signature is to be completed.

oD Sincerely,

Charles N. Steele
Gener Counsel

By: enneth A.-,Gros

cc: Milton Reporting, Inc.
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September 1, 1982

Mr. Stephen Mims
Office of General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W. r-n
Washington, D. C. 20463 -

Dear Mr. Mims:

Re: M.U.R. 1445

On Friday, July 30, 1982, our client, Mr.
Owen Marley, was deposed in reference to an investiga-
tion being conducted by your office. On Monday,

N, August 23, 1982, our client received a notification
from the reporter that the transcript of his deposi-
tion was available for his review and signature prior
to September 20, 1982. Due to prior commitments,
the client was leaving town the day the notice was
received, and Mr. Devoy, his counsel on this matter,
is out of town until September 20.

40 In view of the foregoing, on behalf of our
client, I wish to request an extension of the date of
September 20, 1982 to October 4, 1982. This will
provide the opportunity for careful review of the
transcript by the client and the participating attorney.

Thank you very much for your consideration

of this request.

Very truly yours,

RAGAN & MASON

William F. Ra n
cc: Scott Thomas, Esquire

Office of General Counsel
Federal Election Commission
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EDWARD M. SHEA

JOHN E. VARGO

September 1, 1982

Mr. Stephen Mims
Office of General Counsel
Federal Election Comission
1325 K Street, N.W.
Washington, D. C. 20463 ca

Dear Mr. Mims:

Tke: M.U.R. 1.445
On Friday, July 30, 1982, our client, Mr.

COwen Marley, was deposed in reference to an investiga-

tion being conducted by your office. On Monday,~August 23, 1982, our client received a notification
CD from the reporter that the transcript of his deposi-tion was available for his review and sinature prior

to Sep)temiber 20, 1982. Due to prior conitments,•the client was leaving town the day the notice was
._,ei ed, and Mr. Devoy, his counsel on this matter,
i t :f town until September 20.

In view of the foregoing, on behalf of our
client, I wish to request an extension of the date of
September 20, 1982 to October 4, 1982. This will
provide the opportunity for careful review of the
transcript by the client and the participating attorney.

Thank you very much for your consideration

Very truly yours,

RAGAN & MASON

Willi= F. Ragan
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CARL NUS3AUM
FRANK J. CORTINA.JR.
OF COUNSEL
MORRIS A. FELDMAN
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LICENSED ARIZ I ILL.

August 16, 1982
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Mr. Stephen H. Mims
Legal Intern

" Office of General Counsel
, .Federal Election Commission

1325 K Street, N.W.
r Washington, D.C. 20463

Re: Deposition of James Wright
MUR NUMBER: 1445

- Dear Mr. Mims:

OD Please be advised that as of this date we have not received
copy of Mr. Wright's deposition. I would appreciate it if

T you would supply same to me.

Very truly yours,

MITGANG, LEVINE AND SCHWARTZ

n B. Schwartz

JBS:ba
cc: James Wright

a a



MITGANG, LEVINE AND SCHWARTZ
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Mr. Stephen H. Mims
Legal Intern
Office of General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
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UPTON, NESMITH & MILLER
ATTORNEYS & COUNSELLORS

33 NONTH DEARBORN STRIErT - SUITE 1017

CHICAGO. ILLINOIS 000

ROLANO C UPTON (3)2) 346-0400

GcoOt C NISMITM

LAWIR[NCI T MILLER

August 3, 1982

-o

Mr. Scott E. Thomas
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR No. 1445

Dear Mr. Thomas:

It is my impression that you have now completed your investigation
into the allegations concerning my client William Preisser.

On behalf of my client, I request that we initiate a conciliation
process relative to this matter. Please forward your proposed
draft of Conciliation Agreement for our consideration.

Very tr ly yours,

V-_LAWRE CE T. MILLER
n LTM/jz

~cc Mr. William Preisser
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
Agency Holding Corporation, )
et. al. ) Re: Mur 1445

)
)

SUBPOENA TO APPEAR FOR DEPOSITION
AND TO PRODUCE

BOOKS, RECORDS, AND OTHER RELEVANT DOCUMENTS

TO: WILLIAM PREISSER

At the instance of the Federal Election Commission

pursuant to section 437d of Title 2 of the United States Code,

you are hereby subpoenaed for deposition with regard to an

investigation of possible violations of the Federal Election

Campaign Act of 1971, as amended, by Agency Holding CorpOration

of- Chicago, and other corporate respondents. Notice is hereby

given that the deposition is to be taken at the U.S. District
0 Court, 219 South Dearborn, Chicago, Illinois, begining at

8:30 a.m. August 2, 1982, and continuing each day thereafter as

necessary.

Pursuant to section 437d of Title 2, United States Code,

you are hereby subpoenaed to produce on August 2, 1982, at the

above stated time and location:

1. All correspondence, telephone logs or records, notes and

memoranda concerning communications between you and any of the

following individuals or firms: Charles T. Smith, Kerry P.

Craig, Diane Pariano Craig, Clarke B. Lloyd, Owen Marley,

Robert C. Oglevee, Agency Holding Corporation, Crown Life



Page 2
Subpoena to Owen Marley

Insurance Company of Toronto, and Crown Agency, Inc., which

relate to the possibility of formation or establishment of a

political action committee or any type of political

contribution plan.

2. All memoranda concerning communications with those persons

referenced in (1) supra, which relate to the making of

contributions to candidates for federal office by those persons

or any other officers or employees of the corporations named.

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission
has hereunto set his hand on July 30, 1982.

Frank P. Reiche
Chairman for the
Federal Election Commission

ATTEST:

Marjo i W. Emmons
Secret y to the Commission



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the'Matter of )
Agency Holding Corporation, )
et. al. ) Re: Mur 1445)

)

SUBPOENA TO APPEAR FOR DEPOSITION
AND TO PRODUCE

BOOKS, RECORDS, AND OTHER RELEVANT DOCUMENTS

TO: CLARKE B. LLOYD

At the instance of the Federal Election Commipsion

pursuant to section 437d of Title 2 of the United States Code,

you are hereby subpoenaed for deposition with regard to an

investigation of possible violations of the Federal Election

Campaign Act of 1971, as amended, by Agency Holding CorpQration

of Chicago, and other corporate respondents. Notice is hereby

given that the deposition is to be taken at the U.S. District

o Court, 219 South Dearborn, Chicago, Illinois, begining at 12:00

noon August 2, 1982, and continuing each day thereafter as

necessary.

Pursuant to section 437d of Title 2, United States Code,

you are hereby subpoenaed to produce on August 2, 1982, at the

above stated time and location the following documents which

may be in your possession or control:

1. Letters accompanying monthly level financing loans made by

Crown Life Insurance Company in October, 1980, to Agency

Holding Corporation of Chicago and any other correspondence,

internal memoranda, telephone memos or logs, accounting

records, or other records relating to these loans.
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Subpoena to Clarke B. Lloyd

2. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, accounting records or other records or documents relating

to the special advances made to: Agency Holding Corporation of

Chicago, Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency,

Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates

of Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis, in October, 1980,

. "14by Crown Life Insurance Company.

WI 3. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

N ~logs, accounting records, expense vouchers,'bills, receipts,
P-1)

invoices, or other records or documents relating to the travel

CD and entertainment expenses reimbursed by the special advances

in October, 1980, by Crown Life Insurance Company to any of the

firms identified in 2, supra.

4. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to any efforts by

Crown Life Insurance Company, Agency Holding Corporation of

Chicago, or any of the other firms identified in 2, supra, to

seek repayment of funds provided to officers or employees and

used by such officers or employees to make political

contributions..
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Subpoena to Clarke B. Lloyd

5. All correspondence, telephone logs or records, notes and

memoranda concerning communications between you and any of the

following individuals or firms: Charles T. Smith, Kerry P.

Craig, Diane Pariano Craig, Owen Marley, Robert C. Oglevee,

Agency Holding Corporation, Crown Life Insurance Company of

Toronto, and Crown Agency, Inc., which relate to the

possibility of formation or establishment of a political action

committee or any type of political contribution plan.

6. All memoranda concerning communications with those persons
referenced in (2) supra, which relate to the making of

contributions to candidates for federal office by those persons

or any other officers or employees of the corporations named.

0

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on July ,_, 1982.

.. 4 6K24

Frank P. Reiche
Chairman for the
Federal Election Commission

ATTEST:

Marjoxie W. Emmons
Secretary to the Commission
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of

Agency Holding Corporation,
et. al.

MUR 1445

CERTIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Secretary of the Federal

Election Commission, do hereby certify that on July 30,

1982, the Commission approved by a vote of 6-0 the

subpoenas to Mr. William Preisser and Mr. Clarke B. Lloyd

as submitted with the Memorandum to the Commission dated

July 28, 1982.

Commissioners Aikens, Elliott, Harris, McDonald, McGarry

and Reiche voted affirmatively in this matter.

Attest:

Date ecMarjorie W. EmmonsSecretary of the Commission

Received in Office of Commission Secretary:
Circulated on 48 hour tally basis:

7-28-82, 3:23
7-29-82, 11:00
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MEMORANDUM TO:

FROM:

SUBJECT:

Marjorie Emmons

Steven Barndollar

MUR 1445

Please have the attached Memo to the Commission

distributed to the Commission on a 48 hour tally basis.

Thank you.

Attachment

6

July 27, 1982
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, DC 20463 JUL 8 3: 23

July 28, 1982

MEMORANDUM
TO: The Commission

FROM: Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counse o j\V

SUBJECT: Authorization to Issue Subpoenas
In Connection with MUR 1445(82)

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe,
inter alia, that Crown Life Insurance Company (of Toronto)

Svolate- 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a) and 441f, by making
contributions in the name of certain corporate employees. The
payments by the employers at first appeared to have been
treated as "bonuses" but subsequent investigation indicates
that there was some attempt to convert the payments to "loans."

Depositions have been conducted by this Office of four
individuals. Written answers also have been provided by
several respondents. On July 8, 1982, the Commission authorized
the issuance of two document subpoenas, and production occurred
on July 21 and 23, 1982. Eight more individuals are scheduled
to be deposed from July 30 through August 4, 1982, and,
presumably, this will conclude our investigation. All but two
of these depositions will be taken in Washington, D.C.

In general, we have obtained the voluntary cooperation of
the deponents and their counsel, and subpoenas have not been
necessary. One exception, as noted in our July 20, 1982,
memorandum to the Commission, involved Owen Marley with whom we
had not been able to make contact by telephone. He has now been
served with a subpoena and is scheduled for deposition on
July 30, 1982.

One individual whom we had arranged to depose in Chicago
on July 22, 1982 (William Preisser), advised us, through
counsel the day before his scheduled deposition, that he did not
want to appear for sworn deposition as previously arranged.
His attorney indicated that he wanted to discuss what the
possibilities of criminal liability were and was hopeful that
an informal interview would satisfy the Commission's needs.
Ultimately, Mr. Preisser appeared for an interview and has now
agreed to be deposed on August 2, 1982. Because of his
attorney's previously-expressed concerns about permitting Mr.
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Memorandum to the Commission
MUR 1445

Preisser to appear for a sworn deposition, we believe that
as a precaution we should have a subpoena in hand should Mr.
Preisser's attorney change his mind and once again refuse
to let his client be questioned. We would serve the subpoena
only if necessary in order to avoid having wasted the expense
of traveling to Chicago. As a further precaution, we believe
we should have a subpoena in hand for the other individual
scheduled to be deposed that day, Mr. Clarke B. Lloyd. We are
hopeful that this will ensure that both these individuals will
be deposed and that no further trips to Chicago will be necessary.

Recommendation

Approve the attached subpoenas to Mr. William Preisser and
Mr. Clarke B. Lloyd.

AttachmentsLfl

CM Subpoenas (2)

0



BEFORE TH9 FEDERAL ELECTION COMMISSION

in the*Matter of)
Agency Holding Corporation,)
et. al. ) Re: Mur 1445

SUBPOENA TO APPEAR FOR DEPOSITION
AND TO PRODUCE

BOOKS, RECORDS, AND OTHER RELEVANT DOCUMENTS

TO: CLARKE B. LLOYD

At the instance of the Federal Election Commission

pursuant to section 437d of Title 2 of the United States Coder

you are hereby subpoenaed for deposition with regard to an

investigation of possible violations of the Federal Election

Campaign Act of 1971, as amended, by Agency Holding Corporation

of Chicago, and other corporate respondents.- Notice is hereby.-

given that the deposition is to be taken at the U.S. District

Court, 219 South Dearborn, Chicago, Illinois, begining at 12:00

noon August 2, 1982, and continuing each day thereafter as

necessary.

Pursuant to section 437d of Title 2, United States Code,

you are hereby subpoenaed to produce on August 2, 1982, at the

above stated time and location the following documents which

may be in your possession or control:

1. Letters accompanying monthly level financing loans made by

Crown Life Insurance Company in October, 1980, to Agency

Holding Corporation of Chicago and any other correspondence,

internal memorainda, telephone memos or logs, accounting

records, or other records relating to these loans.
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Subpoena to Clarke B. Lloyd

2. All correspondence, internal memoranda, telephone-memos or

logs, accounting records or other records or documents relating

to the special advances made to: Agency Holding Corporation of

Chicago, Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency,

Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates

of Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis, in October, 1980,

by Crown Life Insurance Company.

3. All correspondence, internal memoranda, telephone memos. or

logs, accounting records, expense vouchers, bills, receipts,

invoices, or other records or documents relating to the travel

0: and entertainment expenses reimbursed by the special advances

in October, 1980, by Crown Life Insurance Company to any of the

firms identified in 2, supra.

4. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to any efforts by

Crown Life Insurance Company, Agency Holding Corporation of

Chicago, or any of the other firms identified in 2, supra, to

seek repayment of funds provided to officers or employees and

used by such officers or employees to make political

contributions..
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Subpoena to Clarke B. Lloyd

5. All correspondence, telephone logs or records, notes and

memoranda concerning communications between you and any of the

following individuals or firms: Charles T. Smith,, Kerry P.

Craig, Diane Pariano Craig'. Owen Marley, Robert C. Oglevee,

Agency Holding Corporation, Crown Life Insurance Company of

Toronto, and Crown Agency, Inc., which relate to the

possibility of formation or establishment of a political action

committee or any type of political con tribution plan.

6. All memoranda concerning communications with those persons

referenced in (2) supra, which relate to the making of

contributions to candidates for federal-office by those persons

or any other officers or employees of the corporations name d.

C

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on July __,1982.

Frank P. Reiche
Chairman for the
Federal Election Commission

ATTEST:

Marjorie W. Emmons
Secretary to the Commission



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
Agency Holding Corporation, )
et. al. ) Re: Mur 1445)

)

SUBPOENA TO APPEAR FOR DEPOSITION
AND TO PRODUCE

BOOKS, RECORDS, AND OTHER RELEVANT DOCUMENTS

TO: WILLIAM PREISSER

At the instance of the Federal Election Commission

pursuant to section 437d of Title 2 of the United States Code,

you are hereby subpoenaed for deposition with regard to an

investigation of possible violations of the Federal Election

Campaign Act of 1971, as amended, by Agency Holding Corporation

of Chicago, and other corporate respondents.----Not-ice is hereby-

given that the deposition is to be taken at the U.S. District
0

Court, 219 South Dearborn, Chicago, Illinois, begining at

8:30 a.m. August 2, 1982, and continuing each day thereafter as

necessary.

Pursuant to section 437d of Title 2, United States Code,

you are hereby subpoenaed to produce on August 2, 1982, at the

above stated time and location:

1. All correspondence, telephone logs or records, notes and

memoranda concerning communications between you and any of the

following individuals or firms: Charles T. Smith, Kerry P.

Craig, Diane Pariano Craig, Clarke B. Lloyd, Owen Marley,

Robert C. Oglevee, Agency Holding Corporation, Crown Life
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Subpoena to Owen Marley

Insurance Company of Toronto, and Crown Agency, Inc., which

relate to the possibility of formation or establishment of a

political action committee or any type of political

contribution plan.

2. All memoranda concerning communications with those persons

referenced in (1) supra, which relate to the making of

contributions to candidates for federal office by those persons

or any other officers or employees of the corporations named.

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on July __,1982.

Frank P. Reiche
Chairman for the
Federal Election Commission

ATTEST:

Marjorie W. Emmons
Secretary to the Commission

-4 DS
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July 28, 1982

Stephen Mims, Esquire
Federal Elections Commission
Washington, D.C. 20463

C"Am 0. IMOP 100,0*N
6 :t 0 # aio is4-1603 00

OUMMVMS . JAOO HIHA*IM.M. SUISO

JOEH . €, Pt s. VI O p&bD.WL

WILLIAM & 0401TO" it* *L in6.. C.JAMES 26SUTOL
OLIf 1. ADMSTINOMS S 14 . 1. JANE A. LEWIS
04601I1 A. MOS1OW. JR. Oft m. HILLEOToT, JO. WILLIAMNOO0 OSJN.
PRA J. SP"IET IM"ll 0. GOs OS1 JOSEP "A" I
WILLAM W. SCDF#JO. 0110"ge 1. THOMS TIOT a. SLAVIGN
JAoSS . #laNT FOAMe . LOOME U E MAM

W9I JONI $AN dLiEw G..ENN ,1, C. SOS
R. VOL tOTT p. wam"OD u .eoog J. POTTMEVaE U

aU NIVOMIA 01I. 01001P4IO V6 WA I*CHAI) 0.4166
aEDMUMO S* MUFIN. C66Y20 It. SASOlT, a LOUOISE W, aOOEO
THOMAS JA .CGOOM i. PRMS N. 4"0NA. M OEAN A. CALLAND
SLMW T. O iSYFAMO otaTH ". WEST SHNES1YL L.A1E0NOSO
Ff"N IMAS SRiS A. SCOTT PMTEO CELASIC1

AL1
, 
. SCALaES RICHASO H. 1OMN 500AN J. SOLOICOTY

DAVID G. MATSON W. 11,000901 MOOE ROMANO 11. DURAND
CHANLEs ft. TfoPU U JM PPiOE6T S. SLUM
0. DAMEL CARM CAOL L. LOePONESTI SENION COUNSEL
WILLIAM U. WYCOFF DI A S. lIes WILLIAM ANDE0rON
JOSEPH OUP? SiIUMAN J. FANO OEMI[NNA,Jn.

eADMITTEO 0OIiCT OIP COLUMIA

C-

eS

~A)

Dear Steve:

Enclosed are copies of checks 1196, 1215, 1159,
1225, 1226, 1718, 1719, 1720 and 1723. I have not been
able to locate copies of 1200, 1689, 1879 and 2019. 1
will ask Glenn about them on Monday.

I apologize for any inconvenience this causes.

Sincerely yours,

, Janet B. Swartz

Legal Assistant

JBS/nn

Enclosures
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 2063

July 28, 1982

Mr. Lawrence Miller, Esq.
Bupton, Nesmith and Miller
33 N. Dearborn Street
Suite 1617
Chicago, Illinois 60602

Re: MUR 1445

Dear Mr. Miller:

Please accept this letter as confirmation of our
scheduled appointment for the deposition of your client,
Mr. William Preisser. As we agreed, I will look forward to
meeting with you and your client at 8:30 a.m. on Monday,
August 2, 1982, in room 1669 in the United States District
Court building located at 219 South Dearborn*Street.

If you have any questions, please do not hesitate to
give me a call at (202) 523-4166. Thank you for your
cooperation in this matter.

Sincerely,

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel



IFEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

July 28, 1982

Mr. Lawrence Miller, Esq.
Bupton, Nesmlith and Miller
33 N. Dearborn Street
Suite 1617
Chicago, Illinois 60602

Re: MUR 1445

Dear Mr. Miller:

Please accept this letter as confirmation of our
scheduled appointment for the deposition of your client,
Mr. William Preisser. As we agreed, I will look forward to
meeting with you and your client at 8:30 a.m. on Monday,
August 2, 1982, in room 1669 in the United States District
Court building located at 219 South Dearborn Street.

If you have any questions, please do not hesitate to
give me a call at (202) 523-4166. Thank you for your
cooperation in this matter.

Sincerely,

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

July 27, 1982

Mr. Clarke B. Lloyd
Agency Holding Corporation
208 South LaSalle Street
Room 1644
Chicago, IL 60604

Re: MUR 1445

Dear Mr. Lloyd:

This letter will confirm the telephone conversation of
July 23, 1982, during which you agreed to appear as a witness
in a deposition scheduled for 12:00 noon on Monday, August 2, 1982.
As Mr. Mims then indicated the location will be the United States
District Court Building located at 219 South Dearborn, Room 1669.

If you should have any questions, please contact Mr. Mims
at 202/523-4039. Thank you for your cooperat-ion-in this ma-tter.

Sincerel

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel

. .o-
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

July 27, 1982

Mr. Clarke B. Lloyd
Agency Holding Corporation
208 South LaSalle Street
Room 1644
Chicago, IL 60604

Re: MUR 1445

Dear Mr. Lloyd:

This letter will confirm the telephone conversation of
July 23, 1982, during which you agreed to appear as a witness
in a deposition scheduled for 12:00 noon on Monday, August 2, 1982.
As Mr. Mims then indicated the location will be the United States
District Court Building located at 219 South Dearborn, Room 1669.

If you should have any questions, please contact Mr. Mims
at 202/523-4039. Thank you for your cooperationin this matter.

Sincere

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel



6631 Wakefield Drive
Alexandria, Virginia 22307
July 27, 1982

'U

Charles N. Steele
General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N. W.
Washington, D. C. 20463

Attention: Stephen Mims

Re: M.U.R. 1445

Dear Mr. Mims:

I received the subpoena and cover letter from
the Federal Election Commission in the above-matter.
Pursuant to your letter, I wish to advise you that I will
be represented in this matter by counsel. My attorneys
are William F. Ragan and Robert T. Devoy, Jr. of the law
firm of Ragan & Mason, 900 Seventeenth Street, N. W.,
Washington, D. C. 20006, telephone 296-4750.

Ver ,trul yo rs,

Owen Marley
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FEDERAL ELECTION COMMISSION

~WASHINGTON. D.C. 20463

July 27, 1982

The Honorable Frank J0 M4cGarr
Judge of the United States District Court

for the Northern District of Illinois
219 South Dearborn
Chicago, IL 60604

Dear Judge McGarr:

This is to confirm that the Federal Election Commission has
arranged with your staff to use room 1669 on August 2, 1982.
Thank you for your assistance.

Sincerely,

Scott E. Thomas
0 Assistant General Counsel



S FEDERAL ELECTION COMMISSION

cipS WASH INGTON, DC. 20463

its July 27, 1982

The Honorable Frank J. McGarr
Judge of the United States District Court

for the Northern District of Illinois
219 South Dea rborn
Chicago, IL 60604

Dear Judge McGarr:

This is to confirm that the Federal Election Commission has
17, arranged with your staff to use room 1669 on August 2, 1982.

Thank you for your assistance.

cm!

'7 Sincerely,

Scott E. Thomas
C Assistant General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Fos

July 26, 1982

CERTIFIED MAIL
'RTUN-CITM REQUESTED

Mr. Owen Marley
Democratic Steering and

Policy Committee
114 House Office Annex # 1
United States House of Representatives
Washington, DC 20515

Re: MUR 1445
Dear Mr. Marley:

The Federal Election Commission, established in April,
1975, has the statutory duty of enforcing the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended, and Chapters 95 and 96 of
Title 26 of the Internal Revenue Code of 1954. In connection
with an investigation being conducted by the Commission, the
attached subpoena which requires you to appear and give sworn
testimony on July 23, 1982 has been issued. The commission
does not consider you a respondent in this matter; but rather as
a witness only.

Since this information is being sought as part of an
investigation being conducted by the Commission, the
confidentiality provisions of 2 U.S.C. S 437g(a) (12) (A) apply.
This section of the Act prohibits the making public of any
investigation conducted by the Commission without the express
written consent of the person with respect to whom the
investigation is made.

You may consult with an attorney and have an attorney
present with you at the deposition. If you intend to be so
represented, please advise us, in writing, of the name and
address of your attorney prior to the date of deposition.

Pursuant to 11 C.F.R. S 114.14, a witness summoned by the
Commission shall be paid $ 30.00, plus mileage at the rate of
20 cents per mile. A check made payable to you in the amount
of $32.00 will be delived to you at the time of the deposition.
If the estimated mileage is incorrect, please advise this
Office.
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,Letter to Owen Marley

Please confirm your scheduled appearance with Stephen
Mims, the staff member assigned to this matter, at 523-4039
within two days of your receipt of this notification.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

BY: K nneth A. Gros.V
Associate General Counsel

Enclosure
SubpoenaCull



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
Agency Holding Corporation, )
et. al. ) Re: Mur 1445)

)

SUBPOENA TO APPEAR FOR DEPOSITION
AND TO PRODUCE

BOOKS, RECORDS, AND OTHER RELEVANT DOCUMENTS

TO: OWEN MARLEY

At the instance of the Federal Election Commission

* pursuant to section 437d of Title 2 of the United States Code,

you are hereby subpoenaed for deposition with regard to an

Lfl investigation of possible violations of the Federal Election

Campaign Act of 1971, as amended, by Agency Holding Corporation

of Chicago, and other corporate respondents. Notice is hereby

given that the deposition is to be taken at 1325 K Street,

N.W., Washington, D.C., begining at 10:00 a.m. on July 30,

Cn 1982, and continuing each day thereafter as necessary.

Pursuant to section 437d of Title 2, United States Code,

you are hereby subpoenaed to produce on July 30, 1982, at the

above stated time and location:

(a) all correspondence, telephone logs or records,

notes and memoranda concerning communications between you and

any of the following individuals or firms: Charles T. Smith,

Kerry P. Craig, Diane Pariano Craig, Clark P. Lloyd, Robert C.

Oglevee, Agency Holding Corporation, Crown Life Insurance

Company of Toronto, and Crown Agency, Inc., which relate to the

possibility of formation or establishment of a political action

committee or any type of political contribution plan.
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Page 2
Subpoena to Owen Marley

(b) all correspondence, telephone logs or records,

notes and memoranda concerning communications with those

persons referenced in (a) supra, which relate to the making of

contributions to candidates for federal office by those persons

or any other officers or employees of the corporations named.

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on July 26,, 1982.

t,

Frank P. Reiche
D Chairman for the'

Federal Election Commission~ATTEST:

Marj ae W. EmmonsSecr ary to the Commission



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C 20463

CERTIFIED MAIL
RETURN RECEM - REQUESTED

Mr. Owen Marley
Democratic Steering and

Policy-.Committee
114 House Office Annex # 1
United States House of Representatives
Washington, DC 20515

Re: MUR 1445
Dear Mr. Marley:

L 1975 The Federal Election Commission, established in April,
1975, has the statutory duty of enforcing the Federal Election
Campaign Act'of 1971, is amended, and Chapters 95 and 96. of
Title 26 of the Internal Revenue Code of 1954. In connection
with an investigation being conducted by the Commission, the
attached subpoena which requires you to appear and give sworn
testimony on July , 1982 has been issued. The commission

Co does not consider you a respondent in this matterl but rather as
a witness only.

1Since this information is being sought as part of an
7investigation being conducted by the Commission, the

confidentiality provisions of 2 U.S.C. S 437g(a)(12)(A) apply.
This section of the Act prohibits the making public of any
investigation conducted by the Commission without the express
written consent of the person with respect to whom the
investigation is made.

You may consult with an attorney and have an attorney
present with you at the deposition. If you intend to be so
represented, please advise us, in writing, of the name and
address of your attorney prior to the date of deposition.

Pursuant to 11 C.F.R. S 114.14, a witness summoned by the
Commission shall be paid $ 30.00, plus mileage at the rate of
20 cents per mile. A check made payable to you in the amount
of $32.00 will be delived to you at the time of the deposition.
If the estimated mileage is incorrect, please advise this
Office.
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Letter to Owen Marley

Please confirm your scheduled appearance with Stephen
Mims, the st'aff member assigned to this matter, at 523-4039
within two days of your receipt of this notification.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

. BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Subpoena

~c~2Z - /



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

MEMORANDUM TO:

FROM:

DATE:

SUBJECT:

CHARLES STEELE r
GENERAL COUNSEL

MARJORIE W. EMMONS/JODY C. RANSOM

JULY 26, 1982

SUBPOENA RE: MUR 1445

The attached subpoena, which was Commission approved

on July 23, 1982 by a vote of 5-0, has been signed and

sealed this date.

Attachment:
Subpoena - Owen Marley



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of

Agency Holding Corporation,
et. al.

MUR 1445

CERTIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Secretary of the Federal

Election Commission, do hereby certify that on July 23,

1982, the Commission approved by a vote of 5-0 the cover

letter and subpoena to Mr. Owen Marley as submitted with

the General Counsel's Memorandum to the Commission dated

July 20, 1982.

Commissioners Aikens, Harris, McDonald, McGarry and

Reiche voted affirmatively in this matter; Commissioner

Elliott abstained.

Attest:

Date Marjorie W. Emmons
Secretary of the Commission

Received in Office of Commission Secretary:
Circulated on 48 hour tally basis:

7-20-82, 3:10
7-21-82, 11:00

"7

~1"



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

MEMORANDUM TO:

FROM:

DATE:

SUBJECT:

CHARLES STEELE
GENERAL COUNSEL

MARJORIE W. EMMONS/JODY C. RANSOM

JULY 23, 1982

WITHDRAWAL OF OBJECTION TO MUR 1445
Memorandum to the Commission
dated July 20, 1982

You were previously notified of an objection to the

above-captioned matter by Commissioner Elliott, thereby

placing this matter on the Executive Session Agenda for

Tuesday, July 27, 1982.

By memorandum this date, Commissioner Elliott has

withdrawn her objection and wishes to be recorded as

abstaining in this matter.

The certification in MUR 1445 is attached as well

as a copy of Commissioner Elliott's memorandum.

cc: Staff Director Clutter
Chairman Reiche

"a

"4'



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D C 204b.

A M.
82 JUL 23 P 2: 45

MARJORIE W. EMMONS
SECRETARY OF THE COMMISSION

LEE ANN ELLIOTT

COMMISS IONER

JULY 23, 1982

SUBJECT:

In

WITHDRAWAL OF OBJECTION TO MUR 1445 -
Memorandum to the Commission dated 7-20-82

This memorandum confirms my telephone discussion
with Steve Mims that I am withdrawing my objection to
MUR 1445 currently on the Agenda for the Executive
Session on July 27, 1982.

I would like to be recorded as abstaining in
this matter.

TO:

FROM:

DATE:



S

FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

MEMMVQMEl4 TO:

STE:

MWORM W. 1 0MYRANSCZ4

JULY 21, 1982

OWECICN - KM 1445 Meoirandun to the Comission
dated July 20, 1982; Received in OCS, 7-20-82,
3:10

The above-named docment was circulated to the Cmiussion on

July 21, 1982 at 11:00.

Coumissioner Elliott subnitted an objection at 3:15, July 21,

1982.

This matter will be placed on the agenda for the Ewecutive

Session of Tuesday, July 27, 1982.

En

N'

0

1Ile



July 20, 1982

MEMORANDUM TO: Marjorie W. Emmons

FROM: Phyllis A. iayson

SUBJECT: MU 1445

, i Please have the attached Memo to the Comitission

distributed to the Commission on a 48 hour tally basis.

Thank you.

Attacunent

r7 CC: Mims



0SENSITIVE 0'E01_ TE

FEDERAL ELECTION COMMISSION 62 JUL 20 P 3: 0
~W~I~I)WASHINGTON, D.C. 20463

July 20, 1982

MEMORANDUM
TO: The Commission

FROM: Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counse If

SUBJECT: Authorization to Issue Subpoena
In Connection with MUR 1445 (82)

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe,
inter alia, that Crown Life Insurance Company (of Toronto)
vi-olat'ed 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a) and 441f, by making

Nj contributions in the name of certain corporate employees. The
payments by the employers at first appeared to have been
treated as "bonuses" but subsequent investigation indicates

7r that there was some attempt to convert the payments to *loans."

Depositions have been conducted by this Office of several
individuals. Written answers also have been provided by
several respondents. On July 8, 1982, the Commission authorized
the issuance of two document subpoenas, and production is
scheduled for July 21 and 23, 1982.

Communications received from Roger Golden, attorney for
the individual and domestic corporate respondents, indicate
that a previously unnamed "Washington expert" rendered advice
to the respondents regarding employment of this scheme. Mr.
Golden has provided this Office with the identity of this
person and we have attempted to contact this individual on an
informal basis. To date these efforts have been unsuccessful.

It is the recommendation of the Office of General Counsel,
therefore, that the attached subpoena and cover letter be
approved.

Recommendation

Approve and send the attached cover letter and subpoena to
Mr. Owen Marley.

Attachments

Cover letter
Subpoena



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

CERTIFIED MAIL
REUN ET REQUESTED

Mr. Owen Marley
Democratic Steering and

Policy-Committee
114 House Office Annex # 1
United States House of Representatives
Washington, DC 20515

Re: MUR 1445
Dear Mr. Marley:

The Federal Election Commission, established in April,
1975, has the statutory duty of enforcing the Federal Election
Campaign Act'of 1971, is amended, and Chapters 95 and 96 of
Title 26 of the Internal Revenue Code of 1954. In connection
with an investigation being conducted by the Commission, the

-~ attached subpoena which requires you to appear and give sworn
testimony on July , 1982 has been issued. The commission

Odoes not consider you a respondent in this matter; but rather as
a witness only.

V Since this information is being sought as part of an
investigation being conducted by the Commission, the
confidentiality provisions of 2 U.S.C. S 437g(a) (12) (A) apply.
This section of the Act prohibits the making public of any
investigation conducted by the Commission without the express
written consent of the person with respect to whom the
investigation is made.

You may consult with an attorney and have an attorney
present with you at the deposition. If you intend to be so
represented, please advise us, in writing, of the name and
address of your attorney prior to the date of deposition.

Pursuant to 11 C.F.R. S 114.14, a witness summoned by the
Commission shall be paid $ 30.00, plus mileage at the rate of
20 cents per mile. A check made payable to you in the amount
of $32.00 will be delived to you at the time of the deposition.
If the estimated mileage is incorrect, please advise this
Office,



Page 2
Letter to Owen Marley

Please confirm your scheduled appearance with Stephen
Mims, the staff member assigned to this matter, at 523-4039
within two days of your receipt of this notification.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Subpoena

C7



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
Agency Holding Corporation, )
et. al. ) Re: Mur 1445)

)

SUBPOENA TO APPEAR FOR DEPOSITION
AND TO PRODUCE

BOOKS, RECORDS, AND OTHER RELEVANT DOCUMENTS

TO: OWEN MARLEY

At the instance of the Federal Election Commission

pursuant to section 437d of Title 2 of the United States Code,

you are hereby subpoenaed for deposition with regard to an

investigation of possible violations of the Federal Election

Campaign Act of 1971, as amended, by Agency Holding Corporation

of Chicago, and other corporate respondents. Notice is hereby

given that the deposition is to be taken at 1325 K Street,

N.W., Washington, D.C., begining at 10:00 a.m. on July

1982, and continuing each day thereafter as necessary.

V) Pursuant to section 437d of Title 2, United States Code,

you are hereby subpoenaed to produce on July , 1982, at the

above stated time and location:

(a) all correspondence, telephone logs or records,

notes and memoranda concerning communications between you and

any of the following individuals or firms: Charles T. Smith,

Kerry P. Craig, Diane Pariano Craig, Clark P. Lloyd, Robert C.

Oglevee, Agency Holding Corporation, Crown Life Insurance

Company of Toronto, and Crown Agency, Inc., which relate to the

possibility of formation or establishment of a political action

committee or any type of political contribution plan.



Page 2
Subpoena to Owen Harley

(b) all correspondence, telephone logs or records,

notes and memoranda concerning communications with those

persons referenced in (a) supra, which relate to-the making of

contributions to candidates for federal office by those persons

or any other officers or employees of the corporations named.

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on July __, 1982.

S

Frank P. Reiche
Chairman for the

q. Federal Election Commission
ATTEST:

Marjorie W. Emmons
Secretary to the Commission
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TWX 710-664-4190

wRITE NDIRECT CA NUMBER (412) 288-2551

July 23, 1982

Scott Thomas, Esquire
Stephen l4ims, Esquire
Federal Elections Commission
Washington, D.C. 20463
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Dear Scott and Steve:

Enclosed is the copying you requested. I hope it is
helpful. Would you send me a check for $23.30 (233 p/.10 p.)
to cover the duplicating cost. Please make the check payable
to Thorp, Reed & Armstrong.

I hope you made your flight to Chicago!

Sincerely,

Janet B. Swartz
Legal Assistant

JBS/nn

Enclosure

WASHINGTON OFFICE: 15T5 I STREET, N. W, SUITE U1S, WASHINGTON, ). C. 90005 909-638-0151
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parh 13. 1981

pro 6P Craig,
Preeidents
AgenY 8o141n8 Corporattn
Ceneral Agents - ....
chicasoo llllo 6 

=- ...

aer Pr. rai :

so: Spectal Advances

OR Wednesday. March It I toe tbro C. B. Lloyd a check payable to Agency noli8 r

. Corporation for $88,00000 vhtch was being forwarded to your offIce on a rufbmasto

s Thi check represented a Special Advance of $11,00000 for Travel and Solicitation

Vase Marketing for each of the followiug eight agonies: Chicago. 'enver, Peorta,

Mit 1nneota Phoenix* Pittsburgh$ Clevelad and Soledoo The mout of $11,000.00

. for each agency Includes an advance of $2,00o.00 for Coca Cola solicitatio,

$3,000.00 for Associated Hilk Producers, $3,00000 for White fttore and

• $3.000.00 for HcD",.

These Special advances have been recorded In the Hrsh, 1981 accounts with no

Interest to be charged and repeuent from bomUo.

I W enclosing tght prouissory notes covering these advances of $11,000.00

for each of the above agencies. Kindl7 sign the enclosed notes and return them

:. to m7 attention at your earliest conventece.

I trust that these arrangmento will seat your approval.

t J Jefey, 
___ 

-

Section. Supervisors
dAsenoy mlto Dept.

(U.S. & Caribbean)

RJJ /h
enls A. so
COCO Mlro C. 3. Lloyd. Senier Agency YicemPresident for the United States.

Wre. to 17mantav, Supervisors Agency Adidmo Depto (U.S. & Caribbean).

teontract ,ile.
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2 Q The last item indicates that $38000 of

3 further charges were to be made against the advertising

4 allowance account and charge advance account, Can you tell

S me what that $38,000 represented, air?

6 A I don't understand the questiono

7 Q What was that money to be used for?

8 A Advertising and promotion.

9 Q Was that advertising and promotion that had

10 already been Incurred by Agency Holding Corporation?

11 A What is your question?

12 Q Had those charges already been Incurred by

13 Agency Holding Corporation?

14 A I don't believe so, no.

T15 MR. BORKOVIC: Why don't we take two minutes?

16 (The proceedings recessed at 12:05 p.m. and

17 resumed at 12:10 p.m.)

18 (Exhibit 26 was thereupon marked for

19 Identification.)

20 BY MR. BORKOVIC:

21 Q Hr. Craig, I would like to show you a document

22 marked for Identification as Craig 1982 Exhibit 26. Do you

23 ever recall receiving this document, sir?

24 A Not offhand, no, I don't.

25 Q Have you seen It before?
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Crown?

A It would have been Mr. Lloyd.

Q What was, what did you tell Mr. Lloyd the

purpose of the loan was?

A For expenses.

Q Were there any particular expenses?

A I don't remember.

Q Did you tell Mr. Lloyd that you needed this

loan on a rush basis?

A I don't remember.

Q Do you recall whether you wanted this loan

on a rush basis?

N

r-4)

0

C,1.

A Yes.

Q When, sir?

A I think I saw it yesterday.

MR. BLACKs What was that answer?

A Did I see this yesterday# John?

Q Did you see any other documents yesterday?

HR BINGLER: Of course he did* He was

deposed here* He saw a lot of documents.

BY MR. BORKOVIC:

Q Hrs Craig, did you request a loan for a total

amount of $88,000 from Crown Life Insurance Company?

A I believe I did.

Q What person did you make that request -to at
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1 A Z don't remember.

2 Q Hr. Crai, when you -- Strike that* During

3 your normal procedure of requesting such loans from Crown

4 Life Insurance Company, were those requests placed in

5 writing?

6 A Noo

7 Q Were they all just handled orally, you picked

8 up the telephone and called someone?

9 HR. BLACK: All of them? That word Nall* Is

r10 in your question.
LIN

11 BY MR. BORKOVIC:

12 Q Did you generally Just pick up the telephone

13 and call someone at Crown?

o 14 A Yes.

NTT 15 Q Did you ever provide anything in writing to

oD 16 the Crown Life Insurance Company-- Strike that* as a general

17 matter did you provide anything In writing to the Crown Life

18 Insurance Company which set forth the purpose of requested

19 loans?

20 A Not that I can remember. No.

21 Q Did you generally make your requests for such

22 loans to Hr. Lloyd?

23 A Always.

24 Q Hr, Craig did you testify yesterday, sir,

25 that Inco Trav was not Involved In the Loveboat cruise?
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I A It was initially involved, but I extracted the

2 whole trip away from it.

3 0 Why did you take it away from Ino Trav, sir?

4 A I didn't have confidence in them, and,

5 further, for a cruise like that, you really don't need a

6 staff of people. It Is such a complete trip that they do

7 everything "from ticketing for the airlines until you step

8 off. There is Just no need for a staff# so I wasn't going

9 to have Inoo Tras, the people running it for me with a
10 percentage charge on the cruise for nothing.

11 (Exhibit 27 was thereupon marked for

12 identification.)

13 BY HR. BORKOVIC:

0 1 Q Hr. Craig, I would like to show you a document

15 which has been marked as Exhibit 27. Can you identify that,
16 air?

17 A It is an agent's statement for earnings and

18 account of the Crown Life Insurance Company.

19 Q Does this document cover the Agency Holding in

20 Chicago?

21 A Yes.

22 Q Does this, sir, reflect financing and loans

23 received from Crown Life Insurance Company as of December

24 31, 19817

25 A I don't know whether it has loans. Where does
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I It have loans? Ye.

2 Q Hr. Craigg this document appears to be written

3 In several sections. On pages I and 2 Is a section

4 entitled Financing Account?

5 A I don't have a page one. Oh, your numbers.

6 Q Yea. I am sorry, sir.

7 A Yes.

8 Q Can you explain for the record, please, what

9 the financing account function Is? What Is the purpose of a

10 financing account?

11 A The financing account here would keep tract of

12 the Crown Life Insurance Company's money that was paid out

13 to financing agency.

0 14 MR. BLACK: Hay I ask is there a page 1 to

" 15 this exhibit?

16 MR. BORKOVIC: Hr. Black, to my knowledge,
17 this is the document as we received it. It starts on the

18 typed page number 2 In the top. I do not have a page 1.

19 MR. BLACK: Well, who did you get It from?

20 HR. BORKOVIC: We received this from Hr.

21 Bingler.

22 BY MR. BORKOVICI

23 Q Hr. Craig, could you explain what the

241 difference Is between a financing account and a loan

25 account?
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1 A Financing, as I said prevlously, finances the

2 operation of the agency, which can be on a level basis,

3 usually Is on a level basis. It you have something other

4l than the financing, or I should say if you have something

5 out of the ordinary or unexpected bill or financing gets

6 behind, you usually have to have a loan.

7 Q So that I am clear, the loan account

8 supplements the financing account in case you receive

9 unexpected expenses?

10 A To me, quite frankly# It Is all the same thing.

11 Q Mr. Craig, under the financing account, the

12 first substantive entry Is December 31, and then It has

- 13 JY, and a series of numbers beside that?

14 A Yen.

15 Q Would you simply explain what those numbers In

16 that line stand ror?

17 A Oh, I wouldn't know.

18 Q Do you know what JV23252 under "Source'

19 means?

20 A I could guess. Probably a Journal voucher. I

21 am not an accountant.

22 Q Do you know what the entry 1 under payable

23 code means?

24 A No.

25 Q Do you know what the entry FR532-517
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I under details means?

2 A No.

3 Q Mr. Craig, I would like you to turn to the

4 third page of this exhibit, which Is the page bearing the

5 typewritten number 4.

6 A Tess

7 Q From that page through the end of this exhibit

8 set forth your loans from Crown Life Insurance Company to

9 Agency Holding Corporation, is that correct?

N 10 A It says 'loan account.

11 Q Sir, do these three pages, pages 3 through 5

12 of this exhibit set forth all of the loans made by Crown

13 Life Insurance Company to Agency Holding in Chicago?

o 14 A I can' t testify to Its accuracy, but I would

15 assume sO.

16 first category of loans, "agency promotion.' Would you

17 explain what that category covers, please?

18 A It is self-explanatory. Agency promotions.

19 Q What are loans under the category "agency

20 promotion' used for?

21 A The cruise would be Included. Printing.

22 Mailing costs, promotion.

23 Q And these loans listed under agency promotion,

24 then, would cover Agency Holding Chicago promotional

25 expenses which were above those normally Incurred, is that
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correct?

A

Q

promotions

A

Q

promotions

agency?

I don't understand the question.

Do you normally pay for printing, mailing and

from your financing account?

No.

I take It# then# that printing, mailing and

are not considered operatlonnel expenses of an

1
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25

M

C3

0

n~

A It Is a separate account.

Q Mr* Craig, the first entry under the agency

promotion category appears to be a loan dated May 15, 1979

and the previous balance Is $8#000, current balance is

$8,000, current as of 12-3181?

A res.

Q Do you recall what that money was used for?

A No.

Q Have you ever made any payments on that loan,

sir?

A I won't know.

Q Who would know, sir?

A Crown Life.

Q Does someone within Agency Holding Corporation

have the responsibility of knowing whether loans to Crown

Life Insurance Company have been repaid?
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A

Q

authority

A

Q

No*

Who within Agency Holding Corporation has the

to request loans from Crown Life Insurance Company?

I do.

Does anyone else?

1

2

3
4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17
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19

20
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22

23

24

25

A

Q

A

Q

a previous

balance of

loan, sir?

A

No.

Do you recall what you did with the money?

No.

The next entry is June 4, 1980. It Indicates

balance on a loan of $250I*71.80 and a current

$245,360.68. Do you recall requesting that

No*

N

Li')

0

C,

A No*

Q The next entry, sir, is a loan dated September

20, 1979 with a previous balance of some $33,000 and a

current balance of the same amount. Do you recall what the

purpose of that loan was, sir?

A No.

Q Do you recall what you did with the money?

A No.

Q The next entry is October 1, 1980 and It shows

a previous loan balance of $5,998 and a current balance of

the same amount. Do you recall what the purpose of that

loan was?
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Do you recall what the purpose of that1

2

3

1
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A

Q

promotion I

balance of

amount. Do

A

I don't know.

Mr. Cralg, the last entry under agency

s a loan of June 15, 1981 having a previous

$275,847.77 and a current balance of the same

you recall requesting that loan, sir?

No. I never requested a loan for $275,000.

loan was?

A No.

Q Do you know what that money was used for?

A no'

Q Mrs Craig, did you discuss with anyone In Hay

or June 1980 the subject of borrowing $245,000 from Crown

Lite Insurance Company?

A No, Not that I can remember.

Q Do you know whether you In fact borrowed

$245,171 from Crown on or about June 4, 1980?

A No, I don't.

Q Who within Agency Holding would know that, sir?

A No one.

Q You Indicated earlier, Hr. Craig, that this

category of loans might Include the cruise?

A Right.

Q Do you know whether It does Include the

cruise?
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Q

from Crown

$275,000?

Did Agency Holding Corporation receive a loan

Life Insurance Company on June 15, 1971 of

1

2

3

4

5

6
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8
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A

Q

A

Q

you regularly

account?

A

Q

Yes.

Did you ever review this document before, sir?

No.

As president of Agency Holding Corporation, do

review these sgents' statements of earning and

No.

Is there someone within Agency Holding who

does?

Hr. Pulak.

Did Mr. Pulak tell you that you had received

J I

N

F!?

0

C

A Not that I know of.

Q Would Mr. Pulak know if Agency Holding

Corporation received proceeds from a loan in the amount of

$2759000 in June 1981?

A Ask him.

Q Is that his responsibility?

A Part of his responsibility.

Q Sir# Is this the first time that you have

heard of a loan from Crown Life Insurance Company to Agency

Holding Corporation in the amount of $275,847.77 in June

1981?
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I a loan of $275,000 in the summer of 1981?

2 A No*

3 0 r, Craig, were any of these loans

4 intrest-bearing loans?

5 A I know some of the agency loans are

6 interest-bearing. Some are not. I don't know which Is and

7 which Isn't*

8 Q Do you know whether any of the loans under

9 agency promotion are interest-bearing loans?

10 A I don't know.
Lnl

11 Q Has Agency Holding Corporation made any

12 payments on these agency promotion loans other than the

13 $111.12 reflected under credit?

141 A I am sure they have. I don't know what the

15 accounting system is In Toronto. I don't try to follow It.

16 Q Hr. Craig, excuse me for a moment, I don't

17 mean to bore you In any way. I want to make sure this Is

18 clear In my mind. Under agency promotion# the first entry

19 of Hay 15, 1979, across from previous balance, It has eight

20 thousand dollars. Sir, Is that the amount of the original

21 loan, or does that reflect some later amount?

22 MR*. BINGLERI I don't understand the question.

23 A I am sorry, I don't understand.

24 BY HR. BORKOVIC3

25 Q Does 'previous balance* reflect the amount of
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1 the original loan, or the balance owing on the next

2 preceding agent's statement of earnings and Income?

3 A You mean does It accrue, Is that your question?

4 Q Yes.

S A As I said# I don't understand their

6 accounting. I don't make any effort to understand their

7 accounting. I really don't know. If I could be more

8 helpful, I would, and also It I received a check for

9 $275,000, I think I would remember It.

10 Q Fine. I Just vish to make sure that my

11 question earlier was not too specific. For the loans

12 attributed to June 4, 1980 and June 15t 1981# do you recall

13 receiving loans from Crown Life Insurance Company In amounts

- 14 greater than $245,000 and $275,000?

15 A I really am sorry, I am confused*

16 Q 0 K. Did you receive In June 1981 an agency

17 promotion loan from Crown Life Insurance Company in an

18 amount greater than $245,000?

19 A I don't believe so, no.

20 Q Did you receive In June 1981 an agency

21 promotion loan from Crown Life Insurance Company In an

22 amount greater than $275,000?

23 A I don't believe so, no.

24 Q The next category of loans is entitled

25 confidential. Can you tell me what confidential loans are
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used for?

before*

1

2

3
4

5
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No. sir, I can't* I have never seen that

MR. BLACK: Would you read that answer?

(The answer was read by the reporter.)

You have never heard of confidential loans?

Do you recall requesting the first loan as a

forth under confidential loans as a date of January

a previous balance of $340863,31?

Not I don't.

Do you know whether any payments have been

hat loan?

No& I don't.

Do you recall what you did with the money from

Q

Q

loan set

25, 1979,

A

Q

made on t

A

Q

that loan

A

received

A

Company.

BY MR. BC

Q

its regu

Not I don't.

MR, BINGLER: Assuming by the question that he

money.

Do you know If you received the money?

MR. BLACKs He said he didn't know.

Not I don't. I assume Crown Life is an honest

rIC:

Mr. Craig, does Agency Holding Corporation in

lar course of business keep any documents which

C,

i

2

the

)RKON
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would indicate the purpose of the agency promotional loam

of June 4, 1980?

MR. BINGLER: You are assuming by the question

that that loan was made?

MR. BORKOVIC: Yes.

MR3. BINGLER: There is absolutely no testimony

from this witness that he received that money. If your

question is 00 Strike that.

BY MR. BORKOVIC:

Q Are there any documents that would reflect

what the purpose of any of these loans was?

A

Q

of this

verbally

A

No.

Mr. Craig, are the loans set forth on page 3

exhibit generally ones which you would request

from Mr. Lloyd?

Yes.

MR. BLACKs Page 32

MR. BORKOVICs Page 3. It bears the typed

page number 4.

MR. BLACK: Oh.

MR. BORKOVIC: I am sorry, Hr. Black. When I

am referring to page numbers in this, I am referring to the

handwritten page numbers occurring in the bottom right

corner.

MR* BLACK: Well, it is confusing, because the

C,

rn
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1 number that to handwritten In the bottom of this page that

2 Is referred to Is 3, but what Is typed In at the upper

3 right-hand corner Is page 4.

4 MR. BORKOVIC: Yest sir. That Is because no

5 page I was produced to us.

6 HR. BLACK: So I suggest you be specific In

7 your questions about which number you are talking about.

8 BY MR. BORKOVIC:

9 Q Hr. Craigp in your meeting with Mr. Thomas and

10 r. Buchan in Chicago In which you discussed the agency

11 financing, did either Mr. Thomas or Hr. Buchan mention this

12 June 15, 1981 loan of at least $275,000?

13 A No.

1 l4 Q Kr. Craigg do you recall requesting any of the

15 loans which are listed under the confidential category on

16 handwritten pages 3 and 4 of Exhibit 27?

17 A No.

18 Q Do you know whether Agency Holding Corporation

19 received the proceeds of any of those loans?

20 A No.

21 Q Do you personally have any doubt that Agency

22 Holding received those loans? I am speaking of the

23 confidential loans.

24 MR. BLACK: Objected to. It doesn't matter

25 what the witness does or doesn't.
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I
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MR. BINGLEI You can £o ahead and answer.

A What was your question again?

Q Do you have any doubt that Agency Holding

Company received the confldentlal loans listed here?

A No* My reply to that would be the moneys I am

sure we recelved. The amounts that you are rhyming off here

make no sense to me.

Q In other words, you are sure you received the

moneys, but you are not sure of the exact amounts?

A The only thing I would state would be the

total* Other than that, I don't know how they list their

loans or what they do with them.

Q Well, this Is the first time that you have

ever heard of this June 15, 1981 loan?

A Yes.

Q Did the total amount of your-- Strike that.

Do you normally keep aware of the total amount of your

indebtedness of your loan to Crown Life?

A Yes.

Q Did you raise any question with anyone when

your total indebtedness jumped by over $275o000?

MR. BINGLER: I object. There is no testimony

that his total Indebtedness did jump by $275,000.

HR. BLACK: I join in that objection. It is

improper to assume in your question something that doesn't
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I appear from the testimony.

2 MR. BINGLERs You can go ahead and answer the

3 question. If you forget It# we can get it read back,

4 (The question was read by the reporter.)

5 A I don't believe It did.

6 Q You don't believe your total indebtedness

7 Jumped by over $275,000?

8 A yes.

9 Q Do you recall whether you repaid any of

10 your indebtedness to Crown Life Insurance Company In June
rn

11 1981?

12 A No*

13 MR. BLACK: I observe that It is now eight

S1 minutes before the agreed upon time for terminating this

15 deposition. The purpose of this examination that has been

16 going on for the last 20 minutes Is to show this witness is

17 not familiar with this exhLbitt I suggest that has already

18 been established and you can move on to whatever else you

19 want to question him about In the next seven or eight

20 minutes.

21 MR. BORKOVIC: Thank you for your observation.

22 MR. BLACK: Because I am not going to

23 consent to having this thing continued forever and ever.

24 i MR. BORKOVIC: Mr. Black, I find It amazing--

25 Strike that&
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Nr, Craig, the last entry under the category of

confidential loans was September 16, 1981?

A Yea*

Q Do you recall requesting any loans from Crown

Life Insurance In September 1981?

A No*

Q Do you recall whether you received the

proceeds of any loan from Crown Lite Insurance In September

1981?

A No.

Q Hr. Craig# the last entry on this exhibit

reads 'Total, all loans, $1,023,725.31.' Does that flgure

accurately represent the amount of money you owed Crown Life

Insurance under the loan account as of December 31, 1981?

HR BLACKs That is objected to. I object to

the use of the word 'you'.

HR. BORKOVIC; Agency Holding Corporation.

A I believe It Is accurate, yes.

HR. BOMKOVIC& To conserve time, I will pull a

copy for you* I am going to have that marked.

(Exhibit 28 was thereupon marked for

identlfication.)

BY HR. BORKOVIC;

Q Hr. Craig, I would like to show you a document

marked for Identification as Cralg 1982 Deposition Exhibit



March 13, 1961

Pr. L I. Craig,
Presidentg
Agency olding Corporation,
General Agent,
Chicago, Illinois 60604

Dear Mr. Craig:

Ne: Speteal Advances

On Wednesday, March 11, I gave Hr. Co g. Lloyd a cheek pa able to Agency Nelding
Corporation for $88,000.00 which was being forvarded to your office on rush basts.

This check represented a Special Advance of $11,000.00 for Travel and Solicitation
ees Marketing for each of the following eight aentes: Chicago, Nnver, Peorta,

- Minnesota0 Pboenix, Pittsburgh, Cleveland and Toledo. The imount Of $11,o000.00
for each agency Includes an advance of $2,000.00 for Coca Cola solicttatica,
$3,000.00 for Associated Milk Producers, $3,000.00 for white Motors and
$3,000.00 for MeD's.

These Special #dvamces bae been recorded In the March, 1981 accounts with no
Interest to be charged and repsyment frm bonues -.

I m enclosing eight pramisory notes coveri"" these advances of $11,000.00
for each of the above agencies. Kindly sign the enclosed notes and return them

:' to my attention at your earliest conventence.

I trust that these arrangements vill met your approval.

Sincerely,

R. J JeFfrey, 
3 P /

Section Supervisor,
Agency Adian. Dept.
(US. & Caribbean)

Snots - 8.

coc Mr. C. Bo Lloyd. Senior Agency Vice-President for the United States.

rs.o I Zymntar, Supervisor, Agency Admino Dept., (U.So & Caribbean)*
Iontract Vile.

zr li1t"0
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Srequesting a loan in such an amount In or shortly before June

2 ~15 19817

3 A Not I don't. e

4 0 fr. Pulak, for the record, would you explain how monthly

5 advances Agency Holding receives from Crows are repaid?

6 A Advances meaning financing?

7 Q Yes. Monthly financing Agency Holdinq receives from

8 Crown. How is that repaid?

g A They retain the commissions, monthly commissions, and

10 credit the account for the commissions received from not only

11 the 532 account, but all the other subsidy accounts we have

Ln 12 in Chicago. Subsidiary and subsidy.

13 0 How are the confidential loans to be repaid?

14 A I don't knov.

0 15 Q Sir, do you have any understanding as to what is meant

1" 16 by a confidential loan?

17 A No, I don't.

a18 Mr. Pulak, did you make any campaign contributions to

19 any federal congressmen during 19817

D 20 A "You* meaning...

U 21 0 You as an individual, Robert C. Pulak.

22 A No•

23 Q Did you play any role, sir, in using sums from either

24 Crown Life Insurance Company or Agency Holding Corporation

25 in loaning those funds, making those funds available to
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I individuals who in turn made political campaign contribu4tons

2 MR. INIGLER Would you please read that back?

3 (Last question read back.)

4 MR. BINGLERs Id like to hear it again.

5 (Last question read back again.)

6 (Discussion hold off the record between Mr. Potter

7 and Mr. Pulak.)

STHM WITNESS: By advice of counsel I respectfully

9 decline to answer that question guaranteed to m by the

10 rights of the Fifth A aendaent of the U. S. Constitution.

11 BY MR. COSKOVICs

rn 12 Q Sir, did you have any discussions with Kerry Craig

N 13 regarding campaign contributions that were to be made to

14 Federal congressmen by employees of Agency Holding Corporatiom

0 15 during 19817

16 A By advice of counsel...

17 MR. POTTE'R: Wait.

18 (Discussion held off the record betwen Mr. Potter

19 and Mr. Pulak.)
a

20 A By advice of counsel I respectfully decline to answer

3 21 the question guaranteed to me by the right by the U. 9.

22 Constitution Fifth Amndmnt.

23 0 Mr. Pulak, are you aware as to whether Kerry Craig had

24 any discussions with any ndividual in Washington, D. C.

25 concerning campaign contributions to be made to federal
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2 (Disaussion held off the record betwen iNr. Potter

3 and Mr. Pulak.)

4 MR* POTRs Can we talk off the record oe semond?

5 (Discussion held off the record.)

6 HR. M*OT The record should reflect that during

7 an off-the-record discussion counsel agreed that if the

8 answer to a question such as the one Just asked -- Are you

9 aware of discussions? -- is in the neqative* and the question

10 is anwered, that the negative answer will not be cited as a

11 waiver of the Fifth Amendment by the witness.

12 MR. DORKOVZCs I will aqre. to that.

13 (Last question read back.)

14 THE Wfl'NESS: No.

15 BY MR. DORXOVZC:

Nr 16 Q Mr. Pulak, do you know whether Clarke Burton Lloyd had

17 any role or involvement in havinq individuals use funds from

18 either Crown or Agency Holding Corporation to make federal

19 campaiqn contributions?
0

0 20 (Discussion held off the record between Mr. Potter

21 and Mr. Pulak.)
3

22 A X don't know*

23 MR. BLACMs You don't know whether you are aware

24 Of It?

25 THE WITNESSs I don't know if he was involved.



1H BL tC You are not answering the question he

2 asked then. He asked whether you are aware of it. Suppose

3 you got the reporter to read the question.

(Last question read back.)

5R. BLACKs And the answer?

TH WITNESSs I don't know.

7 BY MR. BORKOVICS

8 Sir, do you know from what source monies were given to

9 ft. Kent, Ms. Pariano, and others to make these campaign

10 contributions?

11 A I respectfully decline not to answer your question based

IM} 12 upon the rights guaranteed to me of the Fifth Amendment of

13 the U. S. Constitution.

14 MR. BORKOVICt On that I have no further questions.

o 15 MR. BLACK: I have no questions.

0 16 MR. BINGLER: I have no questions.

17 MR. BORKOVICt We may wish to recall Hr. Pulak

18 based upon documents that you have not yet produced to us.

19 There are some documents which he has identified today,

0 20 payables files, cash receipts files, which I don't believe

0
8 21 have yet been produced -- or I am told by Glenn that there

22 is some response in the mail to me reqarding production of

23 documents relating to the United Mine Workers special account

24 (At 4:50 p.m. the deposition was adjourned.)"

25
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ur contribution?

No.

Did you ever make any personal payments to

Ronald Peterman?

NO.

Did your company ever make any payments to

2

3

6

7

a

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

d

h im?

A.

Q.

with

pa ym

A.

Q.

any

A.

0O

A.

A.

0.

A.

Q.

A.

HAYES/SCHIITT & MULL R1POHTING, INC.

yo

A.

QO

a

A.

0.

0%

Lfl

C7

M)

No.

Do you know whether anybody else connecte

Agency nolding or Crown Life made any

ents to konald Peteriaan?

Not to my knowledge.

Did you ever ask Mr. Clarke Lloyd to make

payments to Ronald Peternan?

No.

Did Mr. Peterman ever ask for money?

From?

From you or your corporations.

NO0.

Did you take Mr. Peterman to Hawaii?

Yes.

Who paid for his way?

EROC.
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Q. Now# is there anybody else that you had

forgotten about who was not an insurance agent

who

I am sorry. May I

Yes.

I did not take Mr.

Who took him?

No one.

Did he go?

NO.

4

5

6

7

6

9

10

11

12

13

14

Is

16

17

18

19

20

21

22

23

A.

O.

A.

Q.

A.

Q.

go?

A.

Q.

awa i

A.

Q.

is

id

correct that, please?

Peterman to Hawaii.

any other representatives of his office

office, no.

any United Mine Workers officials go to

O•

e rhaps you are confused

answered this differently, and

be wise if you just thought ve

testimony now is that no repre

United mine workers vent to Ha

convention out there?

A. Not to my knowledge.

because you have

perhaps it would

ry carefully. Your

sentatives of the

wail for your t;KaC
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Did you invite Mr. Peterman to go?

Yes.

Did he decline?

He declined.

Why did you donate $2,00.00 to Mr

1

2

3

4

5

6

7

8

0

12

13

14

is

16

17

1s

19

20

21

22

23

Q 0

A.

A.

Q,

mine 1?

A.

Q.

youadi

A.

Q.

A.

0.

yi di

A.
Q.

from h

A.

t ise,

A.

busine

busine

elp

you

*Lou

his campaign.

a member of the United Mine Worker s?

Interest did you have in the United

rs election?

eal interest In the elections.

, why did you contribute $2,500.00 it

have any interest in it?

personal favor to Mr. Antal.

you hope thereby to obtain business

perations?

0

11, you were dealing with them

re you not?

had had -- I am sorry, we did

with the United Mine Workers.

with the United Mine Workers

at that

not have

we had

Federal
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Credit Union.

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

1s

19

20

21

22

23
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v. Is Mr. Antal connected with that?

A. At this point, I don't believe so.

a, Was he at that time?

A. I believe he was, yes.

4. In what capacity?

A. he was a Director.

(Q. Of the Federal Credit Union?

A. Yes.

0. Did you seek reimbursement from Crown Life

Insurance Company for the amounts you gave to Mr.

Antal?

A. No.

Q. Did you ever have discussions with mr.

Clarke Lloyd concerning payments to Ronald

Pe terman?

A. Yes.

0. ohat discussion did you have with him?

A. Mr. Peterman is the Manager, I believe, of

the Federal Credit Union, and in order to have

our program work proficiently, our people needed

to be well versed on the workings of the Credit

Union. mr. Peterman is a very busy man and Crown

0
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agreed to pay him

our people.

0. All right.

Union?

a consulting

Mr. Peterman

fee for training

runs the Credit

5

6

7

8

9

10

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

e2,

nd

?

as.

ho

r.

nd

Ing

600

Crown engaged him as a consultant; is

at Crown cid

Lloyd.

how much was

work?

.00 a day.

A. 

Q. AI

that it

A. ,

Q WI

A. M

0. A

consult

A. $

A. I

0. A

aboutg

A. W

product

WorKers

well ve

Creditt

n

r

U

days did he

don't know.

d what was it that h

an you explain that

would hire salesmen

to the various membe

In order to do tha

sad In the operation

nion. Mr. Peterman

the workings of the Federal

that?

Mr. Peterman paid for his

consult?

e was to

to me?

to promo

rs of the

to they h

of the F"

would tra

consul t

to our

United mine

ad to be

ederal

In them on

Credit Union.

HAYES/SCAMITr & MULL K&POKTING, INC.

CD

ow many

-rR



to 0

In

Or

Co

21

22

23

HAYES/SCHMii TT & MULL REPORTINGe INC.



H&AYL/SCiMLTT & MULL RePOHTING, INC.

1

2

3

4

S

6

7

a

9

12

13

14

15

16

17

19

20

21

22

23

cmJ

0

qw



HAYiS/SCHItTr & MULL 4KPORTI1.4 , INC.

1

2

3

4

b

6

7

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

%0

CD



W V
207

epl a

spend

2

3
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a

PrI

Q.

Wor

Ins

A.

the

res

Q.

any

as

sal

A.

was

0.

ins

nsul

o

tants by

insuranc

Could you be mo

not a consumer of

he represented

urance as head of

in that*

money to

in organizing

organize the

the

CA so

orth.

t the printing for the mine

paid for by the Crown Life

in Toronto?

Insurance Company advanced tae

for it. They did not take the

paying for it.

Mr. Veterman, are you aware of

rs of insurance who were eng3aged

Crown Life in connection with

e to those consumers?

re

in

the

the

specific? imr. Peterman

surance.

consumer of the

Credit Bureau -- Credit

10

11

12

13

14

1

16

17

18

19

20

21

22

23

Ise that was

paid out of

f insurance?
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business.

A. Well, to

case, you must

nting ano so f

Well. didn'

kers case get

urance Company

Crown Life

woney to pay

ponsiollity of

Other than

other consume

Co

as

0o

0

0T

Union; is that right?

A. Yes.

Q. Wow, do you know of anybody e

made a consultant to Crown Life and

Toronto who represented consumers o
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I arose In connection with matters here In

2 Pittsburgh, did It not?

3 A. I couldn't be specific on that, no.

4 Q. Did Mr. brown ever sell any Insurance

through your company here?

6 A. Yes.

7 . What case was that?

A. He sold -- not a particular case, but a

9 nuaber of contracts to individuals.

10 Q. Yet he Is located in Orlando, Florida?

"11 A. Yes.

12 Q. Wouldn't his business typically go through

13 a general agent In klorida?
C,

14 A. Typically is -- he was representing an

15 agency in Pittsburgh, It that Is the answer to

16 your question.

17 Q. What agency was that?

18 A. Treloar & Heisel.

19 Q. Is that in Pittsburgh or New Castle?

20 A. New Castle.

21 0. Spell that.

22 A. T-r-e-l-o-a- r, l-e- ls-e-1

23 Q. Who made the arrangements with 14r. brown to

HAYES/SC-I'T" & MULL RIEPORTING, INC.
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make him a consultant?

2

3

4

5

6

7

12

13

19

10

16

12

23

Al I

brown

right. Did you deliver these

in person?

r

ctly

owfl

U

A.

Q.

Of

by

A.

A.

an

ch

g.

to

A.

0.

ac

A.

I don't know.

And was his consulting tee paid by you

Lice here In Pittsburgh or was it paid dir

Crown Life in Toronto?

both.

t xplain, please.

Well, Crown Life sent checks to Mr. br

d Crown Life also asked -- or sent, rather

ecKs through me to Mr. brown.

And then you would transmit the same c

Brown?

Yes.

out it was a Crown Life check that bro

tually got, or did you convert it?

1 put it into my account and converted

checks to

No.

%e11, how much were the checks --

I don't know.

-- that you transmitted?

(4

MA¥ES/SCHMITT & MULL. k&(PORTIN(G, IC.

hock

wn

I t

0

yes

Q.

Mr.

A.

A.

Q.
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A. I would have to be approximate.

specific, 30,000. I can't be specific.

J. All right. NoW --

MR. BI14GLERs Are yo

about total number or each chseck?

THEI WI?N4ESSi No, to

I can't be

u talking

tal.

BY MR. TUiNER

over

A.

A.

Q.

A.

A.

9.

$10,0

A.

0.

A.

Q-

Oh, total. When were these checks

to him; when was he being paid?

Dur ing the course of the year 1981.

is he still on the payroll?

No, sir.

twhen did hib consultancy cease?

December 31 or thereabouts of '

I see.

The end of the year.

but the checks you handed over

00.00 increments?

I can't be specific. I don't k

You have talked with Mr. brown?

Yes.

Did he ever tell you what he wa

23 1 earn $10,000.00 here and 10,000

handed

81.

were in

a

9

10

11

12

13

14

lb

16

17

18

19

20

21

22 a doin. to

there?
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I A. Other than saying he was a consultant for

2 Crown, no.

3 0. Now, Treloar & Meisel, what was his

4 connection with them?

5 A. He represented them.

6 Q. Did mr. Brown have some connection with the

7 dentists group?

8 A. Himself, no, through Treloar H Ueisel.

9 9. Is it on the dentists matters -- is that

10 the only place you dealt with Mr. brown?
%0

1.4 11 A. Yes.

12 . Well, who would I asK to find out why Mr.

13 brown was getting 10,000 a month for consulting

47 14 for Crown Life In Toronto?

o 15 MI. OINGLEFt: I object. I

16 don't think there was anything on this Record
CO

17 about this witness saying anything about getting

18 $10,000.Ou a month for consulting.

19 1R. TURtNERt Whatever he got.

20 BY MN. TURiNRs

21 . ho would know the answer to my question?

22 A. The officers of Crown Life.

23 Q. Mr. Clarke Lloyd?

dAY¥S/SCHITT & MULL REPORTING, INC.
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I don't know.

Did Mr. Lloyd send

transferred to Mr.

you the money that was

Skip Brown?

A.

to be

A.

All ricaht. Nov, other than

Peterman, do you know of any o

sultants who were paid by Crown

Ellie and genie Goldstein ar

Crown Life.

Sure. Anybody else?

That I know of, no.

How much business did 1r. k

duce?

Mr. brown and

ther

LL te?

a consultants

ip brown

8

10

11

12

13

14

1

16

17

19

20

21

22

23
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ye a.

Did you ever receive any Kick backs from

own?

No.

C

0

0

Q0

Mr.

coll

A.

for

Q.

A.

(I.

pro

A.

A.

to

2.

Tre

A.

I would have to look In my records.

I mean, was It large amounts of insurance?

You have to define large. I am not tryin4

be smart. I don't know how to answer that.

How did you develop the dental group with

1oar a ielsel?

Treloar & Ieisel.

W -- Wp



Q. At the time that case came to your

attention, were you aware that Crown Life had

previously turned the group down?

A. No* I was not,

0. Did you ever discuss the dentists case

Mr. Cunningham In Hartford?

A. Did I?

Q. Yes, sir.

A. No.

Q. Did you know that Mr. Cunningham had

presented the same case to Crown Life previou

you?

A .

U.

tha

A.

arr

A.

Q.

A.

Q).

with

s to

Same case? No.

You were never aware of any complaints then

t Mr. Cunningham might have?

NO.

Did you work out some special commission

angOeients with Treloar & aeisel?

by special, you mean other than --

A regular contract.

Yes.

What was the nature of that special

arrangement?

HAYES/SCHITIT it MULL R4POHTING, INC.
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year
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A.
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A.

Q.

corA o

A.

A.

A.

Q.

A.

215

It was a level commission versus Crown's

I way of paying.

What was the level commission?

Twenty-two and a half percent the first

and 17 and a halt percent level.

Did Mr. Clarke Lloyd assist in negotiating

commission with Treloar H keisel?

Was he in on the discussions?

Yes.

Yes.

Where were those discussions?

Treloar.

Who represented Treloar & keisel there?

Mr. Treloar.

where were the meetinja held to discuss the

ssion?

To ronto.

where?

In Toronto's howae office.

whose office?

Various offices.

Mr. Lloyd's oftice?

Yes*

AYE-¥S/SCdHAI£'C & MULL REPORTIHGp INC.
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I Q. Did Mr. Lloyd assist you In negotiating any

2 other commission structures with other than

3 Treloar & Meisel since you came to Pittsburgh in

4 March of '78?

6 A. Yes.

6 . hhich ones?

7 A. I can't be specific. It was Mr. Lloyd's

8 function as an agency officer to discuss and

direct those of us in the field, to assist us in

10 the field.

C1111 . Yes. out I am asking you what comission

12 arrangements did he help to negotiate?

13 A. Dan iel l-Sa pp-doo rn.C
14 . ho else?

O 15 A. To my recollection, that would be all.

16 U. The only special commission arrangement

17 that you can recall Mr. Lloyd helping you to

18 negotiation was Treloar & Heisel?

19 A. Yes.

20 Q. But you say there were others that you

21 can't recall at this point?

22 A. You are asking two questions. You are

23 saying specific negotiations on commissions, the

dAyLS/SCdMIr" &I MULL REPOR'NG, INC.
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yes*

Yes, Sir.

o)id you fir

ns, Cherin &

I don' t bel

11.

You don' t r

counsel other

Ices?

st contact and meet with c6ckerto

ellotte mr. Stewart?

lave so. The name does not r inj

ecall

than

other attempts to obtain

obtaininj Mr. i.ajqer's

A. I believe that Is the only attempt we caade.

Q. Have you ever paia Ir. iicheckian any Lees,

I mean your companies?

A. I have not, no. EROC are we talKinj atout?

Q. £i4UC, Toledo, Cleveland* krie.

A. I believe &.0C may have paid a s;,tal fee to

Mr. Scheckman.

Q. For what?

A. A telephone conversation I heu with hi.

regarding the United mine workerS, c!Kin.j ti,,1

su jyestioss on how to go auout enrollin:j trie casu

and what are yuu permitted to do and wnat are you

not alloweo to do.

Q. Does Crown Life reimburse you Lor your
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MEMORANDUM

FOR THE FILE: MUR 1445

FROM: S. MIMS

SUBJECT: Materials for the file

During the deposition conducted of Mr. James Wright in conjunction
with this matter, the attached materials were provided by the
respondent which should be included in the permanent file on
this matter.



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL: JW 4-1j S J9

ADDRESS:

TELEPHONE:Q3 f-i 3J2 ~/

The above-named individual is hereby designated as my counsel

and is authorized to receive any notifications and other communications

from the Commission and to act on my behalf before the Commission.

Date

NAME: Jk! ( V(?&-!7

ADDRESS: 1,3 oICQ ST c f4 r

- VC-A-6,j OJ / ,

na ure
Lx

o ()

HOME TELEPHONE(t

BUSINESS TELEPHONE:/" -) 3



Chicago, WhiLa604
312/641.230Vp -0

February 19, 1981

Mr. Art O'Brien
LATCHFORD, RICE & O'BRIEN
208 South LaSalle Street
Suite 1624
Chicago, Illinois 60604

Dear Art:

Enclosed, please find the original certificate for
400 shares of Inoctrav Corporation.

Please sign below in receipt of this document.

Sincerely,

40/" James R. W ight
S President

ENCLOSURE

Signature

Received 2/19/81



Chicag9jo. II! , 60bU4
312i,4 1-23uu

February 19, 1981

Mr. Art O'Brien
LATCHFORD, RICE & O'BRIEN
208 South LaSalle Street
Suite 1624
Chicago, Illinois 60604

Dear Art:

Enclosed, please find the original certificate for
400 shares of Inoctrav Corporation.

Please sign below in receipt of this document.

Sincerely,

//" James R. W ight
o F President

ENCLOSURE

C

Signature

Received 2/19/81
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This is an AGREEMENT executed as of the :2t"f day of _-_____'

1981, between INCOTRAV HOLDING, INC., an Illinois corporation (here-

inafter called the "Corporation"), JAMES R. WRIGHT (Wright) and

AGENCY HOLDING CORPORATION (AHC) (hereinafter referred to as the

"Shareholders" ),

W I T N E S SET H:

The Shareholders own all of the total issued and outstanding

shares of the stock of the Corporation (hereinafter referred to as

"Shares") and they and the Corporation desire the ownership of said

Shares to remain closely held in order to promote harmonious manage-

ment of the Corporation's affairs.

Therefore, the parties hereto agree as follows:

1. Nontransferability of Shares. The Shares owned by

Wright shall not be sold, given or in any other way disposed of

during his lifetime or while he is an employee of the Corporation.

2. Pledge of Shares Prohibited. Wright shall not encumber

or use any of his Shares as security for any loan, except as secur-

ity for loans made to him by AHC.

3. Purchase Obligations Upon Death or Termination of

Employment.

3.1 Upon the death or termination of employment of

Wright, he or his estate shall sell and AHC shall purchase the

Shares owned by him at his death or termination for the price and

upon the other terms hereinafter provided.

3.2 AHC shall purchase that part of Wright's total

Shares as may be paid for in cash under the provisions of Paragraph

7 hereof. AHC shall have the option exercisable at the Closing

(as hereinafter defined) to purchase by deferred payment (under
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the provisions of Paragraph 7 hereof-) the remaining Shares of

Wright. If AHC does not exercise its option hereunder, the Cor-

poration at the Closing shall purchase the remaining Shares not

purchased by AHC.

3.3 To the extent that the Corporation is prevented

by law from purchasing any Shares owned by Wright or his estate,

AHC at the Closing must purchase the remaining Shares from Wright

or his estate, as the case may be, notwithstanding AHC's non-

exercise of the option afforded it under the provisions of Para-

graph 3.2 above, and Wright, or his estate, as the case may be,

shall sell the remaining Shares for the price and upon the terms

hereinafter provided.

4. Option Upon Involuntary Transfer. If other than by

reason of Wright's death Shares are transferred by operation of

law to any person other than AHC or the Corporation (such as but

not limited to Wright's trustee in bankruptcy, a purchaser at any

creditor's or court sale or the guardian or conservator of Wright)

AHC within 90 days of the receipt of actual notice of the transfer

may exercise an option to purchase all or any portion of the Shares

so transferred for the price and upon the other terms hereinafter

provided.

5. Exercise of Options and Effect of Non-Exercise of Options.

5.1 AHC, if it desires to exercise the purchase option

granted in Paragraph 4 shall do so by delivery of written notice to

the transferee of its exercise of the options within the times pro-

vided in said paragraph.

5.2 If the purchase option is forfeited or is not

exercised in compliance with Paragraph 4, the Shares, after the

expiration of the option period granted shall, in the hands of the

transferee, be nonetheless subject to the continuing terms of this

Agreement.

-2-
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This is an AGREEMENT executed as of the ,01)1 day of _-_,____,

1981, between INCOTRAV HOLDING, INC., an Illinois corporation (here-

inafter called the "Corporation"), JAMES R. WRIGHT (Wright) and

AGENCY HOLDING CORPORATION (AHC) (hereinafter referred to as the

"Shareholders"),

W I T N E S S E T H:

The Shareholders own all of the total issued and outstanding

shares of the stock of the Corporation (hereinafter referred to as

"Shares") and they and the Corporation desire the ownership of said

Shares to remain closely held in order to promote harmonious manage-

ment of the Corporation's affairs.

Therefore, the parties hereto agree as follows:

1. Nontransferability of Shares. The Shares owned by

Wright shall not be sold, given or in any other way disposed of

during his lifetime or while he is an employee of the Corporation.

2. Pledge of Shares Prohibited. Wright shall not encumber

or use any of his Shares as security for any loan, except as secur-

ity for loans made to him by AHC.

3. Purchase Obligations Upon Death or Termination of

Employment.

3.1 Upon the death or termination of employment of

Wright, he or his estate shall sell and AHC shall purchase the

J Shares owned by him at his death or termination for the price and

upon the other terms hereinafter provided.

3.2 AHC shall purchase that part of Wright's total

Shares as may be paid for in cash under the provisions of Paragraph

7 hereof. AHC shall have the option exercisable at the Closing

(as hereinafter defined) to purchase by deferred payment (under
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6. The Purchase Price. The purchase price of Shares shall

be determined in accordance with the provisions of Exhibit A here-

to.

7. Payment of the Purchase Price.

7.1 If AHC is the owner of any insurance on the life of

Wright from whose estate AHC is purchasing Shares, an amount equal

to the death benefits payable to the beneficiary under the policy

or policies shall be paid in cash to the estate of Wright on account

of the purchase price of the Shares, and only the balance of the

purchase price, if any, may be deferred as hereinafter provided. If

the insurance proceeds exceed the total purchase price of the Shares,

the excess is the property of the owner of the policy.

7.2 The deferred portion of the price shall be evidenced

by the Promissory Note of the purchasing party (either AHC or the

Corporation as provided in Paragraph 3). Said note shall be made

payable to the order of the selling party and shall be in substan-

tially the form of that set forth in Exhibit B.

7.3 If the maker of the note is the Corporation, the

note shall be unsecured but the note shall be guaranteed by AHC.

8. The Closing. Unless otherwise agreed by the parties,

the Closing of the sale and purchase of Shares, as provided in this

Agreement, shall take place at the office of AHC.

8.1 In the case of a purchase of Shares from Wright's

estate under Paragraph 3, the Closing shall take place thirty (30)

days after the appointment of a personal representative for Wright's

estate. In the case of a purchase of Shares under Paragraph 3 other

than from Wright's estate, or under Paragraph 4, the Closing shall

take place ten (10) days after the delivery to Wright, or the trans-

feree under Paragraph 4, of written notice by the purchasing party

of its exercise of option to purchase the selling Shareholder's Shares.

-3-
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8.2 Upon the Closing of the sale and purchase, the

selling and purchasing parties shall execute and deliver to each

other any and all documents which shall be required to carry out

the undertakings hereunder including the payment of cash, the

execution and delivery of notes and the assignment and delivery

of stock certificates. Upon the Closing, Wright, or his transferee,

if Paragraph 4 be applicable, shall deliver to the Corporation his

or its resignation as an officer and director of the Corporation

and any of its subsidiaries.

8.3 The sale and purchase of Shares which AHC is to

purchase shall take place immediately prior to the sale and pur-

chase of Shares, if any, which the Corporation is to purchase.

9. Legend on Certificates. All Shares now or hereafter

owned by the Shareholders shall be subject to the provisions of

this Agreement and the certificates representing same shall bear

the following legend:

"The sale, transfer or encumbrance of this certificate
is subject to an Agreement dated as ofF_ #
19 among INCOTRAV HOLDING CORPORATION and its share-
holders. A copy of the Agreement is on file in the
office of the Secretary of the Corporation. The Agree-
ment provides, among other things, for certain prior
rights to purchase the shares of stock evidenced by
this certificate at a designated purchase price. By
accepting the shares of the stock evidenced by this
certificate, the holder agrees to be bound by said
Agreement."

10. Termination.

10.1 This Agreement and all restrictions on stock trans-

fer created thereby shall terminate on the occurrence of either of

the following events:

(a) The bankruptcy or dissolution of the
Corporation;

(b) The execution of a written instrument by
the Corporation and all of the Shareholders
who then own Shares subject to this Agree-ment which terminates the same.

-4 -
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10.2 The termination of this Agreement for any reason

shall not affect any right or remedy existing hereunder prior to

the effective date of termination hereof.

11. General Provisions.

11.1 Governing Law. This Agreement shall be construed

pursuant to the laws of the State of Illinois.

11.2 Remedies for Breach. The Shares are unique

chattels and each party to this Agreement shall have the remedies

which are available to him or it for the violation of any of the

terms of this Agreement, including, but not limited to, the equit-

able remedy of specific performance.

11.3 Notices. All notices provided for by this Agree-

ment shall be made in writing, (1) either by actual delivery of the

notice into the hands of the parties thereunto entitled; (2) or by

the mailing of the notice in the U.S. mails to the last known

address of the party entitled thereto, registered mail, return re-

ceipt requested. The notice shall be deemed to be received in case

(1) on the date of its actual receipt by the party entitled thereto

and in case (2) on the date of its mailing.

11.4 Descriptive Headings. Titles to paragraphs are

for information purposes only.

11.5 Binding Effect. This Agreement is binding upon

and inures to the benefit of the Corporation, its successors and

assigns and upon and to Wright and his heirs and personal repre-

sentatives, and Wright by the signing hereof directs his personal

representative to open his estate promptly in the court of proper

jurisdiction and to execute, procure and deliver any and all docu-

ments and State inheritance tax waivers, as shall be required to

effectuate the purposes of this Agreement.

11.6 This Agreement, including any of the Exhibits

attached hereto, which are signed by the Shareholders for indenti-
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fication, may be amended in whole or in part from time to time

by written instrument signed by all of the parties hereto.

IN WITNESS WHEREOF, the Corporation and the Shareholders have

executed this Agreement on the date set forth on Page 1.

ATTEST:

It~:

<-'I

ATTEST:

_ 61 ./L( ..

AGENCY HOLJ#NG CORPORATION-

IBY: Z ,," T //

-6-

-F -
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E X HI BIT A-

DETERMINATION OF THE PURCHASE PRICE

The price of Shares to be purchased under this Agreement shall

be determined as follows:

1. if Wright voluntarily terminates his employment with the

Corporation or if he is discharged for cause such as dishonesty,

theft, insubordination or aiding the business of a competitor, or

in the case of an involuntary transfer of Shares as described in

Paragraph 4 of the Agreement, the purchase price of his Shares

shall be his original purchase price of the Shares plus interest

at the rate of 9% per annum from the date of original purchase to

the date of purchase hereunder.

2. If Wright dies, retires in accordance with the Corpora-

tion's normal retirement policy or is discharged without cause,

the purchase price for all his Shares shall be determined as

follows:

(a) The value of all of the Corporation's issued

and outstanding Shares shall be equal to the sum of:

Mi An amount equal to 9% of the gross sales of

the Corporation for the last previous fiscal

year, plus

(ii) The proceeds of any key man insurance receiv-

able by the Corporation on the death of

Wright, or the cash surrender value thereof

in the case Wright retires or is discharged

without cause.

(b) The value determined under such paragraph (a)

aboe hallIbe pro-rated on-a per _hare2basis-todetermine-th
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3. If Wright shall become disabled so that he is unable to

perform his customary duties, he shall be considered to have term-

inated his employment as of the date of the commencement of his

disability for purposes of this Agreement and the purchase price

of his Shares shall be computed in the same manner as provided in

Paragraph 2 above for a deceased Shareholder provided, however:

(a) The purchase price shall be paid within six (6)

months from the date of the commencement of the disability or

at the election of AHC the Corporation can be liquidated in

which event Wright shall receive his pro-rata share of the

proceeds of liquidation.

(b) In the event a third party wishes to invest in

the shares of the Corporation or there is a proposed acquisi-

tion of the entire Corporation by merger, exchange of stock

or for cash, Wright or his conservator, if any, must agree

to the terms and conditions of such investment or acquisition

otherwise AHC must cause the Corporation to either pay the

purchase price or to liquidate pursuant to Paragraph 3(a).

(c) As part of any purchase price Wright, if he is

disabled, shall have the option of acquiring any policies

insuring his life then owned either by AHC or the Corpora-

tion at the cash surrender value of said policy.

" James R. ight

ATTEST: / AGENCY HOLDJIH G CORP9 RATION

: 6 -I "By-
Is: _ 4 , I Z

-2-
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EXHIBIT B

Form of Installment Promissory Note

INSTALLMENT PROMISSORY NOTE

(the Closing Date) , 19

FOR VALUE RECEIVED, the undersigned promises to pay, to the

order of

the principal sum of

($ ), with interest at the rate of 1% in excess of the

Prime Rate charged by Continental Illinois National Bank and

Trust Company of Chicago, fluctuating daily on any principal

sum balance from time to time unpaid. The principal sum of this

Note shall be paid in ten (10) equal annual installments, the

first installment to be payable at the end of one year from the

date hereof and the remaining installments at the end of each

succeeding year thereafter until the principal sum of this Note

shall have been paid. Interest accruing from time to time on

the principal sum shall be paid at the times above provided for

payments of installments of the principal sum. Payments of

principal sum and interest shall be made at the place which the

holder of this Note from time to time shall direct in writing.

Upon a default by the undersigned to make any payment of princi-

pal or interest due hereunder and continuing for thirty (30) days

after written notice is given by the holder hereof to cure the

same, then at the option of the holder of this Note, all unpaid

installments of principal and accrued interest due shall become

immediately due and payable.

At the option of the undersigned, all or any portion of the

unpaid principal sum and accrued interest on this Note may be

prepaid without premium or penalty, the amount of the prepayment

to be applied first to accrued interest and the remainder to such

unpaid principal installments as the undersigned shall designate
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in a written prepayment notice delivered to the holder of this

Note concurrently with the making of the prepayment, provided

that no such prepayment can be made during the calendar year

in which the Note is executed, unless prepayment be made in

full.

(Signature of the Purchasing
Party)

-2-



Chicago. Illinois bOW4
312/641-23,4

TO: MR. KERRY P. CRAIG
FROM: J.R.WRIGHT DATE: FEBRUARY 25, 1981

Mr. Craig:

Since the removal of all our accounting materials, we
have had a steady flow of complaints on our inefficiency
and accuracy of our billing operation.

I feel that it is almost essential that we at least get
together to try to resolve this problem prior to. our
loss of some valued accounts.

Mr. Craig, our last weeks corporate billing was a gross
of $91,000.00. This figure represents an annual billing
of close to five million in commercial ticket sales alone.

It is our projection that our gross sales for 1981 will
be in the area of eight - nine million.

It is most unfortunate that the organization should be
caused to self destruct at this time.

James R. Wright

0

MEMO

lnccI,
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February 26, 1981

MEMO

To: Mr. Kerry P. Craig

From: J.R. Wright

Mr. Craig,

V We have just been advised that Mr Hefner has been added
to our payroll at a salary of $18,000.00 per annum.

As Mr. Hefner is now an employee of Crown Life and resides
in Toronto, I must ask how we can authorize such a payment.

We, as a company, have per your direction frozen all
entertainment, travel, hiring and promotion expenses.

At this time, it is most confusing as to why we are being
required to take on this additional expense.

/ 2

James R. Wrighto /"

P.S. In addition, we have received via Danny's Corporate
American Express Cards, many unauthorized expenses
in Toronto. As the chief Operating Officer, I resent
this situation.

cC: Mr. Robert Pulak



March 2, 1981

Att: Reduced Rate Travel
AIR TRAFFIC CONFERENCE OF AMERICA
1709 New York Avenue, N.W.
Washington, D.C.

20006

RE: Mr. Dan Hefner

ATC #704211

Gentlemen:

In accordance with Resolution 15.35 governing domestic
reduced rate transportation privilege for Travel Agents,
please be advised that one of the employees listed on
our ATC Reduced Rate Travel Registration Form is no
longer in our employ.

Therefore, kindly remove the above referenced person from
our eligibility list.

If you should have any questions regarding this deletion,
please feel free to contact me at any time.

James R. Wright
President

Encl: copy of eligibility list

cc:. Kerry P. Craig-. q 7

Tom

0
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March 3, 1981

MEMO

To: Mr. Kerry P. Craig

From: J.R. Wright

Mr. Craig:

Cof11V As you know and as I have advised Mr. PulakD our current

operating procedures are in violation of the ATC licensing

contract.

According to my interpretation of our sales contract, your

decision to operate the company in the current manner may

cause the possible loss of our license.

'&ames R. Wright

cc: Mr. Robert Oglevee
INCOTRAV CORPORATION

0
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TO: DIANE PARIANO

FROM: TERI MACKIEWICZ

DATE: 3/3/81

TIME: 4:46 p.m.

Dear Diane:

Please be advised, I have not been able to contact

Mr. Wright due to the fact he has had business

meetings with Kraft this afternoon. Because
Mr. Wrights presence is mandatory, I wanted

you to be aware that he has not been advised
thus far.

Sincerely,

Teri Mack iewicz -

I no otia v

Chw..aga. lli;uj& t.Ut04
312.'64 1 ',.3UO
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March 4, 1981

Mr. Kerry P. Craig
AGENCY HOLDING CORPORATION
208 South LaSalle
Chicago, Illinois

60604

Dear Mr. Craig,

Jno0"1tr1v Pursuant to your letter of March 4, 1981 terminating my
employment from Incotrav Corporation as of March 9, 1981
for cause, please be advised that I will require specific
reasons, evidence and dates as to the basis of my termination.

Also, please be advised that I consider this situation to
have arisen totally on a fictitious basis. There is a possibility
that I would consider your action liable to my reputation.
Thusly, I refuse to accept your actions and will continue my
employment with Incotrav'until said cause is proven.

Cordially,

PVames R. Wri
President

cc; Art O'Brien
Tom Sotka
G.J. Moss
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March 5, 1981

Mr. James R. Wright
Unit 3-D
1310 N. Ritchie Court
Chicago, Illinois 60610

DEMAND

Dear Sir:

On direction of the Board of Directors of Agency.
Holding Corporation, I am authorized to make demand, and
do hereby make demand for payment in full of your Promissory
Note" to Agency Holding Corporation dated July 19, 1979 in
the principal amount of $10,000.00 together with interest
thereon at the rate of 9% per annum from that date,

The entire $10,000.00 principal balance plus
accrued interest to date of $1,465.00 is now 'due and pay-
able. Interest continues to accrue at the rate of $2.50
per day.

Yours very truly,

Arthur R. O'Brien

ARO'B:hm
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March 5, 1981

Mr. James R. Wright
Unit 3-D
1310 N. Ritchie Court
Chicago, Illinois 60610

DEMAND

Dear Sir:

On direction of the Board of Directors of Agency
Holding Corporation, I am authorized to make demand, and
do hereby make demand for payment in full of your Promissory
Note to Agency Holding Corporation dated December 31, 1980
in the principal amount of $15,000.00 together with interest
thereon at the rate of 8% per annum from that date.

The entire $15,000.00 principal balance plus accrued
7 interest to date of $216.65 is now due and payable. Interest

continues to accrue at the rate of $3.33 per day.

Yours very truly,

Arthur R. O'Brien

ARO' B: hm
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March 6, 1981

Mr. James R. Wright
Unit 3-D
1310 N. Ritchie Court
Chicago, Illinois 60610

Dear Jim:

Pursuant to Kerry Craig's letter to you terminating
your employment we expect that you will on Monday morning,
March 9, deliver the keys to the car which is leased by
Agency Holding Corporation and concurrently deliver all
Incotrav charge cards such as American Express, telephone,
etb. in your possession.

Yours very truly,

1"" )

('0

ARO' B : hm



EMPLOYMENT AGREEMENT

THIS EMPLOYMENT AGREEMENT is executed and is entered into, in

duplicate, effective as of the 0 day of Lo'/ , 19791 by

and between INCOTFAV CORPORATION, an Illinois corporation, Chicago,

illinois (hereinafter referred to as "Incotrav") and JAMES R. WRIGHT,

who currently resides at 1366 N. Dearborn, Chicago, Illinois (herein-

after referred to as "Employee").

WITNESSETH:

WHEREAS, Incotrav desires to employ Employee, in accordance with

the terms and the provisions of this Employment Agreement, as its

president and chief operating officer; and

WHEREAS, Employee desires employment by Incotrav, in accordance -

with the terms and the provisions of this Employment Agreement, as its

president and chief operating officer;

NOW, THEREFORE, Incotrav and Employee hereby expressly covenant

and hereby mutually agree, in consideration of the premises herein

described and the promises herein contained, as follows:

1. That incotrav hereby employes Employee as its president and

chief operating officer, and that Erdployee hereby accepts employent

by Incotrav as its president and chief operating officer, in accordance

with the terms and the provisions herein set forth and contained, at

an annual salary of Thirty-six Thousand and no/l00 Dollars ($36,000.00)

payable in twcnty-four equal semi-monthly installments of One Thousand

Five Hundred and no/100 Dollars ($1,500.00) on the 1st day and 15th

day of each month.



2. That the terms of this Employment Agreement shpll commence

as of the 15th day of July, 1979, and shall continue thereafter until

terminated in accordance with the terms and the provisions hereof.

3. That Incotrav hereby agrees to review annually, commencing

as of the 15th day of July, 1980, the salary, terms and conditions

herein described; however, Incotrav shall not be obligated to increase

the salary during the term of this Employment Agreement.

4. That Employee hereby agrees to perform the duties and respon-

sibilities of the president and chief operating officer on behalf of

Incotrav in accordance with customary rules of business ethics and

conduct, and in accordance with such rules, regulations, directives

and procedures as may be periodically prescribed by Incotrav through

its Board of Directors.

5. That Employee hereby agrees, during the term of this Employ-

rient Agreement, to substantially devote all his time, attention and

abilities to the performance of the duties and responsibilities herein
*

described.

6. That Employee shall, during the" term of this Employment

Agreement, be entitled to the following vacation benefits: Three (3)

weeks during each calendar year within the term of this Employrent

Agreement. Vacation not utilized by Employee shall not carry over to

any succeeding calendar year and Employee shall not be entitled to any

additional compensation for any vacation time not utilized. Employee

hereby acrees to cooperate in the scheduling of his vacation so as to

minimize the interference with the performance of his duties and his

responsibilities hereunder.

- 2 -

71



7. That in the event Employee dies during the term of this

Employment Agreem.ent while in the active employment of Incotrav,

Tncotrav hereby agrees to pay, to the personal representative of his-

estate, the semi-monthly salary herein described .for six (6) months

following his death, or for the balance of the calendar year, whichever

is longer. Except as herein ctherwise stated, Incotrav shall not

continue any salary payment after the death of Employee and Employee,

on behalf of himself, and his heirs, his legatees, his devisees and

his personal representative, hereby expressly releases and hereby

expressly discharges. Incotrav with respect to any and all claims or

any and all demands thereto.

8. That the parties hereto hereby agree that this Employment

Agreement may be terminated, without cause, by either Incotrav or

Employee by the delivery, in writing, of Thirty (30) days' prior

notice to the other party. Employee hereby agrees that Incotrav may,

in addition, terminate this Employment Agreement, with cause, by

delivering to Employee Five (5) days' prior notice, in writing. In

the event of a termination of this Employment Agreement by either

Incotrav or Employee, whether with cause or without cause, Incotrav

hereby agrees to Fay tc Empjlc'yee the sem-i-monthly salary herein

described prorated to the last day of the calendar month in which Such

.W.ination is e'f ctive and Employee hereby expressly agrees to

a-ccept such payment in complete release and in complete discharge of

any and all clainas and any and all demands by him hereunder.

- 3 -



9. That any and all notices prescribed by this Employment

Agreement shall be in writing, and shall be either Ci) actually deliveredl

to the party thereunto entitled, or (ii) mailed, with first class

postage prepaid, to the address of the party entitled thereto, as

herein stated or as hereafter designated, certified mail, return

receipt requested. A notice shall be deemed to be received in Ci), on

the date of its actual receipt by the party entitled thereto, and in

(ii), on the date of its mailing.

10. The Employee hereby agrees that upon the termination of this

Employment Agreement he will not, for a period of one (1) year from

and after the date of termination, directly or indirectly, engage in

or become associated with any business or other activity, either as a

sole proprietor or as a stockholder, partner, employee, officer,

director or consultant that is engaged in the operation of a travel

agency located within or which solicits customers within the Illinois

counties of Cook, Lake, DuPage and Will.

11. That the failure of either party-hereto to insist, in any

instance, with respect to the performance of any of the terms or the

provisions of this Employment Agreement shall not be construed as a

waiver or a relinquishment of any right granted hereunder, or of the

f, uure performance of any term or any provision hereof, and the obliga-

tions of the parties hereto with respect thereto shall continue in

force and effect.

12. That Employee shall not commute, alienate, assign, transfer,

encumber or dispose of, in any manner whatsoever, his rights or his

- 4 -



benefits under t4 Employment Agreement, so rights and benefits

being hereby expressly declared to be nonassignable and nontransferable.

13. That no alteration to or modification of the terms or the

provisions of this Employment Agreement shall be effective unless such

alteration or such modification is reduced to writing, and is then

properly executed by the parties hereto.

14. That this Employment Agreement shall be construed, enforced,

and governed, in all respects, in accordance with the law and the

statutes of the State of Illinois.

15. That the invalidity of any particular term or provision of

this Employment Agreement shall not affect the validity of the remaining

terms and provisions hereof.

16. That this Employment Agreement supersedes any prior contract

.0 or arrangement between the parties hereto, and represents the complete

agreement of the parties hereto.

IN WITNESS WHEREOF, Incotrav has caused this Employment Agreement

0 to be executed by its duly authorized representatives, and Employee

4 has hereunto set and affixed his hand and his seal, in pursuance of

o the uses and the purposes herein described, and contained, as of the

date hereinbefore set forth.

INCOTRAV C RPORATION,--
an IJIlin9i corporation

,P 3IGiMES R. WRIGHi Employee

P, Y " "A' f , q .. .
ROBERT C. OGLEVEE
One of Its Directors
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Agency Holding Corporation
Managing General Agents *Crown Life Insuranc, Company

208 South La Salle Street
Chicago, Illinois 60604
Tel.: (312) 346-7318

April 6, 1981

Mr. James R. Wright
Unit 3-D
1310 N. Ritchie Court
Chicago, Illinois 60610

Dear Mr. Wright:
Pursuant to the Agreement dated the 20th day of February,

'0 1981 between Incotrav Holding, Inc., James R. Wright and Agency

. Holding Corporation wherein upon termination of your employment
for cause, you shall sell and Agency Holding Corporation shall

.O purchase the shares in Incotrav Holding, Inc. owned by you, for
an amount equal to the original price you paid for the shares
plus interest at the rate of 9% per annum, the undersigned does

c hereby purchase and pay for said shares by cancelling your pro-
missory note for $10,000.00 plus interest at 9% per annum which

S you gave to the undersigned in payment for saidishares.

Your attention is directed to the promissory note for
$15,000.00 dated December 31, 1980 which is at this time due
and unpaid. If some arrangements are not made immediately to

co liquidate this obligation we will turn the matter over to our
attorneys for appropriate action.

Yours very truly,

AGENCY HOLDING/CORPORATION

-V/
Bye 7-%

iesident

KPC:hm



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D C. 20463

July 20, 1982

HAND DELIVERED

Roger M. Golden, Esq.
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Washington, D.C. 20005

Re: MUR 1445

Dear Mr. Golden:

This is to confirm the substance of our recent
telephone conversations regarding the scheduling of your
clients' depositions in the above-captioned matter. It is my
understanding that Maurice D. Kent, Robert Bernstein, and
Charles T. Smith, will appear for deposition at the
Commission's offices on August 3, 1982, and that Diane
Pariano Craig and Kerry P. Craig will appear for deposition
at the Commission's offices on on August 4, 1982. We
request that the following time schedule be used:

Maurice D. Kent 9:30 a.m., August 3
Robert Bernstein 11:00 a.m., August 3
Charles T. Smith 1:30 p.m., August 3

C3 Diane Pariano Craig 9:30 a.m., August 4
Kerry P. Craig 1:30 p.m., August 4

For your information, we have also arranged through
Glen Bost of your Pittsburgh office to take the deposition
of Robert C. Oglevee at your Pittsburgh offices at 3:00 p.m.
tomorrow, July 21, 1982.

Sincerely,

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel



IFEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

July 20, 1982

HAND DELIVERED

Roger M. Golden, Esq.
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Washington, D.C. 20005.

Re: MUR 1445

Dear Mr. Golden:

This is to confirm the substance of our recent
telephone conversations regarding the scheduling of your

%0 clients' depositions in the above-captioned matter. It is my
understanding that Maurice D. Kent, Robert Bernstein, and
Charles T. Smith, will appear for deposition at the
Commission's offices on August 3, 1982, and that Diane
Pariano Craig and Kerry P. Craig will appear for deposition
at the Commission's offices on on August 4, 1982. We
request that the following time schedule be used:

0 Maurice D. Kent 9:30 a.m., August 3

7r Robert Bernstein 11:00 a.m., August 3
Charles T. Smith 1:30 p.m., August 3
Diane Pariano Craig 9:30 a.m., August 4
Kerry P. Craig 1:30 p.m., August 4

oFor your information, we have also arranged through
Glen Bost of your Pittsburgh office to take the deposition
of Robert C. Oglevee at your Pittsburgh offices at 3:00 p.m.
tomorrow, July 21, 1982.

sincerely,

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel
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I FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463U

June 15, 1982

The Honorable Frank J..McGarr
Judge of the U.S. District

Court for the Northern
District of Illinois

219 South Dearborn
Chicago, Illinois 60604

Dear Judge McGarr:

NThis is to confirm that the Federal Election Commission
has arranged with your staff to use Room 2568 on June 18,
1982. Thank you for your assistance.

Sincerely,

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

July 14, 1982

The Hcrrable Frank J. Marr
Judge of the United States District Cmut

for the Nrthen District
of I1imis

219 South Dearbom
Chicago, IL 60604

Dear Judge Marr:

This is to confirm that the Federal Election Ccmission has arranged with
your staff to use Rsn 1669 on July 22, 1982. Thank you for your assistance.

Sinoemly,

Scott E. 2=ams
Assistant General Counsel

ON



.. THORP, REED & ARMSTRONG
ATT"OR12T5 AT LAW

1575 I STREET, N.W.
SUITE 1125

P I I :*INTON, D. C.20005

202-638-0151

July 15, 1982

Scott E. Thomas, Esquire
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W., Seventh Floor
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445 (Agency Holding Corporation)

Dear Scott:

This will confirm our July 14 telephone conversation
regarding the Commission's Subpoena to Produce Documents in the
above-referenced investigation.

The documents will be produced at 10 a.m., on Wednesday,
July 21, 1982, at the offices of Thorp, Reed & Armstrong, 2900

^4 Grant Building, Pittsburgh, Pennsylvania 15219. The production
of documents will be supervised by John H. Bingler, Jr., and
Glenn E. Bost, II, both of whom are attorneys in our Pittsburgh
office.

CDocuments have been collected in connection with
other litigation in Pittsburgh of which you have knowledge. We
believe, based on a preliminary search, that the numerous file
boxes now located in our Pittsburgh office include all of the

7 information that has been requested in the FEC Subpoena. However,
it is possible that certain documents covered by the FEC Subpoena
may not be in the boxes we have and, instead, may be located
outside Pittsburgh. We would make every effort to get any such
documents to Pittsburgh by the 21st; and we would advise you
if any problems developed. We are hopeful that everything you
have requested can be produced on July 21.

Very truly yours,

oger M.Glen

RMG/ir

Copies to: John H. Bingler, Jr. Esquire
Glenn E. Bost, II, Esquire

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH, PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C 20463

July 9, 1982

Mr. Roger Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, DC 20005

Re: MUR 1445.
Dear Mr. Golden:

On May 25, 1982, you received notification that the
Commission had found reason to believe that your clients, Kerry
P. Craig, Diane Pariano Craig, Charles T. Smith, Maurice D.
Kent, Robert Bernstein, Robert C. Oglevee, Agency Holding
Corporation of Chicago, Agency Holding Corporation of
Cleveland, Crown Agency, Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,
Inc., Crown Associates of Colorado, Kerry P. Craig &
Associates, Crown Associates of Arizona and Crown Associates of
Minneapolis had violated the Federal Election Campaign Act of

CD 1971, as amended ("the Act"). An investigation of. this matter
is being conducted and it has been determined that additional
information is necessary. Consequently, the Federal Election
Commission has issued the attached subpoena which requires your0 clients to provide information which will assist it in carryingro) out its statutory duty of supervising compliance with the Act.

If you have questions, please direct them to Stephen Mims,
the staff member handling this matter at (202)523-4060.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

Enclosure
Subpoena _ _ ___

BY: Kenneth A. Gross 7
Associate General Counsel



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of ))
Agency Holding Corporation, )
et. al. ) MUR 1445

)
)

SUBPOENA TO PRODUCE DOCUMENTS

TO: Kerry P. Craig, Diane Pariano Craig, Charles T. Smith,
Maurice D. Kent, Robert Bernstein, Robert C. Oglevee, Agency
Holding Corporation of Chicago, Agency Holding Corporation
Cleveland, Crown Agency, Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,
Inc., Crown Associates of Colorado, Kerry P. Craig &
Associates, Crown Associates of Arizona and Crown Associates of
Minneapolis.

Pursuant to 2 U.S.C. S 437d(a)(3), and in furtherance of

its investigation in the above-captioned matter, the Federal

Election Commission hereby orders you to produce for inspection

r7 the documents specified hereafter. The documents are to be

- produced in original, and copies of those documents desired

will be made with the originals returned to you.
C

The documents are to be produced at 10:00 a.m. on July

22, 1982 at the offices of Agency Holding Corporation, 208

South LaSalle Street, Chicago, Illinois.

Documents to be produced:

1. Letters accompanying monthly level financing loans made by

Crown Life Insurance Company in October, 1980, to Agency

Holding Corporation of Chicago and any other correspondence,
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internal memoranda, telephone memos or logs, accounting

records, or other records relating to these loans.

2. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, accounting records or other records or documents relating

to the special advances made to: Agency Holding Corporation of

Chicago, Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency,

Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates

of Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis, in October, 1980,
vO by Crown Life Insurance Company.

3.'All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

0 logs, accounting records, expense vouchers, bills, receipts,

47 invoices, or other records or documents relating to the travel

0D and entertainment expenses reimbursed by the special advances
in October, 1980, by Crown Life Insurance Company to any of the

firms identified in 2, supra.

4. All documents, including correspondence, internal memoranda,

or telephone memos or logs, relating to any communication

during the period of September through November, 1980, between

any officer or employee of Crown Life Insurance Company and any

officer or employee of: Agency Holding Corporation of Chicago,

Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency, Inc.,
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Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates of

Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis.

5. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to political

contributions by Crown Life Insurance Company, Agency Holding

Corporation of Chicago, or any of the other firms identified in

2, supra, or payments, reimbursements, or loans to officers or

employees used by such officers or employees to make political

contributions.

6. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to any efforts by
0 Crown Life Insurance Company, Agency Holding Corporation of

Chicago, or any of the other firms identified in 2, supra, toC

seek repayment of funds provided to officers or employees and

used by such officers or employees to make political

contributions.

7. All telephone bills of Agency Holding Corporation of Chicago

and of the other firms identified in 2, supra, and accompanying

lists of calls made, covering the period September through

November, 1980.
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8. All correspondence, internal memorania, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to any payment by

Agency Holding Corporation of Chicago to Inco Tray, Inc., for

the purpose of making a payment, reimbursement or loan to any

officer or employee of Inco Tray, Inc., used by such officer or

employee to make political contributuions.

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on July j, 1982.
%0

o Frank P. Reiche
Chairman for the Federal

Election Commission

ATTEST:

C. 2 ~~i4-~FOR

Marjorie W. Emmons
Secretary to the Comission



0

f FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

July 8, 1982

Mr. Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, PA 15219

Re: MUR 1445
Dear Mr. Black:

On May 25, 1982, you received notification that the
Commission had found reason to believe that your client, Crown
Life Insurance Company, had violated the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended ("the Act"). An investigation
of this matter is being conducted and it has been determined
that-additional information is necessary. Consequently, the
Federal Election Commission has issued the attached subpoena
which requires your client to provide information which will
assist it in carrying out its statutory duty of supervising
compliance with the Act.

Vr If you have questions, please direct them to Stephen Mims,
the staff member handling this matter at (202)523-4060.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

BYy: Kenneth A. Gross /
Associate General Counsel

Enclosure
Subpoena



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
)

Crown Life Insurance Company, )
et. al. MUR 1445)

)

SUBPOENA TO PRODUCE DOCUMENTS

TO: Crown Life Insurance Company

Pursuant to 2 U.S.C. S 437d(a)(3), and in furtherance of

its investigation in the above-captioned matter, the Federal

Election Commission hereby orders you to produce for inspection%O
the documents specified hereafter. The documents are to be

produced in original, and copies of those documents desired

will be made with the originals returned to you.

C3 The documents are to be produced at 10:00 a.m. on July

q23 , 1982 at the offices of Crown Life Insurance Company, 120
0 Bloor Street East, Toronto, Canada.

Documents to be produced

1. Letters accompanying monthly level financing loans made in

October, 1980, to Agency Holding Corporation of Chicago, for

the eight agencies identified on page 3 of your June 30, 1982,
)7T
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response, and any other correspondence, internal memoranda,

telephone memos or logs, accounting records, or other records

or documents relating to these loans.

2. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, accounting records, or other records or documents

relating to the special advances made in October, 1980, to:

Agency Holding Corporation of Chicago, Agency Holding

Corporation of Cleveland, Crown Agency, Inc., Ehrman, Ratini,

C! Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates of Colorado, Kerry P.
Craig & Associates, Crown Associates of Arizona and Crown

Associates of Minneapolis.

3. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

nlogs, accounting records, expense vouchers, bills, receipts,

0invoices, or other records or documents relating to the travel

and entertainment expenses reimbursed by the special advances

made in October, 1980, to any of the firms identified in 2,

supra.

4. All documents, including correspondence, internal memoranda,

or telephone memos or logs, relating °to any communication

during the period of September through November, 1980, between

any officer or employee of Ciowh Life Insurance Company and any

.
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officer or employee of: Agency Holding Corporation of Chicago,

Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency, Inc.,

Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates of

Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis

5. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to political

contributions by Crown Life Insurance Company or any of its%O

general agents or payments, reimbursements, or loans to

officers or employees used by such officers or employees to

make political contributions.
0

.

6. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to any efforts by

Crown Life Insurance Company or any of its general agents to

seek repayment of funds provided to officers or employees and

used by such officers or employees to make political

contributions.

7. All telephone bills of Crown Life Insurance Company and

accompanying lists of telephone calls made, covering the period

of September through November, 1980.
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WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on July 8, 1982.

ATTEST:

14arjorie W. Emumons
Secretary to the Commission

I.. • -

Frank P. Reiche
Chairman for the Federal
Election Commission



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of )
MUR 1445

Agency Holding Corporation, )
et. al.

Crown Life Insurance )
Company, et. al.

CERTIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Secretary of the Federal

Election Commission, do hereby certify that on July 8,

1982, the Commission authorized by a vote of 6-0 the

subpoenas and cover letters to (1) Crown Life Insurance

Company, and (2) Kerry P. Craig, Diane Pariano Craig,

Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert Bernstein,

Robert C. Oglevee, Agency Holding Corporation of Chicago,

)Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency, Inc.,

Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc., Crown Associates

0 of Colorado, Kerry P. Craig and Associates, Crown Associates

of Arizona and Crown Associates of Minneapolis as submitted

with the Memorandum to the Commission dated July 8, 1982.

Commissioners Aikens, Elliott, Harris, McDonald, McGarry

and Reiche voted affirmatively in this matter.

Attest:

,..7

Date ( Marjorie W. Emmons
Secretary of the Commission

Received in Office of Commission Secretary: 7-8-82, 8:59
Circulated on 48 hour tally basis: 7-8-82, 11:00



July 8, 1982

MEMORANDUM TO: MarJorie Emmons

FROM: George Demougeot

SUBJECT: MUR 1445

Please have the attached Memo to the Commission

distributed to the Commission on a 48 hour tally basis.

Thank you.

Attachment

0 0



SENSITIVE 7r 1(V.: EW5 FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, .D C -20463 82 JUL 8 A8 59

July 8, 1982

MEMORANDUM
TO: The Commission

FROM: Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Cons

SUBJECT: Authorization to Issue Subpoenas
In Connection with MUR 14451(82)

On May 25, 1982, the Commission found reason to believe,
inter alia, that Crown Life Insurance Company (of Toronto)
ited- U.S.C. SS 441b(a), 441(a) and 441f, by making

contributions in the name of certain corporate employees. The
payments by the employers at first appeared to have been

0 ~treated as "bonuses" but subsequent investigation indicates
0 that there was some attempt to convert the payments to "loans."

"T Depositions have been conducted by this Office of several
individuals. Written answers also have been provided by
several respondents. These answers and materials provided raise
several questions as to the factual background against which
the contributions were made. The original source of the
corporate funds used and the degree of involvement by Crown
Life Insurance Company need further explanation.

Although counsel for the corporate respondents and for
those individuals who appear to have originally contrived the
scheme have been most cooperative, this Office believes certain
documents need to be subpoenaed in order to assure production.
Accordingly we suggest that the Commission adopt the
recommendation to issue the attached subpoenas,
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MUR 1445

Recommendation

Authorize the attached subpoenas and cover letters to (1)
Crown Life Insurance Company, and (2) Kerry P. Craig, Diane
Pariano Craig, Charles T. Smith, Maurice D. Kent, Robert
Bernstein, Robert C. Oglevee, Agency Holding Corporation of
Chicago, Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency,
Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates
of Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of
Arizona and Crown Associates of Minneapolis.

Attachments

Copies of Subpoenas - 2
Copies of Letters - 2



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. DC 20463

Mr. Roger Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, DC 20005

Re: MUR 1445
Dear Mr. Golden:

On May 25, 1982, you received notification that the
Commission had found reason to believe that your clients, Kerry
P. Craig, Diane Pariano Craig, Charles T. Smith, Maurice D.
Kent., Robert Bernstein, Robert C. Oglevee, Agency Holding

0 Corporation of Chicago, Agency Holding Corporation of
Cleveland, Crown Agency, Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee &.Craig,
Inc., Crown Associates of Colorado, Kerry P. Craig &
Associates, Crown Associates of Arizona and Crown Associates of
Minneapolis had violated the Federal Election Campaign Act of

'IT 1971, as amended ("the Act"). An investigation of this matter
is being conducted and it has been determined that additional
information is necessary. Consequently, the .Federal Election

11 Commission has issued the attached subpoena v hich requires your
clients to provide information which will assist it in carrying

C out its statutory duty of supervising compliance with the Act.

If you have questions, please direct them to Stephen Mims,
othe staff member handling this matter at (202)523-4060.

Sincerely,

Charles N. Steele
General Counsel

Enclosure
Subpoena BY: Kenneth A. Gross

Associate General Counsel



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of ))
Agency Holding Corporation, )
et. al. ) MUR 1445)

)

SUBPOENA TO PRODUCE DOCUMENTS

TO: Kerry P. Craig, Diane Pariano Craig, Charles T. Smith,
Maurice D. Kent, Robert Bernstein, Robert C. Oglevee, Agency
Holding Corporation of Chicago, Agency Holding Corporation
Cleveland, Crown Agency, Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,
Inc., Crown Associates of Colorado, Kerry P. Craig &
Associates, Crown Associates of Arizona and Crown Associates of
Minneapolis.

Pursuant to 2 U.S.C. 5 437d(a) (3), and in furtherance of

its investigation in the above-captioned matter, the Federal

Election Commission hereby orders you to produce for inspection

the documents specified hereafter. The documents are to be

produced in original, and copies of those documents desired

will be made with the originals returned to y6u.

C The documents are to be produced at a.m. on July

,1982 at

Documents to be produced:

1. Letters accompanying monthly level financing loans made by

Crown Life Insurance Company in October, 1980, to Agency

Holding Corporation of Chicago and any other correspondence,
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internal memoranda, telephone memos or logs, accounting

records, or other records relating to these loans.

2. All correspondence, internal memoranda, telephone'memos or

logs, accounting records or other records or documents relating

to the special advances made to: Agency Holding Corporation of

Chicago, Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency,

Inc., Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates

of Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis, in October, 1980,

by Crown Life Insurance Company.

3.'All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, accounting records, expense vouchers, bills,.receipts,

invoices, or other records or documents relating to the travel

and entertainment expenses reimbursed by the special advances

in October, 1980, by Crown Life Insurance Company to any of the

firms identified in 2, supra.

4. All documents, including correspondence, internal memoranda,

or telephone memos or logs, relating to any communication

during the period of September through November, 1980, between

any officer or employee of Crown Life Insurance Company and any

officer or employee of: Agency Holding Corporation of Chicago,

Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency, Inc.,

1
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Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates of

Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis.

5. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to political

contributions by Crown Life Insurance Company, Agency Holding

Corporation of Chicago, or any of the other firms identified in

2, supra, or payments, reimbursements, or loans to officers or

employees used by such officers or employees to make political

contributions.

6. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

Ilogs, or other records or documents relating to any efforts by

0D Crown Life Insurance Company, Agency Holding Corporation of

Chicago, or any of the other firms identified in 2, supra, to

seek repayment of funds provided to officers or employees and

used by such officers or employees to make political

contributions.

7. All telephone bills of Agency Holding Corporation of Chicago

and of the other firms identified in 2, supra, and accompanying

lists of calls made, covering the period September through

November, 1980.
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8. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to any payment by

Agency Holding Corporation of Chicago to Inco Trav, Inc., for

the purpose of making a payment, reimbursement or loan to any

officer or employee of Inco Tray, Inc., used by such officer or

employee to make political contributions.

WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on June _, 1982.

%0

Frank P. Reiche
Chairman for the
Federal Election Commission

ATTEST:V

0F

Marjorie W. Emmons
Secretary to the Commission



FEDERAL ELECTION COMMISSION

WASHINGTON. D.C. 20463

Mr. Alexander Black, Esquire
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street
57th Floor
Pittsburgh, PA 15219

Re: MUR 1445
Dear Mr. Black:

V On May 25, 1982, you received notification that the
Commission had found reason to believe that your client, Crown

N Life Insurance Company, had violated the Federal Election
Campaign Act of 1971, as amended ("the Act"). An investigation
of this matter is being conducted and it has been determined
that additional information is necessary. Consequently, the
Federal Election Commission has issued the attached subpoena
which requires your client to provide information which will
assist it in carrying out its statutory duty of supervis:ing
compliance with the Act.

CD If you have questions, please direct themfto Stephen Mims,
the staff member handling this matter at (202)523-4060.

Sincerely,
Co

Charles N. Steele
General Counsel

BY: Kenneth A. Gross
Associate General Counsel

Enclosure
Subpoena



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

In the Matter of

Crown Life Insurance Company,
et. al. MUR 14 45

SUBPOENA TO PRODUCE DOCUMENTS

TO: Crown Life Insurance Company

Pursuant to 2 U.S.C. S 437d(a) (3)*, and in furtherance of

its investigation in the above-captioned matter, the Federal

Election Commission hereby orders you to produce for inspection

the documents specified hereafter. The documents are to be

produced in original, and copies of those documents desi red

will be made with the originals returned to you.

The documents are to be produced at ,a.m. on July

1982 at

Documents to be produced

1. Letters accompanying monthly level financing loans made in

October, 1980, to Agency Holding Corporation of Chicago, for

the eight agencies identified on page 3 of your June 30, 1982,

%0

0

Vq
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response, and any other correspondence, internal memoranda,

telephone memos or logs, accounting records, or other records

or documents relating to these loans.

2. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, accounting records, or other records or documents

relating to the special advances made in October, 1980, to:

Agency Holding Corporation of Chicago, Agency Holding

CorpQration of Cleveland, Crown Agency, Inc., Ehrman, Ratini,

Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates of Colorado, Kerry P.

Craig & Associates, Crown Associates of Arizona and Crown

IAssociates of Minneapolis.

0.

3. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

Ilogs, accounting records, expense vouchers, bills, receipts,

cc invoices, or other records or documents relating to the travel

and entertainment expenses reimbursed by the special advances

made in October, 1980, to any of the firms identified in 2,

supra.

4. All documents, including correspondence, internal memoranda,

or telephone memos or logs, relating to any communication

during the period of September through November, 1980, between

any officer or employee of Crown Life Insurance Company and any
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officer or.employee of: Agency Holding Corporation of Chicago,

Agency Holding Corporation of Cleveland, Crown Agency, Inc.,

Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Crown Associates of

Colorado, Kerry P. Craig & Associates, Crown Associates of

Arizona and Crown Associates of Minneapolis

5. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or

logs, or other records or documents relating to political

contributions by Crown Life Insurance Company or any of tts

N4 general agents or payments, reimbursements, or loans to

officers or employees used by such officers or employees to

"T make political contributions.

6. All correspondence, internal memoranda, telephone memos or
C)

logs, or other records or documents relating to any efforts by

Crown Life Insurance Company or any of its general agents to

seek repayment of funds provided to officers or employees and

used by such officers or employees to make political

contributions.

7. All telephone bills of Crown Life Insurance Company and

accompanying lists of telephone calls.made, covering the period

of September through November, 1980.



WHEREFORE, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set his hand on June __,1982.

Frank P. Reiche
Chairman for the
Federal Election Commission

ATTEST:

Marjorie W. Emmons
Secretary to the Commission



BUCHANAN, INGERSOLL, RODEWALD, KYLE
PRorUuubOwAL CORPomRATIo

ATTORNEYS AT LAW

& BUEROER,

PAUL 0. RODEWALD
DAVID B. BUERGER
DONALD L.McCASKEY
ALEXANDER BLACK
EDWARD H. SCHOYER

GEORGE C. FLINN
JOHN P. MCOMB, JR.
ROBERT F. PATTON
JAMES 0. PARK
JAMES D. MORTON
WILLIAM V. RODEWALD
JACK 0. ARMSTRONG
LOUIS EMANUEL, it
ROBERT L. FRANTZ
ROBERT D. RANDOLPH
JOHN J. MCLEANJR.
K. SIDNEY NEUMAN
WILLIAM R. NEWLIN
DONALD T. O'CONNOR
WILLIAM J. MCCORMICK
A. BRUCE BOWEN
GEORGE L. CASS
LARRY C. PHILLIPS
JAMES R. SWEENY
STEPHEN A. GEORGE
C. RICHTER TAYLOR, JR.
THOMAS M. THOMPSON
CALVIN R. HARVEY
M. BRUCE MCCULLOUGH

ROBERT A. JOHNSON
GpEOORY A. PEARSON
THOMAS L. VAMKIRK
B U A. AMERIICUS
RONALD W. FRANK
RORT A. KING
VINCENT C. DELUZIO
JAMES W. UMMER
P. DELL ZIEGLER
CHARLES 0. KNOX
JOHN R. PREVIS
MICHAEL J. FLINN
P. JEROME RICHEY
MARTHA A. ZATEZALO
LEWIS U. DAVIS, JR.
SAMUEL W. BRAVER
f. MICHAEL DANIEL
JOHN R.JOHNSON
MELVIN L. MOSER, JR.
STEPHEN P. NASH
JOHN S. BRENDEL
DAN ALTMAN
KAREN M. BARRETT
JAMES D. OBERMANNS
BRUCE I. BOOKEN
SUE FRIEDBERG
RUTH S. PERFIDo
JOSEPH J. BARNES
THOMAS E. BOYLE

57t!u FLOOR

6 00 GRANT STRIRT

IITTHSJtTROUp PA. 1514)

412-562-8800

TELEX: 866514

JOHN 0. BUCHANAN
WILLIAM J. KYLEJR.

COUNSEL

FRANK a. INGERSOLL
162-1077

Re: MUR 1445

Mr. Danny L. McDonald
R Vice Chairman

Federal Election Commission
, Washington, D.C. 20453

CARL A. COHEN WASHINGTON OFFICE
CARL I. ROTHENBERGER, JR. SUITE 60

R0~~44.VLINp~ i : 3taEW HAMPSHIRE AvE.0N. w6
t Wvl, AHINGTON, D.C. 10036

RAMONA J. ROKOSKI 02- 55- 714
WILLIAM F. OIARLA
PAMELA E. ROLLINGS RALPH N. ALBRIHTJR.
STANLEY YORSZ
JAY W. DAWSON EDWARD MAOUIRE'
CLARK R. KERR, II! LARRY I. CHRISTENSENO
JONATHAN M. SCHMERLING AVIS E. BLACKS
KENNETH P. FRIEDMAN F. SCOTT NELLMAN
ADELINE PATRICIA DIULUS
LEONARD J, MARSICO
MARTIN C. SLOAN FLORIDA OFFICE
ROBERT W. BROWN SUITE 400
RICHARD C. ROYLANCE 5SBO OGADES ROAD
CHARLES T. CAPUTE BOCA RATON# FLORIDA 33431
TERESA H. JOHNSON 30S -3 a- 47oo
HUGH G. VAN OER VEER
TED WESOLOWSKI W. RODGERS MOORE
WENDELYNNE J. NEWTON DAVID * VAN KLEECK

e

RONALD W. CROUCH
PETER K. ULUME CHARLES T. BARKERS
LAWRENCE J. KUREMSKY CORMAC C. CONAHAN'
WILLIAM f. NEE DUNCAN J. FARMER'
JAMES A. ESCOVITZ NATHALIE L. HUGHES'

LETITIA E. WOOD'

'I ADMIT TD IN PENNSYLVANIA

r%a f-,)

June : 198-<

411111111111

Dear Mr. McDonald:

As counsel for Crown Life Insurance Company, the undersigned

r makes this response to your letter of June 4, 1982, addressed to its

President and captioned as above.

Crown Life Insurance Company denies that it violated 2 U.S.C.

§§ 441b(a), 441e(a) and 441f, or any one or more of them. It welcomes

the opportunity your letter affords of submitting answers to the ques-

tions enclosed with your letter and factual and legal materials rele-

vant to the Commission's consideration of the matter. The answers to

the questions are as follows:

1. Crown Life Insurance Company (Crown) has no United States

franchisee corporations to which it advanced or loaned any amount or

amounts during the year 1980. Crown utilizes nearly 100 corporations,

all independently owned, free of any ownership interest in Crown and
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scattered throughout the United States, to act as its general agents in

the solicitation of applications for its life, health and accident in-

surance policies. Each of these general agents has a contract, of which

the enclosed copy of the contract with Agency Holding Corporation of

Chicago, dated August 24, 1977, is typical. As appears from paragraph

21, Limits of Authority, the general agent has no authority to bind Crown,

but merely has authority to solicit applications and submit the same to

Crown at its Home Office in Toronto. The general agent is compensated

by commissions on premiums paid on the policies issued by Crown that the

general agent solicited applications for, and by bonus as provided in

Nn the agreement. As appears from paragraph 26 of the general agent's con-

tract, any indebtedness of the general agent to Crown is a first lien

against any amounts coming due under the contract from Crown to the general

agent. Over the years, a general agent contract is amended frequently,

but the amendments relate to rates of commission and fall into three

categories, samples of which are enclosed, the first relating to special

term conversion credits, the second to annuity policies and the third

to group pension policies.

The loans made to general agents in the United States fall into

four categories: monthly level financing, furniture loans, special

advances and special loans. Taking the Agency Holding Corporation of

Chicago as an example, during the month of October 1980 Crown advanced

as monthly level financing through the Chicago agency the following

amounts to the following agencies, for a total of $138.439.96:
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Phoenix 1286 $149208.59
Colorado #291 18,782.17
Toledo #314 10,810.47
Cleveland #327 18,279.02
Minnesota #331 19,466.58
Pittsburgh #363 17,058.61
Chicago #532 26,737.15
Peoria #536 13,097.37

Each of the above advances was made on October 24, 1980, and was to

provide for the ongoing expenses of operating the agencies. The Chicago

agency was used to disburse the amounts to the other agencies because

the accounting function for all the named agencies was centralized in

Chicago.

In October 1980, furniture loans were made through the Chicago

<)agency for the following named agencies on the dates and in the amounts

~!indicated, to a total of $4,805.77:

10/10/80 Minnesota $ 179.97
10/10/80 Peoria 39944.75
10/10/80 Chicago 366.37

C)10/24/80 Colorado 314.68

S Copies of the letters accompanying the checks for the above furniture

loans are attached. These loans were also secured by liens on the agency

furniture.

During the month of October 1980, three special advances were

made to and through the Chicago agency for agency promotion purposes.

They were made on the following dates and in the following amounts, and were

for reimbursement of travel and entertainment expenses incurred in the

sales effort in connection with national accounts, such as McDonald's,

Associated Milk Producers, Coors, National Association of Fire Fighters,

Coca-Cola Bottlers and others. These special advances were, in the first

two instances, accompanied by letters of which copies are attached.
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10/20/80 $ 39,500
10/22/80 60,000

12,000
Total $111,500

The $12,000 special advance was made by check delivered personally to

the president of the Chicago agency during a visit to Crown's Home

Office in Toronto, and without a covering letter.

During October 1980 two special loans were made to Agency

Holding Corporation of Chicago, for a total of $13,908, as follows:

10/2/80 $12,963.00

10/16/80 945.00

Copies of the letters enclosing the checks are attached.

rm Each of the advances and loans, other than the monthly level

43 advances above referred to, in addition to being secured by commissions

1:1 due and to become due the general agent and bonuses, was evidenced by

a promissory note, of which an example, dated October 22, 1980, in the

amount of $18,000, is attached. The back of the note contains the per-

sonal guarantee of the president of the agency.

None of the loans were made to provide funds for making political

contributions and, to the knowledge of Crown's Home Office personnel,

none of the funds so loaned or advanced was so used. The volume and

type of loans made, as above set forth, were typical of the loans made

to the agencies named in other months of the year 1980, and there was

nothing about them to cause anyone at Crown's Home Office to suspect,

if indeed it was the case, that any part of the loan proceeds would be

used for political contributions.

l.a. All loans to United States agencies were made by Crown

on request of the particular general agent.

l.b. Answered in the above.

l.c. Crown did not require Of any of its general agents that the

disposition of loan proceeds be accounted for.

June 30, 1982- 4 -



Mr. Danny L. McDonald 5Jue3,18

l.d. Answered in the above.

2. On February 2, 1982, at the deposition of Diane Pariano,

attended by the writer of this letter as counsel for Crown in an un-

related lawsuit.

2.a. & b. The writer informed Hugh D. Wainwright, Legal Vice

President and General Counsel of Crown of the Pariano testimony.

2.c. On February 10, 1982 Crown learned from his deposition

that Mr. Craig, president of the Chicago agency, had been told three

months earlier by C. B. Lloyd, formerly an employee of Crown but then a

%0 consultant to the Chicago agency, that the money should be repaid to

3 whichever agency it was borrowed from by the individuals who had borrowed

it, and that the mistake should not be permitted to recur. As this is

the same admonition as Crown would have given Craig, no further corporate

response was thought to be called for.

M, 3.a. Mr. Wainwright talked with Mr. Lloyd within the past week

T') and was told by Mr. Lloyd that his best recollection is that he did not

learn of the alleged contributions until after he had retired from his

position with Crown and had become an unpaid consultant to Agency Holding

Corporation of Chicago.

3.b. Answered above in paragraph 2.c.

The foregoing is the most accurate and complete statement that

the time you allowed for response to the questions in your letter permits.

Crown is anxious to furnish you with any information in its possession on

the subject and will be pleased to hear from you if you wish to have us

elaborate on the foregoing or, if you have other questions that you

would like us to answer. Yours very truly,

AB:WSQiQ6A4A. %Q.dZ
Endls.

5 - June 30, 1982



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL: Alexander Black

ADDRESS: 57th Floor#
600 Grant Street,
Pittsburgh# Pennsylvania.
15219

TELEPHONE: (412) 562-8830

NO

The above-named indiVidual is hereby designated as

counsel of Crown Life Insurance Company and is authorized

5 to receive any notifications and other communications from

the Comission and to act on our behalf before the

C1
Commission.

June 28, 1982 H. D, Wainwri *

General Counsel.

H. D. Wainwright,
120 Bloor Street East,
Toronto, Ontario.
M4W 1B8

HOME PHONE: (416) 485-5098

BUSINESS PHONE: (416) 928-4557
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Uf C IB CA~ I..L..I..S ..i....t .. lled the Ge 4erl Agent", .nd.....

C.OWN u SNSU.S1ItJCI COMIPAJNY. heri coiled "tie Compi-cesy"

to) to seure opplicotepu's iesoet'Clly end from his/her licensed braoke-', o- ugfee* s fO' suc h

tb) to recommrend tor endiopllemsmi |by the Corriponry ho$s1her Agr er~rs wI'. beak.. a

'.sj*est. whih .e rest ,d. o tcarms approved by the Camsuflty.

(C) to melrtoin t his/her aw n expense a lsitabler off *.v' feir th e troansetion of th e
Compan.y's b.siness.

(d) tco colet p..eiums rnri ether amounts an policies as dIe,C tv th Cb €nprmny in

' ~~~trust for the C ompany. to de4duct any first year w.'mrnltti)ln5 wh*=ti rvo be payab~le "

tO himher undler the terms Of this Agr.~nemt nr to deplosit mte helen. I n the
a.e of the C.ompany in b..t ,. .. o.t deignated by the C..--.o.y t*C.m..ny.. .

Acount")z

.a4n m .. ~ri ......... .... n d ... re...ed.y.t......o.. w.ich ......... ......... ... e...il.

rem ain t h'e p ro 4rfty o f t er Cu~n u.a.v . t¢I te n d erk~l sri4 ~ C e t a p c¢*' v I e et= d et. an d tO
..... ev* i.,... iq...i... ghue ...n.y'. busness

(f) to comply with the preen t! ard 
1

uu'e ,*4iki~i~fls enJd snltuctecsO Of the Compony
wi0gi.li oi.s .d wi.i.io..0..... t... *......t..... of this A. reement.

@r s~p 2. The oueoree1y and duties f the .Ieiw, ui Agieont ,.ied/er provision I e.1 nto' include the

........ -.. .h... Agr...me.t w.ll be efo1 vc from epto*1 :let, 1977 :.,,rt *n. .. ost.n.

bt. Agreements between the Gene.ral. AgInZ aeJ tv (..e...w....y well tfrmin.... o .lOt date.

C Tidte y .4. The terrtory ass.gned * o the G.erer. Agent will ie us vlullwt .... si.h t.r. .. i.. f.o.

assign-l to.him/her exclusively a..Jrl.e of Cook, Dupa.., g.l. Lae , I4on.r.

Kalb, IKa . zeed4ll, L a Salle, Czrun1y, I]LLooLa auod 1the Cesamlee of
X~Lake polrter and La P OtOD *lLkrbk

V C.nlalees~l~m 5. to) Commissionsl will be paoid by the Compa~ny t the Cleewece€l Agqk!.s ,it tihi oes l

|el.,Jicated, in th'e, C omission .leet)|m itt Pr*'vili4 rt S for lcr.csl issued= duringth

con~rtlntan4ce.l of this. Agree4ment, esrcept aS ie0tJ outri Provision 5(h) wr'.J (i)
(b) Trhe rat. ref c.rermislodre for pol.Jes issued during the exisio.s uf .ely ie..n..ini.eei

.... AUBay.s.en with lee C4m. .b ,y will he et fortlh in such tel mine. .......ment.

(i) Commission will b~e paidl to the Clessteitl Acj" eit in"ly orn suc¢h p~rer.=ms as hove fallen
duel (red hreb'. hS.an rolierted by the Ge neral A1gent,% If .e..uiies.. r~ lhi , AtgsOiceeeve).....n h... ij.t.t. eey....oe' in th.. C.mpany. Acc unt durn the- ¢ ii.t.p.,ee.5' uf tl 5

.' ~~~~Areemenst on policie-s i*.sued (fromn a~plplicatons '' *u'0iard theough tt@e Gelneral Agent.

(N) Upon any terminationo. a policy tl (e..r.l Agent's inter- will ceae as to
i....i.. ......... bo ue .... ult..l. fr.m subsequent P...ii..i. .........

.
.. .nles

ofnti feftoftep:l~yi secured0 through thisews *caleder Agent r A en- n

(C) The "y C M Y reorrced to in the Commiss; . .hetlulas ore "poliy s'o~a'" a' defined in

(I) On any individuol policy of life ansufrimi/ i licns et an ore hie o %othan gse 65. the

ois uf ,. cciv." will l). determlne from tshe Coui'-loi'n-sn Srr-redules using the
actual premium ri ngors prvio of the policy (if si plAcable) ert such otes will be

(d tolt, t to the eoun O the catreft spoding iremiut i.... tya it rf &Co .spri, i

age 65.

. . . . .. .. u n d e t m so. .. th.. . . . .
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . .. . . . . . . . ... . .. ... ... . .. . .. . .. .... . . . . . . . . . . . . . .
.... •....... ...... ....... , ...............................................-.......-........... ..... ................... . ....... . . ......... .

.................. nd is

. .......-.--......--..--.... s. . . .. .. ....-.-.- '..-.-

. ...~~~~~~~~~ to ...... ... -. .. .. . .. .. . .. . th .. .. . .. . .. . .. . .. . .. . .. . :: .-..... :.: - --. - ' .' " : : .................. t a n .. . : :. . . .. . .: : - - - - . - - - .. - . ..- - " " . -. m o f.. . . .. . .. . . .. -.. ... .-- -...n.
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(u~i O|nol Or Aviolee1o Puteo: *telt Veop Commist4iO at a4no.f~3f rtei
app lecable to h basic plan at #eder and reneavl cammessie at the som to@

P:.m u *c e l mc l. rsi dn.c. t I..v.l e. .rm. P ies0 .... . . nd * en ew Il

cammeuseceis ot the sam eat. applicable to basic plan atr ider e the 91 firs0
$30.00 of anual estra premeum per 1.000 of ensucanca enly.

Toewepoec*vy e-w~icol, residence oe 0tove0 qru0ta: No f ,isty. l~-or O#enewal

commesecs are allowed on me'tro pmreneum.

(|I) C ommilsionsl well be pee~d en p:remoums fat 0ndividuol policies waive~d en
o....nt of it4t.el.i..y ine ac.'.edoec, with the .- gu...0... of oh Coma...ny a

dersa=ibed en the Rate book.

(ii) Nc. commission wit) be paoid *nl powlimneeoy tee m premiums fatr indvkisjcs

(I,) Th rates Of .c necci5si;e, fee polic4i-s Iden oced by nspec'o? namesl ee altee gjll..lc tend
benefits nat specnific"ally menei+n¢cl Sec Ihit Agcecrl+0totq~ will be as sdt forth 0n...e.odo ..... a 'i. Agreement .r a. de.tened. by the Compny. Thse inl...

rotes €f comreaonio fadr Olr4aupl Lihe and H.IIr01th t.oie*(I

.. (.) .l.. eice ...r.v oliCes:

(a.) thort o'e sold and adminnistered on a telentean bes, and

(c0c) shot recteliee e,.,lt~ Of commissiont specally det0erminedl by Ice compa~ny.

(;) Tihe totes of commission far enterrneot. durateonsl or issue ra,0e$ not inchld4 in

(i) Co n 0e........ on polc.es i.su ed. .pursu att .o . o nvese . .f a term peliy well b e

pa~yable as set foesh in ann1n~et0s t o thils A1eee.wnt or as deoseemineld byf the
Cuompany. l'ar she Ipurposes af this Agjreelment, the issue Of a p=olicy Ipursuant tO O
conversion well be considelredl lo be th t+rmicctie.,c +f clhe iUr|igit. l ll,)llCV

I (k) The Comnry well hnve the eighIt icc teonsfer incidental policies frorn the Geineral
q , Aajert or to the General Agent. If the Ipolicies uc.) teonsfe4d feOm thel Grneral Agent

camrmi$sion oherwise payable well be eaduced in acaordcie with the followingl
raems. Srm01orly. if the pol;, ore teonrll-ed€ o oee Oeneeaol Lot. co.,c0,tisilo< will

' b ,cc'cis.4 ire accordane with the follawlrng ratesl:

R4eti0,44ce001 Allnuity a
Plexiblo Premium
Ireeiryent Annuity

D;sob;lity Insurance

Group policies

2%

2nd 10th years 5% - thereafter 10%.

Up to th ratioe specified as payable as
determined by the Company.

30.
(I) Roas of con.,,r;sio for group policies under Provisioe 6. Scheldule* (b) nnd (c) well

be payable at nan tsav@#.cs~g ofli~i)t stoo rerlri.lnetr d by the Company at the
hbIlJ;ct;ng of coc policy yer as follows:

(1) Te. first rmonthly premeum due for that year. without o-djust ea9oeto. is multiplied
by 12 to pecoduc¢ thi nnncoollseiId prrnmum;

(i) te oppropriate Cnmmlrsi.n Schedule Is applied to the annualized pecec ueeo i
poew.fo r.i the onnualized commission;

(ii) This onnuolir d carnfmiLsirn iL deided by the annualized premium to wowJuce
thll ye ar' s overage commissiona rote.
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Schedule will apply g eaLtely t*'. the total premium paid in eoch year, by eecc
1 tt upl

policyholdie If twa at mre Group pol~qce, ,.e *luDtiwf fo" the purposeo at

computing premium raiwrs, ess~*ed , . retentin, etc., the p~remiums tar @il lusich

iolsir, will be inai.0uvfd in Ihe computaton of the oversa e io.,ioeoiieslr|mf irose

de5*iib-d in Provision 5(0)

. ~(n) if oo U'U Life and 14q.'l' o:.s lity Is amendedl by the Company. othe Cueai1uuotv will
c lcol0 (,.i f poy to the Geoneral Agent throughs wh'o"e oh,. ciobpIIc¢tion for
amendment hrDs been seured, commission on 0he I..osv~q o ii.*aeisotiooem, resulting

from~e the0 o'o,o o****aeet at the commission rate bein~g used for the ioli .y y 0.,1o whigh

th~e om~endment is ef~ec¢tv,. As tte lgi ,s;o,,iu ,.if the* frillawong pi: cy year. O
.......... u. ..,s... will .. u. ia.culatd for the polIcy.., as st out .n ... ), n . s. e o....

annua.led premum. If such amendmen i. pu.s.n. e...o ........... l.u.i..t ....s.d ther

than through the General Agent, he/she will not be eniitletf sQ ca ,nssoolus i,.t t he

incIrease in premium.

o0) @ e es nP .t i. e, ~wom.e~ oo t * -*o*t -:eoi~ t Ht S S o

Pretsis~esn f. .ehedule (d) an a per policy beausl.
(i) Rotes of commsssoon for the Guarantee~d DepDosit Policy (GUARD) u~nder ProviolnO

6. Schedule I!) are payable on lie Net Deost recivedl in the policy year. Nlet
depo0i equalS the de~posits receivedl less cash surrenders.

If ci GUARD 
" polic'y iS @rmeiicl4 by 'he Compa~ny, the Company will paly tO thel

Onc.s.,i AU-onO II*uu~
t 

witusri se cipsi.cot lui. for Usiendrlsl ¢esiee
t ' US *lqr i

s1ecured, forst yal 'i commision¢r on the esltitorste inrreos ion ef(rgwa'siss ressulssng

(frm the amnendment and renewal commissions an such incease thereatter. An
ov*Ea(i4 o'nntniisin iiit will lasi ((il ,l:.iurl too tht, *ffg4etiv. iiiiis0s 5 sf the
amendment. combini;ng the estimated firt year commision rate with ee

.. stlrnsitsu *l estsaew l| s'iroseiitti '-;ois s e sis ,i tq.i lie. s*%asil wilt iio~kfsM.t iJ ilw.nqi ifiepi.ei~it

received during the I 2 month pe riod~ commvencing with the eftectove date of the

.i'ii If tw*o or more GUARD policoies ore cambined fa the purpose af compu/ting
minimum dpst and..penss.etc..thn.thecommssionscheule.wl

..l......l it.. h .. ...i... ......t.i..'i. s od sill 5.,O i .i ... .i.. ...... . .:.l.i .y.i.....

............. , o.... ,= .. o ,. , .o.. o o, , .. .............

be subject to the sporc Lsinp Sum Transfer rs of .us.s..issc .o.i.obi

Prnvisian 6. Schedule (L) (0i).

.iii " (iii) Rates at commission for the Group Individuol Retirement Annuity Policy (GIRA)
i .... . el...... .. tO ike . . isisoesi ol," r..sesoil.is;,.w o. e.si.: tiq hiiil yets, -'iftes.

enrolment and to net annual de~posits thereafter as shown under Schedlule (1)

the Gen.r..l A.rnt will ref..nd to the Cm..ny the c.mmisin receivd. by the

Geeralo Age nt with resle't to that member.

Q'na Mq4A.iiiple E,,uclover A,,Svci(|ioust Sioup ls' with t as iieseti.sl il~ili.itst eiBtisisl

contTsbutson of S$100.000.00 or" morPe the General Agen~t has the option of

iiiii M (). th e eajlsrn,'tvn o m iss or r,tc Ju li~n ed und r Sche dule (U) (it. C om m issions

on arny amount transferredl 4rosr another careri will be I ~ in occariatie L with
.... : the L sinmr,  .. n . Tr nsfer ote show n un de~r ch edule (U") (iot). INet annual Dpo sitss

..... equals depos its recei ved less co~h surrenders.

5, a C -roup l"iicfv;l
I 

Iteiire, .eiii. Areesuily ;, *uv eriiuoe. t *e 5-Is*i,;.elqp Pigaeotiiei,
Retirement Annuity np commission is payable on the ouw*nt transterredl fram

.............

se CeIIA '0 tl~5 iP RA

... (iv) Rones ed t',mmiassion for the Group Toss Siheltered Annuity Poalicy (ISA) are
.......... payable in a¢ordance with . . . u..e... .. .h ... .. i.. ... r ..... p. . ... h.ses

.... fvert-.! J,,',l' (iii) as shown under Schedules (G) (0). (G) (ii) and (G) (i*s). whicheover

is applicable.

................................................ 0...................... ....................... o........ ..........

...........................................
.................................... . . ..... ". ........ .................... .. . : ..... " .. ....

................ .........................................................................................................................- o............o... ooo.
....................................................................................................................................................................'"...."".............:':' :':' "";;';'!! !! 5"{7"'/.:

................................................................................................................
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PaymnemI

ioolon S4*odqal 6. lie

?WPLANS wow vow Is V41111 6
4% 41 % 4

30 V#69 r1*9mroumx Or "Were 70 20 10 3
3myen$irEfluiil05 20 10 3

20 years Prepmiums 60 20 10 3
15 years PrOmiums s0 Is 0 3
10 yoars Powvtiwuma 4O 12 6 -

Uqr Sctwckoe aprolon W~ L410 Pod up at age 05; 20
Me l. to Poywiiuilt Lie.

.NOWV.M PLANS % 1% 1% %:~.
40 y~otq Pbtuvniums or mr'e 70 20 10 3
3. v*ar POI'uag s6 20 t0 3
30 years Pteriiuu'% 00 20 so 3
25 YoraO femB.Unsr55 20 to 3
2CQ V*db. PO*iVuss' so Is 0 3
is veba PWYIrU-05 40 1t 7 3
10 Years Pramprurrs 30 a 51% -

E ri.wnsttscisedute appwe. tn no*,mewtt at obge 6
Jndnimrnt nt ago 65. 20 Year Eioidowvngent.

see OO see VBO
C1AL PLANS qe- vq to Yd~ &

Owcosl Lpte
Low 6064s 70 20 10 3
4499h iland 70 Is 10 a

,Jor Orelonary, Life
3o Years Premrs or mot* 70 20 10 3
25 Yea's, PreOMiums 05 20 10 3
"0 years Premiums S0 20 10 3

0 toYears Preliuilu 40 12 0 -
elctOrooar L*70 20 10 3

Joinit Saioct C)rrbnary Lit*
(Forst 0eath O~nly) 70 20 10 3

scare~7 20M ot O V 10 3
rwan Pemium Whsle, Life 70 pa 10 3

Ocuorty Lfa at age GS
30 Years Pemmiums nr rmore 70 20 10 3

t~21 vears Premiums 86 20 10 3
20 vears Premiums W0 20 10 3
15 Yeats Poiiiumn 20O is 9 3~10 Y'V450 Premiums 40 12 6 -

Paymeant Reat" l.at
agit45 0 20 10 3

ertale 1-5 70 20 10 ;e
ervna rvewo One, Or ie
Snccreoisonq Wholie Late 70 20 10 3
Yearty Reritoie

U~cesing Term 70 20 10 3

Step Rqote L&me

9 vosws 0 ?Twe

70 20 10 45 10

6090 10 10 40 40 to
%Low Doa .aurvonty 10.000 to 9.mg sum itiauree
Nigh Rancl eguewlt 100.000 Unat ever SUM W*.O
ap 2nd or nW%*r Ifeath SA&Vg will be CoeaSrE3 o.peOWa 0sm 06 1
with spoecial commwoaon.

XEMCUIIVU PLANeS Sa 111 pts "
'o- Wee. to VM

Casecutvve Wh#)A a do tbe
.*Low Sanrd 70 20 10 3
a"ogh Sand 00 1% t0 a
d1 J06M Ceowguev Whole Ul@
It tWeath only)
7Low Banco To g0 10 a
.rHegh Banco 00 is 10 2
*uVOUt~ve 1".@be~ion t0 090, 70 00 is 10 3
Executiv Spersal Wrioawment on 10 -0to
P Low Band currently V5.000 to09.999 sum maeureop
v IfiI Bends currently 100.000 and over sum wqoured
a 2na or tner 61"th plane will be conssoered as spec too$ names Ma
with special r.nmmets,

TIERM PLANS AND SafMSff 46411
YV0u1y t'9.owwabl. Term
ID MJg1 7,A
s Low and
. Mwepa' Siano 40
a Hogh Sa" so

Level Term
30 Years Premium, i neo T0
25 YCgor* Premiums 0
20 Years premolrng so
15 Years Premiumns s
10 Yews. Premiumns 45

1144 ap o V6101wow io Vod &RM

10 to
3 9
7 7

20
20
20
in
12

Thu level tworn scheau$e applies int I Ovot T*rm Plans- lni
lWaintl@1nfCW Policy. Additional Protetion penetli. Cuarart
11n.0me, 5.1*1.1. SaeiS110P0914 Sitsuranice Datiett.
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....... .ae~ .....s m 40... ..........
* I5 yjv. Pcrneu n 35....0......_

...... 10 .. .-...................... .. ........-........... ~ i .................
.. ...... .. ... .... .. . . ........ ... ...... . ........ .n........

7_ v . . k ' i o .I .o ~ f 4 0 .S 10 ..* ... . v .- t

...... law.e.y w ~ ~S dl Vg.uf~i. 01

Vovw Yea of nowe &wo

."~ .q ~c !e~i *. 10 45010,9 10 3*
30 V wA Teoiawn w ct o s s

e$ r(dal ()n-iuyI 4 5 10 s 10 3
zo Vbtl W..'e ft I. V' "o-nos. 40m vs 10s 3I,

... M rta g~e ' PU.ea ChiII Plan o I i.*me ci. Sasac Ptot

Tota r,.WvnstoWiv of Puemiumo sof Isa 10 Ba 2 If

Y*09l@~n Duration 100.000 90e 49 is 90
to.C Hmijti curarpo ofEtl 500to.00 SW400 PW9 vrufi o

1Yvass U~jlsmion of cvers** M0 1 0 30 341
M52 10 30 -hMobw 1

I0 2 1P00 1 3oI ~se ai osf em

VT-aes to W10 TO 5 0 45 10 a3o 20

16s0 d Ve oor'bo Bersenu" as 10 45 1 3

15#-- Unt C.'Mel** 4 10 75 30
81saovests,2 Vsve Le55oin Jvti 01 PAI.pae

"Vo~~~~~h~XPL NA OR NOTES ,a *osSbocPo
.... ~ ~ ~ ~ ~ ~ , CON of-towTre evri 09 nowcro

Total~~~~~~~ 09-tot Wae ofPeim"mi %mrea s aa

P~c'oannta Ons.h LSIC tu 1u IIIor Pionhduo ta lnnme ,aar sm

40- LROF60 SCIL11*fl4eyi 20C 20 209 2
Witl Van 2uve~ 100.laDn toar -499.w.";* c1an s

14wjh ~ ~ ' 20pn tronf 3M00Anloq

.... ................................................................ n& werel
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...........................................................................

yeat.. . ... . . . ..5. .0. . . . .
20. e. s. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

I.. . . ., I. .W0. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
1.. . .C.t. . . . . . . . . . . . .a o. . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..me Co 4619- o 46
. . . . -. . . .- e gol. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..e

. . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
. . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .ul. . . . ..nnrip sodaemes m

55 Vearsprer"'UpZ a? -tte 35.20. .on.th.Palo.Bok..In.cetain.. . . . . . .a.. . . . .pla
SO.. .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . dfffntno eTV* ~rnsioe t l*wilspl



. . .. . . . . . . .... gi....... . . . . . . . ...
..............................................

. . . . ... ... ..... . .... . . . . . . . . . .............. . . . ...
... .................... 0 ............. ....... *'........................

....................... ..... ................ ... ...................... ......

........................................ : . ... ....."

............. ...... ........... ........... ... ....... ... --

.... ; ........................ . . . ..............:::.".....

...... .... ... . b .............. u. .*ePG1" A N D. .E ~ .......

..... . ............. O. ..... .... t .... 1 . .... ..........1 .5 0 1. 51.
On ... n.t.....00......u.........d393

.......... ne.t..2 ,00 .......... ............... ......5 ............
.............. 0..00..............3.75.........7

.................. On.. t...... ne ......... ...... p..e...u... 2 . .0..2 0 5
.............. O.. ... ......... .. n.......... .............. 2..0....2 5

.(. G*O UP 0.D NAR LI::: AND. ........ ......... .... ..
DEPOSI ACUML.I..C.DL..- ~ ~

............~~~~~4 ... .................... .....

..................... .e ..e - ...m~p ....wer ..........)...eie a oe Oe u ~~t i

Sd) CIeJ IEUEIeMN ftb1EIINOE(RP)SHDL

On the first 1.000f ernwn S2SO 11.20 11
On l*ce next S 1000 ofprmum0.350%8 3

On the next S 25000 2f poo'nurn

On the ne#at S 10.000 of .25%iket .2 o3A 41.20
0.'~ t750. 3.27e .350007.

On the next S 15.000 a rmum .0 22021
os Amovun ien excess of S 2.00.000 ..5 1 0' 12

DEPSI GA ACCUMUr*P:3LTO ACHEDULE~O wOa AO -!C)IL
fe) ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ q 4be nulDpetltYer% 2dt pkVw

0.' ~ ~ 4 6~~ fe, 00 570 1 55

GopOwn e ne -th 5 at00 of.00 co msio.ih575is reim pi ndrPa

Onftepliywl e codn tho next ab0o00 s 5.000'e. 1.583 f it

C"'mtet &.
4

r'eversit iei aeasuo $100000 1A50 625%h rniywllh jrwd oSheue()

ltoup O ewliay Lig 0re, apply. t e lAr annualVq -
t p~t fl nd #;t& e ~allwetetcl

wilappl to te firs. 2roitu pe i oapi ihs~eot o pleotworo

Onw theo 5)rs v ol000 5.000% ou psm
0., tI..,.~or kip~u %*I$ Co.000 01~ekr Le00%

0h " th nae of s0.00 aplians5isuane

On the firs t 0.0 a .0%

On the xt c & 50.000.50
O the next £000000.25

0.e9% eout in't ewt at $500,000 .33

On the~ Cb#tSI 00

. . . . . . . . . . . . . . . . .. . . ..es o S.00. . . . . . . . . . . . .

GU RA T(-)(*C.-itA. ...... N(r AU) tPL

V)~ ~ ~ Pooono.......pol r or 2n o ohVi-

Og 10C(Pot. . . . . . . . 501b 16 5

On.. . . . . . . . . . . . . . . .. . .00012... . . . .5%
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.7- fa

U& .1ml S imsPlv m b

ever S1.500 per member

ewlm lot 12 "m9 et Anew.O DepSSI9

of .0 2.5%mw % hffwr %

2.5%
2. 5%

Level rate Of 5.3131% of "Or annual d*Pc*lts.

(;I;) note payable a," Oil Lu"p Sue" fronsevw Is 2.5%

19) cuNP lAX SH6LTERCD ANNA ijTYfTSA SCI4COULEC

COn vnembintt g0 ,q9,ibvionr'

12 onangtha met Annta.3 Pp..I
- % Th~w.9A_

Levwel rate 0# s.313% of net annual depoits.

(;Il) note payable on all Lump Sum Tronsfers is 2.5%

...................................................
............................................. ................... ............................................. I ............... ...

. . ................... . ... ................... .............. .................................... . .................... ....................... ........... ::..: ::.: *.*.,.,.*.'.*.*.*". * * 7 ::.*:., , ......... . ......
. ............. ............................

.. .. ... ..... .. .. .. . . ... .
...... ........ . ........................ ... ::...: .......... ..... .... ... . .. : .. . ......... .* ....... . ...... . ............. ................ ......
. . .. ... ... .. .... .. . . . . .. .. .. ...... ... .. ... . .. ... ... ..

.............. ............ ................. .. . ... ............. 0 ........... . .......... :-:-. . . . .:. 1. .. I I ::::::
........ ...... ....

......... ..
........ ... . .. . ...... .. .. .... .... .. .. .. ........ ... * ... .. ..................... ... ........ ............. ........

.... ........ ........ ............. ........................ .. .......................................... ........... . ...................... .. ......... . . : : - , :.,.. - . . .-:. . : : . . .:: ...........
...................................... .... ........ 0 ....... : ............ *.:::".,::::.*.* . ..... .... ::::::. :. :.. , .* ......................... :: .... . . :.: :... .. :: ....................... ... .... ... :: ................... ............... .................................. ......... . .... ......... ....... . . . . ... - '. , * ::*.......... ..... ................... . .................. ....... .................. ................... ...... ............

........... ...... ........ * ....... .. I ..... ............................ . -- , ,
............. ............. ... ........ ....... :. ......... . .......... .................

.... ........................ .... ..................... ...................
....... ............ ........... I.

.............. ... ..... ... .... ............... .......... .... . .................. ........ . . ......................... : .......... . ...... ............. ::..: .............

.................. . .. 
...... ........ .....

.................. . ......................... ....

C-

(6~d)

TIL ew- Imo-L a

2.504P%

I&O.W VP



.... .... . . . . . . .. ... ...... .... . . . . -. . . .. .. . -- .. .. . .. ... . .. ...... ... .. ...... .... ...... ..... . . . . . -

...... ..... .... ... ...

. .. . . . . .. . .................. ... . . . . .. .. .

..... .................................-................ . ............ ....................................................... ......... .... .. . .... ..

......... .. .............. ............... .........

. . . . . . . . . ... . .. ..- I.' -0, 1''

...... ....... ...... .... ................................................................... ..:. =: .
...............-........... . . . . . ... -. ........................ ..................... ".--" '" .. ":" .. ".: :"'::-'':::"::" :." .........-........ ". :: .".'...:.:": "' .::" .....""".."'""::'::"::,:: " " '::" "": " .':"..';

.. .. ... ... . . :.... .; .. . . ... ...:... ... . . . . .................... ,*'.". ii : : : : .: : : '. . - .........- - -.. -. . .. - -, - - --, . . . .. ..... .... ... .. ... ... ........... .
".'.'.:' ........ " ." " ..... -.": .....:: :: ... .. .. ". .. ...................... .. ...

....................... .......... . . . .....

..... . . . . . . . . .. . . .

--.- a

pgpis ,s as t4he result of oapl|tOE+OP5 secured throvgl. 01h General Agent ,.fuei th .onnuoncw- of
C|ll 'na o.a0 . e 1kmelOnat.d Aereem~qed.

TYrE OP POUCIES AMvOUNTr O!1 POUC3ES

Life paid up at e9@ 65 5100fre) 100 ftr nue
20 Payment Lifej--•.0 rethI.O0qft nl1l
10 Poyv

'
ent Life

Lowcut Li. (Soil. S ,.".) (t..c,"nni . Whole . .fe) .

.. ...... ... 1 .O uiwiy lf

S ee't OrPdinary Life f- 51.000 l~a v1ach 5300 0 sum insuted
.kant Sceio Ordinary Ufe (Pist teeth C.)iily)
Utec€ore Wh ole Life (Eaclu.ui0bU t lee.,. l

(3,ov~p O.d.iuiy Ilfli (Plan B)

Gradled Premium Whole Life *-- 5250 f , e.u4h 5 1.000 of sum ensuredi plus an additiol $750 fe- ,ea..h I 1.0401

of suni ensured wher the premium for the full fifth p:olIcy yr is paid.

se rurty Life St 090) 65 1 - $ I.O0o tar each 51.000.1f sunC insu#red:

20 Payment Security Life oi oo 65 J

Jiuwu;l* I - S - 52.000) So'eacph $1.000 of Initial sum lnsueeef

- Yearly Renewoble O 'eoeair 9 le ; - 5500 far" ech unit of 4=veeof -

0tp IPate Life -- $500 fo' ur.a.li 5 1.000 of sum insuredJ WNhn the prPemium 
1

r shep foil siu
; I 10olcy year is paido a, he ing-'-eeef .Oe. an addlitIonl $500 foe h $ I.

ufsuni ensured: is allowed€

Ivv'S er,.Jaowm+, t CO (90 90 51.0)00 for eac 51.000 Of sumn insured

, -Eueuiie Whaloe Life. (Suilh Bkrands) - 51.000 for each 51.000) af sum inserte
Joint Cxocutive Whle LUSe (firsi death uauly) 9
I:,.e;iv. Peuii++. i;tip iU Ag,. 70 - 5750 far eac 51.000 of initial sum r,.uue.d:

Croculive Special fndlowrnent - 5500 ft. ea<=h 51,000 of sum insured. If all the pr+emiumsu

the secondm~ p:,licy year are nol p od€. th~e Amount of Plhatl
pel~v;i+sly allowe-d will be revers.J4.
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TVKM PLANS & 50"WM

yearly Itenewable T"M 00 09M 75
The #allowing muitiple at 1%e ftest onnual opwoolsorn (oxclwdil

emovel, gwopowarns and oddiviiontal benefit woMourns) Or $10%

sopni insured whichevwe i,#* less.

35 a the first annual werrilurn

30 a the first onnwol rwomium

Nil

rra,",ly pion Insurance benefit

PAs:ii9-1*^nn^4r4% Wiry
C,,,,ntantcc-d Income 50netit

MedK'stow 10,06
ft&dwcslq ProteCtiOn bertefil

martgoge InsuroTwe Policy
Aokwgoqw Irtsufatelv P.09"f;V

lhe jk,*wj,,*v1 *f P014cias fqw convorsoon of Term Policies or

amount of the now policy.

liff"MaMMPAT MANS

income Endowmenft at age 65
'Wen VeWjV I"Coot-0 t*bl k'0wVV%*9%l*
jeworno Cnclowment of age 70

Whrile Life

(:'"V'VnjLMt"j ^ttrUsIty Purchaso Pion

roextble Premium Retirement Annv;tv

S.,-%.#I* Promoum Lifo
Single Pfemium ^61rwily

jl4Dr**PWA6L PHEALT" PLANS

DoLablilly Insurorw-e
c>varhaod Expenso

011tour

Group Dopaset Accumulation Policy with

Crovvn Group lrvst
C-0481981-1 l"govo 100 with rqt:f'wl% rVel-lemp 70,61m

e'%*Iqqpf cbroo.11i Toptels. tils.0 I ",d 04.-41111%

Cc* q.%sch $1.000 of initial Wiwi h%',wr*d

So x the first onewol P10mium 4*19clu'dit-00 extra premiums
oC#clil6onCll b**"%*fit Foremiums) 4" S 1.000 for each S 1.000 of

Insured. whichever to IV%$

SI.C000 for ea-ch S1.000 of sVm iqoootesd
I a PteovNiopm On Each Petrovsium Whenevv, Poki

S J.CX)0 for e-%,och S 1.000 of supov ;9%surod

S I.CWV0 JeW &CpCh S 1.000 of 1,1n4gle PWWV"IWVIS

$1.000 goo, *-wh S20. of annuoloved prarroluo"

- S 1.000 for each unit of roroap Chavest-11 Accumululloo b

$750 for eoc$% voil of Group UNkarx'051t #Accoqq 19.0 It'll irlon

- S250 per S I.OW Qf sum inswreJ
- M *0 1

-mioned in

TKe Arr ourvl a ps fq:lf Fw.slicias dervoted by Special names or other polco Q#%d benefits 9,01 specifically

will ba os set ft-011 I- 0-andmerels 40 this ^are-er""r-0 Cot "Is by t1w C-'^MP0nV-

0- a P.UA^ -0
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Low so nd sum insured $5,000 to S99.9"

Middle bond sum insured S 100.000 to 94V9.9"

High bo,,d - suovs ingutetA $500.000 0,01SCI U-st

1,0worl 10"04%

frewo Year Renewable Tat'M to age 70 action "netst for &ocjh S1.000 %%peti Insured

smrc."r 1Rjrt**%ftW'tlIot Term Additional Prot

Joent s year Renewable 'Term (First Decth C>nly)

S2,%0 Is:$# 00ch S 1.000 *1 sum insurvij on spouse 6 w V0 its

S250 for t-410-h SIO Of fnv-lhlv income,

30 x he first on-u.J prownium (vacluding

WK*@q.9 . ensums and addiii0oool benefit
premiums)

yerm benefits orev,99.Rod through #No CUrierol A.Wnt will Iva
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"Poid Pop'

"'Not 000iE

POWd Per sevos.

C11oupli beens

Not Poosk B60os 1

Ocrelity Volume I
@6wo.

~ c...on. keAma..,nf of Policies can %which poymne'se of thel full fees*calf YWo~q gvy.b
piremium has been Collected and depasoted in 90%0 Ceiuucgwtny* Accoust

(c) -Net Paid* means Paid for less the Amount of Policies that loo.pwas become #*cots - . ste th*4%have been continued as paid up or qewte-ndd ioouo&o epe fasserecn.Oet kolsoit peaymone ofeke (wooli eccwcs.t 6.006m.y yqw.9*% feecci..', l eede. wow.s *.pltesteelavnents of such,
lose asscits Ooo,%

461) too"..e~ of iie e0g hire Oaasoaf lw,#% low Aoouv~t of Policies thot lIto ov lhrcaOro M'et Pole
rende vhen havwe haote noton...d tes rwood ..g op ra tonndL-d ewuc~nr no erpenlnqweq I.WCesepaymeant ofth $usti third policy vwors pormium% Siqie lap...n made. g.ltq.* sorsov.rtetmants of

a Presiol F..se 111e99soll will low. ,et-idi. tveetllsl lay tli4 (Cocsse99iY Io, oh* Gefnal Au,'OI see thn tote of 13.00
per 11.000 of thait mnthe. Poid roo tEacledinto G91rn..p and Clssccbily leie-arnc Policies.)

9 bonus well be paid monthly by thae Cxbottcstooy to thae General Agieen set the rote of S3.00 prS 1 .41M) cot the Amount of Policies for individual opplicat;oocs sa#iere'd tove~p the General
Agent fnw Gi.seug, 109doiury Lilo Insuronce (Plan B) and Coo Group De~ioo*t Aweewmultlee
policies after the S ilo~ th.o,., ticutocik, porecoiuys *c%,ve. V ej. paid to flowi Crampany Inw respiot
of suchk witccwtcu.,c eept thot no bonus will be ..iesyiahle in resseft te endeveduef
applications whereo thae .ilp,#.Ices been qrrocgq..# hy the Comptie r no f the request of
tlowi General Agent.

o Net Paed bonus well ho.a roesiet ovu.0vtly for clii,. C.*.0teegaiey in the C. eel AjUieit of the rate Of
S3~ 50 per S 1.000 of that mraeothe. Net Peeid (e-arlsodel% DeSabelety le~~cnepolocles).

I .Ncee.oiety Volume tBonus will be waod by the Company to slowi (4enrcl Actone t-oulelaeie co
Ohlenel.ewcr loth of ech year. provided this Agraeent is tle% i~n I rirce. occo-rdinp los logo
schedealae IflW,

77

I

eus, pWr 51.000
of Not P06Id

1300
13.50

Pors"st0eiey 19 Feer-Ostencv Bonus. weoll be proid bey the Ji 'i~cn lt the CGonvoesf Aoooit calculated atDomn 13VOW-..Lcr loth of eaCch Year. providled the&. Aget-ont is thern is% fhoet and providedc t4i%and nny e ~iu~eg Agreerment tpeeween the Grenerol Asivssct .nd the Cornpusy Icoives, heiiitt
on effect letr Mae.. i~euitVei . rs. oe.q.1Lsrt.Iii to fl ,6k towicle below.

Persestency Score smincl beerniber
loth we the prlevi4ous year
On the- first $.I. (M)U. 004
On the recat &2,500.000
an the next S2.500.000
On the newt 15.000.000

1110plewooment

Cwrv,.cy .qind
Pleto of
feyment

bonus Pee $1."
of Patwtilfncy Scoe

10.00
1100

$2 041

S.'00
15.00

13. Where.s ite oeiqiw mslie~y is issued and a poicy oar vidart s.wi tho Some life. OF ctwej. Icy toe
some policyholde. torninteIr vvithis 'it nwirweIhe aS such new Csu. " if. subleucted to the
worercise of a non forfeiture option atr is Subiccod to substiteel herowong within twrolve
months. be-fe... oxv atsfer the effective dotle of suck n-w &Xi..fY. the Comnry ecce11sai.edesef the
vates of commissiojn 6oeidee crneies Icaelr tha Amocunt of Poleier cinde Provision 7 of
64.06i new policy.

1 -0. All en,tisct,i. gocswoble under this Agreement will be paeiie; ioN the rescle.iv, osice roewift Ofthe rpolicies oc$ t" i...11 ioqanv' p'oce cf bj~v,;@%s. ice. dee terrsory 0..?Ciocl si% Preivoseon A.
louI.,aeco to any ftcre0rn r"rtr'siber~r ejil~im Fre. the purpose #Ac Poerivison 7. the Aoitiltt tof
Parslsio.% i%-#ke-e on currenctes other than Uncted Stote% flilclais well be coosvig,604..f iset Unitedscciies Dollars at rate .;F $-of .ccr~ W#M1*Psn'eiice by the Co-nelvsiy foceft time lttme

We% to,

. . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .... . . . . . . . ........ . ..........
..... . .. . . ...... . . . . . . . . . . . . . . . . .................. ... ....... ... ....... .... ... .. . . .

........... .......... ...................... ........ ........ . . . . - ............ ..... . . ........... ...... #...................................... ............ .....
............... ........ . . . . . ......... . . . . . . . . . . .. . . . . . .......................... . . ....... . . . . . .~~~........... . . ..... .. . . . . . . . . . ....... . . . . ........................................ .......

... ........................................ .........
.. . . .. . . .. . . . .. . ... . . . . . .. . . .. . . .. . .- . . . .. . ... . . .. . .. . . . . . . .. . . . .. . .

not Paid 54ra. beassiere loth
of the Pvevleus yeor
12.000.000 and less than 12.000.000
S3j.W110.00o V-0. less tene S.000.r00)

S5.000,000 and over

r... 8 0.b
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,m I . If for on 'tO o0' the Company refunds any pre~ft~ms. 0O. C.tnernl Agent w0l.ie......i0..ly ref .nd so the Company the mmis.o.s ti b.u ree.ved by 0....

General gent with 7epet o .... l. ... ......... This h. .0ude .. y .... ... e0 efu.

rnred s,** the F.p.neInc Rating Provision in Goup : **,.c*. e

M ed lt 16 . T h e C nm a n v re0l p ay mn e d c l e e s at £9V,
1'

i lW#t.,eg Iy .ts reg u to tien s M 9 t O .l

......... ... .. tet ........ ~ AS ............ ef ..... db..e G n ra g n lt ~ Irseeied ~ s

con~tr€ats as masy be 0lSsued by the Corrlpoey. 'tuetlhe0 with. osiy medical eNaminatioans a0mid

Oliher reports. wil be derleve,¢t of. els, (. .me~ii, wiy whiehieri thei opp ioelrlts ar'e peat.tO

ll~l Jie t . ti C .in liamy well &pply such convossing and oth~er moterial ot it ev.y i**ihSeSdit4* V¢Sls ¢f r

an~d oil SUack m~o~riOl wll rWSmiti the property Of ier C oe,,elmy *.m f well he ceturriad en
de~mand.

unless spocfecolly autholrized ¢ .n wrtingl by the Company.

19 The Geeral Agent a9res to osistt the Compay en obtaining coveraoe under, lt Ir0smi

his/he r Ibrokors or agents and employees on fovur of the Company. Suck coveraoe wilt
01lull* o edy to gsny losls which oikr €ompaony masy tusk'S.' bay 0q.. l o~f thek oN*Ji ntf the '
Genra Agent, his/her broker or agents an~d employee. The eneral Age~no uUeee ia !

tHhe actts nsf h4slthmso lie'ekeisti iii eetl tef d1€ emisloyee

i ens~e 20. The Gene.ral Age.nt well comply wioth the licen~sing an~d all othe r requirements tar doing

business.

Iteitier ef 21I. The Genrarl Age~nt will hcave no authority to waive any t¢arfeioture or" in any way modify or
Aurlerty alter an application €or picy*¢ no will th~e G.eerl Agent hove pny ,,.swe, *u l~iiioq~ *h~q

Wesvof 22. Tho fiure nsf the Cnrnny ti ine-ss sen striot petrmonce of angy of the terms ond
conditions heroin well not be. cranfstrued as a waiver ol such terms and candiltistis.

lietientl~ 14 Neither the General Ag ent nor his/her troker or ogenis will Institute ea p S.aI eedings It,

...............w.i..... iy....... ...................................nt .........h... er a ti th Cai pnun

lrrdebtedrws 26 An~y inde~btednerss a' othe r oblogceticn of the Genrarl Agent to the Company will l.ie ts flis
elh¢irge and ioen against angy amounts payable or which may betue.r . teey*01"lti li0 the

(.eoiieeimil Aprei o ui"oli.o ikiS Aueleme"erii

.ec. .ds 27 All iii..i.... lo.t . i. ili.t t.l.i tttt .t ii.ltti lit tls It et . tta h tr....o t u d r this

~~~~Ageement wIl h,' ,ee'a',oo lie ies't'atio-eei lay thst. Canip,:)ay at any time. arid.l o0 tlie
t rim . i ciio n a

t  
th is A 9 icensent. wll b e t. r.' d o ve to .h. C.o....... .v....ih.o w ith o.y

Snrltr1 28 Breach of any of the p~rovisions of this Ag reemen~t or amn' dment thi-tetO, c e eesae.el.liias af
ihke C..,iiip.mmiy will ciille the pc.iyI eit w- e iiiioiiii thit hti'tah ta' termenaite this Agreement
wiiOlut notice, such telrmination being eetl~lve imtti4.eititily n.se nscjiling a regitered lt
ti) thret e.flirt.I eed.dm,,eqJ o tli1 p.etity *iwlitled t**s the neticus at the ponly's last known address.
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ta) The death of the General ^went.

(bi if the Genmel Agent is a Cooporcisiov. ieeeiw*i.ee f ci.% entporove euestancv.

(I This ven-ewirmn of the Greneral Aaent's license ces .s Osere .. ,e-616ance agent;

(ii 1~.t~fleiieebeof tho Goenevol Agent*& coverage under 96%w Cos.seeyee totd

30 This Agreement may be lrminoed use usew en%h'Q @*eseec by either punyv unotA #,%mh SWibJeVtL
%will l.ee 0.4 eek tp messw..e..r iwon geven vwhen a registered levoe. r t~enn the notice is
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Twonuirorew.i 31. If this Agreement is term 'wod *end not replaced by a now Agreement beiweecs tbe,
SOes Geoneral Acgeni 4..vs.d 1h%4 Company, the Company will pmy to dike.(*e.n Ageont. of liveng.

otherwise to his/her Soies. iouccows5oa& or cosso9rt

-poswt YTeOe
envd ftenewal
Cormlsevie.s

:T.% Ioe

OW. 926b*d

AMOUNT op C046MCTIO# Pow

commissions specified as poyis,96e Set

teesti~eee.eioi the. end of the f*eeS puliq.y

ILO 1106mi.. 06..eaeil premouls DOiW

... lu..et~vntto the and of 01Ve ieeeih
.pocy yeaor for copplicstsoliit Wiese oweaeIf
application offer tie effe'"'tevA elatf Of
OwIeu eslr goup policy.

3%i of Premiums (2% Of wjevsiev'wts for
Reiiiefleoo A001oity rnd riaebles
Pewium Reiere. rnuiiy policliv,6.

5116 of premiums for Disability Insurance
policies).

3% eof peeneiue~s (2-'V. 'f pemiums for
Retirement Annuity and @Ieciblw
Poseoveeeem Rostiesemseent Annuity policies.
5%/ of premiums for 0iscbilit1Y Insure.91ieW4

policies).

2%-1 of premiums (14% of premiums for
Reieeecet Aeso'uity vena Plokseahil

Premium Retirement Annuity policees.
4% of Premiums for Disability Inguronweg
policies).

1% of premiums (3% of premiums for
Desobiliiy Insurance policies).

"Phiolicies in Force" means the Amnount of Policies (as defined on Provision 7) for
polr ieft r"Wuliesu fru,#e *^-ls..te 't strap I$"#~e ele36w ie. qemvetl Aajeu'e OJq,.;ueg gle

ccntenucences of thIs Agreement (and any teorminaed Agreeament) betwevn ts General
Apent and the Company, which are in force at the time of termination. YO"

(es) Fie~i V"ies .. eemsnrescceprding to Provision o. and renevocl coammssioees coticovqefooog
tr ee~ee, V. on the premiums of the second to tenth policy vs-its IV%-, i.e qelq.i.
r.. oaeeden. tom the schedule below on policies which *emcoin see fue.* wreihuees leepse
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TypSI Of POULCIES

C~.,i0.91 topless I~.. it .,we 0ared Annuity
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Cvrnup Ordi -ory Life Policies
(Plan 61, and Geoisp Deposit

Peer off Othew poliCies

Mi If termination by the Company
ueea.Ii PwwV~i#eue' 28

(it) Of tderminatiesn few. any otheir rewisei
with Policies in force (excluding
Drovpq gtOicirs) tet five ivwwee

of loto0rnisloon of.

Less than S 10.00-0.004)

Between S 10.000.000
ond S20.000.flO)

Over S 20.000.000
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Aant. ...nan..ng.A...u.t ...e .... ea .n ... newal e..m...on.......y.......................an.agen.Vha
.. to.pay.to.t.....n...l......................th.......nancing.Ap.............. uu.... g.n.s. and. the......e.

co i s o h c e I .. ............ .w....t.... ........e.. Company.....

3. ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ .......... Th .ene... .g..........ws de ndt te A ett ie'cs ~ ,,h h resrtantea out
to py sch atss I .. ........... o.... dem.nd.

..T e C n s l A ne 0 a h n t the .............. Co a y ...... s . ........................ ..........nn..g..eem n.... q Q
-~ du, unwnta evi~tig tO..y..........o.hi.......t

I rI

11asned by the General awpn& ~

45-0 :.:.t'

this .......... o

AAincy . n re Cop)rp(ton

pr(a

X- P.. CcaLM ............... webue,. eeAStsy.o.du QOC~ourL1*

......................................... ftS Oiom Aammrwq.

Sagnod by the Company at Toroits. Cosubda. This
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.i..-Oman
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Dear Hr. rag

ee Pwre iture Loan - Colorado A^ewey
Wgth.r"Otr.eme to yeOr letter doted September 25, 1980 "e Hr. C. ,. Lloyd,
•. Ott-bLu8 a boSek payable to Crem AaejoAtoe off C&l&Wmdo Iae is abe -

"at • f $34.68 wik to oe sddltim to the C0lorado Aleucy twrrnt-vu'. Jeoarn

There will be me hms. If. tbe earreat Tun-nare Loa" Repomo Hted of
po novab from the Colorado fifueulfms ceqe.

. a.0 alo atechtrng a ProMasto o N aes and a OCC- form. Pleas* *Ig' bos a
form* end returm thorn to my atetobmtla at your earliest eonveieoco.

.. p,e re"Irt of the Signed toeome I will hao the UCC-1 form approved by a
proper UOimo Offite autbority. d retarmed to you tor r*extretioft. This
io to h regiwsorod With sthe COsty Clerk Oee oeorder In the Centy wber.
.. f ie It located.

..... As wsl will require a c*py of the registered UCC-I forr for sly o
V eaSsteri8 with the proper geosems efileya

' trust thig is satisorctory.

Yearn tLrutl

R. Jffrey.

.:~-$active Sepervisoow,
A..O.tcY -Ad1m sertion opartmauit,

U-80 &.Caribbeamn

c~e. Hr.A.W& TOkbo Aaei~cy Vice-pressdent (Untibed States)
Mrs.*1 Kymntas, SuperviOOT. Agency Ad~wintsratiern Deportea U.
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Interest o 15. has been charoed anainst his Loan.

As stated in your letter of October 15, the loan will be ropaid from Q.V. bonus
at yemr-end.

rlese hao the onclosed promissory mete signed and returned at your
convenience. I trust the above i matiLsLCLory.

Toura very truly.

P. Hubert,
lasmcing ZlemLne r,

Agency Admintltratton Department,
Financlng and BenefiLs

s e

Encd.

s.C C. D. Lloyd. Senior Agency Vice-President.
Irene Kyesntse, Supervisor, Agency AcdministraLion DepartmenL.

(United States & Carribean).
U.S. contract rle.

earliest
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Crw. Agwnces~ lae. - Agency 317 - $1.000.00.

The Advances are to be roead frame hewa f rom the respesati'. Aency.

Plamse have the *meloood iee-mterest h"srtu& niote sign~ed and retursed at year

earliest conouelocs. I trusot the above* Is astetiactery.

Twqers very truly.

IP. "wmb..to
Fiumametug a mwr
Aaby &dwiimitratiom Departeent.
YIft~ftCi%& 00d Sabfits*.

sek

It" I&

Ccos~ C. So Lloyd, Senior Agsncy Vice-President.
I. Kymutoes Superwvsr. Amency Ad"Inlstratiou. United States ad Caribb
0.S. Contract File.
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June 30, 1982

Mr.- Danny L. ?lcDonald
Vice Chair~an
Federal Election Cou~isslon
Washington. D.C. 20453

Dear a~or, McDonald:

As counsel for Crown Life Insurance Company. the undersigned

makes this response to your letter of June 4. 1 982, addressed to Its

President and captioned as above,

Crown Life Insurance Company denies that It violated 2 u.s~c.
gg 441b(a), 441e(a) and 441f, 'or any one or wore of them. It welcomes

the opportunity your letter affords of submitting answers to the ques-

tions enclosed with your letter and factual and legal materials rele-

vrant to the Commission's consideration of the matter. The answers to

the questions are as follows:

1. Crown Life Insurance Company (Crown) has no United States

franchisee corporations to which It advanced or loaned any amount or

amounts during the year 1980. Crown utilizes nearly 100 corporations.

all independently owned,~ free of any ownership Interest in Crown and
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scattered throughout the United States, to act as its general agents In

the solicitation of applications 
for its life, health and 

accident In-

surance policies. Each of these general agents baa a contract, of vhich'.

the enclosed copy of the contract with Agenlcy Holding 
Corporation of

Chicago, dated AuguSt 24, 1977, is typical. 
As appears from paragraph

21, Limits of AuthOrity, the general agent has no authority to bind CroM

but merely has authority to 
solicit applications and submit 

the same to

Crown at its Rome Office in Toronto. The general agent is compensated

by cc=isslons on premiums 
paid on the policies issued 

by Crown that the

general agent solicited applications 
for, and by bonus as provided 

in

Nthe agreement. As appears from paragraph 26 of the general agent's Con-the 

aafirstelio

tract, any indebtedness of the general agent to Crown is a first lien

against ay amounts coming 
due under the contract from Crown to the gene,

0% agent. Over the years, a general 
agent contract is amended 

frequentlY,

7but the amendments relate to 
Tates of conuission and fall 1nto three

cateZories, samples of which 
are enclosed, the first relating 

to special

term conversion credits, 
the second to annuity policies 

and the third

to group pension policies.

The loans made to general 
agents in the United States 

fall mt!

four categories: monthly level financing, 
furniture loans, special

advances and special loans. Taking the Agency f1olding 
Corporation of

Chicago as an example, during the month of October 
1980 Crown advanced

as nonthly level financing through the Chicago 
agency the following

amounts to the following agencies, for a total of-$138.4 3 9 . 9 6 :

i.S
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Phoenix 0286 $.1 ,208.59
Colorado 9291 18,792.17

Toledo #314 10,810.47

Cleveland 0327 18,279.02
11nnesota 0331 19,466.58

Pittsburgh #363 17,058.61
Chicago #532 26v737.15
Peoria 0536 13,097o37

Each of the above advances was made on 
October 24, 1980. and was to

provide for the ongoing expenses of operating 
the agencies. The Chicago

agency was used to disburse the amounts 
to the other agencies because

the accounting function for all the named 
agencies was centralized in

Chicago.

In October 1980, furnJire loans were wade through the ChLcago

agency for the following named agencies 
on the dates and in the amounts

indicated, to a total of $4,805.77:

10110180 linnesota $ 179.97

10110/80 Peoria 3,944.75

10/10180 Chicago 366.37

10/24/80 Colorado 314.68

Copies of the letters accompanyins 
the cbecks for the above furniture

loans are attached. These loans were also secured by 
liens on the agenc

furniture.

Daring the month of October 1980, 
three special advances were

made to and through the Chicago agency 
for agency promotion purposes.

They were made on the following 
dates and in the following amounts, 

and

for reimbursement of travel and 
entertainment expenses incurred 

In the

sales effort in connection with 
national accounts, such as McDonald'B,

Associated 40,ilk Producers, Coors, Vational 
Association of Fire Fighters

Coca-Cola Bottlers and others. 
These special advances were, in 

the fir

two instances, accompanied by letters 
of which copies are attached.
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10/20/60 $ 39.500
10/22/80 60000

- 22000
Total T111.500

The $22,000 special advance was made by check delivered personally to

the president of the Chicago agency during a visit to Crown's Home

Office in Toronto, and without a covering letter.

During October 1980 two special loans were made to Agency

Holding Corporation of Chicago, for a total of $13,908, as followe:

•10/2/80 $12,963.00
10/16/80 945.00

Copies of the letters enclosing the cheeks are attached.

Each of the advanced and loans, other than the monthly level

advances above referred to, in addition to being secured by commission

N due and to become due the. general agent and bonuses, was evidenced by
Ia prom ssory note, of which an example, dated October 22, 1980, in the

amount of $18,000, is attached. The back of the note contains the per

sonal guarantee of the president of the agency.

None of the loans were made to provide funds for making poll-

contributions and, to the knowledge of Crown's Home Office personnelp

none of the funds so loaned or advanced was so used. The vollune and

0type of loans made, as above set forth, were typical of the loans made

to the agencies named In other onths of the year 1980a and there was

nothing about them to cause anyone at. Crown's Home Office to suspect,

if lndeed it was the case, that any part of the loan proceeds would be

used for political contributions.

l.a. All loans to United States agencies w ere made by Crown

on request of the particular gcneral agent.

l.b. Answered in the abovo.

l.c. Crown did not require of any of its general agents that
*disposition of loan proceeds be accounted for.
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1.d. Answered in the above.

2. On February 2. 19829 at the deposition of Diane Pariano,

attended by the writer of this letter as counsel for Crown in an un- "

related lawsuit.

2.a. & b. The writer informed Hugh D. Wainwrighc, Legal Vice

President and General Counsel of Crown of the Pariano testimony.

2.c. On February 10, 1982 Crown learned from his deposition

that Mr. Craig," president of the Chicago agency, bad been told three

months earlier by C. B. Lloyd, formerly an employee of Crown but thea a

consultant to the Chicago agency, that the money should be repaid to

whichever agency it was borrowed from by the individuals who had borrow*e

it, and that the mistake should not be permitted to recur. As this is

the same admonition as Crown would have given Craig, no further corporat

response was thought to be called for.

3.a. .r. Wainwright talked with ?.r. Lloyd within the past week

and was told by Mr. Lloyd that his best recollection is that he did not

learn of the alleged contributiohs until after he bad retired from his

position with Crown and had become an unpaid consultant to Agency lHoldin

Corporation of Chicago.

3.b. Answered above in paragraph 2.c.

The foregoing Is the viost accurate and complete statement that

the time you allowed for response to the questions in your letter permit

Crown is anxious to furnioh you with any Information in its possession o

the subject and will be pleased to hear from you if you wish to have us

elaborate on the foregoing or, if you have other questions that you

would like us to answer. Yours very truly,

AQ 't



Sh7CROV$N
LIFE INSURANCE COMPANY
120 BLOOR STREET EAST TORONTO CANADA M4W 1B8 Law Department

Hugh D. Wainwright
H. Ian Mactavish, 0.C.
Roy W. Linden
J. Christopher Kyle
T.W. Powers
Karam V. Rathee
J. Robert Heatley
Katharine E. Rounthwaite

VIA: FEDERAL EXPRESS Writer's Direct Line (416) 928- 4557

28th June, 1982.

Ralph N. Albright, Jr. Esq.,
Messrs. Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kyle & Buerger,
Attorneys at Law,
Suite 960,
1333 New Hampshire Ave. N.W.,
Washington, D. C.
10036

Dear Mr. Albright:

At Alex Black's request, please find attached Statement
of Designation of Counsel in favour of Alex in connection
with the enquiry being conducted by the Federal Election
Commission.

.Yours very truly,

'.D. Wainfwrr, 17m
1 Vic esident nd

Genera Counsel.
HDW/jn
Encl.

c.c. Alexander Black.
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STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL: Alexander Black

ADDRESS: 57th Floor,
600 Grant Street,
Pittsburgh, Pennsylvania.
15219

TELEPHONE: (412) 562-8830

The above-named individual is hereby designated as

counsel of Crown Life Insurance Company and is authorized

oD to receive any notifications and other communications from

the Commission and to act on our behalf before the

o: Commission.

co

June 28, 1982

General Counsel.

H. D. Wainwright,
120 Bloor Street East,
Toronto, Ontario.
M4W 1B8

HOME PHONE: (416) 485-5098

BUSINESS PHONE: (416) 928-4557
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.. ................JIOZS .. vi....... v.l.d "'t @ Ge rl..t Ag.et*" or.d

CrOW, U/ u~eIa4tdJUl eOMP*ANY herein €olled1 "tht Coenp,,y"

@erl1. Thfe e oflhliiebyl11 Ve*..gb ie*ltii the General Agent its genteral age',--

(a) to s cue appIlicatiiors IF)Eldt'Cely antd from his/her licentsed beakers or tegee--ts for suc(h

(b) to recomm~entd tot endorsemee I'y the Camiony has/her Aglreemenrtt wisIh beakrs Or

'F*0t wh;e'h ,re~ vrcde ,.n forms app~lroved by the COm.,0mey,
(C) tare maintain at his/her own expense a suitable pf foeq few the transactiont of the

t.A.Comlpany's iq0rsiness;

(d) to collect peri**mi vendl nther amrounts an policies as directe, by th. Cceneprny int
trust for the CoDmpany, to ¢ddu-t any first year ca,ee',i$ ions which matfy be payable
to him/her under the terms of this Agre ,'t.,nt andf to depalDset the balance. in the
name4 of the Companry iii a li'e*eL *e.e:coe.t deignaotedl by the Companty ("Company's
Account"):

qe) to mv.0,etcoa. ceffe¢e eee,r'ds as requiredl by thte Company, which eecorrds a e trn
4 will {

remaint the prolperty of *tiw C ueu. u,ey. i(e rendert service to policyhalders, and io
e.e.iewrwv. ieeoe.i iew *.*iie%. the C*.'rnip3 ny's busorness;

(4) to comply wit's the preents and futue. ,egurtcns a~nd enstltcleons of the Company
wlsueih eli., eee.,i r.qeeetee,.ie- th.. eee,-ve.ens of this Agreemet.

Geusep 2. Theq ouihl-oriry and duties o1 ihe O.e*,e*,e, A~vjete esedee proviwsionr t well not inc~lude the..Celle / aeti.... ,nl.Iet,.. . f p,,mien, e,., .,e,',ia, of records wet respec i o.., ..........ii.s

.... "ie :3. This Agreme,nt wll be .ffotve from ..p.... .Le 1977 re afy e.,stinO

, e Derte Agreements between the Genratl Age'" r..uue th*.. (enrw'rev well te.rmerate on that daote.

lreeveey, 4. The territory assignted to the G.eneral Agernt will L * ub Iulleowt. bet su.h tee retney ii reot
o~ssigrned to him/her exclusively: COUIeSIO o[ Coek, Dupes.. tall, Lake. lonlryt.e.b, en, Kendll, L Salle .. m--..7. .Ill.s e.d .he .C..t .......
/.~ake. Porteor and La- Port. Indtana.

Cflre.M hadkiel 5. (a) C.£mmessionts will bel pi~d by the Company to the ce.ueo,-l Auei0ie t tw irtte51
;C* i.eoeaee en the Commission 5cfke-dulws in Prre vir;ien 6 for 1pc".tcies issuedi during h
con4'tinernr.e of this Agreement. escept as sot out ire Provision 5(h) anti (j).

~~~(b) The rateds of cnmm'viksio4n far poliICes issued during~ eke .exisieret.e rtf uory oi, ,neini.ei~ei*l~~Aue,.eweeeut wiih i0he Cru.mp..~y will h'e as set forth en such terminated Ageement.

(q.) Commission~ will be paid to the O.ee'eee.el AUeiet onrly ans such premiums as hove fallens
due (andr harve heen rllerted by theb Gen-reral Agent. if r*iee~uieei. Icy this Age*eruwveot)................. h..... .......... ... , ......i. . in the .mp.n y.s Acount duiing .. h. cur. .ieee.e ,e . . ....

.. greement on polcies eT.SUed from applicoious saeveo d through the Gnerol Agentt.

.. d¢e) Upon ony termoinaton of a policy te General Agent's interest will case as to
(a) tom iion or bopli ou ses eeultnlg from subseque t piese be ki#% o o for u ulers

reintstatement of the fi.liry is secured through tthe (Mrnenl Agent.
(e) The 'years'" reforre ld to en the Commissic pny hebfules are "hpolicy years" as defLnedi in

(c) On any intdivduol poihcy of le insueu.itb irsie i t n ane hig hr than fe 5. the
( rd) e col .oie i soreiute will e dtrmienrd from the Cunes i slos Shndels usin the

otuol rem m pay.s period of the policy (if r e r li-obl) but such rates will be

to im/~er ndert the ermsei of ths corresponn penee to e dpsit lth baac in the

ogeag 65.

.. .. .. .. . .. .. .. .. . .. .. .. .. . . . .. .. ..... .. .. .. . .. .. .. .. . .. .. .. . .. .. .. .. . .. .. .. .. . .. .. .. . . . .. .. .. .... . .. .. ... .. .. ...
. . . . . . . of the...... C. . . . . . . . . . . . .in o.. ' . '- ' .. '.. ... :e .. '- 'v'.""ated "bytheCompany. . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ... . . . . . .

(a).. . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..red y te Co pan. . . . . . . . . . .-.ow cen l il
reante.rpryofte.....y csted eriet plchler.adt

. . . .. . . . . . . . . . .eoo466. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
. . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..nsev~biloo s o th Co pan

w.. .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ...Soo. .%4 " IW 19*WL~ t ft i g e m ... . . . .

2.. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..so~d t Povsio I wil n t nclde th
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ULW! PLANS

30t V0810 Usemiums Or mftre
V%. Yew's l'efl'.ums,
20 Years Premiums.
'15 Years Premi~ums
to Years, 0110voli~i,"

ae IW
Yiii Sm es= V 6,6-.

% %5 % 411

70 20 10 3
63 20 t0 3
60 20 10 3
so Is B 3
&0 it 6 -

'Vw Life SctiaduA@ appleA to- Lot* PASO UP at a" 6. 20 Payment
is10 Paymm...t LII.

a" a M~
-!pNDWhU.NT PL.ANS q& % _

40 Yeats Piemiumsz of mo~re 70 20 t0 3
31t lYoaf peon'bij.', 65 20 10 3
30 Years Premium% 00 20 to 3
2b Veato Picrowiums 55 20 tO 9
20 O Y*#6 P##qVtiUi'iV so 15 9 3
is Ye.ats lsemiums 40 11 7 3
10 Years Premiums 30 a Ma -

1W Enrtcmwroweult SChedule appies In Fnftvmtnnt as age 65. 20 pay*ndcV,nTi"1 .1t .100 AS? 20 Yea. E'tqJownsent.

owcost I..,f
N Low Sbm.'i

HHM2g Hand
oaer Orrartary Life

30 Years Promams or moteo
25 YVows Peermurs
20 Years pra*miums
I S Years Promiumei
t0 Yv'ars Prernuuns
adect Orainary Li1to
Jopitv S&SOct (3rbnerY Life
(First Deat" only)
&ucare Wholea Lyle

tua Pr oiv.uni %htnae Life

* -cujty Life at ae GS
30 Years Premiums ntr mea
25 Years Ptemliueis
20 Years Poomriums
15 Yeats Premiums
t0 Vwil's Premiums

Pay bant !Aeew.rity t-tte
age AR

ete1-5
ormlanet orne or rir
kInCMeisn! WhWWl Life
Yearly Rprt.wAb4Ie

eCrLCeasing Term

70

70
70

60
50
70

70

70
aO
0

70

70

70

70

" to V11101It vA -W

20
15

20
20
20
Is
12
20

20
20

20

20
20

15
12

20

20

20

20

%Step Mal* Life

La -ao t dowment -r

.% %5 Is ?lose~
TO020 10 45 t0

S *c* __

Iu Wi .u 40 to
,Low Banco currnntty. 10 to 9.99 mumn maurea
*4ign RAndt etogso 100.000 and over sumr inatite0t
z 2nd or nwrelel a~ , ece.e~a pca aep
wvth special Comfnicle.ot

ILXuCCLMVm PL.AMS
Easecutryc Whoe I do
.-Lw Band
31-4i9h Band
a Joint Excreuive Wcoiler Life
(I t Ucath only)
vLeow Bando
4I~gh Bandl

C-sowt~v@ ftoloealon to e, 70
Execuirtre Special btoweant

SUN a SW mm -

70 20 10 3
60 1 . 10 3

Low Badcurrenty 75.000 to, 99.999 Sum itnutg
,p Oigh Bando rurronli 100.000 andc Ov~r sum lrer0
,02vtd Of C1l191111 death plant will be Corlsedered as pctnae.e,
with Special enmms PIA1nM ln

TIERM PLANS AMD SNferrswa
Yebarty Rfitwewable Term
tn A"e 75
9 Low Rland
ZMiaose Dana 40
l4.Hi B"n Mn

11111 b" in -IMNI
vow of Vigmis Ak

30 Ya1rPremiums ow rric*ro 70 20 10 3
25 Y~rt Piemiums 65 20 10 3
20 Years Promis,v 60 20 so 3
15 Yams Premiums% S5 IR te O 3
10 Years Pirmiums 45 12 to -
The level latm scheaule applies tIn I etrel Topir Plans: *rtcom
Mhiintl.i.rje Policy. Additional Protectioin L4enelit. Guarante
Il~rwie, Flnetlot. Family Plae.i Insuvence Derietit
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Mo.'tfoly PReducesp 'Toot" Plan.f

Motii 'vfl .ie'si Pela~bn Sneret

25YO-41r. Wfrvammr& - m

is Ycrat Plembums

hvAoiie In~ulancc Man

Mc'iage Insurance 5fltt
30 e'ars Curnmn of Coverage
26 Years Duration of Covreaw
20 YVa06 Dulebtie of 0011egc
I* lYears OejralMhof. Coverage
10 Ywa#9 DUrtI;on of C*ofgeoe

ol ow we go
We= Vwi to 9OM

%b %a %

so Is so
45 111 10
40 '15 10
35 12 t0
30 so so

3
3
3

so Is 10 2
48 Is 10 3
40 is 10 3
35 12 10 3
30 10 10 -

Tar1' to fa 70 45 10 45 10
IFi toyear Renewabile

Ad~~ealPa"Cion Benefit 45 10 45 10
Wlrn 16@I evdYar
Rr.svraba' Taran

Iiesrt Cnint C)nyl 45 10 45 10
P~asetil vvwee oil re~iu' Oesef - ""e Os RSAsur PINea,

ACos'i! of L'vievi T
e-ve Devvelil *e, IleoltU blv aIn

-7 Nfletvti Bono cuIF.ntly 100.000 to 499.%95.

o nr nthf (drath planSl win be ionzaaetea as special nane, plons wvlh

OC'lC~fWSeC

1ET1REPAEWY PLANS

%COn~e EfcoWrnenis

20

i tO Nr..ie0

remium, or mate

P rmium

901 21411 " rn 1111
Vow 71111 00 Tom* A~

%b %b %a %

70 20 10 3
85 20 10 3
60 20 10 3
55 20 10 3
s0 '5 3
40 It 7 3
30 a 5%

Thg. lv'.wut E*scJpVIVI"'esmwt siseuro acpolfe. to Inexwme Cnduw*,%ers Ot
o- 'Te'.Vvis' flii tiw Ev%%ko.wevrvi tlncsmew 6-Wsoiiwmrreit at a# 7e)

114 a" bern
Vow weer 19 Vows

4111 %a %a

55 'ears Prem1ium%1 or nwote

45 V(i.b(S POWA'IOIrNS

Gtaarar'lnerc Annsiaty
PAOrCh 0bW Pla N

35 20 20
20 20 20
25 20 20
20 20 PO

70 20 so 3

pinrmn 19s -ewu

lncwea.Wtug Trot,

PC a

ra 'w

so

Sangle P'ewmum Annuratae
Non Ouxffelsd
Ouatatica
Singie Ptwemum Lile

Ovsabdtety lwbg4uanca*

Vow
4%

so~

v. ow*

~10 3

EXPLrAIA?OftV NOTES

11 ""nr ee erhedUlO the plan flames us"d are the "amea &I
on the Plate SouLvk. In cerin State. a guves plan May h,
pionft.t ne*ma or&eao S e will &poly tosa

2 Podflan Plieeo We note avmtlb in rnnaan Siames.
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remri.ry I eram Nn (n:emws.iurm PnyahN

v1 ow tr'

20 to
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.. .. . .. ... . .. .. ... .. .. . .. .. .. .. ... .... .. .... .. .. ... .
C ~ h S 6 (ii)..................AN................s

.......... .n .h .i~ . .( 0 .~ .r mi m .2 0 ........ 2...... ..... ......
................. O n ....e. . ea ...... ... 00. p...u m . . 7 36 . ... ...... .... ...........

On, the,,.. .... ....... ........0 .. 0 ...................1 .37
On............ the.... ...... 1 00 0 f p m u s 2.5002...2

................. O n 7r u in. e es of. .25 00 ..25 -.. _,..:......5.
........................ .. ........U..... O R IN R ................. A N D.. G R O U P......u...

... ~ ~ ~ ~ ~ D PO I ACU.LA IO SC.E.ULE . :::: .: ..- .: ...... ..
................... ~4 .. . ..... ..... .. ...... ................... 7. ..

................ rou .... di....... ........ the.r.tes...f.c.m m.....n...th .... p....to...e mi......a d.......l ..

will Tppl 140 th fir0st of 2 mothprmium paid0 with 5 repconwapicas0wmk

Onhet efet Sd10 of dpplmiumns 9.nsurance.3

On 1%0 n ext Ans6 Depe00 t of~ie Ret.~vM %.S 23.2

On the noal S 5.000 C- *qv%6k%*370 .7535
On the nextS 1 50.000 ofpeim1.0 .50% 2s

On, Aonts in excess. of S2.000000 ..5 10% 2.

DEPOSIT AACCUMULATION SCHEDCUULEIO (GURO too& LJeno oa*&

GouOdnr the e neht toe 5.00 12.500%~ wihrepc.175%usPadude o
5 Of the moi .u wil be00 7codn t0o th abv R7q.ve h ttso vovt$I jts
v Wko.m~lsvlmePestAcf the nextit wi0l00 S.000 ewdr 1.5chdue3 b)

wil ppli id te fuirs. 12 ii nothcuiiPfetims.dwihrsetton wo po sw om k

ol Ovls89inh first hoC,>4I veiur Lit 50ISi fit$0 0.000
On~~ tli6 iv vs 4.000 4 000

Poton ath Anexto $o-ioi 5 0002.76
On the nextt S 10000 1.70r,,
OnOenet nex 10000 .104,%

On the ne S 0.0)00 150%
On the next $0000.25

0"1 $loiwnt inw & wn s50,00100 3%

On Th o . 000 OW P5

On.. . . . . . . . . . . .xc. .s.o. .S.,. . .000 . . . . . . . . . . . . .

On toa 7 . O i.IR75
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1 ~.7-%Mo
(f)o~ OROP4[NDvcxUA6L WRttm(AE.N ANNUItY (C3IRA) SCMeCULIE

(1) Sftg. Smp~levr.

Dw.rle SOt 12 meawth Met Auwml D~mmIt

upI 6o~ s s.s00 gr* mmbew
aver $1.50 r Member

pii) Mukipi. EfwreymAsued9Uf

10.0%
2.5%*

2.5%
2.5%

Level rate Of 5.313% of net annual eoit.

(Mi) Rote payable 09% all Lum"p Sumt lionsfec i .5

()GOUXP TAX. SI-E160111SD ANNUIlY/ISA SCHEDOULE

Dsreg 1 w

O~ nmemnbers cvnowrbuions

12 menthe Not Ann..el DOPesift
Wnt9 % Wheqw~tV@ %

2.50,1

Level rate af 5.3 13% of net annual deposit.

(Ml) Rate payable on oll Lump Sorm TronsfetS is 2.S%

tw- h *m"

(-4

P%

OtO.O."
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.. ... ......... ..... . .... .. . .. ... ..... ....

.......... ..... ... .. ..... . ........... . . .. ... .... ..... .. ... .....
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. I. . . ............ . . . ...~ .. ... .......................... .... ...... ... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

.. ).......................r. prem.iums *o I...vidul P.licie will hi. payable as

followsO(uiu.onl o Av i .in ... ro . ir . ...r Comm. iOn C onehalt rote

applecable to the basic p~len or rider and rnewal commission at the same rote
et botic plaor rider.
P.renuiu.... medical. residene or travel etro: Pil.. .... r.no. r...ewal

commission s at the sa me rate app~lnhle tO brui pien or rider onl the first
530.00 of annual extva premium per |.000 of enslurance only.
Te..rc.ry *,r'..icl. rsidenc o travel e...o: o firti ye.. ,r renewal

commilsiontS are allowed ar ewtraD premium, .
(i) Commissions well be paid on premiums for Pnidvedul policies wailed on

ac rount of ,.jisu.blliy ire u€.ordic - with the regulocicee of Clue Company as
datcbedl en the Rate Book.

(iii) N.. comrissiore' will be paid an pre~liminary terin premiums (p. inejividucIl
pollcws.

(h) TIe rotes of ~~o, .e*),.on far poliies denoted by special names or Feirs g.uti.ie,5 ninri

or ppleniu oithe, ,o basic nfgreement o ds e terrmiad by the Company. oe rlute
rateus of commsion for Grhup Life renn Henrlth polkis
(it e)C0 ,luiee evious politles;

(Ce) th(,t ue sold and administered on a retention bass, and e
(Oi) that of enai .ti.l e commission spelly determined by the 'ompany.

) h ommisi commission tar intermdiate durations or issue remem not il i t

(."ar~n ;l;¢. ct.€ltesOre¢ lul Pi~pr ao rtontely.
(i C omm.ioss on policies issuad pursuant to o on velrson of a term poicy will be

payable ,s see fcilh in n oardanKti ith t tis Agrement or o deeIrminm by ti
Company. For the purposes of this Areement, the iSSue of a p -licy pursuant to a
convrsion will be cosid er to be te termim ort.e. erf lh reii .i;el oelicy

(h) Thheo m a wl e the ik on fer initl olicies fb pr the G enral
Au.0li or no the General Agent. of the pol;i ii. ioetnsfeoikowiu fion., the Genral A9ent
commission oterwise payable wll be reduerm in aCoorance with the folowin
rotes. Oimilarly, if the, polkie,, aM e ibansfened to the fonradl AgesieO suo 0oe;eiOn well

t, i'; in acordance with the following raten

Flegible Premium
Ret irement Annuity 2

O~t)sabilie~y Ins.urance 2ndl 1C0th years 5% - thereafter 10Y%.

Group policie-s Up en the rote speitfied= as payable as( tfkooc s sdetermined by the Company.

(I) Rtes rof ono, msion n for group policies undra Provisin 6. ,h-lulg s n ) i nnd () will

be pyaeior ati-cu a re voi w (tedff~iif pooe itcoitl.tdbyheCmaytte

hw*,.ing o ea¢ policy year as follows:

(It Th, i rsat onthly premium ue fr that year, wiehou r odj ,s teest is i by Oultiphed
by 1 2 to produce the nnn.be.hnl fth pempumc

((k ) T e o p rop te Cwrillnswsn e S shec ule isf applidc : to the o nnu ali ed re u.i i0

6 iW * ee.or qs the en n a Alize f com m os io ne

(iii) Tis nolie em payabl is bvieed b the nonualized pnewmium to paloin
ihtei year, oveaoge ommisslown rote.

. . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . ... . . . . .

.. .. .. .. . .. .. .. . .. .. .. . .. .. .. ..... .. .. . .. .. .. . .. .. .. . .. .. .. .. . .. .. .. . .. .. .. . .. .. .. . .. .. ..... . . . - -- ;. . . .*..** :: :":.. . . . . . . . . . ... .

........................
............... y 2

Msi.............. 0h eas % tercii. 1%

Grouppoliies.U....th........ecifed...payale..

determined.b..h..Comp.ny
. . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
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.m) Th ,rV5I.' of co mmission .uas.aui..i,,.. G.,ii... .ife ond ido.lth Commiss.o. .

Sched~ule well opply 5l~pisiiiiily ta's the total p~remium paoid in each year by eocO'f Vauus)
i.li.yh a'i d,.. . .If tw o o r m o. e G ro u p i....ci es .te a, .. ,blaa... f ni th e pu rp o se O f

c.m p tng prem ium rotes. es....if.... et.n ti..n . etc.. the .rem um s *or .ll 1su. k

issl;4.,t will bel is.ljdeE1 in the ca mputoteon of the Ovels.I Jqa ,*4ia*oiiaiirii rrote

d ~eilbu~d in Provision 5(i)

(n) if *. grqulp Life ond€ Mg . loi i,.w liry is amended by the Company. tly C ue's.Lsisy will

colcealot.l cied I('y to tha General Agent through whso~ai the rsrspli(a-aticsn forj
a mnendmnt h rs h, n . .e.ur d. om m issio n on he i .. o . i .. i . , , .....s resultng

from the ,,,is.,, ln-*et rat the co.,mmasseon rate beiril used for list gIJoli.v vyla, es. wh,,-h
the om'endrvent is elteectve. As tihy lU ,Jiaaa)i,',=J af thel fhlh-iwang polhcy year. a

¢vnasi;i.ea *ati will la's a'oi.lcorted for the policy. as Set Out en S (I). an the toa.,l

onnuolmled premium. If such arneBndmeni* is pursunt to o-e tilhi.ui,..iis see.0 med othec"
than throug,¢h the Genc.rol Agent, he/she will not be eniitlaq. , 4..,asr*eait,.e;,ai ,.sn the
increas in premi..m.

(0) Oqae Pernwie Pe11.4.,

(as) Rate.s of commesa.,on for the Guaranteed Depo:sit, Policy (GUARD) unde~r Provalson

6. Schedule ( =) ore payable on she Net Delposit receivedl in the po~lic'y year. Net

depasat equols the deposits receivedl less cash surrenders.

If f. GUARD policy is ome,,clqe€d by the Company. the Company will pay to the

securedo frit yO'a, comm~nssoon on the Mel~anrate= increoseb an' rfe(Mrbiset rtiltang

from the amendment and renewal commissions on such snceatle thereafter. An
; -verrh'J.. ror.no..issior.. rat will lass .(&li.h.....aaf i. ih... .. ffr wiwa.. al..is.. .

. 
.f th e

omencfment. comb:ininsg the estimated first year commission rote with the
swtir ,'sais'J ,agkasswral ,'€a'i,il&ia .,'h, isitat&,ii Iii. iDs a with *0mi,t ia1.a Shunt.w da0s.t&ittS

received during the 1 2 monsth pe riod comme~ncing with the ef-fective date of the

If two or more GUARD polacies ore= combined for- thrt. purpose of co~mputing

minimum deposits and expenses etc.. then the commisson~ schedule will b
......lia.. I.. t.ia , i, i, l gai*, biiii.f rif 1.11 sias hi ... I s. itn amy rualca y Wv.....

An'y transfers to the GUARD policy rows a previous carrier or policyholder will

be sub:)uec so she Separate L.irvlsp Sm Tronifer. rati- o~f c U,t,in,sicmi ,.isil
. . .Pr.visi.n 6. che..dule (..) (i).

(iii) Rates of commission for the Group Individual Retirement Annuity Policy (C-IRAI)

..... enrolment nd to net annual deoits thereafter s shown under .. hed.ule ()

io(i) If a rwiernibr er its or -. ikse completion- O( 1 2 snq.ntks of qritia.,lsIse.t*

the ( noI~ Age int wil ref sand to the C rompx-ny the~ co'mmiessio'n receivedl by the

General A4aeni wath res, pect to that memb~er.

• C~~~~n Majlliple E ssipiyer A 5 5
. ip~*C,s SjCvI wiil, .,s i1.sl,isi i i.i | ltla t islelitii

contrb.ion of $100000.00 or mare t.e G..eneral Agent has the option of

(a). that nltrarnsais~vn anmvnis.a,,n irate ¢outlined under S.chedle (U
r
) (,s). Commi~ssions

on any amount ironsferred froim another¢carrere will be paOC in oc¢€irilouiLv wiith

"'" 1the Larn-a Suan's Tronsfer rote shown undeckr Schedule (rI) (iil) Net onnual "Deposits
equal, deposits receivedJ .t ..h renders.

If a C.rour
-

p lrnc4vciv;U
" |  

*g isigouri~iii Aoiiiuiiyp ii. .u.l .taui.e 
U 

i ,, as I.-si.lIg. Pug itioui0t1

Retirement Annruity no commissionl as payable on the arnesunt transferredl from

(iv) Rrlies ,sf ," ammilion for the Group Tarx Sheltered Annuity Picy, ElSA) are

payable in acwordosce. with uhse ,iiu-ilsef i .)a. ;il.a4 ius.* . ihqi p.ess*.idii

iwar(a ji'aph (iii) 05 shown under Schedule-s (G3) (i). (CG) (ii) and (0) (iii). whachovor

as a pplicable.

. . . .. ....... .... ............. .... .. ....

1 7. .. . . .

7 . . . .
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., (to) "Amount of Poh00e100 $man the amount shown In the schedule below fw pnlicies issued
as the result of appalolIits secured througlo the Generol Agen e.lteig the c n inuunce of
leiib eu omy terminated AfONOrni

its AMOUNT OP POLICIES

UPS PLANS

Life paid up ot Ope 65
20 Payment Life
10 Payment Life

ONDOWMMNT PLAMN

Endowment at oe 65
70 Poy Eiclowmv~eit (it keg* ftP.
20 Year Endowment

SP*OAL PLANIS

Lowcost Life (Dovi .uvoeth) (W.rr..oeed Whol

S,elect Ordinary Life
Joint SlC Ordinory ie (Pirst 0uok ottly)
Lifecore Whole L;fe (EMclue;,ieo If-coare
F atrs benefit)
i(s,.pp (.% ,diquiy Life (Plan B)

Graded Premium Whole Life

Security Life at a9e 65
20 Payment S-curity Life ot oe 65

JUvW.0.ibl,, I -. -

Ye-oly Renewable Ccteasin rt Ie n

- S 1,000 for each & 1 o000 of sum insured

- S I.-0 6 o rh S I $O of sum insured

0- U 
1.000 foi ch S I.00O of sum insured

$250 fce -h $ 1.00nf sum insured plus an oddisokmo $750 f
1

u ihs, h $I. 0
of sumn insured when the premium for he full fifth 1oliy yanr is paid.

S 1000 far each 5 1,000 of surn insured

- 2.000 for each S1.000 Of Initial sum inse,.t..

S500 for eaoch unit ccve-Iw v

- 00 far each unit of coeqli,

Step Rota Life - $500 fOr W..1 $,000 of sum insureqi when the premium for the full iltli
Policy year is paid at the incvu*,cf eiat*, an additional S800 for ech S 1.00
uf sum insured is allowed

Lovw'ttt E-osWv cat coig 90

Rx61CvTflY P'LAME

E-seceetive WhSole Lilt* (fluffs Beands)
Joint Executive Whole LUfe (first death Vigly)
t.aioe ,etivii PU)u~.IV~~ Age 70

Exkecutive Special Indjovwm.M

*-- r "%-1

S 1.000 for vc $1.000 of sum insured

- $ .000 far c h 10)O of sum insured

- $750 fr ach $1.000 of initial sum insupqu

$500 fer each $1,000 of sum insured. If all the Premiums ot
the second Pi.licr year Ore nor Poid. Oe An-vant of Poleri,,
irw r*asly allowed will be reversed.

.. . . . .. .

. . . .. . . . . .................. . .................
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...................... ............... .............. .....

.............. . ..... .............. ..................... . . . . . . . .

. .. ... .......... .......................... . . .. . . . . . . . . .

........................ *.... ...... *.......... . . . . . . . . . .

MA0141alo
PJioqive-

TYPE O P'OUCI
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VVIMA IANS & 14IM

yearly Renewable Term to oge 75

L.0 rand sum insured S5.000 to S99.9
MirtilboSnd sum insured $1100.000 to SA4999
m.ih bond - Suer ;nsueed'L $500,000 Seott 'Lv0e

-The following multiple of the flest onnual goeeeeeiso.n (aacludins
featirs peeo.mnd oddii.wwoI benefit p.iooovums) or 54r% .9f thet

##%.n,% insured whichever. is, loes.

-35 a this first annual &eemium
-30 a the first annual femium

Nil

l.verl le"Ist
FPa Yeaor Renewable Term to age 70 S $250 tor ech 51.000 sueo Insured
5 v.rest Re~wvs I-ol Term Addational Protecion benef it

jrnt 5 Year Renewable 'Teerm (First Death Only)

rr,myly plon insurance benefit

tA,nnad Income benefit

Mo3nthly WRduclivo 1l800%,
06..0..il Raduceng ProtecrtionBeei
Mortgage InsurancV Policy
#oclf900e INISUV~oqe @W9,%ofit-

ltv. An,,.eiqt ct pcalecas few convesion af Term Policies or

amnount of the new policy.

gNIFlEERMFT M.ANIS

income Cndowmnent ot age 65
Ten Yr4eOV I"CeoVi" ~~w~i
lnwo.itfl0 Endowmetnt at a;.w 70

po.,,&sin WAianle Lie

(JILSo'onfreo~l AecrAsulty Plirfhoso Plan
roe able Premium Retirement Annuity

soale PremiumAraul

IN~YIPAL EAL FIPANS

0,e.0bolity Insurance

pf,....e..lC>Wverh00d Empenie

OROUJP

Group Deposit Accumulation Policy with

crown Group lrust
61,1661.1i 1.001,01I ifee with C.Ne:%wqWi fleiceap To east

$2.50 14:0, ranch St J.000 of sum insuref. nan spouse's wife

1250 for vot S 10 of monthly 9ftcome

30 x the first orenuctl pressium (vacloudinl
*uisto aeoomeums and oddiiofl4) banefit
premiums)

Termn benefits or.onagined through tho Cleneral Awpent will 11of th.

S$1.000 for 4Ita(h S 1000 of initial suea isusred

50 xO the first aneucal premium (vmcludioncj etraf Premiums andt

iddiikoif~ koeyeof it Premiums) %so S 1.000 tar eaoch &1 .000 Oft ".M
insured. whichever is Irv%

S 1.000 fair each S I .000 of Sum iftiteseed
- I a peeoaivm On Each Poee'i..a Whenevev Puid

- 11.000 for etvch S 1.000 of suovb isu.red
S $1.000 fr each S 1.000 of single premiusit

-51.000 for -0-oh $20. ot onru..,lsired prerniues

- $ I.000 for each unit cOaf Group DV.%LIqit Accumululitee4

$750 for each% vnit oft Group r),.,nsit A^cCW,-fis4leatF10

5 250 per S 1,000 4e'f Sum insureJ

The AfvoLpnl Of PL'Ai0res C-so, pnlicsos baled by Special names Or coher policies vowl bonefils obcos SPOC141COlly 0900onlinnod in this

re 4rrv Swill bwa at s-el for-th in comendme-ts so 16%;j Ago r" for " J."do Mnod by 11W Cjmpony.

6 oam-&^ 0 
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. ... .. .. ... . .. .... .. .. .. ... .. .. .. .. ..... . .. ......... .... ..... . .. .. .. .. .. .. . .. ... . .. . . .. .. .. .. .. .. .. .

. . . . .......... . ..... : .... . . ....

~ . . ...... . . :.. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
..... I........ .... . ........ .... . . . . . . . . . . . .

. . . . . .. ....................... . ............ .........................

............ ............ . ........ ............................ ........................ ....... .................. ................

.. .. .. ... .. . ' . . ..
................... o..o.P li.s n hi h pa m e et u t e ul ie .

.. .. .. .. . ...ll........ .~i . . e ~ i ~ i i i i ' u l ...... ..de............i.t..i..m.n.........

.......... ...... .. n. .B.P...f ... .... .. .........w e l .............. . :i t .... ..ly l e .. ... ...... ii.i i h c ~ e e a q j i e i i t e r t e o 3 O

.... ................. p ol. .c. .e s o f e t h. . f .... h.. . ...... ....................... .. .I e... a d t ...... . ..... n. . n. .e.. ..

Senses ~ ~ mfth) 1 t of.86 ea h ear pronoie theli geee nt is iti~ih enrn@% ufore acori& fullSchedul Ime&e

Net Paid luins. Difeaftnwr 1001%
of ltse Peeoviet,. Y~

S2.000.000 and less than 13.000.000
S:I.1m)(1.0n it,,4 los thaon Sd.000.000
S4.000.000~ too%## 1&-%%, 161%.998 S%.flAC.000
S5,000,000 and ower

bent,. Paer $1.000
of Net Paid

$1 00
$700If
$100
S3.50

Persasteowy 1 7 pareb.!ten-y bonus, well be2 pold ley tkii .ieieiii trm the CGe-e.0e Aodent calculated otDonws 01Mk-4W 10th Of each year. provided this Agreemennt Is tkort il Mniem and provide-d 0ii 5and cny tetiwielAq~eeivyeni beiwveen the r eea uiten h o~,.eyleieihte
en effect for foe id.~e~ eii.yp..* eiirigi ~ ei.ie below.

Poirsistency Score shnce Deetyinber
109,h we thse pwwtvieses veer
On the- Ifest v. .IMKJ. ()Q
On the next 12.500.0000
Oin Ike next S2.500,000
Cr' ihe neaue I 5.000.000

lt oat'... $if S)O).X

raerple.,emnt

Denses pdar 11,000
of Pri-istency Scor,

10.00
S1 00
S 2 00.
13 (M)
$4 00
S5.00

13. Wkhwe9a ia ieow gluliy is ;sued and a polic-y owr iclier i~e.. tho same "ife. or nrwiet.f ley too".
same policyholder. trrmlinlts awithin :les n-wsiths of such new issv. c o i16 Si~bgeCted to the
ovtsercise of a non forfeiture option or is sublevied to substittlifl hewrowiing. within twielwor~
months behe~lt .W iftie, Ike effectie date of such VVw I- 11liry. the Company etuty tai'dare' thet
rotes of cornmisoin sanefre P~tYe,vssj ft effort the Amoeunt of Pcmlioae.. tinnr Provision 7 of
t.i.,.ili new policy.

14. All 4oe tl, .. psycbie uonder tKot Agreement will be fywyav.iil in the reser.~wec. oes:ieouebifts of
the olcins ret toe.. Cc~.6eiwty S gricece Of itsie. itae terrefty t.4-fieii1.1.f nprcovision A.
veuotrice to any fond-ign ra~aee ~Jeei~. rem the pvrpoice ... f Peee,'.seon 7. tke Aesttueii ...d
Pe.lii oe.% i iataewl -n currencies olher than United Stati-, fleetcia wioll be coetveetecuel Iii UnfledSectors Dollars otr~a -f r..ihe,;ijr 4*lf ~i 1 by. the Cor"'wley feeo-m timne go sitrov

. . . . . . . . .... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ...
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.... .... ..............-. ...

7 In, *.*I.:I

......... IS. If O, an'- eosOe e Company refunds ny pr ,. .k~ .:¢,....,... Agent will

tefsaPdm .iwe,,dle,'itly ,eref snd 1es the Company the cammisslorns u,-i be .,se.-s receivedi by tihe

. t tp a 4 e - e ao m e no t o n $ w.l . .t..... .. , l y . *..... .'ee... ... .. e i.m ers. . s re u th.l..q.... I. . th-

........... n~~p~ r A ll ....i ... i o f t r u n y t h e e a g n o e... ....... . .. .. * w..o

contr.cts a. may be issu.ed. by the C.om..y. it .le... w.il. .e..y .medical @.am.ti. ns u.. ...

other reportls, well be deliveredi tq.r ile. C ivttiigu,'y whi-ethri the applD*¢ltans are proce**ede

ordiel I Such materi will remain the proporly of thet (C ons.we~y eted well he returned- on

....... ,..., . ..

AdiweetJelg I A No advertis~eiret will be pubtisk ¢4 or b>*o~cfccut rend, no p=rinted matter c.nc.rning the
Compceny well be i$**ere (i ,ee,(*lnted by the General Agent or his/her brokers or agents
unless specfically autho rized in writing by the Compan~y.

ted 9 The General Agent agree-s to assist the Company in obtaining coverage t.ie**s r it ie.ved ii

................................s~ .s .~c .am ue . eu .o se e .icisey .uediw .h .a o Agent7

his her bo ke s, o. agen s and em ploy e s n fav o ur o. h e C.omn.y. Such ove ra e w ill .

Geeral Agent, his/her brokers or ag;ents and, employees. The Genralo Ag~eni ugws i.s ,,

t~he acts; ef his/heti ieileef C,, i*e ,,itt rend ensqloy..

Llcenee 20. The Genral Agent well comply with the licentsing and all other requirements tfr do:ing

.. mitaie. .. 2 1. The Genral Agent w.t. h.ve no autho.rity to waive any *oIfiIture or en any way I...t.y or

Wmlyer 22 ?Te foeeu ra at t (.aimplery tfl eist upan)r 5teCtt pe ife'lrmontce of any at the terms antd
conditions herein well n~ot be. crenstrued as a waiver at such terms an~d candiiates

... l~e, e~~ e .j.. . ...e. %1eU .y S.Ce.eegiee

LISIjmtle a?4 Nelither the Genteral Agent nor his/her brokers o agents will inseituee leg,1 l p~acweding,~ In
ee)eW.e4i.e wi~htece*y* I itri tmi.v l~iIweiei,, ree|t~y *'eruq,lkrent , sepeliryhrelder andJ theW C.ismpniy
unless authouesed .n writing by the C.ompany.

(.re*¢ee-,.t,-y0 eelie.e ihe.t0e il,'..J i1,.*i .il.etll iii'*vii0i | Scy thisL Arjruwene*ent,

Inndebtednees 26 Any inde~btednerss ca other oblig¢atrr of the Gene~ral Agent to the Compavny w;Il ie t.1 fi
i.|cerge an l ien again .st any amounts payable o which ma~y Lw.uiieeee* irv,lil, Wee thee

t ( ttt..ei A.jeptii w.,id. thi 5sl Asaeceuvceuei tttllt h h4N h ( mltl ti g( ~et
Rll.ieft leot t.e . ic emiiee i e l lviee.i e..lei-i e i, , , l .tlteieseie i': he tuan...t. under. .th

Agreemenf .t er*Leel*e, .- uei i i. iiiqeeu,ii e by the Cratcnv an ti me' |s nd a oddes

.......................... .............. ............ .........e............... .......................... .........................

...... ..... . . ........ .... .. ...... .... .... ... ..... n.. . . ..... .. . .. ...... .C....... ... . . .. ........ .,. i. .

..................................... ........... ............ .......... ....... .......
. . . . . . . . . . . . . ...... . ....... . . . ....... .

............................ . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . ........... :......... ............. .... ............. .... ..
....... .....................................................

.................. . . . . . . . . . .................................... ... . .. ...... .... ... ... .... ... ...;.. ... ... .. z .. ... .... .. .. .... ... ...
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...... .......... ......................... ..................................... .......................................................................
.............. ................... ............................................. . 7
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........... 0 .............. ; .................. ;.
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.............. ........... .................................. . .......................... ...................................................... . .........
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............................. '17 ............. ................... .............................................: .................. 7! ............................
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29. This Aaerwtwill torno~o.,uto a.s.~nalr~l n the happening of any #.- the frallowiong

Ia) The death of the General Acier't.

(b) of the General Agent is a Corporoeitor. i esii.i. ifi sto erporate, oxesown.r
(c Th*4~ *ii. of the General Aaent s license ctk ee~uht. .sae agent;

q CO) c.,sieet.:f :f theo Cv~lineeal Agent's covero ~e under 96%V C.LS'.i""'ty 6 Ionrd

0k.30 Iltis Agreement may be tesminoloc. oi u'wg nWs>uiith, .. ~s. by ather party Ured t.16h 0.M.st6ill
VT.ninotiew, will I.W t.Vrmt loo sohi.ve I'vwn given Wehan a registered letter Ceiiiiiuielsn the notice is

ntailed addras.wd t.-. the party entitled to thle nafiice o-91 flow giiiityi. lrost knowin addrss

V0e191nentsee 3 1. Of this Agreemnent is *e-wrminsptod rindl not replaced by a new Agroement twocligoov the
B6enilfits CJWneool Agent cued thea Company. the Company will comoy to thu. ("stiiiirol Agent. of living.

otherwise to his/hot hir.t. s-ucessodrs or as-signs:

44rot Tome (a 8) Uil..., *9 y...i a miut rn. . occording to Provision 6. and reneewal commrrissius ct%.4LcW@Jeiiwj
enid Esineweol st. Pocigiwsnis 6 on the premiums of the second to tenth paicv. veris esssci..iisi
commviquieno ro-m ccjnsdenq to the schedule below on Policies which .ernoir% to, k.'.~ vvt "Ps fapsc-

and on which premiums have fallen due oo,4 toes tcotleev.1 soved detrwasitod in the
Compory's ACCvvci

':1

N *

For 011 Otho. spolicies.

VI) If termination by the Company
udei Piizvilios 28B

(ii) If teorrlinn fer any nither ramrsews
with Policies in Pore (excliidng

of tosntmn.ton of.

Los& thnn S 10.00-0.00)

Beetween Se10.000.000
aind S20.000.M(10M

AMUNT W9 COU.ECTx30f Pas

commissions specified as pcoshilu lis
po"ijiek"e6 6

low of shop. gifnobaril premiums POWq
~ssii~igs~sstin the end of tke for%* volooy

,ei.Iisite4fnt to the end of tt.w i"19iith

prilicy year for applictiei6, WINs$ itiis,*
applicatoin after file~ leffiesitive date- 04
itii." 01-64isier gioop policy.

3%K of premiums (2% of pressluitis #or
Reie~~iit Anonuity and rlebe

Plreriom Retiretw1it Anlflsiiy pgliiers,
5-/& of premiums far Disability Insurance
policies).

3% :,fg~iiiuss(2-1.b Of pwmilums for
Retirement Annuity arid Plemoible
Poe~stisni Rairiemront Annuity policie".
5%/ of premiums for Discobiltiy lnsurts.tv
policies).

2 1,1 of premiums (1%!i Of premiums for
Rtiisiiui~it Aiifltoity frind Flijuaiblo

Premium Retirement Annuity policies.
4% Of ptemiums for Disability Insurance
policies).

Over S20.000.000 1% of premiums (3% of premiums for
Disability InSuracieo policies).

-Py.licies in Farce- means the Amount of Policies (as defined in Provision 7) for

continuance of this Agreement (and any terminated Agreemeant) betweenr the Gaenral
Agent and the Company, which are in, farce at the time of termination. v%%,. Vr

.~~ .. ....

...... .............................................

a.......................... . ..... .... .

............................ . . . . . . . . . . . . . . .

A.vtemwic
termhsetiees

TYPIS OP POULCIS
Vvicsisi I ifs..hiii iand Annuity

Pol ic ifl

(uvroujp Ordi'ary Life Policies
(Plan 51, ance Group Deposit

Vie- It *.A- .

..........

M.
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. .. ... ............ ...........................................

. ...... . ........................................... ...............
. . . .~~~~ ........ ...... . . . . . . . . . . . . . . . . .
. . . . ................................. . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . .. . . . . . . . . . . . . .... ..... .............. ........................ .. .. .. .. .. .. .. .... .. .. ... .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ... .. .. ...... .. .. .... .... ... .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. .. ..
. . . . . . .... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ....... ... . . . . ......... . . . . .

. .. .0..... .... . . . . . . . . . . . .

........... .. .. . ........
............................ . ...............................

U . ..........- ........ ....

........................ et.Paid.....n.......ordi..g..t...... . .. i.................... uL ........ the... e.. ra....g.....
U ot........li../I.................. ....o.assi.ns,.will .pa y .t .............. n.......

.~~~..w~~ .~ .q.'uu . e .rve ..~m e .~i . 9 . i .ea .of ....

IeVv "US.-v~ Onv ; r Irv W~~o -'WW ,I 9.99 fI:II09Ist'towl t LM~emer 11011 of t0he Year Oftermination and of subsequeVo, yeas if tha General Agent earned a Otvolity Vol..st0
Dou1) as ot Ouw.vel.t ith nf tha year proor to termination. IV 4.svno...nt we01 h*
*.,.Ieh.le', d .. ia thn sOmo rate of Ouality Volume |Bounus us w,.a4 ' wa nod few the year

w"n, te tvrminotson. Similarly. the General Agent if liOw,.U. .,.ha.wiso hmsphor heirs.
succesors o assigns, will i6ouy O tlt 0'oo'um-y ran Caramunt ¢olcvloled in the same
umsitnor sst It%@ ottirt*-a si if the Nat Paid is a neqatove amounst

32. Where the Company has enedorse.4 ", AO,e,9ament hatwean the General Agent and a
broker or ugeit. tlv e-sitr ,el Agent. of living, otherwise his/her heirs. 1ucc)rssus w *t$sigeti.
ouqlew i tos*inhutsm the Cnmpany for any amounts paid b.y vitV, Con-tsaany uinder such
endorsement and autharizes the Covosttsa.ywvi ids4,t tiny payments so made from any
oamounts duer tow 4r_ w#%Votl Aqj~ett. leiraqhas hairs, succeiSOF'S or assigns

Signedh Ivy f6V C.on1SImXasY tit 10Cat. Ceancoada. this

CROWN IMS INSURANCS COMPANY

N

74)

P. # n% a

Couantersigned
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........... an 
..... .... ..... . ...

nl 
.c " .io.i.n.tu. ..

.............. d t ............... en

........... .n u a c .. .. . -7 .. . .. .. -... . .. .. .

N~~~~~.. Ot.r..l..e...................
d ~~ ~~~~ ............................ ........ ...rs e.e.~cle twa~ w l e bu s b h en r l A e t

S. The~qu~tgaunl ae"' aguensto rn inau;' the.f..........e.ui.d.b..te.Co.any..h... rIord .ar ..an.. ill.....
thaw property :::::::,::' the........... ..om........ d on al.......n te...1cas.t e de ewmr*to p lcytler i

4  
o c rte v

......................... ba............ ne..........

..... ...............b.hi. .. ....l.m .... ar o l~ ~aices u fce u de poesm~at ) fth G n

0 ~ ......... ......not o..e............ofth t...im n nt

4rigned by the ocoo-val Agent 01 el v~ ........

Sioned by th-e covikpeny at 7 arootto. Canadai. h .....

Co" ntea's i rood

.......i ... ...

..this ckpiy o~f . . . . . . . . . . ..19

....... of ...JUL . 1. A. W 7 .....

.~~~~~~~ ~ ~ ~ ~ .

. . . . . . ... . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. .. . . . ............. . .......... ........... . . .. . . . . . . . . . . . ..

....................................... .... .. ..
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Octrber.2* graig

Ke. rarnitrs Leews -t Colorado Ageoney

N ~~Wath refereea to year letter dated September 25, S980 to Ire C. .L0d- ateabig acheek Poyable to Crown AseociatOO of Colorado lot.0 Is &beef *316... wbich 10 em Additie.t to the Colorado A&eucy formteuw. too%,

There Will be Me shamne if the eurrent Tur"Iteee Loan ReP07mU&t "Oethod ofMon th free the Colors&* flaoetam cheique.
I an also attachinge a Promissory Nato and a 9CC-I term. Pleas*. *San bet% of I........ feto" ad weters themt te my attention at your earliest cemve"Ifece.

0 Upon roeSpit ot &he sined towns* I will have the UCC-l form approved by Sheproper sm Offic., authoritys and returned to you for registrotien. This eel".to to beo relgiered with the County Clark sod' Reorder in the County whbere yqOffice to located.

'As too"&* I will require a copy of the reaistered ucc-2 form for my file Ottnr..ssterin* with the preper ga*eweat anoucy.

I trust this to 6atiefactory.

Yours truly#

Section sepervasore

U.S. &.Caribban*

c.e.8 Mr. A. W. Thmas* Agency Vice-Proesdent (ilntLod States)Mrs. Re Kyanotas, Supervisor, AgSency Adminitration Departmest, U.S. &Car ibbeeft.
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Oqne!br 16, 1930.

A£eecy melding Corporation,
Gea~ral Agonts,
Crew Life Insurance Co.0
CI lCA& , ZlI nIlli.

Cent lemens
i.. .peci.l ..n - Kerr. P. Crai ... & Aoc0t. - P.o.ri.

Ve ore pleased to enclose a cheque in the am-ont *f $9P5o.O0 representingl a Spees,
LanI. AutbderLsauton tot this Loan has been tiven by C. B. Lloyd. Senior AgEncy

~~Vtco-Fresltdent toe the UnitedS Stateos.

Interest of 1,1, has been charged against. hils Loan.

As stated in your letter of October 15. the loan yill be repid from E).V. Sonum
at year-end.

Please bOve the enclesod promssory mote signed end returned at you
convenience* I trust the Above is Satisfactory.

Your& very truly,

P. Hubert.
Pimencing Xxeminer,
Agency AdmitSetratien Department,
rtnancina And SenfiLm.

&M

ilnc |.

C.. C. 3. Lloyd, Senior Aslency Vice-President.
Irene Kyva"ntase Supervisor* Agency AdminitLration Departmen .

(United States & Carribean).
U.S. Contract File.

r earltest
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qOstober 20. 1980.

Agoecy 1Wlding Corporat ion*

GaoLleec It toe

3oo 8poeial Advance

ThI onsesoed cbeck. represenit Specl Advascaso fer a totnl of *$9 O0.0. Au|tho~rS

'' satise for thmem Advances has boos given by Co 5. LI~ydo Sonior Agncy Vieo-
P...ow.dt or h U...od........ . t n ta.eThey have been . ....ljt. out ..o.....

-: All--ray Uiodieg Cerpouation - Agenecy $41 - *2&,OO0OO
Agenc y oldng orport tLon - Aftny 06 - 500000

r% Agenc~y mold ing Corporat toe - Agency 547 - $2o00O.00
Agency melding Corpowatiom - AlOncy 549 - $1.0O.0
Ageety Nelding Cerperation - ABency 34$ - *5oO0.00
(1e..ed asem o check Ecu a total of $37.00.00)
CrnAoitetm of Colorado IUe. -- Ageoncy 29 - *1000.0
Crow Agencies lee. - Agemey 3? - $1,000O.00.

h Advances are to be repaid free bee. Ilre, thO respOetiv Asoey.

Please have the emelosed moe-Itetrest bertag iota signed mind retureed at ye4Jr

ooerliesm sonvonce. I trust ubea borve is satisfactery.

0 Yets very truly.

7in~nci UmmitNr ,
0 Agecey A~dmaltrat toe Department.

aek

.... C. . . Lloyd, Se.ior Agency Vice.Preside.t.

I. ky mete, Supervisor. Agency Adeilscl#rattieo United S~tatesm mid Caribbeem
U.S. Contract Pit..
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an Advance
;r% consideration of wxml teing mode to Aornv.y IlutJltig CnrpnTrtlun
,vie cd on thee slde hereof by o promise to reopy, we heeroy l~,onn~tt Oin wn dr
sie 6oid fteJncy loldtnlS Corporati on to personally replry tho n'rno ¢, n owing under
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of defoult of repaymant by
the terms of that promise.
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ul CIIZA¢O I 1. 1. sut asit. th Geerl Aentit gee ,a,06,0e,10 "+©GPrl gn" n

1a) to l ure alpplicaotio.s il.O'itlly and from his/her Ilicense brolse 0. ugesits cIt such

(b) to recommend tot en dos4em-e,i 
1

y oh. Cevnpainy hssjher Agreeme-nts w~aoh Lwabtm a'
ra.g.tas.,O wh~ichl waeo ma*€de c farms app~roved by the Compe*sny.

(C) fr maintain at his/her Own expenfse a suiloble titi.+. few the transoection of the
Company's buIsiness;

(d) tO collct I',e *n..am rendat rier onrts an policie, as €itecoed ty ih* Conirmny in
trust faxr the Co mpany, to deduct any firte yea'o,,,Yeenisii( flS whd'i ma~y be payable
so him/her under the terms of this Aglryvno'n0i rid to dep~osit 'Pi bl lrt. on the
name of she Compa~ny ;n a lXuet

L 
.u~n.(.nt des&ignated by the C-eny ("Companfy's

Account'):

" (C) tee ma.ote.n, ,*.ff~ce ,,sa'irds cia. requiredl by the Company. which ,ocods ae urocf will
: ~~~remain the prOeD4rty of *l~ Co is<. e.y. a':* renoker seDrvice to pc..cyhavlder. aned to

e..w,,tv. 0*,.e i~e.e,aa.' te (.etnin1r y's businless;

(4) to comply with the presen~t anod (usut, ,e~ga.Atai, n andJ 01sristke.o'P of th Compan ry

wl,*'lah*la., iwr'i t.&o,.,a ,m. IlI.. ieaa¢vs~as Of this Aigreeent.

i 2. Th 6 auihocity and duties Of the C'.'ao e'ui A+jaent ,,ander pravasacin 1 o..ll net include the

'.':"/' ... IC1eqllee .alle**tian ,d f Im;,,rn. .atiJ ,ome'ntenorn.e of records watto respect 00 grou': s.li,. t,s

..... Weeff4w 3. Thoa. Ag¢r..ment wall be effoc'i~ve from SmptIIerI ].e, 1977 ra-ef any -.estern9
Dese Agreements between the Geera~l Ageni .oii ilsa. ('a,.nruaeiy wall tr.rm0n|'e' on that date.

lrmml If4. The territory assignedl to the General Agent will La.. us fullowa. h ot *,.h:I t..vrtflyyr ri t
assigned to him/her exclusively. .mttea of Cook, Dpage. . .. .. a ae.....r...L.

KaJib, Kamo cendal]L, La Sa/lle, Cru,,dy, l]LLnoStI nd she Cetutle. oi
:Lake, Porteor ad La8 Polrte, Inana.

Cw Iehees 5. (a) C~mmissaanS will be palid by shl'e ComDpny to the Ci.eaecl &A,,...o itt tlw ii.1.ilP1
CO isdicoot-e in the Commission Sci,q' dula! in Pravigr~n 0 for 1pofacms ass ued durin g the

lconttnrinre of this Agreermntt eJacept as set out ine Provision 5(h) eentJ (i)

(b) The rates a'f ca)mmia.sionr for polia~es iSsued during the eslee.v., uf a..e've irnti;,**4.ll
AUll,.etoveii wiak Olte C'u~m. .iy will he ,as set forth an such terminoa' Agreement.

SIt) C ommision will be paid to 'he C4.as, *.,l Aga,,cit anly on such p~rem.+mS as have fallen
due (rand harve Iwen r, lilreted by the General Agent,. if * .i;,,l r ih; Ageapqoaa..el)
aand ha~tv laa*er ae.l,.oiail*v iii the C.esmponly's Ac¢ountl duvring, ii.,. .i.ui,seie uf eiki,

• ~Areement on policie.s issuedl from opplicoaons ra,ura:d through s.* Genral Agent.

(d) Upon any termination ot a policy tle. Gasnerol Agent's in~teret will cease as to
(q ' iorniii Or b:on sIes ips)Ilt ing (rtm s uJbsl4:eqn i pvaooai uav trwi yna, e a.n unlessl
reansacatement if the pc.ali'y iS secured throug~h 0hk* Cia.at'eiao Agent.

(e) The "'years" retortedl to in the Commission ?w hod ule5 are "poli¢-', sa- ot' a defin~ed in

(0) On any individual policy of le insuv,. v,- isue d at ons ae high-..- ChaOt age 65. the
rates id, ... ,,'.issiu', will Il,. deitermineld from ike Cuatimisianm !,' dul.s usingj th.
actualI p Nrmaurs p~ying pe riod at the polic'y (if rapplacable) bu s ,ch rates will be

.~ ~ ~ a .a~i .~ th .m ut .( .h. .ru epo dn .pre....miur....o .... .... . 3. ... .. ~ . .C ~ 5

age 65."
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(g) (i) a'mmissians on eatra premiumr s for 0 lvdl liswl pybe

inivdul Ol'U ilwh py..ea
OC(uputional or Aviation CeeO; First Year Comm.,..4i~n Ct oneo-half rate
apphicable to the basic plan or ridekr end rnewal commisseon at the some rate
L', basi plan €r ridelr.P....,.en . edicol. residence or travel etr.: ..ir. .y...e r ... ..newal

asmmess~an. it the sama rote oapplicithie to br~a¢ plan or rideklr on the first
S30.O0 of annual extra premium per 1.000 of insuranase only.
Te.. .... y .. eicl. .e.d.er... o. tr.vel esra: N. fi..t ye . o. .enewal

cu~mm0sgions are ollowred on extra premium.
(it) Comymissions well be pai~d on premiums far ,ndividual policies waived o n

des.ibe en the Rate bk.
(il) Ni c! mmissiore will be paid on pvls|minor1 term premiums for intdividucel

policies,.
(h) The rate. of Ostt,,ission far polic-ies den~rotedl by special namres or other , uli.ies renil.4.) benefits not Sircifirn lly menti~ne in 1th; Au.*,jnent will bm rs set forth in J

___ omeidiaue.tst o this Agreement o r as determined by the Company. Ths ilriuderotes .f commission. f.r Grp Life nnd .. ilth .oi...(;..

(4) tius 'epiace p:revious policies;

(a.) thot ure sold and administered on a retention bests, end
(i.) thoa re... lt... Of ommisiont s.e¢iay determined by the om..ny.

C.) fl'e ras.s of commission for intermediaote durations or 6ssue rogas not inc..idl in th.
.,ion Sched-ulles ore calcu lated~ praopohnate ly.

(I) Coistni;ssions on policies issued pursuan~t t o a onversion of a term policy will be
payable as set fot1h in nnbeednv4..,ts to this Agreemnt or a, determinted by the
Company. For the purpose, of this Ag~reement, the issue Of o pi'li(y puvsucant tO 0
conversion well be considered to be the teemii~t ),e uf the ,.r;g, sl ilicy

O(I) The Company will hnve the ei~he tci transfer inidenmtal p~olicies) fbons' she Ge neral
A,,tor to the General Agent. if the pOlIcies or teorssfeeeng (bone the General Agant

commissiOn oth erwise payable will be reduced in occo rdonc~e with the following
rtes. Smilorly. if the) Ipoliies ore tronsferredl 'o th~e Geneal Aget. &v ooi r will
Ie g'eii ire accordance with the following rote..;

0 Reti,.nio.rit Annruity &b
IFlexeble Premium

Ret~i reoment Annuity 2%

C)'sability Ine-uronce 2)nd 10th years 5% - thereafter 10% .

Group policies Up Sn the rate specifiedl as payablee as

, determined by the Company.

(I) Rates nf onee.iissio for group policies under Provision 6. S.h..ules. Ib..) 7nd (c) will

• ~be payab~le at nsn ¢awatig ( wsi.ve . rutem i,'¢rl¢alted by the Company at the
hmeivnlung of eai pli|cy yier as follows;
(i) This. frstl montthly premium due for that year, witho ut oidjustn.',nt. is m~ultiplied

by 12 to p oduc e the nn,mnlizenf lniteaure
(ci) The appr:opriate Crnmmissirwr Schedlule is applied to the onnualizedl preen., t)

.iw..r. .the annualized commisi.on.

(iii) This annualwred co~misrin is rflii-led by the annualized premium to peoducy
tht year's overage commission rate.
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........ .f..........if........................s...n.ed by..h...m pany ...... ....... ......... ill
........... ...... c..... .e.l.... ......ed* .......t. ..th e .. ..ne ra l..... .......t.............w.............. .....................f ..

..m...d....nt .................. t ~ e ue ,c mI sso n te ivgtt . ~oeleee eut
.r.m th....... ................ t.r.t th...m m ..s.n..........use.f.......................whorl

th.mn..n s *~e tv . A .l5 ...................... ....... ....... .rla n ....y ea . a....
.11,5ie~e~r ........... wil.l elourtd fr te plc.a e u n 5() n le ee~

:. ~ ~ o nu lsd pr m u .I suc amendment'**'"'".." is.. pu su* ..... ....... e. ......... V ......... ...th..er....
th........n.. ..hrou......h the............... Gen ra A"n'h/" el o e eeteo4 e~ t~ neiioee r h

On hn po"1<IO ee.o~oiroee..f f~etee~or l t oe t. 1  O ptells.Di0oii, tieCend 5 e alth ooCO omeeisseo
Schdue illro appl schedule (d) o ae per pevlec brosas.ad nec ya ytrrctWru

so ratves* of comos ion for te Guaranteed D-op so folc (GAR)ner prpoeeon
c .ochepleti)ar payabium thtes retoln Deost rcied the pums#o ya. NVCe

dei~lc;pse leul the dp eto rce puatio les cash surrnde s okvtos r

(n f a esou LUAfD oliy ioats ameecit soe by the Company, hslonywel Cgpay toill
coclte qtolol poll, o thosegl wGeerae li Aet vhelioeuoes forepe so.*ite oppoeO c, for

secured.n best hae... sormnsson mss on the soistdtrrn~ Ion db~osms resulting
from the~~~ro aemtdondrea comm isseortebens" oor suhinte threftr.A

tam cmn. abnn heetiae th aos year Vomsa ra wth he
the~ amendmvent duins te e 1 2mthre odise-iu coenen whote thloin poleitcy yoear ath

on'nss. Ifee oowl two or mareGUARD olceor ares polbene 06r sth ourpos5e1) a limven,161
minooyimuFalsmim Ifp esuc andeenses etc. thesun to commseo Wschedule will0 behd

Aoy thraanse to GeneaGARDnt pele frol ot peou carrler or 0ol0yldb wil

Provision 6, Sa-hodusle (d) on(mem).iyhoes

(iii) Rates of commesseon for the GuruanedDeoal ReterementAAnnuctydoolecy (GIRA)
I) ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ 6 SechredulCoe E o re payabl rivi.eeon th~oofuoe N weteose rlee iv% be a. thje. poicyt yer cefta

epromet andol th etal depositiels theresurternasso.udrShdl

Ithe GUARDo policy wel orebnd to the Company. the Cnuopaony willve y the
Ge ^rl w.ent wet rspet ClOOo th te member.ir'eet %s

scunrebd.o frtos com00.00000 o moeseoGeneral Aatnt ho optheaton o

fro). the ameondmtent arindsrenewal omtmesdiunde onsch idulea) so) Cromeseons
an anysof amontitransfered o m nthrcare will be .9 aid 01lwi occe. ae wi-*of l*
thme ~leaner. combinirng rte sorne undrs yceue( coson roet annua te

7T r~~~~~~eeial d d uroitg reik e d 2 ~ casht p eorende ncnihths.lcoe aeo h

Of tw Gru moreviu~ GU R olies o re A tomuo i f~o.oe~c thn pures I-c loe compuing

Reteret Anntey noart coi son eSu Tryale fon teps aOfUNT$ trsferred~ &.1981m

(iii) Roes ofl rcomisson fo the Group Idis o Shetre en Annuy Policy MIR)Ae
pa abe n ccrdncIwkeek ittt~tli41.id e 4l1m.e..ol~e sloop e feoqlee Cleie q preetedioe

enrorlm.oent (ind to netanna u de oit Sch edu eaGfter (as sCe)wnd (under wcheuhevr
Ofs ap lce.vtw etioepirs k orpeino 2obnk fse-olsblo
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LWFE PLANS

30 V0016 re0Miums or mftre
V.% voors Pr~nIujy
20 yew's Promiums
1s Years Premiums
IC YeArs Piwetujums

111 a" be b

70 ao, 10 3
so 20 10 3

40 12 a -
rMte Life Siccle apr'a In, LOO Paid UP at ae 65; 20 Payment
.ue.. 10 Psavfi%uil Life.

r!PODOWMEf.MT PLANS '10 % le4me%
40 Yeats5 Premiums or more 70 20 10 2
35 lYeAi$b PrnUiWli GO 20 10 3
30 Years Premium% 00 20 10 3
25 Yeats P'eawiiurn s 20 10 a
20 V4,006 PfOisHuii, s0 Is 9 3
15 vealvi Pemiums; 40 11 7 3
10 Yeaws PremIUumS 30 0 a ka -

he' Enduwvi%*vil %chedle appls in pEndowvmilnt at
ndnvt~mennt agef9*P. 20 Year eotdowmenlpt.

-- ECIAL PLANS
owcost Lrfe

r14 Low Solid
HoNg" Hand

Jer OrelinarV Life
C'? 0 Years Primrnp of more

25 year* Pqrniurm
20 Years Premiums
16 Years Premium*
10 'Years premtiums
06oCt Ordunar-y ILIVe

t rJint Select Owfun~ry Lie
(First Oeath lOnly)
ecare Whole Life

.tae1qfe PrWTmunv Who.4v Life

eauirty Life at a9e 65
20 Years Premiums nr rew
25 years Ptemiums
20 Years Premiumse
15 Yeats Premiums

*10 Ywts Premiums
Payment .'b.rsirty Life

ageb A-5
crule 1-5

Ormta riet one. orfor
kicreasiflO Whtl Life
Yeariy Rrnrwwatle
Decreasing Torm

TO

70

70

70
s

40
70

70
TO
70

70
as
0

bO
40

so

70

70

70

Pboe 65. 20 Pay

20 10 3
Is 10 a

20 to 3
so 1 3

20 to 3
15 9 3
12 6 -
20 10 3

20 to a
20 10 3
v0 10 3

Wee"
' 6 S gs

tileo PRte Lite

I a
La m osi Edwmrt in%

?lovSa.
70 M 10 461 10

~m.
a a g~~g

so.50 10 10 40 40 t0 3
tLovi "ano crrently o 10.00I 99.909 sum mnsurea

~hi R~A"w Cki*teeiV 100.000 anda over sum intril
z 2nd or tier filtih pleats will be cosors 46& *pi #same plans
withi special comnwaomGn.

aXECUTIV9 PLANS to Tom* MO
Exvcutnve Whole I it*
.Low band 70 20 to 3)lMigh Band 60 1 r 10 3

a Joint EaeWOWWW Whole Lide
I Inst D~eathi Only)
'Low, Ban 70 20 10
.%High Garvi 60 Is 10 3
11MOUe"tw Pro4eajon to a"e 70060 in t0 3
Exuecsawv. SPOees ncowmont %0 10 10 2
f Low Berta currently PS.0O to 99.990 sum insurea
7tHigh Baiv currently 100.000 and over sum insured
'42nd of nWmer death plan* will be conssaerwed an Xpecee nlame, Plea
with soecial crimmiasap

TURNM PLANS ANO MIRNS"q, Vow
yearty UMWvewabse; Term
in A"e 75P
0 LOW Rand
fMiddte Glani 40

MoNgh Band MO

m bv to Sm.IINI
Yiio tey VOM s

%. %. 1%.

10 10
3 9
7 7

Level Term
30 Years Premiums r more 70 20 10 3
25 Yeats Pirmiums; 60 20 10 a
20 YCfa. Prsimini so 20 10 3
'15 Years Promiums S In 10 3
10 Years Premiums 45 12 to -
The levul term schedue applies tn I evel Term Plans: inconi
MeinteianC* Policy. Additional Protactinn Benefit. Guarantee
ine.Ome# Penotit. Family Plan it Inuirce Benei
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"tissln Sche.wlsii (oontd) -5-

hmothly Ratuelemp Tarr" Mans.

Me..tF rv leuotabe.P~i Bnt

15 Yeat. Plrmiums

Mortage9 lntsucance "an

sortaSoo Snurarwc. "Ono"
0 YaMs cujratnet of Cavorapo so
a Yewrs Dutation of Coverage 4
D Yows Dutalion of Covefog 40
5 Yearis Duration of Coverage 3
D Yvaeiv Dutalion of Coveigae
ut9,ry,,niry term Nnl (*:wn i--nn pnjyahi.

~A TrntoE" 70 45
Fly. Year Reow.43le

in~d tL~e~lPeoostioq~1n Be-eflet 46
Want I-bir. Tebrn

.lnnwfll ziC Yerm
FMrI Unath O)nly) 45

V-
toos

so is 10
45 is 10
40 i5 10
35 12 10
30 to so

3
3
3

15 10 3
is 10 3
12 10 3
10 10 -

* p VIUM-

10 45 s0

10 45 10

10 45 10
Pa&OW111%. Wwoves of Poeovb..urn bntt aw"Ji OIL RaAA. Pnlt
34~antK Pv.~cOjvqs* 004.osn. &am# as Saswc Plan
Mob! of L'vvvto Tevvi, De'wefi - sago., as Djbt p4
aT01"' rJ@e'vfw'ff Y Waivcr Of Premium Ben"f~t sare as Basic P.lAn

ke~el4ftntfll [)n-sh PAentel sAm.nd am Ba..ui. Plan
L.0w (RA Ciivvv~ntty 5.000 Ic. 99.9".
&AfWt1 W.prej curvreny ton.C to 499.%M,*

igbh IRn cxsrrbnwty 50.000 ano, ower

bpec ictMdee an peialnae tpo n12

RIEMIREMEEY PLAuS

recon'.0 E ndow'fents
0 Vts's P'cmium". or mote

00 Yvet wenu

15 Yc-ar Pemium

o V's 11r, ICffl,,

Is Spo w as TOS

70 20 10 3
65 20 10 3
00 20 10 3
65 20 10 3
s0 is 9 a
40 1i 7 3
30 S o s -

Tiet. l-tts-s-sv Eiidwi'iwvaei _Lse.1'wjud &Cg0*#" to lnewnWyi Cnduwn-,-*-t at
rt j. Vj *T .*. I#* "'L-"I's E Ikev'enc a ~me 16rwsnw merit st 0 70~

It~t Lie
55 vea's FTm~r~ r~ar

Guarria- Annuity
FN t Pla n

%to OWN M yl

35 20 20 3
30 20 20 3
25 20 20 3
20 20 20 3

70 20 10 a

Flie Prerpeum

Irn. easisev Terme
Incalwe siu otBwei

&wngs Precrtuum Annuities

Ounitecso
Singl. Prergm Lfte

DiSab~iit li'sS4e01nC.

PC 6

~ fe
411

no

.
3'

lo
Vow

1%

so

10
S.

3

20 10

EXPLAINAtOY WOTE.S

I In Mit Seiedlo. th"pa narms us"e are the "ame &I, U
en ttee Pato BOok In ceain States, a grven plan May h,ab dit~rit name rhi. C0,mnft~in Scat. wilt apply to 51plan.

2 CetmnPians a'. nrt Ovlaflt On nOWtAtn rStax.
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On .~ .ex . 2.00 .f .p. . .. 6 25 .... .n. .he .~a ..000 .. .3 .5 . 37 .... 3..
. ... ... ... ... ... ... ... O..n th nex .10. 0 .f .cm u n 2.0 .. 5 . 250 ............

On .~m u .n .xes .f .2 0. 0 .. 5 . . 125 .......

... ~ ~ ~ essn.. .u ... e.ie. ... i. ... dg P... A .:i .h .nir .il he ............ . ..rr..wd..an..g .o S.ed l (............
Giow, ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ .... .~i~v ..e ..... .~u ()'uu Ac:uuui. - top -=.~ y* :.' . :e_ .4) .0.

. . . . . .tOU' 4.. .i h~ .2.... .~. u r .t. .P ... .) .e eft .. .~ O . . .. .. ....

.r~ .4 A.ue .~el M.uia R.t .%

6 (*) On the-1*A nex OFF ND00.00 1419U 2ft 011

On to neat S 1500.000 ofpeius 937 53690
On Amont in exc000 of 12.000.000 ..S 3010"..0

On . 'Ih e n irt S 5..00 18 3 0 .75 175%
On the next S 5.000 pemus2.500 % 2,28025

Ot .pre iu. inos' encs of 1e,250.$000 1.2. 25 85

On the tarst $epn 1.000 5.000

Onrthe Crlnext Lif -th 000e 2fcm isinwihrspc ore Pi ndrPa

# 0et k 90 xt$ 1001606601 PinAo1.a100%ywl * tfroi oSheue()

Onl plyg the or 12 i nnh'pe im $aid 0it0 repctt nw0 plc homk

On the nextt $00.000 1111 25%
0O .thie o ' nen Sxc at00 50.0 - 30%

as . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . ... .).. . . . . .

. . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . .5 .00. . . . . . . . . . . . .
On.. . . . .n.. . . . . . .0. .000. .

. . . .. . . . . . . . . . . . . . 5. .000. . . . . .336/
. . . .. . . . . . . . . . . . . . .00. . . . . . . . . . . . . . .

On.............xc..s..f.1....0..................
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(f) G*ROUP wNrnVIUAL tRtAA*tN1 ANNU11' C434*A) SCmWLULE

(1) SaIeloS~ esPmpe

Pe4Ioft of Aa,."uel bePP0191,

tLi,, S I *50fl rmi mamboo
over S 1.500 per member

(ii) jqhp~e GUnpoywA%"sed9o

Dv.4um le Ilk 12$Nvi Pk* Are~inUa Dopes
of e.wwe*Iwn" %4 Y~beefter %

10 040%t
2.S%

2.5%

Level rate of 5.3 134 of noet annual deoit.

(Mi) Rose payable n" all tumnp Suen To-sfeft is 2.5%

(9) GROUP TAX.SNHLTERED ANNUITYTSA SCHCOULE

DwfAng 1w

On member. Conreibutions 1

12 mnntvi Not9 AenwoI Depeitu
NO % Thec900ftw %

2.5%

Level rate at 5.313% of net annual deposits.

(Me) Rote payable on all Lump Su.m Transfers is 2.5%

014- 1 SCI." a

C -N"1lgo

Saed4w

qRwwj "
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1. -n Amr~bnt Of PoijCies', means" the orunt Shown ;r% th. schedule below for pnlemes, issued
as the result of OPJIC(atiOfls seaMWed througl tih General Agenst *.uin9 the Continwuora of
1164s isi4.11ioll 40V ieIfnaitOd Agq. e pt.

a's

uIFG PLANS

Life paid up at age 65
20 Payment Life
10 Payment Life

ENDOWMENT PLANS

Endowment at age 65
20 Puy En:owmen9 cito.9 as
20 Year Endowment

Solect Ordinary Lefe
Jomnt Selct Ordinary Ufa (First Owotk OnlDty)
Lifecore Whole Life (E-0aliudio.9g tilfccatO
Faret Benefilt)
Cl;uo*.pl (..).,.is.sty life (Pln B)

Graded Premium Whole Lifa

Security Life ot age 65 
20 Payment Security Life ot age 65

Yearly Renewable Decreasir g leenb

Step Rate Life

Lcvxvost trinioweft cot cog. 90

EXECUTWVOLANS

Eseco~pteve Whiole Life (Buiti BWantlis)
Joint Executive Whole Life (firt death uoly)

Cx€cutive Special Endowreont

w-I r% %@ a

AMOUNT OP POLICIES

_- $1.000 fo each 5 1.000 of sum insured

- S 1.000 lot %..h $ 1.000 of sum insured

- S 1.000 fewOftch S 1.000 of sum insured

• 250 fcerieste $ 1.000of sum insured plus an oddioiai..al $750 I . iwiie'h $I.O0
of svo insured when the premium for the full fifth poicry yerr is paid.

- S 1.000 for eapd9 11.000 of sum 0iosure

-. 2.000 for eac! 911.00 of initial sum insveum.f

$500 for each unit co eeWv

- $500 for each unit of coveoat

- $500 (or es.ls $ 1.000 of sum insured When the premium for th full siutlh
Policy year is paid at the incvie.,, i iuie, on odditional 1,00 few och S 1.00
of %un insured Is allowed

S 1.000 for each 1.000 of sum insured

- S 1.000 for each S 1.04*00 of sum insured

- 1750 for eoch S1.000 of Initial sum insuvej

- ,5600 fr each 1 1.000 of sum Insured. If all the premiums ot
the second policy year are rnt paid, the Aneunt of Policies
preWiusiy allowe will be reversed.

. . . . . ............. . . . . . . . . . . .
. . .. . . . . .~~........... . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . .. . . . . . . . . .... .............. .... ........ ......... . . .
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......... . . . . . . . . . . .... . . . . . . . . .
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. . .. . . . . . . . . . . . . .. .... . . . . . . . . .........

. . . ... ..... .... .. ...... ...... .... ... ... . . . . . . . . . .. .

..................... .... .... ..... .... . . . .. . .

..................... . . . . . . ... 

P.Iicriwv-

TYPIE or P0OUC

SPOCIAPLANS

Lowcost Life (Both guities) ((icroni*eed Whole Life)
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TWEM MANS a Wet5?$

Yearly Renewable Teem to Ooe 7S -

LAw bond sum insured 15.000 to S99 9 99
Middlle bond sum insured S 100.000 to 5d99.99 -

HigK' band -umif"1i0PC4 9500.000 "N'td

Five Year Renewable Term to age 70

5 V...teUvstiiii Tafn Additional Protection Blenefit
Jo.nt 5 Year Renewable Term (First Deoth Only)

riornly Pion Insurance benefit

tl,..v,,e ;oe ,i,-,tlflf(, Polity -

c(',,"nontod Income Benetit

M.,,ihl oRe ducin9 Proteion Benefit

maoe Insuronci Policy

Mortgage IrisuloeW.e M-9 nefit

Ihq. Aix.-nt of Plcias few convers#on of Term Policies or

ornount of the new policy.

The following multiplte of the f;lst annual weqnvsism (eascludling
rvov pefnev.iums and addiitnal benefit Itofoums) or 50% *..f the

#wf%%t insured whicheve. i less.

35 a the first annuol peomum

30 a the first annual premium
Nil

$250 for each $1,000 *u,,s insured

$250 If... nnch S1.00) of Lum insuvv.. nn spouse's wife.

$250 foe, w4o.h $10 at monthly income

30 x the first onnuol premium (eudiuding

.ateLs p..urmnums and oddeiot *eb l benefit

premiums)

Term benefits ort si vo 1 d through the feneral Agelne will l the

ftI1UUANfT PLANS

Income Cndowmenft at age 65
'to" Voer.' lrsCO.' tt'lksw *If% 0%9

c.-pno' Endowment at age 70

%qir Wnle Life

C.*u.o,oieeq, Avseisity Purchots Plon

Flfeible Premium Retirement Annuity

Sr .. | Premium Life

rngle r'fer';J
r
v
r 

Asrsuity

INDrVIUAL O1LALT14 MlANS

Disdblity Insurance

p~o.,.ii~.,.alOWerhepad Exspense

GRO.P

Group Doposet Accumulation Policy with

Crown GvroUp Trust
C74.081. j t I i1s. 1 witl , ror..i.t etop TV

$1.000 got &.%Ch $1.000 of initial min i sured

- 50 x the firl onsiol premium (eacluditi, nxatro

oddificiorml benefit premiums) u' $ 1,000 for each
in&ured. whichever is Su$s

$1.000 for each St .000 of Sum i,,tiiie

- I a Pe, nium On Eoch P,9iimium Whenevvt Poi.J

S1 .000 far ooLch S 1.000 of sutitei ptremd
S 1.000 few oech S 1.000 of single premsufia

premiums and5 1 .OM) itf SuflI

- •1.000 *o' a'h $20. of onnvuled premliui

- $ 1 .000 for eaCh unit OLif frot.p tw.iosit ACcumuluiO*1i
$750 for eachto ,nit nf Group I .t'nsf t ^ mvsI IAM i.ll*.,11inn

- $250 per S 1.000 ..,f sum insured

The Amnount of Puli .ies fo,:, p'olicies denoted by special names or other policies uoil benefits 1"t Spec¢ficolly isittone d in this

W&ill be as %501 forth in amendments to lifti Agtewrnq-t of "s. k..i'.smined by fews Cenmpany.
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. . .. . . . ........ ............. . . . . . . . . . . ........................

............ ........... ............... . .. . .. ................... .

......................... ............... .......... 7. . . .

N e a d c P i e a s P i t l ss t e A muIo P oit t h7 .......... ... .. ... m... ... .. . i.. .. . .. ... .

.... l..................~ I i ~ t. ~ l~i.- ii d . l s ~ a~s c~o en . a* s c
P m.~e e ................................ i ~ ~ tk . A ~i . it .:f Po ic es t~. si l.i e~ h sc m e N t ai~......... ....... ...... .. n d t a .... .. . .. ..i.. . r... .. .. .. ...... r a i i .. ... .. ... t n e n ~ i. . u . r e r i n i ~ ~ q ~ i.. p a y m e nt..t....f....t.i. .. li.. .. e...r ..... ... . u. .. .. .. .. .............n o e ........ i t at i~i ~

P e. . . . . . .... .ns B P u i i . i ~ ~ . w l t a i 1 i i s i t i ~ I y ... .. ... i. i~ h n . C e e o l A ~ a i i i t e r t o 3 0

Agent.... f . ........ iui w fr ry L e I s r n e ( l n ) an fsu G ou 0 ,. i....A.u.u.tio

................... of ..... ... ................. .. a itlttsu .u ep th. .e bo u w.l be .~i~ l in .e ~ t.t indi.idu.l

.et........s....et P aid..n..w il.. r;,d .. ~s tl l ly .i ... ...... ...............n.t.....e..eis........it.at.th e.r.t ..... . . .. . . .. . . .. 3 .0 .e .1 0 0 .f t h. .r n h .e ..e a ~ .i a il t . ........... p.li.i e s )N~~~~~~~~~ ~. . .w~ t V.u m . ..............u...n....l.b.pa d.y.te.om p n..a t. .....r........... . iti.... i... ....
........ ........ . ~ l of eac ye r pr vi e thi A g e m n .s .f e i. f.ce ac od. .u .t ... .... .... .......

.. c.... .... ... .. .. .. .... . .... .... ....

Net Paid Singde beenemhee 20th
ef the PuvieOSs yel
S.2.000.000 and tess than 13.000,000
S$3JUM.041f) r.1i.4 iess than S4.000,000

S5.000.000 and ave-r

eat Zet Opoei d

$ 7 0 C)
1200
13.50

Peeuisteorwy I 9 Porriosstescy bonus wivll be pesil liy tho.issgshi t(e th -n..lAe acltda11enue ~ ei.~n.~ 109h Of eaOch year. Provided this Agreonent is ihen its fneird and proided-A tkisand flfly 909'iwiiti
9 .f AUtewement betwelenI the General Aipesit iand the Com~pL-psy lii.0vis bi-Niiiiin effect fellr frio .ci ieisiu.41iitiv yop.1i5* Co.Iii.OIfil 00 St"e~it..~i~blw

POOV4stency Scte since beceoner
I oth Wfe i reviews Year

COn the, f.it $?i. I). C>00
On the next S2.500.000
-n- the next S2,500.000

on the nexi $5.000.000
l4k., tloor nevi W 15.000.000
it, soi s.i ;l, 1').Mw 0n. i

1e1ts., pow $1,000
of Prsristency scor.

SO 00
S 2 00.
$3 ())
14 00
15.00

1 3. %"U"06~ ii soaw PultirV is issuecl aond a policy or racier Ovoo the some life. or twrin y fit"
same Policyholder, ternfinntes vwthi'w :t, n-wsiths of such new is-so.. coo it. subjected to theeavocise of a non forfeiture option or is subjected to substeiies hewrowing within twelivim-onths bafsw. 6.W efif.rp the effective date of such piecilty the Comporsy iiuety iclosiroo therate-s Of comm soin songdtts torii~i soviiir the. An-ount of Policiev tadnr Provision 7 of
tiii.li new policy.

14. All i~iii&iii % plo~iyoble under the% Acgrei-ment will be vboyaw.t.. ii'. th e respsewriv..asiihisi ofthe csolicirls ell tt.. (sL*q~..IrW.iVns Ploc,. of but..rets itivo he, tertory #,4...fiv,.., felt Provision A.bje~i tc c any *ore-.9n trishr.rge. orirjailirprni Felrt the purposZe .1f Per.isOLOO 7. the Aiisuueit tofPc~~i s-. u.lo4 in currencies other than United State-, Ml'.tit. wvill be cc'i-vrititol is' UflstneStcitses Dollars at ratus4 I'f 040milhiaat"eteis~ by the COml~Vit-Y titano- timrle to 1;imne

. . ........ .......... I.....I................. ......... ................. ... ........ ... .
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* epletiement.

Ckerriowy en~d
Pi1'ece of
Peyrvoent

r__ 990b
l%0 ,o%. PP

m
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Agrceien All coppi.tlicei Ic ecestede byc. lh. tar C Agenyt any tene lnd. oe lhc
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29. This Ag)reerne- will teF,"ui. rt.mjatorally On the hoppeninq of any 4.f lh. fralftwown

(a) The death of the Cenerol Aqe-ir.

(b| of the General Agent is a Corpcaroio . ie..*.ie,.0 o',f ,t. rorpOrote emosieen*.

() 19wl ihlhmnrlorpn of the Grenerl Anmi's oic ere CI cLe tof 41,,000~4 ogent.

(dl) 1.,,,ibmi,,o*f the Cotenetol Agent's coverage under the CUq~...,4 Si. foetrnd.

O9tior 30 1his Agreement may be ter-moatd Ooo. usle 1*0.:,i,,h 0 b y eihe party Ound. 06.h ow-ot~rri
Tevlmirttilomit will I.. 4.weqonmeto-* hkov i 001 OvOn vhen 0 registered t*eer ce'ioe.toontj the notice is

moolel caddrLs. d h'e the party entitled to .h tr iio ,i i ilw loi.lyi, Iest knovvn oddlets

Trtletk 31. It this Agreement is tetminolotd rind not replaced by a new Agreement betwgeirn th*

IkSeeftI Geerow€l Agent stoof twh Company. the Company will p-y to tole ( ,iet.'ral Agent. of loving.
otherwise to his/her he;rs. sucassa.ts or assins:

-ht, Tower (-,-) Fhio VI.,'@# o. e clordig to Provision 6. and rene.*,ol commisl.oues og.v.¢-.
aId Renewal 14 , po.iivos.e*. 6 nn the premiums of the second to tenth policy yt-.,r. i .,,

Cam"Wissioets ro c.-..ding tn the schedule below on policies which ,em. o in ii oi.o... w4h%001 Ir apsn
and nn which premiums hove follen due a.4 L.eeo c

1
et.eleL s,. sed itr~*sitd en the

Comnpany, ACcv-ur1

TYpES oP POUCIES

Ca.,o.. Ittii I ifo.. moi-l h i-and Annuity
Peolicons

(4rmoop Cordi".ry Life Policies
(Plan it, and Cr-oup Deposit

sa

0

C

Between S 10,000.000
a nd $ 20.O00.o00

Ove S20.000.000

AMUNT OF CO ICTION PIR
commissions %pecified as pWoytilloo I
Plotwiook 6

le% uf th,. tonwcal premoums paid
4io.l4tI.t.0iwtm'l ta the end of the f*r% 1alii.y

5%. ,.f iii. *o...*wl premiums; paide.

%.Il~t~. .1 lnt to the end of tiro totith
poiscy yoor tor oppltrst.it, wI,., ioibil

application of fer low .ffntivsk dotll Of
low" **%%Astor giOuWp policy.

3% of premiums (2% of p. etivone, for

*etl .em An ANonuily nnd rlexeble
Peeniuwr eiw~imei nnoity foliqi44.

5 11 of pemiums for Disability Insurance
policies).

3%/ i;of pieni..ane c f premiums for
Retirement Annuity oid Frehilw
Pr1iAmnn Retiernt Annuity policies.
5% of pIremiums for Dibilify I-urOu't

policies).

2% of premiums (1% of premiums tor
p;el enwevite AIswOsiiy rind Floesi b

Premium Retirement Annuity policies.
4% of premiums for VisabilityV Insuransce
pal iciaes).

1% of premiums (3% of premiums far
DiSaobility le,,urcce policies).

"'Pulicies in Force" meons the Amount of Policies (as defined on Provision 7) for
pfolicifts rmeuloio fi n oolifI.tlii.eieS OnilrL.$. tV*il*iV0 h lohw C *Wo.eg. l AO.WotI SJuriog sow

ContinuonC of this, Agjreemnent (and any termooted Agreement) bet w n ot-e General
Aaen and the Company. which Ore in force at the time of terminatoon. W

. ... I ................. ................... ............. . . . . . . . . . . . .
. .. .... . . . ........ . . . . . ............ . ........................ ... .. ...........:: : ? :: .: ... .:: .. *"".:. ." .:.:.;((-2E { ..i.{iiiiiii:: :i'' .. .. .. .. ... .. . .... .. .. ... .. .. .. ... .. .. ... .. .. ... .. .. .. ... .. .. ..... .. ... .....

. . ........ ...... ..... ... ..... ...... .. . . . .

..... .... ..... . .............................

........................................ .. ............

Pr oil urtic policies.

(i) If termination by the Company
uned1, Povs i- 28

(ii) If teminatil'n foer ony nther t ftn
with Policies in Force (excludong
Or.'p Lv.l;cies) ut the tiue
of tfornirwation of

Lass than $ 0.OOO.OO

ow- C "a &-'
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...... .............. . . . . . . . . . . . . ..............
:.... ........ .. .... .. ... .. .. .. ..... .. .. .. .. ..... ....-... .. . .. .. ...... . .. ..... . . . . . . . . . . . .. .. . .. .. .. .. ...

............... ....... ....... ................. .. ..
. .......................411.......................................... ....................

- Paw Pow Sovit"S (

- No POW ~D (r)

- WOO a VI' OSO (d)

*eefie* ev

Pnid f'olinrus according to Provision s on tu Aoe,t r.,f Pnlaries which remain en fore
without lapse.

Net Paid bonus occoriding to Pi .%v;*;,.,n inl .ntiltaily. the Generol Aens it liwieW,
otherwiW si.s/lL, heirs. tucoassors or osigns. will pay t he £'o,%lws#y rn nmeount
calculated in the some manner at the rte of S3 50 roge $ 1.000 Net Paid ot the Net
ru~is; of iii 10,itive tanlboufli.

Quality Volure bonus on lie Not P,.,vid :,il¢r, elnit nt Dcember 10th of the year of
termination and of subselQuwrt lroet& if the General Agent earned a Quaity Vuh .e.tiig
Bonus ast of lt)th nf tha year pror to termination, 11%e umsi',n will he
s..h,l.1a. ILIIId OAsing thn some rote of Ouolity Volume Dorius us wILI 06,suo~ea few the year

iln. tra toornotion. Similarly, the General A ent if liitw. ,.sth., we hesther heirs.
successors or assigns, will p.y i1ui* Ca.i,'pity ton cemount colcloted in the some
nmc,,rwe #,s ihia ktenese iate if the NeI Paid is a nogtiove orcurui

1.42. Where the Compony hos endoese,.if fin Aqutement ietween the General Agent and a
broker or Ugeso. the % ,4wuo, l Agent. of living, otherwise his/her heirs. succ vsk..f, iit.
uui,5* in #soinbhtii, the. C mpany for any orount, paid by utse Csnpi-a.iny undcr Such
endorsement and Outhorizes Ike Cotsissty t, dowrfwt nny payments so mode from any
oounts due tl C.'e.,j.l AWui. IiiiI/ha heirs. successors or assigns.

Sign d by tre . t a : ,f ,h

Siwnvwd 15y olse Coitsjsity oft ecmfliiu. Ceaca. this .............. day of ........... AJES 2 t 197?
19.....

CROWN 16141 INSUAJCS COMPNY

- -. -

Countersigned

W- SA W%%&
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S.......... .. ..... . ... " :..'. :: . ...... ... . ... . '.....
..+:-;; ..... .; -;-; +........... *'..................................................................... -.......................................... 1, ...................... :..... ... ' .................

........... . . . . . . . . . . . . . . . . . .

.. .. . .. .. . ... .. .. . .. . .. ....... ............. . . . . . . . . . . . . . . . . .,. . . , ,

COLLECTION AGREEMENT
. ..AN...UM......o......,............ ̂.. . . . ......e e..r o.. ... ... . .. ..... ................. .

h ,l called "'l1 , €'+etrerol Ag1eot" and Crowns Life Inst.,tVbce Compufly. he1rein woled€ *"ohe Compuny"'

1 th... ogr.m ee. will be effe.... ..m h Ibal.. + 977 .......

SThe CO--ilktmy oPp
:Q ; ' '. tho Gene't.'l Agent 10 , .llect preeniuft' and other ao'.ift5 of pOli(ios whighl w~fo Sf foIcS I0W.......... 6t... I77 .... . en trt o the Como.ny and tu deposit the emu4nt so wlleetoe In the . of

C .nony .. .. ...nk ..o....l. .s.gnote.. y the ....mp.ny.

3. the) Com rpany will pa~y lhe G.w'ete'*el Agent a. ii Colletios Pe a plleientage of iremiuml, colle¢ted O flo+

R*. m nt Annuity ....... ........... -

O'.ther Policies .... 1. .......--

d Earumnses encvrue.e* with respect ,o se..h callectic he' will be bueeee by th Geneol Al~llt.

5. Th Geceef1 Aaewet . omees to mointuiel the ottice .errds reqlulee d by th Company, which recsed are awed will w~l

,h' , prop=e'rtly c'
1 

the Compoany. **s'ed on oll so'.t' dos.9wlttei 1 I
m

llCae.. so w+meier ser-vee.' to policyk~oldetS o91 to con+v. C

6. 11w. pn10cee cu.v~e~d by this ggSiefli@lt
m  w0ll r .i farm port of the *'policies i11 foarce" underl p4roviiof 3 of the Genel

+,+- sirnote Onte et.,eee0,t.teEWl' of that Atjtem orit.

.....OLETONA REM N

.d by te C ,,pany ot To , , Canad . ,h, ...... .... ... JU L . . . .. 19

WDU- CW'+ + ^* S % W -- "In .... . ..... ....... .... .

~~Ma c -- ,a. 1977<- -- ".... ..... .. .. ....... .".....
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....................... ............ ............... ...............................................................................
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this.. . . . . . . . . . . . . . . ..fecive. .~m.... .... . . . . . . . . . .

to.. . . . . . . . .10 7 ...... ..rstfr. . . . . . .a d. .d pooti cro rits clete 9 ten rno

.... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..
evipony

. . . . ............. . . . ... - , - . .. .. . ..'.-.... *a f

3..... . . . ........ .... Will Agen as.. %.g Collection -.. " .of .. m. . . ..
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I~~ .a.e .s~eu ..r t N.t .n ..- ..m i . . . .~m . bot... h ...vt~~~~~~~~ .he .~n e .n .n.~r .h .rmnean .lt .a .m..

...O.O lee.t toow 1t8.b - temri trd it thnleot. ofDe te

rgec Yrdee.opart~

C I torwst Lthe amm tietaeCor

.......~K 3.JCA O Meffrey,

Ike Fv,%tr L~~om bPera Aency

With rMOMOC tO"dar" "~7NOsrelbbneatdMotmerI.)~o

...... Te curen A. aiur Loo repaymentenc m~. rehd wt l (Lncrt a Stto1e .6.p

I anals ai.osa Kutae *tmsryl.r A5oe adaUC- famlltrtem 1-Inpertmt.otke
I T of these term.. an Caibaumten).eao ot4 oi*

-Vol-............................................................
............................................................. -........ ..............

. . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .- . . . . . . . .oc~ t-o . . . . . . . . . . . . . . ..f of Chl

lomn, lease.. . . . . .py.. .f.. . . .eg.st red.. . . . .for.to.m.. . . . . . . . . . .or .ou

. . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . .. . . . . . . . . . .truly,.. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .
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CrL....................

. I 1***.: ...... .. 1 :: .h s .o i .o .S~ .ed u .op r o .c ....'. ..

.27 0 0 .e .e t . ire.... ... . the ....... ... .. i.mers c e u s

thec ~m. wd etrm hevei~eryRoe o ............ he ~-l oa

pl........... ..... ......... e... ... .......- o m o m tt e i m o . r c r .

QAtobe 1.980st.tobermet

CU, IN Craigwi

(bee. 91r Caribosm

.....................................................................................

................................................................................. %........................................................................................................................................................................................................

.........................................................................................................
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. ............ ....... g... .... .. .... .... .... /.......A....0.......... .......... .... b............v........ .. .... ......

..........t. .......

Dear~A Vr ra

m- atta hin C a c e k p y b e R roaAc~~ f Ce e a . Sc, I hCOf * lG A hgentsa d ti m R he C l ra . A e cy f r iur o n

Dea tir freeaig$eae fi~ c. hqe

I a als atatin aO~ tottesry datean tee 32.I te9m. toe. si. A.t Lof
form an reurn the Se y etenl n atCoorad *Arlbmcy fouvengenc

ThOenre ll be me hinedI tme, Sarrell have the Loon- formyggu appeacd byfh
per tomb fregea wi te Colrad Clnnlerk04BcrdrI h Cwt h

officeft ia loated.Sat s ta btoC ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ n Aa wane!, fom wil rqie acoy olh eiteeoC- oen e y fl
frsa4e8i'a wthr them ptoper7 atev~tev ateny. avls

I" trust e thi the Saiged O"O ttbAW&e*ry.fo=Spr db

!faris tulaod

a. Jeffrey@

U.S. &.Casribbean*

vC ck/Att t d.

cc. r. A. V. Themtes Agaecy Vice-ProoldenL (Unted States)
Nrs. 10 KY"Oute UPerVieOW* Agency Admiuuiatrattion Departmeeg, .S &

Caribbean.

..................................................................... .... ... ............... .... ... .. .... .. ............ . . . . . . . . ................................................ 
....... ............
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I s.FeLILom

The. dmalairm absmaw therom ZweuVoe r Lwomm tawL awoeae m~Det "Ie Ug

Co b. C.5.d LLtyd. Aa..Lm Asem7 Vws..m~r..LdbuT be e m.s.~ uta

I... ..~go ... . .. . . .. ... .. . . .. . . .
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Peoria-: :--- . .77

Le. .v b t ~ t~ .o .hi Loa ha b.e .i e b. .C . I. .. B. Ll d S e io A g. 7.V ....... ...... . Pr ~ g 5 .for t . ........ ........ .........e .........U ........i ......... ......... S.......tat. .......;. .......... .......
. ... ... ... .... .... t... ... a... o. 131 ....... .......h..........a .......... b.e. ..~a a s . t h ............. .............Loan. ............. .............

A s. s.te i. .ou .e t e of O.o e 1 3 .h lo. .il b. .a a g fro . ........
V. ...... ....... o ...... .... **.a t .l e ar.... .... ..... d... ...................................... I....

.0. .... .... .... .... . ... ... .. ha. the * ......... ......... ......... ......... ......... e. ........d .rm a 0 - .t .ine an .ur e .t ...r .rl.es... .. .. 7 o: .7 ve7: ** ep*...'..*.* .I***:****'I . .'' ." tuu***.t* .' .'* :s.:**'**......'*:::,**''***.:."*:*,",.**:!**.::*::**..***"'***''****.* :* 'he :*bo:e,.-:.*.i:::**.r:
. ... .... ... ....ur ... .I..ver...y .... trul .... ...,

. .
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THORP, REED &ARMSTRONG
ATTOUNTS AT LAW

1575 I STREET, N. W.
SUITE 1135

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

June 30, 1982 4

Scott E. Thomas, Esquire
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W. 7th Floor
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Thomas:

The Federal Election Commission approved our request
for an extension of time until June 30 in the above-referenced
matter to respond to questions raised in its May 26 letter
to us. The purpose of this letter is to respond to the
Commission's questions to the extent possible based on the
information that we have been able to develop.

FEC Question la. "for each individual who received
a bonus or other payment (including loans) from any franchisee
corporation of Crown Life . . . . the name of the corporation
and the amounts involved."

The U.S. corporations that we represent only solicit
purchase requests from customers either directly or through
brokers. Sales are ultimately made directly by Crown Life
to purchasing customers. The U.S. corporations do not purchase
and resell Crown insurance. They also do not sell their own
product under Crown's supervision. The U.S. corporations are
independent general agents of (7rown Life. Our use of the term
"franchisee" should be construed accordingly.

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH, PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290
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1. Agency Holding Corporation (Chicago) --- $29,000.

a. Maurice D. Kent -- $10,000

b. Robert C. Oglevee -- $17,000

c. William Preisser -- $1,000

d. Robert Bernstein -- $1,000

2. Crown Agency Inc. (Toledo) --- $3,000.

a. Maurice Kent --- $3,000

3. Crown Associates of Minneapolis, Inc. --- $6,000.

a. Diane Pariano -- $5,000

b. Nick Catrini -- $1,000

4. Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc. (Pittsburgh)
N--- $12,000.

a. Diane Pariano -- $12,000 [indicated on ledger
711 sheet and promissory note, but we cannot

locate cancelled check]

5. Agency Holding Corporation of Cleveland --- $12,000.

a. Charles T. Smith -- $12,000

0 6. Crown Associates of Arizona, Inc. (Phoenix)
$0.

7. Kerry P. Craig & Associates, Inc. (Peoria) --- $0.

8. Crown Associates of Colorado, Inc. (Denver) ---
$9,000

a. Charles T. Smith --- $5,000

b. Maurice D. Kent -- $4,000

In further response to FEC Question la., the above
list covers $71,000 of the $75,000 political contribution
program that we brought to the Commission's attention. We have
just learned that the remaining $4,000 apparently was paid as
bonuses by Incotrav Corporation [208 South La Salle Street,
Chicago, Illinois 60604] as follows: $2,000 to Jim Wright;
$1,200 to Tom Masters; and $1,200 to Gary Holland. We are
awaiting copies of the cancelled checks. We do not know why
$1,200 (rather than $1,000) went to Masters and Holland. We
presume that the $2,000 to Jim Wright was shared with Dolores
Wright.
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FEC Question lb. "for each such individual [who
received a bonus, etc.], that person's relationship to the
corporation making the payment."

1. Maurice D. Kent

a. $10,000 from AHC (Chicago) at which Kent is a
Brokerage Manager.

b. $3,000 from Crown (Toledo) at which Kent has no
position.

c. $4,000 from Crown (Denver) at which Kent
apparently has no position. [We would like
to pursue this further since it is possible
that Kent may have had some position.]

2. Diane Pariano

a. $5,000 from Crown (Minneapolis) at which
NPariano is the Secretary.

Nb. $12,000 from EROC at which Pariano is the

Agency Supervisor (possibly also the Secretary).

Pariano is a Marketing Supervisor at Agency Holding
Corporation (Chicago).

oD 3. Charles T. Smith

a. $12,000 from AHC (Cleveland) at which Smith
has no position.

NO b. $5,000 from Crown (Denver) at which Smith
apparently has no position.

Smith was a Brokerage Manager at AHC (Chicago).

4. Robert C. Oglevee

a. $17,000 from AHC (Chicago) at which Oglevee
may have had a position at one time. [We
would like to pursue this further.]

Oglevee is Secretary of EROC (Pittsburgh); President
of AHC (Cleveland); and President of Crown (Toledo).

5. Robert Bernstein

a. $1,000 from AHC (Chicago) at which Bernstein is
a Brokerage Manager. [Designation of counsel
form not yet received by us, although Bernstein
has indicated a possible desire to retain us.]
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In further response to FEC Question lb., we have the
following information regarding individuals who are not our
clients: (i) Nick Catrini received $1,000 from Crown-T-inneapolis)
at which he has no position [he was a Brokerage Manager at AHC
(Chicago)]; (ii) Willaim Priesser received $1,000 from AHC
(Chicago) at which he is an Office Manager; (iii) Jim Wright
received $2,000 from Incotrav Corporation at which he was the
President (Dolores Wright had no position at that company);
(iv) Tom Masters received $1,200 from Incotrav Corporation
at which he is the Vice President for Sales; and (v) Gary Holland
received $1,200 from Incotrav Corporation at which he is an
Account Executive. As to (iii), (iv) and (v), we just learned
that these monies apparently were paid by Incotrav; and we are
awaiting copies of the cancelled checks.

FEC Question lc. "the date on which the payment was
made by the corporation to such person [who received a bonus,

N etc]."

N, Our records indicate that all payments were made on
October 27, 1980.

FEC Question ld. "the date (s) on which any promissory
notes between such persons [who received a bonus, etc.] and the

0D corporations were executed."

The promissory notes which are enclosed in response
C-0 to FEC Question le. apparently were executed in January or

February, 1981.
r4)

FEC Question le. "copies of each such promissory

note."

The following promissory notes are attached:

a. Kent to Crown Agency, Inc. (Toledo), $3,000.

b. Pariano to Crown (Minneapolis), $5,000.

c. Preisser to AHC, $1,000.

d. Kent to AHC, $10,000.

e. Bernstein to AHC, $1,000.

f. Oglevee to AHC, $17,000.
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g. Pariano to EROC, $12,000.

h. Smith to AHC, (Cleveland) $12,000.

i. Smith to Crown of Arizona [should have been
to Crown (Denver)], $5,000.

j. Kent to Crown of Arizona [should have been
to Crown (Denver)], $4,000.

In further response to FEC Question le., the above-
described promissory notes cover $70,000 of the $75,000 political
contribution program we brought to the Commission's attention.
We have not been able so far to locate promissory notes for
the remaining $5,000.

FEC Question if. "copies of each check or instrument
by which [your clients] made a contribution .

We are attaching cancelled checks from our clients,
N Maurice D. Kent, Diane Pariano, Charles T. Smith and Robert C.

Oglevee. The cancelled checks show that each of these four
individuals gave $1,000 to the following seventeen (17) candidates

ro or committees:

1. Texan's for Wright

2. Citizens for Brademas Committee

3. Udall for Congress

4. Johnson for Congress Committee

5. Burlison for Congress Committee

6. Mavroules for Congress Committee

7. Citizens for Kogovsek

8. Wolpe for Congress

9. Jim Shannon for Congress

10. Wenstrom for Congress Volunteer Committee

11. Bauman for Congress

12. Committee to Elect Senator Bob Wilson

13. Dorgan Campaign Committee
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14. Dyson for Congress Committee

15. Committee to Elect Barney Frank to Congress

16. David Best for Congress

17. Democractic Campaign Fund

FEC Question 2. "The name and address of the unnamed
'Washington expert' L[and] that person's relationship, if any, with
any of the respondents."

The "expert" is Mr. Owen Marley, a Researcher on the
Democratic Steering & Policy Committee, House Annex 1 Building
[Old Congressional Hotel], Washington, D.C. 20515, 202/225-7187.
To our knowledge, Mr. Marley is the uncle of Charles Smith, and
Marley is not related to any of the other respondents. Since we

Ndo not have a home address for Mr. Marley, we would request as
a courtesy that any communications from FEC staff to him at his

N" office address be on a strictly confidential basis.

If the Commission has not already interpreted our
voluntary submission as an indication of a desire to enter
into conciliation, this letter will serve to advise the
Commission of our express desirp to conciliate this matter.
We request that the staff promptly begin the conciliation
process.

Our clients will be happy to meet with FEC staff at
any mutually convenient time and place. Please call us to make
the necessary arrangements, and we will respond promptly.

;eytu 

ours,

Roger M. Golden

RMG/ir
cc: John H. Bingler, Jr., Esquire
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kTTACHMENT 1

Copies of promissory notes in response to

FEC Question le.
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Re: MUR 1445

ATTACHMENT 2

Copies of checks in response to FEC Question

if. Checks are from Maurice D. Kent, Robert C. Oglevee,

Diane Pariano, and Charles T. Smith.M,

cc
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STATEMENT OF DES IGNATI OV C.0 cO*SES5

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

Emery J. Homor

1955 Raymond Drive, Northbrook, IL. 60062

(312) 480-0444

The above-named individual is hereby designated as my counsel

and is authorized to receive any notifications and other communications

from the Commission and to act on my behalf before the Commission.

June 28, 1982
Date

NAME:

ADDRESS:

HOME TELEPHONE:

BUSINESS TELEPHONE:

Signature

Thomas C. Masters

72 East Elm Street, Chicago, IL. 60611

(312) 280-8815

(312) 435-7950

1* .
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RIECK AND CROTTY
ATTORNya AT LAW

A PROFESSIONAL CORPORATION

THOMAS W. RIECK XEROX CENTRE -5 8 WEST MONROE STREET

JEROME F. CROTTY CHICAGO, ILLINOIS 60603 (3e1) 726-4646

JAMES 0. WIARD

RONALD P. OUPLACK June 28 1982
MARC J. SIAGINI

Mr. Gary W. Holland ..
2214 North Sedgwick
Chicago, Illinois 60614 -,

In re Federal Election Commission
Matter Under Investigation No. 1445

Dear Mr. Holland: ro
r-

The Federal Election Commission requires that you
provide them with a Statement of Designation of Counsel with our
representation of you during the pending investigations.
Consequently, please execute the enclosed duplicate copies of
this correspondence and return them directly to Stephen H. Mims
in the envelope provided.

Very truly yours,

CK AND CROTTY, P.C.

ero, F Crotty

JFC:gl

Enclosures

STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL: Jerome F. Crotty, Esq., RIECK AND CROTTY, P.C.
ADDRESS: 55 West Monroe Street, Suite 3660, Chicago, Illinois 60603
TELEPHONE: (312) 726-4646

The above-named individual is hereby designated as my
counsel and is authorized to receive any notifications and other
communications from the Commission and to act on my behalf before
the Commission.

Date: f_ 0____,__._-

NAME: Gary W. Holland
ADDRESS: 2214 North Sedgwick, Chicago, Illinois 60614
HOME TELEPHONE: 935-7843 BUSINESS TELEPHONE: 266-0001



RIECK AND CROTTY
ATTORNEYS AT LAW

A PROFESSIONAL CORPORATION

TNOlMAS W. RiCCK XEROX CENTRE-S5 WEST MONROE STREET

jEROMe o
r, 
CROTTY CHICAGO. ILLINOIS 60603 (3121 726-4646

JAMES 0. WIARD

RONALD P. DUPLACK June 28, 1982
MARC J. DIAGINI

Mr. Gary W. Holland
2214 North Sedgwick
Chicago, Illinois 60614

In re Federal Election Commission
Matter Under Investigation No. 1445

Dear Mr. Holland:

The Federal Election Commission requires that you

provide them with a Statement of Designation of Counsel with our

-- representation of you during the pending investigations.
Consequently, please execute the enclosed duplicate copies of

O this correspondence and return them directly to Stephen H. Mims

in the envelope provided.

Very truly yours,

-RIECK AND CROTTY, P.C.

0
Jerome F. Crotty

c0 JFC:gl

Enclosures

STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSELco

NAME OF COUNSEL: Jerome F. Crotty, Fsq., RIECK AND CROT"Y, P.C.
ADDRESS: 55 West Monroe Street, Suite 3660, Chicago, Illinois 60603

TELEPHONE: (312) 726-4646

The above-named individual is hereby designated as my
counsel and is authorized to receive any notifications and other
cominunications from the Commission and to act on my behalf before
the Commission.

Date:

NAME: ary W. Holland
ADDRESS: 2214 N.orth Sedgwick, Chicago, Illinois 60614
HOME TELE:PHONE: 935-7843 BUSINESS TELEPHONE: 266-0001
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RIE.CK AND CROTTY
ATTORNCYS AT LAW

A PROFESSIONAL CORPORATION

T1OMAS W. RIECK XEROX CENTRE "SS WEST MONROE STREET

JnOMt F
. 

CROTTY CHICAGO. ILLINOIS 60603 (311) 76-4646

JAMES G. WIARo

RONALD . DUPLACK

MARC J. UIAGINI June 28, 1982

Mr. Gary W. Holland 4

2214 North Sedgwick
Chicago, Illinois 60614

In re Federal Election Commission
Hatter Under Investigation No. 1445

Dear Mr. Holland:

The Federal Election Commission requires that you
provide them with a Statement of Designation of Counsel with our

., representation of you during the pending investigations.
Consequently, please execute the enclosed duplicate copies of

co this correspondence and return them directly to Stephen H. Mims
in the envelope provided.

Very truly yours,

RIECK AND CROTTY, P.C.

0
Jerome F. Crotty

C JFC:gl

Enclosures

STATEMEUJT OF DESIGNATION OF COUNSjL

NAME OF COUNSEL: Jerome F. Crotty, Esq., RIECK AND CROTTY, P.C.

ADDRESS: 55 West Monroe Street, Suite 3660, Chicago, Illinois 60603

TELEPHONE: (312) 726-4646

The above-named individual is hereby designated as my

counsel and is authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission and to act on my behalf before

the- Commission.

Date: Z_ -e

NAME: ary W. Holland
ADDRESS: 2214 North Sedgwick, Chicago, Illinois 60614
HOME TELEPHONE: 935-7843 BUSINESS TELEPHONE: 266-0001
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Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463
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RIECK AND CRoTTiy
ATTORNEYS AT LAW

A PROrESSIONAL CORPORATION

THOMAS W. RIIECK XEROX CENTRE -SS WEST MONROE STREET

jIEROME Or. CROTTY CHICAGO. ILLINOIS 60003 (312) 726-4646

JAMES 0. WIARD

RONALOP. OUPLACK June 28, 1982
MARC J. SAGINI

C-.

Mts. Dolores Jean Wright
1310 Ritchie Court
Chicago, Illinois 60610 -0

I0 re Federal Election Commission
Matter Under Investigation No. 1445

Dear Ms. Wright:

The Federal Election Commission requires that you

provide them with a Statement of Designation of Counsel with our

representation of you during the pending investigations.
Consequently, please execute the enclosed duplicate copies of

0 this correspondence and return them directly to Stephen H. Mims

04 in the envelope provided.

Very truly yours,

RIECK AND CROTTY, P.C.

0
47 Jerome F. Crotty

0 JFC:gl

Enclosures

STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAdE OF COUNSEL: Jerome F. Crotty, Esq., RIECK AND CROTTY, P.C.

ADDRESS: 55 West Monroe Street, Suite 3660, Chicago, Illinois 60603

TELEPHONE: (312) 726-4646

The above-named individual is hereby designated as my

counsel and is authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission ani to act on my behalf before

the Commission.

Date:
S :ignt itr"e

AME: Dolores Jean Wright
ADDRESS: 1310 Ritchie Court, Chicago, Illinois 60610

HOME TELPPHONE: 649-1633 13USINESS TELEPHONE: 443-2724



RIECK AND CROT"TY
ATTORNEYS AT LAW

A PROFESSIONAL CORPORATION

THOMAS W. RIECK XEROX CENTRE-5 WEST MONROE STREET

JeROME F. CROTTY CHICAGO. ILLINOIS 60603 (3121) 726-4646

JAMES 0. WIARD

RONALD . OUPLACK

MARC J. IAGINI June 28, 1982

Ms. Dolores Jean Wright
1310 Ritchie Court
Chicago, Illinois 60610

ID re Federal Election Commission
Matter Under Investigation No. 1445

Dear Ms. Wright:

The Federal Election Commission requires that you
provide them with a Statement of Designation of Counsel with our

x representation of you during the pending investigations.
Consequently, please execute the enclosed duplicate copies of

( this correspondence and return them directly to Stephen H. Mims
in the envelope provided.

TV) Very truly yours,

RIECK AND CROTTY, P.C.

0

Jerome F. Crotty

oM JFC:gl

Enclosures

STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL: Jerome F. Crotty, Esq., RIECK AND CROTTY, P.C.
ADDRESS: 55 West Monroe Street, Suite 3660, Chicago, Illinois 60603
TELEPHONE: (312) 726-4646

The above-named individual is hereby designated as my
counsel and is authorized to receive any notifications and other
communications from the Commission and to act on my behalf before
the Commission.

Date: Si. attire

NAME: Dolores Jean Wright
ADDRESS: 1310 Ritchie Court, Chicago, Illinois 60610
HOME TEUEPHONE: 649-1633 BUSINESS TELEPHONE: 443-2724
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Federal Election Comoission
Washington, D.C. 20463
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June 25, 1982

Air. Stephen Mims
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Mims:

In reply to your letter of May 26, 1982, I am submitting C
enclosed my answers to the "Questions" as well as describing
below the factual circumstances of my contribution to "Texans
for Wright" cause.

In October 1980, I was employcd by INCOTRAV Corporation, a
travel agency, in charge of sales. To the bestof my knowledge
the travel agency was owned by Agency Holding Company which, in
turn, was owned by Mr. Kerry Craig. On October 27, 1980, Mr. James
Wright, the President of INCOTRAV, approached me and my associate
Mr. Gary Holland, and asked us to make a political contribution
to "Texans for Wright" for $999.00. He said that Mr. Craig wants
us to do this favor to him. He also said that he will give us
money to cover it, so we will not be short-changed. Then I asked
him whether this transaction is legally correct. He answered that
I should not worry about legality, because any person can make
a contribution up to $1,000.00, and he also checked with his lawyer
who assured him that the whole arrangement is perfectly legal. At

0 that time, I gave him my check #377 in the amount of $999.00.

Later I gave a second thought to the income versus deduction and
thought that the contribution deduction will not offset the

C $1,000.00 income since I am in a lower tax bracket. I voiced my
concern to Mr. Wright who replied that I should not be concerned;
he would not take advantage of me, and assured me that he will

00 make it up to me later.

On the same day, later in the afternoon, Mr. Wright walked into
my office and handed over to me a check payable to me in the amount
of $1,000.00 or $1,100.00; I do not recall the exact amount. He
did not give my any additional money or anything of value. The
whole affair was closed at that time.

Very truly yours,

C -114di
Thomas C. Masters
72 East Elm Street
Chicago, Illinois 60611



Re: MUR 145

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

Employee (Sales) Sept 1979 - Dec. 1981.

2. the date on which the payment was made by the corporation
C0

to you; October 27, 1980

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

o the corporations were executed; Not applicable

C3 4. copies of each such promissory note; and

M Not applicable

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.
Photocopy attached.
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FEDERAL ELECTION COMMISSIONSWASHINGTON. D.C. 20463

June 21, 1982

Mr. Alexander Black
Buchanan, Ingersoll, Rodewald,

Kuly & Buerger
600 Grant Street,
57th Floor
Pittsburgh, Pennsylvania .15219

Re: MUR 1445

Dear Mr. Black:

This is in response to your letter to Mr. Stephen Mims
dated June 14, 1982, wherein you requested an extension for

co filing a response to the Commission's determinations and
questions in the above-captioned MUR.

In accordance with your request, you are hereby
afforded an extension for filing a response to the questions
and to provide any pertinent factual and legal materials
regarding this matter. Your responseshould be filed with

tC1 the Office of General Counsel no later than June 30, 1982.

VT Enclosed is a designation of counsel form which should
be completed by your client and returned to this Office as
soon as possible.

Should you have any additional questions, please
contact Mr. Mims at (202) 523-4060.

Sincerely,

Associate General Counsel

Enclosure



THORP REED & ARMSTRONG . 'J_2  22: o4
ATTORNZYE AT LAW

1575 1 STREET, N.W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202- 638-0151

June 17, 1982

Mr. Stephen Mims
Office of General Counsel .
Federal Election Commission cn ,
1325 K Street, N.W.

.j Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

oDear Steve:

Per our June 17 telephone conversation,
I am enclosing Designation of Counsel forms for
Maurice D. Kent and for Crown Associates of
Minneapolis in the above-referenced matter. My
understanding is that we probably will be
retained also by Bob Bernstein. Please note in
your records that responses for all of our
clients are not due until June 30, 1982.

Very trul yours,

oger M. Golden

RMG/sab

Enclosures (2)

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH, PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, Pennsylvania
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
Suite 1125
1575 I Street, N.W.
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission and to act on my behalf before

the Commission.

DATE:
Sigature

NAME:

ADDRESS:

(Aq"\Ce t \Q.&

(8010

HOME PHONE: __

BUSINESS PHONE:

15219

cJ,

co
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STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, Pennsylvania
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
Suite 1125
1575 I Street, N.W.
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission and to act on my behalf before

the Commission.

DATE: .hTmt. 1 1982

NAME: CROW ASSOCIATES OF NAIPOLS, M.
ADDRESS: 400 Marquette Bluiding, Mimespolis, Minnesota, 55401

HOME PHONE: N/A

BUSINESS PHONE: 612-339-7716

15219

cn

CZ

C3

C7
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LAW OFFICES

ALPER, MANN & REISER
618 EIGHTEENTH STREET, N. W.

JEROME M. ALPER (0. C.,TENN., ILL.) WASHINGTON, 0. C. 20006 MARYLAND OFICE

LAWRENCE M. MANN (D. C.) -5 W. MIDDLE LANE

DEBORAH E. REISER OD. C., MD.) (202) 3989101 ROCKVILLE, MARYLAND 20850
(301) 340-030

June 17, 1982

Office of the General Counsel "o
Federal Election Commission
1335 K Street, N.W.
Washington, D. C. 20463 Cn

0,
Re: MUR 1445

Dear Sirs:

Please be advised that this firm represents Mr. C. Nick
Catrini in connection with the above-referenced matter. I
have just received the file in the case, and have not had an
opportunity to review and study the merits of the allegations
by the Commission. Moreover, I have not had an opportunity to
discuss this matter in detail with my client. Therefore, I
am hereby requesting an extension of time of 30 days within
which to respond to your allegation.

Very ly yours,

lawre ce M. Mann

LMM/sas



LAW OFFICES

hLPR, MANN & REISER
61S EIGHTEENTH STREET, N. W.

ft 'WASHINGTON, D. C. 20000

Office of the General Counsel
Federal Election CoMniS io
1335 K Street, W.V.
Washington, D. C. 20463

0
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0O
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, .Re: MUR 1445

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contrbuion(s) fIor or on Peh lf of the corporation;

.. 4e 144
2. the date on which the payment was made by the corporation

to you; e

3. the date(s) on which any promissory notes between you and
0D the corporations were executed; & e4 4f /d1 '

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.
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0
BUCHANAN, INOERSOLL, RODEWALD, KYLE

PROPRIONAL COIPORATION

ATTORNEYS AT LAW

Gc{ 4 ;4K
&BueRRl 7 ~9: 5~

PAUL G. RODEWALD
DAVID B. BUERGER
DONALD L.MCCASKEY
ALEXANDER BLACK

EDWARD H. SCHOYER
GEORGE E. FLINN
JOHN P. MeCOMe, JR.
ROBERT F. PATTON
JAMES . PARK
JAMES 0. MORTON
WILLIAM V. RODEWALD
JACK (L ARMSTRONG
LOUIS EMANUEL, III
ROBERT L.FRANTZ
ROBERT 0. RANDOLPH
JOHN J. MCLEAN, JR.
K. SIDNEY NEUMAN
WILLIAM R. NEWLIN
DONALD T. OtONNOR
WILLIAM J. McCORMICK
A. BRUCE BOWDEN
GEORGE L.CASS
LARRY C. PHILLIPS
JAMES R. SWEENY
STEPHEN A. GEORGE
C. RICHTER TAYLOR, JR.
THOMAS M. THOMPSON
CALVIN R. HARVEY
M. BRUCE MCCULLOUGH

ROBERT A. JOHNSON
43REGORY A. PEARSON
THOMAS L.VANKIRK
iRUCE A. AMERICUS
RONALD W. FRANK
ROBERT A. KING
VINCENT C. DELUZIO
JAMES W. UMMER
R. DELL ZIEGLER
CHARLES 0. KNOX
JOHN R. PREVIS
MICHAEL J. FLINN
P. JEROME RICHEY
MARTHA A. ZATEZALO
LEWIS U. DAVIS, JR.
SAMUEL W. BRAVER
R. MICHAEL DANIEL
JOHN R. JOHNSON
MELVIN L. MOSER, JR.
STEPHEN P. NASH
JOHN S. BRENDEL
DAN ALTMAN
KAREN M. BARRETT

JAMES D. OBERMANNS
BRUCE I. BOOKEN
SUE FRIEDBERG
RUTH S. PERIDO
JOSEPH J. BARNES
THOMAS I. BOYLE

57W! FLOOR

600 GRANT STRUT

PITTSBIURGI, PA. 11511)

412-562-8800

TELEX: 866514

JOHN G. BUCHANAN
WILLIAM J. KYLEJR.

COUNSEL

FRANK B. INGERSOLL
10 *3-0077

CARL A. COHEN
CARL 9. ROTHENBERGER, JR.
PAUL D. KRUPER
ROBERT 0. DEVLIN
RAMONA J. ROKOSKI
WILLIAM r. GIARLA
PAMELA E. ROLLINGS
STANLEY YORSZ
JAY W. DAWSON
CLARK R. KERR, III
JONATHAN M. SCHMERLINO
KENNETH P. FRIEDMAN
ADELINE PATRICIA DItJLUS
LEONARD J. MARSICO
MARTIN C. SLOAN
ROBERT W. BROWN
RICHARD C. ROYLANCE
CHARLES T. CAPUTE
1[RESA H. JOHNSON
HUGH 0. VAN DER VEER
tED WESOLOWSKI
WENOELYNN9 J. NEWTON
RONALD W. CROUCH
PETER K. BLUME
LAWRENCE .J. KUREMSKY
WILLIAM R. NEC
JAMES A. ESCOVITZ

Re: Your MUR 1445

WASHINGTON OFFICE
SUITE 950

1333 NEW HAMPSHIRE AVE.,N, W
WASHINGTON, 0. C. 20036

20- 69-8714

RALPH N. ALBRIGHT, JR.*

EDWARD MAGUIRE'
LARRY E.CHRISTENSENO
AVIS Cr BLACK*
F. SCOTT KELLMAN

FLORIDA OFFICE
SUITE 400

5550 GLADES ROAD
BOCA RATON, FLORIDA 33431

305- 39-4700

W. RODGERS MOORE
DAVID &. VAN KLEECK*

CHARLRS T. BARKER'
CORMAC C. CONAHAN*
DUNCAN J. FARMER*
NATHALIE L. HUGHES'
LETITIA' £ WOOD'

ONOT AOM01kffJO IN PENNSYLVANIA

Ni

June 14, 1982

Stephen Mims, Esquire
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463

Dear Mr. Mims:

The letter of Vice Chairman Danny L. McDonald, addressed

to Mr. R. A. Vanbeen, about the above captioned matter, has been

referred to me, as I have been representing Crown Life Insurance

Company in litigation pending here. Crown Life Insurance Company

is glad to have the opportunity, as tendered in the second para-

graph of Mr. McDonald's letter, to demonstrate that no legal action

should be taken against it, and does have factual and legal materials,

relative to the Commission's consideration of the matter, that it

would like to submit. However, the ten days allowed from receipt

of the letter (June 8, 1982), does not afford sufficient time to

gather and forward the relevant materials, and particularly to

prepare and submit answers to the questions included with Mr.

? C? / 4il 1_/



Stephen Mime, Esquire -2 - June 14, 1982

McDonald's letter.

Accordingly, we request an extension to June 30, 1982. 1

will be obliged if you will let me know whether the extended due

date will be satisfactory.

Yours very truly,

AB:WS
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Stephen Mim*, Esquir'e
Federal Election, C~liiasion
Washington, D.C. 20463



MEMORANDUM FOR THE FILE

MUR 1445

FROM: MIMS C1 f1 / "Z "
SUBJECT: RETURNED LETTER TO ROBERT OGLEVEE

The RTB letter to Robert Oglevee which was returned undeliverable
to the Commission should be forwarded to:

Mr. Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, NW
Suite 1125
Washington, DC 20005

Mr. Golden is on record as counsel for Mr. Oglevee

c

C#

7

0%J



FEDERAL ELECTION COMMISSION .
WASHINGTON,D.C. 20463 PAID

Offic uhes
TPenoay for Prtvate Un $300

r..... t Oglevee
301 5th enue Building
Pittsburgh, A 15222

87



JAMES F. BYRN[

RICHARD G. SHEMHTMAN

HOWARD L. SLATER

JOHN ROSE. JR

JAMES H. SHULMAN

THOMAS A. ROUSE

ROBERT B. FAWUER

ROBERT C. LORETTE

J. THOMAS VINCENT

BARRY S. FEIGENBAUM
BRIAN T. GARRITY

. ... . .......... .. . ... . ........ ; ? -............... .- , ! + ., , . : ? i , ;t : j

CJ

June 8, 1982 ~

Mr. Stephen Mims
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D. C. 20463

.0

Re: C. Nick Catrini MUR 1445

Dear Mr. Mims:

This letter will confirm our telephone conversation of this
afternoon whereby I indicated that we represent Mr. C. Nick Catrini
with respect to your letter of May 26, 1982. At that time, I
indicated to you that he had moved from the Illinois address and
had just received your letter last Friday.

On behalf of Mr. Catrini, we are in the process of obtaining
Washington counsel who should be in contact with you some time next
week. Therefore, it was for these reasons that you agreed to extend
the 10 day answer period.

Thank you for your cooperation.

("

RGS: amb

Very truly yours,

BYRENSHEHTMAN & TE8,P.

RBh d G. Schtman

BYRNE, SHECHTMA
COUNSELORS

I 11I PEARL STREET 9 PO4
HARTFORD. CONNEC

(203) 525-4

4 & SLATER, P.C. 2 JUN'" P . 28
AT LAW
iT OFFICE BOX 3216
TICUT 06103

1700



BYRNE, SHECHTMAN & SLATER, P.C.
COUNSELORS AT LAW

II PEARL STREET o POST OFFICE BOX 3216
HARTFORD. CONNECTICUT 06103

r&4 DAY
iL MO

AMRj
7 ow JJNPMj?*)

Mr. Stephen Mims
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D. C. 20463



f FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

June 4, 1982

Mr. Roger M. Golden, Esquire
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125 Re: MUR 1445
Washington, DC 20005

Dear Mr. Golden:

This is in response to your letter to Mr. Thomas dated
May 28, 1982, wherein you requested an extension for filing a
response to the Commission's determinations and questions in the
above-captioned MUR.

In accordance with your request, you are hereby afforded an
extension for filing a response to the questions and to provide any
pertinent factual and legal materials regarding this matter. Your
response should be filed with the Office of General Counsel no
later than June 30, 1982.

Should you have any additional questions, please contact
TStephen Mims at 523-4060.

C

Sincerely,

Charles N. Steele
General Covfisel

y: Kenneth . Gross
Associate
General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C 20463

June 4, 1982

Mr. R.A. Vanbeen, President
Crown Life Insurance Company
120 Bloor Street, East
Toronto, Ontario, Canada M4WlB8 Re: MUR 1445

Dear Mr. Vanbeen:

On May 25, 1982, the Federal Election Commission determined
that there is reason to believe that Crown Life Insurance Company
violated 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a) and 441f. The General
Counsel's factual and legal analysis, which formed a basis for the
Commission's finding, is attached for your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
CO legal action should be taken against you. Please submit any

factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
oD demonstrates that no further action should be taken against you,

the Commission may find probable cause to believe that a violation
has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does

0 not preclude the settlement of this matter through conciliation
prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

MThe investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a) (12) (A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

DANNY L McDONALD
Attachments Vice Chairman

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR 1445

QUESTIONS

1. It appears that during 1980, Crown Life Insurance Company

(Crown), advanced or loaned several U.S. franchisee corporations

$ 88,000. It appears that at least a portion of these funds were

used for the purpose of making contributions to candlidates for

public office.

a. At whose urging were the funds forwarded by Crown to the

U.S. franchisee corporations?

b. Identify the corporations which received any portion of

this advance/loan.

c. Identify the principals responsible to Crown for accounting

for advances/loans to any of the above domestic franchisee

corporations.

d. Identify any conduit which may have been used to forward

the funds to the recipient franchisee corporations

2. When did any agent or principal of Crown first become aware that

the funds were used, at least in part, to make contributions to

candidates for public office?

a. Identify that (those) person(s).

b. How did Crown become so informed?

c. Was there any official corporate response?

Please explain.



Page 2
Questions to Crown Life Insurance Company

3. A partial transcript of deposition testimony given by Mr. Kerry

P. Craigr in an unrelated matter, indicated that subsequent to the

distribution of some of the proceeds of the $ 88,000 advance/loan
received from Crown, to candidates for public office, a

conversation took place with Mr. Lloyd of Crown. During that

conversation Mr. Lloyd was apparently notified that at least a

portion of the advance/loan from Crown had been used to make

contributions to candidates for public office.

a. Please identify Mr. Lloyd's relationship with Crown at that

time,

N) b. Explain any measures or official action, if any, taken by

Mr. Lloyd (or any other agent .of Crown).

0 Please provide any relevant documents pertaining to any

such action.

cc



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. (202)523-4060

RESPONDENT'S NAME: CROWN LIFE INSURANCE COMPANY

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMDIRY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

q Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

0 contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this 4ctivity by

giving the individuals "bonuses" which were later converted to

0O "loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.
This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee 1/ and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

1/ Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 44lb(a) prohibits, inter alia, any

corporation from making any contribution to any candidate for

federal office or to any committee supporting such candidates.

By providing "bonuses" to certain employees to be used for the

purpose of making contributions to federal candidates, the

corporations made contributions otherwise prohibited by S 441b(a).

Section 441f, makes it unlawful for any person to make a

contribution in the name of another or for any person to knowingly

permit his or her name to be used for that purpose. The funds

provided by the domestic corporate respondents 2/ apparently were
deposited into the personal accounts of the individual respondents.

These persons then made contributions to the candidates and one

other committee in their own names.

Furthermore, section 441e(a) makes it unlawful for a foreign

national "directly or through any other person to make any

contribution...in connection with an election to any political

office..." Crown Life Insurance Company did provide the funds to

the domestic corporate respondents which were utilized in the plan

which resulted in contributions by those corporations to candidates

for political office.

2/ The funds appear to have originated from the account of a
foreign national corporation, Crown Life Insurance Company.



Page 3

Factual and Legal Analysis

Accordingly, the Office of General Counsel recommends that

the Commission find reason to believe that Crown Life Insurance

Company (of Toronto, Canada) violated 2 U.S.C. S 441e(a), as well

as 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

00

0

0
C
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THORP, REED & ARMSTRONG 2 J  J P 135
ATTORNEYS AT LAW

1575 1 STREET, N. W.
SUITE 1125 C:=

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

May 28, 1982

Scott E. Thomas, Esquire
Assistant General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W., 7th Floor
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445 (Agency Holding Corporation, et al.)

Dear Mr. Thomas:

We have received the Commission's letter of May 26

with attachments in the above-referenced matter.

In addition to Diane Pariano Craig and Charles T.
Smith, who are identified in the Commission letter, we also
represent Robert C. Oglevee. A designation of counsel form by
Mr. Oglevee was filed with our May 11 letter to you. FEC com-
munications to Mr. Oglevee, therefore, should be directed to us.

We appreciate the copies of your letters to Robert
Bernstein and Maurice D. Kent. My understanding is that Messrs.
Bernstein and Kent will execute appropriate designation of
counsel forms.

We represent the following U.S. corporations identified
in the Commission's letter: (1) Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,
Inc.; (2) Agency Holding Corporation of Cleveland; (3) Kerry P.
Craig & Associates, Inc.; (4) Agency Holding Corporation (Chicago);
(5) Crown Agency, Inc.; (6) Crown Associates of Minneapolis, Inc.
(designation of counsel form to be filed shortly); (7) Crown
Associates of Arizona, Inc. (should not be included per our May 11
letter); and (8) Crown Associates of Colorado, Inc.

Contrary to your letter, however, we do not represent
Crown Life Insurance Company, a foreign national corporation
located in Toronto, Ontario, Canada. FEC communications regard-
ing this company should be directed to the company or to its
counsel, and not to us.

The Commission has requested answers to certain
questions within 10 days of receipt of your letter. Although
we will make every effort to respond as quickly as possible,

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING. PITTSBURGH. PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290



THEORP, REED
a

ARMS TRONO

Scott E. Thomas, Esquire
May 28, 1982
Page Two (2)

we request an extension to June 30 to respond. We voluntarily
brought this matter to the Commission's attention. We are con-
tinuing to cooperate fully with the staff. Some of the requested
information may be available quickly and even over the telephone.
Other information (e. copies of contribution checks made by
our individual clients may be more difficult to develop. As you
know, our individual clients are located in Boston, Pittsburgh,
and Chicago.

You also advise that we may submit any factual or legal
materials which might be relevant to the Commission's considera-
tion of this matter. No deadline is set for the submission of
such information. We request that the deadline, if any, be no
earlier than June 30, the deadline we have requested for respond-

- ing to your questions. In that way, we can coordinate the sub-
mission of additional material and the required responses.

Thank you for your prompt review of this letter and
favorable consideration of our requests.

Very truly yours,

C71% 4oge r M0Golden

RMG/sab

Copy to: John H. Bingler, Jr., Esquire



MEMORANDUM FOR THE FILE MUR 1445

FROM: MIMS Sy b/0/hl

SUBJECT: RETURNED LETTERS (RTB NOTIFICATIONS)

The returned letters for James R. and Dolores Wright (returned
undeliverable) should be sent to the new address:

James R. Wright
1310 Ritchie Court
Chicago, IL 60610

and Dolores Wrigh
1310 Ritchie 'k
Chicago, IL 60610

c

0
00I



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463'WY

May 26, 1982

Mr. Roger M. Golden
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125 Re: MUR 44_
Washington, D.C. 20005

Dear Mr. Golden:

, On May 25, 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that your client, Crown
Life Insurance Company violated 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a) and
441f, and that Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Agency
Holding Corporation of Cleveland, Ohio, Kerry P. Craig &
Associates, Inc., Agency Holding Corporation (Chicago), Crown
Agency, Inc., Crown Associates of Minneapolis, Inc., Crown
Associates of Arizona, Inc., and Crown Associates of Colorado,
Inc., violated 2 U.S.C. SS*441b(a) and 441f. Additionally, the
Commission found reason to believe that your clients Diane Pariano

C3 Craig and Charles T. Smith, violated 2 U.S.C. S 441f. The General
Counsel's factual and legal analysis, which formed a basis for the
Commission's finding, is attached for your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against your clients. Please submit
any factual or legal materials which you believe are relevant to
-the Commission's consideration of this matter. Additionally,
please submit answers to the enclosed questions within ten days of
your receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against your
clients, the Commission may find probable cause to believe that a
violation has occurred and proceed with conciliation. Of course,
this does not preclude the settlement of this matter through
conciliation prior to a finding of probable cause to believe if
your clients so desire. See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.



Letter to Roger M. Golden
Page 2

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche
Chairman for the
Federal Election Commission

0O

Attachments

1. Questions
0 2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
Nr 3. Procedures

0

ro)



Re: MUR 1445

QUESTIONS.

1. Please provide the following information or documents:

a. for each individual who received a bonus or other payment

(including loans) from any franchisee corporation of Crown

Life Insurance Company for the purpose of making

contributions to or on behalf of candidates for federal

office or to any committee supporting such candidates, the

name of the corporation and the amounts involvedl

Co b. for each such individual, that person's relationship to the

N corporation making thb payment or loan;

c. the date on which the payment was made by the corporation

to such person;

d. the date(s) on which any promissory notes between such

co persons and the corporations were executed and

e. copies of each such promissory note.

f. copies of each check or instrument by which Diane Pariano

Craig and Charles T. Smith made a contribution to a federal

candidate or other political committee in 1980.

2. The name and address of the unnamed "Washington.expert" referred

to in your letter to the Commission together with that person's

relationship, if any, with any of the respondents.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

:OUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060'

(1) Foreign corporation: Crown Life Insurance
ada); (2) Domestic corporations: Ehrman,
ig, Inc.; Agency Holding Corporation of
F P. Craig & Associates, Inc.; Agency Holding
r Crown Agency, Inc.; Crown Associates of
)wn Associates of Arizona, Inc.; and Crown
, 0c. (3) Individual respondents: Diane

:IeDT. Smith.

.LY GENERATED
L,,GNRAE

SuIuqLRX OF ALLEGATIONS

r6pondents, during the 1980 General
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Analysis

sulted in contributions to sixteen candidates for
d the one unauthorized political committee * and
of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS,

t441b(a) prohibits, inter alia, any
ak'ng any contribution to any candidate for
to any committee supporting such candidates.
ises" to certain employees to be used for the

contributions to federal candidates, the
colrLbutions otherwise prohibited by S 441b(a).
mles it unlawful for any person to make a
e name of another or for any person to knowingly
nai to be used for that purpose. The funds

estic corporate respondents apparently were
personal accounts of the individual respondents.

made contributions to the candidates and one

their own names,

t, Citizens for Brademas, Udall for Congress,s (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for.for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannonron for Congress Volunteer Committee, Bauman forto Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteerr Congress Committee, Committee*to Elect BarneyDavid Best for Congress, and the Democratic
lls Church, Va.).



igal Analysis

ire, section 441e(a) makes it unlawful for a foreign
ctly or through any other person to make any
-in connection with an election to any political
Dwn Life Insurance Company did provide the funds to
Drporate respondents which were utilized in the plan
in contributions by those corporations to candidates

)ffice.

the Office of General Counsel recommends that the
reason to believe that Agency Holding Corporation

io, Ehrman Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Kerry P.te%4 Inc., Agency Holding Corporation (Chicago),nc.9 Crown Associates of Minneapolis, Inc., Crown

riiZna, Inc., and Crbwn Associates of Colorado,,
I .S.C. SS 441b(a) and 441f.
[ndividual respondents, the Office of GeneralC
Ida4hat the Commission find reason to believe that
id ftarles T. Smith violated 2 U.S.C. S 441f.
of General Counsel additionally recommends that the
reason to believe that Crown Life Insurance Company
ada) violated 2 U.S.C. 5 441e(a), as well as 2

and 441f.
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

May 26, 1982

Ms. Dolores Wright
1366 North Dearborn Parkway Re: MUR 1445
Chicago, IL 60610

Dear Ms. Wright:

On May 25 , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any

00 factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

-TIn the absence of any additional information which,
demonstrates that no further action should be taken against you,
the Commission may find probable cause to believe that a violation
has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this matter through conciliation

C prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. 5 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

A4 ?6W44
Frank P. Reiche

Attachments Chairman for theFederal ElectiQn Commission
1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR 144

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER. 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: DOLORES WRIGHT

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

C giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

CI Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

co candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

-T by the corporations in making the prohibited contributions.

0 Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

qT Commission find reason to believe that Dolores Wright violated

0 2 U.S.C. S 441f.



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

May 26, 1982

Mr. James Wright
1366 North Dearborn Parkway Re: MUR 144%
Chicago, IL 60610

Dear Mr. Wright:

On May 25 , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for

* your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

-T In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,

C1 the Commission may find probable cause to believe that a violation
has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this matter through conciliation

oD prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche
Attachments Chairman for the

Federal Election Commission
1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR 1445

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.

0
~q.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER - 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: JAMES WRIGHT

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

0o Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

1accounts. The corporate respondents financed this activity by

0 giving the individuals "bonuses" which were later converted to

P"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

N, respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the
0the

Commission find reason to believe that James Wright violated

2 U.S.C. S 441f.
INI
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

May 26, 1982

Mr. William Preisser
1000 Crest Re: MUR 1445
Wheaton, IL 60187

Dear Mr. Preisser:

On May 25 , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

-T In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,

CD the Commission may find probable cause to believe that a violation
has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this matter through conciliation

0 prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche
Attachments Chairman for the

Federal Election Commission
1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



0

Re: MUR 1445

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.

A



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER- 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: WILLIAM PREISSER

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

N, Certain individual respondents, during the 1980 General

°o Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

IN contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank0

17 accounts. The corporate respondents financed this activity by

o giving the individuals "bonuses" which were later converted to

% "loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

co .Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

• Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the. Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

N, respondents. These persons then made contributions to the

CD candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel repommends that the

Commission find reason to believe that William Preisser violated

2 U.S.C. S 441f.



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

is May 26, 1982

Mr. Robert Oglevee
301 5th Ave. Bldg. Re: MUR 1445
Pittsburgh, PA 15222

Dear Mr. Oglevee:

On May 25 , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

N, Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any

0 factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

"In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,

03 the Commission may find probable cause to believe that a violation
has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this matter through conciliation

7prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Aa44 -1&c4 &
Frank P. Reiche

Attachments Chairman for the
Federal Election Commission

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR 1445

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.

0



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER - 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: ROBERT OGLEVEE

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

N, Certain individual respondents, during the 1980 General

00 " Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

% contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank0

0accounts. The corporate respondents financed this activity by

0 giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

- candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

N) by the corporations in making the prohibited contributions.

Pt Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

CD Commission find reason to believe that Robert Oglevee violated

TT 2 U.S.C. S 441f.
C



FEDERAL ELECTION COMMISSION
El F Yb WASHINGTON, D.C. 20463

#May 26, 1982

Mr. Thomas Masters
72 East Elm Re: MUR 1445
Chicago, IL 60611

Dear Mr. Masters:

On May 25 , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

N Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
co legal action should be taken against you. Please submit any

factual or legal materials which you believe are relevant to the
C11 Commission's consideration of this matter. Additionally, please

submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,
the Commission may find probable cause to believe that a violation

1has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this matter through conciliation
prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. 5 437g(a)(4)(B) and 5 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche
Attachments Chairman for the

Federal Election Commission
1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR 144

QUESTIONS

Please provide the'following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER- 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: THOMAS MASTERS

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

00 ° Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

(mD giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

• Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the. Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prhbtdcontributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

0 Commission find reason to believe that Thomas Masters violated

2 U.S.C. S 441f.
0,



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

( S O..May 26, 1982

Mr. Gary Holland
1221 N. Dearborn, # 203 N. Re: MUR 44
Chicago, IL 60610

Dear Mr. Holland:

On May 25 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any

00 factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your

PO receipt of this letter.

7In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you the

o Commission may find probable cause to believe that a violation has
occurred and proceed with conciliation. Of course, this does not
preclude the settlement of this matter through conciliation prior

o to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential inaccordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche
Attachments Chairman for the

Federal Election Commission
1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures
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Re: t4UR 1445

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.

0

~qr



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No.523-4060

RESPONDENT'S NAME: GARY HOLLAND

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

* . Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

0 giving the individuals "bonuses" which were later converted to

n"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,

Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.s.c. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

On respondents. These persons then made contributions to the

co candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

0 Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

17 Commission find reason to believe that Gary Holland violated

0 2 U.S.C. S 441f.



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

May 26, 1982

Mr. C. Nick Catrini
548 Lowden Avenue Re: MUR 1445
Glen Ellyn, IL 60137

Dear Mr. Catrini:

On May 25, 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
00 legal action should be taken against you. Please submit any

factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

* In the absence of any additional information which
o demonstrates that no further action should be taken against you the

Commission may find probable cause to believe that a violation has
occurred and proceed with conciliation. Of course, this does not
preclude the settlement of this matter through conciliation prior
to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. 5 111.18(d).

CO The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche
Attachments Chairman for the

Federal Election Commission

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR 1445

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes- between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.

0O

N



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER- 1445
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: C. NICK CATRINI

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

0 the names of the individual respondents via their personal bank

'IT accounts. The corporate respondents financed this activity by

C7 giving the individuals "bonuses" which were later converted to

V') "loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the. Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

MD Accordingly the Office of General Counsel recommends 
that the

07 Commission find reason to believe that C. Nick Catrini violated

0 2 U.S.C. S 441f.



j FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, DC. 20463

May 26, 1982

Mr. Robert Bernstein
1705 Midland Avenue Re: MUR 1445
Highland Park, IL 60035

Dear Mr. Bernstein:

On May 25 , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

"4" In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you the
Commission may find probable cause to believe that a violation has

1occurred and proceed with conciliation. Of course, this does not
preclude the settlement of this matter through conciliation prior

C to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. S 111.18(d).

co The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche
Attachments Chairman for the

Federal Election Commission
1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR __14

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



0 0
FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

4UR NUMBER-
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: ROBERT BERNSTEIN

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

co • Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

0 the names of the individual respondents via their personal bank

1accounts. The corporate respondents financed this activity by

C giving the individuals "bonuses" which were later converted to

%"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

• Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

Commission find reason to believe that Robert Bernstein violated

2 U.S.C. S 441f.
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

May 26, 1982

Mr. Maurice D. Kent
819 N. Euclid Re: MUR 1445
Oak Park, IL 60302

Dear Mr. Kent:

On May 25 , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no

legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you the
Commission may find probable cause to believe that a violation has

07 occurred and proceed with conciliation. Of course, this does not
preclude the settlement of this matter through conciliation prior

C to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a) (12) (A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Frank P. Reiche

Attachments Chairman for the
Federal Election Commission

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures

cc: Roger Golden, Esq.
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.Re: MUR 1445

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.

017

0'7



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL' S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER - ]&A-
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: MAURICE D. KENT

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALEAIons

Certain individual respondents, during the 1980 General

co Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

0 giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

cc .Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

cO candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel repommends that the

Commission find reason to believe that Maurice D. Kent violated

C2 U.S.C. S 441f.



BEFOITE THE FEDERAL ELECrICN OMMISSION

In the Matter of )
) Pre-MUR 86

Agency Holding Corporation )
(Chicago), et al. )

CERrIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Recording Secretary for the Federal Election

Commission Executive Session on May 25, 1982, do hereby certify that the

Cimission decided by a vote of 6-0 to take the following actions with

respect to Pre-MUR 86:

1. Open a JR.
2. Find reason to believe that Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,

ON Inc., Agency Holding Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc.,
Crown Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding
Corporation of Cleveland, Ohio, Crown Associates of Arizona,
Inc., Kerry P. Craig & Associates, Inc., and Crown Associates
of Colorado, Inc., violated 2 U.S.C. SS441b(a) and 441f.

3. Find reason to believe that Charles T. Smith, Maurice D. Kent,
Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig, Jim Wright, Dolores
Wright, Txn Masteres, Gary Holland, C. Nick Catrini, Robert
Bernstein and Bill Preisser violated 2 U.S.C. §441f.

4. Find reason to believe that Crown Life Insurance Ccupany
violated 2 U.S.C. S44le(a), as well as 2 U.S.C. SS44lb(a) and
441f.

5. Approve the letters attached to the FEC General Counsel's
May 14, 1982 report in this matter.

Ccmmissioners Aikens, Elliott, Harris, McDonald, McGarry, and Reiche

voted affirmatively for the decision.

Attest:

Date Marjorie W. Emmons
cretary of the Ccmmission
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

bDEWOMB4 TO:

DA3E:FLMB1:

CHARME 1. STE, GIERAL CON

MAMJRE W. E4r2AS/JWY

MAY 17, 1982

OBJETIC1 - PRE-MJR 86 First General Counsel's
Report dated 5-14-82; Received in OCS, 5-14-82,
10:00

The above-naued document was circulated to the Commission on

May 14, 1982 at 2:00.

Comissioner Elliott submitted an objection at 4:01, May 17,

1982.

This mtter will be placed on the agenda for the Executive

Session of Tuesday, May 25, 1982.

0

cJ

C



May 14, 1982

MEMORA4DUM TO: Marjorie W. Emmons

FROM: Phyllis A. Kayson

SUBJECT: Pre MUR 86

Please have the attached First General Counsel's Report

distributed to the Commission on a 48 hour tally basis.

Thank you.

Attachment

cc: Mims

C,



SENSInVE
FEDERAL ELECTION COMMISSION

1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

FIRST GENERAL COUNSEL'S REPORT

DATE AND TIME OF TRANSMITTAL MUR # Pre MUR 86
BY OGC TO THE COMMISSION - /-/ 2v STAFF MEMBER MIMS

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

RESPONDENTS' NAMES: (1) Foreign corporation: Crown Life Insurance

Company (Toronto, Canada); (2) Domestic corporations: Ehrman,

Ratini, Oglevee & Craig, Inc.; Agency Holding Corporation of

C" Cleveland, Ohio; Kerry P. Craig & Associates, Inc.; Agency Holding

cyl Corporation (Chicago); Crown Agency, Inc.; Crown Associates of

Minneapolis, Inc.; Crown Associates of Arizona, Inc.; and Crown

Associates of Colorado, Inc. (3) Individual respondents: Maurice

D. Kent; Diane Pariano Craig; Charles T. Smith; Robert Oglevee;
0

Jim Wright; Dolores Wright; Tom Masters; Gary Holland; Nick

c Catrini; Bob Burnstein and Bill Preisser.

CRELEVENT STATUTE: 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e, 441f

INTERNAL REPORTS CHECKED: 30 Day Post General Election Report -
Texans For Wright.
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Pre MUR 86

GEERATION OF HATTER

This matter is based upon a letter from Roger Golden, counsel

for corporate respondents, and individual respondents Diane Pariano

Craig, Charles T. Smith, sua sponte, which set forth the factual

circumstances involving apparent violations of the Act.

SUMMARY OF ALLEGATIONS

On March 31, 1982, Mr. Roger M. Golden, counsel for

respondents, submitted a letter to the Office of General Counsel in

which Mr. Golden voluntarily admitted that his individual and

domestic corporate clients may have violated the Federal Election

Campaign Act of 1971, as amended. See Attachment 1.

c Specifically, Mr. Golden stated that during the 1980 General

Election, individual and domestic corporate respondents embarked

upon a plan for passing corporate funds to candidates for federal

office, and to one unauthorized committee, 1/ through individual

respondents' personal bank accounts. From Mr. Golden's letter, it

appears that this plan was designed based upon the advice of

1j/ Texans for Wright; Citizens for Brademas; Udall for Congress;
Johnson for Congress (Ca.); Burlison for Congress; Mavroules for
Congress; Citizens for Kogovsek; Wolpe for Congress; Jim Shannon
for Congress; Wenstron for Congress Volunteer Committee; Bauman for
Congress; Committee to Elect Senator Bob Wilson; Dorgan Volunteer
Committee; Dyson for Congress Committee; Committee to Elect Barney
Frank to Congress; David Best for Congress; and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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an unnamed "Washington expert" in response to an inquiry by

respondents Smith and Craig for information regarding setting up a

PAC. Smith and Craig wanted to contribute to the 1980 general

election effort. They were advised that since it was already

September, 1980, it was, for practical purposes, too late to set up

a PAC.

Mr. Golden further stated:

The Washington expert also advised Messrs.
Smith and Craig that the corporate funds
could be contributed by individiualcorporate employees who could deduct from
their income tax all of the amount of the
contributions and that those individuals

Irwould be reimbursed by "bonuses" in the
amount of the contributions. The expert

0 explained that this was the standard
operating procedure for corporations
without PACs; and although he never stated
that this procedure had been approved by
the FEC, the implication was left that his
knowledge extended to, and was based in
part on, communications with the FEC.

The plan was eventually implemented, and the payments were

recorded in the records of the domestic corporate respondents as

"bonuses." This scheme resulted in contributions by respondents

Smith, Oglevee, Kent, and Pariano (now Craig) of $ 1,000 each to

sixteen candidates and the non-candidate committee. Respondents

Jim and Dolores Wright, Masters, Holland, Catrini, Bernstein and

Preisser, each contributed $ 1,000 to Texans for Wright. The total

amount involved thus appears to be $ 75,000.
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Subsequent to making the contributions, respondents became

aware that the contributions were not entirely tax deductible. The

decision was then made to have each individual respondent execute a

promissory note payable to the relevant corporation. The loans

would then be repaid by means of corporate bonuses to the

individual respondents.

Individual respondents admit to allowing their names to be

used as a means of making corporate contributions. Therefore the

facts provided by counsel set forth the appearance of violations of

2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f by the corporate respondents and

T2 U.S.C. S 441f by the individual respondents.

0

NT" FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS
0

CO A. Whether domestic corporate respondents violated 2 U.S.C. S

441b(a) and whether the officers and directors violated 2 U.S.C.

S 441b(a).

Title 2 U.S.C. S 441b(a) forbids, in relevant part, any

corporation to make contributions or expenditures in connection

with an election of a candidate to federal office. Through

counsel, respondents admit engaging in a scheme, upon the

recommendations of a so-called "Washington expert," to make

corporate contributions to various candidates for federal office
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and to one unauthorized committee supporting candidates for federal

office, via the personal accounts of the individual respondents.

Title 2 U.S.C. $ 441b(a) also makes it unlawful for any

"officer or any director of any corporation...to consent to any

contribution or expenditure by the corporation...prohibited by this

section."

From counsel's statement, it appears clearly established that

corporate funds were utilized in the scheme for making indirect

contributions (through the employees) to candidates for federal

office. See 2 U.S.C. S 441b(b)(2). The nature of the relationship

of the various individual respondents to each of the corporate

0 respondents and the nature of the control which Smith and Craig had

over the corporate respondents is not clear, however. 2/

Although the facts presented and those gleaned from the review

of at least one of the recipient committees' reports lead to at

least an inference that some of the officers or directors of the

respondent corporations may have consented to the use of this

scheme of making indirect corporate contributions, this Office

believes that the evidence on hand is insuffiucient for making a

recommendation that the Commission find reason to believe that any

2/ A review of the contributors to Texans for Wright discloses that
a majority of the respondents are listed as "executives" of the
various corporate respondents.
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particular officers or directors of the corporate respondents

violated 2 U.S.C. S 441b(a).

Accordingly, the Office of General Counsel recommends that the

Commission find reason to believe that the domestic corporate

respondents violated 2 U.S.C. S 441b(a), but recommends that the

Commission defer finding reason to believe that the officers or

directors of the corporate respondents violated 2 U.S.C. S 441b(a)

pending further investigation.

B. Whether domestic corporate respondents and individual

Irespondents violated 2 U.S.C. S 441f.

,

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to

"...make a contribution in the name of another person or knowingly

permit his name to be used to effect such a contribution..."

The scheme outlined in counsel's letter clearly sets forth the

purpose for employing the "bonus" plan -- to provide a subterfuge

for corporate contributions through individuals who allowed their

names to be used for that purpose. From the facts presented, there

appears to be no question that these individual respondents did

willingly allow their names and bank accounts to be utilized by the

domestic corporate respondents as conduits for contributions by the
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corporations to candidates for federal office. Thus the use of

this plan enabled the corporations to make contributions in the

names of others and the individual respondents assisted in the

plan.

The Office of General Counsel accordingly recommends that the

Commission find reason to believe that the domestic corporate

respondents and individual respondents violated 2 U.S.C. S 441f.

CI

C. Whether Crown Life Insurance Company (a Canadian national)

violated 2 U.S.C. S 441e, as well as 2 U.S.C. SS 441b(a) and

441f.
0

Title 2 U.S.C. S 441e(a) makes it "unlawful for a foreign

national directly or through any other person [emphasis added] to

make a contribution...in connection with an election to any

political office..." 3/

The domestic corporate respondents are franchisees of Crown

Life. Counsel indicates that Crown "finances the operation of its

franchisees through advances and loans." Counsel asserts that

"[t]he foreign franchisor, Crown Life, had no knowledge of the

political contributions." Materials already supplied to this

Office by counsel indicate that the source of the funds may have

3/ Although S 441e(b)(2) makes an exception for resident aliens, it
is clear that Crown Life could not attain such status for the
purposes of the Act.
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been an $88,000 loan from the foreign national corporation.y4

It appears that the request for the loan originated with Messrs.

Smith and Craig, although final approval for the loan was

authorized by the foreign national corporation.

After the contributions were made, Mr. Lloyd, then Senior

Agency Vice-President for the United States for Crown Life, was

informed by Craig that a portion of the $ 88,000 loan was used for

political contributions. According to deposition testimony given
0*

0% by Mr. Craig in the aforementioned antitrust litigation, Mr. Lloyd

indicated that he felt such use of the funds was a "wseof money"

but that in any event the funds should be paid back.

It therefore appears that Crown Life's funds were the original

C source of the funds used by the various domestic corporations to

make the contributions in question. The foreign national thereby

can be said to have made the contributions through its domestic

franchisees. While counsel for Crown Life suggests that Crown Life

had no advance knowledge of the political contributions, the agency

relationship between Crown Life and its franchisees would appear to

warrant applying S 441e. Moreover, no attempt appears to have been

made by Crown Life to inform the Commission of the violation.

Rather, encouragement was given to record the bonuses as "loans" to

the individuals, thus making the activities appear more legitimate.

4The purported purpose of the loan was a special advance of$
11,000 for travel and solicitation and/or mass marketing for each
of eight different agencies. This information is contained in
depositions taken in antitrust litigation involving Crown Life. See
Attachment 1, footnote on page 3. A copy of relevant portions of
these depositions is appended as Attachment 2.
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The Office of General Counsel recommends that the Commission find

reason to believe that Crown Life Insurance Company violated

2 U.S.C. S 441e(a), as well as 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

E. Whether respondents' violations of the Act were knowing and

willful.

Counsel's letter is unclear on the issue of the degree of

Tunderstanding by respondents that the scheme violated the Act.

Smith and Craig might have believed that the advice of the

o "Washington expert" was "...based in part, on communications with

the FEC."
0

Circumstantially, at least, it might be argued that

Crespondents knew that the scheme was unlawful and at least should

have been put on notice when the "bonuses" were converted to

"loans" that a legal problem might have existed. This Office

believes, however, that it would be most appropriate to defer a

finding of reason to believe that respondents knowingly and

willfully violated the Act until we have had the opportunity to

investigate the basic facts.
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RZ-ON -MHIDATIOIS

1. Open a MUR.

2. Find reason to believe that Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig,
Inc., Agency Holding Corporation (Chicago), Crown Agency, Inc.,
Crown Associates of Minneapolis, Inc., Agency Holding Corporation
of Cleveland, Ohio, Crown Associates of Arizona, Inc., Kerry P.
Craig & Associates, Inc., and Crown Associates of Colorado, Inc.,
violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

3. Find reason to believe that Charles T. Smith, Maurice D. Kent,

Robert C. Oglevee, Diane Pariano Craig, Jim Wright, Dolores Wright,

Tom Masteres, Gary Holland, C. Nick Catrini, Robert Bernstein and

0% Bill Preisser violated 2 U.S.C. S 441f.

4. Find reason to believe that Crown Life Insurance Company
violated 2 U.S.C. S 441e(a), as well as 2 U.S.C. SS 441b(a) and

0
441f.

C
5. Approve the attached letters.

o
Charles N. Steele

Gene nsel

Da BY: Kenneth A. Groot
Associate General Counsel

Attachments

1. Letter from Roger M. Golden
2. Excerpts of depositions of Diane Pariano and Kerry Craig
3. Letters to Respondents



4 RP, REED &'AIMSTR~ A4 awAvvYN+d
ATTORNEYS AT LAW

1575 1 STREET, X.W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

HAND DELIVERED March 31, 1982
.5 °

Kenneth A.. Gross, Esquire .Woo
Associate General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W. . '
Washington, D.C. 20463 r '

Dear Mr. Gross:

We are voluntarily submitting certain informa-
tion to the Federal Election Commission so that the
Commission, pursuant to 11 C.F.R. S 111.3(a) (1981), may
ascertain whether to self-initiate a compliance matter.
We reserve the right t6 utilize FEC conciliation procedures
(11 C.F.R. S 111.18), if necessary, at a later date.

In October, 1980, political contributions to
congressional campaigns were made by employees of certain
domestic corporations on one, and only one, occasion. One
year and three months after these contributions were made,
the corporations' outside legal counsel learned of the
contributions. Upon being advised by us that these contri-

o) butions appeared to be improper, the corporations and."the
employees conferred through us with the Federal Election
Commission.

The domestic corporations, Agency Holding Corpor-
ation (Chicago)*, are franchisees of a foreign national
corporation, Crown Life Insurance Company (Toronto), which
finances the operations of its franchisees through advances
and loans. The foreign franchisor, Crown Life, had no
knowledge of the political contributions.

• The other daestic orr-ations (including location) are Crown Agency,
Inc. (Toledo, Ohio); Crown Associates of Minneapolis, Inc. (Minneapolis,
Minnesota); Erman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc. (Pittsburgh, Pennsyl-
vania) ; Agency Holding Corporation of Cleveland, Ohio; Crown Associates
of Arizona, Inc. (Phoenix, Arizona); Kerry P. Craig & Associates, Inc.
(Peoria, Illinois); and Crown Associates of Colorado, Inc. (Denver,
Colorado).
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In September, 1980, shortly before the Congres-
sioh'al elections, Charles T. Smith, then an employee of
Agency Holding Corporation of Chicago (an Illinois corpor-
ation; corporAte contributions in state and local races
are legal under Illinois law) and now an employee of
Crown Life Insurance franchisee of Boston, met with an osten-
sibly knowledgeable individua3, in Washington, D.C. The
Washington expert explained to Xr". 'iitn trM t . er
to Kerry P. Craig, a Canadian national employed by Agenc y
Holding Corporation of Chicago -and by Kerry P. Craig &
Associates) that various congressional candidates were
in need of campaign contributions. The Washington expert
offered to (and in fact did) prepare a recommended list of
candidates needing contributions.

Messrs. Smith and Craig questioned the Washington
expert as to how the recommended contributions could be
made legally. The expert, who was not a lawyer, rendered
advice allegedly based on his Washington knowledge. The
expert advised that it was too late to establish a PAC.
He advised that the contributions be made before the election
and that a PAC or PACs be established after the election.

The Washington expert also advised Messrs. Smith
and Craig that the corporate funds could be contributed by
individual corporate employees who could deduct from their
income tax all of the amount of the contributions and that
those individuals would be reimbursed by "bonuses" in the
amount of the contributions. The expert explained that
this was standard operating procedure for corporations
without PACs; and although he never stated that this pro-
cedure has been approved by the FEC, the implication was
left that his knowledge extended to, and was based in part
on, communications with the FEC.

As a result of conversations with the Washington
expert, the two employees decided upon a contribution program
that was acceptable to the expert both in terms of dollar
amount and the recipients. The program ultimately involved
a total of $75,000 which was to be distributed to 16 congres-
sional candidates and one committee*. Logistically, and

* Texan' s for Wright (Texas); Citizens for Brademas Cannittee (Indiana); Udall
for Congress' (Arizona); Johnson for Congress Camrittee (California); Burlison
for Congress Ccartittee (Missouri) ; Mavroules for Congress Camittee (Massach-
usetts); Citizens for Kogovsek (Colorado); Wolpe for Congress (Michigan);
Jim Shannon for Congress (Massachusetts); Wenstrm- for Congress Volunteer
Cammittee (Minnesota); Bauman for Congress (Minnesota); Ocmittee to Elect
Senator Bob Wilson (California); Dorgan Czaign Cmrnittee (North Dakota);
Dyson for Congress Ccaittee (Maryland); Ccanittee to Elect Barney Frank to

Congress (Massachusetts); David Best for Congress (Florida); and Demcratic
Canpaircn Fund (Falls Church, Virginia).
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after acceptance of the program by the expert, the two
employees decided to have contributions made as follows:-
each of four employees (Mr. Smith, Maurice D. Kent, Robert C.
Oglevee and Diana Pariano) would give $1,000 to each of the
16 candidates and the committee, and another seven employees
would give $1,000 each to Texan's for Wright.

In October, 1980, the above-described plan was
implemented. Corporate funds utilized by the individual
contributors were recorded as bonuses on the corporate books.
as recommended by the'Washington expert. The contributions
were then made through checking accounts of the individuals.

After the 1980 fall election, apparently in con-
junction with preparation of 1980 income tax returns, the
individual contributors learned for the first time that the
contributions were not entirely deductible. The decision

_. was then made to have each individual who had received
corporate funds execute promissory notes to the relevant

cr, corporations. This decision apparently was based on advice
of Chicago counsel, who may not have known all the fabts.
The notes were executed and dated as of the time of receipt
of the corporate funds in October, 1980. The intention was
to pay back these loans over time by means of corporate
bonuses to the relevant individuals.

•0 CIn February, 1982, outside counsel for the corpor-
ations, Thorp, Reed & Armstrong, learned of the contributions
and disclosure was subsequently made during depositions in
litigation*. unrelated to these contributions by a corporation
employee who had made contributions. Thereafter, in order to

*pursue the matter and learn all the facts, we arranged a
S-meeting of relevant corporate employees. At that meeting,

after having the benefit of necessary facts, we concluded
that the contributions appeared to have been improper -- not
because of any willful or deliberate conduct by the corpora-
tions or its employees but, rather, because of continued and
erroneous reliance by the employees on the advice of their
Washington expert.

Malley-Duff & Associates, Inc. v. Cn Life Insurance C y t al,
Western District of Pennsylvania, Civil Action Nos. 78-373, 81-439.
Questions regarding this case should be directed tc John H. Bingler, Jr.,
of our Pittsburgh office at (412)288-7785.
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The U.S. corporations and the affected individuals
now 'would like to take such appropriate remedial action as
the.Commission may recommend.

Very t yours,

Roger M. Golden

RMG/ddh

cc: John H. Bingler, Jr., Esquire
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BY MR. TURNER:

0 Did you ever use anY money borrowed from Crown Life
for the purpose of making political contributions?

A used -our agency money,.

O When was that?

A Let me correct that. I loaned som money to

different people in October. of last year? Or was it the year

before?

Q What did you loan it to them for?

A To make political contributions.

Q ~To whom?

A To a number- of congressional candidates.

Q How did you select which ones would get it?

A I didn't.

Q Who did?.

A Charles Smith.

0 How much was lent?

, A. , Somewhere around $75,000 or $76,000.

Q To whom was it lent? Who actually made the

contributions?.

S Miss Diane Pariano, Charles Smith, I4aury Kent,

Bob Oglevee, Bob Bernstein, lick Catrini, Bill Ward.

Q. Whse idea. was this to make these contributions?

.A It was presented to me by Charles Smith.

Q What was his reasoning for this expenditure?
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9
A lie had some friends that Worked in Washigton, and

2 he thought-it would be a good idea for us or for the company
3 to become involved politically because of the national accounts
4 that we vere working-on and the investmets that we had in them.

Q What Oongessm, got..these monies?
6 A ;- only know. one or two. L., d6n, t know.-

7 QO-.Ln-Te1l me who you know,

A-. " Thereas.-Mr; Wright in Texa WUahl.

9 can 't remember the rest of them.
,. Q,;-.And did you receive notes from the employees or

A yess"..

12] "": 'ButYOu'dot 'expect them -to actuallypaY you back,
do-you?. 

.- ....,.

A' .'Yi~es~sr~

, "'.Q. '"av any of them paid .it back?
.6A Not yet. 

.;.. . . -
17e -, Q :."Did anybody at. Crown Life know that -you were making
18 these expenditures?- 

-.. .- ..

A.o, s. . . -i'.- ...

20 " " Did you discuss it with Mr. Lloyd?

A Afterwards;-. .. . .
!2

SCowDidn't u borrow 000 in a special loan
3 from Crown .to have the money to make those contributions?

•-- Ai d . , , .idn't-. , .

Q Well, did you understand that miss Pariano so testlfteai



1

here last week?

2'MR. BLACK: - Now, that's a nsstatement of what her

testimony was. It's imProper anyway to compare one witness's

4testimony Vitli'anjother.

MR,'-"BINGE :-.Read back the last couple of questions

Sstaring 'with "the question .ight before the-one about-Pariano

- (A portion of. the testimony was read by the reporter.)

. MR. B IGLER: I don't think that's quite what sheSp

10 testified.

1.1 MR. BLACK:'. NO, it certainly isn't, and anyway, it's

12 not a proper question to ask this witness. He's called upon to

13 stify to-what he knows, and it doesn't matter what somebody

14 Ise might :have- testified-' ,.

BY MR, TUIER: ", -.0

! Q What-was done with the $88,000 that was borrowed from

rown at or-about the.same time,.as these loans?

--MR.* BLAC: N1 w, I don't think that that appears

: either, certainly- not from this witness' s testimony..

" BY-MR. TURNER:

Q Did you borrows88000 from Crown Life at one time,

at one -loan, One -event?

A I d0n't kemember the specific loan. Can you show me

something to "efresh my memory? .-

; " i. xf-r- choose to. Now, you don't remember borrowing
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No, z don't.

Where is Mr. Charles Simith today?

In Boston.

What's he doing,. .

He works " in the Crown ganeral agency in Boston.
.. r c e 'o

For Mr. John Powers.
What did Mr. Lloyd"-say when you told him about this,

t hontatibutthons?

He was upset.

Wiat did he say though?

Wasteof money.

.MR BLACK 1 would say so too.

And to get it back.

Pardon me?

-7 . Z:..
TO .m.a.e sure you're paid "back...

". 4: ... - : -...

ByWho? -

By the people that signed the note that owe me the
(. .- .? . . "' . . . . . .. .

Nov muh did Nick Catrini borrow and use to make

L1 contributions?

A thousand dollars.

were the" qift all in thousand dollar amounts to

i

x C)
9
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A r don't know..

2 Did the people that paid these gifts to congressmen

know the congressmen or know anything about them?

A . I believe. that Charlie briefed them.4 ... . = ,. o .d- -... -:,: Qwm

Q low were they picked? I mean, what criteria?

A I don't know.

0 Did you ever go anywhere with a man namied

Lou Antol? .......
A.-. .I met Mr. Antol, yes, sir. I haven't traveled with

anywhere.

You never went to Atlanta with him?

A NOP sir,*

Q_ Did you ever make or arrange for any"gifts or

contributions to. Mr. Atol?

A No,. sir.

Q Do you. know anybody that has?
16

A. I recently found out that Mr. Oglevee has.

Q Who did. you find that out from?

19 A From ktr. Oglevee.
W hen ,did he tell you that?

201
1 .A Just the other day after his deposition.21

22 Q Ihat did he tell you about his gifts or contributions

2 to Mr. Antol?

A That you asked him that question.

25 Q What did he +ell you he had done?
25.
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Mr. Roger M. Golden
Thorp# Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125 Re: MUR
Washington, D.C. 20005

Dear Mr. Golden:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that your client, Crown
Life Insurance Company violated 2 U.S.C. SS 441b(a), 441e(a) and
441f, and that Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Agency
Holding Corporation of Cleveland, Ohio, Kerry P. Craig &
Associates, Inc., Agency Holding Corporation (Chicago), Crown
Agency, Inc., Crown Associates of Minneapolis, Inc., Crown
Associates of Arizona, Inc., and Crown Associates of Colorado,
Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f. Additionally, the
Commission found reason to believe that your clients Diane Pariano

o Craig and Charles T. Smith, violated 2 U.S.C. S 441f. The General
Counsel's factual and legal analysis, which formed a basis for the
Commission's finding, is attached for your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against your clients. Please submit
any factual or legal materials which you believe are relevant to
the Commission's consideration of this matter. Additionally,
please submit answers to the enclosed questions within ten days of
your receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against your
clients, the Commission may find probable cause to believe that a
violation has occurred and proceed with conciliation. Of course,
this does not preclude the settlement of this matter through
conciliation prior to a finding of probable cause to believe if
your clients so desire. See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.
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Letter to Roger 14. Golden
Page 2

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures

~4I ~
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FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENTS' NAMES: (1) Foreign corporation: Crown Life Insurance

Company (Toronto, Canada); (2) Domestic corporations: Ehrman,

Ratini, Oglevee & Craig, Inc.; Agency Holding Corporation of

Cleveland, Ohio; Kerry P. Craig & Associates, Inc.; Agency Holding

Corporation (Chicago); Crown Agency, Inc.; Crown Associates of

Minneapolis, Inc.; Crown Associates of Arizona, Inc.; and Crown

.. Associates of Colorado, Inc. (3) Individual respondents: Diane

Pariano Craig and Charles T. Smith.

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.



Page 2

Factual and Legal Analysis

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441b(a) prohibits, inter alia, any

corporation from making any contribution to any candidate for

federal office or to any committee supporting such candidates.

By providing "bonuses" to certain employees to be used for the

purpose of making contributions to federal candidates, the

o corporations made contributions otherwise prohibited by S 441b(a).

Section 441f, makes it unlawful for any person to make a
contribution in the name of another or for any person to knowingly

permit his or her name to be used for that purpose. The funds

provided by the domestic corporate respondents apparently were

deposited into the personal accounts of the individual respondents.

These persons then made contributions to the candidates and one

other committee in their own names.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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Factual and Legal Analysis

Furthermore, section 441e(a) makes it unlawful for a foreign

national "directly or through any other person to make any

contribution...in connection with an election to any political

office..." Crown Life Insurance Company did provide the funds to

the domestic corporate respondents which were utilized in the plan

which resulted in contributions by those corporations to candidates

for political office.

Therefore, the Office of General Counsel recommends that the

%'N Commission find reason to believe that Agency Holding Corporation

of Cleveland, Ohio, Ehrman Ratini, Oglevee & Craig, Inc., Kerry P.

Craig & Associates, Inc., Agency Holding Corporation (Chicago),

Crown Agency, Inc., Crown Associates of Minneapolis, Inc., Crown

17T Associates of Arizona, Inc., and Crown Associates of Colorado,

o Inc., violated 2 U.S.C. SS 441b(a) and 441f.

47 As to the individual respondents, the Office of General
on Counsel recommends that the Commission find reason to believe that

Diane Pariano and Charles T. Smith violated 2 U.S.C. S 441f.

The Office of General Counsel additionally recommends that the

Commission find reason to believe that Crown Life Insurance Company

(of Toronto, Canada) violated 2 U.S.C. S 441e(a), as well as 2

U.S.C. SS 441b(a) and 441f.



Re: MUR ____

QUESTIONS

1. Please provide the following information or documents:

a. for each individual who received a bonus or other payment

(including loans) from any franchisee corporation of Crown

Life Insurance Company for the purpose of making

contributions to or on behalf of candidates for federal

office or to any committee supporting such candidates, the

name of the corporation and the amounts involved;

b. for each such individual, that person's relationship to the

N corporation making the payment or loan;

c. the date on which the payment was made by the corporation

-to such person;

d. the date(s) on which any promissory notes between such

persons and the corporations were executed and

e. copies of each such promissory note.

f. copies of each check or instrument by which Diane Pariano

Craig and Charles T. Smith made a contribution to a federal

candidate or other political committee in 1980.

2. The name and address of the unnamed "Washington expert" referred

to in your letter to the Commission together with that person's

relationship, if any, with any of the respondents.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

M4s. Dolores Wright
1366 North Dearborn Parkway Re: MUR ___

Chicago, IL 60610

Dear Ms. Wright:

On ,1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act,. you have an opportunity to demonstrate' that no
legal action should be taken against you. Please submit any

Ok factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

Pr In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,

o the Commission may find probable cause to believe that a violation
47 has occurred and proceed with conciliation. of course, this does

not preclude the settlement of this matter through conciliation
(714 prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.

See 11 C.F.R. S 111. 18 (d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) and S 437g(a) (12) (A),,
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR ____

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

o the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: DOLORES WRIGHT

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank0

accounts. The corporate respondents financed this activity by

0giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

qT Commission find reason to believe that Dolores Wright violated

(1"! 2 U.S.C. S 441f.



qw w ~~

FEDERAL ELECTION COMMISSION

WASHINGTON, D.C. 20463

Mr. James Wright
1366 North Dearborn Parkway Re: MUR ___

Chicago, IL 60610

Dear Mr. Wright:

On ,1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act,, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any

all factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,

o the Commission may find probable cause to believe that a violation
has ocurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this matter through conciliation
prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g (a) (4) (B) and S 437g (a) (12) (A) ,
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: I4UR ____

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

Ii~v to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

0 the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER-
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: JAMES WRIGHT

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

C4 contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

oD giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown
Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

* Title 2 U.S.C. 5 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

*knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated 5 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

Commission find reason to believe that James Wright violated

2 U.S.C. S 441f.



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Mr. William Preisser
1000 Crest Re: MUR
Wheaton, IL 60187

Dear Mr. Preisser:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

-Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any

0% factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,

oD the Commission may find probable cause to believe that a violation
has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this matter through conciliation
prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



0 0

Re: MUR ____

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

S. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER-
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: WILLIAM PREISSER

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

0Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

oD giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.
IT

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

Nr Commiswion find reason to believe that William Preisser violated

2 U.S.C. S 441f.



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 2043

Mr. Robert Oglevee
301 5th Ave. Bldg. Re: MUR
Pittsburgh, PA 15222

Dear Mr. Oglevee:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any

0#1 factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please

04 submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you,

- the Commission may find probable cause to believe that a violation
has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
not preclude the settlement of this.matter through conciliation
prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
Maccordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),

unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL' S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: ROBERT OGLEVEE

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

C'J contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

Ogiving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

o Commission find reason to believe that Robert Oglevee violated

2 U.S.C. 5 441f.
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASH INGTON. D.C. 20463

Mr, Thomas Masters
72 East Elm Re: MUR___
Chicago, IL 60611

Dear Mr. Masters:

On ,1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information,

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
0% legal action should be taken against you. Please submit any

factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which'
o demonstrates that no further action should be taken against you,

the Commission may find probable cause to believe that a violation
9 has occurred and proceed with conciliation. Of course, this does
C-1 not preclude the settlement of this matter through conciliation

prior to a finding of probable cause to believe if you so desire.
N1 See 11 C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a) (4) (B) and S 437g(a) (12) (A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures.



Re: I4UR ____

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

o the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER-
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: THOMAS MASTERS

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

O giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the. Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).



Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.s.c. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

C Commission find reason to believe that Thomas Masters violated

2 U.s.c. S 441f.



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Mr. Gary Holland
1221 N. Dearborn, # 203 N. Re: MUR
Chicago, IL 60610

Dear Mr. Holland:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

, e Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you the

0 Commission may find probable cause to believe that a violation has
Voccurred and proceed with conciliation. Of course, this does not

preclude the settlement of this matter through conciliation prior
to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR ____

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: GARY HOLLAND

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

*,I Certain individual respondents, during the 1980 General

aElection, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

cLife Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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Page 2

Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.s.c. S 44lf makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated 5 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

Commis~sion find reason to believe that Gary Holland violated

2 U.S.C. S 441f.



FEDERAL ELCINCOMMISSION
o WASH INGTON, D.C. 20463

Mr. Robert Bernstein
1705 Midland Avenue Re: MUR ___

Highland Park, IL 60035

Dear Mr. Bernstein:

On P 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for

V-111your information.

Under the Act,, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally,, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

1.7 In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you theo Commission may find probable cause to believe that a violation has
occurred and proceed with conciliation. Of course, this does not
preclude the settlement of this matter through conciliation prior

c to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),,
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: MUR

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: ROBERT BERNSTEIN

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal bank

accounts. The corporate respondents financed this activity by

cgiving the individuals "bonuses" which were later converted to
"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.s.c. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

An respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

Commiuion find reason to believe that Robert Bernstein violated

c 2 U.S.C. 5 441f.

en



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON, D.C. 20463

Mr. C. Nick Catrini
548 Lowden Avenue Re: MUR
Glen Ellyn, IL 60137

Dear Mr. Catrini:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

17 In the absence of any additional information which
CD demonstrates that no further action should be taken against you theCommission may find probable cause to believe that a violation has

occurred and proceed with conciliation. Of course, this does not
preclude the settlement of this matter through conciliation prior
to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a)(12)(A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures
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Re: I4UR

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date(s) on which any promissory notes between you and

- the corporations were executed;

4. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: C. NICK CATRINI

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

0the names of the individual respondents via their personal bank

1- accounts. The corporate respondents financed this activity by

C-1 giving the individuals "bonuses" which were later converted to

"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

* Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron'for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

0% candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

"Commission find reason to believe that C. Nick Catrini violated

2 U.S.C. S 441f.
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FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

Mr. Maurice D. Kent
819 N. Euclid Re: MUR
Oak Park, IL 60302

Dear Mr. Kent:

On , 1982, the Federal Election Commission
determined that there is reason to believe that you violated
2 U.S.C. S 441f. The General Counsel's factual and legal analysis,
which formed a basis for the Commission's finding, is attached for
your information.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
legal action should be taken against you. Please submit any
factual or legal materials which you believe are relevant to the
Commission's consideration of this matter. Additionally, please
submit answers to the enclosed questions within ten days of your
receipt of this letter.

In the absence of any additional information which
demonstrates that no further action should be taken against you the

0 Commission may find probable cause to believe that a violation has

occurred and proceed with conciliation. Of course, this does not
preclude the settlement of this matter through conciliation prior

CM1 to a finding of probable cause to believe if you so desire. See 11
C.F.R. S 111.18(d).

The investigation now being conducted will be confidential in
accordance with 2 U.S.C. S 437g(a)(4)(B) and S 437g(a) (12) (A),
unless you notify the Commission that you wish the investigation to
be made public.

For your information we have attached a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of the
Act. If you have any questions, please contact Stephen Mims, the
staff member assigned to this matter at (202) 523-4060.

Sincerely,

Attachments

1. Questions
2. General Counsel's Factual and Legal Analysis
3. Procedures



Re: I4UR ____

QUESTIONS

Please provide the following information or documents:

1. your relationship to the corporation making the payment or

loan which was used by you for the purpose of making

contribution(s) for or on behalf of the corporation;

2. the date on which the payment was made by the corporation

to you;

3. the date (s) on which any. promissory notes between you and

o the corporations were executed;

04. copies of each such promissory note; and

5. copies of each check or instrument by which you made a

contribution to a federal candidate in 1980.



FEDERAL ELECTION COMMISSION

GENERAL COUNSEL'S FACTUAL AND LEGAL ANALYSIS

MUR NUMBER-
STAFF MEMBER MIMS
Telephone No. 523-4060

RESPONDENT'S NAME: MAURICE D. KENT

SOURCE OF MUR: INTERNALLY GENERATED

SUMMARY OF ALLEGATIONS

Certain individual respondents, during the 1980 General

Election, arranged for the domestic corporate respondents to make

contributions to candidates for federal office and to one

unauthorized political committee. These contributions were made in

the names of the individual respondents via their personal 
bank

Vaccounts. The corporate respondents financed this activity by

1giving the individuals "bonuses" which were later converted to

N"loans." Funding of this corporate activity was provided by Crown

Life Insurance Company, a foreign national corporation.

This plan resulted in contributions to sixteen candidates for

federal office and the one unauthorized political committee * and

involved a total of $ 75,000 in apparent illegal contributions.

• Texans for Wright, Citizens for Brademas, Udall for Congress,
Johnson for Congress (Ca.), Burlison for Congress, Marvoules for
Congress, Citizens for Kogovsek, Wolpe for Congress, Jim Shannon
for Congress, Wenstron for Congress Volunteer Committee, Bauman for
Congress, Committee to Elect Senator Bob Wilson, Dorgan Volunteer
Committee, Dyson for Congress Committee, Committee to Elect Barney
Frank to Congress, David Best for Congress, and the. Democratic
Candidates Fund (Falls Church, Va.).
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Factual and Legal Analysis

FACTUAL BASIS AND LEGAL ANALYSIS

Title 2 U.S.C. S 441f makes it unlawful for any person to make

a contribution in the name of another or for any person to

knowingly permit his or her name to be used for that purpose. The

funds provided by the domestic corporate respondents apparently

were deposited into the personal accounts of the individual

respondents. These persons then made contributions to the

candidates and one other committee in their own names. Thus they

appear to have violated S 441f by allowing their names to be used

by the corporations in making the prohibited contributions.

C3 Accordingly the Office of General Counsel recommends that the

Commission find reason to believe that Maurice D. Kent violated

2 U.S.C. S 441f.



THORP, REED & ARMSTRONG
ATTOSIENTI AT LAW

1575 I STREET, N. W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

May 11, 1982

Scott E. Thomas, Esquire
Assistant General Counsel
Federal Election Commission Cn
1325 K Street, N.W., 7th Floor n
Washington, D.C. 20463

Re: Pre MUR 86 (Agency Holding Corp., et al.)

Dear Mr. Thomas:

By way of supplement to my April 26 letter and Henry
Miller's May 10 call in the above-referenced matter, I am enclos-
ing Designation of Counsel forms from the following individuals
and organizations:

Robert C. Oglevee, President
Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig

C3 309 Smithfield Street, Suite 2000
Pittsburgh, Pennsylvania 15219

Robert C. Oglevee, President
Agency Holding Corporation
One Erieview Plaza, Suite 1243
Cleveland, Ohio 44114

Robert Oglevee, Individually
200 Tyburn Woods Drive
Gibsonia, Pennsylvania 15044

Kerry P. Craig, President
Crown Agency, Inc.
330 Toledo Home Federal Building
626 Madison Avenue
Toledo, Ohio 43604

Kerry P. Craig, President
Crown Associates of Colorado
410 Building, Suite 2330
410 - 17th Street
Denver, Colorado 80202

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH, PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290



Scott E. Thomas, Esquire
may 11P 1982
Page Two (2)

Kerry P. Craig, President
Kerry P. Craig & Associates, Inc.*
Savings Tower Building, Suite 1936
411 Hamilton Boulevard
Peoria, Illinois 61602
(Please use this address instead of the Chicago
address provided in my April 26 letter.)

Kerry P. Craig, President
Agency Holding Corporation
208 South LaSalle Street, Room 1644
Chicago, Illinois 60604

Kerry P. Craig, Individually
387 Sterling
Kenilworth, Illinois 60043

Diane Pariano Craig, Individually
387 Sterling
Kenilworth, Illinois 60043

7,11 Charles T. Smith, Individually
100 Reservoir Road

"7 Cohasset, Massachusetts 02025

o: Upon further review, we have determined that Crown Life
of Arizona, Inc., did not provide any funds for political contribu-
tions. Therefore, no address is furnished. We request that this
company be dropped from your investigation.

M We hope to follow up shortly with information regarding
the name of the Washington expert identified in our March 31

r~n, letter. In addition, it appears that we have not provided an
address for the Minnesota franchisee; we will get this for you
soon. The Denver and Toledo addresses of the relevant companies
are set forth above.

Very truly yours,

4oger .Gle

RMG/sab

Enclosures

Copy (with enclosures) to: John H. Bingler, Jr., Esquire



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

,j.communications from the Commission and to act on my behalf before

O the Commission.

CODATE : (? '. 3do, 99.

NAME:

ADDRESS:

Robert C. Oglevee, President
Agency Holding Corporation
Suite 1243 No. 1 Erieview Plaza
Cleveland, OH 44114

HOME PHONE:

BUSINESS PHONE:



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

, (202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission and to act on my behalf before

0 the Commission.

3o, /49z
Signature

Robert C. Oglevee, President

ADDRESS: Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig
Suite 2000, 309 Smithfield Street
Pittsburgh, PA 15219

HOME PHONE:

BUSINESS PHONE:

'M DATE:/2&

NAME:

412-562-0180



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

N(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my
PNI
"counsel and are authorized to receive any notifications and other

.. communications from the Commission and to act on my behalf before

cOthe Commission.

MODATE: / 4 & 3b./8Q
/Signature

NAME: Robert Oglevee, Individually

ADDRESS: 200 Tyburn Woods Drive
Gibsonia, PA 15044

HOME PHONE: 443-8141

BUSINESS PHONE: 412-562-0180



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

N(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission and to act on my behalf before

Othe Commission.

cr.,DATE:

Kerry P. Craig, President
NAbE: Crown Agency, Inc.

330 Toledo Home Federal Bu
ADDRESS: 626 Madison Avenue

Toledo, OH 43604

HOME PHONE:

4444-

BUSINESS PHONE:



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

qr communications from the Commission and to act on my behalf before

C3 the Commission.

CODATE:

NAME: Kerry P. Craig, President
Crown Associates of Colora

ADDRESS: 410 Bldg., 410 17th Street
Suite 2330
Denver, CO 80202

HOME PHONE:

ZiZ;ature

BUSINESS PHONE:



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.

N Suite 1125
Washington, D.C. 20005

N(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

I9 counsel and are authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission and to act on my behalf before
0 the Commission.

DATE: 2 i
iqnatur

NAME: Kerry P. Craig, President
Kerry P. Craig & Associates, Inc.

ADDRESS: Savings Tower Building
Suite 1936
411 Hamilton Blvd.

HOME PHONE~eoria, IL 61602

BUSINESS PHONE:



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

Scounsel and are authorized to receive any notifications and other

'~communications from the Commission and to act on my behalf before
03 the Commission.

DATE:

NAME:

ADDRESS:

HOME PHONE:

Kerry P. Craig, President
Agency Holding Corporation
208 S. LaSalle Street
Room 1644
Chicago, IL 60604

BUSINESS PHONE: 323671312-346-7318



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized.-to receive any notifications and other

17communications from the Commission and to act on my behalf before

0 the Commission.

rDATE: /9 ..-

NAME:

ADDRESS:

Kerry P. Craig,

387 Sterling
Kenilworth, IL

individually

60043

HOME PHONE:

BUSINESS PHONE: 312-346-7318

40M5;&tur /



STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRONG
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

communications from the Commission and to act on my behalf before

othe Commission.

D)ATE: &

NAE:

ADDRESS:

Sig ature

Diane Pariano Craig

387 Sterling
Kenilworth, IL 60043

HOME PHONE:

BUSINESS PHONE:



I

STATEMENT OF DESIGNATION OF COUNSEL

NAME OF COUNSEL:

ADDRESS:

TELEPHONE:

John H. Bingler, Jr.
THORP, REED & ARMSTRONG
2900 Grant Building
Pittsburgh, PA 15219
(412) 288-7785

and

Roger M. Golden
THORP, REED & ARMSTRUNU
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005
(202) 638-0151

The above-named individuals are hereby designated as my

counsel and are authorized to receive any notifications and other

,rcommunications from the Commission and to act on my behalf before

Othe Commission.

0DATE: z ZL
Signature

NAME:

ADDRESS:

Charles T. Smith
100 Reservoir Road
Cohasset, MA 02025

HOME PHONE: / 7 - 3F3- 74 q P

BUSINESS PHONE: 61 7- Y4 -- t
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THORP, REED & ARMSTRONG AI2IP27 PIZ:1I
ATTORNRYS AT LAW

1575 1 STREET, N. W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

April 26, 1982

Scott E. Thomas, Esquire
Assistant General Counsel
Federal Election Commission cc

1325 K Street, N.W., 7th Floor
Washington, D.C. 20463

Re: Pre MUR 86 (Agency Holding Corp., et al.)

Dear Mr. Thomas:

Thank you for your letter of April 21 enclosing
designation of counsel forms in the above-referenced matter.
You requested that these forms be completed by each of the eight
domestic corporations and eleven individuals referred to in our
letter of March 31. Per your request, we will forward the FEC
forms to the corporations and also to the specific individuals
(out of the eleven) whom eve do represent. Completed forms will

r be returned to you as soon as possible.

The additional information that you requested over

the telephone follows:

INDIVIDUALS:

(1) Maurice D. Kent
543 Wesley
Oak Park, Chicago, Illinois 60304

(2) Diane Pariano
387 Sterling
Kenilworth, Illinois 60043

(3) Charles T. Smith
Ten Post Office Square, Suite 319
Boston, Massachusetts 02109

(4) Robert Oglevee
Oglevee & Associates, Inc.
309 Smithfield Street, Suite 2000
Pittsburgh, Pennsylvania 15222

(5) Jim Wright

(6) Dolores Wright

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH, PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290
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ARMS TRON

Scott E. Thomas, Esquire
April 26, 1982
Page Two (2)

(7) Tom Masters

(8) Gary Holland

(9) Nick Catrini

(10) Bob Burnstein

(11) Bill Preisser

COMPANIES:

(1) Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc.
309 Smithfield Street, Suite 2000
Pittsburgh, Pennsylvania 15222

(2) Agency Holding Corporation
One Erieview Plaza, Suite 1243
Cleveland, Ohio 44114

(3) Kerry P. Craig & Associates, Inc. (Peoria, Illinois)
208 South LaSalle Street, Room 1644
Chicago, Illinois 60604

(4) Agency Holding Corporation
208 South LaSalle Street, Room 1644
Chicago, Illinois 60604

(5) Crown Agency, Inc. (Toledo, Ohio)

(6) Crown Associates of Minneapolis, Inc. (Minneapolis,
Minnesota)

(7) Crown Associates of Arizona, Inc. (Phoenix, Arizona)

(8) Crown Associates of Colorado, Inc. (Denver, Colorado)

We will provide addresses for the four companies listed
last and hopefully also the identity of the Washington expert in
a subsequent letter.

Very 
ours,

Roger M. Golden

RMG/sab

Copy to: John J. Bingler, Jr., Esquire
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FR ELECTION COMMISSION
WASKINGTON. D.C. 20463

April 21, 1982

Roger M. Golden
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

Re: Pre MUR 86

(Agency Holding Corp., et al.)

Dear Mr. Golden:

Pursuant to our telephone conversation today, enclosed
you will find designation of counsel forms which should be
completed by representatives of each of the eight domestic
corporations identified in your letter of March 31, 1982,

"'T and by each of the eleven individuals referred to in your
letter who used corporate bonus funds to make contributions
to candidates. Upon receipt of the completed forms, we will
be able to provide notice to counsel of any Commission
action taken. See 11 C.F.R. S 111.23.

Sincerely,

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel



FEDERAL ELECTION COMMISSION
WASHINGTON. D.C. 20463

April 21, 1982

Roger M. Golden
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C. 20005

C Re: Pre MDR 86
(Agency Holding Corp., et al.)

Dear Mr. Golden:

_Pursuant to our telephone conversation today, enclosed
you will find designation of counsel forms which should be

o completed by representatives of each of the eight domestic
corporations identified in your letter of March 31, 1982,

17 and by each of the eleven individuals referred to in your
letter who used corporate bonus funds to make contributions
to candidates. Upon receipt of the completed forms, we will
be able to provide notice to counsel of any Commission
action taken. See 11 C.F.R. S 111.23.

Sincerely,

Scott E. Thomas
Assistant General Counsel



THORP, REED & ARMSTRONG
ATTORNTS AT LAW

1575 I STREET, N. W.
SUITE 1125

WASHINGTON, D. C. 20005

202-638-0151

HAND DELIVERED March 31, 1982

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W. -.
Washington, D.C. 20463

Dear Mr. Gross:

We are voluntarily submitting certain informa-
tion to the Federal Election Commission so that the
Commission, pursuant to 11 C.F.R. S 111.3(a)(1981), may
ascertain whether to self-initiate a compliance matter.
We reserve the right to utilize FEC conciliation procedures
(11 C.F.R. S 111.18), if necessary, at a later date.

In October, 1980, political contributions to
congressional campaigns were made by employees of certain
domestic corporations on one, and only one, occasion. One
year and three months after these contributions were made,
the corporations' outside legal counsel learned of the
contributions. Upon being advised by us that these contri-
butions appeared to be improper, the corporations and the
employees conferred through us with the Federal Election
Commission.

-The domestic corporations, Agency Holding Corpor-
ation (Chicago)*, are franchisees of a foreign national
corporation, Crown Life Insurance Company (Toronto), which
finances the operations of its franchisees through advances
and loans. The foreign franchisor, Crown Life, had no
knowledge of the political contributions.

* The other domestic corporations (including location) are Crown Agency,
Inc. (Toledo, Ohio); Crown Associates of Minneapolis, Inc. (Minneapolis,
Minnesota); uhnan, Ratini, Oglevee & Craig, Inc. (Pittsburgh, Pennsyl-
vania); Agency Holding Corporation of Cleveland, Ohio; Crown Associates
of Arizona, Inc. (Phoenix, Arizona); Kerry P. Craig & Associates, Inc.
(Peoria, Illinois); and Crown Associates of Colorado, Inc. (Denver,
Colorado).

PITTSBURGH OFFICE: 2900 GRANT BUILDING, PITTSBURGH, PA. 15219 412-288-7711 TWX 710-664-4290
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ARMS THONG
Kenneth A. Gross, Esquire
March 31, 1982
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In September, 1980, shortly before the Congres-
sional elections, Charles T. Smith, then an employee of
Agency Holding Corporation of Chicago (an Illinois corpor-
ation; corporate contributions in state and local races
are legal under Illinois law) and now an employee of
Crown Life Insurance franchisee of Boston, met with an osten-
sibly knowledgeable individual in Washington, D.C. The
Washington expert explained to Mr. Smith (and thereafter
to Kerry P. Craig, a Canadian national employed by Agency
Holding Corporation of Chicago and by Kerry P. Craig &
Associates) that various congressional candidates were
in need of campaign contributions. The Washington expert
offered to (and in fact did) prepare a recommended list of
candidates needing contributions.

Messrs. Smith and Craig questioned the Washington
expert as to how the recommended contributions could be
made legally. The expert, who was not a lawyer, rendered
advice allegedly based on his Washington knowledge. The
expert advised that it was too late to establish a PAC.
He advised that the contributions be made before the election

41 and that a PAC or PACs be established after the election.

114 The Washington expert also advised Messrs. Smith
and Craig that the corporate funds could be contributed by

0D individual corporate employees who could deduct from their

income tax all of the amount of the contributions and that
those individuals would be reimbursed by "bonuses" in the
amount of the contributions. The expert explained that
this was standard operating procedure for corporations
without PACs; and although he never stated that this pro-
cedure has been approved by the FEC, the implication was
left that his knowledge extended to, and was based in part
on, communications with the FEC.

As a result of conversations with the Washington
expert, the two employees decided upon a contribution program
that was acceptable to the expert both in terms of dollar
amount and the recipients. The program ultimately involved
a total of $75,000 which was to be distributed to 16 congres-
sional candidates and one committee*. Logistically, and

* Texan's for Wright (Texas); Citizens for Bradas Ccmittee (Indiana); Udall

for Congress (Arizona) ; Johnson for Congress Cormittee (California) ; Burlison
for Congress Cammittee (issouri); Mavroules for Congress Cammittee (Massach-
usetts); Citizens for Kogovsek (Colorado); Wolpe for Congress (Michigan);
Jim Shannon for Congress (Massachusetts); Wenstran for Congress Volunteer
Ccmmittee (Minnesota); Bauman for Congress (Minnesota); OCamittee to Elect
Senator Bob Wilson (California); Dorgan Campaign Carttee (North Dakota);
Dyson for Congress Cmittee (Maryland); Caumittee to Elect Barney Frank to
Congress (Massachusetts); David Best for Congress (Florida); and DeMOcratic
Campaign Fund (Falls Church, Virginia).
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after acceptance of the program by the expert, the two
employees decided to have contributions made as follows:
each of four employees (Mr. Smith, Maurice D. Kent, Robert C.
Oglevee and Diana Pariano) would give $1,000 to each of the
16 candidates and the committee, and another seven employees
would give $1,000 each to Texan's for Wright.

In October, 1980, the above-described plan was
implemented. Corporate funds utilized by the individual
contributors were recorded as bonuses on the corporate books,
as recommended by the Washington expert. The contributions
were then made through checking accounts of the individuals.

After the 1980 fall election, apparently in con-
junction with preparation of 1980 income tax returns, the
individual contributors learned for the first time that the
contributions were not entirely deductible. The decision
was then made to have each individual who had received
corporate funds execute promissory notes to the relevant
corporations. This decision apparently was based on advice
of Chicago counsel, who may not have known all the facts.

1-10 The notes were executed and dated as of the time of receipt
of the corporate funds in October, 1980. The intention was
to pay back these loans over time by means of corporate
bonuses to the relevant individuals.

.~1. In February, 1982, outside counsel for the corpor-
ations, Thorp, Reed & Armstrong, learned of the contributions
and disclosure was subsequently made during depositions in
litigation* unrelated to these contributions by a corporation
employee who had made contributions. Thereafter, in order to
pursue the matter and learn all the facts, we arranged a
meeting of relevant corporate employees. At that meeting,
after having the benefit of necessary facts, we concluded
that the contributions appeared to have been improper -- not
because of any willful or deliberate conduct by the corpora-
tions or its employees but, rather, because of continued and
erroneous reliance by the employees on the advice of their
Washington expert.

*Malley-Duff & Associates, Inc. v. Crcoqn Life Insurance 22Man, et ca,
Western District of Pennsylvania, Civil AcinNos. 78-373, 81-439.
Questions regardig this case should be directed to John H. Bingler, Jr.,
of our Pittsburgh office at (412)288-7785.
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The U.S. corporations and the affected individuals
now would like to take such appropriate remedial action as
the Commission may recommend.

Very yours,

Roger M. Golden

RMG/ddh

cc: John H. Bingler, Jr., Esquire
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I Thereupon

2 DIANE CRAIG

3 a witness, was called for examination by counsel for the Federal

4 Election Commission and, after having been #worn b~y the Notary,

was examined and testified as follows:

6 EXAMINAT!ION BY COUNSEL FOR THE FEDERAL ELE CTION COMMISSION

7 BY MR. THOMAS:

8 Q Would you state your name, please?

9 A Diane Craig.
10Q What is your present home address?

A 387 Sterling in Kenilworth, Illinois.

12 Q What is your nationality?

13A I am Italian-Irish.

O 14 Q What is your present citizenship?

15
A United States.

cc
16 What is your marital status?

17
1: A I am married.

18
Q Who is your husband?

19
i; A Kerry Craig.

2O ~ Q How long have you been married to him?

A Since April 16th.

Q Of this year?
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A Yes, sir.

Q Where are you presently emlomd?

A I am not. I m unemployed.

Q Where were you last employed?

A At Agency Bolding Corporation.

Q When did you cease employment there?

A The end of March '82.

Q When did you begin employment at Agency Holding?

A July of '78, I believe.

Q What was your position at Agency Holding?

A I had numerous positions, but when I left I was

Marketing Supervisor.

Q What were your responsibilities as a Marketing

11Supervisor?

A For the numerous agencies that my husband owned,

I did all the promotion work for new products, mailing lists,

sending out fliers, announcements, in charge of their

,!conferences, conventions, and their national accounts.

Q In charge of their national accounts, is that what

,you said?

A National marketing.

Q How long did you hold that position of Marketing

:

0

0
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Supervisor?

A About a year, I guess.

Q Prior to that, what was your position?

A Prior to that I was a Brokerage Coordinator, which

that was assisting our different brokers with new business

and existing business.

Q What kinds of assistance are you referring to?

A If they needed a quotation for a life insurance

proposal or if they submitted a new application for life

insurance, they usually would go through me because we knew

each other for some time and I would get everything going

for them.

Q Prior to being the Brokerage Coordinator, what

position did you hold?

A Then I was Agency Supervisor, which was in general

like an office manager for the different agencies that we

had.

Q When you refer to "different agencies that we had,"

what do you mean by that?

A We had agencies in Cleveland, in Toledo, in Pittsburgh,

in Denver, Peoria, Minneapolis, and Phoenix.

Q Your work then, I take it, involved your functions

i
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on.

Had any of the employees of Incotrav left?

Yes.

Who had left?

)

0r

qO

C

for all of those firms at the same time?

A Yes, sir.

Q Did you receive compensation from more than one

of those firms during that period?

A No; just through Agency Holding.

Q Were you in any other position at Agency Holding?

A For a while I left and worked for Incotrav

Corporation, which is a travel agency also owned by

Mr. Craig.

Q What time period was that that you worked there?

A I guess I went there in July of '81 until

approximately November of '81.

Q What sort of function did you perform there?

A I guess you could say general manager.

Q Why was it you went to work for Incotrav?

A They weren't doing very well and Mr. Craig asked

me to go there to kind of get business generated, and overall

he needed someone there he could trust to see what was going

7
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A There are about 10 people that had left. Do you

want me -- I don't even know if I remember the names.

Q Do you recall why they left?

A Yes. It started with Jim Wright, and then, because

a lot of these people were closely associated with him, it

really wasn't working out once he was terminated, so we had

to let some other people go.

Q Why was he terminated?

A I would guess the best reason was mismanagement

of funds.

Q Who terminated him?

A Mr. Craig and -- well, the Board of Directors,

I should say.

Q The Board of Incotrav?

A Yes.

Q Who was on the Board?

A Myself, Mr. Craig and Mr. O'Brien, who is our attorney

in Chicago.

Q For 1981, do you recall what your overall compensation

amount was from Agency Holding?

A $18,000 per year.

Q How about for 1981?



A Didn't you just ask'me that?

Q I am sorry. Then for 1980 what would be your gross?

A I would say about $14,000 or $15,000.

Q At any point in 1980 did you earn any bonus payments?

A Are we talking about other than the political

contributions?

3

4

5

7

8

9

10

2

Vb

Q Yes.

A Yes; small amounts, I mean like a thousand dollars

here. Also, I did some work on the McDonald's account and

was compensated for that.

Q Do you recall how much you were compensated for

working on the McDonald's account?

A Approximately $1,800, I think.

Q When was that?

A Probably sometime in 1980, '79 or '80.

Q That compensation was for having done what?

A I did a lot of traveling on our national accounts.TI*re

are meetings, regional meetings, for McDonald's owner/operators.

I would go and like set up a booth or a cocktail party, distribut

literature, help out the other gentlemen. I couldn't sell

insurance. I wasn't licensed. So the gentlemen I would

travel with, I would assist them.

e



1A Didn't you Just ask me that?

2 Q I am sorry. Then for 119807 what would be your gross?

3A I would may about $14,000 or $15,000.

4 Q At any point in 1980 did you earn any bonus payments?

5 A Are we talking about other than the political

~6 contributions?

7 Q Yes.

8 A Yes; small amounts, I mean like a thousand dollars

o9 here. Also, I did some work on the McDonald's account and

~5%)10 was compensated for that.

S11 Q Do you recall how much you were compensated for*

o2 'working on the McDonald's account?

O13 A Approximately $1,800, I think.

14Q When was that?

15A Probably sometime in 1980, '79 or '80.

16Q That compensation was for having done what?

17 A I did a lot of traveling on our national accounts. Thr

19 I would go and like set up a booth or a cocktail party, distribute

20 literature, help out the other gentlemen. I couldn't sell

21Iinsurance. I wasn't licensed. So the gentlemen I would

22 :travel with,, I would assist them.



Q, Other than the McDonald's account work that. YOU

just described that you got some initial compensation fort

what other specific instances do you recall receiving additiona

compensation for?

A It is kind of embarrassing, but I was broke and

I couldn't pay a Visa bill that I had so I asked Mr. Craig

if I could have a loan, and he said, "Listen, you have been

doing a nice job. Just tell me how much." I think it was

like $800 or something like that.

Q Any other instances that you can recall?

A There could have been. You know, nothing large

or anything like that. There could have been a couple small

ones. I worked there five years. There might have been

a couple others.

Q I am trying to focus on the year of 1980.

A I don't think so.

Q How long have you known Kerry Craig?

A For approximately five years.

Q Did he hire you to work at Agency Holding?

A I originally started at Agency Holding Corporation

of Cleveland, Ohio, which was an agency that Mr. Craig had

1just recently acquired from Crown Life Insurance, and I worked

0~

C

Ll



1 for a year and then I was transferred to Chicago.

2 Q Mr. Craig was the -person responsible for arranging

3 to hire you in Chicago; is that correct?

A He transferred me, yes.

Q Be transferred you?

6 A Yes.

Q When you were working in Chicago for Agency Holding,

8 then was Mr. Craig your supervisor?

o A Yes.

10 Q Was there anyone else at the firm there who was

11 in a supervisory capacity?

o 12 A Not in Chicago. I considered Mr. Oglevee one of

my bosses also because he was part owner in a few of the

C 14 lagencies that Mr. Craig also owned.

15 Which of those agencies?
00

16 A Cleveland, Pittsburgh and Toledo.

17 Q Do you recall what part or percentage he owned

18 of those particular firms?

19 A They are either 60-40 or 50-50. For example,

2 Pittsburgh was 50-50. Cleveland and Toledo were 60-40, 60
21

percent being Mr. Craig.

22 Q Were you an officer of any of these firms at any pointf



12

. A Yes.

2Q Which firms were you an officer of?

3 A Secretary for Chicago, Peoria, Denver, Phoenix,

4 Minneapolis. To be honest, I am not sure with Cleveland#

5 Pittsburgh and Toledo. I could have been.

6 Q Were you in any other officer position with any

7 other firms?

8 A Incotrav also.

9 Q You referred to being --

10 A -- Secretary.

91 Q You were Secretary of that firm as well?

12
A Yes.

13 Q Were you a Director of any of those firms?

A I believe I was a Director for Incotrav, and maybe

Minneapolis or Denver, but I am really not sure. I didn't

16 set up all the incorporations.

17 Q Do you know Mr. Clarke Lloyd?

18
A Yes.

19
Q How long have you known him?

20 A Approximately five years also.

21 1 Q How did you meet him?

22 A When I was in Cleveland, he came down as the Agency



I QVice President for Crown Life-Insurance to check on things,

2 get business generated.

Q What sort of function did he perform for Crown?

A He was the Senior Agency Vice President for the

United States was his title.

6 Q What did he do, though?

A My understanding is that be was in charge of all
TN, 8 the general agencies for Crown Life- Insurance in:the-States

9
0 in terms of marketing, selling, promotion, financing, overall

10 management of these agencies.

*. Q Was he involved with the financing of agencies?

o A Yes.

13
Q What is your understanding of how nuch of a role

o 14
he had in that?

15) 15

A Well, from my own experience, if a new office was

16
opening, to Clarke you would submit your budget of your financinc

17
that you would require per month to operate for Crown Life

18
Insurance. He would either approve it or say cut expenses.

19
If you needed any special advances or loans, the request

20 '
usually went through Clarke.

21

Q From Agency's end of it, how did requests for advances

or loans get generated?
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A A coqple ways, either orally or through written

requests. Say you had a copy of an invoice for a typewriter

that a loan would be docimentation or whatever, and he would

pass it on to whoever he passes these things on to.

Q Lloyd would?

A Yes.

Q So you would send that kind of information to him

and be would send it to his people?

A Not really. If it was something very basic, like

a new typewriter, then you could send it directly to the

Agencys ~~inistration Department. Then they would finance,

or do all the papers, all the loan forms or notes to be signe

iand things of that nature. If it was something out of the

ordinary, the request usually was made to Mr. Lloyd.

Q Were you aware of relatively large amounts of

expenditures for Agency Holding Corporation during the period

of say September through November of 1980?

A Rather large expenses, yes.

Q Do you have any recollection of how much larger

than usual expenses were during that time period?

A A dollar amount I couldn't say, except for we were

doing a lot of solicitation in national accounts all over

d



the United States and our expenses at that time were very

2 large.

3 Q Did you have any-role at all in monitoring those

4 expenses?

5 A Not really, other than we were always trying

6 to cut costs because it was just getting really high. For

7 example, the gentlemen were asked to stay in Holiday Inns

8 versus Marriotts and that kind of stuff. We were trying

9 to get the cheapest air fare.

.iQ0 So what was your role in that, if any?

11 A Not really supervising it, but just aware of it.

12 Passing the word to people and asking them to do0

. 13 it?

o 14 A Yes.

151 Q Were you involved at all in any of the voucher
16 process for keeping track of expenditures of people who traveledl

17 A For a while -- I don't know if it was at that time --

18 1 approved expense statements, and .1 also approved advances

19 if they were going out of town and needed money.

20 Q Do you recall at what time you were doing that?

21 A It was probably right around there, September of

22 '80, or whatever, because that is when we started the
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solicitation.

Q Around September of 1980, which of those functions

that you described earlier were you in, do you recall?

A No, I don't, to be positive.

Q You don't recall whether you were in what you described

as the Agency Supervisor?

A I worked directly with Kerry on everything, so

regardless of what my title was, I was pretty much involved

in everything that was going on.

Q Did Clarke Lloyd and Kerry Craig have very close

interaction for purposes of making the business decisions

of Agency Holding?

A Not day-to-day; maybe overall projections and

techniques and things of that nature.

Q What system, if any, was there whereby Crown would

monitor whether Agency was spending the money that Crown

was giving it for the purposes that it was supposed to?

A I don't really think there were any systems.

Q It was just a system of reliance upon the people

at Agency to do that?

A I believe so, yes.

Q Did you become aware that Clarke Lloyd ceased

16
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employment for Crown Life?

A Yes.

Q Do you know when that took place?

A August or September of '81.

Q Do you know why he ceased employment there?

A He was given a new position and he didn't want

it.

Q Was he sort of edged out?

A Yes.

Q Do you know what the reason for them trying to

edge him out essentially was?

A A lot of the general agents didn't like his mannerisms

They thought he had a lot of favoritism toward certain agents,

and they created a lot of unrest with the home office and

with Clarke's supervisors.

Q What agents were being favored? Do you know more

about that?

A Their feeling was Mr. Craig was being favored,

Mr. Oglevee. Basically that is about it.

Q What was their -- I am speaking of the other general

agents -- rationale for that kind of position?

A Their feeling -- I don't agree with this -- but
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their feeling was that there was favoEitiSr, oh, they have
said underwriting favoritism; il other; vords, pushinog briess

through. You know, if a broker just to generate more

business, for example, in Chicago. Favoritism with financing,

with the time that he spent in Chicago. I don't know. I

guess that about sums it up.

Q Favoritism in terms of financing, what do you mean

by that? What sort of assertions were they making?

A I believe their feeling was that we were getting

more money than we needed to operate our business.

Q Were there any specific examples that they were

referring to as seeming to be more money than you were entitled

to?

A Not that I know of. I didn't ever talk to these

people. These are just things I heard from others.

Q It wasn't in reference to any specific account,

for example, that was getting a lot of money in Chicago?

A I don't think so. Not that I know of, no.

Q Did it have anything to do with any money having

gone to Agency Holding that was used to make payments to

individuals to make contributions?

A I don't believe any of them even knew about it.



Q Going back to that time period I referred to, SeptembeX

2 through November of 1980, do you recall ever making any

S political contributions?

4A Yes.

5 Would you tell me how that came about?

6 A I was asked if I could contribute to certain parties,

7~ and so I made out the checks.

8 Q Who asked you and where did that happen?

9 A Mr. Craig did, and it was in the office.

10 0 Do you recall when that happened?

A The exact date?

o1Q Yes.

13 A No.

C 14
Q Do you recall what day of the week it was that

is it came about?

16 A No.

17
Q Do you recall if you were at the office on a weekend?

M8
A I don't think so. We worked on weekends, so it

19 H
could be, but I don't think so.

20 What specifically do you recall Mr. Craig saying

21
11 to you?

A That we were -- 'swell being a number of the people



I in the office -- we were going to be contributing to certain

2 candidates for the upcoming election, and basically that

.3 the reason was for our industry,, the business that we were

4 in, to set up a PAC, which I don't know what a PAC is to

5 this day, so, you know, we were going to be setting up PACs

6 so that we can have a say or an interest, whatever, in whatever

7 changes government could make for our industry.

8 Q Was there any reference to any specific governmental

9 regulation that was of interest?

10A All that was really mentioned was Section 79, which

12

0 12 for whatever reason, Retired Lives Reserve, that we were

13 handling on a national basis for not just McDonald's but

C 14
pother companies, that if -- how do I explain that. There

15 is something where in Congress they had a plan similar to

16
this, but they were always talking about whether it should

17 stay or go. That is about it.

18 1 Q Did Mr. Craig then say that the idea was to contribute
19

II to candidates so that hopefully maybe down the line the firm,,
201

iAgency Holding, might be able to have some impact with those

21
kinds of policies?

JI A I believe that that was the whole reason for it.



1 Q Were there specific candidates mentioned at this

2 first discussion you had with him?

3A No. It all happened at the same time.

4Q There was just one discussion?

5A Well, at the time that I made the contributions.

6 It was, I think, "Here is a list." 'You know, "Make out the

7~ checks. We will deposit the money."

8 Q Let me try to get you to recall specific discussions

9 that you had and try to separate the ones out that you had.

~h410 With regard to the first one, how much was said there? I

411 mean how much was said and what was accomplished at that

12 one?

13 A I think it was basically that we were going to

o I be doing this, would you mind, would you do it, this is4

15 the reason why.

16 Q Who was present at that one?

17A I believe Charlie Smith, Maury Kent, and I asstume

18
Kerry also.

Q Anyone else that you recall?

10 A Not that -- those are the characters that always

22 pop in my mind when I remember any of these things.

I Q Do you remember if William Preisser was there at
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that discussion?

A I don't remember if he was there or not.

Q Do you remember if Mr. Robert Bernstein was there?

A I don't think so.

Q Was Mr. Oglevee there?

A I doubt it since he is from Pittsburgh.

Q Was Mr. Lloyd there?

A No.

Q Were all of those people together for that particular

conversation you are recalling?

A Were they together?

Q Was this a group discussion?

A Yes.

Q At that particular time, did you actually sit down

at that moment and write out checks payable to candidates?

A No.

Q When did you do that?

A Maybe a couple days later, a day or two later.

Q Did you do that at the office?

A Yes.

Q Do you recall having seen a list, a written out

list, of candidates?

0
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A Yes. That is where I knew who to make my checks

payable to.

Q Where did you get that list?

A Someone, maybe Kerry, maybe Charlie, maybe the

secretary, gave it to me. I am not sure.

Q Do you recall ever typing up a list like that yourself'

A No. That was done by our secretary.

Q Who was your secretary?

A Her name is Doreen Majewski.

Q When Mr. Craig asked you to do this, did you respond

affirmatively?

A Yes.

Q Without any questions, did you say you would do

it?

A No. I asked him how I would be able to get so

much money based on my salary.

Q What did he say?

A He said that it was deductible. I have never filled

out my own tax returns so I wouldn't know how to deduct some-

thing if I had to. But he said that it was not a tax problem,

and that basically that was it. That is all I really asked

him.



Q Did he also say that you would be getting soMe

2 money to cover the contibutions?

A Be said if we had to pay taxes on it, or something

4 of that nature, that he could bonus the money to us to take

care of any payment that we would have to make like to the:

6 IRS or something.

Q This is in the first discussion you had with him?

8 A I believe so, yes.

9 Q You referred to you asked him how you could make

1 10 contributions of that much money. Did he tell you jt that-

11 initial discussion how much he wanted you to contribute?
12
12 A I think so.

13 Q Do you recall what that amount was?

S 14 A $17,000.

15 ii Q Do you recall how he arrived at that amount?

16 A No.

17 Q He didn't say anything about how he arrived at
18 that amount?

19
A No.

20
Q You recall that he said that if necessary, it could

21
be bonused out at the end of the year?

22A YA Yes.



25

.1Q What was your understanding of what that meant?

2 A I have never had to pay taxes before. I usually

3 get a ref und. So I said, if I have to pay, one, I am-not

4 going to have the money to do it. It shouldn't be may problem.

5 He said, well, it won't be. If you have to pay, we can bonus

6 the money, you know, and take taxes out of that and then

7 you make it up the following year, or something of that nature.

8 0 It was not clear at all to you what he was referring

CY to, though?

10 A Not particularly, no.

11Q Had you ever on any other occasion received or

12 gotten an offer that you could make some sort of payment

iqrn13 and then have the firm bonus it out so that you would be

14 able to avoid paying taxes?

A I don't understand your question.

16 Do you recall any other instance where he had made

17 a similar offer to you before?

18 A No.

19 Q With regard to the payments you referred to earlier,

20 the extra payments you received above your salary, was there

21 any discussion in those instances as to whether those would

22 have any tax implications for you?
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. 1A Well, they always took taxes out, the appropriate

2 taxes.

3Q So it was your understanding you would have to

4 pay income tax on those additional amounts in those instances

you referred to earlier?

6 A include it in my income, yes, my total income for

the year.

8 Q Is that the situation with the $800 amount that

o you referred to?

10 A Yes.

# 1 1Q That was not a loan?

12oA No.
13 Q With regard to this discussion about the political

o 14
contributions, was there any discussion at that point about

your having to repay back to the firm any money you would

16 receive to cover contributions?

17
A At the time of the first conversation?

18
Q Yes.

19
A I was not under the -- I didn't understand it to

* 20
be that I would have to pay any money back.

21
Q Did there later caome a time when there was discussion

22about your having to repay the money to the company?
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A Yes. When they found out that it wasn't deductible,

it could no-longer be on a bonus situation -- I had talked

to o ur lawyer,, Mr. O'Brien, in Chicago, just between him

and 1I, what kind of tax problems I could have with such a

large amount. He said, "Well, you dan't do that." And that

is when I talked to Mr. Craig. Actually, Mr. O'Brien talked

to Mr. Craig. And then the notes were prepared for everyone

to sign as a loan.

Q When did you speak with Mr. O'Brien?

A I believe it was in January of '81.

Q At that time did you explain fully the transaction

that had occurred?

A I didn't understand fully what had happened. I

told him what I did and just said, "Do I need to do anything

to clear this up?" Tax reasons.

Q Why did you go to him to ask him that question?

A Because there was discussion in the office between

Mr. Kent and I know Mr. Oglevee also called and said,. "It.--s

time to do our tax return. What is the story?" And then

I believe at that time, I think it was Charlie came back --

Q Charlie?

A Smith. -- came back and said,, "Sorry guys, it

?4T <
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is not deductible." And that is why I went and spoke with

Mr* O'Brien.

QWhat exactly happened? You referred to executing

notes. How did that actually come about?

A Mr. O'Brien suggested to me and I think recommended

to Mr. Craig that we should prepare these notes and have

it as a loan and that Kerry would have to work out the repaymi

with each of the individuals.

Q Was there discussion about repayment never actually

having to be taken out of people's pockets?

A I don't know with regards to the other people.

I know my situation, based on my salary, that I was not going

to be able to make any lump sum payments. He said, "Well,

don' t worry about it now."

Q Who is this who is saying that?

A Mr. Craig.

0 Is that all he said?

A Basically, yes.

Q Did he give you any explanation as to how it would

be arranged so that you wouldn't have to worry?

A No. At that time I had no reason to believe I

would be leaving the company or anything like that, so I

11

0
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I really wasn't all that concerned about it.

2 Q But you were advised by him that you wouldn't actually

3 have to repay those funds?

A Well, he just said, "Don't worry about it now,"

so I didn't.

6 Q Back to the actual contributions. How did you

7 actually deliver the contributions that you made?

8 A How did I deliver them?

9 Q Yes.

10 A I wrote out the checks and then they were enclosed

W I in an envelope with a note and sent in the mail.

3 12 Q What did the note say?

V 13 A It was an "enclosed please find" kind of-note.

14 Q Was that a note that you prepared yourself?

A No. The secretary typed it up for everyone. It

16 was the same format that was used on each letter.

17 Q Did you have to sign that note?

18 A I don't remember signing the letter, just the checks.
19

Q Do you recall if there was a signature at all on

20
the note or letter?

21
A No, I don't know if there was one. I know our

home addresses were on it and it said "Enclosed please find



a check for" whatever.

2 Q was there any reference in the letter as to your

3 occupation and your place of employment?

A Not that I remember.

Q Do you recall if the note was on Agency Holding

6 stationery?

A It was just blank paper, plain.

8 Q There was no letterhead on it?

9 A No.

10 Q Do you know of other individuals who also made

# 11 contributions who were employees of Agency Holding?

12 A Do I know of other people that did it?

ir 13 Q Yes.

14
A Yes.

15
Q Who were those other individuals?

16 A Maury Kent, Charlie Smith, Bob Bernstein, Bill

1 Preisser, Nick Catrini, and then there is from Incotrav

18
James Wright, his wife Delores, Tom Masters and Gary Holland.

9Q With regard to Mr. Preisser, do you recall how

20
he was asked to make a contribution?

21 i
A Just that he was asked to make a contribution.

22
Q Do you know who asked him to do that?
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$17,000

I believe Mr. Craig.

Were you present at that time?

I think so.

Do you-recall where that happened?

I believe it was in Kerry's office.

Do you recall whether it was before or after you

asked?

I believe it was after I had been asked.

Were you aware that some individuals were contributing

total and others were contributing only $1,000?

A Yes.

Q Do you recall if there was any discussion as to

why some individuals were contributing less than the others?

A Not that I remember,, no.

Q Do you recall if there was any discussion about

any particular candidates that needed or could use additional

support?

A Not that I know of.

Q

candida

A

Q

What reason was given to you as to why these particula:

tes were selected?

I don't know why they were selected.

Did you ask anybody?



1 A I don't think so, no.

2 Q Did Mr. Craig ever give you any i-ai'- as ta

3 where he had gotten the idea?

A The idea for the certain people or the wIe Uhm?

Q The whole idea.

6 A I know Charlie Smith's wnle had c--mavs-i--

7~ regarding what people and how to do it and that it - my

8 to do it and everything else.

o Q How do you know that?

10 A Charlie's office was right by mine d I

11 some of his conversations with his uncle.

12 Q Do you recall in those conversatios if . Smith

13 had any discussions about the legality of these ti n i - ?

14 A Yes; because that was everylne's that 

15 contributing, was it a proper thing to do.

16 Q What aspect are you talking about, the fact at

17
just making contributions at all?

18
A Yes.

19
Q Was there a discussion about the legality of bowng

2 some sort of bonus-out procedure used?

21 A I don ' t remember that. I just r Mrlif

22 coming back and saying that it was all dedUctible. I a't



I - at thJt time or what conversa ions I overheard that

3 J Ie ame of other employees who were recipients

oa the s M ort of ou-out r s?

A x mit - ewtnd your question.

Ift Pr you e at the tim of other employees at

F had r~eived the same bonus-out arrangemt?

A Fewthe r- outsM?

~ Q Fur tim contribuions.

bI A I a't know. Mr. Craig obviously talked

I to Mte e abot their situation. Whatever they discussed,

CM ~ 3L k"t knw

0 y ou didn't talk to the about their situation?

S ell. when it c to do the tax return and this

Ibr nmObht mp by Naury Kent and Bob Oglevee, a number of

dis m d it becauswe that is when we found out it wasn't

-Wt-ld-ciblip. So I kMo there were scme groans, kind of like,

mat do we do?" kind of thing.

a 11d you pass on the word to any of the other

imjviduals about the dd tibility problem?

A il. we all kind of discussed the fact -- I think

- u-rie cam back and said this isn't deductible. I think



II

I we were all discussing it at one point. He went and made

a phone call and came back and said now it is not deductible,

or something like that.

Q Which individuals are you aware of that had made

5 contributions that were apprised by either yourself or

6 Mr. Craig or Mr. Smith that the contributions were not in

7 fact deductible?

8 A Well, I suppose just about everyone that contributed

o knew.

10 Q Did you, yourself, actually call up anybody, for

11 example, to notify them of this problem?

12 A Maybe I discussed it with some of the gentlemen

13 at Incotrav, Mr. Masters and Mr. Holland. But I don't know

o . 14 that I could have given them any answers or reasons.

Q I am just trying to figure out if there was some

16 effort undertaken by the folks who found out about this problem

17 to let everybody who was involved in making contributions

18 know about it.

19
A I think everyone knew.

20
Q Did you attend a meeting in Washington, D. C. in

late September or early October of 1980 at the general agents

22 I meeting?



1 A Yen.

2 Q How many days were you in attendanc ther~e?-

3A I believe in total two days.

4 Q Did you have any discussions at that time about

5 the possibility of any employees of Agency making any political

6 contributions?

7A No.

8 Q Do you recall any discussions about setting up

9 a Political Action Cnomittee at that time?

10 A No.

11Q Do you recall meeting an individual named Owen

012 Marley?

ITs 1 A Yes.

14Q When did you meet him?

15 A I guess it was on the first day in a bar at the

16 hotel we were staying in.

17 Q Do you recall any discussions you had with him?

18I' A Not really. I mean, it was just general talk.

19 Ii
I was introduced to him. I was sitting at a table with

20 r. Smith when he walked in. That is how I met him.

21
Q You don't recall any discussions, now that I have

22 given you his name, about any political contributions that
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would be made by Mr.-Smith or anybody else at Agency?

A No.

Q Did you later attend a social night on the town

at Nathan's?

A Yes, sir.

QAt that point, did you have any discussions with

Mr. Marley?

A I don't remember that he was there. I kind of

S

0

9
C

C

from him,, you know,, like -- well, I shouldn't

He could have been there, but I certainly wasn't

around him if he was.

Q You weren't trying to avoid him per se, were you?

A I thought he was kind of different when I met him,

so I just really didn't look for him or anything like that.

Q At any point after that did you have any conversations

with Mr. Harley?

A I don't think so.

Q Do you recall him ever calling anyone at Agency

other than Mr. Smith?

A He may have called Mr. Craig, but I can't say for

sure. I know Mr. Craig tried getting ahold of him different

times.

If

stayed away

say that.



1 Q Do you recall any of the reasons why' Mr. Craig

2 was trying to get ahold of him?

3 A We wanted to make sure all of this was -- it it

4 one thing when Charlie relays back, but sometimes you like

5 to get it from the horse's mouth kind of thing.

6 Q Do you recall any discussions that Kerry Craig

7~ told you he had with Mr. Harley?

8 A Not that he told me, no. I mean that there were

o times he tried to reach him, Whether they abtually',talked,

I0 X-don't know.

11 Q But your recollection is that he was calling him

12 to find out if this plan of making contributions was legal?

17 13 A Yes.

Q Do you recall within that that he was calling to

15 find out if this plan to bonus-out indivduals for contributions

16 they made was legal?

17 A I don't know about the different reasons why he

18 was trying to get ahold of him. I know it was regarding

19 if all of this was proper. So if the tax implications were

2 included, I don't know.

21 21 i Q Did you collect any contribution checks from any

22 of the other individuals?
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A I think most of it was done by Doreen. I don'lt

remember that I -- unless someone handed me their check,

Maybe for Mr. Preisser. I think that is the only one I 'remember

him giving me his check and then I must have given it to

Doreen to put in the mail.

Q Where do you recall that he actually gave you the

check?

A I believe we were in his office.

Q Do you recall any discussions you had with him

at that point about this process?

A I probably told him what little I know, you know.

QDid you tell him, for example, that other employees,

including yourself, were having this bonus-out arrangement

made so it wouldn't ultimately cost you anything?

A I don't think so, because I think at the time that

we were actually making them it was more -- everyone was

under the assumption it was deductible. So I don't think

anyone was talking about bonus-out at the time.

Q Do you recall any discussions with any of those

other people who had been asked to make contributions about

the legality of those contributions?

A I guess we all believed what we were doing was right.



1 Q No discussion about it, though? Do you recall.

2 any discussion about that?

3 A The only one that I would have spoken to about

4~ it would have been Mr. Masters and Mr. Holland, who I was

5 friends with and might have said, "Don't worry about it.

6 1 have been told it is okay what we are doing."

7 Q Do you recall having actually done that, though?

8 A It seems probable. I don't remember any exact

oY discussion or place or time or anything like that. I might

10 have gotten their checks from them or something like that.

11 Q Do you recall having at any point actually given

0 12 checks to Mr. Holland or Mr. Masters to cover the amount

Nr 13 1 of the contributions that they had made?
14

A I would assume it was probably me that did it,

15
you know, handed the checks or collected them from those.

16 Their office was on the same floor in the same building of

17 Agency Holding,, but it was down the hall, so usually I was

18 the one who ran back and forth between the two offices.

19
As a matter of fact, I think I did collect Mr. Holland's

201
* check.

21asigaotcletnachc. Dyo
Q I wasn'tasigaotcletnachc.Dyu

22recall ever giving them a check for payment to cover the



1 amount of the contribution?

W2 A I probably did.

3 Q Do you recall ever actually handing any checks

4 to any of those other individuals who made contributions

5 to cover the amount of their contributions?

6 A I don't remember, you know, handing it right over,

7 but I guess it is familiar now because you are bringing it

8 up. I hadn't really thought about it before,, but I guess

9 1 was probably the one that did it. But I don't really remember
10 back then how each person got their money. I would imagine.11 1 gave everyone theirs, because I wrote out the checks,

12 so I probably handed it to them.
13 Q When you say you wrote out the checks, what do

141you mean?

A On our ledger sheets here. That is my handwriting.
16 1 literally wrote the checks to them.

17Q Did you then take the checks to the individuals

18
,,who had to sign them and get their signature?

19
A I mean the corporate check that they got so that

20 they have the funds in their account.
21

Q Yes.
22

A I wrote out those checks.



I Q When you say you wrote them out, though, do you

2 just mean the initial "Pay to the Order of" line and date

3 and amount?

A Yes. "Pay to Diane Pariano," I wrote it out.

Q What was the process for getting them signed so

6 that they would be negotiable, the authorized signatories

on the check?

8 A Oh, I don't know how the bank was set up at the

9 time, but I think if the check amount was over $5,000, it

10 required Mr. Craig's signature. If it was under or if that

. wasn't set up at the time, myself and anyone else could have

12 Isigned the checks. Like Mr. Preisser and I were co-signers.

13 I The girl that was there at the time that was doing the book-

C 14
keeping was a co-signer.

Q When you were delivering these checks to these

16 individuals, what was your understanding as to how these

17 checks were going to be treated on the company's books?

I A I wrote "Bonus" down on the ledgers, and I think

19
the reason why I did that was just so that the girl that

;i was doing the accounting would know that they weren't just

21

getting $17,000, that no taxes should be taken out, or it

22 shouldn't be treated like income. So I think I just
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Q

what you

A

Q

A

put in the word "Bonus."

To make clear it would be treated as income is

are saying?

That it wouldn't be treated as income.

That it would not?

So she wouldn't take any taxes out is what I am

saying.

Q Taxes were not taken out for bonus payments?

A Well, no. For this they weren't. okay?

Q Was there any system of bonus compensation in

effect whereby taxes were taken out at that time?

A All I know is in my situation where I had taxes

taken out wherever I was paid a bonus because I didn't want

to pay taxes later. Am I making myself clear? Because

I am getting confused with all this.

Q You wrote "Bonus" because you wanted to make it

clear that the accounting people would not take out taxes;

is that right? Is that what you are saying?

A I wanted her to know that it wasn't like getting

a paycheck, okay?

Q Did you have any involvement with the preparation

of W-2 forms for people at the end of the year that listed

42
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their income?

A Noe

Q Who was responsible for that?

A Well, you know, I told Mr. Bingler one thing today.

Well, the lady who was writing this at the time, her name

was Helen Young.

QWhen you are saying writing,, are you referring

to a ledger sheet of Crown Associates of Colorado with the

date of October '80 on it?

A Yes.

Q That handwriting on that you are saying is her

handwriting?

A Yes; except for the checks that I made out to

Mr. Kent and Mr. Smith. Those are the only two that are

in my handwriting.

Q What was the reason that you wrote down these

notations on the ledger with regard to bonus payments as

opposed to Mrs. Young?

A Why did I do this instead of her?

Q Yes.

A I don't know. I think at the time Kerry just

said -- I mean, I knew how to do it, so I just did it myself

1 

11



44

1 because I knew what amounts the different people were supposed

2 to get.

3Q Do you recall at what time of day it was that

4 you did this?

5A No.

6 Q Do you recall if it was an ordinary business day

7 at the office when you did this?

8 A it could have been on a Saturday,, you know. I

o guess it depends when the checks came in.

10 Q As far as trying to get some possible reason as

11 to why you would have written this as opposed to the person

o12 who ordinarily handled these ledger things.

13 A I remember sitting at her desk, so obviously she

14 wasn't there, so it could have been on a weekend.

isQ And Kerry Craig asked that you go ahead and make

16 these notations on the ledger sheets?

17 A No. The notations, what I explained to Mr. Golden

18 and Mr. Bingler, I think I just wrote that in, because she

19
writes why all of this stuff is so if it is something that

* 20
doesn't make sense. So I thought I was being quite efficient

21
and put in a notation also. I don't know why I put in bonus.

22 Maybe at the time I was told it was a bonus.



. 1 Q Can you focus on that and try and recollect if

2 in fact someone did suggest what you should be putting down

3 is the word bonus?

4 A No. I know no one told me what to put down there.

5 Q Do you recall specifically when Mr. Craig asked

6 you to make these contributions and discussed the fact that,

7 you wouldn't have any detrimental effect, did he use the

8 word-bonus-out, or the phrase bonus-out?

9A I don't think so.

10 1 was trying to get same sense of where the word

11 bonus may have come from.

12 A I don't recall him saying that to me.

V13 Q Do you recall any other occasions when you ever

O 14 wrote entries in the check ledgers?

15A Prior to this, I could have, because we didn't -

16 see, I had my hand in just about everything, so there could

17 have been times that I have written out checks, when one

18 of the guys needed a check to go out of town or something

19 like that. I could have done that.

21 Q But you don't recall any specific instance of
21 having done that?

22A This is going back a lot of years. I know that
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I have written out checks from a company checkbook before.

So to give you a specific, no. I used to pay the bills.

Q During that time period, and let's go back and

make it a little broader, say from June of 1980 through

the end of 1980, were you in a position where you were in

any sense regularly or routinely writing checks out of the

checkbooks?

A No* not at that time.

mark this

MR. THOMAS: I would like to have the reporter

docusent as Exhibit 1, please.

(The document referred to
was marked FEC Exhibit 1 for
identification, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)

(Brief recess.)

MR. THOMAS: The next thing I would like to do,

before I go on with what has been marked as Exhibit 1, is

have the reporter mark Exhibit 2.

(The document referred to was
marked FEC Exhibit 2 for identifi-
cation, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)

MR. THOMAS: I am showing Exhibit 2 to the witness

and counsel.



. 1"'BY 1W. THORMAS

2 Q Can you identify Exhibit 2s please?

3 A It is a ledger sheet for, our Denver office.

4Q Is this the document to which you were referring

5 earlier in your testimony?

6 A Yes.

7Q Now showing you what has been marked Exhibit 1.

8 You will..note that has several pages to it.

0 For clarification, that is a copy of documents

10 provided to us by your counsel pursuant to a document request

11 by the Commission.

0 12 Can you identify Exhibit 1?

'713 A These are the checks that I wrote to the different

14 political committees or whatever.

15 MR. THOMAS: Now I would like to have the reporter

16 mark this document as Exhibit 3.

17 (The document referred to was

18 marked FEC Exhibit 3 for identifi-
cation, a copy of which is

19 attached to the court copy of
this deposition.)

20
MR. THOMAS: I am showing Exhibit 3 to the witness

21 and counsel.

22 1
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1 BY MR. THOMAS:

2 Q Can-you identify Exhibit 3?

3A This is a check I received from our Minneapolis

4 office for $5,000.

Q Do you know what you received that check for?

6 A For the contributions.

7A Do you know why you received this check from the

8 Minneapolis office?

9 A The funds that came from Toronto, the checks were

10 written out to a number of our different offices, and the

91 Q The checks from Toronto?

o3 12 A Right.

V13 Q What kinds of checks? Checks covering or for

0 14 operating expenses and so on?

A I believe this was a special request of funds

16 and it came down to the different offices, and through this,

17 this $5,000, and I am sure there is a couple other checks,

18 made up $17,000, which I was given for the contributions.

19
Q You referred to a special request that came down.

* 20
What were you talking about?

21A The money was requested from Toronto in order

22 that these contributions could be made.
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Q Do you recall who made that request?

A I have heard since that Mr. Craig called Mr. Lloyd

and told him that we needed some money.

Q When did you hear that?

A Well, from the time all of this happened, maybe

shortly thereafter, a month after.

Q All of what happened?

A All of these contributions. I know the money

was requested and I know that Kerry requested it through

Mr. Lloyd.

Q Your recollection is that it was a month or two

months after the contributions had been made?

A That I might have heard about it.

Q Oh, that you heard about it?

A Yes.

Q When do you recall a request was made for moneys

from Toronto?

A I was told the money was made at the same time

we were writing the checks.

Q You mean the request was made.

A Yes.

Q Were you told that Mr. Lloyd was told specific
ally

I

0

0

c



1that money was needed to cover advances made so the

2 contributions could be made?

A I don't -- he wasn't told what the money was going

4 to be used for.

Q How do you know that?

6 A Well, I am very close to Mr. Craig, obviously,

7 and I know that Mr. Lloyd didn't know what the money was

8 being used for.

9o Did Mr. Craig tell you that?

10A Yes.

11Q Did he tell you that at the time?

12
oA I think he did.

13Q Has he told you that specifically since then?

e 14
A Well, the reason -- okay, let me explain. I know

that Mr. Lloyd didn't know about this because at the time

16 when Kerry was making the request for the money, he was
17

requesting the money for operating expenses, and that is
18

how Mr. Lloyd, I presume, took his request.
19

Q How do you know that he was requesting the money

20 for operating expenses?

21
A Because at the time we had a lot of expenses,

22
and I guess Mr. Lloyd felt that it was a reasonable request



S at the time because we were going 1through a. lot of money

2 because of all the traveling we wore doing.

Q Did Mr. Craig tell you, however, that he Owe

4~ that the money he was requesting was actually going to be

5 used to cover the contributions that were made?

6 A I suppose he knew that,

7 Did he tell you that?

8 A I can't say for sure if he actually came out and

9 said that.

10 Q But it was a general understanding of your own

1 t hat that was Mr. Craig's understanding?

o12 Does that make sense?

13 A No; I am sorry.

O14 Q At that time was it your understanding that

is Mr. Craig was getting the moneys from Toronto so it could

16 be used to make these contributions?

17
A Yes.

18
Q Did you ever see any correspondence that went

19
to Crown of Toronto in making these requests for special

200 funds?
21

A I don't think I have, no.

22Q Who was responsible for drafting letters for
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$17,000.

Was that total amount included on your 1-2 for

end of the year?

No, it was not.

Did you declare ultimately that amount as income

income tax return that year?

No.

Did you actually take a political contribution

on or credit that year?

NO.

Why did you not take a deduction?

I wouldn t know how to deduct something when I

do my income tax return. It has normally been done by an

accountant in the past. I really don't -- I know it is

only a short form. I have never taken any deductions for

anything.

Q Who prepared your tax return for the 1980 year?

A I think my sister might have done it for me. She

is not an accountant. She is a bookkeeper and knows how

to do it. I think she might have done it for me.

Q Why did you not include the $17,000 as income?

A Because I didn't think it was income. We were
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told -- Mr. O'Brien said to me if you take it as a loan

and pay it back, then it is not income.

Q So that decision had all been made by the time

you actually filed your tax return?

A Yes.

Q I believe you testified that you recalled having

perhaps or probably delivered payment checks to Mr. Holland

and Mr. Masters -

A Yes.

Q -- for the political contributions they made;

is that right?

A Yes.

Q Do you recall how much those payments were?

A A thousand dollars for each.

Q Do you recall how much their contributions were?

A A thousand dollars also.

Q Would it perhaps refresh your recollection if

I told you that we have received some checks indicating

that their contributions were actually $999?7

A Yes.

Q Does that refresh your recollection?

A They were supposed to be -- if it was $999, then



4,
it was deductible. That was more advice we received.

Q From whom?

A I think it was, you know, I think it was through

Charlie Smith somehow, that $999, that was okay.

Q Would it also refresh your recollection if I told

you that we have information that the checks they received

were in the amount of $1,200 each?

A I don't remember that. It could have happened.

I just don't remember that.

Q Were you also responsible for drawing the checks

from Incotrav to pay those individuals?

A I am not sure.

Q At that time, did you have authority to draw checks

from Incotrav?

A I don't think I was ever a signer on the Incotrav

accounts.

Q Do you recall any discussion with anyone, including
'

Mr. Masters or Mr. Holland, about paying them a little bit

more than they had actually contributed to cover the additional

tax burden that they would have as a result of getting the

bonus payment?

A Now that you are bringing all of this up, some

Q

0
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of this is coming back .to ue, That could have happeie4.

2 , You know, it sounds faiiliar now that you are saying.q

Q Do you recall any discussions at the. timeabout

4 making payments above the amounts -that people had actually

5 contributed so that those individuals would not have any

6 additional tax burden?

7 A That sounds familiar.

8 Q This is with regard to your own contribution as

9 well. Is that what you are saying? You recall something

10 along this line regarding --

* A With regard to Mr. Holland and Mr. Masters, that

12 sounds familiar.

13 Q How about with regard to the other individuals,

o 14 do you recall such discussion?

15 A No.

16 MR. THOMAS: I would like to have the reporter

17 mark this document FEC Exhibit 4, please.

18 (The document referred to was
marked FEC Exhibit 4 for identi-19 fication, a copy of which is
attached to the court copy of

* 20 this deposition.)

21 MR. THOMAS: I am showing Exhibit 4 to the witness

22 and counsel. Again for clarification, these are Xeroxes



of certain portions of pages provided to us-by your counsel,

BY MR. THOMAS:

Q Can you identify Exhibit 4?

A It is a promissory note that I signed for $5,000

and $12,000.

Q Are these the notes that you referred to earlier

in your testimony as the arrangements you made as a result

of consulting with Mr. O'Brien?

A Yes, sir.

Q Did you fill out the upper portion of each of

those notes; that is, the amount and date and payee?

A No. This was filled out by Bob Pulak, who is

our accountant.

Q Is that your signature in the lower right-hand

corner of each of the instruments?

A Yes, it is.

Q You will note in the lower left-hand corner is

the number 43 on the first page, on the first instrument,

and number 48, I believe --

A Yes.

Q -- on the second instrument. Do you know what

those numbers refer to?

7

0
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9
0
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IA we have a-'notebook -and thezro are receipts and

2 they go consecutively.

3 Q Do you recall how many notes were actually prepared

4 for all of the individuals who had made contributions?

5A How many notes were prepared?

6 Q Yes.

7 A Not offhand,, because everyone got money from different

8 sources, different corporations. So, for example, I have

o two. Someone might have had more or maybe just one if they

10 got all 17 from one corporation.-,

11Q Were you involved at all in arranging to have

CD 12 individuals execute notes?
13 A After Mr. O'Brien spoke with Mr. Craig that notes

o14 should be drawn up, I asked Mr. Pulak to go back to our

M 15 records and find out who received what funds from what
CD

16 corporation and prepare the notes for signatures.

17 Q Then what happened?

18
A The notes were given to Mr. Craig before they

19 were signed, and then what I remember is that then he went

Is 20 to the individuals involved and said, you know, "Can you

21 sign this note?"

22 Q You didn't actually deliver them to any of the
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A I may have. I remember Kerry having t* in his

hand. But I might have done a couple.

Q Do you recall ever asking Mr. Preisser to execute

a note?

A I may have.

Q You don't recall specifically whether you spoke

with him or not about this?

A Not specifically, but it is possible. I was a

go-between a lot.

Q How about a Mr. Catrini? Do you recall at any

point ever asking him to sign it?

A He rings a bell to me because I think he is the

one that didn't sign it because we don't have -- when we

collected these documents, I remembered at that time when

I was taling with Mr. Golden that for some reason I don't

think he wanted to sign it, because we don't have it.

Q When did you actually collect these documents

for Mr. Golden?

A I think it started in February with the deposition

I was taking in another matter.

Q That is the first time you recall trying to pull

individuals?



1 together the various notes?

2. A It;.was afterwards when Mr. Bingler and Mr. Craig,

3 we all had a conference, and I think what I did, I might

4 have even forwarded them from Chicago directly to Mr. Bingler

just so that he would have them.

6Q The notes that you had, when you started searching

7 for them, had already been signed?

8 A Yes, sir.

9 Q Prior to making a search and discovering that

10 there was not a note for Mr. Catrini, do you recall any

* 11 efforts you undertook to try to get Mr. Catrini to sign

12 a note?
0

V 13 A I may have like reminded him or something, for

14 Kerry, have you signed it. They are all kept together.

15 I might have, when I was -- I put them in the safe, with

16 a copy of the list of who we contributed to. I might have

17 at that time said, "I don't have your note. Can you give

18 it to me?" or something like that. I don't remember.

19 MR. THOMAS: Let me have the reporter mark this

20 document as FEC Exhibit 5.

21 I(The document referred to was
marked FEC Exhibit 5 for identi-

22 ffication, a copy of which is

attached to the court copy of
this deposition.)



.MR. THOMAS: I am showing Exhibit 5 to the. Vitnegs

2 and counsel.

By way of explanation, this is a document that

we have received from Nick Catrini, and it was not a single

document; it was a cover note, a handwritten note that is,

6 and then a separate document was a promissory note, or what

purports to be a promissory note form.

8 BY MR. THOMAS:

9 Q Can you identify Exhibit 5, please?

10 A Well, it is my handwriting on my notepaper.

Q Is all of that your handwriting on the first page?

12 A On the first page, not the "Received." That is

13 Nick's.

C 14 Q Do you recognize that as his?
1s

A Yes.

16 Q And the second page of Exhibit 5?

17 A That is Mr. Pulak's.

18
Q Mr. Pulak's handwriting?

19
A Yes.

* 20
Q Having seen Exhibit 5, does that refresh your

21
recollection as to any efforts you undertook with regard

22
Ito getting the note signed by Mr. Catrini?



1 A I don't remember doing this, but obviously I did.

2 You will note that in the lower portion is the

3 reference "Received 12-5-81." Do you know if in fact on

or about 12-5-81 you did actually send this little handwritten

5 note to him?

6 A I would have thought it was in January, but maybe

I did it in December then.

8 January of?

9 A '82. But I guess not.

10 Q Why do you recall January?

A The reason why I recall January, like both when

12 1 was talking to Mr. Golden and Mr. Bingler, was that everyone

17 13 was concerned about their taxes, so I assumed it was during

C 14 that time, the end of the year.

15Q This is '82 we are talking about. The end of

16 '81 or early 1982.

17 A 12-5-81. Last December, right?

18 Q Yes.

19 A That doesn't seem familiar then at all.

20 Q You don't recall making any efforts to have him

21 sign a note that late, is that what you are saying?

22I A Yes. I assumed these were all done way before that.



I Maybekwe noticed he didn't sign it. I doni't really know.

Or maybe that is when they were executed.

Q When, in '81?

A I don't have any reason to believe that he would

have put the wrong date down. But I was under the assumption

6 it was done in January of '81.

Q Did you have any conversations with Robert Pulak

8 as to the execution of these notes after that initial discussion

9 where you asked him to prepare the notes?

A I don't remember any specific conversations, no.

Q When you made a search for the notes to provide

o 12 them to your attorneys, do you recall any discussions you

had with him at that point?

A Not the first time because I knew where they were.
They were in our safe.

Q So you just got them without speaking with him?

17
A I believe so.

18
Q After that, did you have discussions with him?

19
A Yes. It was when we received the request for

20
documents from your office, and it said originals, and at

21 that time -- I don't even know if he did send the originals,

22 ty
the original notes. Did you ever get them?
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MR. BINGLER: I don't know because Glen Bost handled

all the collection.

THE WITNESS: I was trying to find the origihals,

anyhow, and I asked Bob because they were not in the safe

where they were, and we didn't know if Pittsburgh had them

because they have a lot of the records. I still don't know

if you ever received the originals.

BY MR. THOMAS:

Q At one point we did, with the document production

in Pittsburgh. But I am a little confused. You are saying

at one point you collected the originals of the notes and

did something with them?

A I made copies and sent them to Mr. Bingler.

Q So then subsequently an effort was made to obtain

the originals and send them to --

A -- to Mr. Golden.

Q It is in the subsequent effort you recall having

a conversation with Mr. Pulak?

A Yes.

Q What did he say?

A He didn't know where they were. He has access

to the safe also. That is why I asked him. The last time



1I looked in the safe they weren't in there.

2 Q What did you do after you made the Xeroxes the

3 first time?

4 A I put the originals back in the safe, and then -

5 okay, wait a minute. I am confused. Then the notice came

6 for the originals. I remember I didn't work there anymore,

7 and I remember calling him and saying, "Can you get those

8 originals?" He said, "Well, where are they?" I said, "They

CDo should be in the safe. If they are not, call me back."
10 He didn't call me back,, so I asawned then that he had taken

II care of it, sent it on.

12
Q I want to be very clear. I may have already asked

13 you this. When you took the notes out the first time to

M 141 make Xeroxes to send to your counsel, were they not only

15
filled out above but actually signed by individuals?

16 A I believe so, yes.

17 Q That first time that you tried to do that was,

as you recall it, around January of 1982?

19A The first time I tried to do what?

20Q To take the notes out to make copies and send

21 them to your counsel.

22

A I would say February of '82.



i I When was the subsequent effort when Mr. PulakI

2 was asked to get the notes?

A It wasn't very long ago, a couple weeks, two weeks

or something like that.

Q Again backtracking a little bit, back to the Incotrav

6 individuals. Do you recall what funds were used to make

those payments to those individuals to cover the contributions

8 they made?

A Where did they receive the check from?

10 Q Yes.

A I think it was from Incotrav, and Incotrav might

12 Ihave received a check from Agency Holding first.

13 You say might have. Do you recall whether in

o 1 fact that happened?
~15

oA Only because Mr. Golden and I, when we were trying

16 to piece this together and we couldn't come up with the

17 full amount that we contributed, I said that might have

18 happened, and I think since then he has received some ledgers
19 1

19 from Incotrav. Again, this was something Mr. Pulak was

20
asked to send on.

Q After you made the contributions, do you recall

226 whether any effort was made to contact any of the people

i,



who had been contributed to to try to get across to them

some of the viewpoints that Agency might have?

a Not that I know of.

Q Any discussion that you recall about whether t

was going to be done or not?

A No, not that I remember of anything, hearing a

like that.

Q Did you have any contact with any of the actua

campaigns to whom you made contributions, any persons wo

for them?

A Any personal contact?

Q Yes.

A No.

Q None of those campaign people called you, for

example, and asked you who you were and where you worked

or anything like that?

A We get a lot of junk mail. That is about all.

Q From campaigns?

A Yes.

Q What kind of junk mail?

A If you are from Washinaton. that i not wha- uc

hat

nything

1

rking

would say. I suppose I shouldn't say that. I have been

CY

CC



Iinvited to benefits and they have asked for my money and

2 things like that.

3Q But you have never actually had any conversation

4 with any people associated with any of those campaigns?

5A No.

6 Q Do you know of anyone else who made contributions

7 who actually has had any contacts with any of the campaigns

8 to whom contributions were made?

0o A Not that I know of.

10Q Do you recall any discussions about Maury Kent

*11 at the time having gotten some calls from campaigns?

C- 12 A Oh, yeah. Now, I can't remember. What was that

MT13 for? I think his wife got some calls at home or something

C 14 like that. Geez, I don't remember what it was all about,

M15 like who he was or something. Oh, no, there was something.

16 1 don't remember why, but there was some reason that some

17 of the people were getting phone calls at home. I never

18 got any because there was never anyone home to answer my

19 phone if I wasn'It there.

20 Q Was there ever any discussion about perhaps having

21 Mr. Marley in Washington contact some of these campaigns

22 to advise them who these people were that would be contributing"I



1 A I don' t know about that.

2 Q When you made your own contributions, do bu recall

3 whether on any of the documents, including the check and

4~ the little cover memo you say was included in the envelope,

there was any reference to where you were employed and what

6 your occupation was?

A I don't think so.

8 Q Do you recall anyone ever asking you for that

9 information?

10 A I don't understand what you mean. Who would ask

*1 me?

12 Either the campaigns or someone else that was

13 involved at Agency in having contributions made.

C7 14S 1A Just because you just recently mentioned it, I

15 know there was some reason why Maury was getting these phone

16 calls at home. I don't know -- I don't even remember now

17 what the story was. It might have been having to do with

18
his work or something. I never got any, so I don't remember

19 what they said. I remember him telling me at the time,

20 I
but I just don't remember now why he said they were calling.

21
Q For purposes of filling out campaign reports,

2 I

22jcandidates and their committees have to get certain information
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from certain contributors who contribute so much. That

information includes the principal place of employment and

the person' s occupation, if they contribute $1,000-, for

example.

Now, do you recall at any point anyone either

at Agency or from the campaigns asking you for that' kizid

of information?

A I don't think I ever filled anything like that

out.

Q Had you prior to making these contributions you

made ever made a political contribution?

A No.

Q Had you prior to making these contributions ever

received any solicitation from any political candidates?

A I don't think so.

Q In your discussions with Mr. Craig about what

I funds would be used to pay the various people who had made

contributions, was there ever any mention of trying to keep

Ithe matter secret from the Crown people?

A I don't know if secret is the right word, but

II know they didn't know about it.

Q Without any sort of sinister context, do you recall



1 if there was ever any discussion that your firm, Agency

Holding, was entitled to do this but it would probably be

3 wiser not to let the people in Toronto and Crown know about

the use of funds for this purpose?

A I mean, I don't remember ever saying -- I mean,

6 they would never know what we used it for anyhow, really,

so I don't know if there would have been a need for any

8 kind of discussion like that.

9 Do you recall any other instances where funds

10 from Agency or any of the other firms owned by Mr. Craig

were given to indiviuals so that those individuals could,
12

oD 1 well, first of all, make political contributions?

13 A Had this ever been done in the past from Crown

o14 to someone?

151 No. Well, from Agency Holding or firms that

16 Mr. Craig owned.

17 A To make contributions?

I To make contributions.

19
A Not that I know of.

20 Q Had any such funds from Agency or any of the other

firms owned by Mr. Craig ever been used for any other disburse-
2 2

ments to employees for non-work related purposes?
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A What do you mean by that?

Q Well, for example, loans for or straight 9ifts

for the purpose pf perhaps buying a home?

A Money has been loaned for things like that.

Q Has it always been in a loan context and never

in an outright gift situation?

A I don't know of any outright gift of a house.

Q Do you recall any situations where any company

funds, Agency Holding funds, were used or given to an employee

so that educational expenses could be paid for?

A I don't know how Kerry handled CLUs. I know he

helped a girl out with LOMA. It is a life insurance managerial

kind of program. I know that, you know, the girls, a lot

of girls have done that. They have had it paid for by the

company. It is regarding life insurance.

Q It is a training sort of matter?

A Yes. It is like teaches basics.

Q What is a CLU?

A That is certified life underwriter, I believe.

It is like a title. It is at the end of someone's name.

Usually men are CLUs.

Q Are you aware of any advances or loans that we

1/?7



I will refer to as "confidential" loans?

2 A From whom to whom?

3 Q From Agency or any of the Kerry Craig firms to

4 any of the employees of those firms.

A Well, if it was confidential, then I doubt I would

6 know about it.

Q You said you were pretty much involved in everything.

8 A Well, if Kerry lent, for example, Maury money,

0 9 which he very well could have, I don't remember anything

10 being in any large amounts or anything that was really

* 11 confidential.

12 Q But the specific term "confidential loan" doesn't

13 mean anything to you as a specific kind of loan that Agency

14 might make?

A I have never heard the phrase used in our office.

16 Q How about loans from Crown to Agency? Does that

17 term mean anything to you in those kinds of loans?

18 A I don't think I ever heard that term used,

19 confidential loan.

20 Q When Mr. Craig asked you to make this contribution,

21 did you feel any pressure in any way to make the contribution?

22 A No.



1 Q As a result of your employment relationship, did

2 you feel like there was, albeit subtle, some pressure?

3 A No.

4 Q With regard to any of the other individuals, do

5 you know if any of them gave any indication to either you

6 or any of the other folks there that they felt somewhat

uncomfortable or pressured about being asked to make these

8 contributions?

9 A I don't remember anyone saying that to me or anyone

10 feeling or being upset.

# 1 Q Were you present at any point in a discussion

12 when either Jim Wright or Delores Wright were asked to make

13 a contribution?

o A No.

15 Q Did you ever hear any discussions after they had

16 made a contribution check out as to whether they had been

17 uncomfortable at all about making contributions?

18
A Jim and I were pretty close, and he never mentioned

19 anything to me that he felt he didn't want to do it or anything.
2OQ Jim Wright?

21 A Yes; sorry.

22
Q Do you recall him ever making any reference to
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the fact that perhaps his wife was a little uncomfOrtable

making the contribution?

A Well, no.

Q Do you recall anyone at all ever making any reference

to the time when Mrs. Wright was asked to make a contribution?

A Do I remember hearing anything about it?

Q Yes.

A No.

Q With regard to Mr. Masters and Mr. Holland and

Mr. Wright and Mrs. Wright, were any efforts made to have

them execute notes to have them repay the funds given to

them?

A I don't think so. I think the reason being that

our notebook is strictly Agency Holding. I don't even know

if Incotrav has a notebook.

Q Do you recall any discussion at the time about

that specific problem, if you will?

A What problem?

Q About there not being a notebook so a note could

be obtained from them.

A No.

Q What you referred to then is just your awareness

J i i



. 1 of that in general?

2A Yes.

3 Q Did you have any conversations with any of those

4 individuals about the possibility of them executing some

5 sort of promise to repay the funds given to them?

6 A I may have, but I don't remember any discussions.,

7 I mean specifically what I said or what they said or anything

8 like that. I talked to these people all the time, so I

o may have said something. I just don't remember.

10 Q This is asking them to execute a note repaying

11 over a thousand dollars, or a thousand dollars.

12 A I don't know if they were ever asked to.

V13 Q With regard to the notes that you executed, have

14 you made any repayments on those notes?

15A No.

16 Q Is it your understanding that you have to make

17 repayments on those notes?

18A I don't think I have to. I mean, I don't think

19 that my husband would sue me for it or anything. Situations

20
change is I guess what I am trying to say.

21Q At any point has he told you that you were not

22 expected to actually repay those notes?



1A I guess I -- I wouldn't expect him to say that

2 I would have to repay it. I mean, I never asked him, YOU

3 know.

4 Q But has he ever said anything to you about it'?

5 A No, not that I remember he has.

6 Q The last question in that regard. Is it your

7 present intent to actually repay those notes?

8 A I don't mean to laugh. No. I don't have any

9 money to pay that back.

10 Q When other individuals were asked to execute notes,

11 do you remember ever conveying to them that they would not

o12 have to repay those notes?

13 A I may have. Now that you said it, it sounds familiar.

O14 1 don't think anyone was really under the understanding

15 that at one time, payable upon demand, the money would have

16 to -- you know, they would have to pay the money.

17 Q Let's try to distinguish. Were you conveying

18 to any of these individuals that no payment would have to

19 be made any time soon but that ultimately payment would

20
have to be made?

21A All I remember is that when all of this came up,

22 in my first deposition, when a number of us discussed it,
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Ibecause I think we were given bad advice or wrong advice,

2 no one really believed that this would have to be repaid.

3 But then when all of these things started happening, ever Iyone's

4 understanding is well, if we have done something improper#

5 then we may have to repay it. At that time I guess, you

6know, you make up a payme nt schedule or something. Nothing

7 was really laid out because we never really-have known what

8 we were doing with all this.

9 In your discussions with Art O'Brien, do you recall

10 whether he ever said that notes could be executed but that

11 payment would not actually have to be made?

o12 A I don't think that was Mr. O'Brien' s view on the
03
V 13 whole thing. Now,, he didn't know anything about it other

C) 14 than what I told him. His feeling was, well, it doesn't

15 sound like someone told you all the facts on how something

16 like this is handled. So I think the reason for him saying

the notes was that it was tax return time and we had to

18
do something with this money.

19
Q Did Kerry Craig ever suggest that "Okay,, fine,,

20~
we will go ahead and have notes issued, but in fact we won't

21
require these people to repay them"?.

22
A I don't remember him being that specific. No one
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No.

He didn't mention that he had gotten legal advice

O'Brien, for example, about that?

0

*
0

0

rv)

really ever knew what they were doing with this stuff. I mean,

I still don't even know what we should have done and what

we have done wrong. So for him to say how we were going

to handle it, no one ever knew. One probably thought we

knew.

Q What do you mean?

A Well, we were told that this was all deductible

so that people like Mr. Kent, who I assume would take other

deductions being he has a family and everything, he probably

knew what to do with it. I never did.

Q Do you recall any discussions at the time that

the contributions were first brought up, the possibility

of making them, as to whether Kerry Craig himself would

make contributions?

A He told me he couldn't because he was a Canadian

Or i ii iii!
. . .. .. ...... : : :, ? : , i~ i : i-0



A At the time of the contributions, IM O'Br~jen

didn't know about any of this.

3 The answer to the question as to whether he had

gotten advice from Mr. O'Brien then, I take it, is --

5 A No.

6 -- that he did not, to your knowledge.

A No.

8 Q At the time that you were involved with issuing

9 the checks, drawing up the checks, to pay the various

10 individuals for the contributions they made, did you talk

to anybody about how that should be reflected on the company

12 books?

13 A Not at the time.

0 14 Q When did you talk to somebody about that?
15

A Contrary to this, I believe it was in January

16 of '81, and the discussion I believe was with Mr. Pulak

17
and -- no, it could have been later. I am not sure when

18
we have to file our corporate returns. But at that point

19
I believe he talked to our auditors on some kind of -- I

* 20
mean how we were going to treat it on corporate books.

21
Q What is your understanding of what he discussed

22 with them?



A I don't remember what Bob told me. I think he,

2 had a couple of conversations with the auditors, and Ireally

3 don't remember how they were going to reflect -- it was

4 just when we were in Pittsburgh for our conference with

5 Mr. Golden that we called Mr. Pulak and asked him to talk

6 to the auditors. When I hung up the phone, he was going

7 to make the phone call. I don't believe that -- yeah, he

8 did call back, but I don't remember what he said.

9 Q Now these conversations were taking place when,

10 this year?

# 11 A Yes; February. Or,. no -

12 Q At the time back when the contributions were being

13 made, do you recall any discussion with Mr. Pulak or anyone

O14 else about how the books should reflect these payments that

15 were being made?

16 A Mr. Pulak wasn't there at the time the contributions

17 were made. It was a lady by the name of Helen Young. Her

18 and I did not get along very well, so I really didn't discuss

19 very much ever with her.

20Q Was the fact that you didn't get along with her

one of the reasons why you filled out the ledger sheets?

22 A I would doubt that I would tell her too much about



8

1 what was going on. I mean, I didn't make a habit of it'.

2 So maybe that is why I wrote them out myself,

3 Q What was the reason you didn't get along?

4A Personalities just clashed, I guess. She is an

5 older lady. We just didn't quite see eye to eye on things.

6 Q Let me go back to Exhibit 2, if I could, please.

7 I believe you have identified, although you didn't have

8 the exhibit right in front of you, that some of the notations

9 there were in your handwriting. Could you specify which

10 notations those are?

11A The check to Charles Smith for $5,000, the check

o12 to Maurice Kent for $4,000,, and I didn't look back here,

13 and I believe that is it.

C14 Q On the second page at the top there is a notation

is Crown check 48309 and check 627079. Are either of t hose

16 notations yours?

17A No, they are not.

18
Q Do you know whose those are?

19
A It looks to me like the writing of Helen Young.

* 20
Q Is any of the other handwriting on Exhibit 2 yours

21
that you recognize?

22 A Let me look at it good before I say that. I don't
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believe so, no.

Q Was there any discussion with anyone about trying

to arrange the books -- and this is back in September,

approximately, or during November of 1980 - about trying

to arrange the books so that there would be no reference

to political contributions having been made?

A Not that I know of, no.

Q You don't recall any discussions about let's try

to keep it from looking like contributions we made?

A See, we were understanding we did everything properly,

so there would be no reason that we would have to, you know,

hide it or whatever.

Q Other than the people that made contributions,

at the time, do you recall anybody else that knew about

the contributions having been made?

A Oh, I am sure there were other people in the office,

some of the husbands or the wives of the gentlemen that

made them. I know some of the -- I am sure other people

in the office knew about it.

Q What other people, for example, knew about it?

A Well, the girl that typed up all the letters,

Doreen Majewski, and maybe another girl by the name of Theresa

84



1 Sorenson.

2 Q What was her position?

3 A She worked with me as an assistant, so she might

4 have known about it.

Q Did you tell her about it?

6 A I don't remember. It wasn't a big secret, you

7 know.

8 Q How about Mr. Pulak? I am sorry; he wasn't there,

o 0I take it, at the time.

10 A No.

1Q How much later did he come?

012 A That meeting that was held in Washington, Bob

13 was in for that meeting because he had just started and

O14 Kerry wanted him to meet all the different people in the

15 office. So when Helen left, this girl, and when he came

16 exactly, I am not sure, but they are right around the same

17 time because I remember him being in Washington.

18 Had he started working in the office in Chicago

119
by that time?

20A I don't know if he had actually physically started

21 there or not. I happen just to remember today that Bob

22 was also at that meeting, Bob Pulak.
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QIn Washington?

A Right. So it was somewhere around there.

QDid the meeting in Washington precede the making

of contributions?

A The contributions came after the meeting. So

I guess Bob was there, but I don 't remember him being there,

when we made the contributions.

Q Was there anybody working for Agency Holding at

the time and who was aware of those contributions having

been made who is no longer working there?

A Both of the two girls I mentioned, Doreen and

Theresa, are no longer there.

Q Do you know where they are located now?

A Theresa Iidon't. Doreen and I still keep in touch

with one another. She is at Merrill Lynch.

Q In Chicago?

A Yes.

Q You keep in touch. Are you very good friends?

A We worked well together. We got along well.I

have lunch with her occasionally and that is about it.

Q How about Mrs. Young? Is she still there?

A No. She left shortly -- I don't know. Mr. Pulak
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probably would know this better. But I think Rob came in

under her, with the intentionthat Kerry was going to let

her go when he was there. So it all really happened at

the same time. I don't know where she Is at.

Q Do you know if she was aware of political

contributions having been made?

A I don't know. I don't think so.

Q Was she otherwise responsible for filling out

thse ledger sheets?

A Yes.

Q Is it possible she probably saw the ledger sheet

entries that made reference to bonus payments to individui

A I am sure she did in totalling her figures and

balances and things of that nature.

Q Do you know where she is presently?

A No. I don't.

MR. THOMAS: Let's take another two-minute break.

(Brief recess.)

MR. THOMAS: I have just one other narrow area.

BY MR. THOMAS:

Around the time that these contributions were

s there anybody that was at Agency that was monitoring

C

n
014

ils?
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any particular legislation that might affect the omxpany?

A Was anyone monitoring anything?

Q Yes.

A Well, we always kept abreast of any-changes that

would affect our industry.

Q Who was most involved with that then?

A I would say it was any of the gentlemen. You know,

in selling insurance, they obviously had to know some of

the ramifications or rulings that came down. All of us

kind of kept on top of it.

Q There was not any one person, though, in the Chicago

office that was more in charge of receiving information

on the legislative or tax issues and disseminating that

information to the other people?

A Well, if something came up that would affect our

business, say if Maury read something in the Wall Street

Journal, he wou~ld let us know or we would have clippings

and pass it around and maybe I would send it out to the

other offices in case they hadn't seen it, you know, just

to keep everyone informed. It was my function to distribute

information.

Q At that time was there anyone who was responsible



89.

. 1 for making cont&ts with anyone in Washington# D. C. to

obtain that kind of information?

A No, not that I know of.

Q Do you recall if you at that point had any counsel,

legal counsel, retained in Washington, D. C. to provide

6 information on that?

A Not in Washington; Hartford.

8 Q Who in Hartford?

9
0o A His name is Richard Shechtman. He is a very well-

known insurance lawyer. For example, when we worked on

the McDonald's retired lives reserve case, he worked with

12
C us and the client to say how things could be, what do you

call it, how you could take corporate deductions for the

Co 14
life insurance they would provide for employees, to make

sure that everything was, you know, all set and proper.

16 So he is I guess you could call him retained. I mean, he

17
has done a lot of work for us.

18
0 Do you recall him ever making any reference to

19
any particular legislators here in Washington who were involved

20
with issues that might affect your industry?

21
A The only thing that I can remember, and I don't

know all the Specifics of it, but there was something regarding
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I Connecticut General and their key man insurance and how

2 it was somehow being ruled on in Washington and just it

3 was favorable because supposedly the men who were ruling

4 on it had the same type of insurance. So we didn't feel

5 that they would be knocking out this kind of a plan because

6 it would be knocking out their'own benefits. That is the

7 only thing I can actually ever remember being referred to

8 Washingto.

0 9Q Do you recall if anything ever came of that? Was

10 an effort undertaken to try to have some impact on that?

11A From us?

12 Q Yes.

131 A No. not that I know of.

o 14
Q I am just trying to get any information you might

15 have as to what nexus there was between the stuff that was

16 going on in the insurance industry and legislation or IRS

17 matters and these political contributions that were to be

18 f
made.

19 I
A You want to know what, the connection?

20
Q I am trying to get some sense of what the generation

21of this idea to make contributions was.

22A That I don't know. Like I said, whatever a PAC is,
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we were supposedly going to set up a PZC, and by d~ihg all

of this just keep abreast of what-was going on with legislation

for our industry.

Q Is it your understanding that the initial idea

came from Charles Smith's uncle here in Washington?

A I think he initiated it.

Q What is your belief based on?

A Just discussions that I have heard. I mean, nothing

like this had ever happened previous to coming to Washington

and meeting his uncle. So I think that started all this.

MR. THOMAS: I have no further questions. Do

you wish to cross?

MR. BINGLER: No.

MR. GOLDEN: No, we do not wish to cross.

MR. THOMAS: Do you wish to waive signature?

MR. GOLDEN: We will waive signature.

(By stipulation of counsel and
agreement of the witness, reading
and signature waived.)



* 92

.1 CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

2I, Karen Hinnenkamp, the officer before whom the foregoing

3 deposition was taken, do hereby certify that the witness

4~ whose testimony appears in the foregoing deposition was

duly sworn by me; that the testimony of said witness was

6 taken by me in shorthand and thereafter reduced to typewriting

by me; that said deposition is a true record of the testimony

8 given by said witness; that I am neither counsel for, related
9
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10 which this deposition was taken; and further that I am not

11 a relative or employee of any attorney or counsel employed

12 by any of the parties thereto, nor financially or otherwise

13 interested in the outcome of the action.
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A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

manager?

Yes.

Your wife's name?

Marcia.

What is your present employment?

Brokerage manager of Agency Holding Corporation.

How long have you been with Agency?

February of '80 is when I started.

You have been in that position since as brokerage

11.

0

0

P R O C E E D I N G S

Thereupon,

ROBERT J. BERNSTEIN

a witness, was called for examination by counsel for the FEC,

and, after having been first duly sworn by the notary, was

examined and testified as follows:

EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE FEC

BY MR. MIMS:

Q Would you please state your name?

A Robert J. Bernstein.

Q Your address, Mr. Bernstein?

A 1705 Miffen, Highland Park, Illinois.

Q Are you married?



1 A That is right.

2 0 Would you provide me with a brief description of

3 what your responsibilities are as brokerage manager?

4 A Basically it is to solicit new business from

5 existing brokers and recruit new brokers to place business

6 through Crown Life, through our agency.

7Q Who is your supervisor?

8 A Kerry Craig.

Q You report directly to Mr. Craig?

10 A Right.

11Q Is that pretty much the routine for all the brokers

N12
o2 or brokerage managers in Agency?
C13

13A For the brokerage manager, yes.

o I Q Who hired you in Agency?

I A Mr. Craig and Mr. Lloyd was in town at that particular
16

16Itime but Mr. Craig was the one that really had the final

17 decision.

18Q Are you a social acquaintance with Mr. Craig?

19

20A 
No.

Q Just business relationship?

A Right; office functions.

Q Strictly to that. I see. I am going to give you
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13

manager.

Q

A

Q

A

Social acquaintances with Mr. Ward?

No.

How about Mr. Maurice Kent?

Same capacity, brokerage manager. I believe at that

~q.

0

r')

a list of names of some individuals and I would like Ym to

describe what their positions are -- excuse me, or weze with

Agency Holding Corporation during October to souemer 1SS.

Diane Pariano, now Diane Pariano, correct?

A At that point I believe she was office m or

in a supervisory capacity with the agency. I am not smae

what her responsibilities were at that time, but

the -- partially running the office at that point in tine,

I believe.

Q Did you have any day-to-day business cot1 with

her? Were you in any way responsible for accounting in any

way to her?

A No, I wasn't.

Q Are you social acquaintances with Diane Pariano?

A No, I am not.

Q Mr. Bill Ward?

A Bill was in the same capacity as I was, as
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interest in Mr. Oglevee's office?

A The only thing I know bout that is that his name

used to be called -- I am not sure of the order of names but

Ehrman, Ratini, Oglevee and Craig, Inc. So he was involved

because I assume of that, yes.

Q How about Mr. Robert Pulak?

A Bob was our accountant and had the Chicago office.

I believe he was obviously hired at that point also for

accounting.

Q Did you have any day-to-day contact with Mr. Pulak?

A Not other than cordial, you know, hellos and visiting

socially or talking with him socially during the day. But

nothing of business sense.

Q If you were to have questions regarding any payment

which you had received from Agency, who would you go to and

ask questions about that?

A Probably Bob Pulak and/or Mr. Craig.

Q In the event that you were to have any reimbursement

requests to make for travel or anything else associated with

your responsibilities, with whom would you file a request?

A If Bob Pulak was in the office, I would probably go

to him first and have to have it approved by Mr. Craig?



1 Q Would you also have to submuit a request for

2reimbursement in writing or could that ever be done orallyr?

3 A Once a month we turned in expense reports.

4 Q So on a routine basis?

5 A Yes.

6 Q Was there any method by which you accounted to a

7 certain client or a certain program, let's say, one of your

8 insurance relationships with a client, McDonald's, for instance?

9 Would you account. for your reimbursements on the

10 basis of work for that particular company?

11 A I would account for it on an expense report, a

12 separate expense report for that solicitation from the accounts

V13 solicitation but from the same ledger account.

o 14 Q You indicated a few moments ago that when you were

15 hired with Agency in February of 1980 that you met not only

16 with Kerry Craig but you said Clark,Lloyd, who was in the

17 office at the time?

18 A He happened to be in Chicago at that time. So

19 I was introduced to him, visited with him.

20Q Who is Mr. Lloyd?

21 A His capacity then or flow?

22Q Then.



IA He was,, I believe,, senior agency vi.ce-president

2 for the Uniited States, for Crown Life in the home office.

3 Q Did he have any relationship with.Agency at the

4 time, any direct relationship?

5A Not to my knowledge.

6 Q Did he have any occasion or regular schedule that he

7 observed in coming down to Agency to visit?

81 A Not that I was aware of .

9 Did he often visit? Did you see him around a lot?

?)10 A I an not sure what you consider "a-lot".

11 Occasionally he would be there. There would be no pattern.

12 Q Would it be fair to say a couple of times a month?

13A Too much.

O14 Q Too often?

15A Yes, too often.

16 Q Do you have any social relationship or social

17 acquaintance with Mr. Lloyd?

18A No, I don't.

19 Q When was the last time you might have spoken with

20 Mr. Lloyd?

21A Two days ago. Is today Wednesday? Yes, Monday.

22Mr Lloyd is in a capacity different then what
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he was in in 1980?

A That is correct.

Q What is that capacity now?

A To be honest, I am not sure titlewise what his

capacity is; in the Chicago office as a consultant, I believe.

Q So he has an office in the Chicago office now?

A Yes.

Q Have you since you received notification from the

commission had any discussion with Mr. Lloyd about this

investigation?

A No.

Q When you had your conversation with Mr. Lloyd

yesterday --

A Monday.

Q Excuse me, Monday.



of
stein

#2

4 1~
MR. GOLDEN: That is yesterday.

THE WITNESS: Is today Tuesday? I am sorry, we

are both right.

BY MR. MIMS:

Q When you had your discussion with Mr. Lloyd yester-

day, what did you talk about?

A It was regarding a situation with a broker that we

had made some proposals for, presentation for.

Q Do you recall what time of the day that conversation

was?

A It had to be in the morning. I don't recall the time.

But it had to be in the morning I would think because I was

leaving to come to Washington.

Q Did you tell him you were coming to Washington?

A I don't think I told him. I was under the impression

that he knew I was coming to Washington.

Q Did you make any political contributions in 1980?

A Yes.

Q Can you tell me a little bit about how that might have

come about?

A Mr. Craig came up to me in the office and asked if

I would make a political contribution.

0

0
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Q Did he tell you who he would like you to contribute

to?

A Yes. He mentioned a name, Texan4.'for Wzight was

the name.

Q Any idea why he wanted you to contribute to Texan's

for Wright?

A None. I have no idea. I didn't then and I don't

now.

Q Did you ask why?

A No, I didn't. It was made more as a, rather than

asking if I would, he suggested that he would like me to make

a contribution but I think is how it was put.

Q You said he suggested that he would like you to make

a contribution. Was there any pressure?

A No. No pressure other than what I might have put on

myself but none by him.

Q You said that you might have put on yourself?

A At that point in time I had been with the agency six

months or whatever. It was a little bit of an awkward situa-

tion and I felt that it was something that he aksed me to do

and it was fine, nothing wrong with it.

Q Did you have the money to make that contribution?



1A No. I did not .

2 Q How much was the contribution?

A $1,000.

Q If you didn't have the money to make the contribution,

how could you make the contribution?

6 A I told him that and he made a suggestion that he would

7 give me the money and I would write out a personal check

8 for it.

9Q Which of these two things took place first: Did he

?~)10 give you the money first or did you write the check first?

A He gave me the money first. I couldn't write the

12
o check without covering it.

qT13 Q How was that money reported to you?

CD14A I honestly don't know.

QZ Do you know whether it was given in the form of a

16
bonus?

17
A I don't know.

18
Q Had you ever received a bonus from Agency Holding

19
before?

20
A No. I hadn't.

21
Q Do you know whether this particular transaction, this

22
thousand dollar payment that you received from Agency Holding



1 was included in your income tax return for that particular

2 year?

3 A I don't recall that it was or wasn't. In fact*

4 I didn't even think about it to be honest at the end of the year

5 when I did my taxes.

$ 6 a What was your salary during that war if you recall,

7 approximately?

8 A $36,000.

flw9 Q That included any commissions or bonuses, what you

-M.10 might have received?

11 A It was an advance. The moneys are darned in advance

12 and the bonuses and overrides are used against that.

qa13 Q Going back to the contributions, did you hand that

o4 check to anyone? Did you mail it yourself?

15 A I believe I presented it in person. I didn't use the

16 mail.

17 0 You presented it in person to whom?

18 A Mr. Craig.

19a Just the check?

*20 A Just the check.

21 Q Do you know what happened to that check afterwards?

22 1 A No. I don't.



If

Q Did you provide or see any cover letter that would have

accompanied that check?

A No, I didn't.

Q Did you fill out any kind of form with that check,

which would have indicated some personal information, for

instance your name, address, your place of employment?

A I don't remember doing that.

Q were you aware of whether or not anyone else in

Agency was making a contribution to any political candidates

during that same time period?

A I believe just from talk around the office and I

believe, I won't swear to this, that Kerry had mentioned that

there were others in the office that were making contributions

also. Nothing specific.

Q Was anyone else present when Mr. Craig first came

to you and asked you to make a contribution?

A I don't believe so.

Q So he came to you in your office?

A It was either in my office or in the hallway, foyer,

if you will.

Q You just indicated that you heard that there was

Ipretty much talk around the office, I believe you said, that

sun&

0)

ii

15
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others may have made contributions. Do you know *b ethor any of

2 -these other people were also similarly reimbursed for the contri

3 butions?

4 A I had no idea. I didn't know.

Q Do you know how?

6 A No. I still don't know.

7Q was there any discussion about where the funds for

8 your reimbursement were to come from?

9 A None.

10 Q So as far as you were concerned, it came just simply

11 from Agency Holding? Is that correct?

12 A As far as I was concerned, yes. I really didn't

13 stop and think about it.

o 14 Q Are you familiar at all with the financial structure

15 of Agency and its relationship to Crown Life Insurance Company?
c

16 A No.

17 Q Do you have any idea how Agency obtains its monthly

18 funding?

19 A Very superficially, in terms of getting a financing

20 check from the home office. I don't know what it is based on,

21 what amounts are relegated to that and how it is figured out.

22 But they are paid overrides and bonuses on production. That



i iabout asf as itgoes.

2 Q Do you know whether this particular check which was

delivered to you was charged to any particular account?

A I don't have any idea.

Q Did you at any time ever have an opportunity to

6 speak with anyone from the Texan's for Wright campaign?

A No, I didn't.
S8..Q You never received a call from them?

9
mom-, A I don't remember receiving any.

10 Q During October 1980 did you make a trip to Washington?

A The only other time I have been to Washington is for
12

o A general Agency meeting and it might have been-- very wfla

Scould have been in October of '80.
oD 14

Q Was anyone else from Agency present?15.
no A I believe most of us from the Chicago office were

16 there at this meeting.

17
Q Have you ever heard discussed during that time

18
period either at the general Agency's meeting or anywhere else

19
in Washington including a restaurant for instance any of the
discussion about Agency or any of these other individuals

making political contributions?

22 2
A Never.
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solicitation that I left on the plane and had to fly out to

Lake Tahoe that evening.

Q Did you leave at the end of the Agency's meeting?

A Right. I left at the end of the meeting.

Q Do you know a person named Owen Marley?

A Never heard of him.

Q When you made the contributions, when Hr. Craig

came to you and asked you to make the contributions and gave

you a check to cover your account, did you have any discussion

with him regarding the legality of that transaction?

A No, I didn't.

Q You didn't raise at all the issue of me-

Q Did Hr. Lloyd attend that meeting?

A I am sure hewas there.

Q Do you know Charles Smith?

A Yes, I do.

Q Was Charles Smith at that meeting?

A Again, I would say I am sure he was. I can't picture

~ut I am sure he was.

Q Did you during that meeting or afterwards actually go

.nner with anyone at Nathan's?

A No, I don't believe so. In-fact, I had a MacDonald's0O



writing a-check payable to a candidate and you giving me a

92 2" check so I can put it in my account. Th*re wa asno discussion

at all as to whether or not ;this was above board?

A Not that I can recall.

Q Did he say anything to you that would have led you

6 to believe it was legal?

A I don't remember. He might have but I don't remember.

8 1 couldn't say for sure.

9
Q When Mr. Craig says something to you during the

10 course of your employment that suggests that you do something,

how do you treat that? Maybe I can make myself clearer. Are
i12

o 12 you in the position where you would feel comfortable in ques-

13
tioning what he said do if you had any thought that it might

oD 14
not be the best way to handle something?

15
00 A Much more so now than then.

16 Q Then because you were a new employee?

17
A Yes. I would say that was the case.

18
MR. GOLDEN: Did you have any reservations at that

19
time when Kerry approached you about making the contributions?

~20 THE WITNESS: No. I didn't.

21
BY MR. MIMS:

22 0 When Mr. Craig came to you and asked you to



1 contribute toCongressman Wright's campaign of rexas, you said

2 that you didn't ask any questions as to why you were making

a contribution to this particular candidate. Is that correct?

A That is correct.

Q Just to clarify, he made no indication as to why he

wanted you to make a contribution for that particular can-

didate?

8 A No. He didn't.

99Q Was there ever any discussion of any pending legis-

I10
lation or possible Internal Revenue Service ruling which might

affect Agency Holding Corporation during that time frame?
12o2 A Not that I was aware of.

Q You worked for Agency and one of your clients is

o 14
MacDonalds as I understand.

15
A Of the Agency. That is right.

16
Q Of the Agency. Are you aware a retired life reserves

17
program that you were trying to implement for 14acDonalds?

18
A Yes.

19
0 Are you aware of any possible legal problems associa-

20
ted with implementing that program?

21
A There were certain questions, IRS questions.

22
Q Were you privy to any of the discussions regarding



what those problems were?

2 A I was privy only in the respect of general knowledge,

3 if we had gotten bulletins or something regarding IRS rulings.

4~ At that point there were no final rulings.

5 Q Who coordinated Agency efforts with the IRS with

6 respect to attempting to get a certain ruling with the IRS?

7A I don't know.

8 Q Do you know whether they had counsel in Washington

9 at the time?

10 A I really don't know.

Q So is it safe to say then that you were Just aware

0 12 basically that there was possibly a problem and that something

13 was being done about it and that you were being kept up to date

14 as to what was going on?
15!

A I would say that was the case.

16Q When you made the contribution in October 1980, did

17
you discuss with anyone else at Agency other than your conver-

18
sation with Mr. Craig that you had made a contribution?

19A I am sorry. Would you repeat that?
20

Q I will make it a little more clearer.
21it A It was clear. I was thinking of something else.

22
'Can I clarify one thing going back?



1 Q Of course.

2 A Can you read back -- does he -have a record of your

question? The one about an attorney that we might have known

about outside of Chicago.

(Discussion off the record.)

6 BY MR. MIMS:

Q Would you now make that statement?

8 A We had an attorney that had helped us with the

9 MacDonald's program in terms of tax-related questions.

I10 Q Who was that attorney?

A Richard Scheckman.
12

o 1 Where is he located?

* A Hartford, Connecticut.

014
Do y ou know whether Agency has any present relation-

15
ship with Mr. Scheckman?

A I really don't know at this point.

17
Q When Mr. Craig came to you and indicated that he

18
would like to make a contribution and told you that you would

19
receive a reimbursement for that contribution, was there ever

20
any discussion of whether that would hurt you when you file

21
your taxes, whethat that was going to have any tax ramifi-

22 cations?



£A I don't remember a discussion of that'sort.

2Q So as far as you are concerned, h bonus was. iriclu-

3 ded as income?

4 A To be honest, I didn't think abo t 4 it. I may have

5 assumed it.

6 0 Do you complete your own tax returns?

A No.

8 Q Do you have an accountant who did your tax returns

gnaw during 1980?

10A Yes.

0 i Do you know whether a decision was taken for the

12
SSacontribution?

13A Yes. I know.

C' 14
Q Texan's for Wright?

A I do know. The answer is no, there was no deduction.

16o Why was no deduction taken?

8 A I believe I didn't want to im-I ou it because I

18
didn't really make a contribution.

19
S You say you didn't make the contribution. You

20 wrote the check payable to Texan's for Wright?

21 A Right.

22
Q Why do you think that you didn't make the contributio?



IA Because of the way* because it wasn'rally MiY

2 money. So I didn't feel that C should deduct it.

Q Was that the way you felt at the time that you wrote

the check?

A I really didn't think about it at that time until

the next tax season I suppose.

Q Were you ever asked to pay that money back?

8 A No. I wasn't.

Q Did anyone ask you to sign any kind of promissory

10 note?

A I believe I did and I didn't even remember signing

12 it, but I was told that I did.

13 MR. MIMS: I would like the reporter to mark this

14 as FEC Exhibit No. 1.

iO (The document referred to was
16 marked for identification as FEC

17 Exhibit No. 1.)
18

MR. MIMS: I will show this to witness and counsel.
19

By way of explanation, this is a copy of a note which we did

200 obtain from your counsel. Do you recognize the document?
21 THE WITNESS: Vaguely.



* BY MR. MIlMS:

2.Q Can you identify it?

3 A It looks like a note signed by me. That is my signa-

4 ture. For a thousand dollars due on demand.

Q The upper right-hand corner has the date October 27,

6 1980. Was that the same time which you wrote the checks pay-

able to the candidate?

8 A I really couldn't say. I don't remember.

9 Was that the day on which you received a payment

10 from Agency to cover that check?

1 A I don't remember exact dates.
12

S12MR. MIMS: I will ask the reporter to mark this as

13 FEC Exhibit 2.

14 (The document referred to was

15 marked for identification as FEC

16 Exhibit No. 2.)

17 MR. MILLS: I show this to witness and counsel and this

18 was obtained in the same way from counsel.

19 BY MR. MIMS:

20 Would you identify this document, please?

21 A It is an Agency Holding check made out to me in the

22 amount of a thousand dollars, dated the 27th of October, 1980,



signed by Mr. Craig,

2Q Is that the check you received?

A I can't swear to it, but it must have been.
3

Q The upper right-hand corner of that check has
4

5 a date. October 27p 1980?

6A Yes.

7 Q At the time that you received this check, assuming

N 8 that it was delivered on that same days was there any discus-

9 sion about you signing a promissory note at that time for this

10 thousand dollars?

11A I don't remember.

12 1 have shown you FEC Exhibit 1 which appears to be the

13 promissory note which you signed?

o14 A Yes.

15Q Can you recall when you might have signed that note?

16 A Not really.

17 Q Do you recall who might have given you that note?

18 A No. I don't.

19 Q Did you sign that note?

*20 A It is my signature.

21 Q You don't recall who gave you the note, when the note

22 was given to you?

A No.
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Q Or anything that might have been said AbUt it?

A NO.

Q Have you made any payments on the note?

A No. I have not.

Q Do you intend to make payments on it?

A NO.

Q Has anyone asked you about the note since the time

that you signed it?

A No.

Q So between the time you signed it and this moment

nobody has said anything to you about this note?

A That is correct.

Q When you got the note, if you don't recall who gave

it to you, can you recall anything about a conversation you

might have had with anyone regarding whether or not repayment

was expected on the note? Did anybody for instance say you

are not going to be expected to pay it back?

A I don't remember anybody saying that. I don't reme

ber any conversation regarding that note.

Q So you weren't concerned that somebody handed you

a promissory note for you to sign that said I Will pay back

on demand $1,000 to Agency Holding Corporation?
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A That is correct.

(Discussion off the record.)

BY MR. MIMl:

.Q I want to go back on the record and refer again to

Exhibit No. 1 which is the note.

Is that your signature on the note? Did you sign the

note?

A Yes. I did.

Q Was it prepared for you when you received it?

A You mean was it filled in other than the signature?

Q Other than the signature, was it filled in?

A I don't remember.

Q Is that your handwriting other than the signature?

A No, it is not my handwriting.

Q Then it is possible that you might have signed a

blank piece of paper saying I will pay you back whatever amount

you fill in?

A It is possible since I don't remember. it certainly

is possible.

Q I am having a little bit of a hard time I guess

understanding how you might have a conversation with Mr. Craig

who would say I would like you to make a contribution to

. I I I I I



Texan's for Wright. You have indicated you had no reason why

he was asking you to make a contribution to that particular

campaign. Did you have the money in the account at the time to

cover that check? I think you indicated no. Is that correct?

A No, I did not.

Q He tells you then he will give you a bonus check

or a check to cover your check to the candidate, Some time

later somebody comes up to you and asks- you to sign a demand

promissory note indicating that you will pay back a $1,000

and correct me if I am wrong, but you can't remember who

gave you the note?

A That is correct

I'

ends
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22



1 Q You can't recall anything about the conversation

2 surrounding whoever gave you the note?

3A No, I can't.

4Q You had no conversations with anyone else in the

5 office about that note?

6A Not that I can recall.

7Q Either at the time or up until today?

8A That is correct.

9
Q No one has asked you to repay that note?

M10 A That is correct.

Q No other mention has been made of the note?
Ir ~12 A RgtC) igt

V13 Did you ever have the opportunity to discuss these

o) 14
transactions and making a contribution and the check from

agency to cover the contribution; did you ever have the

16 opportunity to discuss that with.Mr. Smith?

17
A No, I did not.

Q Did you ever have the opportunity to discuss anything

19
about the contribution or the reimbursement or the note with

20
Mr. Catrini?

41
A No.

Q Have you spoken with Mr. Catrini regarding political



I contributions since October 1980?

2 A Only since the FEC situation came up. Before that,

3 none.

4 Q When was that?

5 A A few weeks ago, I suppose, whenever we were notified

6 of the situation.

Q Can you recall that conversation?

8 A I think it was just regarding the fact that had he

9 received a letter from the FEC, yes; what do we do? That

10 type of thing. I mean, not anything technical or really

11 definitive, just seeing if we all had received copies of

2 this letter.oI
13 Q Did Mr. Catrini indicate that he had signed a

4f promissory note?

15 A I don't believe we even talked about that.

16 Ii Q Have you ever discussed with Mr. Catrini any of

17 the legal aspects of the retired reserves fund?

181 A Just in the course of doing business, if we had been

19 out on a solicitation together, conversationally.
20
20 Q This attorney who you mentioned in Hartford,

21 Connecticut, Mr. Scheckman, have you ever discussed with

22 M22iMr. Scheckman any of these transactions here, the making of



* 1 the contr1ibutions?

2A Never.

Q Have you discussed with anyone other than your

counsel present here today and counsel for Thorp, Reed&

5 Armstrong any of these transactions?

6 A No. I have not.

Q There is a question that I would like to ask and

8 you might be able to help me out with, explaining perhaps

how someone again could enter into a series of transactions

10 like this and know that they weren't making a contribution

11 really of their own money, I think you said, in the sense

o2 that that is why you didn't take your tax deduction and at the
13 same time be handed a promissory demand note for $1,000 and

oii 14:i~~~i

C) 1 not ask any questions about it.

i I mean, maybe I am missing something here and you

6tcan enlighten me.

A I don't think it is anything you are missing.

18
I think it is something I really didn't give much thought

19
to, right or wrong, I didn't spend that much time thinking

* 20
about it; at the time or obviously subsequent to that.

21
The reason I am not sure, but it was evidently not

22 1

ca s nigiat enog inmmed.ri an' aesinfcn



M4

1 enough to question.

2 Q Apparently, correct me if I am wrong, you d.idn't

3 really feel pushed to pay the note?

4 A Possibly not. That might have had some bearing.

I don't know.

6 Was there anything that anybody said or the way

anyone acted that would lead you to develop that conclusion?

8 A I don't think so.

w- 9Q Have you ever taken out any kind of loans before

10 with Agency?

# 11 A No. I have not.

12 Q Have you had any since?

13 A No.

o 14 Q Have you had any loans since the time you began

15 work with Agency from not only Agency but Kerry Craig

16 personally or any of the other corporations which he might have

17 relationships with?

18 A No.

19 MR. GOLDEN: Why don't I save and ask a series of

20 questions when you are finished.

21
2MR. MIMMS: That is good. Fine.

22



1 RY MR. MIMSB:

2 Q Mr. Bernstein, when some individual came to you and

3 handed you this note, was there perhaps any discussion that

4 this note is to make it so that you won't have to report this

5 $1,000 from Agency listed here as a bonus as income for that

6 year?

7 A I don't remember a discussion like that.

8 Was there any discussion whether the note was being

-9 executed as a formality because that is the way political

10 contributions are made or anything like that?

9 IA Not that I can recall; I don't remember any dis-
o12 cussion regarding that.

13 Q Who would be responsible for maintaining those notes

14 at Agency?

15 A I would think Mr. Pulak.
16 Did you have the note in your possession for any

17 period of time or did you sign it immediately when that person

18 brought it to you?

19 A I don't believe I had it in my possession for any

20 period of time. I think I signed it when it was presented.

21 Q But it was presented to you personally?

22 A Yes. I am sure it must have been. I don't remember



. wy other way I wo4 have got... ..i. it ce.taily s.

3 T You db&t recall wbo, you turned It in to?

4 A' N 30 I dmst,.

S ~Yo do I OR& t recall whetIheor you.~ee the blanks

6 in the uimto other than yOUXn sigaue

77 ~A I ko that is in t my writing. fte signaure is

a You dant recall whethr those notes, those blanks

1') Ce leted MIaM you gt the note?

A 1 dont recall whena it was filled in, right.

0 You indicated when you had your conversation with

1%r ~ Mr. Catrini, I believe you sai-d a few weeks ago when you both

o2 V0C eived notc 1 Fr the Cinission regarding this investiga-

tin.

Ux initiated that Phne call? ]Did he call you? Did

- youcall hm

A I dn tt ie because I think Mr.- Catrini and

I bad tailed previous to that about something completely

S rel ated to thin atter. 1 don t r er who called who

at that c inse qunt tie re arding the FEC letter.

Q We you received the notification from the



1 Commnission, did you discuss with anyone else at the Agency,

2 Kerry Craig, Diane Craig?

3A I brought it into Mr. Craig.

4 Q Can you summarize that conversation for me.?

5A I just asked him what this was about; this is very

6 general, but I asked him what it was about, was there any

7 problem and it was indicated that they were going to take care

8of it,, not to worry about it, that he would let us know what

9 the next step was, what was going to be happening, something

10 to that degree.

11 Q There was a series of questions which included

12 notification to you from the Commission?

A Correct.

o 14 QOne of the questions delt with the promissory note
151

iproviding the Commission with the copy of that note.
16Did you discuss that with Mr. Cagat thetie

17
iwhether whaet this business is about the note?

18
A Not at that time, but it was brought up later,

19
I think, in a subsequent discussion because I know he asked

210
Mr. Pulak, he needed copies of the notes. It was during

.2

Q What was discussed in that later conversation

wehn it was brought up again?



A Just to get cop.;6 of the n6tv get

+. 2 copies of the promissy nots. Bcaue I " I.didn't have

3 mine. And I don't know if any of the other people'had theirs.

Q He didn't say anything to you about the note at

5 the *time?

6 A Not directly.

7 Q Not directly?

8 A No.

9Q What do you mean by that?

10 A I mean-that I overheard him saying something to

* 11 Bob Pulak to find the copies or to get the copies of the notes

12 that had been signed.
o .

13 Q Did that raise any concern in your mind that

C 14 Mr. Craig was now looking for a note that you had signed to

15 pay back $1,000 to Agency?

16 A It raised some concern. 1he whole situation raised

17 some concern. The note was just another facet of it. There

18 was concern when we first got the letter. So that didn't

19 concern me any more than the whole situation.

20 Q Then he just assured you not to worry about it?

21 A He said they were going to take, you know, look

22 into it and see what had to be done.

F, .i+__;



.1Q Have you had any discussions. with. him sgince?'

2 A Briefly, just on what was transpiring as tngs

3 started coming together in terms of the depositions and

meetings and so on. It was in that light.

O Just in an outline?

6 A Just in that light, yes.

7 Q Have you discussed this with anyone else?

8 A Subsequent to getting --

9 Q Subsequebt to getting the notice other than

M10 Mr. Catrini and Mr. Craig, have you-discussed, for instance,

* 11 with Bob Pulak, the existence of the notes?

12 A I just asked if he had the notes, I mean in a0

13 conversation, and he said he had to get them, I don't remember

o 14 if he said he was going to take care of it, or he had to find

15 them or they were in a file, you know.

16 Q He didn't say anything else about the notes?

17 A Mr. Pulak?

18 Q Mr. Pulak.

19 A No.

20 Q When you got the letter from the Commission and we

21 asked you about the promissory note was the note in existence
2 i

at the time? Had you signed that note before you received



I notification from the Covnission?

2 A Yes. I would say so,

Q Do you recall when you signed that note?

4A I don't recall specifically.

5Q How about generally?

6A Again, it is ray signature and I am sure I signed

it sometime around the date that shows here. I couldn't say

8exactly when. I mean I didn't sign it three months ago or

9
two months ago or last week.

~1O Can you give me aseason of ayear asto when you

91 might have been presented with that note?
i12

12 A I could but I would just be assuming,

13 Q Assuming, based on what?

C114 14
A That that is when I probably signed it and I don't

15 want to say something that I really am not sure of.

16 But you know that it wasn't delivered to you on

17 the day in which you received this check from Agency Holding

18
nor on the day in which you made your contribution to Texans

19

20 for Wright -- is that correct?

21* A Could you repeat that?

Q When you received the check from Agency Holding,

22
ibearing the payment date of October 27, and you made your



Contribution for Texans for Wright on or about the nam~e time,

2 had you seen that note at th~at time?

3 A I don't believe so.

4 Q Then it came

SA Subsequent, I believe, that it was subsequent to

6 that.

7 Q No discussion with Mr. Craig came to you,, took

8 place when he asked you for the contribution and told you that

MWAW 9 you would be reimbursed, no discussion took place with respect

10 to signing a promissory note,, maybe we don't expect payment

11 from you, this is being done for some reason which in so

12 that you won't have to report this $1,000 as income?

13 A That is correct. No. There was no discussion that

o14 1 recall.

N)5
15 MR. MIIIMS: Counsel, do you have any questions?

co
16 MR. GOLDEN: I have a few questions,, but first

17 1 think, Mr. Mixoms, at some point back there was a series

18 of questions, one of which asked Mr. Bernstein, had he talked

19 with anybody about these political contributions?

20 1 don't recall whether your question was limited

21 to a time period. I think afterwards it came out, I guess,

22 that he had talked to Pulak regarding notes and what have you.
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Was there ,anybody ese sbsequnt to receiving the

notice from the FEC -- did you talk to anybody else outside

the Agency Holding Corporation besides us?

THE WITNESS: Yes.

BY MR. GOLDEN:

Q Who was that?

A My closest friend who is a criminal attorney in

Chicago.

Q What is his name?

A Samuels, Elliott Samuels.

Q Just so the record is clear, I couldn't remember

the timeframe in which you asied. I wanted the record

complete.

How much time did you spend, Mr. Bernstein, in your

initial conversation with Kerry Craig either at your desk or

in the hallway about giving money? How much time do you think

he lapsed between his approaching you and you responding?

A Two minutes.

Q How much time do you think he lapsed whenever it

was that you were approached regarding a promissory note

between the time you were approached and the time you

apparently executed that note?



2

3

4

5

6

-17

d.m

0

A Fairly similar, I am sure, a minute or two.

Q So would it be fair to say that regarding the

$1,000 political contribution to Texans for Wright that you

probably did not spend more than 40 mintues either on a

contribution itself or any type of promissory note related

to that contribution?

A That is correct.

0 In the greater scheme of things, given your job and

other interests, how significant was this contribution to you

at the time you made it?

A Very little.

Q How significant was it to you after you made it?

A Just a little.

Q How significant was it to you at any point up until

you received notice from the Federal Election Commission that

there might be a problem?

A As much significance as I forgot all about it.

O Was there any discussion at the time that Kerry

Craig approached you on either his part or your part as to

the legality of this contribution?

A Not that I remember.

Q Did you have any reason to believe that what he was

D

4,2



I asking you to do might not have been legal?

2 A I didn't know. There wasn't a doubt.

3 Q Do you assume that what he was asking you to do was

4 legal?

S A Yes. I assumed that.

6 Q Did you have any reservations whatsoever that it

7 might not be legal?

8 A No.

9 There was a series of questions as to when the note

10 which is dated October 27 actually was executed and I think

*11 you testified that you were not certain.

12 Is it possible just for the record -- is it possible

13 that the note was executed after the date shown on the note?

C) 14 11In other words, is it possible that you signed that piece of

15jpaper after you received, after you made the contribution, and

16 received the reimbursement for the contribution?

17 A Sure, definitely possible.

18Q But again in terms of executing that note you have

19testified it is your signature. How much time did you

* 2 devote to signing that piece of paper?

21
A 5 eons



4

1 who gave you the note?

2 A That is correct.

3 Q one other point just to clarify.

4 There have been no other loans that you received

5 from Agency Holding Corporation, either before or since this?

6 A That is correct.

7 Q You indicated that in preparing or perhaps in

8 providing information to your accountant for preparation of

9 your 1980 tax return that you did not take a deduction for

10 this $1,000 contribution; is that correct?

* 11A That is correct.

12 Q What was the reason you did not take a deduction

qW13 for the contribution?

O 14 A I hadn't thought about it during the whole year

M15 until my accountant through the normal course of circumstances

16 asked if I made my political contributions and it jogged my

17 memory.

18 1 just said no, because I really didn't. I didn't

19 feel I made a political contribution. That was it.

20 fl Q Did you discuss with your accountant this particular

21 $1,000 contribution?

22 1 A No.



4

Q You simply advised the accountant in response to

2 his question that you did not muake any contributions?

3A That is correct.

4 That is correct?

5A That is correct.

6 Q You have indicated that you did not really view

7 this as your money; is that correct?

8 A That's right.

9Q But you did not view making this contribution as

10 being improper or illegal; did you?

9 1 1A No.

o2 MR. GOLDEN: I think that ends our questioning.

V13 MR. MIMS: Do you wish to waive signature on this?

O14 MR. GOLDEN: We will waive signature.

15 (By stipulation of counsel, and
16 agreement of the witness, reading

and signature was waived.)
17

18

19

*4 2
21

22



.1 CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC
2 I, Raleigh E. Milton, the officer before whom the fore-

3 going deposition was taken,, do hereby certify that the witness

4 whose testimony appears in the foregoing deposition was duly

5 sworn by me; that the testimony of said witness was taken by

6 me in shorthand and thereafter reduced to typewriting under my

7 direction; that said deposition is a true record of the

N8 testimony given by said witness; that I am neither counsel

MOW 9 for, related to, nor employed by any of the parties to the

fB)10 action in which this,,deposition was taken, and further that

11 I am not a relative or employee of any attorney or counsel

0 12 employed by the parties thereto,, nor financially or otherwise

17 13 interested in the outcome of the action.

C) 141

15'

16 Notary Public in and for the,
District of Columbia

17

18 1My commission expires
October 15, 1986

19 f

22
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2 Thereupon,

OWEN MARLEY

a witness, was called for examination by counsel for the

Federal Election Commission and, after having been sworn by

6 the Notary, was examined and testified as follows:

EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE FEC

8 BY MR. THOMAS:

9
-- Q Could you state your name, please?
~10 A Owen Marley.

11 What is your present home address?

12o A 6631 Wakefield Drive, Alexandria, Virginia.

13 Q What is your telephone number there?

A 768-1508.

15
Q Are you married?

16
A No.

17
Q What is your educational background?

18
A Do you want a total, complete educational back-

19
ground or just the highest level of achievement?

20j
Q Yes.

21
A Which?

Q Which degrees do you hold?



.1A PhD, University of 'Massachusetts.

2Q What is that degree in?

A Philosophy, humanities.

4Q Have you obtained a law degree at any point?

5A No.

6 Q You are not a lawyer?

7A I'm not a lawyer.

8 Q What is your present place of employment?

9A I 'm a government employee.

10 Q Where?

11A U.S. House of Representatives.

12Q What is your present position or titles there?

13A Legislative analyst.

C 14 For what group?

A Democratic Steering and Policy Committee.

16Q How long have you been with that organization?

17
A Six years.

18
Q In that same position that whole time?

19
A No, no.

20Q What other positions?

21
IA Well, no, I have been basically in that same posi-

22
1tion.
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3
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6

7

8

9

10

12
0*

13

o 14

15

16

17

18

19

* 20

21

22

period?

Have you had any other job titles during tht time

A No, I wouldn't say that,

Q What are your general responsibilities?

A Legislative issues*

QWhat does that mean?

A You know, tracking legislation, that kind of stuff,

whatever particular thing that the committee was interested in,

whatever the range; that is from the budget kind of respon-

sibility to things that might deal with social issues, that

type of thing.

0Give me a little background, if you would, on what

kinds of research you perform and who is the benefit of that

research?

A The benefit has to be the Democratic Steering and

Policy Committee and those people that are on that membership,

the committee members of that committee. That is the bene-

ficiaries of such research. But it would be doing anything

like, for example, Reaganomics. We have been checking that,

and therefore going through the process of the timing, how it

affects legislation; for the Budget Committee, you will be

dealing with the kind of budgetary things that would come out



that would reflect-legislation.

2It is a broad spectrum of issues that wouzld be

generated from the commuittee responsibility.

4Q Who is your supervisor?

5 A Now, you mean the Staff Director, or are you talking

6 about--

7Q Let's go to the Staff Director first.

8A a. R. v4ee. A91 W11;)9,

9 Is he the person who gives you your specific assign-

10 ments?

* iiA Yes.

NrQ Aside from the Staff Director, who is in overall con-

13
trol of the Democratic ASe~x -and Policy Committee?

O 14
A Do you mean who is Chairman of the committee?

15
Q The Chairman.

16A The Speaker of the House.

17
Q Are you responsible for any particular subject areas

18 h
of legislative research?

19 4

A It varies at times. As I said, whatever the issues

.10i

are at the time. It could range anywhere from if the issue

21
Hwas abortion, ranging from that as a social issue$. Now we

are working a little bit on the balanced budget amendment,

', oo. .. ..



9 1 those kinds of things; those kinds of things# we would zero in

2 on depending on what was the spirit of the legislation at the

time.

4Q So it goes into virtually any area of legislation

3 that might be pending?

6 A If you want me to generalize, mr. Thomas, on the

7 nature of that committee, it is basically a brain trust corn-

8 mittee for the leadership* which is a resource arm. Therefore,
-0

9 the issues are not as specific as it would be if you worked

10for the Judiciary Committee, although we might be tracking

certain things in the Judiciary Committee, all right?

12.
o0 Does any of your legislative research work ever

13involve research work for political candidates?

C14
A You will have to rephrase that question.

0 Does any of your research work ever involve doing

16 legislative research so that you can give information to par-

17
ticular candidates to help them with their campaign?

18 A No. The answer would have to be no, with the excep-
19

tion that when you deal -- there are members of Congress on

20 that committee. Therefore, whatever information -- if you,
21

for instance, tell them what the budget deficits you think
22

would be projected for 1985, they would use that information
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out a a television program. In that nature, yes, but not

specifically.

Q I guess, then, the question is are you saying the

Democratic Steering and Policy Committee doesn't serve as

an arm of the political operation of the Democratic Party?

A It is not a political arm of the -- yes, I would have

to say it is not, as opposed to the DNC, which is a political

arm of the Democratic Party. No, it is not that.

Q Is there, for example, any relationship between the

Democratic Steering and Policy Committee and the Democratic

Congressional Campaign Committee?

A No, not to my knowledge, no.

Q You don't receive any requests for research work from

any of the officers or officials of the Democratic Congres-

sional Campaign Committee?

A No.

Q All of your assignments come through your supervisor?

A Yes, in the normal function of the staff director

and whatever responsibilities he might define legislatively.

It is basically a legislative committee.

Q Okay. In the last three years, have you held any

other concurrent positions of employment?



2

3

4

5

6

7

8

9

10

12

13

o 14

M 15

A

Is that

Q

A

Q

politica

A

Q

candidat

Are you speaking have I moonlighted or something?

what the thrust of yourquestion is?

Have you had any other jobs at the same -t$.e?

No. No, I have not.

Have you, during that last three years, done any

l campaign work?

Political -- no.

Have you ever served as a volunteer to any political

:es?

A Yes.

Q What sorts of activities are you talking about?

A I think that in a campaign, I would stuff envelopes,

that kind of volunteer work, put stamps on envelopes, that

kind of thing.

Q Are there any Federal candidates that you have worked

for in the last three years in that capacity?

A The Speaker.

Q Anyone else?
(c7"A) 4'

A No. hhm--

Q Have you ever done any sort of political consulting

work for any candidates?

A No.

-- A ,( F' LJcUS , ,,-



2 ust

3soli

4

yes.

Q

of

cit

A

Did you do any fund raising work'in the sense not

stuffing envelopes, say, but of actually trying to

contributions?

I have assisted people in collecting political funds

Q Are you speaking now of just in connection witn the

Speaker and his campaigns?

A No. There are other people that I would have done

that for.

Q Who have you assisted? What Federal candidates in

the last three years have you assisted with fund raising?

A There were a number of candidates that were in the

1980 election I assisted. You would have to give me a -- I

would have to write them down. Are you trying to jog my memory

of the ones?

Q Let me get some better sense. Are you just talking

C,

I

7

about occasional phone calls where you would advise on how to

do fund rasing, or are you talking about where you have gone

out yourself and made phone calls or tried to ask people to

make contributions?

A You will have to rephrase that.

Q What sorts of things have you done?



, 1* In what time frame are we talking?

Last three years on behalf of Federal candidates?

I assisted my nephew in the collection of certain

funds.

Q

A

Q

A

A

Q

else

A

Q

A

n

in mind?

Your nephew?

Charles T. Smith.

Any other candidates other than

He wasn't a candidate. I am trying to ---

He was involved with certain candidates perhaps?

Yes, he was involved.

Other than that instance, have you assisted anyone

No, no one else.

--- in raising funds?

No one else.

When you made that reference, that was what you had

A That is what I had in mind, that's exactly right, and

the only time.

Q I want to take you back to the time frame of Septem-

ber through November of 1980. Do you recall whether you were

doing any legislative research involving pending or potential

0
C,

v)
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pending tax legislation that involved treatment oftgroup

2.'insurance policies?

A The answer to that question would be no. The respon-

sibility of the Ways and Means Conuittee was somebody else's

at that time, on that -- on the staff. It was not my staff

6 responsibility.

Q But were you aware of any research that was going
8
8 on in that area?

9
-N A By whom?

10 1 Q By someone on the Democratic Steering and Policy

11iCommittee?

12
o A Not totally, no, no, just general kind of research,3i

Mr. Thomas; I would be aware but not specifically, no.
14

Q The subpoena that we issued asked that you produce
15

c certain documents or materials if you had them in your pos-

16
session or control. Do you have any such documents with you?

17
A I have no documents with me today.

18
Q Have you made a search for such documents?

19
A I have made a reasonable search to try to find some,

20
ilyes.

21
Q Did you find any such documents?

22 NaANO, I did not. The subpoena refers to, for instance,



I the telephone logs. I didn't keep any. I don't have any

2 telephone logs, for instance.

3Q Could you describe for me what files and what areas

4 you researched to determine if you had such documents?

5 A I looked in the desk dmmers that I have at home,

6 the long desk drawers and some of the folders that I have kept,

7 on other kinds of things, and a couple of boxes that I had that

8 1 thought there might be some documents that I might have stuffed

son" 9 away in the process.
IV)10 1 did not keep any lengthy documents of that nature.

11 Q Any short documents?

12 A Well, short documents, well, of course, I would

13 write on a pad of paper a telephone number or something like

14 that,, but I do not have it. I did not keep it. I do not keep

15
a systematic record, no. So therefore when I went searching,

16 there was very little if nothing to find because I didn't have

17

iit. I didn't keep it to begin with.

18 Q Have you discussed the fact that you were coming here

19
today with anyone other than Mr. Devoy?

20~
*A Yes.

21 Q Who have you discussed it with?

A Oh, you mean coming to this specific hearing? My



14

nephew,, Charlie Smith would be aware of that.. that I would be

2.-here today.

Q When did you talk to him?

A I have ongoing conversations with him, because he

is a member of the family. In fact, his father is dying of

6 cancer right now, so the ongoing conversations I havw with. b

Aalb Ass Gavor.. (ot 1"U,
Charlie, I talked to his father last night4 Timothy. I have

8 been talking all week with Charlie on many other things. One

-9 of the things he said is, "Well, are you going today?" And I

10 said, "I am going to *e a deposition with the FEC." His

W I father is dying; it is a very, very serious situation at home,
12

o and in the last weeks, we have been constantly talking.

S13Q In your conversations with him where you made

O3 14
reference to the fact that you were coming here today, was

M 15
cthere any discussions at all about these particular events

16 back in 1980 concerning political contributions?

17
A He made me aware that he might be coming also at some

18
19 ipoint, I think, next week some time or the week after. He

19 did make reference to that.
20~

Q Did he make any reference at all to actually his

recommendation of what happened back then?
22

A I asked him for -- because I knew I was coming, and



I was trying to recall some of the type of meetings wehad

2 and could he come up with the specific dates of when he was

in town and so forth and when we might have met. He was

kind of vague on it, as I was, and I did ask, because I just

wanted to be able to supply that information to you, the exact

6 time that we had met with Charlie when it came time -- when

we were dealing with the collection of funds for political

S8 candidates.

9 I tried to remember the time that we had met. I

ri 1•0 did discuss that with him, yes.

Q Anyone else that you had any discussions with about

12o your coming here today?

13 A No, no.

1 iOh. No. I would say when I had talked to Roger

07 15
Golden, who was then counsel, I had mentioned that. I think

16 he said sometime there would be a deposition, but not specifi-

17
cally for today, no, I did not discuss that with him.

18
Q You referred to Charles Smith, your nephew?

19
A Yes.

0 Q In or about September of 1980, did you have any

conversations with him about the responsibility of making

political contributions to any Federal candidates?



A Yes

Q Could you tell me how that came about?

A That is a very difficult -- do you want me to recol-

lect the entire a-iwren. tal circumstances under which this

occurred? That is a tough thing to do.

6Q To the best of your recollection tell me.

A What time period are we talking about?

8 Q That might be the first question. When is your

9 first recollection of having a discussion about political

1 0 contributions with him?

W A You have to i understand that Charlie is

o my nephew. He is a family member. We huwe . 3 a

13 i political family. We have talked a long time about various

14 things and political and political contributions

15
would be one of them. He certainly would have discused it

16 ~with his father. It is kitchen table talk. It has been done

17
for years, so you ask me when the inception was when I

18 talked to Charlie about political collection for anyone; it

19
2 would have been years ago.

20 It has to be, because there is no other way. In fact,

21
my dad was involved and everyone in the family. It was

22
just a political family. So he would know about that. He

',' -I TC) 5-L4 Te, t~jr-je C t;~ evuT1- *o%
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would know about that when he was eight years old, charlie

would .ki~ow about that and what it meant, about working

volunteers. I mentioned to him when I had been working before.

We have been stuffing envelopes and working as volunteers for

years.

Charlie would be totally aware of that, and our

conversations would be long-time, long-term, ongoing. When

it began, I can't tell you.

Q I am interested in the conversation that may have

involved contributions being made by either Charlie Smith

or any other employees of Agency Holding Corporationt of Chicag

or any of its related firms?

A In that instance, there were, as I said, if the

preamble is that Charlie and I had talked about, and you must

try to understand that, political contributions and so on and so

forth has been going on for many, many years.

In that evolvement and the evolution of that process,

Charlie is working, as you know, for the Crown Life

Insurance Company. They were in town, and I don't recall the

exact date. I can't pull it out of my head; late September,

early October 1980. They were in for a convention or general

agency conference or something like that. Charlie called me,

D



I as he would, my nephew, when he was in top and he. 1aid

2 "Why don't you join us for dinner" -- I mean "for lunch"

3 rather "at the Hyatt Regency?"

4 I said, "No, I can't make it. I will see you

later in the evening perhaps."

6 He was in for a couple of days. I don't know the

exact time he was in for. He invited me to come down to the

8 Hyatt Regency on Capitol Hill, which I did. Again, the con-
N9

9- versation, which comes out of family talking, "How are things

- 10
-- on the Hill; how are things going?" and so forth and the poit-

11 ical process and so on, and in the course of that time period,12

Co 1 we mentioned that the Democrats are in difficulty 
and so forth,

13 and he says, "Well, maybe I can help by making some contri-

o 14 bution to some Democratic candidates." That was brought up

at that time at the Hyatt Regency.

016
16Q Are you saying he brought up the possibility?

17
A We brought it up. It was a mutual kind of thing,

18
Mr. Thomas. It was just kind of talking back and forth.

19
Q That is important. I want to get some sense of

20
your best recollection of how the subject came up of him or

21
people that he worked with making contributions?

22 AA It would be very difficult for me to pinpoint who
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Q How about a little bit of background? owat is your
S#2

2 basis for kowinS what bad times the Dcrats wre n? Do

you have constant cotact with people who are w-r of the sta-

tun of various political campaigns of Democratic .ers?

5 it would be highly unusual for as not to be aware of

what was happening to the Defocratic Party in 1900.

Q Are you talking about you had just general knowledge,

8 or are you talking about you had fairly specific knowledge of

- specific campaigns that may have been held?

A10 I would have general knowledge of what the polls

. ~11 ~.
and other things and the common bantering and chatter,

12 gossip or whatever it would be that you would find out in the

1 !difficulty in the Democratic Party, and in the collection of

o3 14
that kind of information, I would have knowledge of specific

P 15

Co ipeople who were in difficulty, yes, more than others. There

16
are certain, as you know, in any Congressional campaign, 435

17
seats. There are X number of seats that p. Lb are diffi-

18
cult to ever win, whether Democrat or Republicans. Others

19
are in difficulty, they are marginal districts. I would be

O 0
aware of those, yes.

Q The subject came up of his possibly making contri-

butions. What else was said?

ii



A What do you mean by what else was said?

2 Q Was that the end, he said, 1 might make some ft-

3 butions" and that was the end of the conversation?

4 A In the process of the conversation, it was mentioned

that yes, there were some candidates that might need some help

6 and so forth and maybe we could investigate the possibility of

helping them; yes, that was mentioned.

8 Q Was any specific idea put forth as to how that might
~9

_, come about?

1" 10 A No, not at that time.

11Q Is that the entire sum and substance of the first

12 time that this subject came up?

13 A Are we talking about any conversation with Charlie

14 Smith, is that what we are talking about?

15 Q Yes.

16 A Say it again.

17Q Is that the sum and substance of that conversation

18 that you had with him that evening at the Hyatt Regency about

19 the possibility of making contributions?

* 20 A With Charlie?

21 Q Yes.

22 A Explain what you are talking about.



1 Q Was someone else there?

A Yes. See, if that is what your question is, porhaps

then---

Q Who else was there?

A If I can set, somewhat, the atmosphere, I went

6 over to the Hyatt Regency, and in the Hyatt Regency, there

was X number of people in the cocktail lounge, which is acf-I

8 -To* V MIf be
8 moment in time of sociability. That &ewhat- was **wre

9 There were X number of general agents whom I was not totally

10 aware of. In fact, I knew Charlie and Kerry, the best of that

group that were there. In the process of being there, we
12

1 chatted and so forth, and we talked about how things were

V13 going, as I have already suggested, and Kerry and Charlie and

14
I were isolated a little bit.

15
We went off and talked, and it came up in the conver-

16 sation that maybe we could possibly talk about helping some

17
Democratic candidates, sum and substance.

18
Q Kerry Craig was in on this conversation that you

19
were describing earlier?

201
A No, he was not in the early part of it. He was in

21
it later on and, Craig is a friend of Charlie. He stays at

22
his house when he stays up in Massachusetts. They are friends,

4 c C (1 15r coeb,



I -and I guess they have a reasonably long relationship -- I

2 cannot tell you how long they have known eah other -- and they

3 work with each other. He just happened to be part of that

conversation.

Q So you had an initial conversation with Charlie

6 where the subject just initially came up?

A You are trying to be so precise in the exact moments

8 in time in which I was aware of that thing. What I am trying

to explain is there was an ambiance in the entire situation,

10 and we talked as we would normally have talked in previous

occasions.

12 1 understand.

13 A Out of that came, we were talking, I think, at that

14 time that Kerry wanted to get involved and we said, "Okay,

15 let's just the three of us talk." There was no other need to

16 call in the 40 other general agents and chat.

17Q I understand. I understand the circumstances, but

18
to the extent that you can, it is helpful if you can describe

19
to me who was in the conversation at what point.

20 A I am trying to. That is why I mentioned that as

21
I am thinking out loud, here, I knew that Kerry was there,

22
so I would mention that to you.



I-Q Was anyone else that you are aware of present for

2 that conversation that you have described?

A At the Hyatt Regency?

Q At the Hyatt Regency.

A No. And very briefly, there was a short period of

6 time because we were saying, "Come on, let's go to dinner."

Q Had you met Kerry Craig before that time?

8 A I have known Kerry -- I have known him namewise

-9 for a long time through Charlie and so forth associated with

the family. And Kerry would come to the house and my sister

11 would say, *Kerry is at the house this weekend." I would
12- not necessarily see him, but I would meet Kerry at my sister's

13 house when Charlie would have him as a house guest, yes.

C 14
Q Do you recall in that initial conversation at the

15
Hyatt that evening if there was any discussion of a possibility

16 of setting up a Political Action Committee for Crown Life or
17

for Agency Holding Corporation?
18

A To the best of my knowledge, there was no strategies
19

or methods talked about at that point.
20~

0 When was the next time you had any discussion with
21

2 either Charlie or anyone else a the possibility of
h11 him or fellow employees making contributions?



1iA See, I go back to the question you just askd a

2 little bit, about the strategy and method. In that conver-

sation, there would have been mentioned that we would mwe --

perhaps we could make individual contributions, yes, that was

mentioned, if you mean that. Sure, that is the way to do it;

6 maybe we could make some individual contributions, but that

is all.

8 Q Was there a discussion about the distinction of

9 perhaps having individuals make direct contributions to can-

1 0 didates as opposed to setting up a Political Action Committee

for the company and the pros and cons of that, those various,

12 alternatives in this first meeting?

13 A I do not recall that it came up in the first meeting,

oD 14 no. The individual -- yes, that is just the way you make
15

Mjust individual contributions. If my nephew wanted to make an

16 individual contribution, he can make an individual contri-

17 bution, there is nothing wrong with that, and that, I think,

18
was discussed.

19
I do not believe so; I cannot recall. I will try

20h0s before we get out of here, but I can't.
21 Q When was the next time that the subject came up?

22 A That same evening, we went over to Nathan's for din-

ner, and that same, basically, that same group. It was 25;



.. 1 we had 25, 40 people, there had to be, and it was getting later

2 and so forth. As we were sitttnq around= dfiead so forth and

so on, we chatted again about the fact tat maybe soe assis-

tance and individual contributions could be made.

S Q Again, who is "we" that you refer to?

6 A Charlie, Kerry was there.

7 ~ Anyone ele IO)*
8O A Oh, there were t--- et "-

-- Do you mean privy to that conversation?

10 Q In on that conversation?

A When we were at Nathan's, Hr. Thomas, there was

12o a table, and there might have been 25 or 20 people. I don't

13 know if you have ever been in Nathan's, but they had blocked

off certain tables, so there was a very open atmosphere.

cc There was ae "maybe it would be a good idea," and we con-

16 tinued the thought that we had earlier in the evening, that

17
perhaps individual contributions could be made,, and it was

18
very brief, very short, nothing in detail discussed, to my

19
knowledge.

20 Was there any discussion at all of, again, possible

21
alternatives, having individuals make contributions as opposed

22
to setting up a Political Action Committee?

4 EI-
7L~F A e



I A It might have been mentioned at the time, and

don't know if that-was thre at that ti that perhaps the

methodology might be a PAC. I don't know if C said to them

there, "You can set up a PAC and that is one way of doing it."

Q When did you say that? Was it at either of those

6 two meetings?

A I'm not sure of that. In fact, my guess is that

8 probably it was -- I'm not certain if maybe it was there or

9 later on, at another time. You have got to keep in mind,

10 I have many conversations with my nephew, so I might have

1 I mentioned that at another time. To pinpoint whether I said it

S 12 that evening, I'm not sure. It's possible.

13 Q I want to give you some names of individuals and

14 see if you can recall if those individuals were at Nathan's

15 when you had the followup conversation.

16 A Wait a minute. We are separating Hyatt , and

we are now at Nathan' s.

18 Q Yes. To my understanding you said there were only

19 three of you that were at all privy to conversations regarding

20 contributions by Agency employees?

21 A Yes. Just so you understand it, many of those

22 people at the cocktail lounge at the Hyatt Regency were 
also

at Nathan's.



Q At Nathan's you indicated you were at a long, group

2 table?

3 A Bigger than this space here.

4 Q Do you know if there was anyone else that was

5 actually listening in on that conversation about political

6 contribfitions?

7 A One person particularly., Clark Lloyd. He is on

IN SU "A.~*- (*-i) *
8 that apee. He was at the dinner table, okay?

9 Q And are you saying that to your knowledge, he was also

10 in on that conversation?

' 11 A No, he was not in on the conversation, in fact, as

12 much other than the fact that he somehow became aware of the

13 conversation that was made earlier in the evening at the

14 Hyatt Regency, and you have to understand this. Later in

15 the evening, in fact, I can remember, there was a Chicago

16 football game on, and we were kind of wagering on Chicago

17 and somebody else. I do remember that, because they were

8 standing around the bar and so forth, and it was 10, 11, 12

19 o'clock in the evening, somewhere around that period of time.

20 I'm not even sure about that. The party had a glow

21 on. There were lots of people there. They were in the fun

22N situation. It was play time, and everybody was up and moving

CZCL_^'42AfY 7raeFE



I aroknd and so forth. You also have to kgep in mind, I tbikv,,

2 that these people are general agents, and they ame retv l

affluent, these people, and in the city. they hav done ter

tasks for the day, and they were having a good time. Clark

said, "Gee, I hear you are going to maybe get involved in

6 some political contributions. That's good."

7 That was about the extent of it. I think he might
ELIOkFulwyaA-ft C"&t rTi

8 have said in the process,"Gee4; if I can help you&aJi-

l- SOV, I will be delighted, and that was about the

10 extent of that conversation, but Clark was ther.

Q How about Diane Pariano? Do you recall her being

12 involved in any of those kinds of conversations?

13 noA No, and just for your sake, Diane, I met Diae back

1 -- now we will go back, at the Hyatt Regency at the cocktail

15 party. I met Diane very briefly, was introduced to here and

16 that is the only time I have ever seen Diane Pariano, and to my

17 knowledge, talked to her, but-she was at the Hyatt. She
18

wasn't -- in fact, she could have been at Nathan's, I don't

19
recall, but certainly I was introduced to her. In the process

20
of the round of introductions, she is one of the persons

21
I was introduced to, yes. I can remmber that and single it

24i out, because there were very few women there, a _ _---

.t~~~ fi3- Tb'Fy EC
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'occasion that you had to discuss this matter with a e?

2 A Af ter 1athian' and the Hyatt -Regency, I met i

3 was not c in whether this would be fulfilled. I did not

4 mwhether or not, because we had, my nephew and I had tale

before and things had never developed or anything like that.

6 I am talking about other political kinds of things# so I

Listened to what they had said and made no concrete responses,

40 8 and thought, well, maybe nothing would ever happen from this.

9 That was the end of that. There was the moment, it was the

10 ambiance of the time and the exchange, and I said, 'Okay,

S they want to give political contributions. Maybe they will

12 iand maybe they won 't,a and that is the way I left them,

13 after that, from Nathan's and so forth.

o1 Q When was the next time that the subject came up?

15 A It had to occur maybe three or four or five -- maybe

a week later, and I can't say -- on the telephone.

17 Q Who called who?

A I don't recall whether I called Charlie or Charlie

19
called me. He would call me for other reasons, and I don't

20
know who made the first phone call. I don't know.

21
Q What was said in that phone conversation? *

A I think he said, "Uncle 0;" I think h would be able

to give some political contributions. That is basically



what he said. I said, "Fine, let's do something to heip "

2 Q Did he ask for any suggestion as to how to go

3 about it in that conversation?

4 A At that time, the suggestion would be that there would

5 be individual contributions made by individual people, yes,

6 that was discussed; that they would -- they somehow, friends

7 of Charlie would be able to, other than himself, other friends,

8 would be able to make political contributions.

9 Q This is him telling you that this would be possible,

10 or is this you asking him to see that this be done?

* 1I A That is a very difficlt thing to determine, we get

12 involved -- because A4tIs ..sc n 4p4 @ntseame V" f 4 1h fam4J

13 and such an intimate member of the family, whether I said

14 "Charlie this," or he said "Owen that," "Uncle 0. that," I

15 don't know at that particular point. That is difficult. I

16 hope you can appreciate that.

17 Q You are not denying at any point that it would be good

18 if he could arrange political contributions then?

19 A Rephrase that, please.

2 0 Q You are not denying that it would be nice if he

21 11could arrange political contributions?

22 A I would not deny that implicit in our conversations

r7- C ~e~ 7m0



'I e that the opportunity that there might be paitiocalfunds

2 given, that I would be helpful and agree to.it, 8ue. That

3 was all independent tadaway from me. They could give ithat-

4i ever they wanted to give.

Q Was that the total substance of that.conversation

6 with regard to politica* contributions?

A No. There, I guess, there is a series of conver-

8 sations that occurred.

Q Of that conversation, I said?

1) 10 A That is hard to recollect, the conversation.

Q Because there were several? Is that why it is hard

12
o to recollect?

13 A Yes, plus also because he is a family member and we

o 14
were talking about it before this whole thing began.

15
Q Plus you talked about other things, I take it, unre-

16 1lated to contributions?

A Oh, absolutely; family matters, of course, how he

18
is doing; how is his career doing; how are you #oing, the inti-

191
mate conversation that would occur between an uncle and a

202
*1 nephew and particularly one of my sister's dear children,

21
that would occur, and it would be ongoing for a long time. So

22
I can't get into where the ignition is. It is a long period.C__pPjFj74 V4CO



SQ What is your recollection of the next discussions or

2 discussion that you had about this matter?

A There were a couple of phone calls in there, and

Charlie said -- we exchanged. I don't know who said it, but

we exchanged that possibly some other people within the organi-

6 zation would make individual contributions. I said, " Fine."

Pretty much, that is what happened -- including himself.

i-8 Q Did there at any point come a time where you talked

O9 about the mechanics of possibly making contributions?

10 A As far as the mechanics is concerned, that they

11 would then, the individuals would then make their contribu-

12
o tions to specific candidates.

13 Q Did you come up with a list of suggested candidates

o 14
I to have ---

15 I
A I assisted my nephew in putting together a list,

16
yes.

17
Q How did you do that?

A Again, if we flash back, my awareness of the political

19 scene would make me cognizant, very cognizant of the people,

200 the Democrats, who were in difficulty, and Charlie, being a good

Democrat, would respond to Democratic candidates, as I would.

22 ;
Our allegiance is people .:6. .find. There is another

iL 14!' PCNej- A- 37-246C-



1 Party in this world, but we were always brought up in that kind

2 .of tradition.

Therefore,, he would look to me for Democratic can-

4 didates. He would assume, unless it was some unusual friend

5 of his, or candidate that he might want to give to otherwise.

6 Q What did you do? Did you just tell him over the

7 phone a list of people?

8 A Over -- and again, in this serial conversation that

IWAI~btook place, over a period of time, which, again, is a very

10 short period of time, we discussed the possible people to whom

11 money would be given, yes.

o 12 Q Did you write up a list that you gave to him?

13 A As I recall, now, as I remember it, that conversa-

o14 tions took place, and in the process of the conversations,

15 that the list that I gave him, we exchanged names over the

16 telephone. I would write down some, say, "Charlie, take down

17 these names. These are the ones that I think would be good to

18 give to," yres, and then I would have a pad of paper and he

19
would jot down names -- I think on the other end was jotting

20
down names.

21
QThere wasn't a process whereby you wrote out a writ-

22 i
Iten list and said, "These would be good to contribute to" and



0

0

you mailed it to him? .44f J61s

A No, that is why when I was looking for *khe4 IAd& f-t

not have h. correspondencejoent to him.

Q What was the next discussion you recall having had

about this, if any?

A Again, if you -- are we talking now about the same

serial conversations? As we went along there were a number of

conversations, and as we went along, Charlie and I became more

aware that there may be some other individuals that would give,

in other words, the list could become, by nature, larger, all

right, it could be of greater number, not larger, but a greater

number of people, and therefore, in those conversations, the

list grew. There was no, "Here is the list, here are X number

of candidates; give to these people." As I thought about it,

and as there was a confluence of thoughts ---

Q Was he telling you that he was aware of additional

individuals who would be able to make contributions?

A He said, "Uncle Owen, Wmt perhaps some other people

could help us out," yes as individual ...trx1&.

Q With regard to the candidates' names that you gave

him as possible recipients of contributions, had you gotten

any specific request from any candidate or campaign official?

1- ~-rt 1e F~C~e
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A NO.

Q No candidate asked that you try to get contributions

for them?

A No.

Q Was there a discussion with your nephew about where

the individuals who would be making the contributions would get

the money to make contributions?

A My understanding with Charlie is that that I thought,

and I think we had an understanding, that the people that

were going to give were affluent and well-salaried e ough that

they could give to each one out of their account.

Q Was there any discussion about the possibility of

people getting bonus payments to enable them to make contri-

butions?

A As the conversations progressed, there was discussion

about income, and as I was somewhat to believe, and under the

understanding, knowing a little bit about Crown Life, they had

a tendency to bonus people for various occasions. After all,

it is a sales agency. They are into selling insurance, and

there would be incentive bonuses; there could be cash bonuses

to trips to golf clubs, and Charlie was a recipient of that.

Charlie, he himself, that was part of the motivation kind
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I of apparatus in the insurance company and in the sales business#

2 and he, himself, would get bonuses.

3 He didn't share with me exactly what they were, but

4 my sister told me that he had received bonuses at various times

s and was doing very, very well. We did discuss that maybe

6 bonuses, if bonuses were to be given, it would be'income, and

7 that income could be given; yes, we discussed that.

8 Q Was it the clear understanding of both you and

9 Charlie Smith that in connection with these political contribu-

10 tions that might be made, these people would be given bonuses

ii to enable them to make the contributions?

12 A It is my understanding -- see, all along it was my

13 understanding that they were going to give from individual

14 income. We talked about bonuses, bonuses as becoming indi-

15 vidial income, and then the people can do what they want with

16 it, absolutely can do what they want with it. Therefore, if

17 a person's salary is increased, then they could do whatever

18 they want with that money.

19 No, I do not recall there was a time in which the

20 bonus money, as you refer to it, would then be specifically

21 given.

22 Q In any of these conversations that you had with

I
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4,ilt 1 Charlie, was there a discussion about the alternative of per-

2 haps setting up a PAC?

A In the framework, if we go back to the beginning,

to late September, early October, there was always some -- in

discussions goipg on, and so forth but not atthe i

that the best way to give money and the proper and correct way
7!

was through PACs. Therefore, PACs were discussed as a method,

but it was too late, and therefore after and when the contin-

9
uation of involvement as Charlie would want to, in the political

process, because he had already done it many years--bfoe,

and it surely would be a continuation that perhaps, that after

12 we do this individual contribution, they do their individual

contributions, that a PAC would be set up.

14
We were very keen to be sure that things would be

15
followed, the FEC regulations would be properly agreed to,

16
through a PAC. They were keen on a PAC. That is what they

17
wanted to do anyway. They wanted to get more involved which

I indicates a continuity of involvement by setting up a PAC.
19

That was discussed early on, I can't pinpoint exactly when.
20 Q Did Charlie Smith have any background knowledge as

21

to the election law requirements?

A I would think not.
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Q Do you know if he had made any political contributions

2 .before, himself?

A I do not know.

Q Had you made any political contributions before,

say, October of 1980?

A v1i" _ w-gasc &..t_ Because of the family

commitment, yes, I have made modest contributions to political

8 candidates.

9
9Q At that time were you familiar with any of the
I10 Federal election law provisions and requirements?

A No.

12
o Q When you had your conversations with Charlie Smith,

13 was there any discussion about the legality of employees get-
0141[ I ting bonus payments and then using the moneys to make contri-

15
butions?

6 A Therefie. never any discussiorn* -r-)w. *ht. in

the process, that W I-&V I was saying to Charlie and he

18
was saying to me would be considered to be done illegally, but 0

19
honestly, fairly, and directly, at individual contributions,

20 A (ou*
as I understand it, " a proper way to give to political can-

F didates.
Q Was there discussion, though, about whether it was

- ~ ~ ' F' 7~ s-e4r(e C-AlT v ski. A-



I legal to give employees bonuses and then have them use those

2 bonus payments to make contributions?

3 A I don't think we sat down and discussed the legality

4 of bonus payments, because we both understood that it would

be given as individual income, and we would not think it would

6 be an illegal thing to be doing. It would be considered to

7 be proper, that it was an okay thing to do.

8 Q Up to that point, had you ever had any occasion to
0'

9 advise anyone else about the possibility of having employees

10 make contributions using bonus money?

11A Please say that again? I am sorry.

12 Q Had you had any occasion to advise anyone else about

13 the possibility of having employees use bonus money to make

14 contributions?

15 A When are we talking about? Are you talking about

16 years ago?

17 Q Let's go back to that time period. Up to that time

18 period, had you ever advised anyone else or discussed with any-
19

fone else that subject?
20

A I don't quite understand this question, so you are

going to have to -- so I can understand it.

22Q You described some conversations you had?



S
2

3

4

5

6

7

8

9

10

12

* 13

14

1 15

16

17

18

19

20

21

22.

0

i

A With Charlie# yes, we had 4-1am..

Q The possibilty of his employees and his friends

making contributions and of getting bonus payments?

A Okay.

Q All right. Did you ever have any conversations about

the same kind of activities with regard to any other companies

or employees?

A Other companies? Do you mean away from Agency

Holding?

QOutside of this context?

A Of, in other words, you are taking me away from the

Crown Life?

Q Yes.

A 14o. That is what I thought you might be asking, but

I wanted to be sure.

a Who brought up the idea of additional income

being given to these employees, bonus payments?

A I do not recall who initiated that conversation, but

in the process of the discussions, in the process of thinking

it out, there was kind of a mutual exchange, and there was --

so I don't know exactly when it started.

Q Did somebody say, "I don't know where these people

are going to get enough money to contribute. How can that be



* done?"

2 A I don't recall anybody saying that. Because in

my feeling, going back, if you can understand the atmosphere

of the Hyatt Regency and Nathan's and so forth, it was my

understanding that these people, there was no way that they

6 couldn't give X number of dollars.

Q Was there a discussion about specific names of indi-

8 viduals who were going to be making contributions?

9
MA Do you mean, like, say, from late September to Novem-

ber; is that what you are talking about, Mr. Thomas?

*Q Yes.

S1 A In the ongoing conversations about the establishment

13Nr 1 of a list, how the money was -- who was going to send the checks

C 14
and so forth, there were names mentioned of people that would

15
send checks to the various campaigns.

16
Q Who mentioned that?

17 I
A Charlie, between Charlie and me.

18 l Q Did he bring up the names?

19 1
1 A Well, the names, obviously, would be coming from the

20 people that we knew and were friendly with. Yes, he brought

22 up the names.

Q Did he tell you what positions these people held
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0

with Agency Holding or Crown Life?

A I would be aware of a couple of people, because I know

them, but other than that, no, he never mentioned them..

Q And you don't recall any discussion about whether

some of these people would be in a position that they really

might not be able to have enough money to make political con-

tributions?

A I would not know their salary. I4 we---' nott1~

oThat is not the question. Was there a discussion

about it might be difficult for some of them to make political

contributions?

A I don't recall anybody saying it might be difficult

for them to make contributions.

Q Did you talk about how much particular individuals

might be contributing?

A Yes.

o What was that discussion about?

A As you would know, when you are counting X number

-- the dollars that were going to be contributed, then there

was specific checks that had to be sent and the individuals

sent it; yes, we discussed that.

II

It
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0r

0 So you were avare of how much these individuals were

going to be able to contribute?

A As the thing went on,, that I became more aware,,

yes, but I was not aware at the outset. I mean, Charlie

would say, "I will be able to give a couple of thousand dol-

lars tm whatever the exchange was at that time, and yes, I was

aware of some of the people and what they would be giving.

0Did you ultimately find out how much these individuals

did, in fact, contribute?

A I was aware of, ultimately, yes, not all of them, of

some of them.

QHow did you become aware of that?

A Charlie indicated that to me in the process.

Q In the course of a telephone conversation?

A Conversations, yes.

Q So you were aware of, for example, that Charlie

Smith ultimately contributed $17,000?

A I am aware that Charlie contributed $17,000.

Q And you are aware that there were four other indi-

viduals who contributed $17,000?

A That is incorrect. There are three others.

Q Three others, I am sorry; you're right. You were

so



aware of that?

A Yes, I was.

Q At the time?

A It was ongoing. I mean, I found out. I mean, I

don't know whether I found out after the election. I think it

6 was probably somewhere down the line I found out, but specifi-

cally what the totals would amount to -- the group of indi-

viduals who wanted to give, they did not make me aware all of

9
the money and where -- how much they were going to give and

I10 so forth. When the sum total comes out, I am somewhat aware

of that.

12 Q Were you aware also that those individuals who had

made contributions did, in fact, receive bonus payments in the

C 14
same amounts?

A I would not be quite certain of the amounts of the

16 Ibonuses that each individual was getting, no, but I would be

17 .k I
I aware that they were going to get additional income

18 bonus structure, yes.

19
Q Were you aware that the bonus amount was going to

20 0
correspond to the contribution amount?

21
A I was not certain of that as the thi was going on,

2 2
no. In other words, if Charlie gave $17,000, I did not know

when it was four, when it was eight and ultimately what it was
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going to be, no.

Q Have you had a general understanding that the bonus

payments were going to be given in the approximate amount of

contributions?

A I would be aware generally what amounts that were

floating around out there, sure.

Q Were you aware generally of the fact that people

were going to be getting bonus payments in roughly equivalent

amounts to their contributions?

A I would not have the full knowledge of that, no.

Q A general understanding?

A Well, general understanding -- if the individual

contributions, and they were going to become income, and the

income was going to come from the bonus structure, I was

aware that they had to get additional money, yes, I was aware

of that. I mean, how could I not be aware of that if I am

putting a list saying X number of dollars is going to a certain

candidate. I would be aware of that. Charlie would make me

aware of it. We would become mutually aware of it in our

conversations.
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Never, no, it never occurred.

Did Charlie Smith ever keep you apprised of what

issues he was confronting with his work?

Issues?

I
n3ki
3

0n

A

Q

sorts of

A

(Brief r eces.)

BY MR. THOMAS:

Q Mr. Marley, did you have any discussions with

Charles Smith about why it would be advantageous for him

and his fellow employees to make contributions?

A Charlie, you know, my nephew, I would be interested

in his career, I have been interested in his career. He

is a relatively young person. He had been doing very,

very well with the Crown Life Insurance Company, and I would

have talked to him about various kinds of things that would

be helpful to him in his career.

Q When you had your first discussions about possibly

making contributions, was there also some discussion about

pending legislation that might have affected his business?

A There never was any specific references to legis-

lation that would affect his business, not to my knowledge.

Q You don't recall discussions about pending legis-

lation or of a possible IRS ruling that would have affected

group health policies?

A Never.

Q Treatment of group health policies?



Q Did you ever talk about any business problems

that related to what was going on in Washington?

A No, not to my knowledge.

Q Was there any conversations to the effect that

maybe by making political contributions it might, in some

way, help Charlie's career?

A Well, again, Charlie being part of the family,

andJae wasjin his career, *h4 there was never as I recall,

that there would be any quid pro quo from exchange of political

contributions to anything, any access, any buying of votes

or something like that would occur because of a political

contribution, never.

Q At that time, when you were discussing employees

of Agency Holding making contributions, were you aware

that it was illegal to have a company pay employees

bonuses to make contributions?

A No, I did not know that was illegal.

Q Did you think it was legal?

A I thought that by giving bonuses, which is, again,

additional income, and becoming additional income, then

the employee can do what he wants with additional income.

That is what I understood.

C
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S You had no perception as to if there is a direct

2 link between making a bonus payment so that the pepson-idli

3 make a political contribution, whether that was legal or

not?

A I would never advise --- if I thobght that,, I

6 would never advise my nephew or anyone to do anything illegal,

7 and I did not think that-that was an illegal activity.

8 Q Did you, in fact, advise him to arrange to
C 9

C*4 <have bonus payments made to individuals so that they could

10 make contributions?

II A When we were discussing the bonus situation, and

12 io when that came up, that again, it would be mutual

13 understanding rather than specific advice saying, do this,

o 14j
or do that; that he would understand that; that the bonuses,

151
because he was accustomed, within the framework of the

Cab
16 company, to receiving bonuses for other things. Therefore,

17 I would have said to him that that is additional income and

18 f
bonuses are a way of doing it. Then it seems to me to be

19 proper.

20 1
H0 Q So there was some discussion about whether what

21
you had discussed doing was proper or not?

22
A We understood that whatever we were doing was



1 proper.

2 Q There was a question raised as to whether it was

3 proper -or not?

4A I don't recall whether a specific question was

5 raised whether it was proper or not. But it was understood

6 that your uncle is not going to advise a nephew to do something

7 improper. He would have thought it was an okay thing

8 to do. He might have said, "Uncle Owen, do you think we

N 9 are doing okay?" And I said, "Yes, we're doing okay."

10
If you accept that as some kind of tangential advice being

* given to him, I would have done that, or we would have

o 12 1mutually exchanged that.

13fl Q At any point did you ever discuss with any attorney

C 14 this conversation you had had with your nephew and ask that

15
attorney if it was legal?

16A You mean a lawyer?

17
Q Yes.

18
A No.

19
Q Did you discuss it with any other person at your

20
office, for example?

A No. And there are lawyers on staff in the office,

but I did not discuss it with them.



Q Did you at any point make any effort to call the

2 FEC to find out if it would be proper to have the

employees make contributions?

4 A During this time period?

Q During that time period?

6 A Not that I recall.

7 Q Had you spoken with the FEC before?

8 A I had a general understanding, and we were going

to put a .PAC. together ultimately,, and so forth, and if that

E710 were to come about, putting a pAC- together, then I would

11 have contacted the FEC.

o. 12 Q You said "would have". I am asking you, did you

13 actually contact the FEC at any time?

C 14
A No.

0You never did?

16A Not to my knowledge.

17
0After these conversations that you have described

18
1to me, did you ever have a meeting at all with Charlie Smith

19 or Kerry Craig?

20
A You have to just move me back in time. Are we

21
iftalking about late September?

22.
Q We are still: in the same time frame, roughly up



1 /to Election Day.

2 A Roughly late September, and that is the time we

started since we knew of the conversation?

Q Yes.

A No. I mean there was no other conversations,

6 meetings. The only meeting that took place during that

time frame was the one I referred to earlier on at the

8 Hyatt Regency with Charlie and Kerry. All ensuing information,

9
Mexchange of information, compiling of a list, that type of

10 thing, was done over the telephone.

9Q Did you ever have any of those conversations

12 with Kerry Craig?

13 A I talked perhaps 2 or 3 times with Kerry over the14
4 telephone, Yes.

Q What were those conversations about?

16
A In general, Kerry was asking, beause Charlie was

17
1; pretty much, as I understand it -- and I don't know exactly

18
what was doing on in Crown Life, and so on. I don't know

19
what was going on out there -- that Kerry's conversation

* 20
11 was, he would call me and say, "How are things going;

21 ,

everything okay? Charlie is working this" --

2"" Q "Working" meaning -



IA He was talking to me about getting the political

2 contributions and where they were going to go, and so forth.

Q He was asking you where they were going to go?

1 4 A No, no. Kerry got into an exchange. I think what

5 he was doing was more or less -- because Kerry -- and I'm

6 not sure of this, either -- he was a general agent, I

7 think. I am not positive of that, so therefore hewould

8 be--he was higher up than Charlie was in the corporate

9
cm schema.

M 10 Therefore, Kerry, I think, was calling me,

11 becausel knew Kerry, too, again, as a personal friend, and
12

o as I said, going back long before he had been at the house,

13 and so forth, at my sister's house, and so he would call

14
me and say, "How are things going? Charlie is helping

you out. Things are going okay", yes, we talked about that.
16

Q What about the contributions? What information
17

did you exchange?

18
A Kerry would be aware of the contributions. He

19
would be aware of, I think, generally, maybe what was

* 20
being given, but I think that specifically, Charlie

knew much more about it. I'm not so certain exactly
2 2

whether Kerry knew all that was going on, but he probably



1did, but I'm not sure of that because the conversations

2 I had with Kerry were mostly-general in nature, saying

3 that, "Gee whiz, I think I got some other people that might

4 be able to help you", and I said, "Fine." I respanded favorably

5 to that; the Democrats were in trouble.

6 Did he mention anything about where these individuals,

7 would be getting bonus payments from?

8A No. never.

9Q There was never a discussion of-the mechanics of

10 how it would be done?

*1 A Not any more than saying that,, I guess, the

12
Co bonus, giving bonuses is an okay thing to do.

13
0 He said that?

14
A We both said that, you know, that people's incomes

t!
15 have increased by bonuses; then it is an okay thing to do.

16hSure, he would have said that, as I remember.

17
Q Did he mention anything about a conversation he

18
Pmight have had with someone as to whether it was legal or

19
not?

20A No, not that I remember, Mr. Thomas.

2 1

22 Q Did he mention having talked to an attorney about
whether it was legal or not?



A Not that I -- I don't think he ever exchanged

any information like that with me.

Q Do you know an individual named Art O'Brien?

A Say the name again, please?

Q Art O'Brien.

A No. I have never even heard the name.

Q Did you have any conversations with Clark Lloyd

about these contributions being made?

A The only --

Q Other than the one that you referred to at

Nathan's?

A Clark Lloyd is mentioned, as you know, in the

subpoena. The only Clark Lloyd -- I probably would have

been, nameWise, again, with Clark Lloyd for a number of

years, exactly how many I don't know. He is a dear friend

of a dear friend of mine, but I only met Clark on one

occasion, strangely, in his life, and that was at Nathan's.

I have heard about him. I have known about him. I knew

that he was, again, in the corporate structure, higher

than my nephew. He was an executive, a much higher-ranking

executive. I knew that, and as I said, I knew that I had

always heard good things about Clark as far as Charlie's

C1



10

I career was concerned. He certainly would have been an

2 important person., because they work together, and so forth,

in Charlie's career, and I knew of him that way.

The only time that I had met Clark Lloyd face to face

.. anything was at Nathan's that night when they went to

6 the general agents . conference at Nathan's. In fact, I

don't even recall meeting Clark at the Hyatt Regency

8 that evening when there was a round of introductions, again.

9 I don't remember if Clark was there, even, but we did share

10 dinner together in that setting I have already explained.

11 That is the only time, and I've got to be careful, because

o1 it is the only time in my life that I have met Clark Lloyd,
17 13 but he has been visiting with my sister and things, and

o 14 I don't know if I have met -- but that was the only time

15 1 have met him.

16 Q In any of your conversations with Charles Smith

17 or Kerry Craig, was there any reference to Clark Lloyd

and whether he was aware of this contribution plan?

19
A He would have been aware from the conversations --

I mean, the conversation, singular, at Nathan's. He
21

would have been aware of the possibility of a contribution
24

plan.
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Q Aside from that, was he, toyour knowledge,

2..brought up in any of the conversations as to whether Crown

Life would, for example, be giving any funds to Agency
3

Holding Corporation to enable bonus payments to be made?

A No, no, I do not know of any. I don't know much

of that, other than he would be supportive, as I indicated

to your before.

8 Q What do you think he meant by that?

9 A -That was just a friendly gesture.
C1

.10 Q Was there any discussion at all in that

11 conversation about possible mechanics for enabling theseI.. 11

12 I individuals to make contributions?

13 A No, no, no.
"13

0 14 Q Was there a discussion then about possible bonus

V1 ipayments being used?

16 A No, there was not.

17 Q What is your sense of why Clark Lloyd would be

18 i supportive of making political contributions?

19 A You might be over -- there might be an overreading

S 20 there. I did not get involved with Clark a great deal.

21 I only talked to him very briefly. I was aware of him.

22 It would be difficult for me not to be aware of him, because,
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1 as I suggested, friendly parlor talk at home, and so forth,

2 but as far as his involvement in it, rdon't know of any.

Q You never had any discussions with him about

any pending legislation or potential legislation, or any

5 tsxZ matters that might impact on his business?

6 A Never.

Q Did you have any conversation of that nature with

8 Kerry Craig?

9 A Of what nature?

10 Q About possible legislation or tax, legal matters

that would impact on the insurance industry?

12 A No specific references to legislation, using

V1 your language, that would impact on tax legislation.

0 14
Q How many conversations would you say you actually

15 IMhad with either Charlie or Kerry?

A I had very few with Kerry, and this is conjecture.

I hope you appreciate it is conjecture -- 2 or 3 in that

18
time frame.

19
We are still in the time frame?

20 Yes, up to the Election.
21 A Yes, because that is the normal flow of events

2 that I would be talking to Charlie, in particular, and with



I Charlie, a number of phone calls, and I can't even.-:9 2Q Ten?

3A You want me to speculate? I would say that, in

all fairness, maybe a couple times a week during that time,,

so what are we talking, 4 weeks, 8 conversations, a couple

6 of times a week we chatted, probably, so 8 -- 8 to 10 may

7 be a reasonable number.

aQ After you had had the conversations and the idea

CM 9 was fairly settled that he would be making contributions and

10 the plan was set up, did you ever discuss with any of the

recipients of the contributions the fact that these individuals

12 I
Ifwere in some way connected with you?

13A Recipients?

o 14 I
:Q And candidates?

1s
A And candidates. All right. I would have, in the

16 process of that, late -- maybe it was a couple of weeks prior

17 Ito election time -- I would have called some of the campaign

18
headquarters% too, because I knew some of the people that were,

19
to whom the money was being directed.

2)0
I am talking about the campaign managers to whom

21it would be directed, and I would call them, assuring them

ithat the check was valid and good and these are good people,
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and so on, in making individual contributions. Yes,,

2 I would have' done, that.

3 0Q So did you?

A I'did; sure; would have; did. I did that.

5 Q Did you do that for-each of the candidates whom

6 you were aware of that received contributions?

7 A I am trying to think. I would have done it for

8 most of them and maybe all of them.

CV 9I am trying to--excuse me. Let me see if I

10 can back up a little bit, just so we can clarify. By

-11 your question, did you mean that I talked to each campaign

o2 manager, or anybody within the framework of that campaign?

13
9T Q Anybody within the framework of the campaign.

o 14
A And your question is to all of them? No; the

answer is no.

16 Q Did you make a general effort to reach as many

17
as you could?

18
A I would think it would be proper for me to, as in

19
the carrying out of the distribution of the money, that it

* 20 would have been courteous for me to call them to alert them

21 that the money was coming, so I would try to do it to all of

2-1

them, but I don't think I did.



14

.. Q Explain to me a little bit more why you did this.

2 A That it was late in the campaign. A PAC could

not be formed. It just couldn't be done, so we are going

4 to do it through individual contributions.

5 Therefore, once Charlie and I and pretty much

6 Charlie and I had established where the money was going,

therefore, it is common ractice to alert, at that time,

8 moneyJ that -m coming from sources that the people might

Nnot be aware of.

10 In other words, if I had selected a candidate, aid

a candidate does not know my nephew Charlie Smith, and

12 he gets a check from Charlie Smith for $1,000, he says,

"Where is this check coming from?" It is just coming out

C 14
of the sky. Therefore, it would be proper for me to alert

1) these peopl to tell them it is from my nephew and friends

16 and it is a solid, good contribution. I would have

carried out that assignment, and, Mr. Thomas, I would

18
try to do it as much as I could. Whether I did it to everyone

beause it was it was late in the campaign. I

20
would have tried to do it to all of them.

22 Q What individuals do you actually recall having

made contact with in that regard?

pkp.



4, 1A You mean individual campaign people?

2
Q Yes.

3A Oh, I don't know. I did not keep a -

4Q Let's begin, say, with Congressman Wright.

5
Did you contact anyone from his campaign staff?

6
A There was someone I talked to down in Texas.

7
I would really have to search to find out that name.

8
But I think I probably could recollect, but I -- yes.

9
04 1 was also aware of people on -- because in my normal carrying

10
out, my normal activities, through the function I do as

employment on Capitol Hill, I know the people, some of the
12

o people and the staff people of Majority Leader Wright.I
13 did contact somebody, and, in fact, what I am trying to remenibei

O 14
is if that was one and the same person as the campaign

15
person, and I'm not sure of that.

cc 
16

Q Who was the person you do recall contacting?
17

A As I say, the contact, see, it wasn't the
18

19 campaign thing. It was more just the general kind of knowledgel

thing.

20Q I want the name of the person you recall contacting

21
where you did what you said you did. You told them about

22
d the contributions from Charlie Smith and the other folks.



16

1A John Mack.

2 Q John Mack.

3 A .4ahb I don't think I don't know if John

4 was in the campaign at that time. He was a staff person,

5 and I would know him. I know him. I knew him previous

6 to this whole account, so I would know John.

7Q What did you tell him? Did you tell him that

8Charlie Smith and his employees were associated with

1 N 9 agency Holding Corporation?

10 A No.

*5 ii What I would do would be just talk to these people
12

o 1 and, as you know, in a campaign, there are certain kinds --

Ir 13
the campaign is set up. They have -- it is like tents,

14
like gypsy tents, they are set up for a period of time, the

15
campaign, and those people were involved. I would just alert

16 them, and sometimes I would call down there not knowing
17

fwho that person was, and I seek that person out and be
sure, in all these cases, that the money was coming from my

19
nephew and his friends, and that is all I would say, in

20~
general.

0 What was the purpose of that, just to let themi
22

know who they were?



Couldn't they get that from a check?

A See, what I think would happen* when the check would

come in, and then name "Charlie Smith" was on the check,

the person wouldn't be aware of who that person was, and

whether the check was an okay check to accept. That is not

6 an unusual thing to do.

Q Was it because a lot of these checks were coming

8 out of Chicago and the candidates involved were not in

94 Ilinois? Was that it?

10 A Perhaps. Perhaps that was part of it, sure.

Q Did you tell Mr. Mack, for example, that these people

12
o were all related to Agency Holding Corporation?

A I think it would be unfair for me to use the name

oD 14
of John Mack in describing, because I am not even sure

1M at the time. I know John, and I would talk to him, and I

16
would feel that the other people in the camapaign that

17
were involved, that I would have directed the money down,

18
and if I talked to John, I would have suggested to

19
him that they were friends of my nephew and were sending. 20

20 money, and that was it, no more than that.
21

Q Only told them that they were friends? You
22 11

wouldn't have made any reference that they were --



A No, no.

2 Q employees in any way related with Agency

Holding Corporation?

A I think -- no. In fact, the thing was spinning

so quickly, Mr. Thomas, and the events were happening

6 so quickly, that I would say, "Fine, fine, that is

coming from my nephew. Everything is fine."
01

8 Q How about gathering information concerning, for

9W example, occupation and place of employment for Federal

10 Election e you involved at all

.1 ii in that--

12 A Repeat that, please? What?

13 Q Getting information about the contributor's

place of employment and occupation for purposes of reporting

purposes for our statute; were you involved in seeing that

16 that information was gathered?

17 J
A No, I was not.

Q At any point did your discussions with any

19
of these camapign people get into that point of what these

*people ought to be --
21

A Let me understand. Thiquerstn i

Q For election law purposes, for reporting purposes,
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Ifor contributors, did people list the occupation-atid

place of employment?

A I think that was done, yes, I think that ptight

have been on the checks, some of the checks. There

would be "Scott Thomas", whatever, wha and I think

6 that was on the check, and I would verify that, yes,

that would be authentic.

8 Okay, in that sense, yes. I see what you

9
Nare saying by reporting.

10 Q So you may have had some conversations where it

that these people were related with Agency

o2 Holding Corporation in Chicago?

W 13 A I think on some of the checks, there might

o 14 have been Agency Corporation or something like that or --

15 III no, they are personal checks. That wasn't on them. I

6 don't know. I can't respond to that because I really

17 don't know. You are making me say something that I am not

sure of. I think it would be an unfair response on my

19
i part. I just don't know.

20 Q Did you at any point ever see any of the

21
contribution checks that were actually issued to the

various campaigns?



20 7

A Never saw any of-them.

2 Q What was the procedure for getting the

3 contributions to the candidates?

4 A Charlie and I would discuss it, and in the process

5 of the discussion, Charlie would say, I would say, this

6 is a particular candidate, and therefore I would be aware

7the place to ujgsiit should be sent, the campaign for Scott

8 Thomas,, and I would say, that is it, and he would address

Cq 9 it and send it as an individual contribution.

10 Q So itwas

41 send by mail the specific contributions to the camapign

12
people?

13A It was understood between Charlie and me, yes, that

o 14
they were going to send individual checks, yes.

15
QYou were the one that essentially provided him the

16 address, the information of the candidates?

17 A When I was aware of it, yes.

18
Q Let me ask you about some other names and ask

19
you if you may have spoken with these individuals to

* advise them of these contributions that were coming from

21
your nephew to the particular campaign.

22
Do you recall ever having a discussion with



Mr. James Dincolol, with the Citizens for Brademas

2
COm0A±ttee3?

3
A What is his name again?

4
Q James Dincolol.

5
A I talked to somebody from the Brademas campaign.

6
I do not recall his name, but I did talk to somebody.

7
I don't think it was he. I'm not sure. I don't remember the

name.
9

10 Q Do you recall having a conversation with a Mr.

Bruce Wright of the Udall camapign?

1 A Some of these names that I had talked to -- is
12

o he still with the campaign?
13

Can you give me any information about that?
C 14

Q I don't know if he is still with them. We are
15

cc talking about the 1980 campaign, Ibelieve?
16

A That is right, 1980 campaign, and I did talk to
17

H somebody out in Arizona, and, shoot, I really don't remember
18

his name. I don't want to embarrass him by not remembering.
19

Q How about someone associated with the Johnson
O 20

for Congress Committee in California?
21

Do you recall who you spoke with?

22 1
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2A No, but have you got a name?

QDo you remember a Margaret Trimble,, having
3

a conversation with her?
4

5 A I talked to somebody out there,, and I thought

I hpd talked to his former AA, and I forget his name,
6

7 and I don't think it was a woman. I would really have to

stretch, but I did talk to somebody out there, yes.
8

9 Q Did you speak to someone with the Burlison for

10 Congress Committee in Missouri?

A I talked to somebody, yes, from the Burlison

Comitteyes, but Idon't remember the name.
12 Cmite

0
13 Q Does the name Paul Blaylock refresh your

o 14 recollection?

15A This is really tough, Mr. Thomas, because I did

talk to these people, and I did alert them that the
16

checks were coming, and I just didn't -- see, I don't
17

18 keep a systemized, as I suggested, a list of the things

19 that were happening. I don't even have it to refresh

20 my memory when I went through my search, but I did

21 talk to somebody in the campaign, yes, but I don't remember

22 the name.

I Q How about somebody from the Mavroules for Congress

Committee in Massachusetts?



A Was that Art O$Brien?
2

Q I don' t know. Does the name Paul Scangas: mean
3

anything to you?
4

A That name is somewhat familiar.

Q Do you know him?
6

A Only in the conversation that I might have had

8 with him. I shouldn't have mentioned a name, because8

9 I just thought he was with them, and he is not. I did
talk to someone in that campaign, yes.

10
Q How about Citizens for Kogovsek?

12 A The name is pronounced Kogovsek.

13 That didn't sound right.13

o 14 In Colorado, did you speak with someone at

1 that camapign?

16 A In all of these, as you go through this list

17 of the people who received contributions, I would have,

18 in general, talked to somebody on their campaigns. Some

19 of those people are campaign managers just for the campaign

* 20 and they are gone.

21 Q I understand.

A Therefore, I didn't contact them later,22
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'24

so therefore, for them to stick in my memory is extremely
2

difficult, because when I was making a phone call, if
3

I may explain, if I make a phone call, let's say the
4

Mavroules campaign, my question would be, "Who is the
5

campaign manager?" I would not be aware of that
6

person, and they would say, "Stephen Mimms", and then, in
7

turn, I would say, "May I speak to him?" and they would
8

say, "Sure", and also say, "Did you receive a check from9
CNF Charlie Smith?" And, "Oh, yes, yes, yes, we received a

10

check from Charlie Smith."

12 "I just want to say that that is my nephew and

1 it is authentically and honestly give', and that is what

I I wanted to do.-oD 14f

15 Q Why would you tell them that it was authentically

ii and honestly given?
16

A If you are confused about those words, I17

18 am using them in that terminology to mean that, is the fact

19 that -- you are misrepresenting the way I was using that

20 word, I think. The ony way I was saying that is I think

21 people in all campaigns at that time late in the campaign get

individual contributions from people that were not on their,
22 i



10 2 necessarily, on their list, or were alerted to would~2

say, "Where is the check coming from, and why is it3
4 coming?" Therefore, my function at that point was

to be certain, as a courtesy, that they would say, "Okay,S

that is -- it is not coming from some illicit fund6

7 somewhere; it is not coming from" -- I don't like to use
8 this 1-- "coming from the Mafiosa, or something,

9 and some guy decides he wants to send in a check." That
10 is what I would do to make were

1 from an individual who wanted to give to the campaign,

12 and that is what I would do. Therefore, if I use the
0D word "authentic" and "honest" to indicate there isn't

13

oD 14 panything illegal, the connotation, that is not what I amC~14

saying. It was a courtesy. It was normally done.

16 ! 0 Did any of these campaigns contact you to ask

17 I you about these particular contributions before you

18 contacted anyone at the campaign?

19 A No.

20 Q Did anyone at any point ever contact you and

21 i say, "What are these contributions?"

22 A There might have been a phone call in that

if1
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process, when I had made a phone call,, I initiated a phone
2

call, made a phone call, they might have called me back,
3

4 and that was the first contact I had, and they would

5 say, "What is this?" Because I left my name and they

6 would call me back; that would have happened.

7Q But you don't recall an instance where somebody

8 initially called you without your having contacted

9 them first to ask you about the contributions?

10A. Did anyone -- not to my memory, but it could have

*1 occurred, because when -- I have to say almost no to

12 that. *I mean, that is a qualified no, beause I'm

0 not sure whether somebody might have called me at some point
V '3

o 1411 in time and said, "Hey", because they may have had my name,

15 or something like that. That could have happened.

16 It seems plausible to me that maybe that is why--you

17 1might have gone ahead and called the other people; is that

18 maybe someone initially thought it might be curious

to someone receiving it; is that what happened?
19

20A That is a reasonable thing, I think, to assume,

but at the same time, I thought that a good procedure would
21

22 be to alert these people that the money was coming.



Q But that plan wasn't initiated because you

2 got some question at the outset; is that what you are

saying?

A That is what I am trying to say to you, but

then, again, I'don't know whether, in this whole framework of

6 activity, that I don't know whether somebody might have

heard from somebody else within the campaign, and that

8 would have triggered somebody else to call me, and that

9
IN 9 could have happened, because -- and I do recall that in

10 that maze of conversations, the whole kind of -- the

1 complexity of that situation at the time, that somebody might
o have called me, yes. There might have been, but I don't

13 !recall.

o 14 1
Going to what you said, hey, they got a check, "Let's

151
call", but if your question is, did it, then, trigger me

16 to check everybody else out, no, I was doing that as a

17 normal procedure.

18
Q You say "normal procedure".

19
A A courtesy, normal.

20
Q You had never done that for any other campaign,

21
for any other --

A No.



I Q -- set of contributions?

2 A No.

3 Q When you spoke with Mr. Mack, did you adviLse

4 him that you were aware that some $10,000 would be coming

to the Wright campaign?

6 A There were other people in the Wright

7 campaign to whom I might have addressed it, but then I
iA8 would have alerted whoever that person was, and in some

9
C4 case, it might have been John Mack, yes.

10Q Of the total amount that might be coming, a

11 reference to the $10,000 amount?.

12
C)A Well, in putting together of the list, that it

IV 13 was skewed a little bit in the favor of Wright, so therefore,
C 1 he would be aware that more money was coming -- that I

15 J would be aware, rather, that he was not aware.

16Q The question is, did you make anyone at the

17 Wright campaign aware of this before the money was actually

18 sent?

19A No, it was in the process of being sent.,
201

Q When you were aware that it was, in fact,
21

Hbeing sent, then you made a contact?

22 A When I was aware that the individual contributions

8 010 A
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29

reached the level, whatever level they reached, when

2
I was aware and informed by my nephew Charlie that that

3 was occurring, whether it was $1,000, $4,000, or in only

4 one case more than that, which was in the Wright campaign,

S
which received more money than the others, that I would

6 have alerted him as the checks were coming through the door;

in other words, it is concomitant, it was concurrent

8
behavior. No, I did not know the exact sums prior. I mean,,

9
I wouldn't have alerted them prior is what I am saying.

10Q In your discussions with Mr. Mack or the other

11

people you spoke with at the Wright campaign, was there

0 12 ver any discussion about the fact that these individuals

3 had gotten bonus payments?
o 14

A No. No.
J~4 ~ 15 H!

H Q You are absolutely certain of that?
16 f

A Rephrase it or restate it so that I can respond
17

again, if you wish.

Q In your conversations with Mr. Mack or with anyone
19

else at the Wright campaign where you were discussing

20 these contributions by Charles Smith and his friends,

was there any discussion at all about the fact that these

individuals had gotten bonus payments in connection with these
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1 contributions?
2 A Discussion of bonus payments, Mr. Thomas, with

members of MaJor'ity Letde wrlight' rs anWthe t

candidate's campaign, I mean, staff?

5 The committee or staff, someone that was connected

6 with Congressman Wright?

7 A No. No. Absolutely not.

8 I just want to go through the rest of this list of

9 campaigns just to ask you if, in fact, you recall having made

10 such a contact?

A Of course, of course, whatever. Whatever you

o 12 wish.

Q The Wolpe for Congress Committee in Michigan,

oD 14 did you make a contact with anyone at that committee?
15

A Yes.

16 Q Do you recall who it was?

17 A I can't recall, but if you say the name, maybe

18
it will trigger my head.

19
19 Q I have the name of Wayne Deering.

2
A These people will be very upset. I don't remember

21
a Wayne Deering, but I did talk to somebody out there.

22
Q How about the Jim Shannon for Congress
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I Committee?'- Do you recall a communication with anyone?

2 A Yes, I did talk' to soUeone on that campaign, yes,

Q Was it James Martin?

A That sounds more familiar to me, the James

6 Martin name.

Q But you are not certain?

A I'm not certain, no.

r Q How about the Wenstrum for Congress Volunteer
I10 Committee in Minnesota?

11 A I did talk to somebody in that campaign, yes,

o 12 I did. If you will bounce the names off me --

13 Q Do you recall a conversation with a George Gaffney?

C14 1 A I don't remember the name George Gaffney, no.
15

00 How about the Bauman for Congress Committee

16 in Minnesota?

17 A I don't know whether, in that campaign, whether

18
I talked to somebody or not; I'm not sure of that one, because

19
I think there was some linkage out there between the two

20
campaigns.

21
In talking to one person, I might have been able

22
to pass information on to another.
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1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

21

12

13

14
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16

17

18

19

20

22

Q Which two?

A The Bauman and the Wenstrom were in the see

state, a_d 'zhzoE_-,f r&. they were not incumbents. They were

candidates, not incumbents, and I think maybe that was

one time when I talked to one of the people and they were --

they knew each other, or something like that, and I said,

be sure to pass on the information to the other, although

I did make an attempt to talk out there, and I might have

talked to people in the Bauman campaign, yes.

Q How is it that you selected those people as potential

recipients of contributions?

A Which people?

Q Those latter two, Mr. Bauman and Mr. Wenstrum?

A I work up on Capitol Hill, and I am aware of

the people that are in danger. I was also aware that they were

strong candidates. I knew that was common knowledge

from talking to lots of people, and I knew that they were

really strong candidates. In fact, my knowledge is

Wenstrum is running again this time, his third attempt to try

to win that seat. They were strong candidates, and they were

up and coming young people, and I was just aware of them throug

working on the Hill and in the Democratic Party, and that

CO
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Q

A

Q

A

Q

Committee

A

Do you recall a conversation with a Thomas Fowler?

I had a conversation with somebody out there, and --

That name doesn't ring a bell?

No, that doesn't ring a bell.

Did you make a contact with the Dorgan Campaign

in North Dakota?

Yes, I did.

33

is why they got selected, I selected them.

Q now about the Committee to Elect Senator Bob Wilson

from California?

A I talked to somebody out there. In fact, I

think at the time -- and I don't know if the memory of

this onie -- this is hard, you realize -- I think when I

first made the call out there, I talked to Mrs. Wilson,,

his wife, if she answered the phone and so forth, and

we kind of chatted back and forth, and then she turned

me over to the person who was the campaign managel w

I think I made Wy initial contact out there.

As I told you, it was a procedural kind of thing,

just calling out -- that I talked to Mrs. Wilson, and I

don't recall the name of the person. You might

say it --

0O
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. Q Was it with a Mr. James Haver?

2A There was a young lad that worked for the Kennedy

Campaign, and he worked with the Dorgan Committee,

4 I think, and I had a conversation. We were kind of chirping

5 on about the fact that he worked for the Kennedy Campaign,,

6 and I think it was the Dorgan person, but I don't recall

7 his name. In fact, he had an Eastern accent, and I kind

8of picked it up and thought it was kind of strange, and I

cm 9 said, "What are you doing out there?", and I think this is

10 the campaign, and he said, "I worked previously for the

11 Kennedy Campaign and Dorgan now." I'm not sure if I

o2 recollect, but -- I don't remember.

13
Q Did you have a contact with the Dyson for Congress

Q 14
Committee in Maryland?

15
A Yes, I did.

16Q Did you have a contact with the Committee to

17 '
1Elect Barney Frank to Congress?

18A Yes, I did.

19
Q How about the David Best for Congress Committee?

IA Yes, I did, in Florida.

0 Finally, did you have a contact with a committee

called the Democratic Campaign Fund?
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A Yes, I did.
2

0 What is that commaittee?
3

A Just an ad hoc committee to raise funds for
4

5 the Democratic Party, as I understand it.

6Q Do you have any connection with that committee

7 yourself?

A No, I did not.

9 Q Why was that committee selected as a recipient
C14

of funds?
10

11A Because it was a Democratic campaign committee,

and if you underline Democratic with a large "D", .Iupper

0I caps, that is right.

14 Q Did you ever suggest to Charles Smith that

they might also want to contribute to the Democratic

16 congressional Campaign Committee?

17 A You mean the DNC, the Democratic National Committee

18 here?

19 Q The House, the Democratic National Campaign

*20 Committee.

SA I don't recall a conversation on that.

S With any of those campaigns that you have indicated22



I you had contacts with, and you have already described contacts

2 with the Wright Committee, was any of these campaigns,

other than the Wright Committee -- d± you at all refer

to the fact that these individuals who were making

contributions were related with Agency Holding Corporation?

6 A You are singling out the Wright Campaign.

0 We have talked about the Wright Campaign;

8 other than the Wright Campaign?

9

10

12

13

o 14
15

16

17

18

19

201

221 i

2 1
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A I see. There is no time in any of these Situations,

2 on the entire list, that I talked to anybody about the Agency

3 Holding 4,Coxporatidn.

4 Q Did you talk to any of those people about the fact

5 that there were usually -- about the fact that seven checks

6 would be coming from Chicago, Illinois, to an out-of-state

7 campaign?

8 Did you talk to those people about that?

A No. Well, no. Well, excuse me. What I would have

10 said is that the checks would be coming from friends, my

* 11$nephew and from friends of his, yes. I would have said that.

o 12 Did anyone ever say, "Why is he contributing"?

13 i
irA Do you mean the people on the campaign?

O 144
Q The people on the campaign.

15A I would just introduce myself and say that they

16 were just interested in the campaign.

17Q So some people did sort of say, "Why, why did these
18

Ipeople or why are they interested in the campaign"?
19 A No, the other question was not -- did not become

a focal point, to my knowledge.

21
Q Did you say that it was pursuant to your suggestion

that these contributions had come about?
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1 A I would suggest that it was a mutual efifort on
2 behalf of my nephew and his friends and, that, "tey wanted

3 to contribute, as good Democrats, to your campaign."

4Q When you called, where were you calling from?

5 A From home, usually.

6Q You weren't calling from your office?

A No, no.

8 0 Were you ever calling during office hours?

A No. There might be an occasion in which Charlie

n 10 might call me in my office, and I would say, "1 will call you

11 tonight at home," or he would have left a message to me, and

12 1 would say, "Charlie, I will call you back tonight. I will

13 call you this weekend" or something.

o 14 Q I am talking about your contact with these various

15 campaigning o'f fici Is?

16 A It was done from home.

17 Q Always from home?

18 A Always from home.

19 Q How did you introduce yourself? Did you introduce

0 1yourself as Owen Marley, legal researcher for the Democratic
2 1

2 Steering and Policy Committee?

22 A Usually I would introduce myself, and some of these
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1 occasions on which I am rather vague on these names, I was

2 aware of some of the people on these campaigns,, and I would

introduce myself as Owan Marley in ftshington and interested

4 in candidates for the Democratic Party. I did that.

QDid you make any reference to your position with the

6 Democratic Steering and Policy Committee?

I A on some occasions somebody would ask me, "What are

8you doing in Washington,"in the banter,, and I would say,,

CV 9 "1 work for the Democratic Steering and Policy Committee."

10 Q After November, when was the next time you had a

11 conversation with somebody about these contributions?

oA We are out of the time frame from September to

13INovember, correct, and your question was?
o 141

Q When was the next time that you had a conversation

15 about this matter?
CO

16A There would be some on-going conversations with

171Charlie, my nephew, when I emhim at Christmas time and

18 Thanksgiving time.

19
QWhat was said about these contributions?

20A "Well, I am glad it worked and I am glad everybody

21
got it and I am glad everything was done properly and solidly,

and gee whiz, it was nice that some of the candidates won
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and)some of them lost" and that kind of thing.

Q Was there any discussion about whether, in fact,

he had gotten bonus payments to cover the contributions?

A Yes, there would have been some comment after that

that they had given bonuses to certain people as income, yes,

that was mentioned; again, casually.

Q You are indicating that you had several conversations,

usually in a casual context with Charlie?

A Uh-huh.

About this subject?

A Yes.

After November?

A Well, there was some, but what happened is, after

the whole spirit of that whole kind of thing, the temper,

the mood, the spinning of a campaign, after that, there is a

sort of a period of limbo.

There is a quiet time, and it was all over with and

the campaign was done. Some had won and some had not been as

fortunate, and we just talked about, as you would in a locker

room after a game or something, this happened and that

happened, "So many runs were scored," and it was just a casual

kind of thing.
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Q Did there come a time when you had any discUsstions

2 about this where potential problems, legal problem arose?

A There was some time later, and it was much later,

4 and I don't recall exactly, but it had to be a lot of time

5 had passed, that somehow, they were going to go to a loan

6 system or something; you may be aware of that.

7 Q Charlie made you aware of that?

8 A Yes.

9 Q And Kerry also? Did you discuss that with Kerry

10 also?

' A No, I did not.

12 a Be a little bit moire specific in terms of time;

13 a lot of time you said?

C. 14 A It would be extremely difficult for me to pinpoint

15 ! those conversations in time. It was months; long after that;

16 long time.

17
7 Q Was it more than a year?

8 ! A It could have been a year. It could have been

19 around -- I would say ranging from ten months to 14 months,

20 in there; a long period of time. I was not privy to that.

21 In fact, it was mentioned very casually over a dinner con-

22 versation or something like that, and I was made aware of it,
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and I said,, "Oh, I guess that is the way you did it. That

*2 is the way you did it," and I had no knowledge of it,

3 Q What did he say about loans?

4 A Something about the fact that they had decided to,,

5 because of some auditing process within the company or some.

6 thing like that, to go to a loan procedure with certain people;

7 that was all.

8 You have got to understand,, I know very little about

N9 what was going on in that particular time within the internal

10 operations of that corporation.

' 11I do not know it. I don't know it;- to this day,

12 1 don't know that.

13~ Did he make any reference to potential tax problems

C 14 1for these people who had gotten bonuses?

15 if A There was some concern; there was some concern

16 about that they would have difficulty meeting the tax problem,

17 yes, there was.

18Q Do you recall if that was in connection with having

19to declare the bonus money as income, or was it in connection

02
21 the contribution?

22A I think there was a blend of that. I think that



there was -- the fact that the bonus money could be inc0ft and

2 then as income,, "Gee, if you make 'X' number, $10,000 more

3 now, I got to pay tax on it; oh, gee whiz, I wish I didn,'t

4 have to pay that additional tax," that kind of thing. That

5 was mentioned.

6 Q Back when you had your initial conversations about

7 people making contributions and getting bonus money, had you

8 had any discussions about potential tax ramifications of those

9 transactions?

10 A There was some conunnt about that they should well,

11 "Gee, if we are going to make "X" number more income, gee,

12 1 hope we don't have to pay taxes on it, that we have to cover

qm 13 taxes."

o14 1 Q I am sorry, I missed it.

15 A At the time, talking about bonuses, you are talking

16 about additional income, and therefore you will get additional

17 income burden. "Gee whiz,, I hope we don't have to pay the

18 tax."

19 Q "We hope we are going to be able to pay the tax"?

*20 Is that it?

1 A You are asking me something, and I am trying to

22 ,jrecall, and I am trying to recall roughly two years ago, and
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I think that in that -- as anyone, if I suddenly was moved up

to an upper bracket in the tax thing, I would say, "Gee,

I have got to pay additional taxes." That is the context it

was discussed in, "That I have to pay additional taxes because

I was making additional money."

Q And there was some concern expressed about having

additional taxes?

A I would think concern in terms of if someone's salary

is increased $250,000, "How am I going to now assume that tax

burden"; yes, there was that kind of conversation.

Q And was there also discussion about the dedudtibility

of a contribution made?

A Whether or not political contributions were

deductible, is that what you are asking?

Q Yes.

A I don't recall whether there was anything

specifically on that.

Q Did you know about the deductibility of contributions

back then?

A No, I did not.

Q Did you give any advice to him as to whether they

were deductible or not?

M
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A No, but I think there might haVe been:SOe kind of

assumption made that they Might have, be:n

Q An' .:assumption made on Charlie's part, for example?

A Yes, maybe so. I am not sure.

Q Do you think it was his expectation that they were

fully deductible?

A I don't know.

Q You don't know. Again, after November, who, other

than Charlie Smith, did you ever have a conversation with

about these contributions having been made?

A There was no one that I discussed these -- you mean

contributions? Do you mean the whole problem? I think later

on -- other than Charlie? Again, I haven't got the frame

work, the time lag. It could be a year, more or less, that

Charlie came into town with Kerry. They came in for other

business. They gave me a call. They were doing something

else, and we went to the Maison Blanche for lunch, a late

lunch, actually, and I drove them to the airport.

In that conversation, again, the question of a PAC

was brought up. "Gee whiz, we better get on with it. Are

we going to do what we did before and be involved with

candidates?

C"

C

17
.1
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"There is an election com~ing up in '820 We ought

2 to put a PAC., together." That was discussed,

3 Q But was there any discussion, then, about the

4 contributions made back in 1980?

5 A In what form?

6 Q In any form?

7 A They were mentioning that we had made contributions

8 before and it would be better rather than individuals, maybe

9 we should set up and get more, obstensibly, because of the

10 organizational structure, involved in a PAC, which is the

.11 proper FEC way to go. That was discussed.

12 Q Any discussions about any perceived problems with the
C7

13 way they had done it before?

O14 A They were, I think, somewhat concerned that they,

15 themselves, didn't have enough money individually to give it,
rCO

16 and they wish they had had it and they maybe didn't have to

17 give bonuses to people to make it happen. They would rather

18 have it properly within the corporate structure so they could

19 give through the PAC; yes, that was discussed.

20 Q Wsteeaydiscussion about whether the former

21 system of issuing bonus payments to people was legal or not

22legal in the conversation going to the airport?
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A

Q

A

I think,

o f that,

Q

A

Q

better?

The former, the former, that it was legal?

Yes.

At that time it was still thought to be legal,

to be a proper way of doing it, but I am not sure

whether that cam up or not.

You don't remember if that was discussed or not?

I don't remember if that camne up or not.

But there was a discussion that a PAC would be

A I think it was in the context of "Gee, we did it

individually. We did it in a rush. It would be so much better

for all of us, particularly for Charlie and his career and

Crown Life and all that kind of stuff that we have a PAC,"

which they wanted to do initially.

They wanted a PAC at the beginning of this whole

thing, and it was just too late to put a PAC together. And

that is what they wanted, and so therefore there was discussion

about a PAC.

Q Going again back to the pre-election conversations,

when you had your discussion with Charlie Smith, was there

discussion --

A Where are we in time again?

0T

A



1Q We are prior to the election when you had the

2 initial conversations?

3 A We are back to late September to early November,

4 okay.

5 Q Did the topic come up that you were running out

6 of time in order to make contributions and therefore a PAC

7 was not feasible?

8 A Yes, that did come up.

9Q Where was the push coming from? Were you the one

10 that was saying that, "We are going to get help for these

11 people; we need to do it quickly," or was that him saying,

12 "1 want to help these people; let's do something quickly"?.

13A I think what happened is that, again, in the

o 14 evolution of = family contact with Charlie, as I tried to

Irgis
indicate to you at the very outset, with the Hyatt Regency,

16 that Charlie is, again, coming from a political family, and

17there was an opportunity that was almost serendipity. It

18 i was not -- Charlie and I and others -- I m~ean family by

19
19 others, I mean family -- have discussed it, and then there came

20
a time at the Hyatt Regency when maybe some of the things we

21 had chatted about informally at home and various places had

22 come to fruition, because there were some altruistic people

who were interested in giving money to the Democratic party.
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That is how it happened in that framework.

Therefore, when it came up at o the Hyatt Regency

that evening, you know, that first encounter that you under-

score, that he was, "Let's do it now; let's do it now."

The PAC was not available as an agency of distribu-

tion. Therefore --

o Why is that?

A The PAC was not available because it was too late

to put a PAC together.

Q Why was it too late? You are talking September?

A We are talking September, late September. It was

my understanding that you couldn't put a PAC together in that

period of time.

o Why was that?

A Because I just -- from my conduct and so forth on

the Hill, I just knew that somehow, in the backof my head,

it was too late for a PAC, there just wasn't time to put it

together.
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(A short recess was taken.)

BY MR. THOMAS:

Q Let me return a little bit to this PAC concept.

Did you know at the time what the contribution limi-

tations were for a PAC?

A No. No, I did not.

Q Did you know what the contribution limitations

were for individuals?

A I thought that individuals could give up to $25,000.

Q How about on a per candidate per election basis?

A $1,000, I thought, was it.

Q Did you know that there was a limitation of per

candidate, per election for PACs?

A I knew that within the framework of a PAC there were

limitations. I did not know what they would be.

Q You did not know there was a $5,000 limit?

A No, but as you say it to me, I have heard it.

Q In your discussions with Charles Smith, was there

reference to the fact that if individuals wanted to make con-

tributions for candidates, they could contribute more, as

individuals, than they could if they all contributed to a PAC

and than that PAC could contribute?
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A No, that was not discussed.

Q Neither of you were aware of that distinction at the

time?

A No. I am speaking for Charlie, that I'm sure he

would not be.

Q Were you aware that there was a six month registra-

tion time period for PACs so that they could contribute $5,000

as opposed to only $1,000?

A I did not know what the registration time would have

been. I knew there was a time period, but I didn't know what

it was.

QWas it that understanding of that time period that

was behind your statement that there wasn't enough time?

A Yes. Well, I knew that they had to be in the for-

mation of a PAC more than five weeks to put it together, or

four weeks, whatever this time period was; from late September

to early November, I knew that that was not enough time because

you needed more time just to formulate the papers, just to

get them through the bureaucratic aspect of the FEC or any

other bureaucracy. So I knew that four or five weeks was not

enough time to put it together.

Q Did you mention, other than what you have already

K'
I
~1

.1,03



" s-3 described to me, did you have any other conversations with any-

2 body else about this series of contributlions by Charlie and

his friends?

A Not to my knowledge, ,ew , no.

Q Is there any particular reason you didn't mention

6 it to anyone else?

A It was happening so -- it was, I guess you might have

to say that it was a family affair, you know, and that's what

9l it was. It was that way. There was no one in need to discuss

I10 it with anyone else but Charlie any more than we discuss

things at home and more or less was an uncle and nephew putting

12
o something together and there was nobody else to discuss it

13
with.

o14
Q You didn't bring it up at all with anybody, say, at

15

your office?
16 A No.

1Q In your discussions with Charlie or with Kerry Craig,

18
did either of them indicate that they would have some Agency

19
Holding Company firms, related firms, pay individuals varying

* '20
i amounts per bonus? In other words, did you get into the

21
mechanics that certain employees would get bonus payments from

22
various forms?

bTie46C!E Cs-r'Zi.LebWrS AM tE0 .
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A From various firms? I was not actually, during this

time period, now, we are talking about September to November

that I did not know that the Agency Holding Corporation was

I always called it Crown Life. It was always Crown Life

to me. Only when we got talking about the checks and so

forth and people working, that the Agency Holding Corporation,

that I became aware of it, of what it was. I'm still not

even certain of what it is. I think it is a franchise for

the general agencies, and they do other things, but I'm not

sure. Only then did I know -- it was somewhere down the line,

later on, that it was Agency Holding Company. And I never

referred to it as Agency Holding Company.

Charlie worked for Crown Life, and I always refer

to it as Crown Life; that that was part of the corporate makeup,

I did not know that.

0So you are saying you became aware of that after

that?

A Well, it might have been very late or in the process

when some of the checks were coming in or something like that,

that people were working for the Agency Holding Corporation,

then I became aware of that. To them it was a synonymous term.

To me it wasn't. That is all I'm saying.
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Q Was there a ditcussion about which firms might be

paying bonuses .to which employees?

A No. No.

Q Was there any discussion about how the transactions

would be recorded on the books of Agency Holding or these

other finns?

A NO.

Q Did Kerry Craig ever mention that?

A NO.

Q Did Kerry Craig ever mention that the funds to make

bonus payments were funds that were other wise earmarked for

other purposes?

A Other purposes?

Q Like travel or something?

A No, no, no.

Q Did he say, "Oh, there is no problem, we have got

lots of money at our company to make bonus payments"?

A I would think that -- and I guess probably this is

an understanding of mine -- as I indicated before, I would

think that the company was in a pretty good financial position

to make bonus payments, yes, but Kerry never said that to me.

Q Just your general ---

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

.
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1 1
A General Mkpwledge.

2 -- that they had enough money?

A Well, see, had enough soney, type of coinmnt, 1

thought way back then, becaus I told you, they were general

agents and so forth, and they would -- they were well plaoed

6 in the company. They were, I think, even in most knowledge,

7 I if you own -- that you are a general agent, most people in

the community would realize that a general agent has got a fairl

9
good income. Most general agents I have ever run into, my own

10
0 general agent, as I know, he runs that little outfit, he is

doing fairly well, even in small communities, and I was well

12
aware of that.

13 13 Therefore, I thought these people were very well

14
paid for what they -- for their work, so they could give money.

'5
Q Were you given the names of each individual who was

16
going to be making contributions as a result of this plan?

17
A What happened is when the checks would be -- they

Is

were going to designate the checks, they were making me aware

19
of the principal people that were giving money, Charlie and three

210
others, and those are the names that I was relatively aware

of, ancillary names that, in the case of, say, Jim Wright's

campaign, which they got more money, I was not aware of those
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individuals. But they made me aware of them, just so that

when I made my phone call,, that I would know that Scott Thomas

was one of the persons who was giving that check.

Q So ultimately,, they did tell you the specific names

of even the other people other than the four?

A It would have come up,, but I don't think I had all

the names,, no,.of all those people. Charlie was pretty much

managing that,, and he did it. I did not know those names.

Q Didn't they want to give you all the names so that

when you made your calls you would be able to go through all

the names?

A Yes, they did, but to answer the question fairly,

Mr. Thomas, my recollection,, and the reason I am phrasing it

that way, is there might have been one or two names that

somehow were not given to me or something like that. That

might have happened in the process, and I just want to be care-

ful to have you know that I might not have known them all, but

they would try to give them to me,, yes.

Q Was there ever any discussion as to whether.,. Kerry

Craig would make any contributions?

A I don't think Kerry was going to make contributions.

I don't know whether there was a discussion of whether he would
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*1 or not. But somehow -~no, I don't think there was any dis-

2.cussion as to whether he would give any or not. I just assumed

he wasn't going to give any.

Q Any discussion of why, though?

A No, Charlie was managing, these were the people#

and I did not get involved -- they would just indicate to me

7
or pinpoint the people, and then I would respond, and there was

8 no discussion -- like Charlie and me working it out and Charlie

9
qwas going to be the person, he was ultimately going to be the

10 PAC person, so therefore Charlie would be the person to contact

and work it out. Kerry was not involved, particularly.

12
I, Q In spite of the fact that he was a Canadian citizen

13
and there were legal problems?

14
A That is an interesting comment. I did not know that

cKerry was a Canadian citizen until long after -- I don't think

if I knew that until afterwards, and Charlie said, "You are

17
stupid, you should know that." They just assumed that all

18
this time I knew that Kerry was a Canadian citizen, but I did

19
not. I always thought they were American-based places, and

20~
, they were here and he was operating, and somewhere along the

line it came out, "You should know that. You have known him

22
for so long, and you should be aware of this" but I was not



aware of this. But it did come out after this time -t"O

that that was one of the reasons Kerry couldn't give.

Q When did that come out?

A It might have come out, like I said, at Thanksgiving

time or Christmas or something like that that Kerry did not

participate.

Q YOu don't recall any specific time, like it wasn't

in connection with a meeting, say, with attorneys to unravel

this whole thing, fairly recently?

A No, no, no; absolutely not.

Q Your recollection is that it did come out, though, in

casual conversation?

A What I think came out, my recollection of it is, is

that I was accused of a certain amount of unawareness of Kerry's

background, that he was a Canadian citizen. I said, "I didn't

know that, nephew, Charlie, I just didn't know it." He said,

"Well, you can see why he wouldn't have contributed." I

said, "Fine, I can understand that." That was about it. He

couldn't have participated.

Q Your impression was that they were aware that legally

he couldn't contribute?

A I would think that they would be aware that he

C,
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22
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couldn't contribute. Isl that the question? Would I be

aware that they Were aware?

Q Was your perception ---

A If they knew he was a Canadian citizen, they would

know -- I would think they would know he couldn't give to

campaigns.

Q At that time did you know that a foreign citizen could

not contribute to a Federal campaign?

A I was aware that you couldn't give foreign money,

yes, or to put it your way, a citizen, a foreign citizen couldn'l

give money, yes.

Q You don't recall any discussion to the effect that

the records of Charlie's company should be noted in such a way

that there would be no reference to political contributions

having been made through bonus payments?

A Please restate that so I can understand it.

Q There was no discussion that you are aware of to

the effect that the records of the company saul bert in a way t

reflect that the contributions were made with the bonuses?

A There would be no record of that, because I thought

they were all individual contributions, and with other than

the bonuses.



$ -11 ~ Q Was there any discussion of keeping Agency Holding

or the parent company, Crown Life of Toronto, from knowing that

any funds had been issued for contributions?

A I would absolutely not be aware of that, because I

am still, my mind set is that there was individuals giving money

6 and I was not aware of that at all.

Q You referred earlier to a general recollection of a

statement made that there was some of these bonus payments were

CM turned into loans, isn't that what you were referring to?

A I heard that, again, as I said, in a family kind of

situation that -- something to do with the auditing or the

C internal accounting.

13
Q The decision had already been made to do that, and

14
you didn't have anything to do with it?

A No, absolutely nothing to do with it.

16
Q They were just telling you what it had been doing

17
after the fact?

18 :i A Oh, yes, nothing to do with that, absolutely nothing.

19
Q But at the time that you had your discussions back in

020 September and November of 1980, setting up this plan, there was
21

no discussion at all about these bonus payments being repaid,

22
J! was there?

Ii



4 W2
2

3

4

5

6

7

8

9

040

00

12

C)2

13

14

15

16

17

18

19

O 20

211

22

II

A Repaid, what do you mean by repaid?

Q Turning them into loans, for example?

A , N ro. XM were the fact that, again, if the

sequitur would be that they were going to -- the sequence would

have been, "Let's set up a PAC. We can't do that. All right,

let's make individual contributions. That, we can do. We can do

it properly and legally."

Then they get into it a little bit about the bonusing

people as incentives and so forth and so on, then that becomes

individual income and that is a sequitur -- as I understand

it, a sequential kind of development, and nothing about loans

at that time.

Q Other than conversations you had with Charles Smith

or Kerry Craig that you have already referred to as being these

casual ones around a holiday, for example, have you discussed

these contributions that were made with anyone else since the

election time, November of 1980?

A With my attorneys.

Q Other than with your attorneys?

A Mr. Devoy.

Q No one else?

A No, there is one one else that I'm aware of.
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Q So since the time you made a casual conversation

with Charlie Smith or Kerry Craig as you have already referred

to, the first time that anyone brought this to your attention

was when you got notice from the Commission?

A Brought what to my attention?

A About this matter of contributions? Was it when the

Commission notified you, from the FEC?

A Mr. Golden would have notified me, yes.
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1 Q Prior to that, when was the next previous time you

2 can remember having discussed the matter?

A About the contributions?

Q Yes.

5 A With Charlie.

6 Q When?

A When he was telling me he was coming to Washington

8 and would be involved in a deposition. I chatted with him

9
Mabout it.

10 Q And that was a conversation you referred to earlier

in the deposition?

12o2 A Earlier, yes, uh-huh.

13 Q What I would like to do is take about a five-minute

break; let Steve and I go out and powwow out here and see if
15 there is anything else additional I want to ask you.

16 (Brief recess.)

17
MR. THOMAS: I first wanted to ask the reporter

18 to mark this document as FEC Exhibit 1, please.

19
(The document referred to was

marked FEC Exhibit No. 1 for
21

identification.)



BY MR. THOMAS:

QI am showing the exhibit to the witness and counsel.

A John was the person down on the Texas campaign.

QJohn?

A John Mack, yes.

QThe first question is, though, have you ever seen

that document before?

A Have I ever seen this?

QYes.

A No.

Q This isn't a document you prepared?

A No. Wait a minute. Hold it. I mean, not in written

form. I would have passed on those names and -- some of them

to Charlie over the telephone, and the list might have been

composed, and then I would have had a similar list that I would

have written down, as I said, on a legal pad or something like

that that I would have kept as we went along, but not this

document, per se; no, not with those names there.

Q What are you referring to?

A The names of contributors. In other words, I guess

your question to me is, have I seen this document before as

it exists per se; have I seen that list as it is, and the

0
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1 answer is no,

2Q Apart from the document, did you, in providing

3 information to Charlie Smith, give him, for example, the names

of treasurers to contact or to direct checks to?

5A Mr. Thomas, there would have been a name -- let

6
me just take a look at this -- there would have been a name,

7 and I am just going to pull this at random, say, the Johnson

8 for Congress Committee.

CM I would have, somehow, in my conversations, secured

tiE) 10 the name of Margaret Trimble, and to facilitate the check

W arriving, rather than just "write Johnson for Congress

12
o Committee," I would say, "Be sure you write it to a speci fic

13 person. It will be handled and funneled better;" it was just
o 141

a rxmmil thing, and, yes, I would have done that.
15

u Q How would you have gotten the information?

16 A Can we key, on that one?

17 Yes.

18
A What I would have done was called .the- Johnson -for

19
Congress Committee and asked who the campaign manager was.

* 20
Very often, the campaign manager, if it was Steve Mimrms,

21
would say to me, "Gee, I think it is better to send it to the

22 TesrrTraue.
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1That is why I would get those names, or usually,

2 sometimes the person was one in the same, the campaign manager

3 was the treasurer.

4 Q How were you getting the telephone numbers of the

5 people to call to ask for that information?

6 A Those, when I would say, "Udall for Congress," or

7 something, I would call up Udall for Congress, those committees

a -8

M8 and that number would be listed in information or something like

Nq that, and that is how I got it.

10 Q Or something like that? That is what I am interested

9 in.

12 A In general, that is the way I would do it, or in

13 my knowledge of being on the Hill and being home and working

o14 on campaigns, when I had earmarked somebody or someone like

1c 1Mo Udall for something like that, then I would try to find

16 out by calling, talking to a friend or something like that.

17 Q That is what I am curious about.

18 Did you, when you needed to get that information,

19 call up someone in Congressman Udall's office and say,

20 "Who is the campaign person"?

21 1i A No. I would -- sometimes that might have occurred,

that I would,, on the Hill, be walking by, and that would be
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. a normal kind of floor activity that I would try to check with

2 the campaign person; but generally not, no, I would call.

3 That stuff you kind of know.

4 Q Would you pick up the phone and ask for directory

assistance and say, "Have you got a number for Udall for

6 Congress Committee in Arizona?

A Sure. That is how I did it.

8 Q Did you go to the Democratic Campaign Committee and

9 say, "I am trying to get a hold of this person or this

M 10 campaign"?

A The thing is, I know quite a few people, and in the

12 course of knowing quite a few people, if I said, "Gee whiz,

13 1 think we should get to Mo Udall," because he was in the

o14 trouble at the time and so forth and so on, I would probably,

H in some cases, call the DNC and say, "Who is it" -- and they

16 had a list; they have a list. It is a composed list.

17 Q Did you do it?

A Yes, I did, on some occasions, but not specifically --

19 1 what I am trying not to convey is I don't know if I did that

in the specific case of Udall for Congress. But I would also

call, and the Democratic Congressional Committee has a list,

and they have a list of people they would give to you and give



to the public.

QThat is what I am trying to get at. Did you do

that, as veil?

A I have known staff memibers over there, and over

the course of lunch or something,, I might have asked them --

I cannot tell you which one specifically -- "Who is the

treasurer for the Udall Campaign" or something like that, sure,

I can do that.

Q You said "might have". I want to make clear for

the record -

A On a couple of occasions I did that, because I

couldn't get them through Directory Assistance. I vasn't

making out too well, so I said I will call them and get a

list. That is a public list that anybody can get at any

time.

Q At any point, were you ever given any compensation

at all1 f rom any o f the Agency Holding Corperation ,f -irmsr?

A Absolutely not. Emphatically no.

Q Were you ever asked to make a contribution to any

of these campaigns?

A No.

Q Did you ever make a contribution to any of these

m6
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. 1 camupaigns?

2 A No.

3O Were you ever contacted by anyone in connection with

4 the anti-trust litigation that is going on in Pittsburgh that

involves Agency Holding Corporations?

6 A No.

7 Q You haven't been question by any counsel in connec-

8 tion with that litigation at all?

9 A Formally, you mean?

10 0 Formally.

11 A I don't know whether Roger Golden, on the phone the

12 other day, said something about a suit going on the other day.

13 He might have said something.

o3 14 Q Did you call him or did he call you?

15 A I called him becauseRoGr - ci_ he asked

CAO ( O-) Li* s16 me many times to call him, and I finally as"d him.

17 Q Charlie was sort of suggesting that maybe you would

18 want to call him?

19 A There was some -- that if something was goin on 2]
I20 I could be helpful in some way * e- -ble ;b hclr4 my nephew.

He said, "Gee whiz, maybe, what is going on? Why don't you call

22 !iRoger and see what is --
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16

17

18

19

I initiated that phonecall, only because I think

my nephew, said, "Gee whiz, Uncle 0, would you do it for me to

see what is going on"?

I said, "Of course I will do it," again, because

I want to answer specifically what you are asking, and I think

he said there was something else going on, and I said, "I don't

want to know about it."

.Mr".. msi that, ~Rnge- Go-d-11. Your question

to me was about another anti-trust suit going on, and I think

it is possible in the conversation~that he did say, "There is

something else going on and this is just a segment of it," or

something like that.

I said, "I don't know, I don't even know what is

going on."

Q When your nephew called, did he make reference to

the FEC matter that had been initiated?

A Oh, Charlie said that they were going to be coming

and seeing you folks at some point in time, yes.

Q This is the conversation that you were referring to

earlier in your deposition that you had with him, prior to

coming here and in reference to perhaps coming to Washington?

A Oh, yes. You asked me that; yes, the same thing.

-,_, IT C L&s-4 1--n WC t2ca"'
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QThe same conversation?

A Yes, I would think, yes.

0 There were more than one?

A No. What you are asking is about the same

conversation. Some of it is fragmented because I explained

to you, since early -- it is very hard for me to talk about

it because it is a weepy situation. His dad is dying of cancer,

and I have been talking to him regularly.

The conversations up there is, 'How- is Smitty?"

Not, "What is going on?"

That is the kind of questions.

In fact, we say to ourselves, "We don't have time

to talk about business; let's talk about the personal problems.

Therefore, you are asking me; in that particular

conversation I might have said., "Gee,, I an. going to the FEC

two weeks from now," or whatever as almost the termination

of the conversation, rather than the substance of the con-

versation is what I am trying to indicate to you.

Q Again, in reference to this seeming hurriedness back

in October of 1980, did you get any requests at all from any

of the people who worked for any of these campaigns that maybe

you help solicit funds for them?



1 A You see, it Wvan't that anybody in the campaign

Sinitiated contact-4wm me to help out with them, no.

Q Did. anyone from the Democratic National Campaign

Comnittee. or the DUC raise it with you in conversations that

5 maybe it would be helpful if you could raise some funds for

6 some candidates?

A No. No.

8 Q When you were compiling a list of candidates to

(4 receive contributions, did you ask for advice from anyone?

10 A I think that in conversation what is the proper

#1 terminology -- conversation at large, when you work on the

12 Hill and you hear of people and so forth and so on, I might

13 have heard from someone that stm& Johnson is in trouble, so

oD 14 forth and so on, and I would just catalogue that in my head

16 and say, "Oh, Bt Johnson, oh."

16 But I did not seek out people that were in trouble.

17 Si B1,L1%
18 I mean, I didn't go to Johnson and say, "Are you in

18 trouble? Do you need "X" number of dollars?"

1929 Q In your assistance in cmhg up withnames, you didn't

go to anyone outside and discuss it with them that you had

21 a nephew who was thinking about making contributions; who

22 needed money?

23 -Tb TM5Wc,4



A I am trying to say in the flow of activity, that

S2 would not have occurred.

3OQ So that your assistance in coming- up wijth. the names

4 was entirely your own doing?

A No, that can't be, because I pick up information

6 from other kinds of people, and when I put the mosaic together,

that kind of information was in my head, so therefore other

8 people did help me but not --

9 But no one that you had told about your nephew was

1I0 interested in making contributions?

11 A No, it would not come out that way, other than when

0 12 1 contacted the campaign itself. Then I would say that my

13 nephew was interested in making contributions.

C 4 MR. THOMAS: I have no further questions.

15 Do you have any cross?

16 iR. DEVOY: No.

17 MR. THOMAS: All right.

18 Thank you very much for your time.

19 !i Would you like to waive. signature? Do you want to see20
2 the transcript?

21
MR. DEVOY: Yes. We would like to know what is the

22 procedure.



MR. THOM4AS: If you want to waive signagure, you

can, but if you don't, we will have the transcript made

available.

We usually like to have the original stay with the

reporter and you would have an opportunity to review the

transcript and make any necessary corrections that you wanted

to.

The ordinary timetable is usually about two weeks.

After that is done, then you have 30 days.

Under our regulations, we use the similar 30-day

period as under the Federal Rules of Civil Procedure for time

to review the transcript.

If no revision or signature is made in 30 days,

then the original comes back to our agency.

MR. DEVOY: Let me just review that to see if I

understand. It will take approximately two weeks to get the

transcript prepared, and you will call us and say it is ready

and you pick it up?

MR. THO11AS: Ordinarily, the reporter does that.

If you want to order a copy, of course, you can, and you have

to pay for it.

Alternatively, if you want to just go ahead and

m12
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THOMAS: That is the idea.

DEVOY: Okay.

THOMAS: Thank you again.

WITNESS: You are very welcome, in whatever way

I could help you.

(Whereupon, at 1:00 p.m., the deposition was

concluded.)

(I have read the foregoing pages
3 through 127, inclusive, which
contain a correct transcript of
the answers made by me to the
questions therein recorded.)

Owen 7rley /

review the original, the reporter will notify you that the

original is ready and you can go review it and make any

corrections or whatever and have it signed there.

MR. DEVOY: And we have 30 days to conduct our review?

MR. THOMAS: Yes.

MR. DEVOY: Fine. At the end of our review period,

the witness will sign the transcript?

C-

C14

Co
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Fine

MR.

MR.

MR.

THE
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CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

I, Luanne Dawson, the officer before whom the foregoing

deposition was taken, do hereby certify that the witness

whose testimony appears in the foregoing deposition was duly

sworn by me; that the testimony of said witness was taken by me

in shorthand and thereafter reduced to typewriting under my

direction; that said deposition is a true record of the testi-

mony given by said witness; that I am neither counsel for#

related to, nor employed by any of the parties to the action in

which this depositiion was taken, and further that I am not a

relative or employee of any attorney or counsel employed by

the parties thereto, nor financially or otherwise interested in

the outcome of the action.

vJo1ws§Zv-2
Notary Public in and for
the District of Columbia
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October 15, 1982

Scott Thomas, Esq.
Office of General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N. W.
Washington, D. C.

Re: In the Matter of Agency Holding Corporation, HUR 1445

Dear Mr. Thomas,

The following changes and corrections have been made
to the deposition of Owen Marley, taken Friday, July
30, 1982:

Page Line From: To:

"R. E. Wise"
"on a television program"
"No, huh-uh."
"father last night,
Timothy"
"take a depositoin"
"environmental

circumstances"

"Ari Weiss"
"in a television progran"
"No."
"father last night, and
his brother Timothy"
"give a deposition"
"circumstances"

11 "somewhat understand" "understand"
12 "have somewhat a" "are a"

14 "apparatuses" "apparati"
17 "that you -- that are" "that are"
8 "That is what was there." "That was the atmosphere."
8 "there were tons of them.""there were many people

there."
15 "no other 'maybe"' "nothing other than 'maybe'"
8 "He is on that paper." "He is on that subpoena."
8-9 "process, 'Gee, if I can "process, in a friendly

help you in a friendly way, 'Gee, if I can help
way," you,"

C-l

r.,,*r
-'3i!

cJ"

14
16

16
16
16
20
22-23
27

17
29
30



Thomas, Esq.

Page Line From:

30 17 "never talked to her,
but she was at -ith e"

30-31 22 "there, and I r br
attractive woen."

32 22 "I think he would"

33 12 "because it is such
an intense member of
the family and"

34 1 "were that the"
35 22 "is that people --

never mind."

41 2-3

41
41

18
19

42 11

44 5-6

45
45

45
45

"ever talked' to ber.
was at thee'
"there.

"I think he said he
would"
"because he is"

"was that the!.
"is to those people."

"for that, I do not "for. My notes verified
have that correspondence that I did not send any
sent to him." correspondence of that

type to him."
"Uncle Oven, that perhaps" "Uncle Ovenperhaps"
"individual contributions." "individual , .

contributors."
"of their account." "of their personal

account."
"beginning;that "beginning because our

discussions on contributiom
were very general; when it
became clear that
contributions were in fact
to be made, the discussion,
as to methods was that"

"I will rephrase that." delete sentence
"was never any "were never any
discussion, you know," discussions,"
"that would ever," "that what"
"is a proper way" "are a proper way"

To:

L~1

(%4

0-1-

-2"



Scott Thomas, Esq. -3-

Page Line From: To:

51
54

62
67
67
69
84
91
92

100
104

121

121
121

122

122

124
124
124
124

"contact from me"
"Buzz Johnson"
"Buzz Johnson"
"Buzz Johnson"

1 ", we had discussed."
9 "I would not know what --

in fact --"
17 "income to the bonus"
8 "and he was in his

career, that there was
never, as I recall,"

5 "or anything was at"
8 "moneys that are coming"
19 "because it was rushing,"
3 "Uh-huh, but I"
3 "state, and therefore,"
19 "when I see him at"
1 "and some of them lost'"

14 "our family"
4 "Not to my knowledge,

series, no."
15 "because Roger Golden,

counsel, he asked"
16 "I finally asked him."
20 "in some way to be able

to help my nephew."
8 "Mr. Golden said that,

Roger Golden."
10 "the conversation that he

did say,"

The corrections having been made to Owen Marley's
deposition, it is hereby being filed with the Federal
Election Commission.

Sincerely,

Lu Anne Dawson
reporter/notary

cc: Mr. Robert Tynan Devoy, Jr., Esq.

12
13
15
17

0

CD

October S

", we had discussions."
delete sentence

"income through a bonus"-',
"and I was interested in.
his career, but there was
never any conversation,
as I recall,"
"was at"
"money that is coming"
"because it was rushed,"
"1"
"state,"
"when I saw him at"
"and unfortunate that
some of them lost"

"my family"
"Not to my knowledge,
no."
"because Charlie Smith,
counsel, he asked"
"I finally called him."
"in some way to my
nephew."

delete sentence

"the conversation with
Roger Golden that he
did say,"
"contact with me"
"Bizz Johnson"
"Bizz Johnson"
"Bizz Johnson"
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

x

In the Matter of:

AGENCY HOLDING CORPORATION, : MUR NO. 1445
ETAL.

x

Washington, D.C.
Tuesday, August 3, 1982

Deposition of

CHARLES T. SMITH

a witness in the above-entitled matter, called for examination

by counsel for the FEC, pursuant to agreement of counsel, at

the offices of the Federal Election Commission, 1325 K Street,

N.W., Washington, D.C. 20463, beginning at 1:45 p.m., before

Raleigh Milton, a Notary Public in and for the District of

Columbia, when the parties were represented by the following

counsel:

For the Federal Election Commission:

SCOTT THOMAS, ESQ.
and

STEPHEN H. MIMS, Legal Intern
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Milton Reporting, Inc.
OFFICIAL REPORTERS

1601 Connecticut Ave., N.W., Suite 301
Washington. D.C. 20009
Phones: (202) 833-3598

833-3599



For Charles T. Smith:

ROGER M. GOLDEN, ESQ.,
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D.C.

and
JOHN H. BINGLER, ESQ.,
Thorp, Reed & Armstrong
2900 Grant Building
Pittsburgh, Penna. 15219
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Thereupon,

CHARLES T. SMITH

a witness, was called for examination by counsel for the FEC,

and, after having been first duly sworn by the notary, was

6

7

8

9

10

12

13

S14

'v 15

examined

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

and testified as follows:

EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE FEC

BY MR. THOMAS:

Would you state your name?

Charles T. Smith.

What is your present home address?

One Reservoir Road, Cohasset, Massachusetts.

What is your nationality?

U.S. citizen.

What is your marital status?

Single.

Where are you presently employed?

John W. Powers Insurance Agency, Boston, Massachu-

setts.

How long have you been employed there?

Since December or January 1, actually.

Of?
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A 1982.

Q What is your present position there?

A Associate general agent.

Q What are your responsibilities as associate general

agent?

A Managing the business, administratively and also

responsible for business sales.

Q You are responsible for trying to solicit business?

A Solicit sales, right.

QDo you have any ownership interest with John Powers

Insurance Agency?

A Not at this time.

o Have you at any point had such an ownership interest?

A No. We are in the process of establishing a buy-out.

Q Who is the present owner of that firm?

A John W. Powers.

o Is he the sole owner?

A Yes. He is.

o Are you an officer or director of that agency?

A No.

Q Do you know who the officers are?

A There is only one.
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1982.

o Ure wmre you emoj" befwe tbat?

mcy nmodiag Coration.

o Now long w yu a I thare?

A Since 176.

Q Uaat - yur positiam tlmm?

A Broker iner.

Q Umat did that position etail?

A I ws rsonsible for soliciting sales for C

o Did you have any magem.,t a .,g inilities tbe?

A DO.

Q Did you have any owersip intermes in LCy modim

Corporation?

A No. I did not.

Q i ym kmon vnho did own the - .au at that point?

A Zerry Craig.

Q Were you an officer'?
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1 advances. It might be closer to 34 or 40.

2
Q You say there might have been some advanioes. Do you

recall when you received those?

A I believe I took an advance of $10,000 total I think

that year.

6 0 Do you recall at what point in that year?

A No. I don't really recall. It is probably spring-

8
time.

9
C4 Q Explain to me how you got advances? What were the

10 advances for?

A I was paying for my brother's schooling, prep school,
12

o so I needed I think $5,000. So I asked for $5,000. Then when I
131 needed to do some other things I requested it and it was advance

oD '4 to me against future earnings.

15P S Q So they were strictly personal advances?

16
A Yes.

17
Q Have you ever received any advances that were

18
related to your work specifically, that is compensation for

19
work done?

20A Any advance would be related directly to work. It

21
has to be offset by production. So even a personal advance

22
il at some point in time would have to be offset by the compen-

I sation that the agency derives from my sales.



I Q I understand. But did you ever get any advances

2 that were for work performed as opposed to your request for

3 personal purposes?

4A I am not sure what you are getting at and I am really

5 not sure.

6 Q How about bonuses? Where there any occasions where

7 you earned bonuses?

8 A No.

9 Have youever had any ownership interest in any insur-

10 ance company or firm?

11A No. I have not.

12Q When you were with Agency who was your supervisor?

iq.13A Kerry Craig.

O14 11 Q Was there anyone else at Agency from whom you took

11direction?

16 A No.

17 Q How long have you known Kerry Craig?

18
19A I have known Kerry since '74.

19Q How was it that you first met him?

20
I A I met him while I was working in Toronto, Canada for

21
1Crown Life Insurance Company.

22Q Are you social friends with him now?



A

2Q

you see

A

5 Q

6 A

7Q

A

9
Q

10

12

13

14 A

15o Q

16 A

17
Company.

If It was with him, yes.

When you were with Agen Holding Corporation did

each other on a social basis for a regular

Yes. We did.

You mean for dinner?

Yes.

Have drinks after work?

Yes.

Do you know an individual named Clarke Lloyd?

Yes, I do.

How do you know him?

ClArkb Lloyd supervised the entire U.S. agency system

Did he supervise the agency operation in Chicago?

Yes, he did.

When you say supervisor, what do you mean?

Senior vice president for Agency's Crown Life Insuranc

So he had the responsibilities of administrating,

making sure that they were performing properly and actually

hiring and terminating agencies or appointing and terminating

agencies.

Q Did he oversee the process whereby it was determined

whether a particular agency in the United States would get

financing?

I
C

7
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IA Yes, he did. He approved all financing.

2 Q How involved would you say he was in monitoring

3 what actual expenses the agencies were incurring?

4 A Very carefully.

Q Was there a system whereby all expenses incurred by

6 an agency were in some sense written down through a voucher

7 system perhaps and that information was sent onto Toronto so

8 that he could review it?

9 A The day to day T.&E.?

10 Q T.&E. being?

11 A Travel and entertainment.

12 1 Q Yes, for example?

13 A May or may not be. I am not sure. Each agency is

o14 independent and they perform as an independent business.

r') 1s Therefore I am sure that Clarke Lloyd wasn't privy to every

16 iexpense in an agency. But if money was needed the individuals

17 would approach him and ask for financing. He may request a

18 breakdown of why they needed that financing.

19 Q What accounts did agency maintain at that time? Do

20 you have any sense of the various categories of accounts they

21 maintained?

22 A We maintained the McDonald's account, all their



Ifranchises across the country. We had the National Home

2 Furnishings account which is an association of furniture stores

3 or owners, we had Berger King, we had Coors, we had Coca Cola

4 Bottlers, we had NFED, National Fire Equipment Distributors.

5 We had a number of accounts of that nature.

6 Q Of those accounts would you say that most of those

7 were opened or developed around 1979 or 1980?

8 'A Yes.

94 9 During that period of say September through November

10 of 1980 was that a particularly active period with regard to

11 those accounts you just identified?

C)12 A Yes, it was.

V13 Q Why was that?

O 14 A We were soliciting a number of those accounts and

TV) is we were in the process of tying up contracts with others.

16 Q Was Agency Holding incurring large expenses for that

17
development?

18A Yes.

19 Q What kinds of expenses were being incurred?

20A We had to hire a number of solicitors which we would

21 pay a salary, advance type of basis. We had to pay for their

22 travel and expenses. We also had to pay the cost of developing,



I marketing material for each of these accounts, legal fees for

the establishment of trust agreements, et cetera.

Q At that time period in approximately September through

November of 1980, do you recall if Agency Holding was in a

surplus cash position or negative cash position?

6 A I would not absolutely be aware of that.

Q Who would have known that?

8 A Kerry Craig, Clarke Lloyd, BobPulak, the accountants.

O9
.... Q "What kinds of bank accounts did Agency maintain? Do

9 10 you know?

11 A We maintained -- I am not totally familiar with the

12 bank accounts. I know that there is a bank account for com-

013
mission payments and there is a personal bank account, one or

more, for the agency itself.

515
0Q What is the difference between these accounts?

16 A One account we will receive a check from the home

17
office it would be deposited to pay commissions and then we

18
would have other accounts to handle day to day business.

19
Q Operational expenses?

20
A Right.

21
0Travel and entertainment expenses?

22A Right.



IQ Was there a separate account for. 0sls roibotion

2 and advertising?

3 A I don't believe so.

4 That to your knowledge was paid out of that general

5 operation account?

6 A Rights

7 Q You have indicated that you knew Clarke Lloyd during

8 that time period. Was he what you would consider a social

9 acquaintance at that time?

10 A Yes,, he was. I had worked for Clarke as well at

*1 the home office.

12 Q Did he come to Chicago fairly frequently?
0A

V 13A Yes, he did.

o 4Q How often would you say he was in Chicago?

15 A I would say he was there at least once or twice a

16 mnh

17 Q Did you ever go to Toronto?

18 A Yes, I did.

19Q During 1980 approximately how often did you go?

20
A I probably went at least twice.

21 Q Do you recall going to Toronto at any point around

that time period, September through November of 1980?
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A I did not go there at that time.

Q Do you recall if Clarke Lloyd came down to Chicago

at any point during that time period?

A He may have. I am not sure. But we were heavy into

the McDonald i at that point in time. So it is a

good possibility.

Q Before coming here today, have you spoken with any-

body about the fact that you were going to come speak with us?

A I spoke to Roger Golden and John Bingler and I talked

to my uncle on occasions.

Q When was the last time you spoke with your uncle?

A I believe it was Thursday or Wednesday. We speak

often because my father is quite ill. So he calls to find out

how my father is doing.

Q When you spoke with your uncle, it is Mr. Marley,

isn't it?

A Yes.

Q Last Wednesday or Thursday, what did you speak about?

A We spoke about my father.

Q Was there any discussion at all about your coming

here to testify?

A Only in general terms that I would be coming into



Washington.

2 Did you ask him what qestions we had already asked

him?

A No.

Q Did he offer any information about what we had asked

6 him?

A No.

8 Q Mr. Smith, in that time period of October through

9 November of 1980 did you make any political contributions?

10 A Yes, I did.

I I Q How did that come about?

12 A I was approached by my uncle while I was at a gen-

13 eral agency's meeting here in Washington at the Hyatt.

14 He inquired as to whether or not I might be interested in making

any political contributions and whether or not Agency Holding

16 might be interested in making, or members of Agency Holding

17 Corporation, would be interested in making political contri-

18 butions. And I said that I might be interested and I could

19
also find out whether or not anybody else is interested at

20
that point in time. Subsequently Owen Marley, who is my

21 uncle, Kerry Craig and myself and we discussed the possibility

22 of making political contributions by setting up a PAC which



1 was acceptable and we thought that was something we would be

*2 interested in and we left it at that after the meeting and

Owen would be getting back to us as to how to possibly, set. up

that PAC.

5 When do you recall this initial discussion about

6 this that took place?

A It was some time either the middle or end of Septem-

8 ber at the general agency's meeting.

Q When you say it took place at the Hyatt Regency on

10 Capitol Hill ---

# 11 A Yes. If that is the only Hyatt, fine.

12 The one over near the Capitol building?

13 A I think so.

O 14 Q Within eyeshot. Was this around dinner time?

A This was in, our initial meeting was in the afternoon.

16 Q was anyone else in on that conversation?

17 A No.

18 Just you and your uncle?

19 A Right. Kerry Craig was present.

20 Was he present at the outset when the subject came

21
up?

22 A The first time, no. It was just my uncle and I and



the PAC.

together

Q

A

Q

A

Q

A

Q

So I met with then. Kerrymyuncle and Myself got

later that afternoon.

Where was this subsequent meeting?

At the Hyatt.

Same place?

Yes.

Was this in the lounge?

No. I believe it was in my hotel room.

What was the discussion in terms of the possibility

of setting up a PAC? Who suggested the possibility of doing

that?

A That was suggested by my uncle.

Q After that subsequent meeting, the second one, were

you talked about setting up a PAC, was there any decision

reached as to whether a PAC would or would not be set up?

A Are you talking about later? My uncle went to see

if we could set up the PAC and we found out it was too late to

establish a PAC in time for the up and coming election.

Q Did he somehow notify you of that fact?

A Yes.

Q Why did he say it was too late?

0

0

0o

then I said I would see if Kerry was interested. in **tting UP
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A There is a deadline prior to elections in establishing

a PAC,

Q is that what he told you?

A Yes.

Q Was there any discussion in the initial two conver-

sations you advised me of about what contribution limits were

in effect at the time?

A No.

Q Was there any discussion as to who would be possibly

making contributions?

A No. We discussed that we would establish a PAC and

by establishing a PAC that employees of the firm could make

contributions to-that PAC.

Q Was there any reference to what individuals might

be able to contribute to that PAC?

A We didn't establish that.

Q was there any discussion about any particular can-

didates who could use campaign support in these first two

discussions?

A No. We didn't discuss specific candidates, only that

the Democratic Party had some tough elections and was in need

of some political contributions.
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Q Was there discussion about what Kerry Craig would

also be making contributions?

A We didn't as I said get into specifics. We were

waiting -- first of all, we were going to research the PAC

situation and that is the way we left it at that point in time.

Q So after this subsequent meeting at the Hyatt, when

was the next conversation that you recall about this subject?

A The next conversation was later that evening, we went

to Nathan's and we actually all met at the Hyatt; that Iis. a

group of people from the Agency Holding Corporation, myself,

Kerrys, Clarke Lloyd and a number of other general agents.

It was a very large group. We all went over to Nathan's and

during our time there we ate. As a group we took I guess one

side of the restaurant. We had all the tables essentially. Mr.

Marley, Clarke Lloyd, Kerry Craig and myself all sat and had

dinner.

Q Is that when the subject came up again about politi-

cal contributions?

A Yes, it did.

QWhat was said then?

A Essentially it was again discussed in very general

terms that we would establish a PAC and it seemed to, because

- K If w~j>
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of the scope of our business, the involvement at the national

level, having agencies in a number of different cities and we

were planning on continued growth as far as acquiring those

cities, it would be beneficial to establish a PAC and everybody

seemed, all individuals present were quite enthusiastic about

the potentials.

0 This is Clarke Lloyd, yourself, Kerry Craig?

A Right.

Q Anyone else?

A My uncle and that is it.

Q Did your uncle participate in that conversation? Did

he actually discuss anything about PAC's?

A Essentially the evening was more of a social event

and we were discussing everything other than PACs actually. It

was just brought up very quickly and dropped very quickly in

general terms that we would be working in investigating the

possibilibites of establishing a PAC and making contributions to

the up and coming election.

Q At that meeting was there any discussion of any par-

ticular candidates that could use support?

A No, only in general terms discussing politics as a

whole. It was a divided table. I think half wanted to donate



1 to the Republicans at that point in time.

2 Q Was there any discussion as to why it would be

beneficial to contribute to political candidates visavs

your firm?

5 A Yes. It was felt that because of the scope of our

6 business that we would have various types of products that would

7 be affected by tax regulations and it was felt that if we made

8 political contributions and became involved in the system, in

that way through a PAC, that we would have access to voice our

10 opinions much better than we would if we did not.

11 Was there discussion about there would be an attempt

o12 to try to target contributions to legislators who had some

13 jinvolvement with the tax legislation issues?

O 1 J A We didn't discuss that specifically. We were leaving

1 - at that point we were just going to research the possibili-

16 ties of setting up the PAC, how we would make contributions and

17 then at some point we would consider candidates.

18
Q Were you leaving the responsibility for advice as to

19
Iwhat candidates would get support up to your uncle?

20A As it turned out, that is the way it caine about.

21
1 0 Had you up to that point ever followed any of this

22
particular legislation here in Washington or the tax matters
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that affected the firm?

2 A We didn't specifically follow individual legislators

3 as to their voting policies on tax legislation. We were

4~ always kept up to date regarding anything that had to do with

our business as far as tax legislation. So we were aware of

6 certain Senators, certain Congressmen who voted in favor of our

industry. we would receive tax updates or tax bulletins from

8 our independent legal staff in our home office.

9
QWere you aware of any particular votes on legislation

10 during that time period September-Otbr-oebro 90

41I A Not that I recall.

12
oQ After that meeting, discussion at Nathan's, when was

V 13 1the next time that you recall ever discussing the possibility

o 14
1: of making contributions?

15

16 A Since the election was only a short period away, I

was to be in contact with Owen on a fairly regular basis. He

17notified us very quickly that it was too late to establish the

18 I
UPAC. So we felt that we still wanted to make some contributions

19
and he advised us that we still had that possibility by making

20 individual contributions. He had a number of candidates at
21

that point in time that were in need of contributions and he
221

isuggested that if possible we make contributions. He said these

I



S had to be made on an individual basis. In that first conver-

I.2 sation we didn't establish the amounts. It was more or less that

3 we Just couldn't establish a PAC, I have some candidates, Ca

4 you make contributions.

5Q Did he give you names of candidates at that point?

6 A He did give us the names of a few candidates at

7 that point in time.

8Q Did he say how he got those names and how he selected

9 them?

10 A No,, other than the fact that he knew these were close

11 races and these people are appreciating donations and we could

12
o make them.

V 13Q Had he been in contact with anyone involved in those

14 campaigns to find out if they could use some support?

A I didn't ask him that.

16 Did you get the sense that he was just relying on

17
his general knowledge at that point?

18
A Yes. I would say that.

19
Q Do you know if he made any efforts to contact the

20
Democratic National Committee to find out if they could give

21
some advice?

22 A He may have. I knew that he worked for the Democratic
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Steering ConMttee. So I assumed that any reomndtions or

the candidates that.he can. up wi thad ben carefully aalyted

by that committee or the Democratic National Comittee.

Q You say that he advised you that these contributions

that might be made would have to be made by individuals?

A Yes.

Q Was there any discussion at all at that point about

the possibility that individuals might get reimbursement

from their employer or firms?

A We approached that subject in later conversations when

we established candidates and then we discussed azounts to be

contributed to candidates.

Q How much later were those conversations? Do you

recall?

A Probably within a week and a half.

Q How many conversations, telephone conversations, would

you say you had between the Nathan's meeting and the election?

A We probably had 15. I know there was quite a number

of them.

Q What was said when it was discussed that there might

be some reimbursement from the company?

A We began to get the list of candidates and we

tE,

0

~q.

0

lV)



.. realized that the amounts for each individual were going to be

2 a bit heavy. So therefore we were only going to make a limited

number of contributions. Then since we are in the insurance

business a lot of our programs are done on a grossed out basis,

reimbursement basis for employee benefits. So that we thought

6 of that possibility and I discussed that with Owen and he said

that he felt that we could probably do that without any pro-

8 blems as long as it was included as income in that year. So

9 we felt that if we establish it as income, then we could gross up

M) 10 the individuals who made the contributions.

91 Q You say you had a practice of grossing out?

12o A Not in the Agency Holding Corporation but in general

13 in the employee benefits area a lot of insurance is bought

oD 14 through Section 162-A of the code and that the employee, the

tax implications is offset by a bonus at the end of the year.

Q You are going to have to explain it to me because I

17
am not sure what you are talking about?

18
A If an insurance policy costs somebody $1,000, the

19
employee of the corporation would bonus that $1,000 and if he is

~20 2 in the tax bracket, 50 percent, his tax implication is $500,

21
they would bonus him again to offset the tax implication. You

22 1never get to zero but you could continue bonusing up to that
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Q So what you were suggesting is'the possibility Of

doing something similar to that within the agency?

A Right.

Q who suggested the possibility of doing that?

A I don't recall who specifically stated that. I know

that we had talked to my uncle about it and it seemed like

a possible avenue and it was one that we thought we could work

on.

QWho is "we"?

A Kerry Craig, myself.

Q Anybody else?

A No.

Q In your discussions with your uncle, however, do you

recall who was the first person to bring up the possibility

4of maybe issuing bonuses?

A We knew when we couldn't establish a PAC we still

7 wanted to, we had intentions of establishing a PAC right after

the election; that in order to accomplish the same results that

Iwe would, the employees of the firm would make contributions

nand it was discussed, that is, there is a possibility that
we could bonus them. He seemed to feel that that was

acceptable. We did discuss that. Yes.
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1-Q But you don't recall who between yourself and your

2 uncle brought up that possibility?

3 A My uncle said that this is something that is done.

4 First of all, he said that it would be totally

5 deductible. We were discussing it. He said that you can make

6 a contribution, $1,000 to each candidate and it was totally

7 deductible. So we had a number of candidates and we were going

8 to contribute $1,000 to each one of those candidates as

individuals and it wasn't decided at that point in time who

10 would be contributing others than myself.

11 We were also told at that point in time that my --

12 I said Cary being a foreign citizen could not make a contribu-

13 tion to a political campaign. So that just left me at that

o 14 point in time and it was discussed that if we made a $1,000

15 contribution, I would have to be bonused for that $1,000

16 contribution to cover the income necessary to make that

17 contribution; plus offsetting the taxes for the increased

18i income.

19 I He said that I believe this is probably done quite

20 often and it seems quite acceptable. So I went back to Kerry

21 and we sat down and we felt that as I stated that this happens

in our business and we figured that it was the way to go and
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I so we went ahead and implemented that or he did, I should say.

Q He being?

3 A Kerry because I was not an officer of the company

4 and I didn't make those decisions.

5 Q What happened then?

6 A Owen came to us, came to me, and gave me a list of

7 possible candidates.

8 Q He actually came to Chicago?

9 A No. He called me, gave me a list. I wrote the list

10 down and I went in to Kerry and said this is a list of the

11 candidates. If we are going to make the contributions, I am

12 going to contribute, who else is going to contribute?

13 At that point in time, we discussed it, Diane

o 14 Pariano, Nbrrie Kent and Bob Oglevee would make contributions

15 at that point in time.

16 I Q Was this just a conversation that you and Kerry

17 I were privy to at that point?

Si A That was just our conversation, right.

19 Q Did he suggest the possibility that those others

20 might make contributions or was that you suggesting it?

21 A No. Basically I think it was both of us. We

22 attempted to see who would be interested, number one, in makina

II
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1 contributions. We talked about it and we decided that these

2 people would be interested. They had been with the firm a

3 long time. And it was expected that they would be with the

4 firm for a long time. So we felt that we could discuss with.

5 them and they probably would feel that it is a program that

6 would be to the benefit of their growth and the firm's growth.

7 Q Up to that point, none of those individuals had been

8 told anything about the possibility of making contributions?

M j A No, they hadn't.

10 So then what happened?

* 1'A we asked them if they would be interested and they

12 all said it was acceptable to them. So then we established

1-3 the number of candidates, the amount of money that was to be

o 1 Icontributed and at that point in time they were going to write

15 individual checks.

16 We issued a check to them from the corporation and

17 then they deposited that in an account and sent the political

18 contributions out, on their personal checks.

19
Q Did you, yourself, ask any of these individuals

20 1to make a contribution?02
A No. I was present when we talked to some of the

22 individuals but Kerry asked them.



Q Where was it that you were present at such a

discussion?

A I was present in Ageny: .Roldi g .Corporatio ,

office in Chicago.

Q Do you recall when that happened?

A It would have been in October, I believe, the second

or third week.

Q Who do you recall being present at that time?

A Morrie Kent was present, Dianne was present, Nick

Catrini and I believe that was it at that point in time.

Q Was William Preisser present then?

A He may have been or we may have talked to him later.

Q Do you recall if it was a weekend?

A No. I don't recall the time.

Q In your discussions with Kerry prior to this later

discussion with these other individuals, was there any mention

of the legality of making contributions?

A No.

Q In a general sense, did it come up as to whether

it was proper or not?

A No. We didn't. We thought that they were totally

deductible and we felt that we were on; we felt we were doing

U
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the right thing at that point. There was no indications of

any wrongdoing on our part. It was never discussed

Q But you talked about the deductibility of it, for

example?

A Yes. We asked how much was deductible and we were

told $1,000.

Q You asked whom?

A My uncle.

Q Did you ask him or is this something he told you?

A It came up in conversation and, of course, when you

are doing this we assumed political contributions were

deductible. We didn't know how much was deductible. So we

asked and were told you can contribute $1,000 to each candidat

and that the total amount would be deductible.

Q Did you ask whether it was permissible to be bonused

or reimbursed so that you could make a contribution?

A As I say, we discussed that earlier. I made state-

ments that we had discussed that and that the indications we

got was that that was an acceptable fashion of making

political contributions.

Q You said we discussed. Are you talking now about --

A Owen.
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1 Q You and Oven?

A Right.

3 Q You mutually talkbd' bOutithat bh&i*-amo6 tm he

4 conclusion it was permissible under election law to do it

that way?

6 A That's right.

Q Did he indicate where he got his opinion that that

8 was permissible?

9 A No. I never asked. I thought that he was manageable

10 in this area and I just went along with what he said.

I1 1 Q Did he give you any indication that he was aware

12 that that was done in other instances?
0

13 A He indicated that this, as I said, is an acceptable

o14 fashion of making political contributions and it was not

O15 directly stated but it was something that you would assume

16 you were getting advice from somebody and they never raised

17 a red flag that that is not acceptable.

18 Q With regard to your discussions with Kerry Craig,

19 you indicated, I believe, that the plan was that these

* 20 individuals would make contributions, would get enough money

21 to cover the contributions and in addition would get some

22 money to cover the tax consequences; is that right?
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A That was 6 somthng we didn't discuto-. We diseussed

2amongst ourselves, yes.

Q You and Kerry?

4A Right*

Q After that discussion and after the cntributions

6 were actually made?

7A Right.

8 Q Do you know if anyone actually received the money

9 to cover the tax consequences?

10 ~ A No, because not one of us included those as income.

Qwhy was that?

12
A We made the advances and the election went by and

13
Sof course the end of the year went by and I believe Morrie

oKent came in and asked, how do we handle or how do I handle

MY tax return. And should I include the $17,000&

16 IIt was at that point in time that I believe it was

17 Bob Pulak raised the issue that he had been reading some tax

18
law and he said that I believe the political contributions

19
are only deductible up to the amount of $100.

.0
of course we were all dismayed by that so we assumed

21.that they were totally deductible. So I made some quick

phone calls and I called, I couldn't believe it, so I called
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It took me a day or two to reach him. In the

meantime Bob Pulak vent to our accountants and Oven was quite

surprised that they weren't. Then he came back and he says,

I apologize for making that error. And then he turned around

and he left it at that and Morrie was in the position where it

wasn't deductible.

So we just let it sit there as an advance on the

books with our intentions of paying it back over a period

of time.

Q Explain what you mean by that?

A We had established that we would issue them. * nstead

of income in that year, we would sign them over as loans and

then amortize the loans over a period of time so we would pay

them back so the corporation would be reimbursed.

We would maintain the legality of our original

approach and that is as we made individual contributions out

of our own income.

Q Was there a discussion to the effect that in order

to eventually repay this back to the company that additional

bonuses would be paid out to employees so that they could make

these payments?
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IA We didn't discuss it, I think that was in the plans.

2 We, of course, didn't want to, I shouldn't say "we",, I said

3 the corporation didn't want to be in the position to see some-

4 body be in a penalty position.

5 We were in the process of designing an amortization

6 table to begin to pay back. I was ond that would have to pay

7 the corporation back, Morrie and so on, over a period of

8 time.

9Q So was there ever any discussion between you and

~ 10 Kerry Craig, for-example., to the effect that the idea would

II be that on paper you would owe the company but in fact the

12 company would pay you enough so that you could pay him back

qq.13 without being hurt so that you would not be hurt?

o14 A Essentially, yes. We didn't want; we discussed it.

15 We didn't want to put anybody in the position where they would

16 be stuck with a large tax burden as a result of these

17 donations.

18Q You removed the tax burden, did you not, by having

19 them treat it as loans rather than as income?

20A We would have to pay the loans back because, as

21

21 I said, we were going to establish an amortization schedule and

22 pay the loans back.



1 So what you wanted to remove was the burden of having

2 to pay back the company?

3 A Right.

4 Q So you are saying there was discussion to help the

5 people pay back the company by somehow giving them -

6 A However they were going to work that out,, I wasn't

7 involved in the actual plans for that, but, essentially, what

8 they were going to do, you would pay $17,000 over a period of

9 time which would be included in income and they would offset

10 the taxes as well as the $17,000.

* 11 Q Is this Kerry Craig telling you that this is what

12 he had planned to do?

13 A Yes. We all talked, Kerry and I talked about it and

14it was one way of doing it and he said that that is probably

15
what we are going to do. We never did repay. We never

16 established, we talked about it, never got to it.

17Q Why did it never come about?

18A Because at Agency Holding Corporation, .as I-say,

19 fwe were involved in large accounts. We would be gone a lot,

20 traveling all over the country and this is the type of thing

since they are on the books as loans that you would just sort

22of, he knew he would have to get to it ,but he wasn't there to
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1get to it. So he would be out on the road and we never did

2 broach the subject again.

3

4
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QWould it be fair to say that because it was a loan

of $17,000 you weren't anxious to bring it up to him? Is that

part of what is going on?

A No. I don't think that was my intentions at all.

Q You intend to repay the $17,000?

A Based on the way I discussed it, yes. I would pay

it back. But out of my own, you know -

Q So it is still your understanding that you will get

some money from the company so that you can repay it?

A I believe so, yes.

Q Is it your understanding that the money that you

will get from the company will be money that you earned or

working having been performed or is it going to be just some

additional money above and beyond specifically so that you can

repay that loan?

A To break that out would be rather difficult. I still

have earnings in Agency Holding Corporation, I believe. But

I don't know how that will wash out at the end of the year,

based on lapses versus retention of business.

Q I don't follow you.



IA That is the formula. We were never paid an income.

2 We were advanced an income. It would show up as income-but

3 we had to validate it all. So I still have some residual

4 income possibly and depending on whether or not my business

5 stays on the books this year. I don't know how large an

6 amount that would be.

7 Q So if you get some business to come through this

N8 year, it will really reflect your work back at Agency Holding

and they will be obligated to pay you some money for that

M- 10 income you bring in?

11A Yes.

12 Q When was it that you recall Kerry Craig coming to you

o1
17 and indicating that and discussing with you the possibility of

o 14 having the individuals repay the agency?

15
A Right after it was -- it was in '81, it was, it was

16 either in January or February when M4orrie came to us with

17 his tax question.

18 It was at that point in time that we would establish

19
those as loans or advances which they had been all along, but

20 we would sign notes at that point in time for those loans.

21Q You say Morrie Kent came to you. Do you mean he

jwalked into the office and spoke with both you and Kerry



1 at the same time?

2 A Not specifically, no. We were all in the same

3 area of the office and he walked in and I don't know who he

4 talked to first, but he had a question regarding the

5 deductibility or actually the question was, should I include

6 these in my income this year and then he said, how do I deduct

7 them?

8 It was at that point in time that Bob Pulak raised

the issue that the total amount was not deductible.

10 Q In any of those conversations, do you recall whether

91 either Kerry Craig or yourself spoke with an attorney as to

12 whether this was legal or not?

o1
13A I didn't speak to any attorney.

o. 14 0 Do you know if Krydid?

A I may have.

16 Q Did he ever indicate to you that he was gigto?>

17 A I believe at that point in time he was going to talk

18 to his attorneys in Chicago regarding the deductibility of

19 the political contributions and how they should be handled.

Q Who were his attorneys in Chicago?

A O'Brien and I don't recall the name of the law firm.

-- Q After he indicated that he was going to make such



. contact, do you recall if he or anyone else ever indicated

2 to you what kind of legal advice they had gotten?

3 A We didn't discuss it. All he says is at that point

4 in time we would be signing the notes for the loans and we

5 would be establsihing an amortization schedule for the

6 repayment of those loans.

7Q You, I believe, said that you began to draw up

8 some amortization schedules?

9 A We didn't. We were going to.

10 Q None were actually prepared?

A No.

12 Q None even drafted?

13 A Not that I am aware of.

14 Q Do you recall which individuals in fact ended up

15 making contributions?

16A Yes. Morrie Kent, Diane Pariano, Bob Oglevee and

17 myself made contributions of $17,000 a piece, to 16 different

candidates and one committee. There was James D. Wright,

19 Tom Masters, Gary Holland, Bill Preisser and Nick Catrini and

Bob Bernstein

21 Q How was it decided who would contribute how much?

A The initial, the people who gave the most we had
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established that we were going to contribute to 17 candidates;

or 16 and one committee.

The other people were broguht in because there was

some particularly tight races that Owen indicated that he

was interested in. One was Wright in Texas. So we wanted,

he asked if we could make any more contributions to Wright

other than $4,000.

I brought that information to Kerry and we discussed

it and he decided that we would ask if Bob Bernstein, Nick

Catrini, the Wrights, Gary Holland and Tom Masters could make

a contribution of $1,00 apiece to bring that total up to

$10,000.

Q Was there any discussion about any problems that any

of these people might have in making contributions as well?

A No. Everybody seemed to be, there was no concern.

I did not talk to Tom Masters and Gary Holland. I was present

when James and "Dee" were approached and they seemed very

I interested and wanted to make the contributions at that time.

Q Where did the James Wright and "Dee" Wright discussion

take place?

ki A At Briggs Downstairs, which is a bar.

Q They both indicated that they would be happy to make



contributions?

2 A Yes. They were very familiar with the Wright case.

3 As a matter of fact, Time magazine had a recent article on

4 that campaign discussing the large amount of moneys that were

5 being pumped into the campaign by the Republican Party.

6 Q They were both apparently familiar with that

7 article? Is that what you are saying?

8 A Yes.

9Q Did they say that they had read it?

10 A Yes. It was out that week. So they were familiar

*11 with the campaign. As a matter of fact,, I remember Wright

12 was being interviewed on the news at the bar. So they wrote

qq.13 out the checks.

0 14 HQ Are you speaking of just Jim or both Jim and Dee?

They both knew about it?

16 A Yes and they both took out their individual check-

17 books and wrote out their checks. Dee at that time was working

18 for the First National Bank and James for Bank and Trust.

19Q You don't recall whether either one of them had

0 any initial resistance to making out a $1,000 contribution?

22
Q Was it stated to them at that time that some
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1 provision would be made so that they could get reimbursed?

2 A We didn't discuss that. James owned a share of

3 Inco and he made his own business decisions,

4 Q It was your impression, based on that discussion

5 Briggs that they were just going to make contributions of

6 $1,000 each because they did like Congressman Wright?

7 A That's right, yes. We were discussing, we said

8 we had made some political contributions and the conversation

9 turned around and they said, well, we will,. we-asked them if

10 they would be interested in making a contribution to Wright

11 and they said that they would be.

012 IiJames is the one that said he would be, asked her

13 Ito write out the check and she did.
014 Q Have you ever had any disputes of any kind with

15 ) 15 Dee Wright?
COi

16 A Not at that time.

17 Q Before then?

18A No.

19
Q After then?

20'A Much after.

21
Q What happened?

22A We were at a cocktail party at her house and we got



I in a rather heated debate about a subject that is rather dear

2 to her heart.

3 It resulted in, let's put it this way, I left'and

4 1 don't think I really ever had another conversation with Dee

5 Wright other than to say hello and goodbye.

6 0 When do you recall that conversation at her house?

7 A Much after that. I think it was later, December

8 sometime, possibly into January of '81. I am not quite sure

9 of the date.

10 Q Was there any discussion at that time about the

*11 contribution that you asked that she make?

12 A No. There was not.

13 Q Do you know if after that any provision was made

o 14 so that Jim Wright and Delores Wright would be reimbursed

15 for the contribution?

16 A No. I don't.

17 Q You don't know if through Incotrav's no arrangement

18 was made?

19 A No. I didn't discuss it with them.

20 Q Did Kerry Craig ever tell you anything to that

21 effect?

A No, I never asked him.
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1 Q After you actually made the contributions, did you

2 ever have any more conversations with Oven Marley about it?

3 A Yes. After the election -- of course, I talked to

4 him prior to the election after we made the contributions.

5 I discussed it shortly thereafter, the results. As a matter

6 of fact, I believe the night of the election I called him.

I was in Wisconsin watching the returns and I talked to him

8 that night about the election returns and how we were doing,

9 And we at that time even then discussed that we have got to

10 est~blish the PAC.

11 Q Was there any discussion at that point as to whether

12 any effort should be made to contact any of these campaigns

13 to let them know who was making these contributions?

o 141
A No, other than we always discussed it, that Kerry

15 and I would come in to Washington and sit down with him and

16 draw up and establish a PAC and at that time we could go and

17 possibly visit a few people in Washington.

18
Q What was the purpose of contributing as individuals?

19
19 How was that going to in any way benefit your

* 2O~business?

21 A We felt that since we were going to establish a

1PAC, once we established a PAC we knew who made the
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contributions to the PAC and we could say that we had made

contributions on our own as individuals and that we have now

established this PAC and would continue to contribute.

Q When was that concept first conceived?

A That concept was discussed after we discovered

we couldn't set up a PAC.

QSo in some of those earlier phone conversations with

Owen Marley, after Nkthan's meeting, did that come out then?

A Yes. It did during the conversations when we found

out we couldn't make it, we discussed that possibly when we

will make individual contributions, but our objective would

be to set up the PAC and at the time we set up the PAC, we

would say we had made them on an individual basis and we would

continue in the future to make political contributions.

Q Do you recall any discussion about what contribution

limits would apply if you set up the political action

committee?

A Not that I recall at that time, no.

Q Do you know now what the contribution limitations

apply as given by a political action committee?

A I couldn't specifically tell You. I have heard the

number. But I couldn't say accurately.

(Discussion off the record)

1q.

0
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BY MR. THOMAS:

Q Back to your reference to the meeting you had at

Nathan's, dinner, you indicated that Cla-1-i Lloyd was one of

those present at the table; is that right?

A Yes.

Q Did he know your uncle?

A He was introduced to my uncle at that point in

time.

Q Do you know if he had met him at any point prior

to that?

A He had not.

Q Do you know if at any point since then C3Arke Lloyd

has ever had any conversations with your uncle?

A No, he has not that I am aware of.

0 Did - Lloyd ever make any statements at all

about the possibility of making contributions at that time?

A I am sorry?

Q Yes.

A No. You mean him~self making any contributions?

Q No, did he make any statement at all in the course

of that conversation at Nathan's that related to the contribu-

tion idea?

0

0
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1 A I don't recall a specific wording but he was aware

2 of our conversation, what we were doing and he seemed to feel

that it was something that should be looked into.

4 Q In that conversation, he did bring up the possibility

of setting up a PAC; is that right?

6 A Yes.

Q Did you bring up at that point the possibility of

maybe having individuals make the contributions?

A No. We thought we could establish a PAC at that

10 point in time.

* 1 MR. THOMAS: I would like to have the reporter mark

12 this document as FEC Exhibit 1, please.

13
(The document referred to was

14 marked FEC Exhibit No. 1

15  for identification.)

16 BY MR. THOMAS:

17 Q I am showing Exhibit 1 to the witness and counsel.

18 h
Having examined that document, can you identify

19 Exhibit 1?

2I A Yes. These are copies of the personal checks that

21 I wrote or issued for political contributions.

22 MR. THOMAS: I would like to have the reporter mark
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20

21
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this document as FEC Exhibit 2, please.

(The document referred to was

marked FEC Exhibit No. 2

for identification.)

BY MR.* THOMAS:

Q I am showing Exhibit 2 to the witness and counsel.

A These are the two checks that I deposited in my

account to offset the checks that I issued.

Q You will note that the date on the two checks on

Exhibit 2 is October 27 of 1980 and the date of the checks

to candidates is October 25th.

Do you recall if you delayed at all in sending the

contribution checks to candidates so that you would have

enough money in your account to cover them?

A I don't recall.

Q Did you have enough money in your account at the

time you wrote those checks to cover them?

A Probably not.

Q Back to Exhibit 2, directing your attention to the

first page, it purports to be a check from Crown Life

Associates of Colorado, Inc.

Do you know why you received the check from that



f irm?

2 A No. I don't know exactly why I received a check

3 from that firm.

4 Q Did you ever discuss with anyone why you got a chock

5 from that firm?

6 A I knew that they were all owned by Kerry Craig and

I assumed that that was just something that would be normal

8 within the business since he owned them all.

9Q You assumed it would be normal that he would issue

10 checks that way?

* 11A He owns all the companies so I thought, and I worked

o12 for him, Agency Holding Corporation, and I would at times

13 although I never did anything in Colorado specifically but

o 14 h1 would if requested would travel in to these agencies for

CO him, something that required my expertise.

16 Q But you don't recall any discussion with him

17 about why the checks were issued this way?

18 A No. I didn't question the checks at all.

19Q Did he ever mention, for example, that it would be

* 20 appropriate to have the checks issued this way so that the

21
Sbooks might not be as questionable in appearance to someone

22 like Clarke Lloyd at Crown,, for example?
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A No. He never said that to me.

2 Q Did he ever indicate to you that he did not want

3 CIldcM. Lloyd or anyone else at Crown to know that the. funds

4 had been used to make contributions?

5 A No. He did not.

6 Q Did you have that general sense that there was an

7 effort to avoid letting Crown know?

8 A As I previously stated, the operation of the general

9 agency since it is an independent business entity, it is up

10 to the people who own it how they spend their money. It is

4111 not up to Crown Life to dictate that, plus any moneys that

12 are advanced from the home office have to be offset by

Vq 13 earnings and if money was advanced for these checks, it wouldn't

o14 have been done unless they predicted or could see that future

15 business would offset the advance.

16 Q Did Crown know that contributions had been made with

17 these moneys?

18 A No.

19 Q How do you know that?

20 A Because we, as I said, wouldn't discuss this type

21
of thing with the home office. This would be something that

22 we were doing on our own.
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1Q Why is it you wouldn't lot them know that?

p..2 A Because even though we are a franchise or distri-

3 butor for the home office, our business decisions are our

4 decisions.

S Q Was there ever any sentiment that perhaps they might

6 not approve of it if they found it?

7A I don't know. I don't know which way they would or

8 how they would consider it.

9 No discussions with Kerry Craig on anything about

10 that?

11 A No.

12
o Q Were there other individuals to your knowledge also

q.13 reimbursed from firms other than Agency Holding Corporation?

0 14 A Yes. I am aware of that.

A How do y know that?

16 A Because when the checks were issued, Morrie and

17 Diane Pariano were in the office that day. We were all there

8pwhen we got these checks.

19 Did you talk about it with them or did they tell

20 you that? Is that how you know?

21 A Just in general conversation we were standing there

22 when the checks came out and we were given the checks to



~54'

deposit in our accounts, so we all saw each other. I think

2 we all knew that we issued checks.

3 Q You actually saw other people getting checks, from

4 several of the other firms?

5 A Yes.

6 0 Did any of those people question why they were

7 getting checks from firms other than their regulatory

8 employer?

9 A No.

10 Q No one?

11 A No, because you see we worked at basically the

12 headquarters of -- all business decisions in all of these

V13 other agencies were made out of Chicago. So we would, this is

0 14 1something we were generally accustomed to. We wouldn't

question this at all.

16 Q You were generally accustomed to. Had it ever

17 happened before that you got a payment from any of these other

18 firms?>

19A Not that I recall.

20 Q So when you say you were generally accustomed to

21 it, you don't mean that you were accustomed to getting

22 1i payments from other firms?



A No. I wasn't accustomed go getting payments.0
2 I was just accustomed to the business procedure.

3 MR. THOMAS: I would like to have the reporter

4 mark this document as Exhibit 3.

(The document referred to

6 was marked FEC Exhibit No. 3

7 for identification.)

8 BY MR. THOMAS:

9 Q I am showing Exhibit 3 to the witness and counsel.

10 Can you identify Exhibit 3?

S theA These are the notes I signed for the advances for

12 the political constributions, wait a minute. That is not

Nr 13 right.

oD 14 MR. GOLDEN: He will ask you about it.
I~) Ii

15 !I BY MR. THOMAS:
16 Q First of all, directing your attention to the date,

17 October 27, do you recall if in fact the date you signed these

18 was October 27?

19 A No. I signed these in 1981, January or February.

O 2O Q That is your signature?

21 A Yes. It is.

21 Q Do you recall who actually handed these to you



and asked you to sign them?

2 A Terry Craig.

3 In person?

4 A Yes.

Q were they already filled out in the upper portion?

6 A Yes, they were.

7 0 Do you know whose handwriting that is?

8 A I believe it is Diane Pariano's.

9 Q Is there any possibility that these were in fact

10 filled out in late 1181?

# 1 A It could have been. I don't know. I don't recall.

12 0 Is there any possibility that these were filled
0

13 out after notification was given to you by the Federal

0 14 Election Commission?

15 A No.

16 Q You are positive they were not filled out --

17 A Positive.

end WMA" 18
KH fls.

19

20
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BY MR. THOMAS:

Q How is it that you know that you did not sign these

after the Commission gave you notification in this matter?

A Because I don't -- I didn't sign them afterwards,

I know that. I signed them before. As I stated previously,

this came up after the tax questions regarding the inclusion

in the 1980 taxes and deductibility, which Maury Kent raised.

Q Did it not come up in connection with the antitrust

litigation in an effort to --

A No. We had already done this long before. Well,

of course I don't know very much about that, and I know it

was going on, but this came up prior.

Q Have you been questioned in connection with that

antitrust litigation?

A Yes, I have.

Q Were you deposed?

A Yes.

Q In addition to that deposition, were you interviewed

by anyone at any point?

A Only I was interviewed by John Bingler two or three

times -- it was 1980, I believe -- in the office in Chicgao

just regarding --



kar 21 MR. BINGLER: It would have been '79, right after

2 the change of counself June or July of '79.

BY MR. THOMAS:

4Q Now back to Exhibit 3. What appears as the top

5 instrument has a reference "Pay to the Order of AHC of Cleveland,

6 Ohio." The lower instrument has a reference of "Pay to the

7 Order of Crown Associates of Arizona." Now, on Exhibit 2

8the references are Crown Life Associates of Cleveland, but

9 also Crown Life Associates of Colorado, Inc. Do you have

10 any idea why the note which appears at the bottom of Exhibit 3

11 is"Pay to the Order of Crown Associates of Arizona"?

o: 12 A No, I don't.

13Q Have you had any conversation with anyone recently

14 about that matter?
15A No, I haven't.

16 Q Did you at any point get any funds from the Arizona

17
firm, to your knowledge?

18
A Not that I am aware of, no.

19 f
Q Now directing your attention to page two of what

20 has been marked as Exhibit 2, the second page, i n the lower

21left-hand corner appears the name Charles T. Smith. Is that

22
1your signature?
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A No, it is not.

Q Do you know whose writing that is?

A I have no idea.

Q on Exhibit 3, on both of those instruments, is

that your signature?

A Yes, those are my signatures.

Q Do you recall if you gave the checks that you received

particularly from Crown Life Associates of Colorado and Agency

Holding of Cleveland, to anyone to have deposited on your

behalf?

A Not that I recall.

Q Do you recall ever authorizing anyone to sign those

instruments for you?

A I may have.

Q No idea whose signature that appears to be on those

bottom portions of one and two of Exhibit 2?

A No. I don't know.

Q After tax time for the 1980 year, that is around

February, and until you received notice from the Commission

about this matter, did you have any conversations with anybody

about these political contributions?

A Nobody, other than Owen.

[ 4
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What conversations did you have with him?

A We were discussing establishing the PAC all of

this time, and he wanted us to come into Washington, Kerry

and myself, and we did not find the time to do that. We

eventually came in at a later date and had lunch here in

Washington.

Q When was that?

A In 1981, I believe it was, but I am not sure.

Q Did you meet with your uncle at that time?

A Yes, we did.

Q Where did you meet?

A We had lunch at a restaurant here in Washington,

across from -- well, I don't recall. Near the White House,

the Capitol.

Q What was the discussion about the contributions

at that time, if any?

A It was more of a social type of visit and also

that my uncle was interested in possible future contributions,

and we discussed the setting up of a PAC. We were supposed

to come in at some later date to set up the PAC. He was

going to do all the research on it.

Q Did that ever happen? Did you ever come and ultimatel



#ar 5 1 set up a PAC?

2 A No, we didn't.

Q Why not?

A Because again, we were traveling a great deal and

we never could -- I was supposed to go into Washington a

6 couple times and I cancelled those, as a matter of fact,

7 because of business commitments.

8 Q Did there ever come a time when you made any contacts

9 at all with those candidates or the campaigns you had made

01 10 contributions to?

*1 A We never made any contact.

12 4cnrbtos i n
Q At the time you made these contributions, did any

13 1 of the campaigns contact you and ask you for any information

14 as to who you were with, who you worked for?

M 15
A Not that I recall.

16 Q Do you recall if anybody ever contacted anyone

17 who made the contributions?

18
A Maury came in and said he was receiving a number

19
of phone calls at home regarding the checks, just to establish

2'0
I his residence and place of employment.

21
Q Did anybody else tell you that happened?

A No, I don't believe so.

I,
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Q To your knowledge,, did anyone ever make any effort,

apart from Haury Kent,, to contact any of these campaigns

to give them any information about these contributions?

A. No, we didn't.

Q Was there any plan that Oven Marley contact these

campaigns?

A No, as-we were waiting until we established the

PAC, which we didn't get around to doing, so we never contacted

any of the campaigns.

Q Had Owen Harley ever said he had done that on his

own?

A I do know that when Oven was putting this together

that he had contacted some of the campaign fund-raising of f i

to make sure of the proper addresses, et cetera.

Q What addresses?

A To mail the checks to. But we had never contacted

them other than that.

Q You say "we," meaning --

A Well, he hadn't.

Q And after that, to your knowledge, he never made

any contact with any of the campaigns?

A To my knowledge, no. When we were in Washington,

Ji

42
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he did indicate that a few of the Congressmen had mentioned

that they were quite pleased with the contributions and said

that, you know, he said that when we came into Washington

in the future, we could meet a few of them.

Q Which Congressmen do you recall him mentioning?

A I believe Wright, Shannon of Massachusetts, I think

Mavroule$. There were a few others. I can't recall.

Q Did he indicate that he had spoken with those

Congressmen specifically? I mean in person.

A Yes, I believe he has.

Q Did he indicate that he had told those Congressmen

who these people were that were making contributions?

A No, because at the time we weren't going to --

it was being left until we had established a PAC, until we

had a need to discuss any future legislation that we might

ibe concerned about.

Q You mean in his discussions with these Congressmen,

he didn't even say, for example, that one of those people

was his nephew, or you don't know?

A I don't know. I didn't discuss that with him.

I have no idea.

Q Did Owen Marley ever say to you that he had ever



' r8 1 gotten an inquiry from any of these campaigns asking why

2 people from Chicago would be contributing to these particular

3 campaigns?

4 A No, he didn't indicate that. As I said, x didn't

5 go into deep conversations as to -- actually, I really never

6 discussed what he specifically does. I know he is here.

7 1 know he is on the Democratic Steering Committee, and I

8 assue he sees a lot of these people on a day-to-day basis.

9 And he would occasionally just say that people were quite

'10 pleased or happy, and any time you are in town, you can come

4I1 and visit them as long as they are in.

121 Q At any point was there conversation about whether

q. 13 these campaigns needed certain factual information about

o14 place of employment and occupation?

15A That only came up in Maury's situation. We didn't

16 really discuss the need for that. We just wrote the checks

17 and put them in an envelope and sent them off.

18 Q As to your contribution, did you, yourself, put

19 your checks in envelopes and stamp them and put them in the

* 20~mailbox?

21A Yes, I did.

22 Where did you do it?
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A I did it at Agency Holding Corporation in Chicago,.

Q You didn't have a secretary do that?

A No. I did it myself.

Q Did the other individuals do it themselves?

A They may have put some of the checks in themselves.

We had a secretary type up the envelopes and then we had

them write out the checks and then I think that we gave them

a number of envelopes and they just put the money in the

envelopes.

Q Did you put a letter in with the checks, did you

say?

A I don't recall. I think we just -- on some of

them we included a little note, "Best of luck in your up

and coming campaign."

Q A note that you signed?

A No. I don't believe we signed it. And we didn't

do that in all cases. I think there were just a few of those.

Q Which ones?.

A I don't recall.

Q Any of yours?

A It may have been. We started to and then we decided

that that was too much effort at that point in time, so-we

65
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Just sent out the checks.

QWhy was that too much effort?

A We were doing other things at that time.

Q-Was there a rush or soumething to get these

contributions out?

A Yes, because I believe, isn't there -- I believe

there is a cutoff date for making contributions. As I recall,

we had to get them in at a certain time, and we did.*

QWas this,, your-belief that you had to get them

in by a certain tim, something that had been commnicated

to you by Owen?

A Yes.

Q Did it have to do with perhaps the fact that the

election was coming up very close in November?

A Yes. Correct. The reason we couldn't set up the

PAC, that was one of the reasons. And then, to make the

individual contributions, it was conveyed to me we had to

make those by a certain date. So we got them out in the

last week of October.

Q Did Owen Marley ever indicate that he had gotten

a request for a contribution from any specific campaign?

A No. He just simply said that the Democratic Committee
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W 2 some very close, hard-fought campaigns.

3Q What Democratic Committee are you talking about?

4 A I assumed it was the Steering Committee. I never

5 asked him.

6Q Is that what he referred to it as, as the Democra

7 Committee?

tic

I don't know.

What was his party committee that you made a

contribution to?

A I don't recall. I think it is the Democratic Election

Committee. I am not sure. I don't recall.

Q Is it a committee that Owen Marley has any connection

with?

A I never asked.

Q This was another entity that he advised you would

be a good group to give contributions to?

A Yes.

Q So it was entirely his suggestion?

A Yes.

14R. THOMAS: Let me have the reporter mark this

document as FEC Exhibit 4, please.

0 :"
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MR. THOMAS:

(The document entitled "Campaign
Contributions" was marked
FEC Exhibit 4 for identification,
a copy of which is attached to
the court copy of this
deposition. )

I am showing Exhibit 4 to the witness

and counsel.

For the record, this document, as well as the others

we used as exhibits in this deposition, were obtained from

counsel for Agency Holding Corporation pursuant to our document

request.

BY MR. THOMAS:

Q Can you identify Exhibit 4?

A Yes, I can.

Q What is it?

A It is a list of the individuals that we contributed

to.

0

A

Q

A

one that

Q

Who prepared that list?

This specific list?

Yes.

I don't know who typed this up. The list is the

was given to me by Owen Marley.

Did you have a secretary type that list?

Od

0O
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A I did not.

Q Do you know who did?

A Probably Diane Pariano.

Q At some point then did you give the information

you had obtained to her so she might be able to do that?

A Yes. I gave them the list of the people we were

contributing to.

Q Them,, who?

A Kerry and subsequently Diane.

QAt any point do you recall whether Agency Holding

Corporation had an established procedure for giving loans

for personal purposes to employees?

A No, I don't.

Q I think you have identified that you received an

advance so that you could help pay for your brother's education;

is that right?

A Right.

Q Was that what you would consider an isolated instance

of that happening?

A Not necessarily so. I am not sure whether other

people get advances or not.

Q Did you have to execute a promissory note for that?

0

0
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A Yes, I did.

Q Do you know of any other instances when employees

have received loans for personal reasons?

A Not specifically, no, I don't.

QDo you know whether employees who have received

advances, other than yourself, have had to execute promissory

notes for repayment?

A No, I don't.

Q At any point when you had your discussions with

Owen Marley did either one of you ever say to the other that

it would be a good idea if this plan to have employees get

bonus payments to cover the contributions not be disclosed

to anybody else?

A Meaning who?

Q Well, for example, to anybody associated with Crown.

A No. That was something that Kerry and I discussed,

and Owen wasn't aware of that. Owen didn't know who we discussed

it with afterwards. He never recommended whether we should

or not talk to people about that.

Q Did he ever indicate he had spoken with anybody

at the Federal Election Commission about the legality of

such a practice?
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' r1 A He didn't indicate to me.

Q Did you have any impression that he had background

knowledge about the Election Act?

A I assumed that a person in his position would be

aware of the procedures. I accepted his recommendations.

Q But you don't recall any specific statement he

made to that effect?

A No.

Q Was it you or was it him that first brought up

that Kerry Craig was a foreign national?

A Well, I am sure I brought it up and told him Kerry

was not a U.S. citizen. He was the one that came back to

me and said he could not make contributions.

Q was it an initial idea to have Kerry make

contributions if he could?

A Yes.

QIn your meeting at Nathan's with regard to setting

up a PAC, was it assumed at that time that Kerry Craig would

be making contributions to the PAC?

A I am sure that in general that is what we all thought.

Q There was no discussion about a restriction on

iforeign nationals making contributions at that point?
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A No.

Q The first time it came up was in a subsequent.

conversation when Owen Marley got back to you and told you

that was not a possibility?

A Right.

Q You have indicated that you were aware that some

people sent little notes with their contribution checks;

isn't that right?

A Yes.

Q Were any copies of those little notes made# to

your knowledge?

A No.

Q You know they were not made?

A Not that -- I never saw any.

Q Do you recall what the notes said?

A Not specifically, just "Best of luck in your up

and coming election."

Q Do you recall if they were on Agency stationery?

A No, I don't.

Q Do you recall which individuals, if any, wrote

out those kinds of notes?

A Well, I believe they were just typed. I don't
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think anybody wrote them out.

Q Do you think they were typed at Agency off ices?1

A I think so, yes.

Q You know so?

A No, I don't. I don't recall.

0Do you know if one particular person typed notes

for more than one person? Does that make sense?

Did one secretary, for example, type up notes for

more than one person?

A The only secretary that did any typing on this

was Diane Pariano. I don't know if anybody else typed any

of the addresses on the envelopes.

Q Since receiving notice from the Commission, have

iyou had any conversations with Kerry Craig about this matter?

A Yes, I have talked to Kerry.

Q What conversations have you had? What was said?

A I don't know -- specifically I cannot give you

our conversations, but in general it was just that we submitted

the evidence, and he notified me that I would probably be

'deposed, and I said fine. We didn't go into any details as

to what we did.

Q There was no attempt, for example, to obtain any
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of the documentation that was requested of you?
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A No.

Q Did your attorneys contact you and advise you that

documents had been requested?

A Yes.

Q Did you make any effort to search for such documents?

A Yes, I did.

Q Did you, yourself,, find any documents?

A Yes, I did.

Q What did you find?

A I submitted these, my personal checks.

Q Any documents other than those that you found?

A Not that I recall.

Q Did you discuss at all with Kerry why the candidates

that had been contributed to had been selected?

A only that I informed him that these people were

candidates that needed contributions and had a good chance

of winning.

Q So you are talking about back when this idea was

initially generated?

A Right.

Q I am talking about recent conversations that you
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had with him after receiVing Commission notice.

A No. We didn't discuss that at all.

Q You indicated that JbhnW.fPwers firt is now

in the process of being purchased; is that right?

A Well, not today, but it was something we were

discussing, yes.

Q Do you know, is there any particular person that

is contemplating purchasing that agency?

A Yes.

Q Who is that?

A Me.

Q Are you contemplating buying it with anyone else

A No.

Q Sole owner?

A Yes.

MR. THOMAS: Let me take about a three-minute break.

(Brief recess.)

MR. THOMAS: I just have one small area I want

to cover.

BY MR. THOMAS:

Q We have spoken with Delores Wright. She indicated

to us that she was very reluctant to give a contribution

?
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when asked and that she felt somewhat intimidated into giving

a contribution. Your testimony seems to be that*she was

perfectly willing to give the contribution.

A Yes, she was.

Q Was she willing from the moment it was brought

up or did you have to do a little bit of convincing?

A No, we didn't do any convincing. We just had a

normal conversation and she volunteered to make the

contributions, or the contribution.

Q She said she didn't know who Congressman Wright

was.

A I know I was sitting there when James and I and

Delores and Kerry Craig was there. She knew how he was and

James knew who he was.

Q At the time she came and not after she was told

by somebody there? It is your impression she knew before

she came?

A That was my impression. Now, we -talked for quite

a while, so -- but she didn't broach, you know -- she didn't

say, "I know James Wright." But she was there and she

volunteered to make those contributions.

Q Af ter being asked?
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A Yes, we asked-her.

Q You don't recall that she was resistant whatsoever?

A I don't recall that at all, no.

MR. THOMAS: I don't have any further questions.

Do you have any cross?

MR. GOLDEN: Very few, you will be pleased to know.

I will go with a couple and then John has one.

EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE*AGENCY HOLDING CORPORATION

BY MR. GOLDEN:

Q Since we are on the subject of Delores Wright,

Mr. Smith, could you just comment on the record briefly what

was the subject matter of the discussion or the heated discussiot

which you had with Delores Wright sometime well after the

contributions were made?

A We were at a cocktail party at her home and there

was James, Dee and some other people there, and we were talking

about psychologists. And I am divorced and have two boys,

and she believes in the usage of psychologists and psychiatric

care. And I had a rather heated argument about my opinions

of psychiatrists with her. It got to the point where I finally

had to leave, and since then we have never really had a

conversation on-that point. James and I still talk, but Dee
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21Q Then to repeat Mr.-Thomas' questio, -did your

3 discussion with Delores Wright at that occasion have anything

whatsoever to do with the political contributions we are
i5

S talking about now?

6(A It was never discussed.

Q She did not raise it at all during that discussion?

A No, she did not.

9 Q This heated discussion with Delores Wright about

10 the pluses or minuses of child psychologists occurred, did

11 you say, well after these contributions were made?

12 A Yes.

13Q The second subject matter, Mr. Thomas inquired

C 14 or made some inquiries as to a signature on a check here.

Did you provide us as your counsel with a deposit slip which

16 showed your depositing $17,000?

17 A Yes.

18 MR. GOLDEN: I will, for the record, if you like --

19 I guess we did not provide that before. I will check my

files. We have a deposit slip which shows on the same date,

or within a day or two, that the amounts indicated in FEC

22 E
Exhibit 2 totalling $17,000 were deposited to the account



719

J 2
2

3

4

5

6

7

18

9

tI,~ 10

. 11

12
0

13

C' 14

15 15

C*3 16

17

18

19

. 20

21

22

of Charles T. Smith, and that was the basis of the funding

for the individual contribution check shown in FEC Exhibit 1.

Would you want us to provide that for the record?

MR. THOMAS: Yes. I would appreciate having that.

MR. GOLDEN: We will provide that deposit slip

for the record promptly.

I think that would do it on those two areas.

Mr. Bingler may have some questions.

BY MR. BINGLER:

Q Are you related to Jake Powers?

A Yes. His wife is my godmother.

MR. BINGLER: That is all I have.

MR. THOMAS: Let me redirect on a couple of subjects.

FURTHER EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE

FEDERAL ELECTION COMMISSION

BY MR. THOMAS:

Q With regard to Delores Wright and the conversations

you had that caused some friction, did the subject of travel

to Israel come up at all?

A No.

Q Did the subject of Jewish religion or Jewish people

come up at all?
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A No, it did not.

Q With regard to Exhibit 2, which is the copies o f

the checks that you have indicated you received, were you

married at the time that you received those?

A Yes, I guess I was.

Q Did your wife have authority to deposit funds in

your account?

A No.

Q Did your wife ever endorse any checks in your name?

A I am sure she may have.

Q Could you identify whether that is her signature

on your behalf?

A That is not her signature, no.

Q Again I am referring to the signature on the lower

part of that copy of the exhibit.

A No. Her penmanship was much different than that.

MR. THOMAS: I have no further questions. Thank

you for your time.

Do you wish to waive signature?

MR. GOLDEN: Yes, we waive signature.

(By stipulation of counsel and
agreement of the witness,, readino
and signature waived.)

~f

I



I CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

2 1, Raleigh E. Milton, the officer before whom the fore-

going deposition was taken, do hereby certify that the witness

whose testimony appears in the foregoing deposition was duly

5 sworn by me; that the testimony of said witness was taken by me

6 in shorthand and thereafter reduced to typewriting under my

7 direction; that said deposition is a true record of the testi-

8 mony given by said witness; that I am neither counsel for,

9 related to, not employed by any of the parties to the action in

10 which this deposition was taken, and further that I am not a

11 relative or employee of any attorney or counsel employed by
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o the parties thereto, nor financially or otherwise interested

17 13 in the outcome of the action.
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16 Notary Public in and for

17 the District of Columbia

18 My Commission expires
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I, Karen Hinnenkamp, shorthand reporter, do hereby certify

that the testimony of the witness appearing in the foregoing

deposition at pages 56 through 80 , inclusive, was taken

by me in shorthand and thereafter reduced to typewriting

by me; that said deposition at said pages is a true record

of the testimony given by said witness; that I am neither

counsel for, related to, nor employed by any of the parties

to the action in which this deposition was taken; and further

that I am not a relative or employee of any attorney or counsel

employed by the parties thereto, nor financially or otherwise

interested in the outcome of the action.
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Texan's for right
: P.O.Box -1906

Fort Worth, %X 76101
Attn: Mr. John Mack
(817) 738-1921

isaw fht bm
S-bo2rie Wruht
Tom Mastes
Gary R9lls34-
Charles Salth

Bob barnstein

Bob O*1*000,

For the remaining campaigns listed below, contributions were made oly by
the following persons:

Maurice D. Kent
Diane Pariano
Charles T. Smith
Robert C. Oglevee

CAMPAIGH

. Citizens for Brademas
103 West Wayne Street

? 212 Cmefce Building
South Bend, IN 46601

co

Attn: James Dincolol,
(219) 234-2436

Committee

Treasurer

Udall for Congress
P.O.Box 1908
Tucson, AZ 85701

Attn: Mr. Bruce Wright
(602) 327-4987

1

Johnson for Congress Committee
619 Darling Way
Roseville, CA 95678

Attn: Margaret Trimble, Treasurer
(916) 782-4411

The Tenth District/
Burlison for Congress Committee

i P.O. Box 153
Clarkton, MO 63837

Attn: Mr. Paul Blaylock,
(314) 276-2980

Treasurer

((C FL- ./
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Mavroules for COWS s~ Ctitt*.
P.0.Box 3431
peabody, MA 0i96b

Attn: Mr. Paul kcanga,
(612) 531-6514

Citizens for Kogovsek
P.O.Box 1371
Pueblo, CO 81002

Attn: Mr. Russ DeSalvo,
(303) 584-1980

Wolpe for Congress
246 East Kilgore Street
Kalamazoo, MI. 49001

Attn: Mr. Wayne Deering,
(616) 343-0672

Jim Shannon for Congress
P.O.Box 597

*. Lawrence, M& 01842
Attn: Mr. James Martin,

(617) 682-6919

Treasurer

Treasurer

Treasurer

Treasurer

1. Wenstrom for Congress Volunteer Comittee
P.O.Box 1077

C Elbow Lake, HN 56531

6NO Attn: Mr. George Gaffney, Treasurer
(218) 685-5333

Bauman for Congress
101 West Main Street
Marshall, MN 56258

Attn: Ms. Ann Pick, Treasurer
(507) 537-1566

*Comtittee to Elect Senator Bob Wilson
7317 El Cajon Blvd.
LaMessa, CA 92041

Attn: Mr. Thomas Fowler, Treasu'!er
(714) 464-6164
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D -Iit Cal 00 Comttee
r.03 , 432
Nismark 10 5650.1
Atta: .f Jaumes Savor* Treasurer
(701) 2222861*

syeon for Congress C=mttee
570 Paradise load
hbetdeen, ND 21001

Attn: Ms. farion Fredas, Treasurer
(301) 838-0871

Comttee to Elect Barney Frank to Congress
27 Harvard

,-3 Brookline, NA 02146

-Attn: Richard Morningstar. Treasurer
(617) 277-8660

; David Best for Congress
* 44 'West Colonial Drive

Orlando, FL 32804

Attn: Ms. Betty Ann Bazemore, Treasurer

Co (305) 843-8433

Democratic Campaign Fund
0 1924 Freedom Lane

Falls Church, VA 22043
(703) 573-6811



BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

* ~2x

In the Matter of:

AGENCY HOLDING CORPORATION, : MUR. NO. 1445
et al.

x

6

Washington, D.C.
Tuesday, August 3, 1982

8

9 Deposition of

10 MAURICE KENT

11 a witness in the above-entitled matter, called for examination

12 by counsel for the FEC, pursuant to agreement of counsel, at

13 the office of the Federal Election Commission, 1325 K. Street, NW,

o 14 Washington, D.C. 20463, beginning at 9:35 a.m., before Raleigh

15 Milton, a Notary Public in and for the District of Columbia,

16 when the parties were represented by the following counsel:

17 For the Federal Election Commission:

18 SCOTT THOMAS, ESQ.,
and

19 STEPHEN H. MIMS, Legal Intern,
1325 K Street, N.W.

20 Washington, D.C. 20463

21

22 !I



For Maurice Kent:

ROGER M. GOLDEN, ESQ.,
Thorp, Reed & Armstrong
1575 I Street, N.W.
Suite 1125
Washington, D. C.

and
JOHN H. BINGLER, ESQ.,
Thorp, Reed & Amrstrong
2900 Grant Building
Pittsburgh, Pennsylvania 15219
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WITNESS:

MAURICE KENT

EXHIBIT NUMBEF

FEC NO. L

FEC NO. 2

FEC NO. 3

FEC NO. 4

FEC NO. 5

CONTENTS

EXRTION BY MR. THOMAS,:

3

EXHIBITS

Page:
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-24
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49
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examined

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

0

A

Q

A

and testified as follows:

EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE EEC

BY MR. THOMAS:

Would you state your name, please?

Maurice D. Kent.

What is your present home address?

619 North Euclid Avenue, Oak Park, Illinois.

Your marital status?

Married.

What is your wife's name?

Susan.

What is your nationality?

American.

What is your present place of employment?

Agency Holding Corporation.

In Chicago?

Yes, 208 South LaSalle Street.

0 -

0

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16
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20
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Thereupon,

MAURICE KENT

a witness, was called for examination by counsel for the FEC,

and, after having been first duly sworn by the notary, was



Q

same for

A

Q

A

Q

A

Chicago.

Company.

Was that description of your responsibilities the

the period around September through November of 1980?

Yes, it was.

Where do your employment checks come from?

Agency Holding Corporation.

What is the Agency Holding Corporation?

It is a corporation owned by Kerry Craig in

They are the general agents for Crown Life Insurance

Q Are there other firms that are related to Agency

Holding Corporation as subsidiaries?

0

QHow long have you been employed there?

A Since February of, I believe it was '78.

Q What is your present position?

A I am brokerage manager.

Q Have you been a brokerage manager there the entire

time you have been employed?

A Yes.

Q What type of work did you do as a brokerage manager?

A It is my job to develop business through brokers,

those people who sell insurance,, property and casualty or life

insurance, to develop insurance with Crown Life Insurance.



A I am not sure of the status. I know there -is General

Agencies that Mr. Craig owns in Denver,, in Minneapolis,, in

Phoenix, and Chicago.

Q Do your functions as a brokerage manager pertain

only to operations of Agency Holding in Chicago?

A Yes, they do.

Q You don't perform any services for those other

firms that you just referred to that Mr. Craig owns?

A No. I mean somebody in one of those offices may

call and have a question on an insurance matter that I will

help them with but that is pretty much the extent of it.

Q Do you recall what your gross income from Agency

Holding was in 1980?

A In 1980 I would say it was $40,000,.G

Q Is that just salary or is that salary plus any bonus

payments you might receive?

A We actually work on a schedule whereby we receive

a $12,000 salary and then we are advanced, based on business

that we do bring in. This was actually a draw, if you will,

of $40,000.

Q So your W-2 Form, which shows your income had a 40 --

A Roughly $40,000.to the best of my memory. Yes.

Gb

~

41r
0
~q.

C

0



1Q Did any of the checks that you received for comn-

2 pensation come from any cmany or firm other than Agency

3 Holding Corporation during that period?

4 A No. Every paycheck that I have ever received was

5 from Agency Holding Corporation.

6 Q Who is your present supervisor?

7 A Kerry Craig.

8 Q During that time period of September '80, was he

TZ" 9 your supervisor then?

10 A Yes. he was.

GOT 11Q Who runs the day-to-day activities of-Agency Holding

12 corporation?

V13 A Kerry Craig.

o14 Q what is his official position?

A General Agent and President of Holding Corporation.

16 Q How long have you known Kerry Craig?

17 I A Since I began employment.

18Q Was he the person that hired you?

19A Yes, he was.

'00 Do you know him socially as well as through business

21 relationship?

22A Yes, I do.
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3

4

S5

6

7

9

10

11

12

14

15

16

17

18

Q Would you consider yourself a personal friend of

his?

A

Q

A

Q

A

Q

that pei

A

Q

A

Q

Holding

A

Q

A

Q

Yes.

Was that also the case back in September of 1980?

Yes.

Do you know an individual named Charles Smith?

Yes, I do.

What was his function with Agency Holding back in

-'c

Brokerage manager.

were his responsibilities identical to yours?

Yes.

Did they cover any of the firms other than Agency

Corporation?

Mr. Smith's responsibilities?

Yes.

No.

Did you undertake any travel during that time period

of approximately September through November on behalf of

Agency Holding?

A Yes, I did.

Q What was the travel undertaken for?



A Iwould travel to different general agencies that

2 Mr. Craig owned to assist the brokerage managers in those

3 particular offices with sales presentations and brokerage

4 development.

Q At that time period, around September through

6 November, were there any particular accounts of Agency

7 Holding that were particular active?

8 A Yes. That would be the McDonald's account.

9 What was going on with the McDonald's account?

10A I was traveling really all over the country at that

11 point in time enrolling McDonald's owner operators in a
12o group retired leave reserve program which was an insurance

I3 program sponsored by McDonald's underwritten by Crown Life

16

Inurnc CoWasanybd elset Agency Holding aon incurrin

15

travel expenses and what not for the McDonald's account
19

during that period?
20

*A Yes.

Q Hotels?

A Charles Smith, Kerry Craig, Nick Catrini, Diane



1 Pariano. I am trying to think hotels; Kerry. I believe that

Ap2 is it.

3 1 am sure there were more, within all of our other

4 offices. There were other people traveling as well.

5 Q Was there a procedure in place whereby the expenses

6 anticipated for that McDonald's account were budgeted in

7 advance and planned in advance?

8 A I assume they were; yes.
01

9 Who was responsible for that?

10 A Mr. Craig.

11 Q What involvement, if any, did you have in monitoring

12the expenses incurred for that project?

13 A None.

o 14 Q Did you have to prepare travel vouchers?

15A Yes. I thought you were talking about budgeting.

16 No, I would prepare expense vouchers, McDonald's expense

17 accounts actually for the expenses that I incurred while

traveling in the solicitation of McDonald's.

19Q What would you then do with your vouchers?

20A I would turn them into our accounting department,

.1 to be reimbursed.

Q What is your understanding as to what the budget



process, if any, was that Kerry Craig was responsible for that

* I2 particular--

3A I assume that he would prepare a budget based on

anticipated travel and entertainment expenses and present

that to Lloyd in rcrxto for approval of the budget and there-

6 fore be advanced that amount of funds.

Q What was ClarIk Lloyd's position? Toronto?

8 A Senior vice-president, head of the agency department,
0

U.S. Agency Department.

10 Q Did Clirde Lloyd have to approve the expenses that

1 were incurred by Agency Holding during that time period?
12

o A I couldn ' t answer that. I don' t know.

13 0 How long have you known Clarke Lloyd yourself?

14O 14 A Since I began employment at Agency Holding

15
Corporation.

16
6 Q Were you at that time around September through

17 November, what you would consider a social acquaintance of his

18
as well?

19
A I guess it was really a business relationship with

20 1
Mr. Lloyd. He lived in Toronto. I lived in Chicago. It was

212 a business relationship.

2Q Mr. Kent, around that time period of September through



November of 1980, did you ever make any political contributions

1 2 to Federal candidates?

3 A Yes, I did.

4 Q Can you tell me how that came about?

A I was asked to make contributions by Mr. Craig.

6 Do you recall when this happened?

A I believe it was late October of 198l.

8 Q Where did he approach you and ask you to do this?

9 A In the office.

10 Q Do you recall what day of the week it was?

11 A I believe it was actually a Saturday. We happened

12 to be in the office working.o
13 Q Do you recall anybody else who was present in the

o 14H office that day?

15 1! A Charles Smith, Diane Pariano. That is all I can

16 remember.
17 I

17 Q Were they present when he asked you to make these

18 contributions?

19 i19 A Yes, I believe they were.

20 Q Was he at the same time asking them to make

2 contributions?

22 A That, I don't know. At that time, no. I mean he



didn't say, M~orrie, Dee, make a contribution, Charlie, will

02 you make a contribution, no, you know.

3 Q Were they privy to that conversation when he asked

you?

A With me? Yes.

QSo it was just a general solicitation by him that

all those present, if they would, would make contributions?

Is that how it happened?

A Yes. I think that is basically it. Yes, it wasn't

a general,, you know, will you make a contribution, it was,

you know,, I want you to make a contribution for this, this and

this.

QDo you recall specifically what he said with regard

to why he wanted you to make these contributions?

A No, I really don't.

Q Did I say anything about why?

A No. He really didn't. He really didn't give me

a reason as to why he wanted me to make contributions.

Q Did you ask him why he wanted you to do it?

A Yes. I believe I did. I don't remember the answer

at that time. I didn't give it a lot of thought,

unf ortunately.

*0

CO



Q Did you in some sense feel some subtle pressure

0, 2 because of your employment relationship to make a contribution

3 as you were requested?

4 A Yes. I would say so. I mean -- I am sure if I said

5 no at that time, he wouldn't have, you know, fired me or

6 anything along those lines but it is an employer-employee

7 relationship and I did feel -- I can't call it real pressure

8 but I did feel some pressure, I guess.
C0

9 Q What happened after that initial conversation?

10 A Nothing. We were given $17,000.. I was given

11 $17,000 and a list of candidates as to who to mail my personal

12 checks to.
0

13 Q How were you given $17,000?

o 14 A I was given -- I don't know if it was one check but

) 1I was given a check for $17,000 or it might have been a couple

16 of checks. I don't recall. All I have is the deposit slip

17 showing a deposit for $17,000 that was made on 10/27/80.

18 Q I see you have got a document with you.

19 Would you mind if we made a copy of that document and

20 kept it for our records?

21 A Not at all. I believe you have a copy of this

22 for your records already.



MR. GOLDEN: We have a copy of that in the file.

2 I cannot recall whether we provided that to you. We may not

have provided that to the Commission because they didn't

ask for it.

It is evidence of when the $17,000 was given to

6 Morrie Kent.

Can I interject a question at this point?

8 MR. THOMAS: Yes.

9- MR. GOLDEN: Regarding the questions that Mr. Thomas

10 has asked you, Mr. Kent, about the conversation with Kerry

11 Craig, about how much time was involved in this request by

12
o3 Kerry to make contributions?

13 THE WITNESS: It couldn't have been more than a

minute.

MR. GOLDEN: Did you give his inquiry a lot of

16 thought and consideration or did you respond fairly quickly?

17 THE WITNESS: I responded fairly quickly.

18 MR. GOLDEN: You indicated that in response to

1 Mr. Scott's question as to whether there was subtle pressure,
20

1 I think you indicated that that question really couldn't be

I answered yes or no.

-" !THE WITNESS: I think there is pressure alone in



being in an employer-employee relationship.

2 I am saying that alone is the pressure point. There

3 was no other pressure involved.

4 MR. GOLDEN% Just so the record is clear other than

the employer-employee relationship, was there any pressure

6 applied?

7 THE WITNESS: No.

8 MR. THOMAS: I would like to have the reporter

9 mark this document as Exhibit 1, please.

10 (The document referred to was

11 marked FEC Exhibit No, 1

12 for identification.)
o 13

13 BY MR. THOMAS:

4Q I am showing what has been marked as Exhibit 1 to

I5 15
the witness and counsel.

-16
16 !Can you identify Exhibit 1?

17
A Yes.

18 18 Q What is that?

19 A It is a deposit slip of mine.

20
Q What does that deposit slip reflect?

A Deposit of $17,000 made on October 27, 1980.

Q When Kerry Craig asked you to make these contributions,



did he at that time also tell you that an arrangement would be

* 2 made so that you would be reimbursed to cover that amount of

3 contribution?

4 A Yes, he did.

5 Q Again, as to that portion of the conversation, were

6 the other individuals present also told that?

A Yes.

8 Q So this was in essence a discussion where several

9 people were present and told the same thing at the same time?

10 A Yes.

11 Q Do you recall if any of the other individuals

12 present asked why these contributions were to be made?

13 A I don't recall.

c 14 S 14 Q At that time, were you given a list of candidates

15 that you referred to?
C,

16 A Yes, I was.

17 Q Then what did you do?

A I then sat down and wrote $1,000 checks to, I believe,

19 it was 16 candidates and one $1,000 check, I believe, to the

20 National Democratic Connittee, and then mailed those checks

21 !to the candidates and to the Democratic Committee. That

is the extent of it.
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Q Was there a cover letter that went along with the

checks you made?

A I don't recall if there was or not. Well, I am

sure there was some sort of letter but I don't recall,

Q Have you ever seen a copy of that cover letter?

A I am sure I have but I couldn't tell you what the

first word in the first line was. I don't recall.

QWas that a letter that you signed?

A I don't even know if I signed it. I am sure I did

but I don't even recall that at all.

Q Did you, yourself, actually do the stuffing of

envelopes?

A Yes, I did.

Q Putting on the stamps and so on?

A Yes, I did.

Q And putting them in a mailbox?

A Yes, I did.

Q Did those other individuals who were present that

you mentioned, Diane Pariano, Kerry Craig, Charlie Smith,

did any of those individuals at the same time draw checks

payable to candidates and prepare to mail them?

A I assume so. I did mine at home. I did not do



1 it at the office.

2 So it wasn't right there on the spot that you actually

3 cut the checks?

4A No.

5 Q Did you speak with any of those individuals after the

6 fact as to whether they had made any contributions to those

7 candidates?

8 A Yes. I am sure I did. I asked them if they had
swum I9 made their contributions. They told me yes.

10 Q Do you recall any discussion with any of them as

11 to why Kerry had asked you to do this?

12
A No. No. I do not recall any conversation as such.

131
Q Any discussion with any of them as to whether you

o) 14
were feeling somewhat uncomfortable with having been asked

il to do that?

17
I I in that regard.

18 I
Q With regard to the fact that contributions had

19 h
1been made, what do you recall of any of those discussions

20
you had?

21A Basically just Mr. Craig asking me to make those

22 contributions.
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Q How about contributions with any of the other folks?

A No. I mean I might have discussed it with Charles.

Smith but I don't recall any details of it. What is the

purpose of it or anything.

Q You never asked?

A I might hbve said, what is the purpose of the con-

tributions or something. Charles may have said, well, these

are candidates who might be able to help us in the Retired

Life Reserve Program, things along those lines. But I really

didn't give it any thought or a lot of thought at all.

0 What is Retired Life Reserve Program?

A This is the insurance program that we are working

on with McDonald's, as a matter of fact.

Q You say he might have told you something like that.

Are you recalling thathe, in fact, did make a

reference to that program that these candidates might have

been able to help in some way with that program?

A He may have made that reference. I mean that is

what I kind of remember.

As I say, I didn't give it a lot of thought.

I should have given it more thought than I did as it turns

out but that was pretty much the -- as I understand it, it was

19 -
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candidates. I don't know if they were on any committees

studying government regulations regarding insurance. I think

I made that assumption.

Q You didn't ask Charles Smith if that was the case?

A Charles just said that he knew.-- I said, where did

you get the list of these candidates or something. I might

have asked him that. And he said that this friend of his in

Washington had made the recommendation, you know, who the

candidates would be.

That is pretty much the extent of it. I was not

involved in that end of it at all.

Q Did he say who this friend in Washington was?

A No, he did not.

A
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QIn any of those discussions about these contributions

did anyone make any reference to how you would treat the pay-

Ments that you received to cover the contributions?

A At that time I think we discussed the fact that, I

believe, at that time I thought we would be bonused the money

and we would then be reimbursed for our after tax costs, you

know, the following year.

Q Is that what someone told you?

A Yes.

Q Who told you?

A Mr. Craig.

Q Was this again at that initial point when the subject

was brought up?

A Yes.

Q That was part of what was said then?

A That is a question I had of course.

Q You talked about how you would be, I believe you

said compensated, to cover the after tax cost. What do you mean

by that?

A I mean if I am reporting $17,000 bonus as additional

income I would have to pay taxes obviously on the $17,000. And

I felt that I should be compensated as well for that after tax

cost.



is2 1Q Were you in fact compensated an additional amount?

02 A No. I was not.

3 Did you ever ask for that?

4A No. As I said, that is how we initially thought that

5 it was going to be handled. As it turned out we all signed per-

6 sonal notes to the corporation for $17,000.

Q When did you sign the personal notes?

8 A I believe it was in January.

9Q Of?

10 A Or February of '81.

11 1 Q Do you remember how that came up?

o 1 A Kerry I think brought it up. He had talked to

his attorneys in Pittsburgh, John Bingler and if I am not mis-

o 14
taken. It is rough for me to say how it was brought up. But

it turned out that the bonus idea was not the way to got but

16 rather a loan to the individual.

MR. GOLDEN: If I may interject at this point, we

can clarify this when Mr. Bingler is here but my recollection

is that if Kerry was consulting counsel at that point it was

20
not our firm. It may have been Chicago counsel. I don't recall

Sthat we were brought into this particular issue until a little

22 1

lat cafrf ahs Iwunernd itge as deerinamyeoletion hdbe aea
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to what as and what was not deductible, et cetera. But we will

be happy to clarify this for the record either in subsequent

depositions or in a submission after that.

BY MR. THOMAS:

Q Who brought that issue to your attention? Was this

Kerry?

A Yes.

Q At the time it was brought to your attention, had you

already received your W-2 form listing your income?

A Yes, I had. Yes, I had. I believe I had.

Q Do you recall if your W-2 form had listed the $17,000?

A It did not.

Q Do you know why it did not?

A No. Well, because we had signed a loan agreement as

opposed to all this income.

Q You had already signed a loan agreement?

A Before I ever received my W-2. I believe so. I am

not sure of the dates to be honest with you.

Q In any event for tax purposes do you recall whether

you included the $17,000 as income?

A I did not include the $17,000 as income.

Q Did you declare any of the contributions as deduction?



IsI4 A Yes. I did. I took a $100 tax credit. I did my taxe

2 right away. I assumed that is the way it was going to be done.

Q Who prepared your taxes?

A I prepared them myself.

MR. THOMAS: I would like to have the reporter

6 mark this document as FEC Exhibit 2, please.

(The document referred to was marked

8 FEC Exhibit No. 2 for identification.

9
BY MR. THOMAS:

10Q I am showing Exhibit 2 tothe witness and counsel.

A Yes.
12

Co Q You will note there are several pages if you would

thumb through to doublecheck. For clarification, Exhibit 2 is

C14
a series of pages that have been provided to us by your counsel

15
pursuant to a document request.

16 Can you identify Exhibit 2?

17
A They are personal checks of mine made out to Con-

18 1 gressional candidates and to the National Democratic Committee

19
in the amounts of $1,000 each.

20
Q Are these the checks that you referred to earlier

21
in your testimony?

22
A Yes, they are.
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1. MR. THOMAS: I would like to have the reporter mark

9 2 this document as FEC Exhibit 3.

3 ~(The document referred to was marked,

4 FEC Exhibit No. 3 for identification.)

5 BY MR. THOMAS:

6 1 am showing Exhibit 3 to the witness and counsel.

7 Again, these pages are documents that were provided, copies of

8 documents, that were provided to us by your counsel pursuant

9 to a document request. Can you identify Exhibit 3?

10A These are checks made payable to me from Crown Agency,

Inc. in Toledo, Crown Life Associates of Colorado, and Agency

o2 Holding Corporation totalling $17,000.

13 Q Are these the payments that you refered to earlier

14 in your testimony that you received to cover the contributions?
15

A Yes.

16 Why did you receive three separate checks from three

17
different firms?

18
A I don't know. I would say that this is the way that

19
the dollars were allocated by our accounting department.

20
Q Your accounting department was responsible for this?

A I don't know if it was the accounting department or
22

SMr. Craig or who. But I assume that they allocated the funds



is-6 1 accordingly,

*2 Q You weren't involved at all in the decision as to

3 which firm would give you the reimbursement?

4 A No. I was not.

Q Do you recall any other occasion when you would have

6 received a payment check of any sort from Crown Life Associates

7 of Colorado* Inc.?

08 A No, I cannot.

9Q Do you recall any other instance when you have

10 received a-payment from Crown Agency,, Inc.?

11A No, I have not.

Co1 MR. GOLDEN: Could I interject at this point?

13 Again following up Mr. Thomas's question, did you know why

C 14 there were checks from three different organizations instead

cc of one?

16 THE WITNESS: No, I did not.

17 MR. GOLDEN: Secondly, how much thought did you

18 give to the fact that you received three checks as distin-_

19
guished from one?

20
THE WITNESS: I didn't, so long as it totalled $17,000,

II was very happy.
22 I
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different

A

mark this

BY MR. THOMAS:

Did you ask anyone at all why you had gotten three

checks?

No, I did not.

MR. THOMAS: I would like to have the reporter

document as FEC Exhibit 4.

(The document referred to was marked

FEC Exhibit No. 4 for identification.
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BY MR. THOMAS:

0 I am showing Exhibit 4 to the witness and counsel.

Can you identify Exhibit 4?

A They are three promissory notes totalling $17,000

made payable to Crown Associates of Arizona, from Agency,

Inc., and Agency Holding Corporation, promissory note signed

by me.

Q Are these the notes that you referred to earlier in

your testimony?

A Yes.

Q First of all, let's clarify. Do you have any idea

why one of the notes was issued in the amount of $4,000 to

Crown Associates of Arizona?

A No, I have no idea why. Obviously it was in error



is-s1 and it s

* 2 Colorado

3 Q

4 to sign

5 A

6

7 A

8

9 A

10 Q

12

13

C 14

15

16

17

18

19

. 20

21

22

hould

0

Who actually brought these notes to you and asked you

them?

Mr. Craig.

Do you recall where that happened?

In the office.

Did you sign them at that moment?

Yes, I did.

Did you ask him any questions or have any discussions

with him at all about it?

A I said what is the purpose of this. He said this

is the way that the political contributions had to be handled

due to, I don't know if it was tax deductibility or some tax

reason, but it had to be handled on a promissory note basis as

opposed to any other way.

o Did you ask him to explain that in any way?

A Yes, I did. I said, well, I ami not crazy about

signing a demand note. He said, well, don't worry about it.

o What else did he say?

A He said, you know, in essence don't worry about it,

that that is all and I really didn't worry about it. You know,

udhave been made payable to Crown Associates of



is-9

0

I~d)

V

0

1

you won't have to pay it back, but we have to do it.

Q ie said you wouldn't have to pay it back?

A That was my understanding, yes.

Q Did he say that you would receive additional bonus

amounts in small increments to enable you to repay it?

A Yes. I believe he did say that.

Q Have you in fact received any such additional bonus?

A No, I have not.

Q Have you asked him why?

A No, I have not.

a Is it your intent to repay those notes?

A No.

Q It is your understanding now that you don't have to

repay those notes?

A That is right.

MR. GOLDEN: Mr. Kent, how much time would you say

elapsed in this discussion with Kerry Craig about signing the

note? How long did the dialogue last?

THE WITNESS: Once again, maybe a minute.

MR. GOLDEN: Thank you.

BY MR. THOMAS:

Q I am going to ask you to try to focus as best you can

I



is-10 I on that particular conversation. I think your testimony was

2 that you weren't sure if he indicated that it was for tax

reasons or deductibility reasons or because of the way the con-

tributions had to be handled. More specifically, can you recall

was he saying that it was a problem to try to alleviate your

6 having to declare that amount as income or did he say this was

the way that the contributions had to be handled?

8 A Through discussions with his attorney it was

9- recommended to Kerry that it be handled in this fashion, a

10 promissory note fashion. That is basically what he told me.

11Q Who was his attorney?
12

12 A I thought it was John Bingler but it may have been

13 Art O'Brien.

CIO 14 4 Who is Art O'Brien?15

A Agency Holding Corporation counsel from Latchford,

16 Rice & O'Brien.

17 Q Did you ever have any conversation with any attorney

18 about the legality of the transaction?

19
A No. I did not.

20
QO Did you ever ask anyone else either at Agency Holding

or otherwise about whether this transaction was legal?

A At that point in time, no, I did not.
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nce I received the letter I said you know what is thej

Q What did he say?

A He said that he had, when he found out that there was

a problem with these political contributions he approached

the FEC and made them aware of the situation,, brought it to

their attention and would like to clean the matter up if there

was a problem, and for me, I believe in your letter you indi-

cated that you needed documents and provide the FEC with all

of their requests.

A 0

story here.

QDid there come a point in~ time later when you did ask

someone about the legality of the matter?

A Yes, when I received your letter is really the first

time I was, realized that there was a problem and I discussed

it with my brother who is an attorney and then I of course

discussed it with Roger once I retained Roger.

Q Your brother is an attorney where?

A Chicago.

Q What is his name?

A Jeffery Kent.

Q Did you discuss the matter at all again with Kerry

Craig?



i~in2 Q Did he explain at all at that point why he had asked

2 you to make those contributions back then?

3 A No. He did not. well*, Kerry said that he# it was

4 a poorly organized deal, that he shouldn't have gotten involved

5 in it, didn't give it a lot of thought and basically sorry 1

6 think that he got involved in it, was really the impression

7 thiat I received.

8 Q Did he say who had gotten him involved in the matter?

9A Charles Smith I think is the one he referred to.

f~f)10 Q Did he give any indication whether at the time that he

11 had asked people to make the contributions he thought that it

12 was legal or not legal?

13 A There was never a question of whether it was legal

Li 14
or not legal. I am sure he thought and I sure thought it was

legal. I didn't give it a lot of thought. But I sure didn't

16 think it was illegal. If I thought it was illegal, I wouldn't

17 have put the pen on the check.

18Q But in your recent conversations with him after you

19
received notification from the Commission, do you recall if

20 I
:he said whether he thought it was legal or not at the time?

A No. I don't recall a conversation as such. It may

22 I
Hbe at the time I am. sure Mr. Craig thought it was legal.



i11 Q What makes you say that?

*0 2 A I don't believe that he would have-acted illegally

3 either.

Q Is it your recollection that he told you that he

5 became aware that there was a problem, with the political

6 cxmt ributicns being legal or when he asked you to sign these

7 notes or were you recalling that he brought to your attention
04

NN8 about possible tax problems?

9 A I think it was tax problems. I don't think there

10 was any question regarding the legality of the contribution.

It was never a question raised as far as I know.

12
oCQ Until when?

13 A To this day.

14Q Let me go -back then. WJhen he brought the notes to

15you and asked you to sign those, was there any discussion about

16 the legality of the political contributions?

17
A There was no discussion of that whatsoever.

18
Q So the first time that you had discussions about the

19
legality of the contributions was when?

20
*A Really when I received the letter.

Q From the Commission?

22 I
A From the Commission and to be honest, I am not sure
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Myself, Nick Catrini, Charles Smith, Bob Bernstein

Ward. I believe Bill was in Chicago at that time.

Was Kerry Craig there?

And Kerry Craig, yes.

meeting?

A

and Bill

Q

A

to this day about the legality of the contributions. I am really

unsure of it all.

MR. GOLDEN: Since you are allowing me kindness to

make narrative commnents, I think back to the point on the

timing with respect to counsel and again we will clean this up#

but I think our original submission to the Commission states

that soon after we learned -- that is# Thorp# Reed & Armstrong,

John Bingler and I, learned -~what had transpired we approached

the Commission in an effort to use the language of your regula-

tions to seek conciliation. So soon after we had had an oppor-

tunity to assess the pattern of facts that we took this action.

(Discussion off the record.)

BY MR. THOMAS:

Q Around early October of 1980 do you recall attending

a meeting in Washington, D.C. of general agencies?

A Yes, I do.

Q Who else from Agency was here in Washington at that



is-15 1Q Was Diane Pariano, there?

2 A I don't recall.

3 Q What was the function of that meeting?

4 A It was a general agents meeting of the Crown Life

5 Insurance Company where all the general agents got together to

6 discuss Crown' s products and approaches to marketing life

7 insurance.

8 Q Do you recall approximately how many people were

9 in attendance?

10 A Roughly 90.

11 Q At that time do you recall any conversations with

0 12 Charles Smith about the possibility of him or anyone else at

V 13 Agency making contributions?

0o1 A No. I do not.

15 Q Do you recall at that time when you were in the

16 Washington meeting a man named Owen Marley?

17 A No, I do not.

18 flQ Do you recall whether Clarke Lloyd was in attendance

19 at that meeting?

20A Yes, he was.

21 Q At any pitin the course of the time you were here

22 did you have any discussions with Clarke Lloyd?



is-16 1A on insurance matters# yes# but nothing else,

*2 Q Did you have any discussions with Mr. Lloyd about any

3 of the legal treatment fort is it reserve retirement funds?

4 A Retired life reserves.

5 Q Retired life reserves?

6 A No. Ido not.

7 Q Do you recall any discussion about any particular

8 legislators who were involved with the IRS or tax matters

9 affecting Crown?

r 10 A No, I do not.

~~11Q Do you recall if any legislators attended any of the

012 meetings here in Washington?

13 A No, I do not.

C14 0 Do you recall going to Nathan's in Georgetown at

is any point?

16 A No, I did not go. I was only in town for that

17 meeting one day. I had a meeting in Peoria the following day.

18 So I actually left the general agents meeting one day early.

19 Q Prior to September through November of 1980, had you

20 ever made a political contribution to a candidate?

21I A No, I didn't,, never had.

22 Q At the time that Mr. Craig asked you make political



is-i? 1 contribution checks out to candidates did you have enough

9 2 aoney in your personal accounts to cover $17,000 worth of con-

3 tributions?

4A No, I did not.

5 Q Did you have any discussions with anyone else at

6 Agency Holding other than Kerry Craig as to where other indi-

7 viduals who had made contributions were getting reimbursement

8 for the contributions?

9 A I don't understand the question.

10 Q Did you talk to anybody else at Agency about where

91 they were getting money to cover the contributions they had made'
I~12

o 1 A I knew that they had been reimbursed by Agency

17 13 Holding Corporation.

0 14
QThat is what I am getting at. Was there any discus-

15
sion with any of them as to whether they got reimbursed in

16 part by Agency for example and in part by other firms?

17
A No. There was no discussion as to where the money

18
was coming from, how it was to be split. But I knew that every-

19
one was reimbursed.

20
Q Who at Agency at that time was responsible for actuall

21
igetting the checks issued?

22 acutn eatet
11 A It would have been our acutn eatet



L*-18 believe Bob Pulak was accountant at that time, internal

Lw2
2 accountant.

3Q Did you ever have any conversations with him as to

4 why for example you got several checks from different firms?

SA No. I never did.

6 Q At that time you were asked by Mr. Craig to make the

7 contribution was there ever any references to where Agency would

8 get the funds that it would use to make these payments to you?

9A Never discussed with me, no.

10 Q Was there any discussion about whether Agency had

11 a surplus of funds that they would be able to use?

12
o A No, not to my knowledge.

V 1 Were you aware at the time that Agency was receiving

0 14
substantial operating advances from Crown life in Toronto?

?E15

A Yes, I was.

16 What was your basic understanding as to why they were

17
getting those advances?

18
A As I understand the financing structure, the general

19
agency is financed if you will through loans to be offset by

20
further business so that they will, if you will, give you the

money up front based on the fact that the business you will
22

bring in will repay Crown. Life Insurance the money that they

have advanced you. So it was an advance of funds if you will,
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0

based on the future business.

0 After you made the contributions and got your pay-

ments do you recall any discussions with anyone there at Agency

as to where Agency had gotten the funds to reimburse the*e

people?

A No.

Q Do you know if Clarke Lloyd was in on any of the

conversations about the political contributions that had been

made?

A No.

Q Was he present at the initial conversation you had

with Mr. Craig?

A No, he was not.

Q Did any of those individuals at any point discuss

with you whether they thought that Clarke Lloyd would disapprove

or approve of using Agency funds for this purpose?

A No. It was never mentioned.

Q Did anyone discuss to your knowledge that Crown shoulc

not be advised that Agency funds had been used for this purpose!

A No.

Q Did Agency have any practice of making loans to

individual employees for personal reasons?

3
i
i
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A Not that I know of.

Q Do you recall what different accounts Agency Holding

maintained at that time, bank accounts?

A No. I really am not familiar with the accounts

that they had.

Q Do you know William Preisser?

A Yes, I do.

Q Was he in the office that Saturday when this subject

came up?

A I don't know. I don't recall. I remmber Kerry,

Charlie, Diane. But I don't remember if Bill was there or not.

Q After that meeting do you ever recall discussing with

him whether the fact that contributions to candidates had been

made?

A No.

Q Did you have much interaction with him?

A Sure. Bill was the office manager and I had dealt

with him on a daily basis.

Q Around that time in the fall of 1980 do you know if

Agency Holding retained any counsel in Washington, D.C.?

A I have no idea.

Q I want to go back to the conversation where Kerry
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i -,21 Craig first asked you to do this. Was there any discussion at

2 that point as to any alternatives that there might be whereby

3 contributions could be made to candidates?

A it was never discussed with me. No. I don't know

5 of any.

6 Q Did you ever talk about maybe setting up a Political

7 Action Committee for Agency Holding?

8 A No. I am not familiar with that at all.

9
VQ Do you know what that is?

10 A I think generally I know what a Political Action

'I1 Committee is. If you will, it is a lobbyist organization,

o12 is what I perceive it to be.

13 Q Do you recall any discussions with anybody there at

o 14
Agency about the possibility of setting up a PAC?

15
A No. I do not.

16Q Not with Charles Smith even?

17
A No, not with Charles at all.

18
Q At that time did you know what the legal limits were

19
for making contributions to candidates?

20
A No. I did not.

21 1
HQ Did you ask anybody?

22
A I think I found out when I did my tax return.
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2 told you what the limits were?

3A No*

4 Q How is it that you arrived at the amount of the con-

Stributions that you made?

6A The $17,000? There was a list of 17 candidates that

7 I was given or 16 candidates and the Democratic Commnittee and

was asked to make a thousand dollar donation to each of those.

9 That is basically how it was.

10Q The $1,000 amount was suggested to you?

11 A Oh, I see. Yes. It was.

12
o You didn't know independently what the limits were?

13 A I did not, no. I didn't know there were limits.

o 14
Q When you went ahead and wrote the checks and took

16 care to see that they were mailed, did you fill out any sort of
16 contributor card or information?

17
A No, I did not.

18
Q Was there any procedure in place so that for example

19
your occupation and your place of employment was sent to the

20 candidates?

21
I A What I believe happened was that some of the commit-

22
tees for these candidates had called me and had asked I
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believe the full name, address, or occupation, that sort of

thing. I know I was given receipts.I believe from these can-

didates for my contribution.

Q Which candidates do you recall having called you?

A I don't recall any one. I couldn't give you the

name of any one candidates.

Q Do you remember getting a call from Congressman

Wright's campaign?

A Like I say, I don't remember. It could well have

been Congressman Wright's. A good many of them,, I don't

really know of any one.

Q Was this after you had made the contribution?

A Yes.

Q They had received the contribution?

A Yes.

Q Did they ask you anything about why you had made a

contribution to them?

A .Not that I recall. It was basically a secretary or

something from the committee would call.

0 They were just asking for your place of employment?

A Yes.

Q Do you know if any of those candidates campaigns



is-24 ~ called any of the other people at Agency and ask for similar

92 information?

A I don't recall. I believe they called Charles Smith

4 as I recall for some information.

Q How do you recall that?

6 A Because I remember, I am sure I asked Charlie after I

7 got a few phone calls, did you get a call from this Congress-

8 man's committee asking for information.

9 And he said yes?

10 A Yes.

Q Did he tell you anything that he had said to those

12
o people calling?

13 A No, because as I said, it was just a matter of asking

C 14
where you worked, I think, and personal data.

QDo you recall any discussions concerning the response

16 that these candidates receiving the money might have had

17
because contributions were coming in from out of state from

18
several individuals?

19
A I don't rememiber a discussion as such. No.

20
Q After you had this conversation, these conversations

21

22 with the candidates, did you do anythingto follow 
up with that?

A No, I did not.



1 Q Did you just give the information over the phone?

92 A Over the phone.

3 Q That was the end of the matter?

4 A Yes.

5 Q Do you recall any discussion with Charlie Smith where

6 it was decided that maybe someone should be responsible for

7 going ahead and calling all of these candidates just to give

8 them some advanced notice about the contributions that they were

V9 receiving?

10 A I believe after I received a couple of calls -- I

I'l am recollecting here -- but I believe, I picked up the phone

12 and called a new of them just to give them that data because I

13 was in and out and I was travelling on the MacDonald's account.

14 I know they needed that information. So I believe I actually

15 called and gave them a few of the committees that hadn't called

16 me the data that was needed. Because as I found out after the

17 first call, it was required by law that they have some infor-

18 mation from me.

19 Q Did you do that on your own or did Charlie Smith or

20 1 someone ask you to do that?

A I did that on my own.

22Q In any of those calls that you made to those people



1 did you also explain that there was some other contributions

9 2 that were coming in from people there at Agency?

3 A I may have, yes.

Q What do you recall having said about that?

5 A That if they needed--thdir personal information probably

6 to reach them at the phone number at Agency Holding Corporation.

7 Q Did any of those candidates or the campaign people that

8 you talked to ask you whether there wasp whether these people

9
were receiving any funds from the company to reimburse them

10 for contributions made?

11A No. The question never arose.

120 When you made this effort to contact some of these

13 campaigns how did you get the phone numbers?

0 14
A I believe through directory assistance.

15 Q You don't recall getting the information say from.

16 Charlie Smith?

17
A I know. There were no phone numbers on that list

18 that I recall. So I am sure I just picked up--

19
Q What list are you talking about?

20

21A Of the 17 candidates where I had to mail out. I knew

their addresses obviously because I mailed the checks to their

2
campaign headquarters.
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I MR. GOLDEN: in regard to M4r. Thomas's line of ques-

92 tioning just to clarify this# when you first gave the money to

3 each of the 17 recipients did you do it in your own name?

4 THE WITNESS: Yes.

5 MR. GOLDEN: Did you make any effort at the time you

6 gave the money to identify along with your own name the name of

7 a company, Agency Holding Corporation, that you were working

8 for?

9
V THE WITNESS: No.

10 MR. GOLDEN: Did you make any effort at the time

11 that you gave the money to disclose to the recipients the line

o2 of business in which you were involved?

13 THE WITNESS: No.

C~t 14
MR. GOLDEN: After you gave the contributions and

151
were contacted by some committees or in the case of some com-

16 mittes that you advised Mr. Thomas that you called voluntarily,

17 you gave these recipients c ertain information. What information

18
did you provide to them?

19
THE WITNESS: I believe my place of employment and

20 I

21 1 think my name, address, just personal.

MR. GOLDEN: Was your intention at the time you gave

22
this information to these recipients either upon request or whe



Iyou self initiated, was your intention to use the telephone

9 2 call as an excuse to advance the name of your company or your

3 business?

4 THE WITNESS: Absolutely not.

5 MR. GOLDEN: Was your intention merely to provide

6 information you felt they needed as a matter of law?

7 THE WITNESS: Yes.

8 MR. GOLDEN: Was the information that you intended to

V 9 provide to them that you thought they needed as a matter of law

10 basically personal information, information having to do with

11 your name, and where you worked,, not so much your line of busi-

12
o j ness but just where you worked?

1 THE WITNESS: Yes.

o 14 MR. GOLDEN: Finally, not to overdo a point, but we

hae during this deposition an indication that you talked to

16 Kerry Craig I guess twice regarding contributions, one when you

17 were asked to make them on a Saturday and then on a second

18
ioccasion when you were asked to execute promissory notes*

19
IHow much time taking the two instances together and any thought

20 you gave to it, any conversations you may have had with anybody,

21
what do you think is the amount of total time you put into

22 1
Ithis effort?



THE WITNESS: Five minutes at tops.

9 2 MR. THOMAS: I would like to have this document

3 marked as FEC Exhibit 5.

4 (The document referred to was marked

for identification as FEC Exhibit

6 No. 5.)

7 BY MR. THOMAS:

8 Q I am showing Exhibit 5 to the witness and counsel.

9 Can you identify Exhibit 5?

10 A A list of the candidates to which contributions were

' I made by me in the amounts of $1,000 each.

12 Q Is this the list that you referred to earlier in

13 your testimony that you were given?

- 14 A Yes.

15 Q This is the list that you used to come up with the

16 addresses so that you could mail the contributions?

17 A Yes.

18 Q Is this the list you wre referring to also recently

19 that you used when you nndertook to contact some of the

20 campaigns to advise them of your place of employment and

21 personal information?

22 A Yes.



Q Do you know who prepared this list?

9 2 A

3 Q Do you remember wh~o actually handed it to you the

.4 first time you saw it?

A I believe Kerry did or Diane handed it to me, one or

6 the other.

7Q Had you ever had any contact with anyone to your

8 knowledge who was working on one of these campaigns up to the

9 point that you were asked to make contributions?

10 A Never.

~1 1 To your knowledge did Kerry Craig or Charles Smith

o12 have any contact with any of these campaigns prior to the time

13 that you were asked to make the contributions?

14A No.

a Do you know how this list was composed?

16A I really don't know.

17
QWhen you discussed having a promissory note or

18
several promissory notes made out to repay Agency and the other

19
firms for the money that they paid you, was there any dis-

20

21 cussion at all about Crown of Toronto's knowledge of this

matter?

22
A None whatsoever.



0 Any discussion of whether Clarke Lloyd knew about.2 this?

3 A No, no discussion with me at all.

4 MR. THOMAS: I have no further questions. Do you

5 have any additional questions?

6 MR. GOLDEN: No additional questions. So just .so

7 the record is clear,, to show that we are voluntarily here to try

8 to be helpful and as far as questions,.we have no objection to

9 questions today of Mr. Kent having to do with what he thought

10 somebody else thought because in the spirit of cooperation we

11 want to have all the information developed. This is our policy.

12 MR. THOMAS: Do you wish to waive signature?
03

W 13 MR. GOLDEN: Yes. That is fine.

0 14 (By stipulation of counsel, and
agreement of the witness, reading

15 jand signature waived.)

16

17

18

19

20

21

22



1 CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

92 I, Raleigh E. Milton, the officer before whom the foreoging

3 deposition was taken, do hereby certify that the witness

4 whose testimony appears in the foregoing deposition was duly

5 sworn by me; that the testimony of said witness was taken br?

6 me in shorthand and thereafter reduced to typewriting under my

7 direction; that said depositions are a true record of the

8 testimony given by said witness; that I am neither counsel for,

9 related to, nor employed by any of the parties to the action in

10 which this deposition was taken, and further that I am not a

11 relative or employee of any attorney or counsel employed by the

12 parties thereto, nor financially or otherwise interested in

13 the outcome of the action.

o 14

15

16 Not ry Pbic iA and for

17 the District of Columbia

18 my commission expires

19 October 15, 1986

20
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Thereupon

KERRY PATRICK CRAIG

a witness, was called for examination by counsel for the

Federal Election Commission and, after having been sworn

by the Notary, was examined and testified as follows:

EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE

FEDERAL ELECTION COMMISSION

BY MR. THOMAS:

QWould you state your name, please?

A Kerry Patrick Craig.

Q What is your present home address?

A 387 Sterling Road, Kenilworth, Illinois.

Q What is your nationality?

A Canadian.

Q What is your present marital status?

A Married.

Q Who is your wife?

A Diane Craig.

Q Where are you presently employed?

A Agency Holding Corporation.

Q How long have you been employed there?

A Going on five years.

co
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Has Agency Holding Corporation been in existence

longer than that?

A About the same time.

Q What is your position with Agency Holding?

A President.

Q How long haVe you been president?

A Since almost its inception, around five years.

Q Was someone else president before you were?

A Briefly there was an attorney that was president,

who set it up. His name was Penneapad.

Q As president, what are your responsibilities?

A Overall management, sales.

Q You actually get involved in promotion of sales

as well?

A Yes. It is a brokerage firm, an insurance

firm, which deals with just independents. It is not

agents. It is independents of all lines, so that we

on them.

Q So you try to solicit agents to sell Crown

is that what happens?

A Correct.

Q Are you a director of Agency Holding Corpo

brokerage

insurance

call

insurance,

ration?

5

p~.

0

0

r~%)



A Yes.

Q Who are the other directors?

A I believe Art O'Brien -- I am rnot too clear on

this because we changed it -- I believe Art O'Brien* who

is an attorney, our attorney, and I think Diane was a director,

but I removed Diane, and myself.

Q

A

Q

A

I believe

Q

A

Q

were the

A

Q

And yourself?

Yes.

When was that?

No. I didn't remove myself. Myself and Art O'Bri

right now.

When did you remove Diane as a director?

When we were married, Diane quit working.

Back in September through November of 1980, who

directors of Agency Holding Corporation?

I believe Art O'Brien, Diane, my wife, and myself.

Who were the other corporate officers of Agency

Holding back then?

A Maury Kent was vice president. That was it.

Q Secretary-treasurer?

A I believe Diane may have been secretary. I think

I was treasurer, named treasurer.

0

en

6
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Q Do you own any other insurance firms?

2 A Yes.

3 Q What are those firms?

A An agency for Crown Life in Minneapolis, Phoenix,

Denver and Peoria.

6 Q Any others?

A No.

8 Back in September through November of 1980, did

Vyou own any others?

10 A I had a partner, Mr. Oglevee, in Pittsburgh, Cleveland

11 and Toledo.

12 Q When did you cease as a partner with those firms?

13 A I believe last summer.

C> 14 Q With regard to each of those firms in which you

15 have an ownership interest that you just, identified, what

16 position as an officet do you hold with those?

17 A I can't tell you exactly because I have changed

18 them some here and there. People leave, and personnel.

19
But I believe I am president in Peoria, Phoenix, Denver.

2~0
And Maury Kent is president in Minneapolis.

21
Q Was that the situation also in approximately November

22 of 1980?
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A I believe so.

2 Q Were you on the board of directors of any of 'those

3 firms back in

4 A Yes.

5Q -- back in November of 1980?

6 A Yes.

7Q Are you presently on the board of directors of

8 those firms?

9A Yes.

f~d ~ 10 Q Have you ever received any compensation from any

firms other than Agency Holding Corporation since September,

o2 say, of 1980?

qqm 13 A No.

o14 Do you know an individual named Charles Smith?

A Yes, sir.

16 Q How long have you known him?

17 A I have known Charlie -- we worked together in

18
Toronto for a number of years -- I would say pretty close

19
Ito 10 years.

20
Q Around September of 1980, were you at that time

2 what you would consider a social acquaintance of his as

well?
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A Oh, yesI definitely.

QFriends?

A Yes.

Q How about an individual named Clar-ke Lloyd? Do

you know him?

A Yes, I do.

Q How long have you known him?

A Well,, I have worked at Crown all my working career,

and I started very young. I started when I was 16, I think --

no,, no; 19 or 20. And I have always known him as a passing

acquaintance, and then I started working for him about 10

years ago, 11 years ago.

Q In what capacity were you working for him?

A Well, it was in the Agency Department, U.S. Agency

Department.

Q What did that department do?

A What it does is it manages the U.S. operations

for Crown, primarily their agencies under sales and marketing.

Q Did you hold any other positions with Crown of

Toronto before you came to Chicago?

A When I was young, I worked in the Promotion Department

Q After you were w~ith the -- the second position

U)

0

~qrn

0

4~0
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that apparently you held

A The Agency Department?

Q - did you hold any other positions with Crown

before comning to Chicago?

A No, I didn't.

Q Around the time period of September through November

of 1980, would you say that you were a social acquaintance

of Clarke Lloyd's?

A He was in Toronto then, but not that much,, no.

And we were good friends, and we were friends when we worked

together and everything, but we couldn't have that much

social contact.

Q When he came to Chicago, did you occasionally

go have dritiks with him?

A Oh, sure, yes.

Q Have dinner with him?

A Yes.

Q When you went to Toronto in connection with business,

would you usually meet up with him?

A Yes.

Q And have drinks or dinner with him?

A Yes.
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QWhat kind of business relationship did you and,

Clarke Lloyd have? What sort of interaction did you have?

A When I was in Toronto?

Q When you were with Agency.

A When I was in Chicago?

Q Yes.

A Well, he was head of the departmentp and Clarke

handled all the larger agencies himself. I dealt almost

exclusively with him on everything,, all matters of business

with the company.

Q Can you give me a description of how the financing

operations worked between Crown and, say, Agency Holding

Corporation, how they were operating around, say, November

1 of 1980?

A Well, we were still building the agency up and

we were working on some large accounts that Clarke had worked

I on and designed. The company was financing the agency,

,financing the accounts.

jQ What kinds of things was it financing?

A Total operation.

Q Paying salaries for the people working at Agency

I Holding?
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1A Well, you see, any money that comes from Toronto,

2 from the home office, is always sent to the agency. They

3 are very careful about not having too much of a contact

4 with the individuals,. the employees.

5 For example, a check could never be sent directly

6 payable to Kerry Craig. It would have to be paid to the

7 agency, to the corporation.

8 Q For expense of an employee, for example, it would

9 never be paid directly from Crown to that employee is what

10 you are saying?

11A No, never. A check never goes out that way.
12

13 Q What kinds of things did Crown pay for, though?

What kinds of expenses was Agency Holding incurring that

o 1 Crown was paying for?

15A For sales promotion. We were traveling, a lot

16 of traveling at that time. Salaries, taxes, loans for furniture.

187 I

and then your earnings catch up. Then what they do is you

have a debt that you freeze and hopefully your earnings

20 continue to grow so so much goes towards that and so much

21
goes towards your business.

-- Q Around that time period of September through November

HI



'A.'' '7'13

I of 1980, was Agency Holding Corporation in debt to Crown?

2 A Yes.

3 Q Do you recall about how much they were in debt

4 to them at that time?

5 A Geez, I can't remember. Considerable, I would

6 say. Maybe $600,000. Maybe.

7 Q Is that just Agency Holding Corporation or are

VM 8 you referring to Agency Holding Corporation and the other

9 firms in which you had an interest?

10 A It would include some other firms. I think for

'HAgency Holding -- no,, I would say that is about what it,

would be f or Agency Holding.

I Q Is that an amount that had built up over the five

o 14years of Agency's existence?

15
A Yes.

16 Q For that particular year, 1980, up to the point

17 of September, do you recall approximately how much of that

18
indebtedness had been accumulated just for that period?

19
I A In addition to the regular financing, we always

200 Uhad checks coming down for special accounts. See, it was

21 difficult to work on a budget because we had all of these

Ipeople traveling and promotion and so on. So I would request
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I additional funds. So I can't really multiply it out as

2 a month. I think it cost something like'$50,000 for the

3 operation for a month, in addition to special financing.

4 0Q 'So your ordinary fixed costs were approximately

5 $50,000 a month?

6 A Yes.

7 Q During that time period of September, then, were

8 you incurring a lot of additional expenses?

9A Yes.

100 Why was that?

11 A Well, for example, with the McDonald's account,

12
o we worked on the account for two years -- that was two years

13 before we even sold anything -- and I think the legal bill

was somewhere around $60,000 by the time we were finished

c,

16 brokers, which we run these conferences to like Hawaii or

17
something like that. So they would finance that as well.

18
1~We had one going to Ireland. I think we were promoting

19
that. So we were putting down deposits for that.

20 Q A conference in Ireland?

21
A Yes.

2 2
Q Are these conferences for brokers?



1 A Yes.

2 Q Sort of like the Bar Association's annual meeting,

3 only for brokers?

4A They have to qualify through sales of insurance,

5 See, they are independents. They don't have to deal with

6 us. So we do these things to'induce them to sell our product.

7 suppose I should clarify for the record, was

8 that $60,000 legal bill for Thorp, Reed and Armstrong?

9
A No.

10 Q What kinds of expenses, if any, did Agency Holding

incur around that time period that had to be repaid essentially

12 f
o 1 out of future earnings to Crown?

13 A That is sort of a broadqusin Evrtng

14Q Were there not some there did not have to be a
N) 15

repayment on?
CO6

16 A No.

17 How about sales and promotion expenses?

18
A Well, there is a formula for sales and promotion,

19
1that they give you "V" amount of dollars per units of

10!
insurance that you sell so that you can use those for trips

21
22 and conferences. Because,, see,, the company at one time

Hused to sponsor huge conventions and take all the American
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brokers. I think we took something like 2,000 people to

Switzerland at one time. So it just got so big they decided

to break it down, so they:-would get you to bring your own

group, to-get to know your people, which was the purpose

of the conference to begin with.

Q Are you familiar with a type of financing that

Crown gave Agency around that time that was called a special

advance?

A

Q

A

Q

A

Q

A

had never

Oh, yeah. We have special advances.

How about the term special loan?

They have special loans.

How about the term f urniture loan?

Yes.

How about the term confidential loan?

I saw that involving the other lawsuit, but I

seen that when I worked up there. That was something

new.

Q What is your understanding of what the distinction

was at the time that we have been talking about between

special advance, special loan and furniture loan?

A Furniture loan is exactly what it says, to set

up your operation, which is totally repaid. You repay that

'0

0

C



Ithrough your earnings. Special advance would be'like the

2legal bill for McDonald's, for example. That would be a

3 special advance. A special loan would be exactly that,

4 a loan you have to pay interest on. So one is non-interest

5 bearing, one is interest.

6 Q Do you know any particular reason why somte were

7 interest bearing and some were not?

8A No. And for that matter, they just stopped charging

9 interest on all of them.

10 Q When was that?

11 A It was a new policy within the last few months.

o12 But back in September through November of 1980

13 they did have that kind of distinction?

14A Yes.

15 I
UQ Did you ever have any discussions with Clarke

16 Lloyd involving financing where you were negotiating whether

17 the advance you might be given would have interest on it

18
or not?

19A No. I never negotiated anything like that. I

* 20 1would just -- I left it up to him.
21

QThat was his discretion entirely?

A Well, let me explain. This will give you an idea



of how the financing works. At one time in Toronto they

2 had a system that usually older gentlemen that worked there

3 for several years, there was like a controller and two people,

could sign these checks and so on. It was a safety mechanism.

s Actually, Clarke, I don't think he ever did have the authority

6 to send a check out or sign one even though he was in charge

of the whole operation. But as these people retired and

8 as Clarke assumed more and more control over the operation,

9 that was insigificant. I mean, he just ran it, absolutely.

10 He would just, "Give me a check for 'X' amount of dollars.

I1 want it ready," and it would go out. It seems loose now,

12
o 12 but there was a period of time that took to get to that

13 point for one man to have that much control over everything.

o 14 He is no longer with the company. When he left,

H
they set up a separate financing committee, and this committee

16reviews each and every request. That was never the case

before.

I was telling you about the committee that they

19
have since set up. It was pretty loose in Toronto for the

* 20
way the U.S. operation worked.

21
Q Back in that time period of November of 1980?

A Well, not loose in the sense that Clarke was running
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1 it, but years ago it was somewhat of a tradition that the

2 money would finance different things.

3 Q Things not necessarily business related, is that

4~ what you are getting at?

5 ~ A Well, the way you manage a group of agencies throughout

6 the country like that -- I was telling these gentlemen today

7 that I remember one time we loaned somebody money just to

8 pay their income taxes, which they don't do now, but in

9 those days they did, and mortgages; just to keep the thing

10 moving, keep them in business.

Q Are you synthtClarke, Mr. Lloyd, at that

o2 time was attempting to put a little bit more control and

13 review into the process so that those kinds of expenses

o1
were not going to be made?

A One of Clarke's problems that he had was that

16
he had favorites and didn't have favorites. You know, some-

body -- I think that he helped one of our general agents

in San Francisco buy a restaurant. What that has got to

19
do with the insurance business I don't know, but he helped

20out with it. But then somebody else may have had a legitimate

21
request and he would just say no. It was totally at his

whim.



I Q Was he pretty much asked to leave at Crown?

2 A As a matter of fact, he terms the fact that he

was asked to leave, he says that through his lawyers and

everything that negotiated it that he was fired. I don't

think he was.

6 Q Why is that?

A Well, I know that the president did not want him

8 to leave. He wanted to leave. See, they were having management

9 problems up there, and from what I gather, Clarke said to

10 Rob Dowsett, who was president then, that in his opinion,

he should tell everyone that Clarke was fired and that that
12

o 1 would help get a lot of people in line that he was having

q1313 trouble with.

o3 14
Q Is Mr. Lloyd serving in any capacity in Chicago

15
with Agency Holding?

16 A He is consulting now.

17
Q How long has he been doing that?

18
A Pretty much since he left.

19 Q That was when?

2~
*A Last October.

21
Q Has he been receiving compensation from Agency

22 F
4 Holding?
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A No; just expenses.

Q Do you recall how much already he has been paid

for expenses?

A No, I don't.

Q A ballpark figure?

A Just paying for living expenses really. They

were on instructions from his attorney, his immigration

attorney, that he cannot receive any compensation.

Q I am j ust asking for some general sense in terms

of the living expenses that have been extended to him, if

it is in the range of, say, a thousand dollars a month,

or is it more than that?

A Well, we pay for rent on the apartment, gas.

Q Meals?

A Yes. The amount?

Q Yes.

A Well, the rent alone on the apartment is $1,200,

and maybe another $1,000 a month or something.

Q Now going back to that time period of approximately

September through November of 1980, do you recall whether

the subject ever came up of any employees of Agency Holding

making any political contributions?
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IA Yes.

2 Q What do you recall from that as to how that cam

3 up?

4A The initial discussion?

Q Yes. Let's start with the initial discussion.

6 A I was in Washington for a general agents meeting.

7 They have these meetings every once in a while where all

8 the Crown general agents get together. I brought in some

9 of my personnel, Charlie and a number of other people.

10 Q Charlie?

11A Smith; I am sorry. And I came in a day late because
1 12

12 1 think I was working on the McDonald's solicitation, or

13 one of the accounts, so I missed the opening dinner, but

0 14
I came in the following day. And Charlie told me that his

15uncle, Owen Marley, was in town, and I had met Owen once

16 before in Cohasset, where Charlie lives. And then we had

18

went up to I think it was my room. I can't remember whether

19
it was Charlie's. I can't understand why it would be. I

20
think it was my room. I was checking in, or something,

21 at that point. And Owen said to me,, "Well,, I understand

your business is going well. You have these national accounts,'
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1 and so on. And he said, *Do you ever think of getting involved

I 2 politically?" So basically I spoke, "What do you mean by

3 that?" He said, "Well, would you make some contributions?"

4 1 said, "Well, we could talk about it," and so on. There

5 wasn't much more said then. He said well, he would either

6 get ahold of me or Charlie.

7 ~And then, when we got back to Chicago,, I think

8 it was right after we got back to Chicago, Owen called Charlie

9 and they were going to work up a list to give contributions

10 to and see how much money we were going to give.

11 Q How do you know? Did Charlie tell you that?

A Charlie tell. me what?

13 Q That they were going to work up a list. When

o 14
you got back to Chicago, how did you become aware they were

15
going to work up a list?

16 A Charlie told me he was going to talk to Owen.

17 Q Was there just the one conversation you had then

18 with Owen Marley about the subject here in Washington?

19
A In person, yes.

Q That was at the hotel?

A Yes.

22 1 didn't catch, did you mention which hotel that was?
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1 A I think we stayed at the Hyatt.

2 Q Do you recall whether he made any mention of how

3 contributions might be made?

4 A Not at that meeting. It was all going to be worked

5 out through Charlie.

6 Q Was there any discussion by him as to how one

7 possibility might be setting up a Political Action Conmittee?

8 A Yes.

9Q At that initial meeting do you recall he mentioned

M 10 that?

1* 1 1 A He may have. I can't recall exactly, but he may

a 12 have.

NT 3Q How about the dinner you had at Nathan's?

o14 A Yes.

15
1 Q Were you in on a dinner at Nathan's in that same

16
I6 Washington meeting?

17A Yes.

18 B Q Do you recall any discussion with Owen Marley

19 !
about political contributions at that point?

20
A No, I don't. To be honest with you, I was at

the bar most of the day. To be further frank with you,

22 I didn't even have dinner. So my recollections are not



1 crystal clear on that.

2 Q Although perhaps not crystal clear,, do you recall

3 whether the subject came up at all at the dinner at Nathan's?

4A I couldn't tell you that, no.

Q Do you recall who you had dinner with, or who

6 you were with that night at Nathan's?

7 A Clarke was there, and there was a number of people

8 there that we all worked together in Chicago. They were

9 having dinner.

M10 Q After you returned to Chicago and I guess Charlie

11 Smith advised you that he was going to be in touch with

o2 his uncle about arranging how contributions might be made,

13 what is the next thing you recall that you heard about that

oM 14
matter?

15
A Charlie was in touch with Owen, and he came up

16 with a list on a yellow pad like that, and then Charlie

17 and I sat down and decided okay, we are going to give so

18
Much to each one of these people, or Owen did; I can't remember.

19 H
II don't think I decided the amounts. I think Charlie came

201
up with that as well. I turned a lot of things on this

21
over to Charlie.

2 Q Did you ask Charlie what possible benefit there might



.,~

1

N

0D

eq

'26

be in making political contributions?

A No.

Q Did he offer any explanation as to what benefit

there might be from this?

A Charlie, no.

Q When did you become aware of the amounts of

contributions that were being suggested?

A The amounts?

Q Yes.

A It must have worked when I told him how much money

we had and I think he worked out the amounts, I am sure

with Owen.

Q You say you told him how much money you

do you mean by that?

A How much money I was going to allow for

Q What did you base your determination as

had. What

this.

to that

on?

A

for that.

Q

A

Q

Well, I just asked for some money to be sent down

You asked Crown?

Crown.

Did you ask Clarke Lloyd?
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1A Yes. I always asked Clarke. -I was doing that

2 regularly at that time because we really couldn't budget

3 and we were having numerous, numerous requests.

4 Q You made numerous requests?

5A Yes. And they were followed up later. The system

6 was I phoned and he would say, "I will take care of it,"

7 and I would get the check. Sometimes I had to have the

8 check sent down by Federal Express. Then afterwards like

9 documentation would come down for a note to be signed and

10 a letter or whatever.

Q As to the amounts that you were requesting so

12
othat you could make these contributions, did you request

13 those amounts in advance of when the contributions were

14
o 14 actually made?

1 5 A I think so.
CO

16 Q Do you recall how much you requested to be sent

17 down?

18 A I think I asked for $60,000 or $75,000 or something

like that; sixty maybe.

* Q As to those amounts, was it clear in your mind

you were requesting those amounts so that you could make

2 2 these political contributions?
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A Yes. I would say yes. I know I had some money

on hand, too, that I was going to out into use.

QWhat money are you referring to?

A Just cash that I had in the bank account.

Q Your own personal cash?

A No, no.

Q Agency Holding Corporation's funds?

A Yes.

Q What account are you referring to?

A Well, just the company bank account.

Q Explain to me what company bank account or accounts

they were.

A Each agency has an account, so I treat them more

or less as all one account.

Q So the reference you just made to you were aware

of additional cash that you had in the account, are you

talking about there was money in several of those accounts

of firms that you own?

A Yes.

Q Including Agency Holding Corporation?

A Yes.

Q Do you recall approximately how much money there



1 was that you thought was available from that source?

2 A $10,000 or $15,000 or something of that sort.

3 How did you reach that kind of calculation as

4 to funds that were available? Were those funds that weren't

5 earmarked for some other purpose?

6 A No. I don't think, no. It didn't work that way.

7 They wouldn't be earmarked for anything. If I needed something,

8 1 would just pick up the Phone and call. It was that simple,

9
really.

10 Q Was there any occasion when Clarke Lloyd would

11 say, "What do you need these funds for?"

o12 A I would -- yeah, sometimes he would ask me; most

wq.13 times he would ask.

o1
Q Do you'recall a specific instance when that happened?

15 I A He would ask me maybe what account. Initially

16 1he did. Then afterwards he didn't, really. Like he would

17 say -_ he was keeping track of accounts at McDonald's, for

18 instance, that we were working on. Then Coca-Cola and Coors

19
and so on. Then. it would just get to the point I would just

ask him for the funds and he did the allocations up in Toronto.

21
Q When are you saying initially he used to monitor

22
them very closely?



1A When I first moved down.

2 Q So time-wise that is 1977, approximately?

3 A '78, 1 think.

4 Q When would you say you reached a point where he

5 would not monitor as closely?

6 A Initially he did, but we had worked together for

7 so long up in Toronto,.and when I was a superintendent up

8 there for the company, I managed more agencies than anyone

V 9 at that time. So I would just say, "Will you send down

10 $50,000 or $20,000," and he would send me the check.

11Q You have indicated you recall asking for about

12
o $60,000 or $75,000 for the purpose of being able to make

13these contributions; is that correct?

o 14
A Basically, yes. Maybe use some of it for something

15 else, but that was in my mind.

16 Q Did you make an oral request to Clarke Lloyd for

17 those funds?

18
A Yes.

19
QDid you tell him what you wanted to use the funds

20
for?

21
A No.

22Q Are you positive?
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IA Positive.

2Q Why didn't you?

3A Well, I didn't want to tell him what I was using

4 it for.

Q Why is that?

6 A I don't think he would have thought it was a very

7 good idea. Not that he doesn't like politics or politicians

8 or whatever. I know he does. He has friends in politics

Tr 9 in Canada. But no, furthermore, I wouldn't tell Clarke

^A10 that I was doing this in conjunction with Charlie.

110 Why is that?
V I

o2 A Well, you see, there is a little -- there is this

qW 13 thing between Clarke and Charlie where when Charlie worked
14

O 14 up in Toronto, Clarke got him a job in Canada as a favor
1*0 1s

to his godfather or uncle or whatever in Boston, and he

16 always worked in the Canadian operation. Clarke would never

17 let him work in the U.S. operation. Then Charlie and I

18 became friends, and I was trying to get him to transfer
19

over. Clarke just would have no part of it. This is nothing
201

Charlie -- Charlie is a friend of mine. He keeps calling

21Charlie a beach bum or something down in Cape Cod, or something

like that. He said that is what he will always be.
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1 This is Clarke that made these references about

2 Charlie?

3 A Yes. He tells Charlie. But what happened was

4 that he really wasn't doing anything up in Canada, I mean

nothing, and there was a death in the agency in Boston,

6and Charlie happened to be down there at Christmas. So

7 that is when I said, "Well, we will send in Charlie." And

8 1 finally got him into the U.S. operations. Then I later

9 had him transferred to Chicago. Clarke is just not enamored

10 of his executive abilities.

9' So you were a little bit troubled or worried that

12
o if you told Clarke that Charlie had some involvement with

S~this plan, that Clarke immediately would nix it?

oD 14
A Basically.

15 Q Had Clarke Lloyd ever suggested to you that you

16could get involved in political campaigns, if you would?

17

18A Yeah. He is big on that. He likes that, and

ifso do I. I like politics. But he is not that way with

19
money.

20O
I Q Well, had he ever encouraged you to make political

2 1
contributions before?

22
A No. He may have said something about Canada over



the years, but not here. It is a different setup there.

They encourage a lot of this.

Q Now after you had these conversations with Charlie

Smith and you advised him how much funds were available,

what was the next thing that happened?

A Well, for some reason it was difficult to get

ahold of Owen, say for times and things like that. So I

was relying on Charlie to get ahold of him because he had

odd hours. And Charlie was getting the information about

how to do it, how to, you know, first draw the list, then

the amounts, and then -- then it was too late for the committee,

PAC committee, that he told me was going to be set up. He

said it was too late in the season and we had to get it

done, because this was pretty late. I don't know when it

was, November or something like that, October, but anyway,

getting close to the deadline. And the first report that

Charlie gave me was that in setting this all up, that it

was he and Maury and Diane who would put in the large amounts

and Bob Oglevee, because it was totally tax deductible.

Q This is Charlie telling you this?

A Yes. All tax deductible. So I thought okay,

well, this is going to be a wash. Then -- and I am a little

0

V

0
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I confused on the timing -- then we were rushing around to

2 get this stuff out, at least they were rushing around getting

3 it out, and then it came back that it wasn't tax deductible.

4 Now I can't remember when that was. It must have been after

5 the money was sent out that it wasn't tax deductible. I

6 think M4aury Kent was the one who first raised it. Obviously

7 he was upset. Then Bob Oglevee called me and he was upset.

8 So then I said to Charlie -- I said, "Charlie gave me this
C.,-9

Iinformation." I have everybody on my back now. What you

10do is you can bonus it or sign a note was the thing.

* 11I 11 is this Charlie that told you that this was possible?

12o i A Yes; because he was in touch with Owen.

~q.Q So your sense was that he got that suggestion

o 14 from Owen?

A I think at one time Owen even told me -- this

16 is why it sounds like it is disorganized and everything.

17
The reason I went along with it and thought it was all okay

was Owen told me in one phone conversation that he had somebody

19
that was giving him advice from here.

20
Q From the FEC?

A Yes.

Q Do you recall who he said that was?
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No. I wouldn't remember names anyway.

Did he say whether it was somebody on the legal

I couldn't tell you. But as I was saying earlier

got the impression that I would say to him like,

ichecked this out? Is everything okay on that?"

"I have to go call my guy," or whatever.

Referring to his uncle?

No, no. Charlie, too.

This is Owen Marley, I see.

I talked to him, yes, because one thing that did

I was going to give a contribution, but then they

couldn' t because I was Canadian.

Who is "they"?

Charlie and Owen I think. Owen I think this is.

t. You are Canadian." So I got the impression

getting advice.

You made a statement about the possibility that

have had a contact with someone at the FEC. Do

you recall him specifically saying that or is this just

something that maybe you heard from someone else?

A No. I recall that. Would there be somebody else

00

C)

come

told

"You

they
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* I that he would -- is there another body like this?

2 Q There are lots of agencies in town.

3A This was doing strictly with contributions, so

4 assue this.

5Q Did he perhaps tell you that he got information

6 from the organization that he worked for, which was the.

7 Democratic Steering Policy Committee?

8 A I didn't know that until today that he worked

9 for that.

10 Q You had never heard of that organization?

I A Oh, I have heard about it, read about it or something

12
like that, but I never knew exactly, once we got involved

131
Iin this,, to try to'find out what Owen actually did, find

o 14 f1 out what he did. Once Charlie told me he was a professor.

15 Then he was a speechwriter and a researcher. I thought

16 he was something to do with Congress. I never did really

17 pin him down. And you could never call him at the office

18
either.

19Q We know.

A I don't even think there is a working number for

-, him or anything, is there? When I did try to get ahold

of him, when I had some problems with all this stuff,, it
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I was between well, call me after 12:00 tonight or 11:00;

2 odd hoursI you know.

3 Q What conversations do you recall actually having

4 had with him? How many, and try to place them in time,

5 if you can.

6 A one in Washington and then once we got this thing

7 moving and Charlie was working on all this stuff, I talked

8 to him a couple times, because the rules started to change.

9 You know, like now it wasn't deductible, and that kind of

10 thing. It was like I had to more or less set it up.

11 Another thing was we were going to set up a PAC

12 right after all this. I was under the impression that once

13 you set this thing up, if you made any mistakes before,

O 14 Iiyou could correct them.

15
15 Q Set what thing up?

16A A PAC.

17Q What do you mean by make mistakes and correct

18 them later?

19 A Well, exactly that. Like if something was done

20 wrong, let's say whatever, whatever technical thing was

21 incorrect, the PAC could straighten it out.

22Q Do you recall where you got that impression? Was that
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I the advice you got from someone?

2 A Either Charlie or Oven. I didn't talk to anybody

3 else about this.

4 Q Was that perception you have related to mistakes

5 that may have been made in terms of making improper

6 contributions and perhaps having them corrected through

7 the PAC process?

8 A Yeah. If it was wrong or we weren't allowed to

9 give this money or whatever, somehow it could be corrected

N10 or something.

* 11 Q You think Charlie told you something to that effect

12o or Owen?

13 A I guess it would be Charlie, I think.

o 14 Q Do you recall when he told you that?

A When we found out it wasn't deductible. That

16 was the biggest thing. Then I had to have everyone sign

17 notes. Hie told me I have to have a note now. Then I went

18 to see a lawyer and he said, "Well, your note is fine, but

19 you better have a repayment on them." So I thought well,

20 I am going to have to get organized.

21 Q The first person then who suggested the note

'possibility to you was Charlie?
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A I believe so, yes.

Q Did he say where he got that idea?

A It would have to be Owen. I don't think he talked

to anybody.

Q You say you vent to a lawyer. What lawyer did

you go to?

A Art O'Brien. He is our company lawyer, the Agency

lawyer in Chicago.

Q When would you say was it that you got the information

that the contributions were not deductible?

A I don't think it was that long after we mailed

them out. I believe Maury Kent came in. He just came up

with the news, I can't remember, not that much longer afterwards

Q Was it in connection with preparation of tax returns?

A It could have been.

QAround that time?

A It could have been. That rings a bell. He was

very upset.

Q Maury Kent was?

A Yes. So was Bob, you know. And I had to explain

to them that I got this information from Charlie, and they

got even more upset.

V

0
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1 Q At the time that you had your initial discussions

2 with Charlie Smith as to how this could be set up, who was

3 responsible for deciding how these individuals would be

4 reimbursed?

5A Who reimbursed?

6 Q The individuals who made contributions. Were

7 individuals who made the contributions reimbursed with Agency

8 funds?

9A Yes.

100 Who was in on that decision?

11A I guess Charlie and I.

0 12 Was a Mr. Robert Pulak in on that?

A No.

o1
Q Did he know about this at the time, this plan

15 of contributions?

16 A I don't think so. He just started. As a matter

17 of fact, I think one of his first days was for this meeting

18
here in Washington, the GA meeting. But he wasn't -- no.

19
I wouldn't have told him. I would just tell him to get

* 20
the checks ready, that is all.

21
Q Now after the problems arose as to the deductibility

of the contributions, what was decided to be done?
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I A I told Charlie, I said, "We better get ahold of

Uncle Owen and find out what we are going to do with all

of this to straighten it out." Then I think he came up

with some theories about he called it grossing this thing

up and like giving them the money to pay taxes. That is

6 when I said, "Well, wait a minute. You are telling me I

have to first put out this money and then come up with more

8 money?" I said, "No, I am not going to do that." I think

9 the next best thing was to have a note. I am pretty sure

10 you could get this from Owen.

* 11 Q What is his concept of grossing things up or out?
12

o A His idea was to give you that much again to pay

13 taxes. I guess what he means is net, I suppose.

oD 14
Q This is Charlie talking to you?

15
A Yes.

16 Q Did he say that he got that idea from Owen Marley?

1 A I think so, yes.

18
Q 'Did he indicate that Owen Marley felt that that

19
was a legal procedure?

20 A Yes. Because now I remember exactly what he said.

21
"Everybody does it." And I said, "Are you sure this is

22 okay?" He goes, "Everybody does it."



42

1 Q This is Charlie or Owen now?

2, A Charlie. "Everybody does it. It is common practice,"

3 or something.

4 Q Do you know of anybody else that ever did it?

5A No.

6 Q Did Charlie ever mention any other firms or companies

7 that did it?

8 A No.

9 Did you ever discuss that with Owen Marley yourself?

10 A No, no. I just basically did it as a favor for

* 11 Charlie.

0 12 Q When Charlie suggested this idea of grossing it

1713 out -- is that the term that you used?

14A Grossing out, or something.

15 Grossing out?

16 A Grossing out, yeah.

17 Q -- making a gross, or something along those lines,

18 did you raise with him the issue whether it was legal or

19 not under election law?

20A Oh, absolutely. I raised it a number of times

21 beforehand. I said,, "This has got to be absolutely correct."

22 "Oh, yes,. fine." That is when I think I got the story that
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1Owen was talking to someone directly here. He was going

2 to pick up the phone and call his -- I can't remember exactly

3 what. There was something. But they had to get ahold of

4 somebody right away, somebody who knew about all this. Some

5 element came up that I can't remember what,, but I was under

6 the impression they were going to get in touch with someone

7 here, Owen was. Owen knew someone.

8 Q How long after you initially got word that these

9w contributions may not be deductible did it take until you

iundertook an effort to have people execute notes?

4 A Probably a couple months I think. I knew about

othe idea of the notes, but I just didn't get around to it.

qrI This was done and that was it. But I think I knew I had

C 14
to get them sooner or later because, you know, you have

15
to pay taxes or something on the money. So that is when

16 1 had the notes signed.

17
Q Did you get --

18
A Charlie didn't want to sign the notes.

19
Q Why not?

I A I don't know. I was just thinking about it today,

that I was talking to Diane, and we were talking about notes.

I said, "You know, I don't think Charlie wanted to sign those



notes, did he." She said, "NO." But I made him Sign them.

Q it was a $17,000 note. is that maybe why?

A Yeah.

Q Did you get those notes signed by those people

before tax returns had to be filed for 1980; that. is, before

April 15th?

A I don't know whether that was the point or not.

All I knew was I had to get those notes. I eventually got

them.

Q You said Diane told you Charlie was resistant

to signing a note.

A Yes.

Q Did you know that from your own recollection or

is that something only that she would have known?

A No. I remember that.

Q Did you actually ask him to sign the note at that

time?

A Yes.

Q How about the other people who gave contributions

and were reimbursed with Agency funds? Did you go to each

one of those people personally and ask them to sign notes?

A No. I think Diane did. Charlie just wouldn't sign,

C,

0
'.J.

0

44,
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so I did it.

2 Q You did what?

3 A I got him tosign.

4Q What did you say to him?

A Something like this: "This was your great idea,

6 Charlie. Now I want your notes signed." Charlie is very

7 different, and when it comes to things like that, he doesn't

8 like to sign anything. He just doesn't do it.

9 MR. THOMAS: I would like to have the reporter

10 mark this document as Exhibit 1, please.

1< (The document referred to was

marked FEC Exhibit 1 for identifi-
1 cation, a copy of which is

0 attached to the court copy of

13 this deposition.)

C 14
MR. THOMAS: I am showing Exhibit 1 to the witness and

counsel.

16 THE WITNESS: Yes.

18
(Discussion off the record.)

19
BY MR. THOMAS:

-0 ' ~ Q Having examined Exhibit 1, can you identify it?

A Yes.

22Q What is it?
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1A It is a letter addressed to Clarke Lloyd requesting

2 a special advance.

3Q Did you send this letter?

4A I believe so.

5Q is this one of the requests for advances which

6 you referred to earlier in your testimony that you sought

for the purpose of having funds to make the contribution

8 reimbursements?

9A No, I don't believe so.

10 Did all of your requests for funds during that

*time period have to be followed up with a written letter?

12
oA No, I don't believe so.

13 occasionally a request could be made orally?

O 14A Oh, yes.

15
Q In the third paragraph of Exhibit 1 there is the

16
statement, "Enclosed are cash receipt and disbursement reports

17
Hfor each of the aforementioned accounts." Do you know what

18
that refers to?

19
I A No. I just think it is just -- no, I don't, to

20tell you the truth. Cash receipts and disbursements? No.

2 1
Q It doesn't ring a bell?

A No.



Q Did you ever send any back-up documentation along

with your request for advances to Mr. Lloyd?

A I may have initially, but I stopped. I may have.

Q Do you know who prepared this letter?

A Probably me.

Q You just don't recall now what that reference

to cash receipts and disbursement reports means?

A No.

MR. THOMAS: I will have the reporter mark this

document as Exhibit 2.
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as Exhibit 3.

(The document referred to was
marked FEC Exhibit 3 for identifi-
cation, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)

MR. THOMAS: I am showing Exhibits 2 and 3 to

the witness and counsel.

BY MR. THOMAS:

Q Having examined those documents, can you identi fy

MR. THOMAS: And I

(The document referred to was
marked FEC Exhibit 2 for identifi-
cation, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)

will have this document marked

4?
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* Exhibits 2 and 3?

2 A Yeah.

3 What are those?

4A A letter addressed to Miss Peggy Hubert and going

5 over financing.

6 Q Are Exhibits 2 and 3 both copies of letters that

7 you in fact did send?

8 A Yes. I think I was requested to send these letters

after I got the money. I can tell the way it is written.

10 Q Do you recall the circumstances about that incident?

11A I don't know. Is this the time they sent somae

o2 checks down that were wrong or something? No.

13 Q You will notice that the difference between

14 Exhibits 2 and 3 appears to be that in the paragraph on
F')15 1the first page, towards the bottom, in one there is a reference

16 to an amount for Pittsburgh and in the other one an amount

17
for Toledo. Yet the letters appear to be dated the same.

18
Does that refresh your recollection as to why there would

19
be two letters otherwise seemingly identical?

20
A No. But again, I can tell the way it is laid

21 !1
out that I was -- they may have sent a letter like this

22down for me to draft and send a letter out.
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I Q "They" being?

2 A Peggy. This is the lady Clarke would go to and

say, "I want a check. Send it out right away."

Q Do you recall if in fact you received two separate

checks say in the amount of $80,000 on or around June 24,

6 1980?

A Two?

8 Q Yes.

9 A I don't recall two.

10 Q I am trying to get at is there any reason for

91 the discrepancy between the reference to Pittsburgh and
12
12 Toledo on the letter which is otherwise the same.

13 A I can't tell you why, really.

C 14
MR. THOMAS: I would like to have the reporter

15
mark this document as FEC Exhibit 4.

16 (The document referred to was

17 marked FEC Exhibit 4 for identifi-

cation, a copy of which is

18 attached to the court copy
of this deposition.)

19
MR. THOMAS: I am showing Exhibit 4 to the witness

*10
and counsel.

THE WITNESS: Yes.



I BY MR. THOMAS:

2 Q Having examined Exhib t 4, can you identify what

3 that is?

4 A Yes. It is a letter requesting financing from

5 Toronto. It is addressed to Mr. Lloyd.

6 Q Did you send that letter?

7A I believe so.

8 Q Does this letter refer to advances you were requesting

9 in connection with the making of contributions?

10 A I don't think so. My recollection is I just had

. 11 one check come down for all of it. I would think that,

o12 if anything, it would be that one, unless the date is wrong

13 or something.

I Q When you say "that one" --

151 A The other exhibit.

16 MR. BINGLER: Do you want these back?

17 MR. THOMAS: Can I borrow those exhibits back

18 from you?

19 BY MR. THOMAS:

20Q Are you indicating that the reference to a check

for $80,000 around June 24, 1980 would have been that check?

22A Oh, no. The dates are wrong there. No. I know



1.what this money was for. I know. No, waita minute. See,

2 I borrowed some money from them and bought a house in Toronto.

I used that money for buying the house in Toronto.

4 Q You got an advance from Crown around June of 1980

to help buy a house?

6 A That is correct.

Q You think the checks referred to at the bottom

8 of 3 and 4 refer to that?

9A Yes. That is what it is definitely. I remember

10 the amounts now.

! IMR. THOMAS: Let me have the reporter mark this
12

0 1 document as FEC Exhibit 5.

13 (The document referred to was
oD 14 marked FEC Exhibit 5 for identifi-

cation, a copy of which is
15 attached to the court copy of

I this deposition.)

16 MR. THOMAS: I am showing Exhibit 5 to the witness

17
and counsel.

1819 THE WITNESS: Yes.
19 I

BY MR. THOMAS:

20f
Q Can you identify Exhibit 5?

21
A It is a letter to Agency Holding Corporation from

22 |4 Peggy Hubert.
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Q Do you recall seeing that letter before?

A I must have seen it. I don't recall immediately.

Q To your knowledge, does this relate to the requiest

that is referred to in Exhibit 4?

A Yes, I believe so.

Q Does that help you in any way recall whether in

fact that request that was made under the letter of Exhibits

3 and 4 was for the funds that were used for political

contribution reimbursement?

A I don't know whether these were actually used

for that.

MR. THOMAS: Let me have the reporter mark this

document as FEC Exhibit 6, please.

(The document referred to was
marked FEC Exhibit 6 for identifi-
cation, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)

THE WITNESS: Yes.

BY MR. THOMAS:

Q Can you identify Exhibit 6?

A Yes. It is a letter sent to Clarke Lloyd, addressed

to Clarke Lloyd. The signature is mine.

Q Do you recall what the circumstances were for
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your making this request?

A I think simply I needed more money.

Q Was this, to your recollection, the money you

were requesting for making the political contribution repayments,

A No. My recollection is I just asked Clarke over

the phone for the funds.

MR. THOMAS: Let me have the reporter mark this

document as FEC Exhibit 7.

(The document referred to was
marked FEC Exhibit 7 for identifi-
cation, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)

THE WITNESS: Yes, sir.

BY MR. THOMAS:

QCan you identify Exhibit 7?

A Yes. This is a letter addressed to Agency Holding

ICorporation from R. Jeffrey.

Q Who is R. Jeffrey?

A I believe he is a finance supervisor.

Q For crown in Toronto?

A Yes.

Q Do you recall if you ever actually saw this letter?

A I believe I have, yes.



IQ At the time, that is around October 22, 1980,

2 did you see the letter?

3 A it is dated then. I assumie, yes.

4 Q This documuent refers to special advances totalling

$60,00. Does this document, Exhibit 7, refresh your

6 recollection as to whether this refers to the funds requested

7 for the making of contributions?

8 A I would believe that this is the letter for the
0:

Ln 9 contributions.

10 Q The letter says, "I am attaching eight checks

* 111 in payment of special advances for travel for a total of

o12 $60,000." Do you know why it says "special advances for

131
itravel"?

0 14A It would be having everyone on the road for

15

iMcDonald's.

16Q Yet was this money that you were actually intending

1 Iat the time for the making of political contributions?

18A Yes.

19
Q Why does it say travel instead of political

20 contributions?

A I didn't tell Clarke what I needed the money for.

Q You didn't intend to tell Clarke; is that right?



IA Basically.

2 Q What is your recollection as to why the funds

3 were broken down as going to separate agencies?

4A That is how Clarke handled this type of thing.

5 When they loaned me the money to buy the house, it was broken

6 down the same way. He would just spread the financing through

7 the different agencies.

8 Q Why is that?

En 9A So you wouldn't in one month have a jump in a

'0 debt. This was spreading it out.

* I What was the difference in having a jump in the
12,

o I debt?
13 ~ A That is just something he avoided.

0 141
Q Why?

15 '
A It would bring notice to the way -- my thinking

16 on this would be he liked to do it this way just to keep

17
it down, keep the debt evenly spread, so it wouldn't bring

18ic t how he handled financing.

19
Q Was Clarke Lloyd the one responsible for splitting

20
it out this way?

A Yes.

Q You didn't request him to split it out this way?
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A No.

2 Q Is it your understanding that he split it out

.3 this way to avoid any notice being brought to this particular

4 advance of $60,000?

5A No. He did that. That was his method of doing

6 it, you know. You see, up in Toronto, they have computer

7 printouts for all of the agencies and the officers get them,

C3 8 and he never wanted to have a big lump. It attracted attention.

9* So you would have a smaller sum. If it went up $10,"000,r

10 nobody would notice it. If it went up $75,000, then somebody

11 would notice it, one of the senior officers. He just did

12o lit that way.

13I
Q Do you have any indication that Clarke Lloyd split

C 14 1

it out this way because he was aware that this money was
15 being used for political contributions?

16 A No.

17 MR. THOMAS: I would like to have the reporter

18mark this document as Exhibit 8, please.

19
(The document referred to was
marked FEC Exhibit 8 for identifi-

* fl cation, a copy of which is
21 attached to the court copy of

this deposition.)

(Brief recess.)



I MR. THOMAS: I am Showing Exhibit 8 to the witness

2 and counsel.

3 THE WITNESS: Yes.

4 BY MR. THOMAS:

5 Can you identify Exhibit 8?

6 A I don't remember seeing this.

7 Q There is a reference in this to, "On Mr. Lloyd's

8 instructions, we have today reissued" I believe is the word

0Y
9 "the checks mailed with our letter dated October 22, 1980,

10 and the replacement checks will be taken to your office

11 today by Mr. Craig's brother." You will note the date of

C3 12 this particular correspondence is October 24, 1980. Does

13 that refresh your recollection at all about any similar

14 instance having happened around that time period?

15 A Similar instance to what?

16 Q Of checks having been reissued and delivered by

17 your brother.

18 A No. That is very rare.

19 Q What position did your brother hold at that time?

20 A He worked in the Advertising Department.

21 Q At Crown in Toronto?

22 A Yes.
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1 Q Did he work for Mr. Lloyd?

2 A Indirectly.

3 In what sense?

4A Clarke was in charge of all of the operation.

5 Dale worked in the Marketing Department, separate department.

6 Q Do you recall around this time your brother delivering

7 some checks to you from Crown?

8 A He must have. I didn't -- I am sure he did.

9 Do you recall any other occasion when any checks

10 were hand delivered to you by someone coming down from Toronto?

11A I don't recall, but it probably did happen, if

12 I needed something right away. I think in a couple of instances

qW 13 I had some money wire transferred down, but they didn't

O 14 like to do that.

15
Q What instances are you recalling?

16 A Just over the years. I have had it like I need

17 it right away, you know, to pay expenses, and request they

18
Iwire transfer it.

19
I Q How about around this time period, around October

20 1
of 1980, do you recall having gotten some funds transferred

2 1
by wire?

A No. I don't know the time, but I doubt it.



59

I Q it is your recollection that the advances you

2 received from Crown which you used to reimburse people for

3 contributions were this $60,000 amount that was referenced

4 in Exhibit 7; is that correct?

SA I believe it was.

6 Q Do you recall with regard to that advance for

7 that amount whether there was some problem with getting

8 those advance checks from Crown in time?

9A There may have been. We were pushed for time.

10 I do recall that. That was one of the reasons why so many

11 mistakes, or whatever you want to call them, were made is

12 that, as I said before, they were going to set up a PAC.

13 We couldn't set up the PAC, but if we were going to do anything,

we were going to have to do it like right away. So it was

15urgent if we were going to do it at all. So I wouldn't

16 be surprised if there was a problem not having the money

17 there.

18
Q What was the urgency?

19A Is there a cutoff period where you cannot make

20 Bany more contributions?

21

22A I was under that impression, that it was like



1 you couldn't do it 30 days before or two weeks before or

2 something like that.

3Q Did somebody tell you that?

4A I think so.

Q Who?

6 A I think Charlie. Whatever, it was urgent and

7 it had to be right away. I think he said a month before

8 or something.

9 Q Apart from perhaps this instance referred to in

10 Exhibit 8, do you recall any instance of checks having been

11 sent and then not received by Agency Holding and your having

12 to request reissuance of checks?

13 A I don't recall it, to tell you the truth. I know

14j that Clarke spoke to you people and he said something to

15
me about checks and I didn't recall it either.

16 Q After he spoke with us, he spoke with you?

17
A Yes.

18
Ii Q What did he tell you?

19
p A He said something about did I remember having

checks come down twice or something. I said no. It couldn't

Phave been that important a deal. I didn't remember it.

22 MR. THOMAS: Let me have the reporter mark this



I document as Exhibit 9.

2 (The docl*ent referred to was
marked ?EC Exhibit 9 for identifi

3 cation, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)

MR. THOMAS: I am showing Exhibit 9 to the witness

6 and counsel.

BY MR. THOMAS:

8 Q Can you identify Exhibit 9?

Ck 9A It is a letter addressed to Crown Life Insurance

!43 10 Company, attention Peggy Ann Hubert, from Bob Pulak.

Q Have you ever seen Exhibit 9 before?

12o A I don't believe I have.

13 Q Having seen Exhibit 9, however, does that in any

0 14
1 way refresh your recollection as to an incident in which

15 checks were received from Crown and then had to be returned

16 around that time period?

17 A It is obvious that it happened, but it is just

18 inot something that I remember.

MR. THOMAS: Let me have the reporter mark this

20*2 document as Exhibit 10, please.

21 (The document referred to was
marked FEC Exhibit 10 for identifi
cation, a copy of which is
attached to the court copy of
this deposition.)



I THE WITNESS: Yes.

2 BY MR. THOMAS:

3Q Can you identify Exhibit 10?

4 A Yes. This is a computer mail. It is a

5 communication between Toronto and our office. it is from

6 R. Jeffrey again to my attention.

7Q Do you recall receiving this?

8 A No, I really don't recall. This could have been

9 done by Bob.

10 Q Bob?

11A Pulak, who is the accountant. I could have been

12
traveling.

13 Q You don't recall at all having been asked on or

14 about November 14 once again to have checks reissued --

I am sorry; to have the checks that had been initially issued

16 returned to Toronto?

17
A It is like -- it is a vague memory about something

18
like this. I don't remember exactly what the problem was

19 or what was wrong with the checks or anything.

20 ~ Q Do you recall having any discussions with Mr. Lloyd

21
about needing to have new checks issued?

22A I had a discussion with him, I am not too sure
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I it was regarding this, but about something he said, "Have

2 you sent them back?" or something. I said, *Yeah, I have

3 already mailed them," or something like that. But I don't

4 know whether it was this. it was something that Toronto

5 wanted. It could have been this.

6 Q Your recollection is that there was somewhat of

7 a rush, though, to get the money down from Toronto for purposes

8 of making contribution reimbursements?
C!

M7 9A Yes.

10 Q You say you made your request to Mr. Lloyd orally

11A Yes.

o12 Q -- that the money come from Toronto?

13
17A Yes.

O 14 Did you ask him to rush the money?

15A I must have.

16 Q Did you tell him why it was rush?

17A I told him I needed some money.

18 Q But nothing more? Didn't you tell him why you

II needed the money on a rush basis?
20

1 A I would just tell him that our expenses are building

up. If someone is on the road, you see, there is a whole

22bunch of expenses that would come in, air tickets and so on.
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So I would just say I needed some money.

2Q But in terms of this rush factor, that is what I am

3 focusing on now.

4A Yes. Well -

5Q How did you justify getting money in a rush?

6 A From Toronto?

7Q Yes.

08 A I did it a lot. As I said, sometimes they had

9 to wire it down or bring it down.

Q That did happen frequently, though?

* A I remember it happened enough that they didn't

M 12 want it to happen anymore.

13 Q When did that happen?

O 4A I can't remember the dates. It was a while ago.

15'
IBut they just didn't like it. It is somehow more difficult

16
to wire transfer money from Canada to a U.S. bank. I don't

17 know why. They just didn't like it.

18

19 Again, you see, it gets back to what I was saying
19 earlier. You didn't do anything that would bring attention

* 20
to how you were handling an agency's financing, whether it

21
1is Chicago or any agency in the company. You know, he likes

22 everything to go smoothly, a little bit like government.
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1 You know, as Iexplained earlier, like there was somewhat

2 of a competition with the different Agency people like in

3 Toronto. Before Clarke was promoted to the senior man over

4 there, they were all independent and reporting to someone

5 else. The competition got to the point, like I said, they

6 would go over these computer reports, well, they just loved

7 to knock one another saying, "Well, he just sent out $50,000

8 to Fargo, North Dakota and you haven't got any business

9 and you do a lousy job." It was competition that did it.

10 Clarke was promoted. That type of thing was going on. It

still goes on today. You just want no attraction to your

0 12 particular agency. And everyone gets those computer sheets.

13 And it is broken down by what the regular financing is,

14i Jspecial loans, advances.

15
And I will tell you what really was one of Clarke's

16biggest problems was the jealousy factor that came up on

17 I
this. You see now, as I told you earlier, he would say,

18
I"Fine, I will help you with this house" and then someone

19

20 else, "No," for whatever whim, you know. Who knows? And

1' what happened to Clarke is that they thought a lot of the

21 H
'favoritism was coming to us and not going to his old buddies

22that he had worked with for 30 years that he had helped before.



1 And that was one of his biggest problems. So he certainly

2 didn't want to say -- and that was the word, Kerry Craig

3 got whatever he wanted, that was their complaint,. and they

4 were neglected. Do you understand me? There was tremendous

5 jealousy among those people like in the field, the old-

6 timers.

7 Q It would also make sense,, it would seem,, that

8 if he knew about the political contributions,, that he was

9
giving you money to make political contributions, that maybe

10 that was why he would split them out the way he did so that

other people wouldn't have attention called to it.

o 12A If you went back and went over all the financial

13 records for the Agency, you would see it is commnon practice

15
Q To have things split out that way?

16 A And furthermore, we were still having money sent

17 down to us to assign to accounts like Coors or Coke,, for

18
example, that we didn't do any business with.

19
Q Why was that?

A Right back to what I am explaining to you. That

was a vehicle for Clarke to send out whatever money he wanted,

and we will assign it to the Coors account, and if someone
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1 said, "Well, where is the business for Coors?", 't-was

2 "It is coming."

3 Q Would you say that he was giving your firm favorite

4 treatment at that time?

5A Well, it was a policy change that he wanted. For

6 years Crown, the way they operate, they give you an exclusive

7 territory, the state of Illinois, greater Massachusetts,

8 or whatever. And they had some old-timers, for lack of

9 another term, that had the market that didn't do any business.

10 1 mean they literally did no business. So the market was

1 ) ust being tied up. When you went to go in and appoint

12
someone else -- this again was another one of Clarke's

13 problems -- you know, they would say,, "You are putting me

out of business" and this and that.

I don't know how familiar you are with the lawsuit

16
of Pittsburgh, but that is what that is all about. You

17 see, he wanted to put another agency in there to get the

market going, and he really had to put a squeeze on them

19
Sbecause a lot of the business was coming from very few people

in the company. That is why Charlie Smith is now in Boston,

21ifor that very reason.

Q He was set up there to-
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A He left us and has gone to work for his godfather

in Boston because his godfather hasn't worked in years,

and Charlie wAs probably the most successful guy in the system

f or us, and they are expecting big things out of Boston.

What he wanted to do, to answer your question on favoritism,

what he wanted to do is accomplish something in five years

which normally took the company--for example, the large

agencies on the West Coast are 25, 30 years old. He wanted

to get the level of business up in a much shorter period

of time, whether it be through national accounts, of which

we were the only agency that had national accounts, which

was another complaint of everybody, that Clarke did this

as a special favor and we are not getting it.

So that was the atmosphere. It started to get

pretty hot for Clarke. He didn't want any attention. They

would go right around him and go to the president, saying

Clarke gives all of this to his agencies and they get this

and that, and special financing. So his deal was to keep

it quiet. There was enough correspondence.

Q If he didn't want attention drawn to him, why

was he giving you these advances without inquiring what

they were to be used f or?
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A I don't know the answer to that.

2Q Did he not reach a point where he began to inquire

moe what you needed those funds for?

A No. If anything, it was the reverse.

Q When you asked for this $60,000, do you recall

6 if he asked you what the funds would be used for?

A No. I think he just said, "I will get it for

8 you." I don't think he was like that with anyone else.

L9 Q You think he trusted your judgment?

10 A Yes; because we had worked together very closely

up in Toronto.
12

0 Q After the contributions were made, did there come

3 a point where Clarke did become aware that the contributions

had been made?

1s5 A Yes.
'0

16 I When was that?

17 A A while afterwards. I can't tell you exactly

18
when, but it was a while afterwards.

19
Q Months?

A Yes, something like that, I think.

21
Q Six months?

22A I don't know.



2 A

3 Q

4 A

5 Q

6 A

7 Q
8 A

n9 he got

10

0
0D

Twelve months?

I don't know whether it was that long.

In what circumstance did it come up?

I don't know. We were just talking or doing --

Where?

Maybe Chicago.

Not on the phone?

No. I don't think it as on the phone because

upset with it.

Do you remember, how did it come up? Were you

just talking about political contributions that he had made

or something like that?

A I could have said well, we probably gave him the

wrong information, or something like that.

Q Was he asking you what the funds that he had been

giving you were being used for? Is that how it came up?

A No, no. It came up in conversation. It didn't

come up in any direct, you know, anything in regards to

money or anything like that.

Q What is your recollection of what he said then?

A Well,you can't afford it. It is a waste of money.

That was it. And he said a lot of other things about Charlie
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that, you know,, I wouldn't want to repeat.

Q Can you paraphrase?

A Just asked me where my judgment was. And then,

as a matter of fact, since this has all come up, he has

been involved in it because I would tell him. But his su

is that "You were had by Uncle Owen," quote.

Q You say that Mr. Lloyd made a reference that it

was a waste of money. Did you also say he said something

to the effect that you couldn't afford it?

A Yeah.

Q Did he mean you personally or was he talking about

the firms could not afford it?

A The firm. Well,, I would say the firm.

Q You told him, I take it, that the money had come

out of the f irms at that point?

A Yeah.

Q I guess I should ask, is that what you told him?

A Yes.

Q Did you tell him how much?

A Vaguely.

Q What do you mean by vaguely?

A Well, I wasn't exactly looking very great at this

L17

9
0

0

0

amation

I I
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2 thats

723

time. Then he found out I thinki it was more than

3

4

S

Q How much did you tell him initially?

A Oh, I said 35, something like that.

Q When did he find out that it was more?

A Sometime after.

QDid you tell him it was more? Is that how he

found out?

A I think so, yeah. He may have asked me or something

like that, "Exactly just what did you give out?" I told

him.

Q Then what did he say?

A After that he asked me what the money was for

from then on in. He was upset because he was, you know,,

getting a lot of heat from these other people, and then

he was trusting me, which he thought I made a mistake.

Q When the subject did first come up with Clarke

Lloyd, did you tell him which candidates had received

contributions?

A No. I didn't even ask.

Q Did you explain to him that several people had

been given money so they could make individual contributions

In

C
~1.

0
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1 to the candidates? Did you explain that that is how it

2 worked?

3A Not until recently, no.

4 when recently did you explain that to him?

A Well, in the last little while, being involved

6 in checking this out.

7 Since notice came from our agency, is that what

8 you are talking about?

MA Yeah. Now he knows the details.

.)10 Q Was it in connection with our agency's notification

9 or in connection with the litigation involving Malley-Duff?

12
12A No, not the litigation. I think involving you.

13 Q Prior to that, though, he had no understanding

o 14
or knowledge, to your knowledge,, as to who had in fact been

15 giving contributions?

16A He was much like me. After it was done, it was

17jdone, you know. No sense going over it and over it.

18
You see, I knew that it would come up in the other

19
litigation. That is why, surprisingly enough, I wanted

20
it to be done correctly if we were going to do this. I

21
even made a special trip here to Washington to talk to Owen

and tell him that.
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I Q When was that?

2 A Maybe eight months ago# nine months ago, something

3 like that.

4 Q This is 1982. What are you talking about, having

5 it done right now?

6 A When we originally made the contributions, I wanted

7 it to be correct because, you know, for the last few years

8 they have been going through all of our records and everything

9 else in the other litigation, so naturally this is going

10 to be part of them, when they ask for anything. So that

is why when it wasn't correct, that is when I said to Owen,

12
"if there are some problems here, we should straighten this

13 thing out." That is why I had to get the thing like the

O 14 notes signed and do the best I could.

QYou are saying that you started doing that about

17 eight or nine months ago 
from today?

A No. The trip to Washington was I think in the
181

sumer. It may have been almost a year ago.

19
Q In that conversation with Mr. Mar ley, what do

2100 you recall having actually told him?

A Well, I explained briefly the litigation we had

in Pittsburgh,, and I said, "If they continue to ask me for
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1 information the way they have been,, I am going to have-to

2 give them all this information." I said, "I want to prepare

3 you for it, if someone is going to raise it, or your job

4 or whatever."

5 Charlie was, and still is, a good friend of mine.

6 1 didn't want him to get in any trouble with his uncle.

I thought at least we could warn him.

8 Q At that time, had the issue come out in the

U7 9 litigation?

10 A No.

Q In that conversation, was there any reference

o2 made to Mr. Marley as to whether the matter should be kept

13 secret from anyone?

o 14
A No.

Q You didn't suggest to him that he keep anything

16 Isecret?
17 f

A No, no. I did the reverse. I told him, "They are

18
going to ask for all this," which they want every financial

record that we have. That is part of it. "I am going to

* 20 have to give it to them."

21 i
Q You made a reference earlier that has me slightly

22
confused. You made some reference to and also getting the



76

notes taken care of.

A That was before. I mean it was much before that.

Q Were you stating that you explained ~to Mr. Marley

what you had done yourself to try to take care of the matter

and that included getting notes signed? Is that what you

are referring to?

A No. That wasn't the purpose of the -- are you

asking me the purpose of the trip?

2

3

4

5

6

7

8

9

10

12 1
13

14

16

1 '7

18

19

20

21 f
22

No. I am asking about this reference to the notes.

you referring to a moment ago?

we discussed previously about having the notes

Did that have anything to do with your conversation

Marley about eight or nine months ago?

No.

I was confused. I thought you made some connection

there.

A No. I am sorry.

Q Why were you advising Mr. Marley of these matters

if you felt that everything had been handled properly?

A I didn't think it was handled properly, though.

Initially when we -- because we are being rushed. The money

Vf)

C

Q

What wer

A

signed.

Q

with Mr.

A

Q
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has been sent out. Then the information that I was given

is all turned around. it was incorrect. So here I am sitting

with notes, demand notes from these people, that I am supposed

to start getting repayments from and everything and I don't

know what else, whatever he had done wrong or something,

because I said to Charlie, I said, "I can't believe that

Owen didn't know this. How can he have total tax deductibility

one minute and then a week later it is not? I mean, what

else is there?" That is why I came. And as I told Charlie,

if they are asking me for them, I am giving it to them.

QDid Mr. Marley say at that point that he in fact

knew that it was improper to be using Agency funds at the

time,, but he thought that maybe you could get away with

it?

A No.

Q Did he ever give any indication to you that when

he was initially discussing this with Charles Smith and

they were coming up with the idea that he did really suspect

that there was something improper about it but that it probably

wouldn't be discovered?

A No, not at all. He just said, you know, "I am

sorry. I made a mistake. I didn't know."

V)
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QDid he explain to you that he really didn't have

a background in election law?

A NO.

Q Did you ask him what he was basing his initial

recommendations on?

A At this stage, after I saw him, that was it. I

just wanted to say, "Look, this is what you can expect."

You see, I know the family. I know Charlie's

mother and father quite well. I have traveled w~ith them

and been places. Charlie's father is sick and so on. So

I didn't want the whole house to collapse on them at once.

Q To your knowledge, did Clarke Lloyd know who Owen

Marley was?

A No. As a matter of fact, after he spoke to you,

he asked --

Q Who?

A After he spoke to you gentlemen.

Q Who?

A Clarke. -- he asked me whether he had ever met

him. He said, "What is this thing at Nathan's?" That is

what he asked me. I said he was -- well, Owen is there

and he disappears. I mean we were in town for a couple days.
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1 He would be there for a few minutes, then gone. So he:i

2 wasn't a constant presence or something like that, but he

3 was there and gone. I said, "Yeah, we had a drink with

4 him that night." He said, "I wouldn't know him if I bumped

into him."

6 Q Do you recall whether anybody made any contacts

with candidates who were contributed to?

8 A Not to my knowledge.

9 Or with any of the campaign staff?

10 A Not to my knowledge.

10 Do you recall whether Maury Kent made any reference

C to you that he had had some contact with someone from some

13 of the campaigns?

C1 A I just heard that the other day, that someone

15
1 called him for some information or something.

16 Q Did he tell you that?

17 A He may have told me at the time. It sounds familiar.
18 18 At the time, you mean just yesterday?

19 A At the time he got the contact. He may have told

20
me then. It is not something that --

21
Q You just don't recall from back then.

22 i! A That is correct. The only thing people got out



I of this was a lot of mail.

2 Q Had you initially thought you might be able to

3 make a contribution yourself?

4A Yes.

5Q Was the first time you heard that you couldn't

6 this conversation you had with Mr. Marley you referred to

7~ earlier?

8 A I believe he told me that I couldn't because I

9 am a Canadian. I think he told me on the phone.

10 B You didn't know th~t independently prior to all

* ~~of this happening?

A. A No. I didn't even know this place existed. As

13 1 said, it is very different in Canada. They encourage

c: 14 Icontributions from anybody and anything.

Q We do here, too. It is more complicated here,

16 as you discovered.

17
A I mean, there is any amount, anything. There

18
are no regulations that I know of.

19
once Owen did ask me if I wanted to meet some

20 people.

Q When was that?

A One of the conversations or something.
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2 in November or so of 1980?

3A Yes.

4Q Did anything come of that?

5A No. I didn't want any part of it, you know. All

6 it does is cause me problems.

QWhat was the reason that was given to you by Charles

8 Smith or Owen Marley as to why this contribution plan might

9 be helpful?

10 A Geez, I can't even remember, to tell you the truth.

iI can't remember. The only thing I can remember is Owen

12
ii saying something like,. "Do you want to get involved in national

13 politics?" He made the reference to having national accounts,

C 14 which really doesn't mean anything.

15
Q This is $75,000 that went out the door.

16A Yes.

17
Q You didn't ask any questions?

18
A Questions?

19
Q As to why, what benefit it would be?

20
A I tell you, I was doing it basically as a favor

21
Hfor Charlie.

Q With regard to these advances that you received
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I from Crown, did you not have to execute promissory notes

2 on behalf of the firms involved promising to repay that

amount?

A Yes.

Q Is that standard business operating procedure

6 at Agency Holding and for those other firms?

A Yes.

8 Q Did you not also have to personally guarantee

9 yourself as an individual that those moneys would be repaid?

10 A Yes.

I Q With regard to the individuals who made contributions,

12o did you in each instance request those other persons, persons

other than Charles Smith, to make those contributions?

14
A Yes.

15
Q Do you recall whether any of those individuals

16 expressed any resistance at all to making contributions?

17 A Nobody did. That was anoher thing that Owen told

18 us, or Charlie told me, that you can't force anyone to do

19
anything like this. See, that is when he told me, "It is

.0
done all the time. The one thing you can't do" -- I think

21 Owen said this, too -- "is you can't force anyone to make

a contribution." So with that in mind, I just asked.



1 Q Did you ask Gary Holland and Tom Masters to make

2 contributions?

3A I might have, or maybe Jim Wright .did.

4Q Did you ask Jim Wright to ask them?

5A I may have done that.

6 Q Did you ask Jim Wright to make a contribution?

7A Yes.

8 Q Did he give any indication that he was hesitant

9 to do so at the outset?

10 A Not at all.

11 Where did that request take place?

12 A I talked to him I believe downstairs in the restaurant

13 in our building and upstairs in my office.

14Q Which happened first?

15A I think downstairs.

16 Q In the restaurant?

17 A I think.

18
.1 Q How about his wife, Dee Wright? Do you recall

19 J
fif you asked her to make a contribution?

20~
A Yes.

21 d
Q Where was that?

22A I think downstairs in the restaurant.
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IQ Do you recall if she had any hesitation about

2 making a contribution?

3 A Not at all.

4 Q Why do you say not at all?

5A Well, the position that he was in# he just wouldn't

6 argue about anything.

7 I am talking about her, Mrs. Wright.

8 A She did whatever he recommended.

9Q But did she indicate any hesitation when you asked

10 her to make a contribution?

#11 A Not at all. Not a. -bit.

12
0 Did she ask who Congressman Wright was?

"T13 A May have. That rings a bell.

14Q Did you know who he was?

15
A Owen told me who he was.

16 0 So did you explain to her who he was?

17 A I don't even -- alllIknow is heison some

18 committee or something.

19
Q What committee?

20A I don't know. I was going to say Ways and Means

or something.

22Q Did Owen Marley tell you that these candidates



1 that he suggested contributions be made to were on any particular

2 committee or in any particular position that might be

3 advantageous to Agency Holding's business?

4 A No.

5 Q He gave no rationale at all, to your knowledge,

6 as to why those particular candidates were selected?

7 A He did say one thing about Wright, and that was

8 that a lot of oil money was being spent to unseat him or

Ln 9 something like that. That is about the only one I remember.

10 1 never even heard of most of these people.

11 Q Did you have any perception that in fact any of

12
those people could be helpful to Agency Holding's business?

13A Well, I thought about that. The only possible

O 4 way they could help would be through maybe A pending.

15 tax law change or something like that. Other than that,

16 no.

Q Do you recall any discussion about any help they

18 might give in that regard as to a tax law matter?

19A With Owen?

20S Q With Owen or with anyone else.,
A I talked about it to Charlie.

Q What do you recall about that?
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A Well,, for example, the national accounts we had -

now this is very, very unlikely -- but the national accounts

we have,, which we had a lot of money invested in, if they

were going to change a tax code or something, that would

just wipe that right out. Other than that, I can't think

of anything. Even then, I don't think anything would come

of it.

Q But now you are talking about what? Are you talking

about something that Charlie talked to you about as a possible

nexus with those candidates, or are you just talking about

now conjecture after the fact?

A Conjecture after the fact.

Q Your own thoughts about what could have been going

on in their minds?

A Yes. It was Charlie did Owen a favor and I did

Charlie a favor. That is basically it.

Q Charlie did Owen a favor?

A Well, I am assuming that this is what Owen does.

If Owen could get this money at the last minute, it would

be I guess a feather in Owen's cap. I can't think of why

he would want to do it.

Q Dee Wright said that she was strongly resistant
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I to making a contribution. She told us that essentially.

2A It isa lie.

3 Did you ever have any disputes with Dee Wright?

4 A Not directly. But I had to discharge her husband,

5 and I am sure she isn't too happy about that.

6 Q What was the reason you had to discharge him?

7 A Just unaccounted for money. Expenses alone, personal

8 expenses, he couldn't account for $16,000.

9
Q Prior to your having dismissed Mr. Wright, did

t)10 you have any disputes with Dee Wright?

I IA No, nothing. She may think so, but not that I

0 12 think. Just not my type of person, so we never -- I didn't

13 socialize at all. I avo ided it. I know Charlie had some
o 14

problem.

1CO What problem did he have?

16A Charlie and Dee Wright just could not abide one

17
another.

18
Q Do you know what that stemmed from?

19
A Some argument they had at some dinner or something.

201I really don't know. But after that, it was they wouldn't

21 I
Ieven stay in the same room.

22
J Q When you asked her to make a contribution, would



I it be f air to say that you were almost tea-sing her with

2 her lack of knowledge about Congressman Wright and her lack

3 of knowledge about the reason you wanted to make a contribution?

4 A No, not at all.

5 Q She seemed perfectly willing from the moment you

6 suggested it?

7A Yes.

8 Q Do you recall any reference to a magazine article

about Congressman Wright at or about that time that you

10were asking people to make contributions?

11A I don't understand the question. Are we talking

12 about the conversation with Dee Wright now still?
0

13 1 Q Not necessarily in connection with Dee Wright,

C3 14 but are you aware around that time of a magazine article

1J pertaining to Congressman Wright?

16A No, I don't remember that.

1'Q That evening in the restaurant when you asked

18 Mr. Wright and, I take it, Dee Wright at the same time -

19
A Yes.

20 Q -to make a contribution, do you recall whether

jthere was any television program on in the bar that was

22 making reference to Congressman Wright?
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1 A No, I don't remember. Television program on?

2 Q Was there a TV on at all?

3 A There is a TV in that particular bar, but it is

4 not on at night.

5 0 Q Was it nighttime when you were in the bar?

6 A I believe so. I think so. It is for baseball

7 games.

8 Q Is that the only time they turn it on?

9 A Yes; and races. It is for the hard-working folk.

10 The reason why Dee Wright may dislike me is I

11 gave all the records I had to the local IRS.

12 Q Records regarding what?

13 A Regarding the finances when he was running the

0 14 travel business.

15 Why did you do that?

16 A Well, with the money that he couldn't account

17 for and deposits that he had taken from clients he couldn't

18 account for -- and in one particular case there was a trans-

19
action with some checks that we were having a conference

20
in Ireland and it is just my opinion, but it looks like

21 1
it has been forged, and it was for $25,000.

22
Q Payable to whom?
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I A Payable to a travel service. But, see, there

2 was I think --

3 Q A payment from Incotrav accounts to this other

4 travel service?

5A No; from the Agency.

6 Q From Agency Holding Corporation?

7 A To Incotrav. And these checks would go in-the

8 other country and be processed in Ireland and stamped with

9 the Bank of Ireland on it. They had a little ornate signature.

M10 All three were identical. The fourth one I thought was

11 just a poor imitation of the signature and with no stamp

C0 12 onit.

'T13 Q Signature of whom?

o 14
A Of whoever initials the back of the check. Then

15I tried to trace it down. As far as I could get from the

16 bank was some clearing house in Philadelphia. So I went

17 to the lawyers. And also he borrowed money he made no effort

18 to pay, and so on. They said it is a waste of time. If

19 you want anything, just give your records to the IRS. They

20S will trace it down.
211

Q Are you in litigation against Jim Wright right

22 1now?



IA There is something pending on it.

2Q Did you sue him?

3 A Yes.

4Q Do you know, has it been resolved at the trial

court level yet or is it on appeal?

6 A No. There was a deposition scheduled. He couldn't

7 make it, or something like that.

8 Q A deposition of Jim Wright was scheduldd and he

U, could not make it?
10 A Yeah.

91Q Do you know if Jim Wright and Delores Wright and

o12 Garry Holland and Tom Masters were reimbursed for any

13 contributions they made to any political candidates?

o 14
A Reimbursed?

15

oz16 Yes.

16A You mean treated the same way?

Q Yes.

18
A Yes.

19
0 Do you know how they in fact received the payments

20 they got?

21A I assume just a check.

-~ II Q Do you recall from whom or from what firm they
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received payment?

A I believe it was from the travel agency.

Q Did the travel agency in turn receive funds from

Agency Holding to cover that amount?

A I think so. I can't swear to that, but I think

so.

Q Did you authorize that that be done?

A Yes.

Q Do you recall if they received reimbursement in

the exact amount of their contributions?

A Well, I didn't until just yesterday or today.

Q You did not know that until yesterday?

A No; because I spoken to Diane. I didn't know

they received like $1,200 or something like that.

Q You learned that when, today?

A Yes.

Q Just after we spoke with her today?

A Yes.

Q At the time, though,, do you have any independent

recollection from the time back in 1980 when the contributions

were made as to why they received more than they made in

contributions?

Iv,

C
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1 A No. My recollection was that they just had a

2 bonus or something.

3 Q So that the amount above the contribution may

4 have represented an actual bonus that they earned?

A That was my recollection, because I talked to

6 Jim Wright about it.

Q Do you recall whether the additional amount was

8 to help them with any tax ramifications that they might

9 come up against?

10 A That is what Diane said, but I couldn't recall

* I that.

o 12 Q Do you have a recollection, not from what you

13 heard recently but from independently what you recall from

14 back then, about how much those people actually contributed?

A I thought everybody contributed a thousand dollars.

16Q Except for those who contributed $17,000, is that

17 what you mean?

18
A Yes. There was some other conversation about

19 if it was less than a thousand dollars, you didn't have

20 H
to declare it or something like that.

21
Q There was some conversation. Who had that

22
conversation?
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I

I had.

Q

have you

today?

With regard to your coming here today, who else

talked to about the fact you would be coming here

A Clarke, obviously Diane.

o Did Clarke tell you what we had asked him about?

A Some things. Not a great deal. Like did he ever

meet Owen. Stuff like that.

Q Did he tell you about this matter of having several

checks come down and then asking for reissuance of checks?

A I believe Charlie?

Q With you?

A I just remember it, someone saying it. I don't

remember who or what circumstances.

Q That you didn't have to declare it?

A Something to do with their taxes or something.

I don't know. There was a lot of misinformation around.

Q What was the cutoff amount that you recall?

A $999 or something.

Q Why then was it that other people were not advised

to make contributions of $999 amounts?

A I don't know. I just told you that is the recollectio

C
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1A See, he mentioned something like that about did

2 1 remember a bunch of checks. I said no, I don't.

3 Q Who else have you spoken to?

4A I talked to Maury.

5Q When did you speak with him?

6A Yesterday.

7Q What did you speak with him about?

8 A Just about what happened here.

9Q Questions we had asked him?

10 A No. He .just called me and told me how it went

9 11 and everything else.

o12 Q Anybody else you spoke with?

13 A No.

CD 14
Q You mentioned you spoke with Diane, your wife?

15
A Yes.

160 But that was just today?

17A Yes; just over here.

18
0 Apart from any recent discussions you had, that

19
is since receiving notice from the Commission, do you recall

* 20
any discussions you had about the notes that were executed

21
and coming up with those notes for purposes of document

22 production?
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A Coming up with the notes?

Q In connection with the litigation, for example,

involving M~alley-Duff. Did you ever have to come up with

those notes, or copies of those notes for that matter?

A No.

QDo you recall whether in connection with the Federal

Election Commission matter you were requested to come up

with those notes?

A I thought that we had.

that

Q

hay

A

Q

I think you have, too. I am asking if you recal

ing been brought up.

Yes.

Do you recall with whom you had discussion about

1

that?

A I think Diane and Glen Bost.

Q Did the request come from Glen Bost to you that

you try to find those notes?

A I think we were trying to find them. I thought --

did they turn up in Pittsburgh? I don't know.

Q They turned up in Pittsburgh, yes.

A You had me worried there that you didn't have

them or something. We were looking for them. I think that

[7

0



is why we came up there.

MR. GOWDEN: Just to facilitate the line of

questioning -- I will save everything else -- whether the

request came for notes, you had a request, as I recall,

for originals of notes. In working with our law firm .. I

will speak for Glen; he can correct it later -- I will speak

for myself, I think in something like this we might have

talked to Kerry. But in attempting to get documents from

the company, we would have gotten them through Diane or

through Bob Pulak. Kerry might well not have known or he

might have heard me and said go talk to Diane about it.

So the fact that he does not remember an -inquiry about notes,

it may mean Glen or I simply went right to Diane.

THE WITNESS: Diane doesn't work with the company

anymore, but she is familiar with everything, these documents,

and she will come in and handle that.

BY MR. THOMAS:

Q With regard to those notes, have any of those

individuals made any payments on those notes?

A

Q

people

No.

Have you had any discussions with any of those

about whether they were going to make payments on

#411

C~
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1 the notes?

2 A I think I told Maury and Charlie at one time that

3 there is going to have to be a repayment.

4 Q Do you recall when that was?

A No, I don't.

6 Q Soon after they signed them?

7A After I talked to Art O'Brien$ the attorney.

8 He told me there had to be a repayment.

V2, That initial conversation with him where he told

10 you there had to be a repayment,, do you recall when that

* took place?
T12

12A A couple months afterwards.

V13 Q After what?

o 14 A Af ter the contributions.

Q Perhaps around tax time?

16 b A It could have been around tax time because I think

17 I Diane just told me about Maury filing his taxes.

18
Q So you are saying that you may have asked Charlie

19and Maury to make some payments on those a couple of months

20 1
after the contributions were made?

A Right. I just told them the advice I had gotten

22 from Art O'Brien.



1 Q Other than those individuals, have you asked or

2 had someone else ask any of the other individuals to try

3 to make a payment?

4A No.

5Q Do you intend to get any repayment on those notes?

6 A I don't know. I thought today I may ask Charlie.

7 Q At the time that you were asking people to execute

8 the notes, do you recall telling any of them that you didn't

9 actually expect them to make the payments?

10 A No. But that was basically the intent of it.

11 I didn't want to tell them they had to pay back the money

o3 12 that I initially said was going to be tax deductible and

'IT13 then there was no problem, see. So I was stuck with the

0 14 problem of sitting here and having to tell these people

that they had to take $17,000 as income.

16
Q So was the idea basically to have the documents,

17 the loan documents, the notes, created so that they wouldn't

18 have to have a tax problem, but in fact you didn't expect

19
them to actually repay the money?

A I would say basically. But I kept them. I think

21
it was Maury or somebody wanted the notes. I wouldn't give

2 it to them.
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Q They are demand notes, aren't they?

A They are demand notes.

Q To your knowledge, they technically are still

in effect?

A Oh, yes. I mean, I could ask Charlie for the

money.

Q I won't ask you whether you are going to when

you leave this office today.

MR. THOMAS: Do you have any questions,, Steve?

MR. MIMS: I would like to have two minutes.

MR. THOMAS: All right. Let's take a short break.

(Brief recess.)

MR. THOMAS: Back on the record.

BY MR. THOMAS:

Q Mr. Craig, with regard to your reference to clash

of personalities or disagreements perhaps between Charlie

Smith and Dee Wright, I think you referred to your recollection

that there may have been an argument or something that they

had.

Yes.

Were you present on that occasion?

No.

4,
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1 Q Did either of them tell you what that argument

2 was about?

3A it was a dinner party and I think Charlie had

4 quite a bit to drink and I think it was teaching children

5 or something like that.

6 Q This is him having related what happened, what

7 he said to you?

8 A Yes.

9n Q Is that how you are getting your information?

10 A Yes.

Q Do you recall whether the subject of Dee Wright's

12
travel to Israel came up in any way?

13A Oh, I don't know anything about that. I didn't

o 14
ieven know she had been to Israel. Something to do with

15 children. I think she teaches children with speech defects

16 I
or something. I don't know why Charlie would even have

17 an argument with her. Just something that went in one ear

and out the other.

19
Q Have you spoken with Charlie Smith since we deposed

20 him?

21
A No.

22
QWhen was the last time you spoke with Charlie Smith?
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A Oh, about three weeks ago maybe. I called him

about his father,. or he called me.

Q Did you refer at all at that point to the fact

that you were coming to testify before the Commission?

A I don't believe so.

Q Did you make any reference at all in that conversation

about the allegation that political contributions had been

made?

A I think it came up in the conversation, b t it

was like "Just get it straightened out."

Q Who saying that to whom?

A Charlie said something, raised it, and I said,

"Well, we will just get it straightened out." I just told

him not to worry about it. "We will make sure we straighten

it out. I think I told him he had enough problems as it

is right now at home and so on.

Q Now whose idea was it to bring this matter to

the attention of the Commission?

A Mine.

Q When did you actually try to effect that idea?

A With John Bingler.

Q About how long ago?

L0

0
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A We had a discussion in his office, and we decided

this is the best way to go about it, and that is when I

called Charlie in from Boston.

Q You called him in from Boston, meaning you called

him to come to Chicago?

A Pittsburgh. He wanted to have John represent him.

Q Was this after the matter came up in the course

of the depositions in the litigation?

A I think so. It may have been before. No,, it

was after.

1
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20

21

22

I have no further questions.

Thank you. Just a few questions

some of the testimony, taking it

EXAMINATION BY COUNSEL FOR KERRY PATRICK CRAIG

BY MR. GOLDEN:

QMr. Craig, in regard to the political contribution

issue, you testified to the effect that you turned a lot

of the responsibility over to Charlie. Can you just elaborate

on that?

A Well, Charlie was going to get the necessary

informatio~n from Owen when he was in Washington, and he

103

j
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0
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MR. THOMAS:

MR. GOLDEN:

by way of follow-up to

in order.
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was going to just take care of the details.

2 Q You also indicated that you did not want to tell

3 Clarke Lloyd about funds which would go for political

4 contributions because, as I recall, he would not like it.

5 He would view it perhaps as a waste of money, or he would

6 be concerned that Charlie Smith was involved.

7 Were you concerned at all and reluctant to tell

8 Clarke Lloyd because you had doubts as to the legality of

9 what you were going to do?

10 A No.

Q In other words, you had no reservations at the

o 1 time that you made this request for funds that what you

13 were about to do wor-d create any legal problems?

o 14
A Not at all. It was the use of the money that was

cc my concerni.

16 Q The use of the money and how Mr. Lloyd might react

17 to that. But again, you had no doubt or no legal reservations,

18
ireservations from a legal point of view, as to the request

!that you were making or the use you proposed to make of

201

21 the money.

A That is correct.

22Q You indicated earlier that Owen Marley made a
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reference to something which sounded I guess like the Federal

Election Comm-ission. Could you be more specific for the

Commission and try to recall one or more telephone conversations

what specifically did Owen Marley say to you that either

expressly gave you the feeling or gave you the impression

that he had checked with the Commission?

A He told me he had a friend here.

Q A friend where?

A I am pretty sure it is the committee, the Election

Committee.

Q Do you mean the Election Commission?

A I don't know. I don't know. I was under the

impression that it was this place.

Q For the record --

A The FEC.

Q Then although it may not have been expressed,

you were under the impression that Owen Marley had a connection

or contact at the Federal Election Commission?

A Now that you just said it -- what did you say

the other committee was?

Q 1 didn't. Mr. Thomas said there are a hundred

agencies here. There is the committee he works on, which

II
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I I think is called the Steering Committee.

2 A No, Commission. Would he contact someone at their

campaign collection headquarters or something?

4gMR. MIMS: If I may, you said at one time the

Election Committee.

6 MR. GOLDEN: No; I am sorry. There is only a

Federal Election Commission. There is not an Election Committee

on Capitol Hill.

THE WITNESS: That sounds familiar. Maybe Campaign

10 Committee or something like that. Could it have been that?

11 BY MR. GOLDEN:
12
2 Q Just to end this line of questioning, you were

13 under the impression from him that he had connections somewhere,

possibly at the Election Commission, possibly on some type

15 of Campaign Committee, which gave him knowledge of how the

16 election laws worked?

17 A Yes.

18
Q Is that correct?

19
A Yes.

Q Then a related subject, just to keep the record
11 1

clear, I think you testified it was your impression that

22
J if a Political Action Committee, a PAC, was set up, "later"
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2
any earlier mistakes could be corrected?

A Yes.

Q Was that your impression?

A Yes.

Q Where did you get this impression from?

A Charlie.

Q That was Charlie Smith?

A Smith.

Q Do you think he knew that independently or do

you think he was advised by Owen Marley?

A He took his advice from Owen. I would say probably

Owen.

Q You testified in response to a series of questions

about the manner in which Clarke Lloyd "spread out"

expenditures for the various U.S. agencies. For the record,,

was the spreading out of the moneys which went for political

contributions treated any differently than the spreading

out of any other kinds of advances?

A No.

Q You indicated to Mr. Thomas that you were "pushed

for time," apparently regarding the need to make contributions

fast. Mr. Thomas asked, and let me ask again, where was

WM)
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I the pressure? What kind of pressure were you feeling to

2 make contributions?

3 A I think that Charlie was receiving pressure from

4~ Owen. Charlie then would tell me* "We are running out of

5 time if we are going to do it."

6 Q Did you ever pursue the subject with.Charlie to

7 get a better handle on what was causing the pressure?

8 A I just have a recollection that you couldn't make

Ln 9 any contributions a month before the campaign was over or

10 something. They shut it off or there was a timetable or

11 something. That is what they told me.

12 Q Did you rely, in regard to the political contribution

13 isuon anyone other than Charlie Smith or Owen Marley?

O 14A No.

16

16A Yes.

17 Q Did you rely directly or indirectly on Charlie

18 I
19 Smith?)

A Yes.

20 Q When you came to Washington, D. C. -- you testified

ithat you came to see Owen Marley perhaps a year ago last

22 summer -- what was the purpose of that trip?
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A Well, I felt it only fair to Charlie, to be fair

to Charlie, to warn Owen that he could be in some trouble.

Q Would it be fair to say then that you came basically

as a friend of Charlie Smith's?

A Yes.

QDid you come to Washington, D. C., to see Owen

Marley at that time for any other reason?

A No.

QIn other words, you did not come to Washingtopi,

D. C. to discuss with Owen Marley any effort to adjust the

factual situation or anything like that?

A No.

Q Or to put it more bluntly, you did not come to

cover up anything.

A No.

Q You indicated to Mr. Thomas something to the effect

that you "didn't think it was handled properly." Just so

the time sequence is correct, could you explain -- or let

me put it in questions. At the time the contributions were

made, did you feel you were doing anything wrong?

A No.

Q When did you first realize that there might be

0,
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1 a problem with what had been done? I am not after so much

2 the time frame. Let me rephrase it again.

3 When you first were approached as to the fact

4 that the contributions could not be deducted, is that when

5 you first became aware of a problem?

6 A Yes.

7 Q So when you testified that you didn't think it

8 was handled properly, you are referring to your thoughts

9n and views after you learned about the tax problem?

10 A Yes.

0~ 11 Q Not to your views at the time the contributions

o3j were made?

13A No.

14Q Were any questions asked by Mr. Lloyd regarding

15

cr, the $60,000 or $75,000 that was obtained for political

16 1contributions?
17A What?

18
Q Did Mr. Lloyd probe deeply into this, or would

19 I
it be common practice at this time that you could request

20 and obtain an advance of this size?

A No. I could request and obtain an advance verbally.

Q Did you know or recognize the names of any of



the candidates on the list for whom contributions were given?

A I may have just recognized them through like reading

about them, the magazines or periodicals.

Q Other than Congressman Wright, did you recognize

any names?

A Yeah. There was Wright, I remember, and Udall

I think. I probably recognized one or two others, but I

can't think of any others.

Q But you had no direct or close knowledge of any

of the candidates?

A No.

Q Did you have any direct knowledge of the candidates'

interest in insurance or in tax legislation?

A No.

Q You indicated that "Charlie did Owen a favor and

I did Charlie a favor." Could you just elaborate on that?

A Well, when you are looking at the whole situation

and you are looking at $75,000, it is difficult to believe

that it wasn't done for any other reason,, and that is the

Ionly reason I can give.

Q You indicated in regard to the files of Incotrav

that they were turned over to the IRS apparently on the

"VA
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"Do you want to make a contribution?"

What did he say?

At first he said something like,, "What is it

advice of counsel. What counsel or who was that?

A Oh, it was the firm in our building, because I

wanted to sue,# you know, to get my f unds back.

Q Which firm?

A O'Brien. Latchford, Rice and O'Brien. We had

some discussions and I gave them the whole background and

the amount of money and so on. His reaction was that not

to sue, actually, because he showed me some sort of legal

periodical that tells you what cases are being heard, when

they were filed or something, and he said, "Do you want

to see the cases that are being heard right now in Chicago?"

It was something like '72 or something like that. He said,

"You can wait." That was it.

Q When you talked to Jim Wright about making a

contribution, to the best of your recollection, what did

you say to him?

A I said the same thing to him that I said to everyone

else.

QWhat was that?

112
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all about?" and "What is it for?" and all. He said, "Is

it all correct?" I said, "Absolutely," because at the time

I thought it was. And then he would do that.

Q Did you apply any pressure to him or to Mrs. Wright

to make a contribution?

A No. How could you apply pressure? Either you

want to do it or you don't do it.

MR. GOLDEN: That is the end of my questions.

I might state for the record, by way of wrap-

up to the various depositions, that we are here voluntarily.

We will be happy to submit any further information that

the Commission would like, and we will make the witnesses

available should you want specific information from them

at any time as you do your follow-up work.

MR. THOMAS: Thank you.

Do you wish to waive signature?

MR. GOLDEN: We will waive signature.

(By stipulation of counsel ahd
agreement of the witness, reading
and signature waived.)



I CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

2 I, Karen Hinnenkamp, the officer before whom the foregoing

deposition was taken, do hereby certify that the witness

4~ whose testimony appears in the foregoing deposition was

duly sworn by me; that the testimony of said witness was

6 taken by me in shorthand and thereafter reduced to typewriting

by me; that said deposition is a true record of the testimony

given by said witness; that I am neither counsel for, related

Uto, nor employed by any of the parties to the action in which

10 this deposition wastaken; and further that I am not a relative

or employee of any attorney or counsel employed by the parties

12o2 thereto, nor financially or otherwise interested in the

13 outcome of the action.

o 14

15

Noary Publ in and for
16 the District of Columbia

17 My commission expires:

18
H July 31, 1983

19

20
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R* E:~ SPECIAL ADVANCES DATE: 14 NOV 80 TOR TIME. 10:17

REQUESTED Bf'-Y MR4 C4BL LLO'YD

FLS .lrTURN 8 CHEQUES TOTALLING $60,000.00 MAILED TO U OCTOBER -2-2ND i-ND

DUPLICATE-" DELIVERED B~Y DALE CRAIG OCTOBER 24TH.

-UP AGNCIES WILL BE CHARGED TWICE' UNTIL CHEQUES RETURNED FOP CANCELLAPION.

NO0V 80 ACCOUNTS CLOSED NOV 19TH.,

ROJTE TO: R. JEFFREY
AGENCY ADMIN-US & CARIB 4

**SENT BY:- PL **

PER SCHEDULE SM400541 TO BE SUNT TO CHICAGO ILL

* * * 102 END * *

AT 08:30 TOMORR
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Agency Hoding Corporation
Managing General Agents *Crown Life Insurance Company

208 South La Salle Street
Chicago, Illinois 60604
Tel.: (312) 346-7316

November 12, 1980

Crown Life Insurance Company
Attn: Peggy Hubert
120 Bloor Street East
Toronto, Canada M4W 138

Dear Peggy:

Please find the enclosed checks in the amount of $60,000.00 being returned
per Russell Jeffrey's request dated November 4, 1980. Since check #7874
was deposited in error, I have enclosed our check #1215 as a replacement.

Sincerely,

RP/dm
enclosure

1 CC E-
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L#~~~~~~ S~iAC .11N ~ 0 SLQOR STAEET EAST.OQ) C A44 W B

October 22, 1980.

Agency Wolding Corporation,
General Agent,
€0:1C.cO, ZIllinois. 60604,

Gentltemen:

.e: Special Advance

I am attaching eight checks in payment of Special Advances for Travel'for a total

of $60,000.00. These advances were requested today by '
4r. C. B. Lloyd, Senior

;- Agency Vice-President for the United States. The following agencies and amounts

hnve been charred:

Agency Molding Corporation - Agen 6 -

.ency Ulolding Corporation - Agenc 9.6l

Agency molding Corporation Agency 5S-

Crown AssOCs of Colorado Inc. - Agencv 296_

Crown Assocs. of Colorado Inc. - Agency
Crown Agency Inc. - Agency 317 -
Crown Assocs. of Minneapolis Inc. -,ARency 331 -

o:) Agency Holding Corp. of Cleveland, Ohio - Agency 327 -

Ehrman, Ratini, Ogle ee & raig Inc. -. aency 363 -
£hrm an, Ratini, O gl vee Craig Inc. - Aency Y-C4,-

The foregoing advances are to he repaid from bonus from the

6,000) c',?,qdg
$ 6,o0PJ / €u..:i
$ 3.000 :"i

s 6,00n

$ 12,000
$ 6,0C0
$ 6,00).

respective .Rencies.

Please have the emelesei non-interest bearin% notes signed and returned at your

OO earliest convenience. 7/eset n0'feS W;/6c1.'"17t c,. t'e, rfoW.

I trust this 's to your satisfaction.

Yours truly,

A, /.

R. 4effrey,
Section Supervisor,
Agency Administration rcrartrent.
U.S. -' Caribbean

, 6c
Encl.

c.c. :*r. C. B. Lloyd, Senior Aenc-F Vice-.residcnt for r'e 1nitec| Srates.

..rs. 1. .yantas, Supervisor, Agcncy Ae-.istrn. on rr.rtment, I'.S. .
Car ; hh.ean.

s:.s. contract rile. .

7
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Mr. Clerks S. Lloyd
Senior Agency Vice-President
CROWN LtFE INSURANCE AGENCY
120 Bloor Street East
Toronto. Ontario CANADA

Dear Clarks

Enclosed for your person rmaton is

Recap Report for t McDold count*

I am now requesting an additional Special

$20,000.00 to be applied to Agency Si.

a Disbursmeint

Advance of

We have some outstanding invoices for Incotrav which

total $10,117.00 for travel and hotel accomodatlons

for our brokers. This advance will be applied to these

bills,.

Should you require any edditional information, please do

not hesitate to contact s.

sincerely .. "•!

cc: 1. Xyrantas, .. Pulk

KPCva

Enc ilb. '.. 1T

lwwVO * Chicap * Erie * *~~~ Peiar- . oeo wa mvOM~ip

a

* V

*.~ ,

ma lo



L1Ft INSURANCE ~ i*o BL00IR SREET W~N0~is

October 20# 1980.

Agency Holding Corporation,
General Asents,
CHICAGO* illinois.

Gentlemen:

Re: Special Advance

The enclosed checks represent Special Advances for a total of $39,500.00. Authori '
zation for these Advances has bee given by C. B. Lloyd, Senior Agency Vice.
President for the United States. They have been split out as follows:

Agency Holding Corporation- Agency 541 - $24,000.00 me Po..s- .
W Agency Holding Corporation- Agency 206 - $5,000.00

Agency Holding Corporation - Agency 547 - $21000.0 ce s
Agency Holding Corporation -Agency 549 - $1,500.00 -aprp
Agency Holding Corporation - Agency 548 - $5,000.00 -sza
(Issued as one check for a total of $37,500.00)
Crown Associates of Colorado Inc. Agency 296 - $1,000.00 C Keb&

C Crown Agencies Inc. - Agency 317 - $1,000.00. - a0aee'

The Advances are to be repaid from bonus from the respective Agency.

0 Please have the enclosed non-interest bearing note signed and returned at your

earliest convenience. I trust the above Is satisfactory.

00 Yours very truly,

P. Hubert,
Financing Examiner,
Ajency Administration Department,
linancing and benefits.

:ck

Encl.

c.c.: C. B. Lloyd. Senior Agency Vice-President.
1. Kymantas, Supervisor, Agency Administration. United States and Caribbean.
U.S. Contract File.



Mr. Clarke B. Lloyd
Senior Agency Vice-President U.S.
CROWN LIFE INSURANCE COMPANY
120 Bloor Street East
Toronto, Ontario CANADA

Dear Clarke:

I am requesting a Special Advance in the amount of
$39,500.00 for our Special Account enrollment programs.

The appropriation for each account is as follows:

Agency , W - McDonalds '

Agency 206 - AMPI**,
Agency 547 - Coors"'

Burger King •
Agency 549 - NAFED v1
Agency 548 - Coca-Cola

$24,000.0V
5,000.00-'
2,000. 00 e

5,000.00'f

Cash Receipt and Disbursement reports for each of the
aforementioned accounts will follow shortly.

Repayment for these Special Advances will be in the

same manner as our previous advances, from bonus at
year end.

Please forward necessary promissory notes at your
earl lest convenience.

Should you require any additional information, please
not hesitate to contact me.

Sincerely,

:erry PlCraig
General Agent

cc: R. Pulak, 1. Kymantas, V. Atkinson

KPC:va

CLL
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Agency Hling Cor
SMSgk' General Agent e Crown Life IemCp~

| "Kerry P. Crals 9 General Allen
208 South "Salk St he

Chicao. Illinois 68M
TeL: (312) 346-7318

Sopt*auSr. 23. 9 12ft

Ms. Peggy Ann Hubert
Financing Examiner
Agency Administration Dept.
Financing & Benefits
CROWN LIFE INSURANCE COMPANY
120 Bloor Street East

'0 Toronto, Ontario CANADA
In

Dear Ms. Hubert:

SRe: Special Loan
April 8, 1980 $ 2,00.00
June 24, 1980 $30,000.00
Toledo Agency 314

Please be advised that Crown Agency, Inc. accepts the liability of
a Special Loan In the above referenced amounts totallIng $12,000.00.C.
This letter also represents authorization for Crown Life Insurance Co.to Issue two separate checks made payable to Agency Holding Corporation.

00 Check No. 24436, dated April 8, 1980 for the amount of $8,500.00 is to
be charged as follows:

Toledo Agency- 314 - $2,000.00
Pittsburgh EROC Agency - 363 - $2,000.00
Erie Agency - 367 - $2,000.00
Chicago Agency - 532 - $2,500.00

Check No. 34394, dated June 24, 1980 for the amount of $80,000.00 is to
be charged as follows:

Toledo Agency'- 314 - $10,00.00
Arizona Agency - 26 - 10,000.00
Cleveland West Agency - 314 10,000.00
Colorado Agency - 291 10,000.00

L-- - (continued) THIS DOCUMENT IS SUBJECT TO
X(% r_,rX A PROTECTIVE-ORDER

A member of the AH.C. group uA rrunagleslnl companies.



incy Holding Corporation

Toledo Agency - 33l
Minneapolis Agency - 331
Ch Icago Agency - 532
Peoria Agency.- 536

We understand that Interest of 15% will be charged
Also, the repayment Is to come from year-end bonus

I trust the above Is satisfactory.
further, please do not hesitate to

Sincerely,

Kerry € ,. C

General O~nt

cc: C.B. Lloyd
R.C. 091evee
1. Kymantas
V. Atkinson
N. Hnatykso

KPC:va

J0,000.o
10 0oO. 0

age lest this loaia.
of each Agency.

Should you require anything
contact me.

THIS DOCUMENT IS SUBJECT TO
A PROTECTIVE ORDER

0



Agency Holding Corp.
4!,n.' Ge,'.ra " .-205 South LA Salk. S-r-"

Tel.: (312) 346-731

$4 ptine 3 2130

Ms. Peggy Ann Hubert
Financing Examiner
Agency Administration Dept.
Financing a Benefits
CROWN LIFE INSURANCE COMPANY
120 Bloor Street East
Toronto, Ontario CANADA

Dear Ms. Hubert:

Re: Special Loan
.April 8, 1380- $ 2,000.00
June 24, 1980- 10,00.00
Pittsburgh EROC Agency - 363

Please be advised that Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc. accepts
the I labi ity of a Special Loan in the above referenced amountso totall Ing $12,000.00

V" This letter also represents authorization for Crown Life Insurance Co.
o . to Issue two separate checks made payable to Agency Holding Corporation.

Check No. 24436, dated April 8, 1980 for the amount of $8,500.00 Is tobe charged as follows:cc

Pittsburgh EROC Agency - $2,000.00
Toledo Agency - 324 - $2,000.00
Erie Agency 367 - $2,000.00
Chicago Agency 532 - $2,500.00

Check No. 31394, dated June 24, 1980 for the amount of $80,000.00 Is to
be charged as follows:

Pittsburgh EROC Agency - 363 - $20,000.00
Arizona Agency - 286 30,000.00
Colorado Agency - 231 10,000.00
Cleveland West Agency 327 - 0,000.00

SI-C /L 2 Ccontinuedi

A O ME IS SUJECT TO
APROTkiVEORDER



enc,,-oy Hdding Corporation

Kinneapolis Agency - 331
Pittsburgh EROC Agency - 363
Chicago Agency - 532
Peoria Agency - 536

We understand that Interest of 15% will be charged
Also, the repayment Is. to come from year-end bonus

I trust the. above Is satisfactory. Should
further, please do not hesitate to contact

$10,000.00
10,00M,00
10,000.00

against this loan.
of each Agency.

you require anything
me.

Sincerely,

tra Ig
Agent

cc: C.B. Lloyd
R.C. Oglevee
I. Kymantas
V. Atkinson
N. Hnatysko

KPC: va

THIS DOCUMENT IS SUBJECT TO
A PROTECTIVE ORDER

0
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0 September 18. 1980

Mr. Clarke B. Lloyd
Senior Agency Vice President U.S.
CROWN LIFE INSURANCE COMPANY
120 Bloor Street East
Toronto, Ontario CANADA

Dear Clarke:

I am requesting a Special Advance in the amount of $20,000.00
for Coca-Cola, McDonalds' and AMPI enrollment programs.
The breakdown for this Special Advance is:

12,000.00

4,000.00

4,000.00

McDonalds'

Coca-Cola

AMP!

Enclosed are Cash Receipt and Disbursement reports for each ofthe aforementioned accounts.

The large sum for McDonalds' is due to the fact that we have anumber of presentations scheduled through out the month ofOctober for which we need to make deposits prior to receiving
confirmed reservations.

Also. there will be extensive traveling through Idaho, Texas,
Virginia, Nevada, Pennsylvania and Louisiana for variousmeetings and presentations.

I trust you will find everything satisfactory. Should yourequire anythin further,. please do pot hesitate to contact me.

Sincerelo'.*.

Genera4 gent

cc: EnIcosures
I, Kymantas

& La~

ff6C

KPC:va
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FEDRALELECTIONS coISSIO
WAHINGTONm , D.C.,

IN THE MATTER OF:

AGENCY HOLDING CORPORATION& et al., No. MUR 1445

DEPOSITION

of

WILLIAM F. PREISSER

LAURA M. B3REN NA IN

OFFICIAL COURT REPORTER
U. & DSTRICT COURT

UNITED STATES COURT HOUSE
ROOM isle

CHICAGO. ILLINOIS 60604
312 -4a7-4393

K

0 .

In



FEDERAL ELECTIONS COMNISSZON
ri WASHINGTON, D.C.

IN THE RATTER OF: )
) No. XUR 1445if AGENCY HOLDING CORPORATION, et al., )

DEPOSITION of WILLIAM F. PRBISSER, taken

Ii by the Federal Elections Commission, pursuant to agreement,u before Cynthia Dykins, being a disinterested person, not
of counsel for, or employed by any or either of the

parties hereto, or interested in the outcome of said

cause, a duly Certified Shorthand Reporter and Notary

Public of the State of Illinois, at 219 South Dearborn

Street, Room 1669, Chicago, Illinois, on Monday,

flO August 2, 1982, commencing at the hour of 8:35 a.m.

PRESENT:

30 MR* SCOTT Z9 THOM4AS
(Office of General Counsel
Federal Election Commission
Washington D.C. 20463)

' appeared on behalf of the Federal ElectionCommission*

UPTON, NESMITH & MILLER
(33 Nor.th Dearborn Street
Chicago, Illinois 60602) byIMR. LAWRENCE T. MILLER

I appeared on behalf of the deponent.

ALSO PRESENT:

U MR. STEPHEN H. RIMS

Im M i
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1Peisr-direct >2-MR. THOMAS: Would you swear the witneus,

please.

(witness sworn.)

RI WILLIAM F. PREISSERv

called as a witness by the Federal Elections Co3misseow,

I having been by me the said Cynthia Dyklns as Notar$

I Public aforesaid first duly sworn, was examined upon

oral interrogatories and he did thereupon depose and

I testify as follows:

DIRBCT XAMINATION

BY MR . THOMAS:

Q Would you state your name, please?

.0 A William P. Prelsser.

Q What Is your present address, please?

A 1000 Crest Street, Wheaton# Illinois.

* e  Q And your present place of employment?

A 1640 Bast Algonquin Roads Schaumburg.

Q What Is the name of your business?

3 A Postal Instant Press.

Q What type of business Is that?

A That Is a printing business.

Q Are you the owner?

5 A Yes, I am.

Q How long have you been in that position?I



A

Q

Corporatioi

I was employed with Agency Holding Corporation.

what was your position with Agency Holding

U
j
g
I
I:
a:

30

30

I
U
I
I
3
I

office.

Q What do you mean by that, the non-sales

function?

A The administrative staff.

Q Were you responsible for overseeing any of the

accounting func tion?

A Yes, I was.

Q Was there any other individual who was

specifically in charge of handling the accounting?

A Office manager.

Q How Iona were you In that position?

A From February of .80 until -- or 'from Mrch ofr

'80 until February of 1982.

Q, What were your general responsibilities as

office manager?

A I supervised the non-sales functions of the

P loser direct

A I have owned the bus Ines s sInace De emblw or

179, but I have been there full time since February of

this year.

Q Where were you employed before your present

business?



PreIsser - direct

a:

I,)
I-
I
I
i

I

AYes.

Q Who was that individual?

A A girl named Violetta Atkinson, who was aer

replaced by Robert Pulak.

Q When did Mr. Pulak replace her?

A Fall of 1980.

Q Did you oversee employees' salary payment8?

A Yes.

Q Were you responsible for actually monitoring

whether employees received bonuses for their work?

A I was aware of them, if that answers your quontld

Q Can you give me some sort of description of

how bonuses for employees were decided upon?

A Bonuses or salary increases?

Q Well, explain the difference for me.

A A merit increase would, you know, periodically

be given to any employee.

Q And that Is distinguished from a bonus payment?

A Right, correct-..

Q On what basis were bonus payments decided?

A There was no formal policy for It.

Q How did a person earn a bonus, I guess?

A Any number of ways could you earn a -- you

know, It's...



I
6*
I
I

I-

I
I
I
I
U
I

At times, sure.

Explain who was Involved usually with that

process and how that worked.

Preisser -direct

Q Was It Just the sales "

A There was no form --

Q -- people?

A Yes, the. sales people received bonuses.

N ow many employees were there at ASOeDY Molding

Corporation when you were there?

A Here In Chicago, approximately 15 to 20.

Q Was Agency Holding Corporation itself a general

agent o the Crown Lire Company?

A Yes, they represented Crown Life exclusively.

Q Was Agency Holding Corporation related to

several other firms for which It performed, tor example,

accounting functions?

A Yes.

Q Was that an ownership relationship; did Agency

Holding own the stock of those other companies?

A More or less, yes.

Q Now with regard to salary payments,, when an

employee earned a bonus, were you the person that was

responsible for seeing that the check for that person's

bonus was Issued?



UPreliser 166ctf

~s~A Like I said, betow.,: vewy, ulta. T~~ a

no formal bonus policy. It aeo yee was dese g

based on performance, of a bonuI, maybe, mybe not, they

would get a bonus. There was no. formal p0icy.

E g Who was In charge of deciding whether they

got a bonus or not?

A Ultimately Kerry.

Q Kerry Craig?

Am A Sure.

Q What would he do; would he then come to you

and ask that you arrange that that person'I etords

. reflect he Is receiving the bonus and that a check be

10 issued?

XR. KILLER: I want to object to the nature

of the question. This witness Is testifying, not yourself.

IIf your questions could be less leading, I would appre-

ciatei.t. Okay?

MR. THOMAS: All right, if the witness can

I appreciate the fact I am-trying to find out the procedure.

BY THE WITNESS:

A There was no procedure. He could come to me.

I He could go to anybody. It was a small business. He'was

3 the owner. He could go to anyone and just say, "Give

so and so a check."I



?reisser - direct

BY MR. THOMAS:

Q All right, but there were certain persons

responsible for signing checks, weren't there?

A Sure.

Q Who were those persons?

A There were halt a dozen people, Kerry, myself,

Violetta when she was there. Maury at times could sign

checks.

Maury?

Maury Kent. Diane could sign checks.

Diane?

Pariano. Bob Pulak; those are the ones I

recall.

I

rn

I
I
I
I
,I

Q Wasl there a requirement that a certain number

of people sign a check?

A Other than Kerry, two signatures were required.

Q Were you responsible for overseeing the

process of paying bills of Agency Holding-Corporation?

A Yes, you know- with Bob. It was his responsi-

bility, but on paper, I was his supervisor and I was aware

of what bills were paid because I signed the checks.

Q You signed all the checks?

A Well, a very large percentage of them.

Q Was there a separate account for operating



PreIaser - direct

expenses of Agency Holding?

A There were several bank accounts.

Q What were the different bank accounts?

A Commission account, premium account* and

operating account.

jWhat was the difference between those three?
I A The premium account Is the premium payments

of the policyholders.

Q1 That Is where the payments would be deposited?

I A It was a special account just for premiums.

That was one account. There were no chocks on.that acco

I There was a commission account. Money

10 was deposited Into the commission account ror brokers'

commissions, but then there was a general operating

1 account that paid the bills and the salaries of Agency

I Holding,

Q -What was the process when a payment from an

Individual would come In; would that be posted In your

3 premium account?

A A policyholder's payment?

Q Yes.

* A Yes.

3 Q Then it would be transferred to Crown Life,

Is that correct?I



Preisser -direct9

A Yes.

In Toronto?

SA Well, New York.

3 Q New York?

A Norgan Guaranty or Chase Nanhattan, one of

I the two. They would just draw the funds out. We would.

I report the net amount, and they would Just draw it out.

How about the account for operating expenditure

where did the money for operating expenditures come from?

i!,, A Toronto.

Q They would Issue payment directly to Agency?

A Right, It was more or less a budget. So every

imonth, whatever your:-budget was, you received a check

10 for that deposited into your account.

SQ Were salaries and bonuses paid from that

3 account?

5 A Yes.

Q Who was your supervisor at Agency Holding?

I A Kerry.

3 Q Was there anyone else who was in a position

above you?

A I reported to Kerry. I am-sure there were

3 people that had higher status, but to answer your

question, no, nobody was -- I reported directly to Kerry.
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Of this year?

Yes.

What was that occasion?

Preisew direct'

Q A.ll right,, why did yo1 e Agon , ....

Corporation?

A The time was right to go full time iAnO my

business.

Was there any sort of dispute at all between

you and persons at Agency Molding?

A None whatsoever.

Q During the time period you worked for Agency

Holdings were you a social acquaintance of lorry Craig?

A Within the framework of an eight-hour day

or nine-hour day, yes.

Q Did you occasionally meet with him After

work and have drinks?

A On occasion.

Q Did you ever attend any social parties or

events with him?

A Yes, I did.

Q When was the last time that you-spoke with

him?

A June, it must have been the middle of June,

June 15.
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A They ,had a gol outing for

and I was invited.

Q "They bnge-S?

A Agency. Holding.

Q Did you at any point talk with him at all about

the notification you had received from the Federal

Election Commission?

A No.

Q The subject didn't come up at all from either

one of you?

A No.

q Would you tell me what position Diane Pariano

held with Agency Holding?

A She was Kerry's secretary.

Q How about Bill Ward?.

A He was brokerage manager.

Q How about Maury Kent?

A Brokerage manager.

Q How about Robert Bernstein?

A Brokerage manager.

Q How about Charles Smith?

A Brokerage manager.

Q How about Robert Oglevee?

A He was Kerry's partner in Pittsburgh, general
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agent, but they shared the agency.

Q -Did he ever work In Chicago :for A*noy: NI din g

when you were there?

A No, he always worked In Pittsburh.

Q Are you a social aoquaintaaoe with any of thou.

individuals now?

A Well, Bill Is In Conneoticut.

Yes, with Maury, Bob Bernstein.

Q You still see them socially on oooasion?

A Yes. lot any -- I mean, the last time was the

Solf outing last month.

q Both of then were there?

A Sure.

Q Did you discuss with either of them the

notification you had received from the Commission?

A Not at that time, not at that meeting or not

at that party.

Q When was the last time you spoke with one

of them about this matter?

A I talked to Maury last week.

Q What was the nature of that conversation?

A He had understood that I was here last

Friday -- or, you know, whenever I was here; I don't

recall -- and he wanted to know -- we just talked in
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general about it, you know.

You know, I mean, what can you say?

Q Did you tell him what we had asked you?

A No, not really. All I told him was that I

wasn't under oath and I will be under oath the next time

you're in town.

Q Did you talk at all about the actual events

that relate to the matter you received notification

about?

A That was before, when I first received the

letter.

Q You did call him at that point?

A Yes, because I wasn't working there any more

and I wanted to see who else got a letter. It was a

natural thing to do.

Q Did you try to remember what had happened back

In September of 1980?

A Personally or

Q You personally.

A Yes, I tried to remember, right.

Q Did you discuss that with him?

A NoD there was nothing to discuss. You know,

I remembered the incident and, you know, I didn't say

anything to him about it.
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what was. your relationship V* h C lee
Sws he a social acquaSntanoe of yours when you were with

wAgency Holding?

A Yes, he was.

Q Are -you still a ocial acquaintance with him?

iA I consider myself a friend of his. He is In

Boston.

t~wht was his relationship with Kerry Craig

0 eat Agency Holding?

A He worked for Kerry as a brokerage manager.

Q Were they very close In their business

relationship?,

10 A You know, they both lived -- yes, I would say

they were close.

Q "They both lived," what?

4O A You know, they both lived downtown, more or

3 less downtown, so -- yes, they were close.

Q Who would you say was the person that Kerry

i Craig consulted most with 6oncerning the business

3 decisions?

A Clarke Lloyd.

i Q Why Is that?

A That is who he confided In the most.

IQ How do you know that?
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A- Just gAneta *b*Owva1tion.*

Q Would he call him on the 'Phonke quite- often;

is that your understanding?

A Yes.

Q Did he. visit Toronto on occasion to meet with

Clarke Lloyd-?

A' Sure.

Q oDid Clarke Lloyd come to Chicago on occasion?

A Yes.

Q Did he come to the offices and meet with terry

there?

A Yes, he did.

Q Are you a social acquaintance of Clarke Lloyd?

A Yes.

Q By that, Oo you mean occasionally you would

go out and he would be In the group that you would have

drinks with, for example, after work?

A Correct.

Do you know whit posltion Clarke held with the

company?

A Yes, with Crown he was the vice president in

charge of U. S. operations, a marketing position.

Q What were his responsibilities; do you

know?
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A He wast responsible for the U. S. general

Q Was he the person who was In charge of

determining whether Agency Holding got financing for

operating expenses?

A Yes.

W Was It your sense that he was always aware

of what the various expenses were that Agency Holding*0
Corporation was incurring?

1 f MR. MILLER: Could you repeat the question?

BY MR. THOMAS:

Q Was it your impression that he was always

iIJ aware of the financing arrangements for Agency Holding

Corporation?*0
A My impression was yes. There might have been

30 an instant that he wasn't.

You said "always, Veil, always In

generally sO, yes, he was.

Was there a system whereby you or anyone else

at Agency Holding Corporation had to send, for example,

vouchers to Crown Life for the expenses of Agency Holding?

I A Yes.

Was that a standard procedure?

A For unusual, other than routine operatingI
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expenses, they could on occasion request additional

funds.

No, I was asking whether there was a procedure

whereby Agency Holding Corporation had to submit a

voucher for expenditures with, say, receipts and invoices

to Crown Life?

A Xt worked the other way. If you wanted money

for. any reason and you didn't have it in your budget,

you wrote a letter and requested it.

So there was no voucher or receipts to

send because you requested it before the fact.

Q After the fact, did you have to then send any

information back to Crown in Toronto to verify what the

expenditures had been made for?

A Yes, I guess you could say certain expenses,

which were based on production. For example, the more you

produced, the more you sold, the more development expense

you were entitled to. So in those situations, if you

had a printingl bill or a golf outing, yes, you would

submit that to go against your developmental allowance.

Q Vas Clarke Lloyd the person at Crown Life who

monitored those types of vouchers or verifications that

were sent to them?

A Yes, up to a point. After -- and I can't
I
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remember exactly when, but It must hav * too wtto

let's say, April, May, Juno of '81, Crown decided to

form a committee to review all requests.

Q hat was the reason for that; do you know?

A No, no idea.

i Q Was there some dissatisfaction with Clarke

Lloyd's handling of the matter?

A Possibly.

Q Had you heard statements to that effect?

A Well, after that he was, you know, terminated.

Q Do you know why he was terminated?

A No, not for

10 Q Did someone ever tell you that they had heard

why he had been terminated?

I A No. I mean, you could just only presume.

CO There must have been some personality difference with

him and his supervisors, or they didn't like something

I he had done or a number of things he had done.

Q But you didn't know --

A Maybe pressure from other general agents.

I I don't know. I don't know the real

reason.

Q Was there any system whereby Crown ever sent

anybody In to audit Agency Holding's records?



A Not a tormal aUdit, no*

A Any kind of Informal audit?

, A No, the closest would be kim of liie a S budet

review, you know, Z mean a face-to-face negotiatioa of

what the operating budget should be.

Q Those nexotiations would have been betw*en

whom?

A Kerry and Clarke.

Q Mr. Preisser, did you make a political contribu-

tion In 1980?

A Yes, I did.

Q Could you tell me how that cane about?

A I was asked by Kerry if I would make a

I'ontrlbutlon, and I made the contribution and was reimbursed
for it.

Io Q Do You recall when he came to you and asked

you to make a contribution?

A I believe the date of the check was October 25,

5 so that would have been the day.

Q Do you recall where this took place that he

I asked you to do this?

A In the office.

At Agency Holding Corporation?

A Yes*I



w i li /~ii ii i!U.

U

I
I
I

lcD

I
I
U
I
I

me, no .

Q

take out

spot?

WaN anybody else present at th. btiO? o

lot In the initial discussion wbegp ooe a4,ed

He asked you to do this. Did you Immediately

your checkbook and write him a check on the

A Within a reasonable time, yes.

Q Well, I have to ask

A I don't know If it was immediately.

Q You don't recall if It was the exact same

A No, the same day, same hour.

Q What did you do with the check? Did you hand

It to him?

A I believe so.

Q Were there any arrangements made for delivering

the check to the candidate?

A Not by me, but I Just presumed that they

would address the envelope and mail it to him.

Q You say that you were reimbursed. How did

that come about?

A You know, I went and got a check and wrote a

check out to myself for $1,000.

Q Now, this was after Kerry Craig advised you to

do that, asked you to do that?

Q

A



A Yes.

Q -He told you that that was what he wante you I

do?

Q Did he give iy reason for why he wanted ou

I to make a political contribution?

. A No.

He Just saida "Issue a check"?
La)

Did he tell you who to make it payable

N .  to?

A Yes.

Q Do you remember who that was?

0 .A Texans for Wright.

.Q He didn't say anything about why he wanted

10 you to contribute to that?

3o A I don't recall, no.

Q Did you ask him?

A No.

3 Q Why didn't you ask him?

I I didn't. I didn't ask him.

Q But why? I mean, did -- well, strike that.

3 Did you In any sense feel like you were

under pressure to make this contribution and not ask any

questions?



U

I°

10

1

La

I
I

I
,I
I

Preis-,'direct

A I felt that It was, you knows With' 00 In
there, advisable to just go along and tallow' t-hlE' qotest.

Q Had you ever had any disputes at all, with Ker

Craig?

-A No.

Q Wan Kerry Craig fairly authoritative with his

Operation of the business; i.e., didn't allow much

discretion to people in positions such as yours?

A Yes, that was how I looked at It..

Q With regard to your function as office manager.,

did you have to routinely report to him what you were

doing?

A Yes.

Q You say you Issued yourselfa check for $1,000.

Did you do anything else with regard to making a record

of'that payment to you on the books of Agency Holding?

A I don't know if I made -- I might have made

an entry on the check journal.

Q Were you responsible for keeping the check

journal?

A Yes, I was. I was responsible, but I -had very

little to do with It.

Q Who had actual physical responsibility of

doing that usually?
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I Bob oversaw the area.

i had no backround i ,eouat.ng.

VItb regard to that 4p 6sIfla I'Astne or your,

I having gotten a $1,000 check, did .you yourtself actually

go to the records, the chck, ledger, and write Il that

entry?

A yen.

Ii Q Vas there any reason why you did It as opposed

to having Mr, Pulak do it then?

A I 'believe It wasn a Saturday and there were

r very few people in the office that day. There was no one

10 from bookkeeping.

. Do you know if Kerry oraig had any connection
I whatsoever with Congressman Jim Wright?

I 6 NO . don't know what* if any, connection he

had.

I 4 After this occasion when he asked you to issue

3 a check to the Texans for WrIght Committee and you did

so, did you have any other follow-up converatiols about

I that?

I A No*

Q Not with anybody?

A Oh, well, not with Kerry that I recall, other

U'



Ik
I

10IC

I
U
I
I
I

people,

about It

A

going to

A

just didi

Q

A

Q

bonused

A

Q

A

Q

A

Q

was that

A-

eB.

Who do you recall having had a conversation

with?

The conversation was about, you know, it was

bebonused out to us at the end of the year.

Now did that process work?

It didn't. It didn't develop. I mean, It
' ot happen.

How come?

I don't know why It didn't.

What do you mean when you say It would be

ut?

11

Well, It would be added to our W-2.

You are saying that didn't actually happen?

No, It didn't.~

What was done Instead?

That Just didn't happen.

When you got your W-2 at the end of the year,

41,000 Included?

No, as far as I know. I don't -- no, It wasn't.

than -~nI can't sefilythn fa timeZ

talked to Kerry about it after that.

Q Did you talkto-

A I mean, general office conversation with Other
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It wasn't Included. t

I didn't think of it"at the time*

Q When were the arrangements made not to have

that Included?

A I don't know, It Just -- you know, they never

did it, so'when. they made their minds up not to do It

g or forgot about it, which is a possibility -- they could

have Just, you know, forgotten about it and that's why

103- it wasn't done. I don't know.

in Q Was there any discussion that you recall around

tax preparation time, i.e., around early April, say, of

1981, about any possible tax problems with the bonus

10 that you were receiving or had received?

A Ask me the question again?30
Q Around tax time in 1981, were there any

discussions about the tax'ramificattons of that bonus

payment that you had received?

A Yes, there were.

I Q What was said?

A Again this was Just, you know, people like

myself talking amongst each other. It just wasn't

3 deductible.

Q All right, let's get this clear.

You say It wasn't deductible. Do you
I
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mean there was a discussion about the tact that the

contribution which you had made was not deductible?

A Yes.

ii Q Do you mean It was not deductible In full as

distinguished from being partially deductible?

A Correct.

SDo you remember how that discovery came about?

A I think it was Bob Pulak or someone, you know,

who had a background and said that that wasn't deductible.

Q Do you remember what happened then?

A No.

Q Did you actually have a conversation with

3M Mr. Pulak about that?

o A We went to lunch every day. Yes, we talked

about that, and other things.

Q Did you talk with anybody else In the office

about that problem of deductibility?

A No, not that I know of, you know, not that I

recall, or If I did, It would have been, you know, "It's

3 not deductible."

I mean, It was -- but specifically who

and when, I dont know.

5 Q Did you become aware that other people in

the office had made political contributions?



A yeO.

Q How did you become aware of that?

A I think the fIrst time would have been When

Kerry asked me. He said that he had asked other people.

So that Is when I knew.

Q Do you know of anybody specific who made

contributions?

A You knowp X think I do.

Q All rig t , who? Who do you think you know made

contributions?

A I think aury did. I think lick did. I think

ir Bob Bernstein* Diane, Charlie, Bob Oglevee possiblye.

N oQ All right, now --

A I didn't see their checks or Agency Holding's30
check*

3C q Did any of those people tell you that they had

made those contributions?

A It Is hard to distinguish at this time, you

3 know, because I have talked to them since, since the

letter, so

Q I am trying to --

A More or less we all assumed that the others

i had contributed.

Q But I am trying to have you focust if you can,I
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gtve your best recollection as to whether at that t.me,

back around October of 1980, whether any of those

people actually told you that they had made contributions?.,.,,,.

ft A I think Diane told me that she had. Tes* that

Is fairly Clear.

Did she tell you how much she had contrIbUted?

A Somehow I found out, but, you know, I don't

know when that was; but yes, she did.

Q Was there a similar arrangement for those

3~Oother people whereby they got a bonus payment through

Agency Holding Corporation?

r A Yes.

I oQ How were. those bonus payments arranged?

A Similar to mines I suppose, I think they were

just given a check..

10 Q Were you Involved in Issuing those, checks?

A No.

Q Do you know who was?

3 A No.

Q Were you Involved with Issuing bonus checks

to any of those other people besides yourself at that time?

A I don'It recall. ,I would have to look at the

3 checks to see If my signature was on there.

Q Would that be the only way you could tell?

I
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A That Is the only way I could: tell.

Q Did you make any of the check ledger entries

for the payments to those Individuals?

A No. As I recall, it was Just my-own that I

made the entry for.

Q Your recollection is that you made your oontrlbuw.

tion on a Saturday?

A I think October 25th. I think It was a Saturday,

S

I
U

I
I
I|

Q

referred

A

Q

Did you actually make the ledger entry that you

to on Saturday as well?

Yes.

Or that same days if It was a Saturday?

A Yes.

Q I want to Just be clear on this. You are

testifying that at that time you did not make any ledger

entries or Issue any checks to any other Individuals?

A I Just don't recall. I would have to look --

Q Your recollection is --

A Yen, my recollection, I would have to look at

the handwriting. My best recollection was that the first

check I took out I had to void, but then the next one was

mine.

Q The first check you took out, I am not sure

yes.
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I understand.

A I made a mistake on it or something and had

to re-issue It.

Do you have a copy of It to look at or

not?

Q I might in a moment here. i want to follow.

up a little bit here.

You say that Kerry approached you and asked

you to make this contribution. Did you ask him at all

whether this was legal or not?

A I don't recall.

Q Do you know it he made any statement at all

to the eifect of whether this was legal or not?

A I think at the time and the way It was being

done that I tho.ght It was proper. This was a proper

thing, you know, proper because of the amount and so forth,

that It was proper.

Kow, how that feeling was conveyed to me,

I just don't recall.

Q Had you done anything to earn a bonus up to

that point?

A Not that I know of.

Q Had you received any other bonuses prior to
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No,

Were you on a regular straight salary at the

I

I

in

ID

1

I

I
I

time?

A Yes, I was.

Q Do you recall what that salary was back then?

A Thirty-two.

Q At the time you issued the contribution check,,

did you have $1,000 in your checking account?

A No, I don't know what I had, but I don't believe

I had enough for that..

Q How did you arrange the transaction; did you

takq the check that you received from Agency Holding and

deposit that into your checking account immediately after

you gave the check to him?

A Yes, the next business or banking day.

Q Did you ever discussoyour having made a political

contribution and having gotten reimbursed with Charles

Smith?

A I don't know if I did or not.

I don't know if I did or not; probably did.

Q In any of your discussions with Kerry Craig or

any of the other people at the office, did any of them

give any explanation as to why these contributions were

being made?
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A No. No, -- no.

tQ You don't recall anyone expressing even a

curiosity to you and saying, "Iee, I wish I could tfure

out why he wants us to do this'?

MR. MILLER: Could we go ott the record for .

a second.

u MR. THOMAS: Wait. What In your purpose of

going off the record?

3 MR. MILLER: I would like to have a short

discussion with you.

MR.THOKAS: Okay, tine. Let's go ott the

record.

10O (There was a brief discussion ott the

record, after which the taking of the

U deposition was resumed as follows:)

eco MR. MILLER: Back on the record.

MR. THOAS: Let's go back on the record.

I will decide when we go on and off the

3 record.

MR. MILLER: Okay.

BY MR. THOMAS:

I Q Now after you made the contribution and got

reimbursed, did you discuss the legality of that trans-

action with anyone?I
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A my wire.

Q Did you ever discuss the transaction with

3 " Nick Catrini?

A Not until we got the letter.

Q The letter trom the Commission?

, A Yes.

Q What was that conversation about?

A We both got the letter.

3 Q Did you discuss with him what Your recollection

g~.o was or what happened?

MA to.

Q Did he discuss with you his recollection o

go what happened?

'A NO.

Q Was there ever any ertort made to have the

Ic bonus payment that you received returned or paid back?

A No.

Q You don't recall anyone coming to you and

n saying, "We don't want to leave that transaction that

way. We want to change it to a loan instead o a bonus"?

A Right, but nobody asked for the money.

3That was requested. Nobody asked tor the

money. Nobody asked for. me to pay It back.

Q But someone did ask you to issue a note; is1'
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that your recollection?

A My recollection is I didn't sign a note., I

was told I signed a note; I don't recall.

MR. THOMAS: I will have the -reporter a this

I document as PEC Exhibit 1, please.

(Said exhibit was thereupon marked a

FEC Exhibit 1, for identification,

U 8/2/82.)

MR. THOMAS: I am showing Exhibit 1 to the witness

and counsel.

I (There was a brief interruption, after

1which the taking of the deposition was

Iqr

.0 resumed as follows:)

MR. THOMAS: By way of explanation, this in a

IC Xerox of a document that we received from Agency Holding

* Corporation.

MR. MILLER: In the document in the possession

I of the FEC?

i MMR. THOMAS: The original document?

MR. MILLER: Yes, sir.

i MR. THOMAS: No, the original document is not

* In our possession.

MR. MILLER: Do you know where it is?

I MR. THOMAS: It Is in the possession .of Agency

I.
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BY MR. THOMAS:

Q All right, Mr. Preleser, can you identify F

Exhlbit 1?

A It Is a copy of a check.

Q Does that appear to be a copy of the check

that you received and which you referred to earlier?

A Yes.

Q I direct your attention to the bottomn of FEC

Exhibit 1. Can you identify or recognize any signature

which appears there to be your own?

A Yes.

Q That is your signature?

A Yess it IS.

0

MR. THOMAS: I would like to have the reporter

mark this document as FEC Exhibit 2.

Preisser direct

Holding Corporation's attorneys.

MR. RLLER: I object to him testifying- ooernlgi

this because this is merely a copy and there Is no way

to ascertain precisely what it is a copy or. We are all

familiar with the magic that can be accomplished by the

Xerox machine.

Subject to the objection...
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document?

MR. THOMAS: That also is with the attorneys tro

Agency Holding.

4R. MILLER All right, object to this witness

testifying with regard to this exhibit. Subject to the

objection, he can testify.

BY MR. THOMAS:

Q Mr. Preieser, can you identify FEC Exhibit 2?

A It Is a copy of a note, I presme.

Q Directing your- attention to the bottom right-

hand corner of Exhibit 2, there appears to be a signature.

Can you identify that as your own signature?

A I would say it is. It is a copy of my

signature.

Q Having seen Exhibit 2, does that refresh your

Preisser sodirect

f (Said exhibit was thereupon marked as

FEC Exhibit 2, for Identification,

8/2/82.)

MR. THONAS: Again, this document, I would.

explain, Is a copy of a document we obtained from Agoncy

Holding Corporation through Its counsel.

I would like the witness and counsel to

examine FEC Exhibit 2.

MR. NILLER: Where Is the original of this
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i recollection as to whether.-or not, you -Igneo a

U A No. You know -not it doesn't.

3 It appears that I did, but when Idid it,

3 I Just don't remember what the circumstances were.

Q Who asked you to sign such a note?

A I do not know for sure.

Q Diane Pariano?

A I do wt know for sure.

3 .Q Is the rest of the handwriting on txhibit 2

3yours?
A No.

Q Do you recognize that handwriting?

30 A No, I don't.

10 Q In your discussions with Nick Catrini, did you

discuss having been asked to execute a note for repay-

I ment of the $lO00?

A No. I don't recall

I don't remember the note, so...

Q In your recent-discussion with him, though,

after you received notice from the Commission --

A No.

I Q *- I am focusing on, was there any discussion

I about notes having been Issued?

A With Nick? No.I

1'
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Q Do you recall when it was that s61eone *aoe to

you and asked you to issue a repayment note?

A No.

Q In general what year It was?

A No.

Q You donet recall if It was 1982?

A I don't remember the note.

Q I know you don't remember the note.

A And I don't remember anybody coming and asking

me and putting a note In front of me and me signing it.

Q I thought you testified earlier that you

remembered someone asking you to do that.

A No, what I said before was that Bob Pulak told

me that I did sign a note, and that is-- Bob Is a good

friend of mine and, you know, I believe him, but I don't

remember signing It.

Q When was that conversation with him?

A After I got the letter.

Q You spoke with-him once before we spoke last

week, is that correct, about this matter?

A Yes.

Q And then you spoke with him after we met last

week, is that correct?

A Yes, I heard from him this past Monday, whatever.
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Q He called you?

A Yes.

Q Have you in fact made any repayment of that

$1#000 to Agency Holding?

A No.

Q Has anyone from Agency Holding asked you to

make -such a repayment?

A No.

Q Have you had any discussion whatsoever with

anyone from Agency Holding about your obligation to repay

money to them?

A No.

Q Who prepared your tax return for 1980?

A My CPA.

Q On that tax return, did you report that bonus

you received as income?

A No.

Q Did you report the contribution that you had

made?

No*

You claimed no deduction for that?

None.

Why was that?

MR. MILLER: I am going to object at this point.

'0

Twp)

0

~qrn

0
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I reel you are getting beyond the subject or your

investigation into another investigation, and it further

exceeds the parameters or our previous discussions.

MR. THOMAS: All right, the question st nds.

I understand you have made an-. objection.

MR* KILLER: Well, can we go oft the record?

MRoTHOMAS: Okay, let's go orr the record.

(There was a brief discussion off the

record, after which the taking of the

deposition was resumed as follows:)

MR. MILLER: Go back on the record.

BY MR. THOMAS:

Q Mr. Prelsser, do you recall any conversations,

after you made your contribution and received a bonus,

about the tax ramifications of having done so.

A I told you before that Bob Pulak said It wasn't

deductible.

Q And you Indicated, I recall, that you did not

declare the contribution as a deduction?

A Correct.

Q Was there any discussion with anyone as to

why you didn't declare It as a deduction?

A It wasn't deductible, so I didn't declare It

as a deduction.
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Q Was this advice that your tax accountant gave

U to you?

A My tax accountant didn't know about it.

Q Was there a reason you didn't tell hi. about

I It?

IA Maybe at the time maybe I -- no, there Is no

reason why I didn't tell him. I just didn't tell him*

Q Had Kerry Craig or anyone else at Agency Holding

told you not to tell your tax accountant?

A No. No*

Q Did you tell your tax accountant about the

$1,000 payment that you had received?

10A No*

Q With regard to contributions made. by -other
10 Individuals at Agency Holding, do you recall what procedure

I 0 was used to pay them bonus payments?

A No, I don't recall.

*Q Did you ever see any or the books or Agency

U Holding that rerlected payments from various firms related

to Agency Holding to them?

*A No.

3 Q For example, check ledgers?

A No. I have seen the check ledgers, but not the

particular sheets that would have had checks payable to



U:

30

jo..

3e

I ,

'I:

I
Ui

I

-them.

Q With regard to making the book entries.tor-

any bonuses that may have been paid to other employee.s

who would have been responsible for actually making those ..1,,}

entries?

A One of the bookkeepers.

Q Would that be Mr. Pulak at that time?'

A One of the people who worked for him.

Q Did you have any discussion with anyone, after

the contribution that you made was completed, about any

of the bookkeeping that was done for payments to other

people?

A No.

Q Did you ever become aware that several

individuals received bonus- payments.'from more than one

firm related to Agency Holding?

A No, I didn't know that.

Q What account did the bonus payment that you

made to yourself come from?'

A The operating account.

Q Do you recall how much money was in the operating

account at that time?

A No, I don't.

Q At that time would you say that Agency Holding

Preleer - direct
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Corporation was very successful financially?

A No. but then agains I am looking back,

hindsight.

p I wasn't that aware. I didn't have a rull

understanding ot how the agency made money. I had only

been there for six months.

Q Did you ever see any o the budgets for Agency

Holding Corporation?

A Yes, I did.

Q In what connection did you see them?

A Anyone could see them. You know, it I remember,.

Ir it was Just like one sheet or paper that had general

30 items, such as salaries, entertainment, rent, Xerox,

telephone, with a monthly total.

- Q Did a budget come out each month; is that what

30 cyou are saying?

A No, it would be revised periodically as the

I oftice changed.

U Q Were you responsible for preparing a budget

for the office expenses, such as

A I never prepared a budget for it. We Just let

Uthe people In bookkeeping put it together.

Q Do you recall any discussions with anyone at

Agency, after you made your contribution, as to whereI
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Agency would get enough funds to pay iviodu-s xieae

bonuses that were made?

A After the fact? As I recall, there must have

been a special request made for a loan for this. 8ow It

was done, I don't know.

Q What makes you think that that happened?

A That Is just my recollection.

Q You are recalling a conversation you had with

somebody?

A It would just make sense. It wasn't an ordinary

business expense like we talked about before when you had,

you know, a need ror something that was unbudgeted, the

funds were requested by letter to Toronto.

Q Did you ever see a letter like that go to

Toronto?

A No. That doesn't -- you know, no, I didn't.

Q In your job as office manager, did you usually

see those kinds of letters that went to Toronto asking

for moneys?

A Yes, if I wanted to see them, I could see them.

Q But as part of your ordinary function, did you

see them?

A Yes.

Q How were those letters generated? Who was
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responsible for getting the ntoInration toether and

putting it in the letter form?

I am sorry, It, Is a compound question, but

I think it Is more explanatory.,

I A It could be anybody. You know, Kerry could

ask anybody to wrlte a letter, but it would have to be

over his signature.

Q At what point did you see those letters in thatQi

I process?

I A A copy would go to bookkeeping.

Q And those all came into your in-box for your

review?

A No, it went right to the bookkeeper who had

a file in her drawer so that when money did come back,go
they knew what it was tor.

3cc Q To your knowledge, was Clarke Lloyd aware at the

time that these employees had been asked to make contribu-
~tions?

I I assumed he was, but, to my knowledge, r

I
don't know. I just assumed he...

Q Was he in Chicago at that time when those

3contribution requests came to you?
A My request was made on that Saturday? Clarke

wasn't around.

1



Q Aftisr that on any occasion whent you, woe
discussing the matter with people in the office, was:

Clarke Lloyd ever involved?

ke.A No. I just assumed he was. I Just assumed he
~~know.*ii

Q Did anyone ever say that they had talked to

him about It?

A No.

0 .Q What Is your assumption based on?

10 A He was tuned Into everything we did. So I

just assumed he knew.

I He knew more about the operation than I didq

U so you would naturally assume that he kne# -what was going

on.

I Q Do you know if he ever made any political

3a contributions?

A No, I don't.

Q Now, after the contribution that you made was

1 given to Kerry, were there any other follow-up conversations

about this with Clarke Lloyd?

A No.

Q Have you talked to him recently about this

i matter?

A Not this matter, no.I
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I think Charlie Smith was given a loan, but no

for it.

Do you recall what he received a loan for?

I think for his brother's college.

Do you remember how that loan was processed?

No. I don't.

Did you ever see any documents relating to that

loan?

A No I didn't.

Q Do you recall any other kinds of personal loans

that any of those employees received?

A No I don't.

NR..THOWAS: All right, I would like to take

about a three or five-minute break so Steve and I can

Just chat. We will be right back and we will finish it

up.

A

procedure

Q

A

Q

A

Q
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Q When was the last time you saw him?

A The golf outing, Clarke was at the golf outing.

That was the last time I saw him.

Q Was there any regular procedure at Agency Holdin

whereby employees would be given loans for personal

reasons?
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(There was a brief recess, after which.

the taking or the deposition was resumed

5 as follows:)

NR.THONAS: Back on the record, please.

BY MR. THOlAS:

I Q Mr. Preisser, as your position or ofrice managierw

a can you tell me if Agency Holding also oversaw the

financial and auditing function for several other firms

related to Agency Holding?

jto A Other agencies, yes, and firms.

Q All the accounting was handled through the

Chicago office at Agency Holding?

10 A Yes.

Q Were all of the records maintained at the offices

of Agency Holding?

30 A Yes.

Q Did Agency Holding also perform the record-

keeping function for Incotrav?

3 A Not at that time, no. They do today or they

have for maybe the last year.

Q Was there a reason for that change?

3 A I think the basic reason was that they had lost

some key staff.

Q "They" being?I
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A. Incotrav.

NowroitCrownaLd to financinug pay.:n:s that-came

wasthee asysem herbya personal note or the

Individual general aethad to be made out payable

U to Crown?

3A Not with the financing check, just with the

special requests.

I Q Do you know what the reason for that was?

%0 A Well, they were loans. Like Ir you wanted a

desk or needed a typewriter, Crown would fnance that,r and a note would be signed.

NQ oQNow was repayment made on those matters?

NoA It was deducted then on the monthly statement,
commission statement.

Icc Q At the outset I think we clarif'ied the premium

account and the operating account. Are you talking about

the commissions account now is the one that was being

3 used for making this deduction nor repayment?

A Right, that is how Crown collected.

Q The money that was in the commissions account

3 was money that -

A Certain amount of the money in the commission

account was Agency Holding's, but since they had borrowed
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Into the future, Crown retained Agency Holdifng's portion

and applied It against financing, against loans.

Q As to that. commission account, was Agency

Holding responsible for maintaining the records for that

account?

A Well, the records were generated from Toronto

and sent to us.

Q So that it was within Toronot's control then

as to whether commissions were deducted that were owing to

Agency?

A Correct.

Q Now I believe you stated earlier that you

recalled having given the check for Texans for Wright to

Kerry Craig?

A Yes.

Q Do you recall at that time whether anyone

asked you to fill out any type of contributor card that

listed your name and addressoccupation?

A I donet remember.

Q Do you recall signing any cover letter that

went along with your contribution check in the mail?

A No, I.don't recall.

Q Do you recall if there was any provision made

to have someone prepare a cover letter?
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Q You don't recall?

A No. I donot recall. I wasn't aware o it.

Q With regard to any other individuals o Agency.
Holding, do you know it any or then ever declared it an

3 income, any of the bonus payments that they received at

that time?

A No. I am not aware ot that.

- Q Who was responsible tor actually preparing the

%0 W-2 torus?

A We had a service, payroll service.

j The bookkceepers, you know, gave them the

30 initial information. So, you know, we were responsible

tor it.

10 KR.THOAS: I am waiting tor a moment. Steve

E is trying to copy a document.

KR. MILLER: Copy a document?

i MR. THOKAS: We are going to ask him about one

3 more document, and that's -it.

(There was a brief interruption, atter

i which the taking or the deposition was

3 resumed as tollows:)

KR. THOMAS: I would like to have the reporter

mark this document as FEC Exhibit 3, please.

I
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(said exhibit was thereupon arked as'

PEC Exhibit 3 for Identification,

8/2/82.)

MR. THO1AS: For the record, again this 18 a

document that we have received from Agency Holding

Corporation through their attorneys. This Is a copy of a

document we received.

MR. MILLER: You received this from Agency

Holding?

MR. THOMAS: Yes.

(There was a brief Interruption, after

which the taking of the deposition was

resumed as follows:)

THE WITNESS: What is this document?

MR. THOMAS: I will have your attorney show it

to you.

As you can see, It refers to, at the top,

"Campaign Con tributions."

MR. MILLER: Off the record?

MR. THOMAS: Go off the record.

(There was a brief discussion off the

record, after which the taking of the

deposition was resumed as follows:)
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BY MR. THOMAS:

Q Have you ever seen Exhibit 3?

5 A Not I haven't.

Q To your knowledge, did anyone ever prepare a

list of persons who made contributions at Agency Holdin?

A No. not to my knowledge.

Q To your knowledge, did anyone ever give you a

document which listed the address or Texans for WrightN
so that you could send a contribution to them?

g- ,A No.

MR. THOMAS: All right, I have no further

4 questions. Do you wish to cross?

10 MR. MILLER: No. Could we receive copies of

all the exhibits?

MR.THO4AS: Yes, I wanted to ask it tue witness

wishes to waive signature ot the deposition transcript?

MR. MILLER: No, we will not waive signature.

The reason we will not waive signature, as I said In

m the course or the deposition, perhaps off the record, Is

that I tound that we were responding to compound and

in some cases triple questions. It was very difficult to

*understand what the testimony is in that respect.

MR. THOMAS: That is fine. Under our

procedures, the original will be available at the reporter'sI
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t: :fftce, unless you want to order a copy. Youi can, 0*e'r

a copy, or course, at your own expense.

MR. MILLER: We will take a look at it.

THE REPORTER. May It be signed before any

notary?

MR. THOMAS: Yet.

AND FURTHER DEPONENT SAITH NOT.

gl~'~

U |.

I:

I
I



orIhave. read the for* OuS~ tr '60ri t'

omydoposition consisting of pages 1 to 6:!, inclusive,

3and the same Is, a true, correct and complete brasrpt

of my said deposition as it now appears,- so given at

the time and place iforesaid.

1Villiam F, Preisser

3 Subscribed and sworn to

before me this a of

____________A*D. 1982.

30

.

Notary Public

3 My commission expires:

II i
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IN THE MATTER OF: )
NO. I 144$

AGENCY HOLDING CORPORATION, et al.,

CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

AND SHORTHAND REPORTER

I, Cynthia Dykins, a duly commissiloed,,

I qqualified and acting Notary Public within and for the

County o Cook and State o Illinois, do hereby

Icertify that prior to the commencement of his deposition
I the witness WILLIAM F. PRRISSBR was by me first duly

cautioned and sworn to testify the truth, the whole

truth and nothing but the truth in the cause aforesaid;

That the deposition of the said WILLIAM F.

PREISSER was taken before me at 219 South Dearborn Street,

Room 1669, Chicago, Illinois, on Monday. August 2. 1982,

commencing at the hour of 8:35 a.m., and was concluded

on the same day at 10:05 a.m.; and

That the testimony contained in the

said deposition then and there given by the said witness

was taken down by me in shorthand in the presence of

the said witness and thereafter by me and under my

I direct personal supervision transcribed into typewriting.

I
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I FURTHER CERTIFY that I am a Certified

Shorthand Reporter of the State of Illinois, and that

the foregoing transcript of the said deposition In a

true, correct and complete transcript of the said

shorthand notes so made as aforesaid, and Is a true,

correct and complete report of the whole of the testimony

so given by said witness as aforesaid, together with such

other matters and things as counsel for the part-iss

present at the taking of the said deposition desired to

have appear of record.

I IR CERTIFY that the Federal Elections

Commission was represented at the taking of the said

deposition by Mr. Scott B. Thomas; that Mr. Lawrence T.

Mllle'r appeared on behalf of the deponent; and that

there was also present Mr. Stephen H. Mims.

I FURTHER CERTIFY that after the said

deposition was transcribed into typewriting, it was

submitted to the said witness, who did thereupon read,

sign and again subscribe and make oath to the same, as

more fully hereinbefore set forth.
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I FURHER CERTIFY that I am not of

counsel for, or attorneyor solicitor for any or

3 either of the said parties, nor am I Interested In

Ii any manner in the said cause or In Its outcome,

IN WITNESS WHERROF I have hereunto set

my hand and affixed my seal of office at Chicago, Cook

County, Illinois, this day of DA.D. 1982.

Notary Public
State of Illinois

Hy commission expires:

- October 25, 1985.
flo
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MR. THOMAS: Would you swear the wIt"*1s*,'

please.V)
I
I
£

I°
I-
I
I
I
U

(Witness sworn.)

CLARKE BURTON LLOYD,

called as a witness by the Federal Elections Commit$*o,

having been by me, the said Cynthia Dylins as Notary

Public aforesaid tirst duly sworn, was examined upon

oral Interrogatories and he did thereupon depose and

testity as follows:

DIRECT XAIxNATION

BY MR. THOMAS:

Q Would you state your name, please?

A Clarke Burton Lloyd.

Q What Is your present home address?

A I am currently staying at 1349 North Astor In

Chicago, Illinois.

Q What Is your nationality?

A Canadian.

Q Are you married?

A Yes.

Q What is your wife's name?

A Hazel Betty.

Q Where are you presently employed?

A I am consultant to Agency Holding Corporation
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Q What are your general types of work as a

I~ consultant?

A I develop sales approaches and advertising and

marketing concepts. I consult with certain brokers. I

consult with legal entities for the development ot product..

Q Do you have any involvement with the accounting

3 -, operation at Agency Holding Corporation?

A Very little.

VWhat Is your involvement In that regard?

A My Involvement In that regard Is to try to

develop an accounting system that Is suitable for watching

'cash flow and for reporting to accountants.30
Q Do you have accounting training?

A No.

Q What Is your educational training?

I A My educational training, I have recently

3 received from New York ---lmust admit I don't remember

the firms, but from New York I recently received an equal

to Master of Business and Commerce, I think, but my

actual training Is I have a high school education in

Toronto and business after that.

Q What firms do you actually provide consulting.I
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services for now?

A Currently Agency Holding Corporatlon, Crown

Associates of Arizona, Crown Assoiates of Colorado,

Crown Associates or Minnesota, and Kerry P. Craig &

Associates.

Q Any others?

A Not currently, no.

Q From whom do you receive compensation for your

consulting services?

A I will eventually receive compensation from

Agency Holding Corporation.

Q Have you been compensated thus rar for your

consulting services?

A Only for expenses.

Q How long have you been serving as a consultant

to them?

A For ten months.

Q Where were you employed before then?

A Crown Life Insurance Company in Toronto.

Q What was your position there?

A I was the senior agency vice president for the

United States.

Q What did that position entail?

A I was in charge of all the marketing for the
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Orown Life Insurance Company in the United St t , to.

Q "In charge or marketing," what does that-'

mean?

A That includes agency organization, appointments.,

market direction, product development, product desgn,3 and development of accounts.

a Q What did you mean by "appointments"?

A Agency appointments, we appoint independent
30 general agents throughout the United States. It was my

Um tunction to approve all appointments.

Q The selection process --

SA Yes, sir.

I o Q - for which firms or individuals would be

general agents?

A That Is correct, yes, sir.

Ic Q With Crown did you have any Involvement.with

monitoring any pending or potential legislation that

K affected the Insurance Industry?

A Peripherally. -

Q In what sense did you have that kind of

involvement?

3 A Well, I obviously watched what the Industry

* was doing in the United States because that has a great

deal to do with our marketing thrust. I was InvolvedI
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a number or years ago in developing a product or having

the U. S. Internal Revenue Service provide a private

letter ruling to Crown on what was popularly callied'.

ISection 79, which was a method that a client could" Use

In separating group term insurance from the cash value

I side at the-product.

3Q You were Involved with helping Crown seekc a

letter ruling; is that what you said?

IA That is correct, I appeared before the IRS*

Q What time period was that; do you recall?

A I can't recall; a number of years ago.

Q Was there a division or department within Crown

10Life that had general ongoing responsibility for following

10legislation or IRS rulings that affected the insurance
industry?

30A I1 had a -- well, I would say no to that

* question.

Q Were you the person most responsible for that

3 area at the company?

A I would be the person most responsible for the

output from the legal department or from my own sales

I research associates and any other input I got, which would

3 be from general agents. It came from all over as to

what information was available.
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Also we had and I don't remember their

name -- but I icnow the company had counsel In Washington

ror the purpose of monitoring legislation.

QDo you recall which firm or what the name ot

that counsel was?

A I wish .1 did. I didn't have any direct contact,.

other than being able to call and rind out how we should

Interpret this law or how we should Interpret that law.

Q Could you describe tor me in a general way,

first or all, how the financing scheme operated as

between Crown In Toronto and Agency Holding Corporation

in Chicago?

A Well, there was very little dirrerence between

how it operated between Agency Holding Corporation or

any other general agency. So Ir I go through that, then

you can askc me the other specifies.

Q Fine.

A Basically the company financed certain sales

operations in general agencies,, in all general agencies.

We rinanced either general sales thrusts or particular

sales thrusts.

we also rrom time to time would finance

particular one-time or two-time purchases. We would

also sometimes finance personal loans for general agents.
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Q With regard to operating expenditures 6 ,t' he

general agent's companies, was there any sort of yestem

set up whereby they had to have a special account., for

operating expenses alone?

A No, no.

I Q as there any sort of system set up whereby

g they had separate accounts for specific functions?

A In some cases yes; In some cases nQ, depending

on their marketing thrust of what they particularly were

3 doing, what the money was being used for in general terms,

or how they wanted It accounted for.

I The accounting was generally fed back to us,

10 not from us to them.

Q In that sense, you say the accounting was30
fed back to you; do you mean that they had to submit

IO records to you at Crown for your review?

A Well, not particularly. Those were automatic.

That is all computerized.

3 What they-would do is they would say,

"Well, I want this money listed under this particular

account," or, "I want this money listed under that

*particular account."

Q "They" being the general agent?

A The general agent, because all rinancing wasI
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the first call on earned commissions and* therefore,

if they wanted to, say, split commissions between this

marketing thrust and that marketing thrust, they would

have moneys go there so that the sales that were related

to that particular thrust would go back against those

sales; the sales related to this particular thrust would
5

go back to those sales -- or go back to those advances;

I am sorry.

Q The advances, all right, yes.

Was there a specific type of loan called

a monthly financing loan?

A Yes, sir.

Q What was that kind of loan?

A Well, generally speaking monthly financing

loan, or what you would refer to as a level financing

loan, is a loan that' has been pre-budgeted, that, to all

intents and purposes, each month, up or down, your

general agent knows what his expenses are going to be.

He has salaries. He has taxes. He has rents. He has

telephone, legal fees, accounting fees.

Those are generally-speaking fairly

level; not altogether always true. In other words,

a number of general agents would have their accountant,

even though the accounting bill was the same, it might
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come only in December or It might come only In January$

Uand they didn't budget for It during the year. It

would be a special loan, but generally that is.a level.

loan, which I think is what you are referring to.

IQ How about the term *special advance.* what was

3 a special advance?

A Special advance would be for a particolaz

project or a particular problem. For example, If a general

*u) agent hadn't budgeted for his accounting and he needed

go to pay a S6,000 bill or a $7,000'bill, we would make a

special advance for that purpose; or If he had legal

I fees that were generally out of the norm, we would

E ~ advance money for that purpose.

QHow about the category called confidential

10 loans, do you know what that means?

I O A Confidential loans are probably this kind of

loan, such as loans that would be made for some purpose,

I such as accounting bills or legal bills or whatever;

but I think the word "confidential loan," as far as I

am concerned, I used it to avoid having to complete 17

Ipages of documentation to spell out the reason for the
* loans.

Q What sort of documentation process did you

have to go through for most loans?
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A Well, for example, if somebody oCa* e a.n

said, "I need $10,000," and I asked him, "What o you

Ineed It for," and they said, "Well, I need 1, 00tOr

this and I need 500 for that and I need 18000 for thls1 ".

and the list goes on and on and on, I would a&y, "Well,

i we will make it a confidential loan and charge it

i against your bonus at the end of the year."

That was what -- I meanthat was as

frequent as the other.

. Q All right, but what paper work did you avoid

that way?

A I wouldn't have to write memorandums to every-

Eo body saying, "I have to charge this amount to here and

I have to charge this amount to here and I have to charge

this amount to here," etc. I Just charged it generally

Ic against that particular account, where It ended up

anyhow.

I Q So what Is the difference then between the

confidential loan that you have just described and, say,

a special advance?

A Well, none, except a confidential loan is a

special advance -- oh, I am sorry. I should tell you

where it says "loan," then there is interest o 15 percent

charged. An advance, there is no interest charged.I
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Q What was the determination i as to whether

interest Is going to be charged or not?

A If it was a marketing function, then there

would be no interest. If it was a special loan for

things such as automobile rentals or anything that the

fellow would normally go to a bank to get, you knows

then I would consider that a loan.

Q Who at Crown during the time period of September

through November of 1980 was responsible for approving

all loan requests from the United States agencies?

A There were a number, and I don't really --

my function was there are technical procedures within

Crown. I did not have the authority to officially

request or approve any financing or loan. It would go

through a series of people, who would accept or not

accept what I had recommended.

Q Can you give me a better description ;of how

that process actually worked and who those people were?

A Well, one person would be .- well, I will

tell you how the process worked.

I would get a phone call generally and

say, "I need money for this or money for that."

I would think about --

Q A call from a general agent?
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A Call from a general agent.

I "would think about it, discuss it,. or

it could have been from -- I had a series of vice

presidents that reported to me and a series o superin-

tendents. They would come in and say, "So and so needs a

loan tor this or that," and we would think about it and

either approve it or not approve it as an appropriate

financial investment.

If it were recommended, which Is another

word for approved, if we recommended that it be done,

it would go to -- the fellow' s name Is Des O,'Sullivan,

and I am not really sure what his title is. I think he

Is an assistant superintendent of administration.

Anyhow, it would go to the agency

administration group. There are a number of people in

there who would et her request a loan and approve the loan

and make sure that it got into the right account, and

their function was to make sure in general terms that

if the money was being put out, there was ample

assurance that the money would be returned.

Q Now, are you describing the system that was

in place when you left recently, or are you describing

the system back in September through November of '80?

A I am describing the system as prior to the
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system that was put in place about a year ago

Q What was that system and how is that different?.

A Well, that was a system where we all sat

as a committee, everybody involved with the financing

system, and we all sat as a committee, and decided whether

3 a loan was a good idea or not a good idea.

Q What was the reason for the change; do you

remember?

I A Yes, general concern about cash flow.

Q They wanted tighter control?

-I A They wanted tighter control.

Up to the point that I am discussing, the

N aaccounting department had no input into agency operations,

and the president at that time felt that the accountingjo
department should have input and look at them more as

I0- investments rather than marketing loans, which in fact

took place.

t pQ What procedure was In place back in September

through November of '80 for getting repayment of these

loans?

A Well, there were a number of repayment

systems. You could have level repayments, but in fact

I all of the loans, unless they were guaranteed by outside

chattels, were against future earnings of the particularI
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agency.

. Q Did the general agent have to execute notes

Ithemselves, promise repayment of the loans?
A Yes, In most cases. However, when a general.

agent Is appointed, there is a general note sign*d

that says that any moneys advanced for any purpose will,

a be the flrst- call upon future commissions because the

general agent's contract with Crown Life Is a fully3°  vested. contract; that is to say, all commissions that

would be payable under a contract for ten years Are

payable, whether the general agent Is with the Crown

- or not with the Crown, and that also goes down to the

10( agent or broker level.

So being a fully vested contract,

unless you had this note, which would be the first call,

I ~ then you would have to pay the moneys out and Just

hope you could get It back.

1 Q Was there also a procedure whereby the

I individual who happened to be In control of the

/ particular general agency also signed a guarantee, a

personal guarantee of the loan?

A Yes, sir.

Q Now back to this process for approving for a

bit, for all special loans, special advances, confidential
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loans during that period of Septowb.0 -koub vembeu

of 1980, are you saying that you, always had to get

fInancIal approval from mr. Sullivan --

A O'Sullivan.

Q O'Sullivan?

TA He could come back to me and says 01 don't-

want -to make this loan.

Then we would either argue about it and

he would win, or we would argue about It and I would win.

Q Do you recall any occasions back then when

he would oppose any of your recommendatlons?

A I would say that there were a number, yes.

Q Did a reqliest for a '. special advance have to

come in In the form of a letter?

A No.

It could be made orally?

A I would say most of them were oral.

Q For all loans that were In fact made, were

you given notice of those loans?

A Supposedly, and I think that Is true, yes.

Q Did Crown have any system for auditing the

various general agents at any point to determine whether

they were spending the money as they said they were?

-A No.
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Q Was there any system for monitoring that? .

A If there was any, we have an audit system and

3 we have a finance system. They are really selfauditi*,

continually self-auditing, Every loan, even as small

as a dollar, Is computerized, and those loans# the entire

financial picture each month In available to me, to

3 ,every vice president, to anybody in the company who

cares to look, and believe me, there are a great manyr4 who cared to look.

3% .Any concern about ftinancing would be

discussed, and if there was any corrective measures to

be put In, they were usually put in.

iI o Q How about procedure for monitoring the specific

purpose for which funds were ultimately used by the

general agent, was there any system for that?

3. A No more than'a bank has.

Q Crown really monitored the payments out and

the payment back in?

I A That Is correct.

.Q But no close monitoring was done of how the

money was actually spent?

A Well, I would say in that sense, the monit6ring

3 would be does the request make sense and are we going

to get our money back? To that extent, yes, It IsI
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monitored.

I knew pretty well, I thinks generoZly

speaking, all of the successes or failure. of most of

the agencies. We only had 83. A lot of them were

multiple owned.

To a great extent you made your guesses

on the basis of your knowledge of the Individuals

Involved, and If they were successful or If they had the

potential of success, you said yes. If you thought you

had a loser, you would,be very cautious.

Q The requests that came in, did they have to

be accompanied at any point by any Invoices or cancelled

receipts of expenditures?

A Sometimes. If there was no repayment expected,

yes. For example, In areas of sales promotion and

marketing, where we allow X number of dollars -- or we

did allow. I shouldn't say -- I, can't speak-- I have

been retired since September, so I can't speak currently,

although I don't think much has changed.

But there is an allowance for advertising

and sales promotion based on production, which has to be

verified because It Is non-repayable, and In those

situations for the Crown Life to expense them, I guess

both under Canadian and U. S. law, as advertising and
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sales promotion expenses they had to be verifled, as to

what they were used for, yes.

- Q And what was that system?

A We would get the billings in and they would

go through the advertising department. The advertising

Sdepartment would allocate the money and computerise Lt,
u as. said earlier, and it-went also down by agency as

to what was spent, where it was spent, and the fact

that it had been approved as an advertising reimbursement.

10 Q That was solely for sales promotion and

advertising?

A Right. The other places that you would

10 use it I would think would be furniture loans, where the

chattel wou2d be the furniture. We would get a listing

Io of the furniture.

One time we went to a great deal of

trouble I think to register them or whatever the legal

term is., only to find out it didn't make any difference

Ianyhow because they had already been sold by the time
we got around to collecting our money. So it doesn't

make much difference.

If a guyis going to ding you, he an

ding you pretty good. I mean, you don't have to worry

about a lot of -- so I don't know that they still doI



ULloyd .direct .20

that, but we did that for a while.

Mortgage loans -- I am sorry -- mortgage

loans. we would also on second martgages have them

documented.

Again, I am not sure that they weret ever

Uable to collect on them.
Q Vasthere a set time, repayment schedule r*

loans or advances that had to be repaid?

IA Yes, sir.

Q What was that schedule?

A Depended on the loan or the amount of money.

Furniture loans ranged from 36 months to five years.,

0 Q Did special advances for unforeseen operating

expenses, for example, also have to be --

A No'. No. they were first call against

3a~ earnings. 'v g ,
Q So it ya Just on a monthly basis when earnings

were calculated that then there would be some offset --

I A Yes.

Q -- for that repayment?

A Well, no. Oetting to Agency Holding, for

example, they have a number of national accounts which

3 they solicit, and in those particular cases, the money

would be allocated to the branch and to the account
I .
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that was involved.

In this particular product line, it

takes three years, basically four years, after the sale

has been made for all of the front end repayments to

come in. So in those particular cases, It Is totally

against earnings,

In summation, I should say that without

exceptionexcept where chattels are, as I say, furniture

loans, mortgage loans, automobile loans, or some capital

good where you could work out a repayment, It was always

against earnings.

Q To your knowledge, did Crown Life make any

political contributions to political parties In Canada

from-the period of 1980 that you are aware of?

A I don't know.

*Q' Did you ever have any discussions with anyone

at Crown as to whether they had made any such political

cntrlbutions to parties?

A Not as to whether they had or not, no.

Q Did you ever have any involvement with any

request from a party from Canada for a political

contribution?

-A Frequently.

Q What did you do'with those requests?

Lloyd - direct ... 21
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A I contributed.

Q No, I didn't mean yourself persopally.

A Oh, did I?

Q I am asking a request coming.Into Crown

A They would go to the president. We had a

political committee In Crown In Canada to handle requests

for political contributions.

Q Were you on that committee?

A No, sir.

Q Do you know how that committee operated?

Was there a'

A I don't think --

Q -- formal decision-making s

A -- very well' 1 really don't.

The fellow that I knew on it, who I think

was chairman -- In fact, It may have been -- I don't

know whose idea It was, but whoever he was, he was my

counterpart for Canada, and I think he spent most of his

time In this kind of area.- He certainly didn't produce

very much business, so I assume that he spent a lot of

time on that.

But he had been, before he came to

Crown, a major political figure, at least in his views

fwth the Conservative Party.

-. .,.. - . .-. - .:- .,,.,"
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Q To your knowledge,. though, was there. afaily

U formalized process for evaluating requests to Crown

to make contributions and for approving them?

A I believe there was# yes in Canada.

I should point Qut that many of our

Sdirectors were at one time political figures. Lester

Pearson was a director of the Crown. Miss Honorable

Winters was a director of the Crown. I think there are

I a few on there now -- at one time Mr. MacTavish

30 this goes back a number of years -- who was the chief

at that time fund raiser for the Liberal Party was a

director of the Crown. A very close personal friend

mo of mine, Senator Davies, is the current political

activist for the Liberal Party.flo
So. you know, I don't know how formal

IC or informal the practice was then. It is encouraged,

as you probably know.

i Q Did Crown have any type of political action

committee so that it could make political contributions

to the United States?

A No, sir.

Q Was there ever any discussions, to your

knowledge, about possibly setting one up?

A No, sir. In fact, I would tell you that as

.
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a matter at principle, the Crown Life who operate in

I Canada, United States, many of the Caribbean oountries,

I in many ot the British Colonies, the tow that are left,

hong Kong and Bermuda, and in Britain, it Is a matter

of policy, and my own as well, that one does not Interfere

3with internal politics ot a country.
*1 Q Do you know an Individual named Kerry Craig?

*A Yes, sir.

Q Now Is it that you know him?

"o A I know him extremely well. For a number ot

years he -was an employee of mine at Crown. I was the

I senior -- I told you what I was. He -was a superintendent

0 of agencies for us and was a recruiter and developer o

general agencies in the United States.

Q What time period was that that he was in that

30 'position?

A I think he came to the United States, to

Chicago, in '78. So It would be six years or so prior

to that. He had been with the Crown prior to that.

I brought him from another department.

Q You indicated you know him very well. Are

3 you indicating you know him socially as well as through

3 business relationship?

A I do now, yes. I work with him now. I amI'
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oulting with him. He has asked me to consult with

him.'

Q Prior to when you recently began consulting

with his firms, and I am concentrating now on the time

period of September through November of 1980, were you a

I social acquaintance of his then?

SA ± was a business aoqualntance. He lived

here and I lived in Toronto.

Q Do you know an individual named Diane Pariano

3io Craig?

A Tes.r Q How long have you know her?

A ' I knew her when she was originally hired by

our general agent in Cleveland.30
Q When was that?

I eA '77, 1 think.

How about an Individual named Charles Smith?

A I know Charlie Smith, yes.

3 Q How is it that you know him?

A I knew him through his mother and dad many

years ago when he lived In Boston and he was a friend

I of the witfe of our general agent there.

3 Q In or about that time period I have referred

- to, do you know what position he held with AgencyI
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Holding Corporation?

A I believe he was.brokerage manager.

I want to restate this. I am vety-bad

1on time, but I think that If you knew he was brokerage.

manager, he was brokerage manager In Agency Holding.

I I don't know what his title wass but X

3 assume he functioned- as a brokerage manager.

Q You referred to earlier that you were

involved with communicating with the IRS about a possible.

letter of ruling concerning the Insurance industry.

A No; no, sir, I didn't say that.

Q Okay, you indicated you had some Involvement

10 with a --

A IRS concerning a private letter for the

Crown Life Insurance Company.

Q Right.

A It was not for the Insurance Industry. The

insurance Industry was split on the subject.

Q For Crown Life then.

Did you have any discussions with-anyone

at Agency Holding Corporation about that?

I A No, because this was prior to Agency Holding

Corporation being an entity.

SQ When did Agency Holding become an entity?I
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WITNESS: What do you mean?

Q Well, I think you have answered my question.

A Sorry.

Q More specifically, did you have any discussions

with anybody in Agency Holding Company here in Chicago

about any pending IRS issues?

A That would be very hard to tell because I

have discussions all the time regarding real or Imagined

pending IRS d eciaions, and It has been my experience

Lloyd - direct

A I believe in January of a In veryt con ied

now. it was either January of 1977 or January of 1918.

Q After that time period, and I am focusing on

the period around September through November of 1980,

do you recall any similar type of IRS issue that concerned

Crown Life that yoU had any Involvement with?

A Veil, there were a number of IRS issues that

I was involved with in that the IRS plays a very

Important role in our business, as I am sure it does In

everybody else's business,

Was I interested, I think your question

Is in -- should I interpretquostions here, counsel?

MR. JALOVEC: Well, why don't you ask him
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that they are neither real, nor are they pon A.

U Q Nothing comes to mind as a specific problem

that you were facing at that time that you were disousstng

5 with general agents

A Well, for example, the new tax law has impacted.

very strongly on our business, some cases negatively and .

3 some cases positively. That is important. "A

This Section 79 situation I told you

about that we got a private letter on, the IRS subsequently

tO some years later made a less generous ruling on the

division between term and ordinary life, and because of

that, although everybody went into a panic, It presented

30O a completely new opportunity for many life insurance

companies, Including our own, to develop a completely

new market that was particularly beneficial to us an4

I e resulted in our writing the McDonald's owner-operators

and the Burger King owner-operators and Coca-Cola bottlers,
'

and a whole number of other things.

3 So it is-hard for me to say that anything

that the IRS does one way or the other Is good or bad.

It is usually good.

I Q Those accounts that you just referred to,*

3 McDonald's, Burger King, and so forth, those were

created through Kerry Craig's firms, were they not?I
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A Yes.

. Q Did you have any discussion with him, as you

recall, about how this tax implication would allow the

creation of these new accounts and how that could be

developed?

A That was generally across the board. We

developed a retired lives reserve product. We were late

coming into the market because a number of my assoaiates

in Toronto felt that the market was not going to be

1%0 viable, which again is, you know, fairly typical of an

actuary. Unless it was done for the last thousand years,

It ins never going to work.

10 So we were late coming in on the market.

Fortunately, our competitors were even later.

I However, we did develop this product,

30 and it was particularly well received by consumers.

We have written that type of approach through many of

our general agents. We have Pepsi-Cola through our

San Francisco office. We-haveq a hotel chain, Holiday

Inns, through our Memphis operation. We have the Association

of Cemeteries, I think it is called ,through our Georgia

office. We have a number of them all over.

The one that was particularly successful

at developing this market was our Chicago operation,I
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through Agency Holding, because they, first of all*

got NcDonald.'awhich# you know, was probably the most

beneficial thing that could have happened.

We had a tax lawyer In Hartford,

Connecticut who wrote a particularly suitable method for

everybody to Join and, therefores it lent Itself to

this kind of approach. In addition to which, Kerry had a

number of employees as brokerage managers throughout

all of these myriad agencies that could solicit the

case, and because he had the best soliciting team, he

had the best success, and it Is, believe me, a very

successful program.

Q Do you recall going to Washington, D.C. around

September of 1980, October 1980, to attend a meeting

of the general agents?

A I could have, yes.

Q You don't-.recall specifically?

A No, but I have been In Washington attending

the General Agents' Association omeeting, yes.

•Q On more than one occasion have you been to

Washington?

A Well, I have been to Washington on more than

one occasion, yes, but I think we only had a GAA meeting

there once that I recall.
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Q Do you recall what that meeting iS tAbou-?"

I A Our General Agents' Association m'eetings,

are about everything that we want to talk about, new

products, new marketing thrusts, new ideas, and theyi
range all the way from accounting to computers, just a

3 wide-ranging discussion o, from my point o views what

Is wrong with the general agents and, from their

point of view, what is wrong with the home office I

50 don't think it Is unique.

Q Do you recall any discussion at that particular

meeting about any pending IRS determination or already

I ~ taken IRS determination as it impacted on this develop-

o mnet you were talking about?

A It it was 1980, we would be talking about

10 the retired lives reserve because I think-that was

10 the hot issue at that time.

QAt that meeting was there any discussion about

getting any political action work going with regard to

3 that issue?

A Not that I recall at all.

Q Do you recall it there were any congressmen

3 or congresswomen that attended that general agents'

meeting?

etA Not that I recall.

I
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Q Do you recall at or around that meeting In

Washington having any conversations with anyone working

at Agency Holding about the possibility of them making

some political contributions to candidates?

A I don't recall that-there was anybody at

that meeting from Agency Holding. There might have been.

I don't recall specifically the general agents that wlee

there, and I eertainly don't recall any general term or

even specific discussion of anything like that, and I

would think that I would know about it. I mean, I

would recall it.

Bear in mind that every now and again

somebody says, you know, "We should do this," or,

"We should do that," and. you let It go in one ear and out

the other.

Q 'Do you recall meeting an Individual named

Owen Marley at that meeting?

A I have never met an individual named Owen

Harley.

QDo you recall any conversation with Charles

Smith in Washington at that time where he indicated that

he was thinking of making some political contributions?

A I don't recall that Charlie Smith was there

at that particular meeting. I don't know.
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z don' t recall, no.

Q Do you remember going to a place called

Nathan.'s In Washington?

A I am sure I have been at Nathan's, but I

don't recall it specifrlally.

I have been to Washington, as I say, on A

number of occasions. Best at my knowledge, I always

go to Georgetown.

Q We have talked to Owen Marley, who Is Charlie

Smith's uncle, and he told us he recalled going up to

you at that event In Washington and Indicating, overhearJ,

perhaps he didn't say it. He couldn't recall if he said

It himself, but he recalled Charlie Smith at some point

saying, "Hey, I'm planning to make some political

contributions."

That doesn't ring a bell at all with you?

A It doesn't ring a bell, and Owen Marshall,

or Owen -

Q Marley.

A -- Marley, that doesn't ring a bell at all.

But Charlie could well have said, "I'm

going to make political contributions.". It wouldn't'

mean anything to me.

I wouldn't have recognized that as
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being either a good, bad, or Indifter-ftt-t ' s Ar7yhoW,

mean, if you came up to me and said, ing to make

some political contributions," I would-probably say,

"Fine."

E Did there ever come a point when you discovered

j that *one people working for Agency had made some

political contributions to candidates?

A I had heard that they had made some political

I contributions long after the apparent time took place.

%,0Q Now did 'you become aware of it?

A I-think iKerry mentioned it to me. Certainly

r it didn't mean much to me until I came down, I think,

I o in November of last year and --

Q "came down--"10
* A To Chicago, after I had retired, and the subject

cO came up.

Q Who brought it up?

A I think Kerry did, and I said, "Well, you know,

I we can't afford it. We don't have the money to make --

you know, I think it Is a great thing to do, but we don't

I have the money."

I do recall something else, saying that,

and I said, "Well--"

Q You recall; I am sorry?I
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A I do recall something at one time where I

said, you knows "We just can't afford it."

I Q All right, now let's get this event tied

down. you think it was in November of approximately

'81?

A Of last year.

Q Where did it take place, this discussion?

; A :in Chicago, here.

, Q At the Agency offices?

~i A Right.

Q Who else was in on that conversation?

A Just Kerry and i.

10 Q Where did it

0A in his office, I think.

Q Do you remember what the general context was

Ic in which that subject came up, how that came up?

A I don't recalls to be honest with you. I

really don't recall.

I am very hazy on this whole subject.

5 I think I told you that on the phone. I am not really

sure about the whole Involvement, other than obviously

somebody has made some political contributions.

I Q After this subject came up at this meeting

you described, what happened after that; any further
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discussion about it?

A No.

Q That Is the only time you ever talked about

i It with Kerry Craig?

A Up until you called, and I just said, "What

the hell are we doing? What's going on?"

Did the subject ever come up at all in

discussions you had with people at Crown in Toronto?

A No. sir.

Q So after you talked to Kerry Craig, the next

thing you ever heard about this was the telephone call

you got from the Commission?

NA From you I think It was. I think you called

me.

IMR. RMIMS: I think it was me.

1o THE WITNESS: Was It you? Oh, I an sorry.

MR. RIMS: I don't want to confuse you.

THE WITNESS: Well, I think your name was

raised -- no, it was Mr. Miss. I am sorry; I have you

i confused.

I apologize. It was Mr. Rims, right.

I BY MR. THOMAS:

Q Before that you hadn't gotten a call from

anybody that worked for or was related in any way withI

361
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the Agency Holding offices about they had gotten notice

from the Commission?

A No, sir, not at all.

Q When Kerry raised the subject with you, did

he also tell you how those contributions had been effected?

A No, sir.

3 Q Did he say that Individuals had made contribu-

tions, or was he saying .that Agency funds had been used?

I A I honestly forget the conversation, other than

~!~ I was pretty upset that these .guys were spending money

that they could ill-afford In-an area that we are lending

the money and they are throwing It around. I would be

0 equally upset if we were lending the money and they were

buying three homes in Cape Cod.

I Again, I don't want to mislead you, sir.

3CO I did not know, nor am I sure now -- until I talked to

Mr. Jalovec, and I am not really clear why -- itis

Illegal to make contributions to political parties.

3 Therefore, it wouldn't occur to me that there was

anything morally wrong with it. I just thought it was

financially a. rather inappropriate time to make loans.

Q Did you have any discussion with him at the

time as to whether what they had done was legal or not?

A I don't believe Mr. Craig knows or knew
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that It was illegal at the time we discussed It

Q Did he give you any indication as to why ,he

brought it up at that time?

A I think I do recall why. I had made a

contribution to a friend of mine who was running tow otfl&i

of some kind. I don't even know what office It wai, but

g he was:-running for some office in the United Nine

Workers, and I gave him a check, or I sent a check

I , through an Intermediary actually, ror *500 out of my

* '0 personal bank account, which was not put back in my

bank account, and I said. at the time -- we are in lltlsa-

tion under an antitrust suit in Pittsburgh, and it came

I up at that point, and I think at that tlme he said,

"Well, I made political contributions, too," and I 'said,

"Well, I don't think mine is illegal. I am going to

CO find out."

He said, "I made contributions, too,

and I said, "How can you afford to make -- "

He didn't say he made contributions.

He said, "Well, we have that problem, too," or something,

and I said, "How can you guys afford to make political

3contributions when you really are having a hard time.

You know, Charlie is having a hard time and everybody

else is having a hard time keeping their house andI
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home together."

I think that was the end of the discussion*

tI was candidly more concerned about what I had d40eW
which I found out later was not Illegal, and Isup5os

that again I would have assumed :that they were all legal.

Q Was this meeting where you brought these

subjects out a meeting where Crown was present in

connection with the antitrust litigation?

UA what I just referred to?

A No, no, no, he was In his off'ice, You asked
me how the subject came up. I -just remembered now why

10It came up at that time.

*0Q So It was Just a meeting between you two?

A Yes, I just said,* you know

10Q But you were just sort of discussing the

3antitrust litigation, I take It?
A Yes, sir.

IQ When you had that conversation with him, did

he Indicate that Agency Holding Corporation or Its

subsidiaries had given bonuses to some of the employees

I so that they could make the contributions?

3A No, sir.

Q He didn't Indicate any of the mechanics or
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how

A He knew that I was very upset at what '-

considered at that time wasting money.

Q I take It then what you are saying is you

knew that Agency money had been used In some way?

A No, I didn't.

Q Why would you have been upset then?

A Well, because these guys, none of them can

afford to make any contributions. You know# they are

all struggling, In my views In my view.

Do you remember what Kerry Craig's salary was,

combined salary at that time was?

A No, sir, I don't.

Q Any estimate?

A No, I don't have a clue. I don't know what

It Is now.

Q You referred to Charlie Smith having a tough

time. What were you referring to? Was there some

specific knowledge you had that he had other obligations?

A Excuse me just for a minute.

(There was a brief discussion off the

record, after which the taking of thee

deposition was resumed as follows:)

MR. THOMAS: Let's go back on the record.
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BY 4R. THOMAS:

Q All right, Mr. Lloyd --

A Would you read the question back?

Q Let me restate a little bit.

Were you aware at the time that it might

have been difficult for Charles Smith to make a political.

contribution?

A I was aware that there were more appropriate

ways for him to spend his money.

Q Were you then somewhat surprised when you

heard that he had made a contribution?

A Yes, sir, I was surprised that he had made a

contribution.

Q When Kerry Craig mentioned this to you, did

he mention other Individuals who had made contributions?

A No.

Q Did he mention Charles Smith, for example?

A I think he mentioned Charlie Smith, yes.

Charlie at that time was-having more financial trouble.

Charlie finally left our office and

went to our Boston office, and I think one of the reasons

was te wanted to be close to his Immediate family and'

his children and his fathet -and mother. They are all

from Boston.
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Q Did Kerry Craig advise you as to how "om.e-be

had contributed to candidates?

A No, I have the impression that some people --

I have only an impression. The answer Is no.

Q What is your impression based on?

A I don't know. That Is why It is an Impression.

Q Based on knowledge you obtained afterwards,

after that conversation?

A Yes, based on what I believe currently to be

my Impression.

Q You indicated that you were somewhat surprised

at the time.

A Yes.

Q Was It perhaps because he told you that there

was some $75,000 involved?

A No, no, I didn't know that until now, I don't

think.

I had the impression that some people

had given $5,000, which r thought was a sizable amount

to give away.

Q You said 5s,000?

A Yes, sir.

QYou recall that is. what he told you; is that

what you are saying?
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A I don't know where I got that im~ essg*.

I 1-really :doa't. 1 have no idea about it.

Q Had you ever given any encouragement to ewy

Craig or the other people in ChLcago, encouragement-in

the sense of having then make political contributions

if they saw fit?

A Well, I think I have already testified -- oh,

I think I have not already testified that I have always

felt that all of us should make a contribution to the

political well-being of ourselves; that we should be

involved politically, either through direct action or throu

I ~ contribution, if that Is the only way you can do It,

N o t o serving what you think is in the best interest of

what you believe to be the right thing.

1 have encouraged my children to take an

Ec active part In politics, both financially and otherwise,

and I have contributed both my own time and money to

i politicians and political parties, more to political

parties because they, under, our system, distribute it

the way they bost see fIt.

Did you ever encourage Kerry Cralg or any.

of the people In the Agency Holding operation In Chicago

to make contributions?

A I may have encouraged him to take an active
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part in politionoand I may very well have urged his to

make political contributions on the grounds that I Just

told you, not In any specific way or at any specific time:A

gand Iprobably have encouraged others to-do the same

thing•

Q Around that timei though$ you don't recall

3 any specific suggestion by you that Kerry Craig. mbe-

see if some of the people at Agency could make political

I .contributions?

'10 A Absolutely not. Absolutely not, not at that

times but I am thinking I may have encouraged him before

when he was in Ontario because that was my attitude.

1 I may have encouraged a lot of people,

either subtly or not subtly.

Q Did you ever talk with Kerry Craig about the

3 o pros or cons of maybe setting up a political action

i committee for Agency Holding Corporation?

A No.

I Do you have any familiarity with the

restrictions and what not for political action committees

in the U. S.?

I A Well, I don't know what a political action

committee is, but a political action committee to me

Is going out and getting somebody elected.I
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Q I was thinking more In a term of art sense's

which Is a company setting up a program for stockholders

i and executive administrative personnel and employees.

i whereby they can contribute to a political committee that

the firm then determines how to distribute contributions

to bandidates or comittees.

3 A Well, as I told you, the Crown Life in Toronto"

has, in your terms, a political -- I won't call it

political action because in your terms it is not that.

They encourage people:to contribute to the party of

their own choice, and bear in mind In Canada we have a

minimum of seven parties and frequently a lot nore than

10 thatjranging all the way from Maoists to Fascists,

depending on your Interpretation, too, I guess, and

they are all legally'recognized parties.'

cc It would be absolutely, to my mind,

important to me, and I hope important to Kerry Craig,

not to direct anybody to contribute anything, either In

I energy or otherwise, to somebody or to a political

movement that they don't believe in. I think that would

be important to him. It certainly would be important

to me.

Q So you didn't talk about a PAC to him for

Agency Holding, political action committee?
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could see

that, but

advantage

companies

share one

affiliation to a particular point of view.

They couldn't do anything. I mean, I

It for a large corporation or something like

even the Crown Life, It wouldn't be of any

to them. There are 1,800 life Insurance

In the United States, all of whom wouldn't

mutual thought,-to the best of my knowledge.

We push for a product, and you have

Mass. Mutual going down to the IRS and saying that it

Is all wrong. It is the most disparate and disjointed

industry in the United States. Why it is successful,

I never figured it out.

A For Agency Rolding? To b*e honest wtt3h 'You.

sir, I don't really know what they would be politieally

oriented towards.

Q making contributions to candidates.

A For what reason?.

Q For their campaign expenses, which are very

expensive In these days.

A It Is a very, very small organisation. We

are a sales organi ation. There Is absolutely no

benefit to Agency Holding Corporation, to the best of

my knowledge, to make any contributions If I read you

right, for some political gain, other than Just an
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Incurred?

They were at a loss position in 1980.

Do you remember how much of a loss they

A Substantial loss. The actual figure

QOver 100,000?

A Ohyes.

Q Over half a million?

A Well, I don't know. I am not an accountant,

as I told you, and I didn't do their books.

They may have made a profit on the books,

but in fact they had a loss.

Q What do you mean by that?

A Well, as I say, I am not an accountant, but

I do know, and I think we are all aware, that you can

have a cash flow loss and yet show a profit position.

I haven't looked at his books, so I don't know.

My sense, from where I sat, he was In

Llayd - 4i eo *-- 17++++ + .... " ++4...

I am quite serious. I am not, b#I s

humorous. There Just is no benefit. it Ls a little,

tiny agency. Other than myself, I don't think any of

them are over 35 years old.

Q Do you have any sense of the overall prOfits

that Agency was turnins over on an annual basis during,

says, 1980?
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a loss position, and I would say, everything combined,

at least $500,000.

Q That is an accumulated loss?

A Yen, s i, from the beginning of time.

Well, unfortunately when I say that, this

18 why I have to go back to the statement that our

commissions are all vested, as I told you. I am talking

about the cash position, the cash flow position. it

was more out than coming in, but the future tncome from

the business sold then may have put them in a profit

position.

I don't know whether they are on a cash

basis or a revenue basis. By the end of this year, I

will be able to tell you everything.

Q After Kerry Craig told you that contributions

had apparently been made, did you bring that up with

anyone at Crown at all?

A A company lawyer asked me if I knew that there

had been some contributions made, and I said, "Yes,

Kerry had referred to somebody making some contributionsg"

and he asked me what I knew.

I said, "I think it was last month or

the month before -- " I forget when I told him, but I

told him generally speaking what I told you, that it is
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I thought he could get it back from the

committee.

Q We should be clear. I have been talking about

making any sort of arrangements to get the money back

from the individuals who may have gotten Agency's

moneys, to have them repay Agency. I have not been

talking about making some arrangement to get the

Lloyd direct '9

very vague, but It Wass I think, in Nove-iber.

Q When you talked with Kerry Craig at that time,

did he ask that you not let anybody else know at crown

that he had made contributions?

A No, sir.

Q Did you give him any advice as to what ahosuld

be done about those political contributions?

A Yes, sir, I said, "Get that money back."

Q Did you tell him how to go about doing that?

A Yes, ask the guys for the money back.

Q Did you tell him to have them execute, say,

promissory notes and set up a repayment schedule or any-

thing like that?

A I don't think so, no.

Q You Just told him to see that it got done?

A I said, "You canit afford it. Get the money

back."
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contributions back from the candidates who may have

received them.

Was that you*.'understandLng?

A Yes, I had hoped that he could get the money

back from the candidate.

Q So you were referring to you wanted him to get

the money back from the cmdidates am opposed to getting

the money back from the Individuals?

A Yes, I don't think I said the candidate. I

Just said, "Let's get the money back."

You know, It Is expensive. We couldn't

afford It.

Q Did you at that point know that some of the

individuals who were employees had gotten some of Agency's

funds to make individual contributions?

A I don't believe so.

What did you just say? I am sorry.

Did I know somebody was getting contributions --

Q Did you know at the time that individuals

working for Agency had gotten money from Agency and

used that money to make contributions?

A I can't answer that specifically. I think

in my own mind, I would guess, knowing the individuals

and everything, that that would be whare the money
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would come from. I don't think I asked specifiaellre

That would be an assumption on my part,

QSees what I am getting at is do you recall

him giving you an Indications perhaps general but an

Indication, that what had happened was funds from Agency

Holding Corporation's account had gone to some of the

employees there, people working there, and that those

people-

A At-what time?

Q had used the money to make the -

A Last November?

Q mm contributions he referred to?

A Last November?

QYes, last November.

A No, -not last November.

Q I am sorry; I am talking about the September

period of '80.'

At that first m

A Wait a minute.- Don't con--

Q I am sorry.

A I am talking about September of m

QYou had the meeting---

A This Is '82 m

Q mmyou referred to In '81.
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A -- right? I am talking about November 181.

okay? Now you are asking me --

Q That conversation

A mmabout another time?
! Q Not no, I apologizes I misstated the date.

I A That conversation?

Q Tes, did he get It across to you as to how what

he was describing had been effected; in other words,

0 did he let you know that Agency funds had been given

Ioto people so that they could make contributions?
A He may have because I have come to that

r conclusion.

3 Q That is why earlier I wanted to get the

10 clarification as to whether when you said, "Get it back,"

you were referring to get it,.back from the people, the

3I Individual employees, as opposed to getting it back

from the candidates.

A I thought I meant at the time that he should

3 get it back from the candidates, but, you know, that

was just a statement, "Get it back."

I don't really think I was specific as

to where he should get it, just get It back, and I

3 may have been facetious even at that. I was pretty

upset.1I
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MR. THOMAS: I would like to have the reporter

mark this document as FEC Exhibit 1. 

U (Said exhibit was thereupon marked as

3 F1C Exhibit 1 tor Identification,

M* 2ALOV2: Do you want us to review teLs?

3 MR. THOMAS: Yes, I am showing that document

NCO. to the witness and counsel.

(There was a brief Interruption, after

Iwhich the taking of the deposition was

resumed as follows:)

MR. THOMAS: For clarification, I should state

1 this Is a copy of a document produced by Crown Life to

10 the Commission.

THE WITNESS: Okay.

I AY MR. THOMAS:

Q Can you identify Exhibit 1?

A To the extent that It looks like a letter that

was addressed to me and would be a normal request.

oQ you recall ever having seen that exhibit

before, not that exhibit but that letter before?

A I am sure I did. I can't particularly

definitely recall it.

Q You will note there Is a reference In there



to cash and disbursement report:*, I bel ivo.

A Y6es

Q Do you know what that refers to?

A No, I don't.

" nolosed are the cash receipt and

disbursement reports for each of the aforementioned

5in  accounts. "

I don't know what that means.

Q Was there a standard procedure whereby when a

tequest from Kerry Craig came for advances from Crown

that he would Include some sort of documentation?

A No, and I don't know what these are. 1 don t

I0 know what a cash receipt or a disbursement report would

be.
.0 Q Now, that document, you will see, Is dated

Go September

A 18, 1980.

Q -- 18. Do you recall at that time period whether

I Agency Holding was receiving large amounts of advances?

A They should have been. Yes, I would expect

they would be, yes.

Q Were they receiving relatively large amounts;

in other words --

A They were special amounts, yes. I would thinkI
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these are typical at the amounts that they would get.,

U Q Why were they getting large amounts during

3 that time period?

A es, because the renewal date for the NcDonaldoi

business particularly, but others, because they are all

3 traveling at the same tme, Is In November. So that

they would be getting ready to prepare for their travel

and tor McDonald's solicitation and the other special

solicitations.

Q Other than travel expenses, what other kinds

ot major expenses would they Incur?U
A Well, there would be, as I told-you, legal

N otees. There Is the legal fees for putting a program

together.

I Sorry, counselor, but legal tees for

I Co putting these programs together are pretty high.

$55,000 was, as I recall, what they paid for just the

U McDonald's fees alone, and then in addition, there was

another 25 paid for legal tees and then there are

conference costs. You know, Itf you go to a group of

owner-operator meetings, you have..a sUlte.and you have

entertainment charges, and they had exhibits and things

like that. All that had to be paid for.

MR. THOMAS: I will have the reporter markI
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this document as Exhibit 2, please.

(Said exhibit was t her eupon marked as

U FEC Exhibit 2 for identitioation,

* 8/2/82.)

NR. THOMAS: I am showing ExhibIt'2 to the

witness and "counsel.

(There was a brief Interruption,

after which the taking of the deposition

I was resumed as follows:)

1B? IR * THOMAS:

Q First of all, can you Identify Exhibit 2?

A Not specifically, but it is a Crown Life check.

10 Q You will note, directing your attention to

1 the left-hand sideo there is a reference to "Deposit

Boat Trip."

A Right.

Q Do you have. any Idea what that refers to?

A Yes, as an Incentive program, they had a trip.

on the Princess, and to get that, there were a number

of deposits made, which were charged to advertising and

sales promotion.

Q Do you recall when that trip was?

A The actual trip took place -- yesjbecause I

was on it -- the actual trip took place in January orI-
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February of this year.

MR. JALOVEC.: '82?

THE WITNESS: Yes, this year, yes.

BY MR. THO1AS:

Q You will note the date of the check Is In

1980. Was that payment a deposit on the '82 boat trip?

A Yes, sir. I would think there would be mote

than this, though. There would be more deposits than

that. We had to eventually almost pay for the whole thinj

before we got on the boat.

Well, you do. You have to pay for It,

and to hold the rooms, they book It In advance. So I

would think It would be more than that.

Q Did the entire cost of that cruise come out

of sales and promotion cost repayments by Crown?

A Not the entire cost. Some did, but the sales

and promotional-allowance wasn't enough to cover the

cost. So some more would come out of the commission

account, earnings, general-earnings.

MR. THOMAS: I would like to.have the reporter

mark this document as Exhibit 3.

(Said exhibit was thereupon marked a"

FEC Exhibit 3 for identification,

8/2/82.)

I
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ttMR. THOMAS: I would like to have you e* Ine

that, pleas.

(There was a brief interruption, after

which the taking of the deposition was

resumed as follows:)

BY MR. THOMAS:

Q Can you recall ever having seen Bxhibit 3?

A Well, I put an okay on it, so I guess I did.

Q That Is your notation In the lower right-hand

I ~ corner?

A Yes sir. It says, "Okay, C., B. Lloyd.,

I Q What are the references toward the top of the

o letter concerning the different agency numbers and the

handwritten notations on the right of those numbers?

A Well, as I say, these are the national &ccounts,

I c~and the national accounts were not only split, they were

also split by agency because you would use fellows out

i of the Denver office to write that business in that

territory, so you allowed-them some money. You put some-

body else in Pittsburgh, and It would come out of

Pittsburgh. Then if you were allowing so much for Coors

or so much for McDonald's, it would depend on how much

you expected to get back on that particular sojourn

because If I were an enroller, I would call on all ofI



the people In that pa:rt*,ulat territo, hopetuly to

try to solicit their business, account by account.

S So these reterenoes in Exhibit 3 are to a

breakdown o payments corremponding to antic:ipated
expenditures or alread -incurred expendtures for

particular accounts?

A Yes, sir.

Who Is P. Hubert, or who was she at that point?

A She was a woman in the agency administration

department, whose function It was to request loans.

• I) Q Request them from whom?
A From the company. I would go to her, and she

was one of the people that would say, "Yes, I think it Is

okays or, "I don't think It Is okay,"-and that Is a
10 loan requester.

Then if she said It was okay, then It

would go. to a loan approver, who was a senior person,

i who then would ask you the same questions.

Q Now, were those people, are you saying -- you

used the word "senior." Were those people senior to

you In the organization?

A No, they were --

Q They were people who performed the ministerial

functions?

I
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A Yes, right, but they were not in my particular

bailiwick.

Q With regard to the references in xhibit 3,

the dollar amounts, do you know if those amounts that

are set forth there were in fact spent for expenditures

on behalf of legitimate account expenses?

A I wouldn't know, no. I would assume, but I

wouldn't know.

Q Do you recall any conversations with anyone

at Agency Holding Corporation, or any of the other agencies.,

referred to, about whether they spent the money fot the

particular account?

A No, that would never come up because you

would assume that they would do that.

If all of a sudden an account went sour,

you would say, "Okay, wait a minute. We are not getting

enough income to cover the advances under this account.

What are we going to do about it," and then you would

either transfer it to another account or take some other

action.

Q But there was no procedure generally. for

following up and saying, "What exactly did you spend

the money on?"

A No, nor do I think it would be proper to
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do that1

I There might have been a procedure -- when

I say a procedure, you might have tried it from time to

time If you were wondering about it, but if the guy

didn't answer, well, as I mentioned earlier, it in the

3 same as your bank manager. You could borrow $500D000 from

I your bank manager and tell him it was for - business, and

if you put It in Las Vegas, he doesn't know.

U MR. THOMAS: Let me have the reporter mark

%0 this document as Exhibit 4, please.

(Said exhibit was thereupon marked as

IFIC Exhibit 4 for identification

10 8/2/82.)

MR. THOMAS: I show Exhibit A to the witness

and counsel.

I0 (There was a brief interruption, after

which the taking of the deposition was

resumed as follows:)

THE WITNESS: Yes?

BY MR. THOMAS:

Q Can you identify Exhibit 4?

I A Yes, it looks like I signed a memorandum

5 requesting moneys for these various accounts, and that

I obviously was going to visit an agency -- I don'tI
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remember which one-- and that I should take the check

! with me.

Q You don't recall the specific circumstances

3 under which you made that request?

A No, these went all the time with everybody.

I o I don't recall, no.

MR. THOMAS: Let me have the reporter mark

this document as Exhibit 5.

(Said exhibit was thereupon marked as

30 FEC Exhlbit 5 for identification,

1w) 8/2/82.)

MR. THOMAS: I am showing Exhibit 5 to the

10 witness and counsel.

(There was a brief interruption, af ter

which the taking of the deposition :1?

was resumed as follows:)

i MR. THOMAS: That, as these other documents,

is a copy of a document we obtained through Crown.

i THE WITNESS: -Yes?

BY MR. THOMAS:

Q Can you identify Exhibit 5?

i A Not particularly. I can 't even read the date.

i Do you know what the date Is?

Q Our best indication Is it is the 22nd ofI



SLloyd -direct 3

October 1980.
MqR. JALO)VW: 1980 we ean't see the end or it".,

ii BY THE WITNESS:

A Not specifcally no6 /2

BY MR THONAS:

Q Does that help you recall any more what the

notations there concerning- advances to those various

companies were for?

I A I would expect these would be just regular

30 catch-up loans. They are all pretty small, look fairly

small. They would be probably catch-up loans.

r Q What are catch-up loans?

I A Well, you know, where their budget might not

have been enough to pay their monthly costs,and they

Just slowly get behind, behind, and then you send them

Ic catch-up loans, and then we would re-budget the first of

January.

Q You don't recall any discussions about these

particular advances that are referred to here?

i A Not really.

MR. THOMAS: I would like to have the

i reporter mark this document as Exhibit 6, please.

I
I
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(Said exhibit was thereupon ma 4s

IEC Exhibit 6 for identificatiOn,

8/2/82 .)

NR. THOMAS: I am showing Exhibit 6 to the

witness and counsel.

(There was ,a brief Interruption, after

which the taking of the deposition.

was resumed as follows:)

BY MR. THOMAS:

Q Can you Identity Exhibit 6?

A Not particularly, no,

Q Have you ever seen that before?

A I can't say that I have, no. I don't know

what it refers to.

I would expect that something that was

sent was sent wrong.

Q Does Exhibit 6 Jog In your mind at all an

Incident on or around October of 1980 where a series

of checks were sent and then later cancelled and then

another batch were sent?

A That Is what it would Indicate, but it doesn't

remind me of that, no. I don't recall it at all, even

vaguely.

Q You don't recall making an Initial request
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to your auditing folks at Crown with the Id*a tht you

would be delivering those to the offices in Chicago

and then not being able to get the checks in time; you

don't recall that incident?

A I don't recall any of that, no.

lsAthere some reference in the other

documents that I would tie in with?

I really don't recall it, but obviously

I didn't deliver the check either, or checks or whatever.

Q Who is Dale Craig?

A Be was Kerry Craig's brother that worked in

the advertising department of Crown Life.

Q When did he work there?

For a while. He left.

I guess for three or four years. I

don't -- maybe three or four years.

Q Three or four years, was that three or four

years before, say, October of 1980?

A I don't know. -He worked for Crown after

Kerry had gone Into the agency department, and he left,

I believe -- I am going back now -- I think he left

probably a year ago last June, Nay or June.

I don't recall. I wasn't that involved

with him. He was In another department.
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Is he older or younger than Kerry?

A I know he is younger.

Q Do you know where he Is working now?

A I do not know.

MR. THOMAS: I would like to have the reporter

mark this document as FEC Exhibit 7, please.

(Said exhibit was thereupon marked as

FEC Exhibit 7, for identification,

8/2/82.)

MR. THOMAS: I an showing Exhibit 7 to the

witness and counsel.

(There was a brief interruption, after

which the taking of the deposition was

resumed as follows:)

THE W1I !ESS: Yes?

BY MR. THOMAS:

Q Can you Identify Exhibit 7?

A I can't.

Q Have you ever-seen it?

A I have never seen it.

Q There Is a reference in there again to a

request that Agency return certain checks.

A Yes.

Q Still doesn't refresh recollection of an



iC

M
I°

I

I0
!q
10
ru,

I!

67

Incident like thati

A No. It could have happened. It Just doesn't

Mean anythLng to me.

Q Do you recall an Incident whereby, Agency urgentO

needed an Infusion of funds around that time period?

A 1 believe they needed checks for NDonaldes.

I don't

Q What was going on with the McDonald's thing

at that time, if you know?

A Wells I would think this Is -- it says October,

so I would assume that. they are getting ready for their

push which, as I say, runs from September -- the renewal

date is November 1st, and they are supposed to have

everything completed for the previous year by the end

of October.

No,;thiS, I have to be honest with you,

vaguely I don't recall this; .but I assume that something

went wrong with the checks. One would assume that the

checks for some reason or-other were not negotiable and

they had to replace them.

Q ~ou don't recall any discussion In connection

with Issuance of checks around this time that concerned

a need to get money to Agency so that they could make

contributions?

LZoyd - direot -
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A Ohs no. No. No. No.

It they had said that they were going

to make Contributions to anybody, somebody would say,

"What are you talking about?"

HR. THOMAS: I would like to have the reporter

mark this document an Exhibit 8.

(Said exhibit was thereupon marked as

FIC Exhibit 8 for identification,

8/2/82.)

HR. THOMAS: I am showing Exhibit 8 to the

Witness and counsel.

(There was a brief interruption, after

which the taking of the deposition was

resumed as follows:)

BY 1R. 1 ?HONAS:

Q Once again, can you Identify Exhibit 8?

A I have never seen this before in my life or

anything that looks like it, and I would remember this;

that's for sure.

Q You never asked Kerry Craig at any point to

give you any sort of written document indicating what

contributions In fact had been made?

A Any conversation I had with Kerry Craig,

regard'ing the subject was very general.
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MR. JALOVEC: Meaning -=

MR. THOMAS: The Commission?

THE WITNESS: You guys.

HR.THOKAS: The Commission, okay.

BY THE WITNESS:

A* Or whatever, and in general terms and just

generally speaking what his motive was for making the

contributions.

BY MR. THOMAS:

Q What did he say his motive was?

A He didn't make any contributions personally

at all. Apparently he knew that Canadians are not

allowed to make contributions to U. S. Government

electioneering.

Lloyd - direct

No, I didn't .realize -- I am really not

sure that I realize yet -- what they did or how they

even knew these people.

Q Sine you got notice of this matter from the

Commission, have you talked about it with Kerry Craig?

A Other than, "I'm going to the Committees,

and I have discussed with him in general terms what has

gone on, but --

Q I am sorry, I misunderstood. Other than

A Other than I was going to the Committee --
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I did not know that, to be honest with ...

you. If somebody asked me tor some money, I would have

given it to them If I thought they were any good. 1

really would.

How everybody knows all these things,

I never can fathom because -- anyhow, in general terms

that's about all I know about it. I don't know very

much at all.

Q In your recent conversations with him, though,

you made some reference to he gave you some insight as

to the motive for contributions having been made. Is

that what you are talking about?

A Yes.

Q What sort of things did he tell you?

A Well, I think that the fact o the matter

4s that he had the Impression, either rightly or wrongly,

that this was a good thing to do from one of his

associates and that he did it.

Q Who-was that associate; did he mention?

A I think that he got the impression from Charlie

Smith that this was a good citizen thing to do.

Q Did he indicate that he and Charlie Smith

have talked about this matter recently?

A Nosir.
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A

Q

A

Q

having had

Washington

A

Q

A

No .

You don't know if h- did that or not?

No, I don't.

Did he refer in that recent conversation to

some discussions with an individual in

about making contributions?

I don't recall.

Did Charlie Smith's uncle ever come up?

I don't recall.

Lloyd direct l

Q Did he Indicate to you any reason why these

candidates were selected?

A Sir, until I saw that sheet, I didn't even

know what you were talking about. So he has never even

mentioned the candidate.

Q His references to you before then have Just

been general reference about contributions having been

made?

A By his associates, yes.

Q *And you didn't know If they were to candidates

or parties even; is that what you are saying?

A I just assumed It was-to parties.

q In your more recent';. conversations with him,

did he give you any Indication that at-the time-he sought

legal advice as to whether this could be done?



V ,

I !

U!

U|

I
I
I

1
*0

30

Lloyd -direct

Q Did he ever refer to any problems that 0,m.-

up after contributions had been made concerning the

deductibility of the contributions for tax purposes?

A As I.:reeall the general conversation with

Kerry, he didn't make any contribution. So he wouldn't

have a tax problem.

Q Any reference, though,. as to tax problems

that other people that made contributions ran into?

A I don't recall.

Q Have you talked about this matter recently

with anyone In connection with the Nalley-Dufr. litigation?.

A. Yes, sir.

Q Who have you spoken with about that?

-A Mr. Hugh Wainwright and Mr. Alex Black.

Q Both attorneys?

A Yes, sir.

Q Have you been deposed in connection with that

litigation?

A Yes, sir, I have.

Q At any point In the deposition were you asked

about having been aware of contributions having been

made by people at Agency Holding Corporation?

A Nosir.

Q Outside of that deposition, were you ever
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questioned about having knowledge of such

A No, sir.

Q Other than speaking with Kerry

this matters contributions perhaps having

Is there anyone else that you have spoken

about it?

U

I

I
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I
I
I

ao 0trLbU I on a

Craig about

been r4.',

to recently

My counsel, Mr. Buck Black, Mr. Jalovee,

and Mr. Wainwright.

Anyone else?

-No, sir.

Diane Pariano?

Diane Craig you mean.

Craig now.

The only reason I corrected you is that when

I get corrected for the same error.

No, not that I recall.

Charles Smith?

No.

Robert Oglevee?

No.

William Preisser?

No, sir.

Robert Bernstein?

No, sir.

A

Mr. Black,

Q

A

Q

A

Q

A

I see her,

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A
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Q Bill Ward?

A No, sir.

UI  Q Robert Pulak?

i A No, sir.

Q Nick Catrini?

I A No, sir.

UHave ou spoken with Roger Golden about this

matter?

A I don't know who Roger Golden is.

SQ Have you spoken with any attorneys who are of

the law firm Porbreed & Armstrong, who are representing

r Agency Holding In the Malley-Duff litigation?

10 A Yes, I have.

10o On this subject?

Q Yes.

I A No' No. I haven't.

I am sorry. I thought you meant had I

talked to them.

Yes, I know thembut I have not taiZked

5 on this subject.

MR. THOMAS: Let me just take a short three-

minute break and see if any last Inspiration comes t6

5 me, and then we will wrap It up.

I
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(There was a brief recess,, a or which

I the taking ot the deposition was

resumed as follows:)

BY M R. THOMAS:

Q I want to return to Charlie Smith's uncle.

3 A Yes?

Q Do you know Charlie Smith's mother?

A Yes, Nary, yes, I do.

Q Have you ever not her brother or any of her

brothers, to your knowledge?

A Not that I know of, no.

r Q Owen Narley is a person who works In Washington

N f for the Democratic Steering and Policy Committee, and he

Is Charlie Smith's uncle, according to what he tells us,

and as I indicated earlier, he said that he ran Into

Go you at Nathan's In Washington, at that general agents'

meeting.

I Now, again --

A He may well have done. I don't know. When

I go to meetings, I run into people all the time and I

am introduced to people all the time, and frankly,

I don't recall them.

It may well have happened, but I do not

recall him. I don't know him, and I don't recall ever

I
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meeting him.

Q ave you ever been asked by any tederal

candidates In the United States to make a contributlon

to their campaign?

A No, sir.

I Q Have you ever kept any telephone logs o.your

i contacts with Kerry Craig in general?

A If I have, they would all have been subpoenaed

and would be In Pittsburgh, anything I had. I did not --

Q Did you in tact give up some records, some

telephone log records?

IA save up everything, Including my personal-

30 bank accounts going back rive years, my income tax

returns, everything.

IMy log, by the way, my telephone log

I Is noit very good.

Q Did you ever see any correspondence relating

I to the tact that contributions had been made by any or

Sthese people at Agency? -

A No, sir.

Q Any internal Agency documents that relate

3 to this?

A No, sir.

Q Any Crown documents that relate to this?I
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A No. asr.

I MR. THOMAS: All right, I have no further'

questions. Do you have any questions?

MR. JALOVBC: No.

MR. THOMAS: Do you want to waive signature or..

do you want to review the transcript?

MR. JALOVEC: Why don't we review it. Why

don't you call me, or you can call me, and I will call

!r you*

MR. THOMAS: We will make the arrangements so

that the reporter will notify you.

! MR. JALOVZC: Yes and we can come over here,

1 or you can come over

THE REPORTER: May It be signed before any

notary?

*o MR. THOMAS: Yes

AND FURTHER DSPONENT SAITH NOT.



.

I ;

I

U

Clarke Nsurton Lloyd

Subscribed and sworn to

before me this day of

,_ A.D. 1982.

Notary Public

My commission expires:

Zhave read the toregotai 44

or my deposition consisting of pages 1 to 77, iztluwive,

and the same Is a true, correot and complete trtansript

of my said deposition as It now appears, so giVen at

the time and place aforesaid.

.

*0-
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FEDERAL ELECTIONS COMNISSION
WASHINGTON* D.C.

3 N ..... "I MATTER OF:

) io mm AI1
£030?HOLDING CORPORATION, et al., a

CERTIFICATE OF NOTARY hELl.

AND SHORTHAND REPORT R

I, Cynthia Dykins, a duly commissioned,

qualified and acting Notary Public within and for the

County of Cook and State of Illinois, d0 hereby

certify that prior to the commencement of his deposition

the witness CLARKE BURTON LLOYD was by me first duly

cautioned and sworn to testify the truth, the whole

truth and nothing but the truth in the. cause aforesaid;

That the deposition of the said CLARK

BURTON LLOYD was taken before me at 219 South Dearborn

5Street, Room 1669, Chicago, Illinois, on Nonday, August 2,

1982, commencing at the hour of 12:15 p.m., and was

concluded on the same day at 2:15 p.m.; and

That the testimony contained in the

said deposition then and there given by the said witness

was taken down by me In shorthand In the presence of

the said witness and thereafter by me and under my

direct personal supervision transcribed Into typewriting.



I FURTHER CERTIFY that I am a Certified

Shorthand Reporter o the State o Illinois, and that

the foregoing transcript of the said deposition Is a

true, correct and complete transcript of the said

shorthand notes so made as aforesaid, and Is a true..

Ic correct and complete report of the whole of the testlmoay y..

.1so given by said witness as aforesaid, together with such

other matters and things as counsel for the parties

ft present at the taking of the said deposition desired to

I. have appear of record.

I FURTHER CERTIYM that the Federal ElectLon

Commission was represented at the taking of the said

1 deposition by Mr. Scott E. Thomas; that Mr. Richard S.

Jalovec appeared on behalf of the deponent; and that

there was also present Mr. Stephen H. Mims.

CO I FURTHER CERTIFY that after the said

deposition was transcribed into typewriting, It was

submitted to the said witness, who did thereupon read,

sign and again subscribe and make oath to the same, as

more fully hereinbefore set forth.

I
I
U



X FURTHER CUtTIZPy that I am not ot
I counsel for, or attorney, or solicitor for any or

either of the said parties, nor am I nterested In

any manner In the said cause or in its outcome.

IN VITNRS WHRZOF, I have .hereunto set
my hand and affixed my seal of office at Chicago, Cook

County, Illinois, this day ofr A *D. 9*

I notary Public
State of Illinois

My commission expires-.

Umo October 25, 1985.

Um
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PROCEEDINGS

ROBERT C. OGLEVEE,

of lawful age, and having been first duly sworn to testify

to the truth, the whole truth, and nothing but the truth,

as hereinafter duly certified, testified on his oath as

follows:

EXAMINAT ION

BY MR. THOMAS:

Q Would you state your name, please?

A Robert, initial "C", Oglevee.

Q And what is your present address?

A Home address?

Q Yes.

A Tyburn T-Y-B-U-R-N, Woods Drive, Gibsonia,

PA, 15044.

Q Mr. Oglevee, have you retained counsel for

yourself here today?

A Yes, I have.

MR. THOMAS: Counsel, would

you like to make an appearance?

MR. BINGLER: I think it's

already on the caption.
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14

15

16

17

18
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21

22

23

Q

A

Q

A

Q

employment?

A

Q

Associates?

A

Q

And what is your present position there?

President.

How long have you been in that position?

Since August of '81.

Prior to that, what was your place of

Same place; the name was changed.

What was the name before R.C. Oglevee and

Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig, Inc.

And so that was, essentially, from August of

'81?

A It changed from Ehrman, Ratini, Oglevee &

0

CL,

C

BY MR. THOMAS:

Q Mr. Oglevee, you have come here today

voluntarily and not pursuant to a subpoena. We appreciate

your appearance in that regard.

A Fine.

Q What is your present place of employment?

A R.C. Oglevee and Associates, Inc., 309

Smithfield Street, Suite 2000, Pittsburgh, Pennsylvania

15222.
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19

20

21

22

AL 23

Craig in August of '81, to R.C. Oglevee and Associates.

Q And with Ehrman, Ratini, what was your

position?

A I was Secretary/Treasurer.

Q Did you hold any other positions with that

firm?

A No. Well, company General Agent, which was

an officer of the company.

Q What were your general responsibilities as

company General Agent?

A Basically, production and managing the office.

Q And how long were you employed with Ehrman,

Ratini?

A

Q

employment

A

Since 1978.

Do you recall what time in 1978 you began

there, approximately?

April or May, I believe.

MR. BINGLER: Let me state for

the record that we were trying to figure that

out this morning for purposes of the affi-

davit. I'm sure there is a record around

somewhere, but it was certainly sometime in

the spring of 1978 that Ehrman, Ratini,



Oglevee &,Craig, Inc., was put together.

2 I would say the efforts began sometime around

3 February, but when the exact incorporation

4 came about, I don't know.

5 Prior to that time, Bob was a

6 General Agent up in Erie. Mr. Craig was a

7 General Agent in Chicago, and the two of them

8 teamed up with Ehrman and Ratini, who were

9 already General Agents here in Pittsburgh,

10 to form Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig.

11 But when the exact incorporation

12 date occurred, I don't know. This morning

13 it turned out we just said from 1978, for

14 purposes of the affidavit. It was sometime

in the spring of '78 that the incorporation
15

16 took place.

THE WITNESS: Right.17

MR. BINGLER: Before I start18

a speech like that again, you can tell me19

how important the matter is. I think I went20

a bit too much.
21

MR. THOMAS: I'm perfectly
22 w

willing to let you speak for clarification
23
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purposes. This is an investigation, and I'm

trying to get as much as I can.

(Off the record.)

BY MR. THOMAS:

Q Could you give me a general description of

the organizational structure of Ehrman, Ratini at about,

during the time period of September of 1980.through

November of 1980?

a A Kerry Craig was President. I was Secretary/

Treasurer. I believe Jules Ehrman was Vice President.

Kerry resides in Chicago. I'm residing here. Jules is

approximately seventy-four, seventy-five years old. He's

semi-retired, but won't admit it. We wanted to make him

feel good and made him a Vice President. He has no

real duties.

Q What was the ownership share of that firm?

A Kerry Craig owned fifty percent, and I owned

fifty percent.

Q What was the relationship of Ehrman, Ratini

to Agency Holding Corporation?

A None, really, other than they are an old



I established firm in Pittsburgh.

2Q They being whom?

3 A Jules Ehrman and Ratini. They were in

4 Pittsburgh for years and very well known. Their name,

5 added to our new corporation, would give us stability.

6 Q I was asking the relationship between Ehrman,

7 Ratini, Oglevee & Craig to Agency Holding Corporation of

8 Chicago.

9 A No relationship.

10 No ownership, cross-relationship at all?

11 A No.

12 MR. BINGLER: There was a cros

13 relationship. You owned Agency Holding.
0

14 THE WITNESS: No, I didn't.

15 MR. BINGLER: Up in Cleveland?

16 THE WITNESS: Cleveland, yes;

17 but not Chicago.

18 MR. BINGLER: Kerry owned one

19 in Pittsburgh --

20 THE WITNESS: Yes, but not in

21 Chicago.

22 MR. BINGLER: There was anothei

agency in Ohio, and I think you both, you and



Kerry, had ownership.

BY MR. THOMAS:

Q What was your interest in the Agency Holding

Corporation in Ohio?

A Thirty-five/sixty-five.

Q Your ownership was jointly? You had thirty-

five percent and Kerry Craig had --

A Sixty-five; I believe that's accurate.

Q Again, we're talking about the time period

of September through November of 1980?

A Right.

Q Did you have any sort of ownership or

employment relationship with any other insurance firm at

that time?

A Yes, Crown Agency, Inc., in Toledo, Ohio.

Q What was that ownership?

A I believe it was thirty or thirty-five and

Kerry owned the remainder. There was, also, Crown Life

Associates, Inc., in Erie.

Q Where was that?

A Erie, Pennsylvania, which I owned and still

own one hundred percent of.



I Are those the only insurance firms you had

2 any relationship with, then?

3 A Yes,

4 Q Were any of the latter firms, i.e., Crown

5 ~Life Associates, Inc., of Erie or Crown Agency, Inc., of

6 Ohio related in any way to Agency Holding Corporation of

7 Chicago?

8A Crown Agency of Ohio would be related only

9 that Kerry owned part of Pittsburgh, Cleveland and Toledo,

10 .jointly, with me. That would be the only relationship

I I between the two.

12 QWere your financial transactions administered

13 and handled in an auditing sense through Agency Holding

0 14Corporation facilities?
114

015 A Of Chicago?

!016 Q Yes; were all three of those --

O17A All except Erie, Pennsylvania.

18 Q Did you have any official capacity with a

firm called INCOTRAV in Chicago?
19

A I was a stockholder.
20

21 What was your interest in that firm? Again,

22 we're talking about a period in time from September through

November of '80?
Aft 23
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A

Q

A

director.

Q

A

Q

Yes.

Were you an officer or director in that firm?

I believe I was a director. Yes, I was a

How was that firm set up? Do you recall?

How do you mean "set up"?

Who was responsible for setting it up and

when?

A It was set up in 1979 or '80, and Mr. Craig,

myself, basically, set it up along with the attorneys.

Q What kind of relationship was there, if any,

between INCOTRAV and any of the firms you've had any

interest in?

A None.

Q Did INCOTRAV do any business for them?

A Right.

MR. BINGLER: Let me state

for the record that when you said, "the

attorneys," you don't mean Thorp, Reed and

Armstrong?

THE WITNESS: Oh, no.

MR. BINGLER: Was that handled

by the attorneys in Chicago?
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1 THE WITNESS: I believe 80,

2 yes.

3- -

4 BY MR. THOMAS:

5Q The three firms that you've identified that

6 you had an interest in, did any of those firms at any time

7 get any financing advances from Crown Life of Toronto?

8 A Yes.

9 Q Could you give a description?

10 A The accounting was not out of Chicago. We

11 received monthly financing checks to run the agencies, and

12 if there were other needs for money, such as travel

13 expenses, such as furniture or any other type of loan,

14 it was requested and, generally, received from Crown.

15 Q Who was responsible for making those kinds

16 of requests?

17A Either Mr. Craig or myself.

18 Q Were the funds you received from Crown Life

19 during that period, were they always in the form of a loan

20 that you always had to repay?

A Yes.

22 Q Crown Life didn't actually pay for any of

23 the operating expenses?
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1 A No, sir.

2 0 Again, for further clarification, what was

3 the process whereby the three firms you were associated

4 with made their money? In terms of commission and so on,

how did that scheme work?

6 A How did we earn money? What was the functionl

7Q Yes.

8Q We contacted general brokers or agents in

9 the general territory and tried to get them to do business

10 through us, using Crown Life products, our expertise in

11 the field, commission, maybe better underwriting, many

12 different reasons; and we received a commission from Crown

13 Life which is paid to the broker who submitted the businesi

14 to us. We then make our money from a General Agent's

15 override, which is, basically, a bonus. If you write so

16 much insurance, the company pays money on volume.

17 Q The company?

18 A Crown Life.

19 Q The payments would be in the form of

20 commission payments which you would, then, distribute 
to

the agents, themselves, who were involved?21

A Basically, yes.22

MR. BINGLER: I'm not sure
23
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1 that's clear. The brokers get the commission

2 THE WITNESS: The General

3 Agent receives all the commission. He, in

4 turn, pays the broker.

5 MR. BINGLER: You get, in

6 addition to that, a commission for what you

7 call the "general override," is that right?

THE WITNESS: Yes. Of that,

9 you can give part of that to the broker if

10 you would like, depending on how valuable the

11 broker is.

* 12

13 BY MR. THOMAS:

14 Q In essence, the money your firm retained

were monies left over after you paid the various brokers

16 for their assistance?16

17 A Right.17

18 Q During that time period, with whom at Crown

Life Insurance of Toronto did you have any type of business
19

contacts?
20

A That would be a number of people.
21

Q Who would those people be?
22

A Anyone in the agency department, which would
23
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be Charles Lloyd, Art Thomas, Bill Buchans, Bill Foot.

I deal with these people all the time. Please be more

definitive.

Q With regard to requesting financese for loans

for various operating purposes, for example, with whom

did you generally have your contacts?

A Mr. Lloyd and, possibly, Mr. Buchans and,

I believe, Mr. Thomas.

Q What was Mr. Buchans' position?

A At that time he was the Regional Agency

Superintendant.

Q What were his general responsibilities?

A He is a liaison between the company and the

General Agent. He assists in helping him run the office,

getting things done in the home office; a liaison.

Q What was Mr. Lloyd's position?

A He was head of that department.

Q Essentially, the supervisor of Mr. Buchans?

A Yes.

Q What kinds of contacts during that period

did you, yourself, have with Charles Lloyd?

A Kinds of contacts?

Q Were they only confined to that narrow area?
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A No. Mr. Lloyd helped in marketing, also.

We would bring marketing ideas to them. They would help

entertain clients; a very wide area.

Q Did you travel to Toronto on occasion?

A Yes.

Q During that time span, say September through

November, do you have any recollection of how often you

would travel there?

A I go to Toronto regularly, it being so close.

0 At any point, did you have any sort of

employment relationship with Agency Holding Corporation

of Chicago?

A No, sir.

Q Did you ever have any office of any firm

that you were employed with in Chicago?

A No.

Q With regard to Ehrman, Ratini, Oglevee & Crai

the firm, one of the firms you've indicated, you were

President of that firm, I believe, during that period of

time. Is that not correct?

A I was not President of Ehrman, Ratini, Oglevec

& Craig.

Q Secretary/Treasurer, I'm sorry. Could you
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1 tell me the other officers of that firm?

2 A Mr. Craig and Jules Ehrman,

3 Q Their respective offices were?

4 A Craig was President, Jules was Vice President.

Q Who was responsible for taking care of the

6 financial records for that firm?

7 A Mr. Craig.

8 Q All right., Was he, also, the person respon-

9 sible for actually maintaining the financial records, i.e.,

10 taking care of seeing that they were --

11 A Everything was taken care of in Chicago.

12 Q Under his supervision?

13 A I don't know that.

14 Q Do you know an individual by the name of

William Price?
15

A Yes.
16

17 Q During that time period, what position did

18 he have with either Agency Holding Corporation or any of

the firms?
19

A I believe his title was office Manager.
20

Q For the Agency Holding Corporation?
21

A Yes.

23 Q What general sort of duties did he hold?



I A Overseer of the office. He would help with

2 vacation scheduling of the girls in all offices of Mr.

3 Craig, assist in hiring secretaries, granting salary

4 increases to secretaries# things of that nature.

5 Q Did you ever have any contacts with him in

6 your business dealings?

7 A Yes.

8 Q In what sense?

9 A Exactly as I described.

Q0 Do you know an individual named Robert Bersaen?

11 A Yes.

12 Q During that time period, what was his connection

13 with any of those firms?

14 A None.

15Q How is it you know him?

16 A He's the Brokerage Manager in Chicago for Mr.

17 Craig.

18 Q He didn't have any relationship with your

three firms?
19

20 A Yes. He was a Brokerage Manager, still is,

for Mr. Craig in Chicago.
21

22 Q During that time period you've identified,

23 did you know an individual named Maurice Kent?
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1 A Yes.

2 Q What position did he hold with Agency Holding

3 or any of the firms?

4 A Brokerage Manager for the agency in Chicago.

5 Q How about an individual by the name of Bill

6 Watid? What was his position?

7 A Brokerage Manager in Chicago.

8Q What are the duties of Brokerage Manager?

9 A Contact insurance brokers or agents to

10 pursuade them to do business with Crown Life.

11 Q Going back to that time period, September

12 through say the end of 1980,, did you make any campaign

13 contributions to Federal candidates?

A Yes.
14

15Q Can you tell me how that came about?

16A Basically, we do a lot of, our collection of

17 agencies, does a lot of business selling, predominantly,

18 a product called Retired Lives Reserves,, which is a group

19 insurance product. There has been discussion that the

20 IRS was considering changes that would be disadvantageous

21 to our particular product. We've had a lot of time and

22 money invested in a lot of clients. It was our feeling

23 that if we got Congress to listen to our story, if there



wore any changes, they would make them not so drastic.

Q That's the underlying rationale for the con-

tribution?

A Yes,

Q In terms of who got the idea going, do you

recall?

A

Q

would make

A

A

A

that time

Q

A

Q

A

been over

Q

bring the

A

Where it generated from, I don't know.

Did someone come to you and ask you if you

a contribution?

Yes.

Who was that?

Mr. Craig.

When did that happen?

Sometime between September and November, in

f rame.

Where did that take place?

I don't recall.

At the office?

Could have been at the office,

the phone, I don't recall.

Do you remember what he said?

subject up?

Basically, he said this was an

could have

How did he

idea he thought



I would be beneficial in the long run for exactly the

2 reasons I explained 1to you.

3 1 said, "Pine. If you think it would be

4 beneficial, as long as we're in the limits of the law,"

Q You did ask if it would be okay to do it,

6 legally?

7 A Yes.,

a Q Yes?

9 A Yes.

10 Q Was anybody else involved in the conversationl

I1- A I don't recall. I don't think so.

12 Q After he asked you, what happened next?

13 A I guess what happened next was we decided I

14 would receive the check. I, in turn, would deposit it in

15 my account and I, in turn, would send out the various

contributions.
16

17 Q When you say, "we," who are you referring

to?
18

A Mr. Craig and myself.
19

Q Was this in the same conversation that you
20

decided to do this?
21

A Probably a subsequent conversation.
22

23Q You mentioned a check coming to you. From
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1 whom did that check come?

2 A I believe it was from Agency Holding of

3 Chicago. I'm not sure.

4 Q You deposited that check in your own personal

5 account?

6 A I don't recall whether it was made out to me

or Ehrman, Ratini, Oglevee & Craig. That money went into

8 my own account, but how, I don't recall.

9 Q Do you remember what the amount was?

10 A $17,000.

11 Q 17,000?

A Yes.12

13 Q How was it decided what candidates would

receive the funds?14

A I don't know.15

Q Didn't somebody suggest certain candidates to16

you? Is that what happened?17

A Yes.
18

Q Kerry Craig?
19

A Kerry Craig.
20

Q Did he mention at all how he got the list or
21

the names of candidates to contribute to?
22

A No, sir.
23
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1 Q Did he mention that he had any conversations

2 with anybody else working there at Agency Holding about

3 making contributions?

4 A Yes.

5 Q What did he say?

6 A He said, basically, he and Charles Smith and

7 a gentleman from Washington had decided this would be a

8 good idea; this would be the thing to do. I guess that's

9 what it stemmed from.

10 Q Charles Smith was whom?

11 A Brokerage Manager in Chicago at that time.

12 Q What does he do now?

13 A He is now in the General Agency in Boston.

14 1 don't know his title.

15 Q I'm trying to get you to focus as best as you

16 can on specific conversations and where you may have had

17 those conversations. This conversation where he indicated

18 he and Charles Smith and another man from Washington

19 decided this might be a good idea, do you recall where he

20 told you this?

A No.
21

22 Q Do you recall if it was the same initial

23 contact he made with you?



No.

It wasn't the same or you don't recall?

A I don't recall.

Q Do you recall the name of this

in Washington?

A I know it, now; I didn't at tha

Q How did you find it out?

A When we went to Mr. Bingler and

this was okay.

Q You say you went to Mr. Bingler

would be okay?

A When we talked with Mr. Bingler

explain to him what we had done.

Q Was this in connection with the

litigation we're talking about?

individual

t time.

asked if

to ask if it

in '82, to

other

MR. BINGLER: Yes. That's in

connection with the Civil Malley-Duff case

here in Pittsburgh.

BY MR. THOMAS:

Q In the conversation that you recall about

indicating that Mr. Smith and Mr. Craig came up with this

plan, do you recall any reference from Mr. Craig as to

what Mr. Smith's involvement was?
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mail.

Q Did you get a mailing list from somebody with

the addresses of the various candidates?

Noe

Any indication of what Mr. Smith's relationshi

person in Washington?

No.

MR. BINGLER: You mean at that

time?

MR. THOMAS: At that time, yes.

THE WITNESS: At that time,

I did not know, no.

BY MR. THOMAS:

Q After you agreed to do this, do you recall

who you actually gave the checks payable to candidates to?

A I don't remember their names, no.

Q Not the candidates, what person did you hand

the checks to be delivered to?

A I mailed them.

Q You mailed them? Did you do it yourself or

did you have a secretary do it?

A I don't know. I probably just put it in the



A Yes,

2 Q Do you recall where you got that?

3 A From Mr. Craig.

4Q Did he mail that to you?

A I believe he gave it to me over the phone, but

6 I'm not sure.

7 MR. THOMAS: If I could, I'd

8 like to have the reporter mark this document,

9 which consists of four pages of Xeroxed copies

10 of checks, mark this as FEC Exhibit 1, please.

11

12 (Whereupon, FEC Exhibit No. 1

13 was marked for identification.

14

15 BY MR. THOMAS:

16 Q For further clarification, let me explain

17 this. These copies are copies of checks that we received

18 from Thorp, Reed and Armstrong pursuant to our request for

19 information earlier.

20 MR. BINGLER: I think those

21 were delivered by Roger Golden.

22 MR. THOMAS: I'm showing FEC

23 Exhibit No. 1 to Counsel and the witness.
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2 BY MR. THOMAS:

3 Q Having examined Exhibit 1, can you identify

4 what that is?

5A It appears to be the copies of the checks 1

6 made out for the contributions.

7 Q You'll note that the date on the checks is

8 October 25. Does that refresh your recollection as to when

9 you were first contacted to make these contributions?

10 A Not really; sometime probably in September,

11 August or September, I don't know.

12 QYour recollection was that it was a month or

13 so before you made the checks?

14A That seems reasonable.

15 Q Again, I'm trying to get your best recollectio

16 as to when the first communication took place.

17 A I would have to guess that it was September.

18 I don't know.

19 MR. BINGLER: We can probably

20 pin that down. I think there was some sort

21 of a meeting in Washington.

BY MR. THOMAS:
22

23 Q Was there a meeting in Washington that you
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I?

Yes.

What was that about?

General meeting in Washington of all the

attende

A

Q

A

General

Q

A

Q

with Ker

A

0

Agents.

What happened at that meeting?

It was just an annual General Agents meeting.

Did you have discussions at that meeting

ry Craig?

No.

MR. THOMAS: Why would that

be significant to tie in that date?

MR. BINGLER: I think that was

the occasion when Kerry and Charlie were in

Washington when they had a contact with

Marley.

MR. THOMAS: Something that --

MR. BINGLER: Something that

initiated all of this. He wasn't involved,

but a conversation with him about the contri-

butions would have taken place after that.

I think you can put a before and after on

when he was contacted; after that General
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1 Agents meeting and, obviously, before these

2 checks.

3 MR. THOMAS: Thank you.

4 Let me have the reporter mark,

5 for identification, this document, FEC

6 Exhibit 2.

8 (Whereupon, FEC Exhibit No. 2

9 was marked for identification

10

11 MR. THOMAS: For clarification

12 this is a photostatic copy of a check provided

13 to us today pursuant to our request.

14 I'm showing this to Counsel and

15 the witness.

BY MR. THOMAS:16

17 Q Mr. Oglevee, can you identify Exhibit 2?

18 A This appears to be the check that I received

19 for the campaign contributions.

20 Q Now, directing your attention to the date of

issuance of the check, it is 10/12/82; that's 1980, I'm21

22 sorry. It is two days after the date on the checks which

were identified as checks to the candidates. I believe
23
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you testified your sequence was that you got a check,

then wrote the checks.

A I don't, honestly, recall. That's the way I

remembered it.

Q You'll also note that this check, FEC Exhibit

2, is paid to the order of Robert C. Oglevee. Does that

refresh your recollection as to whether you got a check

directly as opposed to one made out to the company?

A Obviously, I got a check directly from Agency

Holding.

Q What was your understanding on how the payment

from Agency Holding was to be treated?

A I was under the impression it would be

treated as a bonus.

Q Was it, in fact, treated as a bonus by you?

A No.

Q What did you do?

A I really didn't do anything.

Q In the sense of a bonus, why didn't you treat

it as a bonus?

A I never claimed it as income.

Q For tax purposes, I take it?

A Right.
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1 Q What did you deduct-as contributions?

2 A I did not.

3 Q At the time you had a conversation with 14r.

4 Craig of the possibility of making contributions, was there

5 any discussion of tax ramifications?

6 A Yes.

7 Q What was that?

8 A We were under the impression that the

9 contribution was deductible.

10 Q Are you saying that the contributions would

11 be deductible?

12 A Yes.

13 Q Are you saying in their total amount?

14 A Yes.

15 Q I take it you became aware that wasn't the

16 case?

17 A Yes, sir.

18 Q When was that?

19 A I can't be exact, but sometime prior to

20 filing 1980's tax returns. I don't remember the exact

21 circumstances, but I became aware it was not a tax

deductible item.
22

23 Q Do you recall where that took place?



1 A Probably just in a conversation about tax

2 deductions. I can't remember who it was, but somebody

3 smarter than I am said I couldn't do that,

4 Q What happened then? Was there any effort to

5 rearrange the transaction?

6 A I contacted Mr. Craig and he was already

7 aware. Apparently, he found out also. So, we're looking

8 into ways of taking care of it, the proper way. We were

9 then under the impression that we could take it as a loan

10 from the corporation and that way it wouldn't be taxable

11 income, and then pay the loan back over a period of time.

12 Q Are you saying you reached this understanding

13 in that one conversation when you contacted him?

14 A I'm sure it took more than one conversation.

15 Q Did he say he was getting legal advice?

16 A He didn't say legal advice, but just advice.

Q7 As to that conversation, when you say you

18 contacted him, do you recall when that happened?

19 A Well, it was before I filed my income tax and

20 after I gave the contributions. I would probably say

21 early in '81.

22 Q Then, what did you do?

23 A Well, over a series of phone calls -- I'm



1 guessing, now. It would have been one or two; Kerry

2 reported that the conclusion was to rearrange it and take

3 it as a loan, sign a formal loan so that everything would

4 be as it should be and everything was fine.

5 Q And you did do that?

6 A We did do that, yes.

7 MR. THOMAS: Let me have the

8 reporter mark this document as FEC Exhibit

9 3, please.

10- 
- -

11 (Whereupon, FEC Exhibit No. 3

12 was marked for identification.)

13

14 MR. THOMAS: This document is

15 a document that was provided in connection

16 with your earlier response to the Commission's

17 ratification. Would the witness and Counsel

18 examine Exhibit 3, please.

19 THE WITNESS: Okay.

20

21 BY MR. THOMAS:

22 Q Mr. Oglevee, can you identify Exhibit 3?

23 A That appears to be the demand note that I
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0I signed in favor Agency Holding.

2 Q You'll note that the date on the top is

3 October 8, 1980. Is that the date you actually signed

4 that note?

5 A No.

6 Q What does that date reflect?

7 A I don't know. I think in an effort to clear

8 things up,, we were trying to do things properly and this

9 was what we came up with.

10 Q Is it your understanding that the date

11 reflects back to the date of the bonus that you received?

* 12 A Yes.

13 Q Was this document, sent to you by mail, filled

14 out except for your signature?

15A I believe I was in Chicago for a meeting

16 with Kerry and signed it then.

MI17 Q Do you recall anybody else that you had a

18 discussion with about filling this out?

19 A I didn't discuss it with anybody else but

20 Kerry, I don't believe.

21 Q No. In your discussions with Kerry, did you

22 ever become aware that any other individuals made contri-

Am 23butions to candidates and had gotten reimbursed?
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A Yes.

Q What individuals do you recall?

A At that time? I've seen the list, since.

Q At that time.

A At that time, Miss Pariano, Mr. Kent, Mr.

Smith and that's really about all. I'd be guessing if

I said any more.

Q How was it that you became aware that those

people had also made contributions?

A We were all friends, just in conversation.

Q You talked to them?

A Yes. I talked to them regularly about all

sorts of things.

Q All right. Do you recall how much each

of those people contributed to candidates?

A I know Miss Pariano was 17,000, same as I did.

I assumed Mr. Kent, but I didn't know exactly; and I

assumed Mr. Smith, but I didn't know exactly.

Q You assumed $17,000?

A

Q

Pariano,

A

Yes.

With regard to those three individuals, Miss

Mr. Kent and --

Mr. Smith.



Q Yes, Mr. Smith, were you at that time a

social acquaintance of theirs as well as a business

acquaintance?

A Yes.

Q Did you see them socially when you came to

Chicago?

A If they were in town, yes.

Q Do you recall any discussions-with them

about whether they should be making these contributions

and whether you should be making these contributions at

the time?

A No, other than we were under the impression

it was perfectly legal.

Q Was anybody checking it out at all?

A We thought it was perfectly legal and nobody

pursued it any further.

Q Did any of you, at that time, have any

conversations with any attorneys?

A I didn't. I don't know whether they did or

not.

Q Do you recall if any of them, including Mr.

Craig, had spoken with an attorney?

A Yes. I wouldn't be specific to say an
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1 attorney. I was under the impression that Craig had

2 researched it and said it was the proper way to do it.

3 Q With regard to FEC Exhibit No. 3, which you

4 signed, have you since signing that ever repaid any of

5 those funds?

6 A Not to this date, no.

7Q When you made arrangements to sign that

8 document, was it your intention to actually repay those

9 funds?

10 A Yes.

11 Q Is it still your intention to repay those

*12 funds?

13 A Yes.

14 Q Was there an understanding when you made that

15 note that you would be able to repay those funds through

16 bonuses you got through the firm?

17 A If you earned bonuses, yes.

18 Q Was that what you discussed?

19 A We discussed many alternatives. We never

20 pinpointed anything we were going to do.

21 Q Was there any discussion that you would

22 receive certain amounts above and beyond the amounts from

Ak23 sales you had? Do you understand the question?
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A Not really.

Q Was there ever a discussion between you and

Mr. Craig whereby you reached an understanding that you

would get bonuses above and beyond what you were entitled

to to repay this loan?

A No.

Q Do you know an individual named Jim Wright?

A Yes.

Q Do you know if he made any contributions to

candidates and got reimbursed?

A Only by reading it recently. At the time,

I didn't know.

Q At the time, did you have any conversation

at all about either him or you making contributions?

A Not that I recall.

Q Do you know him on a social basis?

A I did, then.

Q Now, since that time, since approximately

September through November of 1980, have you had any

conversations with him about political contributions made

by yourself?

A

Q

No, not that I recall.

When you had your initial conversations with



1 Mr. Craig about making these contributions, did he

2 indicate to you what the source of funds would be that

3 you would get for reimbursement?

4 A Not directly.

Q Indirectly?

6 A Not really, no.

7 Q Did he mention the funds were going to be

8 coming out of Agency Holding Corporation?

9 A Yes, they would be coming out of Agency

10 Holding.

11 Q Any indication as to where Agency was going

12 to get those monies?

13 A Not really.

14 Q What was your understanding?

15 A We had a series of agencies before that I

16 was involved in and, also, Craig owned his ownm. I was

17 under the assumption he was taking it from all sources.

18 It was an assumption; I don't know.

19 Q Going back to FEC Exhibit 3, you'll notice

20 that the note as you've indicated that you executed is

21 payable to the order of Agency Holding Corporation.

At the time you executed the note, was there
22

23 any discussion as to why you got funds from Agency Holding
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1 Corporation?

2 A That's what the original check was from.

3 Q Any discussion why you got funds from Agency

4 as distinguished from any other firm?

5 A No.

6 Q After you made the contribution and got your

7 check from Agency Holding, was there any discussion as to

8 whether the monies paid to you came from Crown Life funds,

9 originally?

10 A Not any direct discussions, no. Did I come

11 out and say, "Where did the money come from?" The answer

12 is no.

13 Q Did you have an understanding --

14 A We had no outside source of income. The

C 15 only business we generated money from is Crown Life.

16 Q Did Kerry Craig ever say that he had any sort

17 of request to make contributions coming from any of the

18 candidates you made checks payable to?

A No.
19

20 Q Did he say that this other person from

21 Washington had gotten requests to make contributions?

A Where the names came from, I don't know, or
22

Ask 23how they were selected.



Q Even after the fact in discussion with

2 Kerry?

3 A No, sir.

4 Q No discussions about that?

A No, sir.

6 Q Now, do you know if Diane Pariano had any

7 role in asking employees of Agency Holding to make con-

8 tributions to candidates?

9 A I have no idea.

10 Q You indicated earlier you did have general

conversations with those three people, Diane Pariano, Mr.

12 Kent and Mr. Smith. What sort of conversations did you

13 have with Miss Pariano?

14 A Miss Pariano and I are very good friends.

I couldn't be specific as to what type of conversations

160 we had.16

17 Q Did she tell you she made contributions,

herself?
18

A Oh, yes.19

Q You don't recall what else was talked about?
20

A You're asking me to go back to 1980 and if
21

we had conversations. The answer is yes, but as to what
22

we talked about, it was on a casual level.
23



Mw 1I I'm trying to get you to focus on those

2 things,

3 A I understand.

4 Q Do you know a man named Art O'Brien?

5 A Yes.

6 Q During that time period, did you know him?

7 A Yes.

8 Q At any time, did you have any conversations

9 with him about contributions?

10 A No.

I1 I Did you ever have any discussions about the

12 tax ramifications on the contributions?

13 A Did I, no.

"T14 Q Did Kerry Craig say he had ever spoken to him

C7115 about the contributions?

r1116 A No. I should say not that I recall. He may

cc17 have, I don't remember.

18 Q I wanted to go back a little bit to some

19 earlier discussions we had about the financing arrangement

20 between your firms, for example, the three you had some

21 sort of ownership interest in and Crown Life of Toronto.

22 What kinds of interest arrangements are made when these

23 advances are made from Crown? When do they charge interest
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A

for example,

sure whether

are and some

I don't know

extent.

It depends on the type of loan. Financing,

is noninterest bearing. Furniture, I'm not

that's interest bearing or not. Some loans

loans aren't. The criteria which is used,

about. I knew financing was not, that's the

Q What are the different categories?

A Financing.

Q The monthly running of the agency?

A Yes, the monthly running of the agency,

furniture, minor repairs of office space, mini-conferences.

If we have a conference to reward a salesman, we get an

advance for that. Special loans just fall into any categor

I guess. Those would be about the most specific ones.

Q Do you recall any firms that you had an

ownership interest in ever getting advances or loans from

Crown which you utilized or made use of to contribute to

candidates?

A No, sir.

Q Never happened?

A Not that I know of.

Q Have you, yourself, ever made contributions

before?
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A

I ever gave

Q

A

Q

the ones on

about?

A

Q

A

Q

Washington?

A

On a local level, probably. I don't think

to a Federal candidate.

Other than the instance we identified?

Yes.

Now, those local campaigns, were they after

the Federal level that we've been talking

Before.

Have you ever worked in any political campaign

No.

Have you ever lived in Washington, worked in

No, sir.

MR. BINGLER: That suggests

that your political if you have.

BY MR. THOMAS:

Q I don't mean to confuse you, but let me go

back a little further to these financial arrangements.

We've seen several documents indicating that

advances, for example, come into the various categories.

Ehrman, Ratini, for example; who has the final say as to

whether those advances are approved or not?

A From whom?
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I Advances coming from Crown to, for example,

2 Ehrman, Ratini?

3 A What about the final approval?

4 Do you have to make a request?

5 A Does Ehrman, Ratini, yes.

6Q During that time period, were you responsible

for making those requests?

8 A I had the opportunity if I saw the need.

9 For example, I handled the remodeling of the agency. Since

10 I handled it, I made the requests. Generally, the money

was handled and requested from Chicago. In fact, I may

12 have even gone through Chicago.

13 Q Saying Chicago, do you mean Kerry Craig would
04 have the final decision on such a request?

A Not necessarily final, but he generally

16 corresponded with Crown Life.

Q At Crown Life, was there any sort of routine
17

as to how they handled a request?
18

A I don't know. I would imagine so.
19

Q Who was in charge?
20

A Mr. Lloyd was in charge.
21

Q Did he make those decisions? Did he get
22

involved on a day-to-day basis?
23
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I A I think Mr. Lloyd was involved in many day-

2 to-day decisions.

3 Q On what do you base that opinion?

4 A The type of man he is. He's an active man.

5 He likes to be involved.

6 Q You indicated earlier that you had fairly

7 frequent contact with him. I don't know exactly how to

8 characterize that. I don't know what that means.

9 A I come in contact with the agency departments,

10 oh, anywhere from daily to every other day or weekly,

11 for one problem or one request or various conversations.

12 When Mr. Lloyd was there, I directed my correspondence,

13 mostly, to him.

14 Q Now,, I want to shift a little bit to the

15 process whereby various individuals, including yourself,

16 were given bonuses, monies for the contributions that they

17 made.

18

19 (Of f the record.)

20

21 MR. THOMAS: Let's go back on

the record.
22

BY MR. THOMAS:
*23 .
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Q The information we've received is that Diane

Pariano was repaid approximately $12,000; exactly $12,000

through Ehrman, Ratini on or about October 27, 1980. Do

you know how that came about?

A I have no idea, no.

Q Who handled that transaction?

A Chicago.

Q How do you know that?

A Because all of our accounting was done in

Chicago for all of the Agency.

Q With regard to authority for signing checks

of Ehrman, Ratini, who had that authority?

A Myself, Mr. Craig, possibly Miss Pariano,

I'm not sure.

Q Do you recall instances where you, yourself,

signed checks, alone, or did they always have to be

approved or co-signed by someone else?

A I never had the checks for financing. That

was all basically done in Chicago.

MR. THOMAS: I'll tell you

what I'd like to do. Can I have a short

recess for maybe two or three minutes, and

we'll finish up.

r
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2 (Whereupon, a five minute

3 recess was taken.)

4

5 MR. THOMAS: I'd like to have

6 the reporter mark this document as FEC Exhibit

7 4, please.

8

9 (Whereupon, FEC Exhibit No. 4

10 was marked for identification,)

11

12 MR. THOMAS: This is a copy

13 of a time log that was provided by Thorp,

14 Reed to us, today. I'm showing that to the

15 witness and Counsel.

16 What this represents is only

17 the months apparently of August 1 through the

18 end of the year of 1980.- That's our under-

19 standing. If you would take a moment to

20 thumb through it quickly so that you can

21 identify it.

22 THE WITNESS: It appears to be

23 my log.
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2 BY MR. THOMAS:

3 Q 1 think in order to speed things up, let me

4 direct your attention to specific items I'd like to ask

5 you about.

6 Under the date of Thursday, August 14, can

7 you tell me what is written there and what that refers to?

8 A "Solicitation, meeting Chicago." That's a

9 meeting where we brought in all our solicitors for national

10 accounts and had a mass meeting to discuss the soliciting

of accounts throughout the United States. The next day

12 we had a picnic for them.

13 Q Did that meeting have anything to do with

14 campaign contributions or solicitation of campaign con-

tributions?
15

16A Not to my recollection, no.

17 Q Directing your attention to the entry of

18 Friday, September 12, on what appears to be the name,

"Glenn Bost."
19

A Yes.
20

Q Do you recall if that meeting had anything to
21

do with any campaign contributions or possible campaign

22 contributions?
23



No.

It did not?

No.

MR. BINGLER: While you're

that, do you recall what that meeting was

about?

on

THE WITNESS: No, I don't.

BY MR. THOMAS:

Q Do you know who Glenn Bost is?

A Yes.

Q For the record, would you identify who he

is?

A He is co-counsel of Mr. Bingler's.

Q Okay,

Now, if you would examine the entries under

October 2, 3 and 4 and 5 and 6 and 7, please. Specifically

I'm interested in what I notice appears to be the word,

"Washington," Would you explain what those entries

represent?

A I think this -- I'm not sure, but I think we

thought the GA meeting was scheduled here and it wasn't.

So, I crossed it off because it wasn't.

N

C



Q You're referring, right now, to --

A October 3, 4 and 5. If I'm not mistaken, if

I'm not mistaken, we went to Washington on a Sunday. This

appears to be the General Agent's meeting. This was the

GA's meeting.

Q This is the meeting you referred to earlier?

A Yes. It started on a Sunday and finished up,

probably. this afternoon, (indicating),

Q At that meeting, in Washington, at any time

did you have any discussions at all with an individual

named Owen Marley?

A

Q

appear to

and, yet,

Mr. Craig

how is it

about?

No,, not that I know of.

Finally, one thing that strikes me is you

have had a vital role in three of these firms

I'm a little bit puzzled. How is it that when

approached you to make $17,000 worth of contribut

there wasn't more discussion of why it was coming

A Mr. Craig, basically, ran the financial end

of it. I have or at least at that time, anyway, had more

product knowledge and field knowledge with brokers than

Mr. Craig. So, I would, basically, handle the insurance

sales, the relationship with brokers, the technical aspect

Lons,

10
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I of the firm and Mr. Craig would handle the accounting end.

2 Q When he asked you to do this, did you have

3 any sense that you were being coerced at all to make

4 contributions?

5A No. We had a very open relationship. We

6 were very close friends. I said, "Has this been checked?

7 Is it okay?" He said, "Yes. It's fine." I didn't really

8 pursue it any further.

9 Q You mentioned contributions you made to

10 State candidates.

11 A That's a pure guess over my entire working

12 lifetime.

13 Q Do you recall any incidence where Mr. Craig

14 asked you to make any other kinds of contributions to any

15 other race and you did do that?

16 A No.

17 Q This $17,000 was the only incident where that

18 happened?

A Yes.
19

20 MR. THOMAS: This last document

21 I'd like you to have marked, please, as

22 FEC Exhibit 5.

23
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1 (Whereupon, FEC Exhibit No. 5

2 was marked for identification)

3

4 MR. THOMAS: I'm showing FEC

5 Exhibit 5 to the witness and Counsel. Again,

6 this is a document provided to us today by

7 your Counsel.

8 THE WITNESS: What would you

9 like to know?

10

11 BY MR. THOMAS:

12 QCan you identify that? Have you ever seen

that?
13

A Have I ever seen this before, no. This
14

particular piece of paper, no.
15

16Q You didn't compose it?

A No.
17

Q I just want to, with regard to the various
18

candidates or campaigns mentioned here, I want to ask if
19

you have any relationship with any of those candidates or
20

work with any of the candidates? This is going back to
21

1980. It probably would be easier to let you read through
22

23 the list of names of candidates.
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A

Q

of these

A

Q

No.

You have had no such relationship with any

people?

No.

Thank you.

questions.

MR. THOMAS: I have no further

Do you have any cross?

MR. BINGLER: Yes. I have a

few questions.

BY MR. BINGLER:

Q First of all, can you make an estimate as to

the amount of time you spent discussing this matter with

Kerry Craig from the time you suggested that you and others

might be interested in making political contributions

until the time you, essentially, agreed to do so back in

October of 1980?

A How much conversation time?

Q Yes. How much time did you devote in making

the decision to agree to do this?

A Guessing, maybe fifteen minutes.

Q Let me ask you this: Was this event an event

of some significance to you at the time?
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A Not really, no.

Q Okay.

Again, Mr. Bost's name appears in your time

book for Friday, September 12. I've asked Mr. Bost to

bring to me his time book for 1980 and I would like to

show Counsel for the FEC the entries in Mr. Bost's time

book and, then, I'll show them to you.

MR. BINGLER: There are entrieg

as you can see, that have nothing to do with

EROC relating to other clients, and there are

two entries relating to EROC.

MR. THOMAS: Fine.

BY MR. BINGLER:

Q I want to refresh your recollection on this

entry.

A

entry,

A

Q

because

Maybe you can tell me what you were meeting about.

This looks like "Critchlow."

It has "Rev/File, Rev/Case," and then an

2.00."

I think that's two o'clock.

Let me make a guess that that means two hours,

there's another entry of .5 and 3.5.

What was the Critchlow matter about?
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I A It's -- do you want me to get into -

2 Q Did it have anything to do with the political

3 contributions?

4 A No. This was another piece of business that

5 was written and then lapsed and then rewritten. He was

6 going to sue me and I was going to sue him and nobody sued

7 anyone.

8 Q Was a suit filed in Butler County?

9 A I don't know. I was going to countersue and

10 Glenn said, "Why bother."

11 Q The next entry is .5 for "BROC, Regional;

12 Revised/Agreements."

13 I might mention, to help your recollection,

14 that Mr. Bost told me that that referred to agreements he

15 was preparing for Mr. Schneider.

16 A Okay, if that's what those are.

17 Q Did you have anything to do with Schneider at

18 that time?

19A Yes. He was purchasing a home. He was an

20 employee of ours and we were going to help him set up the

21 proper wording so that he wouldn't be taken advantage of

22 when he was buying a home.

MR. BINGLER: I have no other
23
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questions.,

MR. THOMAS: Do you wish to

waive signature?

THE WITNESS: Sure.

(Whereupon, deposition was

concluded.)
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Masters - direct

MR. THOMAS: Would you swear the witness,

please.

(Witness sworn.)

j THOMAS C. MASTERS,

called as a witness by the Federal Elections Commission,

having been by me, the said Cynthia Dykins as Notary

u!1 Public aforesaid first duly sworn, was examined upon

oral interrogatories and .he did thereupon depose:and

.. testify as follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR. THOMAS:

4Q Would you state your name, please.

30 A Tom Pasters.

V Q What is your present address?

A 72 East Elm, Chicago.

1D • Q What is your present place of employment?

A Travel Management, Inc., 310 South Michigan,

Q How long have you been with that firm?

A Since January.

Q Of this year?

A This year, yea; I am sorry.

Q What is your present position there?

A Director of sales.pm



Masters - direct ..

Q Do you have any ownership interest with that />

firm?

A No.

Q Who does own that f irm?

A Bob DeSanto, Robert DeSanto, solely owned.

Q Also preliminarily, I want to just state on the

record that you are appearing here voluntarily and not

pursuant to a subpoena, and for that, we are appreciative

I .... of your cooperation.

Now, where did you work before you worked

for Travel Management, Inc.?

A Incotrav.

Q How long did you work for Incotrav?

A Since '79, September of '79 to December of '81.

Q What was your position with Incotrav?

A Sales.

Q What were your general sorts of responsibilities?

A Just really bring In sales, new business.

3 Q Give me, if you would, please, a description

of the type of business that Incotrav was in.

A All travel, corporate travel, meeting and planni

I incentives, that kind of thing.

Q When you refer to incentives, what do you mean

by that?I.
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Who did own that company?

Masters - direct

A Well, sales incentives, where there are, awardsgv

which would be usually a lot of our business was done

with insurance companies, where the salesman, the broker,,

would go out and sell X amount of product. Then if he

achieved a certain goal, he would then be awarded a trip

for he and his spouse, or whatever, for a week, that kind

of a thing.

What we would do is set those up, so that

we would handle the air and we wou3d handle the ground

transportation, that kind of thing, and all the promo-

tional materials to go with it.

You yourself were involved on occasion with

setting up those kinds of incentive programs?

A More involved in the sales end of it. Other

people would actually continue through to getting into

the promotional and really logistics of it. My end was

really sales.

I got the accounts, and then from there,

other people would take over the account and do the various,

you know, functions, accounting functions, promotional

designs and materials, that kind of thing.

Q Did you have any ownership interest in Incotrav?



A No, not to my knowledge.

Q How was it that you came to work for Incotrav?

A Jim Wright, I lived in the same building that

Jim Wright lived in and I had been working actually for

sales in a tire company and he approached me eight months

before I actually was hired and said that he might be

getting into travel, getting his own company together,

and would I like to come work for him.

So I said, "Yes, I am very interested in

the travel business. Sounds exciting," and that's how

it happened.

Q You mentioned Kerry Craig. How is it that you

know Kerry Craig?

A Strictly through Incotrav and Jim Wright intro-

ducing me when I was hired.

Q Did Kerry Craig have any role in the day-to-day

operations of Incotrav?

A No, no.

u:~
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A Best of my knowledge, Kerry Oraig, and I

believe there was a part ownership by Jim Wright also.

Q What was Jim Wright's position with Incotrav?

A He was president.

Q Did Kerry Craig have any official position as

an officer?
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Q Did Jim Wright have day-to-day control over

. the operations?

A Yes; yes, he did.

Ci rDo you know if he had to get approval from Kerry:

Craig for any kinds of decisions?

A Yes, to my knowledge.

What kind?

A I think many times when it was -- well, I would

say when there was money involved, I think that had to be

approved sometimes, business decisions.

Q Were you involved at all in any of the

decision-making for business decisions?

A No, things I did had to be approved through Jim

Wright.

What was your method of compensation for Incotrav?

10 A Just strictly salary at the times with promises

of more money through my sales efforts.

U Q Was there a procedure for giving sales repre-

sentatives such as yourself bonuses?

A There were discussions that there, would be

bonuses, yes, upon sales.

Q Based on sales?

A Yes, based on sales production, and my salary

was basically very almost unlivable at the time.I
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Do you remember what it was in November of '79? i

A When I started, it was thirteen four.

Q So you mentioned that there was also compensation,

on commissions, I believe.

A Right --

Q Wasn't that built In?

A -- commissions.

Q Do you recall how much in terms of commissions

re told you might be earning when you first came

I?

A Well, it had always been in the works. It was

really elaborated on in writing until later, and that

ter really that -- well, Just after Jim Wright left,

Llly then was put into writing.

Tell me about what happened when Jim Wright

Do you remember under what circumstances he left?

A I think he was asked to leave actually.

Q Do you remember why?

A Not really why. It never really came out why

he left.

I know that he wanted a lot of people

to go with him to, you know, get into the travel business

with him after he was leaving.

Q When did he leave; do you remember that?

I
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A I think it would have to have been somewhere

I am trying to remember when it was. I want to say

March, St. Patrick's Day. It had to be before that, so

it had to be like February maybe, I think.

Q Of?

A February of '81.

Q So then you stayed at Incotrav approximately from

February of '81 through December of '81, is that right?

A Right.

Q Did he ask you to go with him to work for

another business but you declined?

A Yes.

Q After he left, who ran Incotrav?

A Everybody that could basically keep it toether.

Q Did Kerry Craig have day-to-day control?

A Yes, he came down and made a statement that he

was going to be in charge basically. There would be

someone else filling the shoes shortly in the interim, but

that he would be in charge in the interim of there

being a new president of the company.

Q How would you in general describe your

relationship with Kerry Craig; did you have any disputes

with him?

A Yes, I did.
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MR. HONOR: Excuse me for a second. Can I

mention something?

(There was a brief interruption, after

which the taking of the deposition was

resumed as follows:)

BY THE WITNESS:

A My disputes with him were basically over money,

commissiones owed, and I presently am suing Kerry Craig

and it is in litigation now.

Kerry Craig and I never really had any kind

of a close business -- he stayed fairly, you know, not

real Involved with the employees of Incotrav. So we

really were not In a close business relationship. 4

BY MR. THOMAS:

Q When you brought in new accounts, was there

anyone you had to report to about getting the accounts after

Jim Wright left?

A After Jim Wright left? Well, we hired a new

3 president. We hired a new president, so then --

* Who was that?

A That was Bob Raynesford.

Q How is that spelled?

A R-a-y-n-e-s-f-o-r-d.

Q So you reported to him?
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A Yes, right.

Q Did he stay there for a long time?

A He stayed there for maybe rive months.

Q Was he asked to leave?

A Yes.

Q By Kerry Craig?

A Yes, right.

Q Do you know what that was about and why?

A I think what it came down to was that they felt

he Just wasn't cut for the Job, so to speak.

Q Did you have any disputes with him yourself?

A With Bob?

Q Yes.

A No.

Q What role, if any, did a woman named Diane

Pariano have in Incotrav operations?

A In Incotrav? Well, she came down after we had

gone through an almost entire staff of people after Jim

Wright left. So there was only a couple of us that were

original people, I mean that had been there for any length

of time. So she came down to really sort of manage the

office.

So she was only there maybe on a full-time

basis I think three, four months, something like that,
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full time.

Q Did you have any disputes with her during that

4 time that she was serving in that capacity?

5A Not really. Not really dis-- the only disputes

that we had were really over money that they owed creditors,

O people.

gQ How did you get involved with 'that?

A Well, only -because when we do business with,

let's say, hoteliers or suppliers, they would call up

and they would ask for myself, because I was the only one

really and there was one other fellow that was around,

and they would ask for one of the two of us. So I couldn't

10 hclp but get involved in that.

30Basically I was not able to perform my

functions as a salesperson because of the time-consuming

3 ~ elements of trying to - - the service level had gone down

with our accounts and things because when you go through

an entire staff of people, it is catch-up from t hat

3 point. So I was trying to put out the fires with the

service end, and then creditors would call and this kind

of thing. It was difficult to even go out and generate

U new sales at that point.

3 So I got involved,. and getting back to

your question of my involvement or, you know, Diane
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Pariano, any disputes, I would have to say that, the..

disputes came over owing people money. My comments to,

S her were, you know, If we are going to do business in

the travel industry, you have to pay your suppliers. Other.-,

wise your reputation is nothing.

So that was the only disputes that I can

remember having with her.

Q When you left, did you leave under any sort of

I unharmonious--

A Yes.

-Q Acrimonious, I guess is the word, circumstances.

I A Yes, I did. I left in December. I came back

10 and cleaned out my desk after Christmas, and then I

came in to resign the following Monday and Kerry Craig was

Itoo busy to see me. So I just took off.

Eo Did you talk to anybody after that by phone

or anything to clarify your resignation?

A I got ahold of my attorney. I did not formally

resign, although I did go over to personally see them,

ask for the --

Q "See them"?

A See Kerry Craig, and Diane Pariano was there.

This was not in the Incotrav offices. It

wa3 in the Agency Holding office, and to tell them that

I
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I was resigning. Kerry Craig was not there. So XI ormallii

resigned with Pariano.

Q Did you give her a letter of resignation?

A No, I didn't.

Q This is an oral statement?

A Per my attorney's suggestion.

Q You Just told her orally?

A Just told her orally, yes.

Q Now I want to focus more on the matter at hand.

In approximately October of 1980, do you

recall making a campaign contribution?

A Yes, I do.

Q Can you tell me how that came about?

A Well, simply Jim Wright came in and asked that

myself and my associate, Gary Holland, make a contribution;

that Kerry Craig had wanted the employees to make a

contribution of $999, and that was it.

So we did. He said, "Would you write us

a check and we will reimburse you," and that's what took

place.

Q He sai. that Kerry Craig had wanted this to be

done?
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Craig as to why Kerry Craig Wanted ttis done?

No.

You have indicated that he asked, J im Wright

a contribution of 999, is that right?

Yes, right, to make it out ft the Texans for

p

I
I,
U

C
U:
I:
10

3o~

I
I
U
I
I
I

Wright.

QDo you recall why $999?

A Well, because apparently he said that you can

make a contribution up to $1,000 and just to make it out

for $999 so that you don't exceed the $1,000,.you know,

legal limitation, and that was really basically about It.

At that point I had asked, because I had

never made a contribution in the past, so my concern was

well, 1, you know, don't have $1,000 just to give Kerry

Craig to make a contribution. I said, "How will I be

reimbursed?"

He said, "Well, we will just give you a

check back to reimburse you, " and so he did.

Q All right, I guess I am not quite clear. Did

he tell you without your having asked that you would get

reimbursed?

A Yes.

Q So he told you that, and It wasn't a matter of

him just saying, "Write a check for a contribution,." or
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asking for a check for a contribution and then you raising

S that you would like to get reimbursed; it wasn't the

i latter situation?

A No. Well, what he said was Just, "Would you

write a check for $999 and we will reimburse you for the

* check.

Q Did he tell you where the reimbursement would

come from?

* A No.

Q Do you recall any discussions at the time as to

any of the tax ramifications of making a contribution

to Congressman Wright?

1 A The only tax. ramifications discussion I had was,

"What is it going to cost me to make this contribution as

far as on my income tax? I mean, you are saying, 'Write

U out a check,' and I said, "Can I legally write this off

on my income tax,." and he said, "Certainly."

I Q "He said"?

A Jim Wright said, "Certainly," and, you know,

"It's done all the time," and what not.

Q With regard to the money that you were going

to get reimbursed with to pay for In essence or to cover

the amount of the contribution, was there discussion

about declaring that as income, your need to declare that

I as income?
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A We discussed, yes, whether or not that would

be something that would reflect my income that I would

have to pay taxes on.

SQ It was your understanding you would have to

declare the money you got as Income?

*A Right*

Q Do you know if in fact you did declare that

as income for 1980?

MR. HONOR: Yes.

BY THE WITNESS:

A Yes.

iI MR. HOMOR: There is one question I would like

10 .to ask him.

At least you made the statement to me,

10 -  and was it so that Mr. Wright made a statement to you,

100 because you were concerned about the legality of it, that

he checked with his lawyer --

THE WITNESS: Yes.

14R. HOMOR: -- and what was his answer, if he

did, if I may ask this question?

U THE WITNESS: Yes, he did. He said that he

i checked.

I was a little concerned because I had

I never made a contribution before. I asked him, Just to'1
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If you don't know, don't make a

.ment.

fE WITNESS:

A I really don't know. He has several, I know,

L am not sure which one it would be that he talked

to.

BY MR. THOM&AS:

Q Do you know if it was Art O'Brien?

A No, I don't -- no, it wasn't Art O'Brien, to

my knowledge.

Q How do you know it wasn't Art O'Brien?

A Because Art O'Brien, when he had mentioned who

he had talked to, I knew It was not Art O'Brien. Art

O'Brien was the corporate attorney for Kerry Craig.

As I say, I can mention a name of an

attorney, but I am not sure it is the attorney he talked

to, if you want that.

Q Only if you know; only if you know.

Masters - direct

sure everything was right, you know, "Would you

c with somebody," and he said, "Oh, I already have.

re already checked with my attorney."

,. THOMAS:

Q Who was his attorney; do you know who he was

rring to?
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A No, I really don't know.

I Q If you have a belief that that is who it was,

you can tell us that, but state that that is your

belief.

A 14y belief is a fellow named Fred Hayes.

I had heard the name come up. That is why I believe it

* could have been him.

MR. HOMOR: But you have not seen or you were

3 not present with him talking to any attorney?

THE WITNESS: No, I was not present.

MIR. HOMOR: It was Just his statement?

THE WITNESS: I trusted his statement. I

was not present in the room when he called his attorney.

He Just said verbally, "Yes, I have

you know, I Just asked the question, "I Just want to

10 make sure this is, you know, legitimate," and, "Oh,

yes, I have talked to my attorney."

mI My associate, Gary Holland, and I both

I w ere the're, and we made sure that that was what, you

know, he did.

BY 14R. THOMAS:

5 Q At that point did you go ahead and write a

check?

A Yes.I
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Did both you and Mr Holland do that?

A Yes.

Q Right there on the spot?

A Right.

Q Was anybody else present at that conversation?

A No.

Q Just the three of you?

A Three of us, right.

Q What did you do with the check that you wrote;

did you give it to Jim Wright?

A Yes.

Q You didn't mail it to Congressman Wright your-

self or anything?

A I am thinking back now.

I think what he did do was prepare some

envelopes for Texans for Wright, and I think that is how

we sent them out, Just put it in an envelope and that

was it. To my recollection, that is how it worked.

Q Was that done later that afternoon or that

day, or do you recall when the actual mailing took place?

A I think it was like in the afternoon.

I remember it was the morning that he had

approached us, and I think later in the afternoon is

I°
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Q Do you recall Jim Wright mentioning to you

whether any other individuals had already done this?

A Yes.

Q What did he say?

A He said that Kerry has basically asked other

people to contribute and people in Agency Holding.

Q Did he say that he himself had contributed;

is that what you are saying, Jim Wright?

A Yes, he said that, "We have all been asked to

contribute."

Q When he referred to being asked, was he saying

being asked by Kerry directly?

A Yes.

Q What other specific Individuals do you recall

him mentioning having contributed?

A Diane Pariano was one.

Q Did he tell you that she had already contributed

or that she had just been asked to contribute?

A 'No, I think he said she had contributed.

Q Did he mention anything about having seen her

in her office, some contribution checks?

A No.

Q Did he mention that to you?

A No.
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Nobody thought anything about It really.

It was Just, "Yes, I did,"1 or, "I didn't," whatever. You

know, It would come up in discussion.

I think I can remember asking a couple

of people -- Diane was one -- and they said, "Yes, I made

a contribution," and that was the end of the conversation.

Q Why were you asking them?

A Just wondered if anybody else made contributions.

Q Did you ask her at that point whether she

was comfortable or uncomfortable with having been asked

to make a contribution?

A No,. no.

Q What was your general sense; did you have the

Impression tha t people were sort of feeling a little

bit pressured to make these contributions?

A Somewhat. Somewhat, yes, afterwards.

I mean, you know, you would say, "Well,

did you make a contribution?"

Masters -direct 2

Q Do you recall any other names specifically

that he mentioned as having contributed?

A She really sticks out In my mind.

I think later it, was discussed who

contributed. You know, I mean people, "Did you contribute

to the fund?"
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Not pressured to the point where.

nobody ever said to me, you know, you would lose your

job If you didn't make this, but I think a couple Of'

people :probably wondered afterwards, you know, maybe "Why

did I sign a check?"

QAny specific individual you recall expressing

those kinds of concerns?

A Not really, not really anybody specific.

Q Mr. Holland, did you talk to him about that?

A Yes, Yes,

QDid he have that sentiment?

A Somewhat, yes, yes.

Q Are you and he social acquaintances?

A Yes.

Q Still?

A Yea, still.

Q Going back a moment, you recalled having made-

arrangements to mail the contributions to the Congressman's

can.,paign. Do you recall if there was any sort of cover

letter that went along In the envelope?

A No.

QDo you have any recollection of how you came

UP 1with the address for sending the contribution?

A I didn't. I didn't make the envelope out

-4
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that I remember.

MR. HOMOR: What did you do; just give him the

check?

THE WITNESS: Yes, he asked for the checks.

BY MR. THOMAS:

Q Did he ask you to fill out any sort of form

that listed, for example, your occupation and your full

name in printed form?

A Yes, now that you mention that, there was

something that I believe there was a form that he sent

with it. I don't recollect what the form was now that I

think about it, yes.

Q Who was actually responsible for taking care

of the mechanics of getting these envelopes together

and sticking them in the mailbox?

A I believe he was.

Q Jim Wright?

A Yes.

Q You don't recall Diane Parlano having any role

il. collecting the checks and taking care of sending them?

A Not to my recollection, no.

Q Did you have enough funds In your account to

cover a $1,000 check at the time?

A No. No, I didn't.

Masters - direct
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I am showing Exhibit I to the witness and

and ask that you examine it, please.

Can you identify Exhibit 1, please?

That in the check that I wrote.

This is a photostatic copy of the front and

the check that you wrote?

Yes.

Payable to the Texans for Wright?

Yes, right.

MR. T1IO4AS: I would like to have the reporter

s document as FEC Exhibit 2, please.

(Said document was thereupon marked as

FEC Exhibit 2, for identification,

7/22/82.)

BY DIR. THOM1AS:

Q I am showing Exhibit 2 to the witness and

counnel.

Can you identify Exhibit 2, please?

Q

counsel

Masters direct 24

14R.THOMAS: I would like to have the reporter

mark this document as FEC Exhibit 1, please.

(Said document was thereupon marked as

FEC Exhibit 1, for identification,

7/22/82.)

BY MR. THOMAS:
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A That is the check that Jim Wright gay. me to

cover the check that I wrote.

Q Directing your attention to Exhibit 2, you

will note that the amount of that check is $1,2200

A Yes*

Q The check that you have identified as having

contributed to Texans for Wright is for $999.

A Right.

Q Can you explain the discrepancies in amount?

A Well, my concern was that I would have to pay

taxes on that money, and If I did, I would like to -

I can't afford to be making a contribution if I can't

cover the income taxes, and he gave me $1,200. 1 think I

even paid more than that actually on income tax.

MR. HOMORt: Excuse me; can I make a statement

here.

MR. THOMAS: Surely.

MR. HOMOR: I think the witness stated in his

letter to the Commission of June 25, 1982 that, "On the

same day, later in the afternoon, Mr. Wright walked into

my office and handed over to me a check payable to me

in the amount of 1,000 or 1,100. 1 do not recall the

exact amount."

I merely wanted to 8ay that he himself was
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not certain of the amount and didn't recall exactly, but

he recalled that it was probably somewhat probably more

than $1,000. It was obviously the effect or the earlier

discussion of the tax ramifications. Even if he is not

sophisticated in this respect, he understood something,

"I can deduct Just that much, and I probably have to put

more income in order to cover my expenses."

MR. THOMAS: Just for the record, I should

state that Exhibit lwas obtained from Mr. Masters pursuant

to his response to our notification in this matter, and

Exhibit 2 was obtained through attorneys representing

Agency Holding Corporation through a document request we

issued to them.

BY MR. THOMAS:

10 Q Did you ever talk to Kerry Craig at all about

this contribution you were asked to make?

A No.

Q Did you ever talk to Diane Pariano about this

particular contribution that you had made?

A fNo.

Q Did you talk to anyone elce with Agency Holding

Corporation --

A No.

Q -- or with Incotrav about the contribution that

I
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A Right.

Q Did you know Congressman Wright?

A No, really not at all.

Q Since that time have you made any political

contributions to any federal candidates or state candidates

or local candidates?

A No. No, I haven't.

Q Did you have any understanding as to where

Incotrav was going to get the money that was used to pay

you for the amount that you had contributed?

A No, I did not.

Q Have you ever asked anybody since then or

discussed that with anybody since then?

A Since?

Q Since you made the contribution.

A No, not really.

Where it came from?

Q Yes.

MaStor .a dirot

You had made other than you have already described to;

us?

A No, not really.

Q You have indicated, I believethat you never

made a political contribution up to that point, is that

right?
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A No. No, I never thought about it really.

What was your general understanding at the time
as to where Incotrav got its operating funds?

A Simply through the business.

You mean operating funds - erry Craig,

operatln. funds, since he was behind the organization.

We were turning a profit, so to speak,

I Ozsupposedly the first year. Now, I never saw the books.

Q Who took care of the books?

A Well, in the beginning we had a gal taking care

of the books whose name was Terri Mackowitz. Terri had

taken care of the books, and then after Jim left, it

then went over to Bob Pulak. Now Bob, since I have been

gone, he was handling the books. I don't know what's

going on now, but Bob was handling the books.r Q At any point did anyone come to you, either

from Agency Holding Corporation or from Incotrav, and

Iask that you execute any sort of promissory note to
3I repay this amount that you had received?

A No.

I Q With regard to the money you did reoeive,

do you recall how it was listed on any of your pay slips?

Was it listed as a bonus?

A See, that I don't really recall how it was

I
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listed. I really didn't pay too much attention to it.

My biggest concern was that I got my money in the bank

so that I didn't have an overdraft of $1,000, and that

was my biggest conoern.

I probably should have, but r did not really.

make note or whether it came as a bonus form or whatever.

Q Do you know an individual named Charles Smith?

A Yes, I do.

Q How is it that you know him?

A Through Agency Holding. Charlie worked for

Agency Holding since I started with Incotrav. Basically

that is how I know him.

Q Is he a social acquaintance of yours?

A No.

Q Was he ever a social acquaintance of yours ?

A Yes, we would occasionally. Occasionally, not a

close friend, social acquaintance at all; business, maybe

drinks. Occasionally after work he would be downstairs
/

and have a couple of pops and that would be about it.

Q Now I am thinking of the time period around

November of 1980, October, November. Do you recall on

any occasion going out and having drinks with Charlie

Symith?

A October 1980? Probably did. Don't remember
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exactly where, but probably.

You know, as I say, downstairs was sort of

4 the little group get-.together after work type of thing.

It would be Incotrav people and maybe Agency Holding

people. Charlie often frequented, I guess, down there.

Q We should clarify, I guess, for the record.

Did Agency Holding Corporation and Incotrav

U have offices in the same building?

A Yes, same floor.

QDid you ever have any conversations with Charles

Smith about anyone having made any political contributions?

A No.

Q Do you recall having any conversations with

anybody else where they mentioned that Charlie Smith was

In any way involved with this plan of making contributions?

r A i Charlie Smith have any role- in the business

Ioperations of Incotrav?
A No, he did not, not to my knowledge.

Q Do you know what his position was with Agency?

IA Sales, that's all that I was aware of.

1Q Would you say that he and Kerry Craig were'

fairly close business acquaintances?

IA Yes, at first. I don't think they were when
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he left. Por what reason, I don't know.

Q When who left?

A When Charlie Smith left.

Q When did he leave?

A I think it would have to be last year in the

fall, I believe it would have been.

Q Why did you indicate you thought they might not

have been as close when Charlie left?

A Just that occasionally I would kind of hear a

remark maybe that they weren't too chummy-chummy anymore,

buddy-buddies.

I think they had been fairly good business

friends, but I got the sense or feeling toward the end

I think there was some ill feelings. For what reasons,

I have no idea.

Q You say he actually left Agency Holding

Corpora tion?

A To my knowledge, he left.

Q Do you know where he went?

A I had understood that he went to work for an

uncle in the insurance business on the east coast.

Q Who was that; do you know?

A I don't know; have no idea.

Q Do you know an individual named Owen Marley?
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A No*

Q Do you know an individual named Clark Lloyd?

A Yes, I do.

Q. How is it that you know him?

A Through Agency Holding.

Q Was he an employee of' Agency Holding?

A No, at the time he was an employee of' Crown

Life Insurance Company out of' Toronto, Canada, but I met

him through Kerry Craig, you know, when he would come down.

I guess his function with Crown, he was in charge of'

agencies In the United States.

Q Were he and Kerry social acquaintances, would

u say?

A

Q

A

Q

hav ing a

together?

A

Q

any sense

A

Q

Yes, business.

And business, or just business?

Oh, I think they were pretty good friends.

Do you recall instances of' going down and maybe

drink after work and both of' them were there

Yes.

Would you say that your relationship was in

a social relationship with Clark Lloyd?

How of'ten would you say he was here in Chicago

yo

ie

Masters - direct
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on business trips?

A Quite often. I would say twice a month minimum,

maybe three times a month, and he might stay for a couple

or days at a time.

Q Do you have any sense as to whether he was

in control of the business decisions for the various

agencies, such as Agency Holding Corporation?

A A sense, yes. He seemed to have a great deal

of power.

He was always, you know, known, I think --

working so closely together, with the same floor, and

talking to a lot of' the same people, you know, a lot. of'

times it was known that Clark was a very powerful man

in the Crown Lire organization and that basically he made

a lot or big decisions.

So yes, I would say in that respect, yes,

he was very much in control.

Q Did he have any role at all with the business

decisions or Incotrav?

A After Wright had left, he had come down to make,

yes, certain business decisions.

Q What kinds of businees decisions?

A Well, everything from employees, along with

Kerry Craig.
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Q Hiring and firing decisions?

SA Yes, yes.

QAny other kinds of decisions that he was

responsible for?

SA Not really.

QI take it the description I have gotten is that

after Jim Wright left, there was not really any type of

formal control in terms of having particular officers in

charge of other people.

A No, there really wasn't.

QIt was sort of a consensus decision-makingr process?

10A Yes, right, right, and everybody knew really

tha~t the final decisions would be made by Kerry,

10 For instance, the books and things were

not kept at Incotrav. They were all kept at Agency Holding.

So everything was handled -- we really didn't-have an

I idea of really what was going on with the company. The

only thing they expected us to do was go out and get more

sales.

I So accounting functions and things were

not done in the Incotrav office for Incotrav.

Q With regard to Clark Lloyd, did you ever have

any conversations with him about any political contributions
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been made by anyone?

No.

Did anyone ever tell you of any conversations

had with him about polictical contributions

made?

that had

A

Q

they had

that they

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

at all,

Q What types of business relationships did you

have?

A Well, only that we would utilize their Xerox

machines. I would go in occasionally and make a copy or

something, and Bill would be there. "Hi, Bill," that

kind of thing, Just a hello-good-bye. Really that was

about it.

Noe

Do you know an individual named Robert Preisser?,9...

Robert Preisser?

I am sorry, William Preisser.

Bill Preisser.

Bill Preisser.

Yes, yes.

How is it you know him?

Through Agency Holding.

Were you a business acquaintance of his?

Yes, strictly. Bill and I didn't really socialize



Q What was his position with Agency?

I A I think Bill was office manager. I think that

WIs what his title was.

Q, Did the traveling of Agency Holding Corporation

employees, did the traveling services that were provided

5to them always come out or Incotrav?

A Yes.

Q Were you responsible at all with setting up

fl&* any type of travel arrangements for Agency Holding

Corporation employees?

A Me personally?

Q You personally.

1 A No.

Q Who with Incotrav would be responsible for
10 doing those types of arrangements?

CO A Well, the various account representatives, you

know, travel consultants, reservationists.

I Q But not someone in your situation involved with

* sales?

A No.

I Q I don't know if I asked this question. I think

3 you may have made a reference to it.

Were you any sort of social acquaintance

with Bill Preisser?I
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testimony?

A

Q

A

yes.

Q Anyone else that you discussed it with?

A No.

Q What did you discuss with him?

A Just I asked him -- basically the only thing

I discussed with him was when he got his letter.

I got my letter, and I said, "Gary, did you

get a letter for this," and he said, "No."

I said,, "Well, it's kind of interesting,"

and two days later then he got a letter.

So that's really the extent of our

discussion, other than that, and that has really been

about it, no other really further discussions.

Q Have you been asked to testify in connection

with any litigation involving Agency Holding Corporation?

A Not testify. Quite some time ago, though, I

, r

I

I:

i0

I

I

M asters * direct

No; no, I was not.

Oh, that is right; I am sorry.

Prior to your coming here today, did you

th anyone other than your attorney your

No.

The fact that you were coming in toztestify?

Oh, well, Gary Holland knew I was coming in,
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did get a subpoena, and an attorney from PittsbUrgh h4

come up and I never was subpoenaed. They called it 01

apparently to investigate Incotrav, and that was the ]

I heard-*of it. That was it.

MR. THOMAS: I have no further questions.

Do you have any questions you would like to ask?

MR. HONOR: I would just like to ask some

questions for my witness.

CROSS EXAMINATION

BY MR. HOMOR:

Q Did It ever occur to you that the $1,200 which

you received from Incotrav was received and not reported

or not included in your W-2 form? In other words, did

it ever occur to you that this was Just given to you as

a gift?

A

A

money that

Q

A

Q

A

Q

You mean the money, the check for $1,200?

Right.

Yes, simply Just a wash-out basically for the

I gave, the $999, and to cover the taxes.

Wait a second.

I am not sure what the question is.

Yes, maybe you misunderstood the question.

I think I did.

Yes, I think you understood it was a wash-out.

Ld

Last



That I understand.

Did you think that this was not to be

included in your income tax return? Did you ever think

that, "I just get $1,200; I never have to declare this on

an income tax return," or did you think that this was

included in your W-2 forms?

A Not really.

Q Let me ask you another question.

A Yes,

SQ I understand that your income was like $13,400

base. You declared during that year an income -- I don't

have here the figure, unfortunately, but there was in

excess of $20,000. This $20,000 was coming off from your

W-2 form, and when your income tax return was prepared,

the question was asked, "Is this all your income," and did

Gyou answer the tax preparer, "Yes, this is all my income"?

A Yes. Well, I --

Q Yes or no?

A Yes.

Q That is what I wanted to know.

Now, why do you think there was a difference

between the $13,000, and, just for the sake of this

example -- I don't recall how much it was -- let's assume

$24,000. What was the difference? What makes up the
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difference? rdrc

A What made up the difference?

Q Yes, what do you think made up the difference?

K From the salary base, you mean?I Q And the W-2 form, which was in excess of $20,000.

A Well, they had bonused me on several occasions,

with more bonuses to come since I did bring in about half

the sales for the corporation.

I Q Fine. Did you have any reason to think that

this $1,200 is not included in the 20-some thousand dollar

total income for that year?

A Not really.

1 MR. HOMOR: Okay, that's all.

7MR. THOMAS: I guess maybe I should clarify.
IREDIRECT EXAMINATION

BY MR. THOMAS:

Q Was that $1,200, to your knowledge, included

I on that W-2 form as income?

A To my knowledge, I guess it was, yes.

RECROSS EXAMINATIONI BY MR. HMR

Q Put it this way. Did anyone tell you to the

contrary that this $1,200 ic not included in your income?

A No, not to my recollection.
q
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Q Did you have any reason to think that this was

not included in your income?

A No*

MR. HOMOR: Okay, that is all I Iwant to know.

MR* THOMAS: I have no further questions.o

Does the witness wish to waive signature?

You have the right to obtain or review the

original of the transcript, or if you wish, you can order

a copy at your own expense; but you have the opportunity

to review the original of the 'transcript for accuracy and

to sign it, or, alternatively, you can waive on the

assumption the reporter will make an accurate transcript.

Do you wish to waive or -

MR. HONOR: Let me answer this one.

We would like to see arnd review the

transcript.

We don't order a transcript. At this point

in time I don't think that is necessary, but we would like

to review it.

Now, is it possible to review it in a

couple of days and then my client sign it, or how do you

want to make the arrangements, or read it right here?

MIR. THOMAS: We will jlust ask that the

reporter produce the original in its ordinary time frame,
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Masters recross 4I

which I assume is approximately two weeks, and that you

will be notified when it is available so that you can

then come review the original and make any corrections

that you feel are necessary

MR. HOMOR: That would be fine with me.

MR.THOMAS: You have 30 days to do that under

our regulations, and if after that point you haven't

reviewed it or have not made any changes and have not

yet signed it, then, of course, the reporter will send it

to us to be filed at our agency, but if you sign it in

advance of that, sign it upon first receiving a copy of

it, then it will be taken care of at that point.

MR. HOMOR: What I would like to do then is

review it and have my client sign it at that point in

time.

MR. THOMAS: Okay.

MR. HOMOR: I don't think he has any reason not

to sign it, but I think I owe him the duty of being

certain that the transcript is correct.

MR. THOM4AS: Fine.

THE REPORTER: May it be signed before any

notary?
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MR. HONOR: Yes, I think so.

MR. THOMAS: Thank you very much for your

Ui itime.

THE WITNESS: Thank you.

AND FURTHER DEPONBNT SAITH NOT.

I

I;
I°

I
I
I
I



I have read the foregoing transcr.pt

of my deposition consisting of pages 1 to 43, Inclusive,

and the same is a true, correct and complete transcript

of my said deposition as it now appears, so given at

the time and place aforesaid.

Thomas C. Masters

Subscribed andsworn to

before me this ) N
bore ± this...AJ9 dayof 0 -3~~c ,D. 1982.

I

U:

I0EQ
Io
I
I.
I
I
I

My commission expires:

12- -ZI-e/



FEDERAL ELECTIONS COMMISSION
WASHINGTON, D.C.

IN THE MATTER OF: )
) No. MUR 1445

AGENCY HOLDING CORPORATION, et ai., )

CERTIFICATE OP NOTARY PUBLIC

AND SHORTHAND REPORTER

I, Cynthia Dykins, a duly commissioned,

E qualified and acting Notary Public within and for the

County of Cook and State of Illinois, do hereby certify

that prior to the commencement of his deposition the

I ~ witness THOMAS C. MASTERS was by me first duly cautioned

and sworn to testify the truth, the whole truth and

nothing but the truth in the cause aforesaid;

0l That the deposition of the said THOMAS C.

MASTERS was taken before me at 219 South Dearborn Street,Io Room 1669, Chicago, Illinois, on Thursday, July 22, 1982

commencing at 3:00 p.m. and was concluded on the same day

at 4:00 p.m.; and

t 0 That the testimony contained in the

said deposition then and there given by the said witness

was taken down by me in shorthand in the presence of

the said witness and thereafter by me and under my

direct personal supervision transcribed into typewriting.

I



I FURTHER CERTIFY that I am a Certified

IShorthand Reporter or the State or Illinois, and
3that the roregoing transcript of the said deposition

is a true, correct and complete transcript of the said

U shorthand notes so made as aforesaid, and is a true,

3 correct and complete report of the whole or the testimony

so given by said witness as aforesaid, together with

such other matters and things as counsel for the parties

j present at the taking of the said deposition desired

to have appear of record.

I FURTHER CERTIFY that the Federal Elections"

UCommission was represented at the taking of the said
10deposition by Mr. Scott E. Thomas; that Mr. Emery J. Homor

appeared for the deponent; and that there was also present

Mr. Stephen H. Mims.

*Go I FURTHER CERTIFY that after the said

deposition was transcribed into typewriting, It was

I submitted to the said witness, who did thereupon read,

sign and again subscribe andl make oath to the same, as

more fully hereinbefore set forth.

I FURTHIER CERTIFY that I am not or

counsel for, or attorney, or calicitor for any or

either of the said parties, nor am I interested in

any manner in the said cause or in its outcome.



jI 1W ITNESS WHEREOF, It have hereutnt

Sot my hand and affixed my seal of office atbChlago,

Cook County, Illinois, this -day or

A.D. 1982.

Ir

*or A ublic
State of Illinois

My commission expires:

I -- October 25, 1985.

10
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

2 In the matter of:

3 AGENCY HOLDING 4UR 1455

Washington, D. C.

6 Friday, June 25, 1982

Deposition of

S C. NICK CATRINI

aw 9 called for oral examination by counsel for the Federal Election

10 Commission in its offices at 1325 K Street, N. W., Washington,

11 D. C., 20463, beginning at 11 a.m. on Friday, June 25, 1982,

0 12 before Annabelle Short, Notary Public in and for the District

13 of Columbia, when were present:

14 ON BEHALF OF THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

15 SCOTT THOMAS, ESQ.

STEPHEN H. MIMS, Legal Intern
16 Office of General Counsel

1325 K Street, N. W.
17 Washington, D. C. 20463

Is ON BEHALF OF THE DEPONENT C. NICK CATRINI

19 ALPER, MANN & REISER

20 BY: LAWRENCE M. MANN, ESQ.
818 Eighteenth Street, N. W.

21 Washington, D. C. 20006

22



INDEX

EXAMINATION ON BEHALF OF:

(Federal Election Commission)
MR. THOMAS

C. Nick Catrini

EXHIBITS

FOR IDENTIF ICATION

Check payable to Texans
for Wright dated November
27, 1980, in the amount of
$999 signed by C. Nick
Catrini

Printed note dated December
5, 1981, to Nick from Diane
Pariano

Demand note for $1,000 dated
Octcber 27, 1980, payable to
Crown Associates of Minneapolis,
unsigned

WITNESS

0

1

2

3

4

5

a

7

a

rE,

NUMBER

FEC 1

FEC 2

FEC 3
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I Whereupon,,

2 C. NICK CATRINI

3 having been duly sworn by a Notary Public, was examined upon

4 his oath and testified as follows:

5 EXAMINATION ON BEHALF OF THE FEDERAL ELECTION COMMISSION

6 BY MR. THOMAS:

7 Q State your name, please.

SA C. Nick Catrini.

9 Q9 What is your present home address?

10 A 55 Huron Drive, Marlboro, New Jersey.

11Q What is your present place of employment?

o3 12 A Crown Brokerage Services, Inc.

13 Q What is the address of that?

14 A 11 Commerce Drive, Cranford, New Jersey.

15 Q What type of business is that?

16 A Insurance, insurance brokerage business.

17 Q How long have you been employed there?

Is A Since March 5. I am not sure that is the exact date.

19 Q of this year?

20A Yes. It was March 5, yes.

21 Q What is your position there?

22 A I am the president of that corporation.



Q What are your general responsibilities as president?

A overall manaement of the operation in addition to

doing leg work also. Working out in the field but basically

overall management. There are seven employees there.

a Prior to your employment there where were you

employed?

A David Malcolm Agency, Inc.

Q How long were you employed there?

A For approximately six months.

Q Where is that located?

A Same address.

Q As?

A 11 Commerce Drive, Cranford, New Jersey.

Q And prior to that where were you employed?

A Agency Holding Corporation.

Q Where is that located?

A 208 South LaSalle, Chicago, Illinois.

Q How long were you employed there?

A Oh, approximately a year and a half.

Q What was your position there?

A Brokerage manager.

Q What were your general responsibilities there as a

0

0

o
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I brokerage manager?

2 A Solely to develop business from outside sources, from

3 insurance brokers. Salesman type job.

4 Q Who was your boss there?

5 A Kerry P. Craig.

6 Q The second firm that you named, the place that you

7 worked the time before last, David Malcolm Agency, did that

S have any relationship with Agency Holding Corporation?

g0 A Yes.

10 Q What was that relationship?

11A They owned 60 percent of the shares of the David

o12 Malcolm Agency.

13 Q And your present firm, is there any relationship with

14 Agency Holding Corporation?

__15A None whatsoever.

16 Q Now either of the last two firms that you worked for

17 -- that is, your present one or the one before that -- did you

18 yourself have any ownership interest?

19 A Yes.

20Q What was your ownership interest?

21 A Thirty percent of the David Malcolm Agency and 100

22 percent of Crown Brokerage Services, Inc.
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IQ Now I would like you, if you could, to give sort of

2 an overall description of the organizational structure of the

3 Crown Life Insurance organization, including its relationship

4 with Agency Holding Corporation, around September or October of

5 1980.

6 A Crown Life Insurance Company operates strictly on a

7 franchise basis, they give me a contract and all that contract

S says is that I have rights to a specific territory and in returr

09 for that I agree to give all my business to Crown Life, it is

10 purely a franchise operation.

11 Q What was the relationship of Crown Life Insurance
Nti

o 12 Company to Agency Holding Corporation of Chicago?

V13 A The same. The same basis. The Agency Holding

0
14 Corporation was a franchise of Crown Life Insurance Company.

15 Q Your place of employment before your present one,

16 David Malcolm Agency, was that a franchise of Crown Life

17 Insurance?

IsA Agency Holding Corporation?

19 Q No, your place of employment before your present one,

20 David Malcolm Agency.

21 A Yes, sir.

*22 Q That was also a franchise?



1A Yes.

2 Q You have described it as a franchise relationship.

3 Did the Crown Life have any ownership interest in these various

4 franchises?

5A I have no way of knowing that.

6 Q For example, when you were with Agency Holding

7 Corporation in Chicago, do you know if any of the stock of

a Agency Holding Corporation was owned by Crown Life?

9 A No, I do not.

10 Q Do you know how Agency Holding Corporation was

11 organized?

012 A No.

13 Q Do you know about when it was organized?

14 A No.

15 Q Who was the person in charge of Agency Holding

16 Corporation?

17 A Kerry P. Craig.

18 Q Was he the only officer that you know of?

19 A Insofar as I know, yes. Yes.

20Q Do you know if they had a board of directors for the

21 corporation?

22 A Well, I heard them speak of a board of directors but



II

1 I did not know who was a director on that board.

2 Q How about Crown Life Insurance,, do you know who any

3 of the officers of Crown Life Insurance Company of Toronto were?

4 A Yes.

5 Q Who were they?

6 A Are you saying the ones I had contact with?

7Q The ones that you knew of.

A There was a multitude of offices, it is a large

00 * corporation. The ones that I had contact with were Clark Lloyd

10 who was a senior vice president.

11 Q That is, back then he was?

o12 A He was at that time, yes.

13 Art Thomas who is also a vice president.

14 Martin Croes.

15 i Mike Hutchinson. He is the senior vice president of

16 the company.

17 Rob Dosett who is senior vice president of Crown Life.

18 Those are the people that basically I had contact wit

19 Q What sort of contact did you have with them?

20 A Just a casual "Hello, how are you" type of thing with

21 the exception now of Clark Lloyd because Clark Lloyd had the

*22 responsibility of liaison between Agency Holding and Crown Life.
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Q Explain what you mean by liaison relationship. What

did he do?

A Well, if we had a problem placing a case with under-

writing and we needed help in the home office, Clark Lloyd would

be the person that we would go to to help us in whatever discus-

sions we had with the underwriter. He was our trouble-shooter

for all liaison with Crown Life Insurance Company.

Q How did you have contact with him, was it usually by

phone?

A By phone and he came down or we went up.

Q How about Mr. Hutchinson, did he have any involvement

in the day-to-day operations of Agency Holding Corporation?

A Not with me at all, no.

Q What was the nature of your contacts with those other

individuals -- Mr. Thomas, Mr. Hutchinson?

A Strictly casual.

Q Were they nonbusiness related?

A Well, when I went up to the home office it was a

matter of saying, "Hi, Art," "Hi, Martin," "How are you doing?"

Nothing to do with business, no.

Q Who was in charge of running the day-to-day operationE

of Crown Life Insurance at Toronto?

0
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1 A I guess you would have to say the president of the

2 company.

3 Q And that was?

4 A Rob Dosett.

6 Q Did they have a chief executive officer?

6 A I believe, but I am not sure. I believe it was

7 Michael Burns but I am not sure of that.

S Did you say Rob Dosett was the president of Crown

9 Life Insurance?

10 A Yes.

11 Q Mr. Burns, you are not sure exactly what position he

0 12 had?

13 A He was chairman of the board and I think he was chief

14 operating officer, I am not sure.

15 I Q Did you have any contact with him on a business

16 relationship?

17 A None whatsoever.

I8 Q Now who other than Kerry Craig was an officer of

19 Agency Holding Corporation of Chicago?

20 A I know ofno other.

21 Q There were no vice presidents?

22 A Yes, there was a vice president.



9P I Q Who was that?

2 A Maury Kent.

3 Q What were his responsibilities?

4 A Basically they were the same as mine, my functions as

5 a brokerage manager, and when Kerry was not in the office he

6 assumed responsibility of the operation.

7 Q Any other officers that you can recall?

8 A No. Not really, no.

0- 9 Q Did Crown Life Insurance of Toronto have any franchise3

10 other than Agency Holding Corporation that you can specifically

11recall during that time period of October of 1980?

12 A Well, every general agent would be a franchise holder

V13 of Crown Life and there are approximately 90.

14 Q Ninety at that time?

15A They would all be in the franchise position.

16 Q That is all around the country?

17 A Yes.

Is8 I want to go through some lists of some particular

19 firms and ask you if you can tell me who was in charge of each

20 of those, who managed each of those if you recall. First of

21 all, Kerry P. Craig & Associates at Peoria, do you know what

*22 that firm is?
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1 A That is also a franchise of Crown Life.

2 Q Was that run by Kerry Craig?

3 A Yes.

4 Q Do you know who owned that particular franchise?

5 A No.

6 Q How about Crown Agency, Inc., of Toledo, Ohio, do you

7 know what that firm is or was?

S A That was also a franchise operation.

9 Q Do you know who was in control of that operation?

10 A Kerry Craig.

11 Q Do you know if he owned that franchise?

o) 12 A No, I don't.

V13 Q How about Agency Holding of Cleveland, do you know

M14 who is in charge of that operation currently?

15 I A Kerry Craig. Now there could be scme confusion here.

16 Q Go ahead, explain.

17 A Could you ask that question again?

18 Q I was asking about Agency Holding of Cleveland and

19 who was in charge of that firm.

20 A Well, there are people in place of all of these. Now

21 they always reported to Kerry so I assume that is the answer

22 you are looking for. They did report to Kerry and he had
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control from that standpoint. Now for the day-to-day operations

there were people in place in these operations but they did

report back to Kerry.

Q I would like to also get the names. Start with Kerry

Craig & Associates if you can, if there was an individual there.

A It will come to me. I can picture him but I cannot

think of his name at this point.

MR. MANN: We can supply it.

BY MR. THOMAS:

Q How about Crown Agency, Inc., of Toledo?

A I am drawing a blank on those names now.

Davis. Davis in Cleveland. Bill Davis in Cleveland.

Q How about a firm called Ehrman, Ratini, Oglevee &

Craig of Pittsburgh, do you know who was first of all in charge

of that organization?

A I know that he was a partner in that organization.

Q Who is that?

A Kerry Craig with Bob Oglevee.

Q Who was in charge of the day-to-day operation?

A Bob Oglevee.

Q Did Mr. Oglevee ever work in Chicago for Agency?

A Not while I was there, no.
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QDo you know, has he ever worked there since?

A I don't know.

Q Do you know who was in charge of a firm called Crown

Associates of Colorado out of Denver?

A Again Kerry was being reported to.

Q Who was the person?

A There were several individuals there at the time.I

really don't recall which one was there at the time because

there were several different individuals at that place.

Q Do you remember any of their names?

A One was a John Connelly. That is the only one I can

recall at this time. If I had this list in front of me, I

could identify them. I just can't recall the names at this

time.

Q How about the Crown Associates of Arizona, do you

know who was in charge of that firm?

A Kerry again.

o Do you know who is the day-to-day manager?

A At that time Roger Peck.

o How about Crown Associates of Minneapolis, who was in

charge of that firm?

A Again Kerry, and day-to-day operations was David Blacl
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1Q You have indicated that these various people in

2 charge of the day-to-day operations would report to Kerry.

3 What sort of reporting are you referring to? What sort of

4 interrelationship was there?

5 A Well, their expense accounts would be submitted to

* Chicago, they would report on the phone.

7 Q Report sales, how much had been sold?

S A Yes. They would have specific goals to reach and

CO9 they would reach them.

10 Q Kerry Craig would set the goals and give those to

11 them?

o12 A Yes. I don't know that for a fact. I just know

13 there was a reporting relationship insofar as production goes.

14 Who set the goals I don't know. There were visits back and

15 forth.

16 Q Did Crown Life have a practice of occasionally giving

17 these various firms an advance of funds for operating expendi-

is tures?

19 A I could only speak from my experience now, I don't

20 know what they did with that operation. To answer that ques-

21 tion, I could only answer it in relation to how they are

22 treating me right now because I had no way of knowing what they
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I were doing, I was just an employee.

2 Q In your situation now do they occasionally give your

3 firm advances?

4 A Yes.

5 Q How does that process generally work?

6 A What happens is that at the beginning of the year the

7 franchise has an option of either working strictly on the cash

S flow that comes into the agency or asking the company to retain

CO9 that money and in turn I submit a budget to the company and say

10 this is what my budget is, you finance that money or you forwar4

11 that money to me. Then at the end of the year there is a

O12 recalculation if you met it. If there was no money due, if

13 they had more money due you, you got it back. If I owe them
14 money, then I have to sign a note for that money that I owe

15 them. The reason this is done is because of the commission

16 structures. The way the insurance works, the other months you

17 may not get any so to have a level budget they offer that to

is you.

19 Q Now are you saying the latter -- that is, where they

20 give you a chance - - is the system you operate under now?

21A Yes.

22 Excuse me. Tom McClusky in Peoria.
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QNow again using your own experience as an example,

2 when Crown of Toronto gives an advance to your firm is it in

3 the form of a check that they actually send to you and you

4 deposit in the bank account of your firm?

5 A Yes.

6 Q On what periodic basis do they send that? Is it a

7 monthly check that you get from them?

SA Yes, on a budget the monthly check, that is correct.

Sa Q Now do you know if that kind of a system was used by

10 other firms back in September of 1980?

11A No, I do not.

o 12 Q You were not involved at all in any of the financial

13 transactions or business arrangements between Crown Life and

14 the various franchises when you were with the agency?

15A No.

16 Q Who was generally responsible for overseeing that

17 process then?

Is A Again I would have to assume Kerry Craig.

19 Q Now in your present practice are there any instances

20 where Crown Life actually pays expenses of your firm directly

21 and then charges your firm for that amount and it is deducted

22 from, say, what you ultimately owe to Crown?
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I A No.

2 Q The only arrangement is the one where they would

3 actually send a check to you?

4 A Yes.

6 Q That you would use then to pay the expenses?

6 A That is correct.

7 Q Now when you were working with Agency in Chicago, who

S was responsible for doing the hiring and firing?

9 A Kerry.

10 Q Who was authorized to issue checks for Agency?

11 A Well, there were three people who had authority to

o 12 sign checks that I knew of because I saw them on our payroll

IT 13 checks. It was Kerry Craig, Diane Pariano and Maury Kent.

0
14 Q Who is Diane Pariano?

1n 5 A Then?

16 Q Then.

17 A She was marketing supervisor.

1s Q Did they all three sign your payroll checks?

19 A No, they had a dual signature type check.

20 So any two of them would sign?

21 A Yes.

22 Q At that time who was responsible for maintaining the
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financial records of Agency?

A It was a gal, her first name was Viola. Viola. She

was the office manager at that time.

QNow I just want to make sure I am clear. You have

told me how long you worked for the most recent employers.

When did you leave Agency Holding Corporation?

A Could I refer to notes on that because there are many

dates and there is that one letter.

July 1, 1981, is when I stopped working for Agency

Holding Corporation.

QWhat was the reason that you left Agency?

A I went to work for David Malcolm Agency.

QWas that an arrangement that Kerry Craig worked out

for you?

A Yes.

QWas Crown to your knowledge in the process then of

setting up new firms in that period to set up Crown Insurance?

A I don't believe so.

Q Was this firm David Malcolm already in operation at

that time?

A Yes.

Q Were they already an agent for purposes of selling

V
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1 Crown Insurance at that time?

2 A Yes.

3 Q Did you just replace an employee of David Malcolm?

4 Is that how that was done?

5 A No, it was in addition. An additional employee.

6 Q Do you know how long Malcolm had been in operation?

7A I believe eight years.

a Q That was at the time you got there. Had it already

9 been leased off?

10 A Yes.

__ 11 0 You mentioned Diane Pariano and I believe you said

o12 she was an account manager.

13 A Marketing supervisor.

14 Q Marketing supervisor.

15 A Yes.

16 Q What in general did her responsibilities entail?*

17 A She was basically a carrier's executive secretary.

Is Q Again just to follow up on that, what sorts of things

19 did she do?

20A Typed letters for him, personal letters; handled

21
confidential matters, whether they be personal or business.

22 Did she handle a lot of the personnel matters?
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IA No.

2 Q Do you know if she handled his personal finances?

3 A I don"'t know that.

4 Q Who was responsible for receiving and depositing

5 funds for Agency Holding Corporation?

6 A I do not know.

7 Q Can you give me a general description of how the money

rn S flow worked for Agency Holding Corporation at that time from the

Go 9 time that the policy came in and how the money would get to

10 Agency and on out to Crown?

11 A I would have no way of knowing.

o 12 Q You don't know where Agency maintained its bank

qW 13 account?

14 A No.

15 i Q Do you know an individual named Charles Smith?

16 A Yes.

17 Q How do you know him?

isA He was a brokerage manager when I went to work for

19 Agency Holding Corporation.

20Q What were his responsibilities?

21 A Same as mine; develop brokers, bring new business

*22 into the company.
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1Q Did you have day-to-day contact with him?

2 A Yes.

3 Q To your knowledge is he still employed there?

4 A No, he is not.

5 Q Where is he employed now?

6 A I believe it is the Powers Agency in Boston.

7 Do you know when he left the Agency?

8 A I would say approximately five, six months ago.

9 Q The Powers Agency in Boston, is that a franchise of

10 Crown?

1711A Yes.

0 12 Q Is that controlled by Kerry Craig?

' 13 A I do not know.

14 Q How many employees were there all told at the Agency

15 offices in Chicago?

16 A Approximately twelve.

17 Q Can you give me their names and their positions?

IsA Okay. There was Charles Smith who was a brokerage

19 manager. There was Maury Kent who was a brokerage manager.

20 In what time frame is this?

21Q This is September, October of 1980.

22 A Bill Ward but he might have left by that time, I am
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not sure of the exact time.

QWhat was his position?

A He was a brokerage manager also.

Maury Kent who was vice president and brokerage

manager. Diane Pariano who was marketing supervisor. Kerry

Craig who was president. Bill Priesser who at that time was

office manager. Bob Pollack who was a controller.

Q What were his responsibilities as controller?

A I guess being controller, I don't know.

Then there were maybe six girls ranging from recep-

tionist to new business. They change frequently so I really

could not recall all the names on those. They were not part

of, I guess you would say, the administrative class; they were

the clerical.

Q Now since October of 1980 have any of those people

that were there then left or been fired from Agency Holding

Corporation?

A Yes.

Q Who?

A Bill Ward. He was not fired, he is now a general

agent and owns a franchise in Hartford, Connecticut. Charles

Smith is in Boston with the Powers Agency. Bill Priesser who

A-1

ic
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I was office manager resigned.

2 Q When was that?

3 A I believe it was maybe two months ago.

4 Q Do you know where he is now?

A He has his own business.

6 Q Do you know where?

7 A In Chambersburg, Illinois. He lives in Glen Ellyn.

S Q Is that business that he works with a franchise of

9 Crown?

10 A No, it is a quick print franchise, it has nothing to

11 do with Crown.

0 12 Q You say he resigned. Was there any sort of friction

47 13 or anything when he resigned?

14 A I have no idea.

s1 Q Have you ever talked to Kerry Craig about that?

16 A No.

17 Q When was the last time you talked with Kerry Craig?

18 Approximately two months ago we had a company conven-

19 tion. We went on the Princess cruise out of Los Angeles and he

was on that boat.

21 Q Did you talk with him at all about the allegations

22 which are involved in this matter?
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I A No.

2 Q Going back to that time period of October 1980 do you

3 recall ever making a campaign contribution?

4 A Yes.

5 What did you make a contribution to?

6 A Texans for Wright.

7 1 am not sure how the initial contact was made but

a thinking of how all the initial contacts were made I am assuming

9 that what would happen initially, I am'pretty sure Diane came

10 into my office and said that Kerry wanted me to make a political

11 contribution and that he would be giving me the details, he

C12 would be talking to me about it, at which time about a day or

13 two later Kerry came in and asked me if I would make a political

14 contribution if he would give me the money. At that point in

15 time my question was, why would you want to make a contribution

16 or make me make a contribution when it really would not mean

17 anything, so many thousands of people that are doing this even

Is if it was a thousand dollars, and his response to that was that

19 they would know.

20Q They would know?

21 A Whoever was getting the contribution would know.

*22 Being in an employee situation and really being



1 ignorant of the whole thing because I honestly didn't think

2 there was anything wrong with doing it, and that is pure

3 ignorance and I really didn't think twice about it, plus being

4 in an employee situation I knew that other employees were

5 approached on it. I guess in my mind at that point in time it

6 was my employment there. The way it was presented to me,, and

7 again out of ignorance, I really didn't see anything wrong with
%0

S it. It never even crossed my mind to say no. That is basically

9 what happened.

10 Q You said you knew that other employees had been

it approached.

o 12 A Yes.

13 Q How did you know?

V)14 A Just from daily conversation.

15 i Q What other employees do you recall having said that?

16 A Maury Kent, Charlie Smith and Diane Pariano.

17 Q Did he say anything to you that sort of indicated

Is that you were being pressured to make that contribution?

19 A Not directly but indirectly the way it was said, "I

20 will give you the money, I want you to make a contribution,"

21
it was said in no uncertain terms. I guess I could have said

22 no but the way it was posed to me I never even gave it a second



i thought.

2 Q Did he say at all why he wanted to make the contri-

3 bution?

4 A As I said, I asked why. There was a question in my

s mind what effect would that have, just one contribution or

6 maybe two others -- two other people that I have spoken to it

7 would affect -- and his response was they would know where it

S was coming f rom.

0O Q Did he say he had gotten a request to make contribu-

10 tions from the Wright campaign?

11 A No, he did not.

o 12 Q Did you ask him that?

13 A No. No.

14 Q Did he mention that Crown Life Insurance or Agency

15 Holding had some interest in contributing to Congressman Wright

16 because he was involved, say, with something in legislation

17 that affected the insurance industry?

18 A No. No.

19 Q He gave no reason at all for Congressman Wright as

20 opposed to some other candidate?

21 A There were several other candidates that had money

22 going to them because I know in talking to Maury and Diane they
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Before you got a check?

Q When you talked to them what did they tell you about

how their contributions had come about?

A The same way, Kerry had given them the money and in

turn they wrote their own checks out.

Q Again do you recall any discussion from them as to

why these particular candidates as opposed to any others?

A No. We just discussed in general why the contribu-

tions were being made and the same thing had come about that

Kerry knew someone who would make these people know that it was

coming from one source.

Q Who was that person?

A I would assume Agency Holding, that is who the checks

were coming from.

Q Which checks are you talking about?

A The check he gave me which in turn I wrote my own

personal check out.

Q Did you get that check before you made the contribu-

tion?

cc
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A Yes.

QHow long before?

A Same day, probably the next day. He gave it to me

one day and the next day I wrote the check.

Q What was the check that he gave you, who was it from?

A I would have to say Agency Holding Corporation but

then again there were so many different corporations that checks

were being cut out of that I think Agency. I could be totally

wrong. I really don't remember, I don't recall. I automatically

assumed it was Agency Holding but there were four or five

agencies that were being paid out of there so it could have

been any one of them.

Q Four or five agencies being paid out of Agency

Holding?

A Yes.

Q What do you mean by that?

A These other agencies that you had asked me about.

Q They got payments from Agency?

A Well, the controller of Agency Holding handled the

accounting for those offices.

Q Let me follow up on that a little bit. Those other

firms, their proceeds for example would come through the

0f

i7f
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account of Agency?

A I really don't know what the particulars were on how

that transpired.

QBut it is your understanding that the office there in

Chicago for Agency Holding did an overall monitoring of the

financial operations of the various other firms?

A I would have to assume that only because I knew that

the checks were paid when they paid their expense accounts. In

other words, my counterpart in Denver or Minneapolis when they

sent their expense accounts in they in turn received their

checks.

Q

of fice

A

Q

firm ou

A

The expense vouchers or requests would come into the

there in Chicago?

Yes.

And then Chicago would cut a check payable to that

Lt there?

I guess. I don't know because I never saw the checks

cut.

Q

and you

A

Q

How about your own situation when you had expenses

submitted a voucher, to whom did you submit that?

Agency Holding.

And then would you get a check personally from them?

0

0
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A Yes.

Q A e y u s y n th t i is p s i l th t t e c e kyreceived 
in reimbursement for that contribution could have bee

issued on another account other than Agency?

A Yes.

Q How was that transaction recorded to your knowledge

on the Agency books; was it reported as a bonus to you?

A I have no idea. I have no idea.

Q Did Kerry Craig ever tell you that you will treat th

as a bonus?

A No, he never made any mention of how it was going to

be handled. All he said to me was there would be no effect on

me.

Q Did you treat it as a bonus income?

A Personally, no.

Q Do you know what you did like for tax purposes?

A Nothing.

Q At the time did Kerry Craig mention anything to you

about this contribution that you would make would be tax

deductible?

A No. No.

Q Did you ask him at all about whethr this trans -1in~
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1of you making a contribution and then getting a reimbursement

2 would be legal or illegal?

3 A There was never any discussion of that, no.

4 Q Now you have mentioned that he came to you and asked

5 you to do this. Where exactly did that conversation take place

6 A In the office of Agency Holding Corporation.

7Q When that conversation took place did you during the

'0 course of that conversation actually write a check and give it

M 9 to him?

10 A No.

11Q When did you actually do the writing of the check?

o 12 A I think the day after I received the check. It was

13 very close because I think I went to deposit the check first.

14 0 The check you got from him?

15 A Yes, and then I wrote the check but it was within a

16 day.

17 Q What did you do with the check that you issued to

is Texans for Wright?

19A You mean who I sent it to?

200 Yes.

21A I sent it directly to Texans for Wright.

22Q By mail? You got their address?
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A I was furnished the address. I was given all the

information.

Q Who gave you that?

A Kerry.

QYou didn't hand the check to Diane Pariano?

A I am sorry, Diane gave me the specific information on

that.

QDid you actually do up an envelope and send it your-

self?

A Yes.

Q You didn't give your check to her so she would take

care of sending it?

A No.

Q Did you ever talk to anybody else there at Agency

about this request that you make a contribution?

A Yes.

Q Who else did you talk to?

A Maury Kent, Diane Pariano, Charles Smith.

Q What did you say to Charles Smith?

A It was just the general discussion about this

contribution. In other words, the same type of thing, why is

it being done.

C?



9 Q What kind of response did he give you?

2 A The same thing, that these people would know where

3 the money was comning from.

4 Q Was there any discussion of where the idea that you

6 contribute came from?

6 A No.

7 Q Is it your sense that it was Kerry's idea?

S A I assumed that, yes, sir, I did.

9 Q How about Charlie Smith, do you know if he was

10 'instrumental in forming the idea?

11 A At that time, no.

o12 I didn't clarify this. What was the amount of your

13 contribution?
CD

14A Nine hundred ninety-nine dollars.

C*15 Q Why was it $999?

16A Because when I got the thousand dollar check and we

17 were discussing this with Maury he had told me not to submit a

18 thousand dollar amount because if I submitted a thousand dollar

19 amount then they would be asking me about all kinds of financial

20 information from me personally and it would be a long process

21 and if I submitted $999 there would be no questions asked and I

22 just sent the money.



QWho told you that?

A Maury Kent.

Q When you said they would want information, who would

want all sorts of information?

A Again I assume -- now that I know you guys, I assume.

it would be you people.

Q Now in your conversations with Mr. Smith was there

any discussion at all as to whether this kind of a transaction

was legal or not?

A No.

Q How about with Diane Pariano, any discussion with her

as to whether it was legal?

A No.

0 Do you know if Diane Pariano collected contribution

checks f rom any other employees?

A I don't know.

Q Now did she tell you that she made a contribution?

A Yes.

Q And got reimbursed?

A Yes.

Q I think you indicated earlier your recollection is

that she also made other contributions besides the one to

0

iO
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*I Texans for Wright.

2 A No, I didn't say that. What I said was I understood

3 there were different politicians that were getting money.

4 Q From her?

5 A No, from the people that were involved.

6 Q And you didn't know exactly which people?

7 A No.

S Who perhaps gave money to other candidates?

00 A No.

10 Q Do you recall anyone ever mentioning to you that it

11 was anyone from Washington, D. C., anyone who is knowledgeable

o12 in election practices, that it was permissible practice to make

13 contributions and get reimbursed from the corporate funds?

14 A No.

15 Q After you made the contribution and got reimbursed,

16 did you ever have any follow-up discussions with anybody as to

17 the legality of that contribution?

isA No.

19 Q Was the first time that you had any discussions about

20 that transaction when you had got notice from the Commission?

21 A Yes.

22 Q What did you do with it then?
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A What did I do then?

MR. MANN: You mean other than discussing it with his

lawyers?

THE WITNESS: That is the first thing I did.

BY MR. THOMAS:

Q You contacted a lawyer?

A Yes.

Q Who was that?

A Dick Shechtman.

Q He is from where?

A He is from Hartford, Connecticut.

Q And you discussed the transaction with him?

MR. MANN: That would be privileged. I have to

instruct him not to answer that, any discussion he had with his

lawyers.

I instruct you not to answer about any discussions you

had with your lawyers.

BY MR. THOMAS:

Q After you spoke with him did you speak with any other

attorneys?

A No other.

1%0

0
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* I Q Have you had any conversations with any of those

2 individuals who were then working with Agency Holding about

3 this transaction since it all occurred?

4 A Yes.

5 With whom?

6 A Maury Kent, Bob Bernstein and Bill Priesser.

7 Q What were each of those conversations about?

__ A "Look what I got, did you get the same thing, what is

9 this all about," that type of a conversation.

10 Q In those conversations did other of those individuals

11 indicate how their contributions came about?

o 12 A No, that discussion was not there because that was

13 discussed initially when it all first happened.

14 Q Did any of them mention anything in terms of what

cc 15 Kerry Craig had told them at that time?

16 A No.

17 Q Did any of them mention whether Kerry Craig advised

18 them as to whether this was legal or not legal?

19 A No.

20 Q Did any of them mention whether they had gotten any

21 indication from Kerry Craig or anyone else as to whether that

*22 transaction was legal or not?



A No.

QThey never mentioned having gotten advice from any

attorneys?

A Oh, yes, they did.

Q When was that advice given? Was it back at the time

in 1980 or are you talking more recently?

A No, when we got the correspondence from you people.

Q Do you know who Art O'Brien is?

A Yes.

Q Who is he?

A He is a corporate lawyer for Agency Holding Corpora-

t ion.

Q Was he the lawyer for them back in 1980?

A Again I don't know. I know he was in the bar and he

had drinks with us all the time. Whether he was actively the

lawyer I don't know.

Q You say he had drinks with you in the bar. Do you

ever recall any discussions with him at all about this contri-

bution that had been made?

A No.

Q Did you have any meetings with him around that time

of October of 1980?

"'o
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I A No.

2 Q What sort of meetings are you talking about, just

3 purely social meetings? Are you talking about meetings where

4 you met in the bar but discussed business of the Agency?

5 A Never discussed business.

6 Q When you had your conversation with Kerry Craig when

7 he asked you to make this contribution and he told you you would

- be reimbursed, did he mention at all what the source of the

09 funds would be?

10 A No.

9$,. Did he mention anything about using funds that had

o 12 been received from Crown Life as an advance for operating

13 expenditures?

14 A No.

15 Q Do you know if in fact that is what happened?

18 A I do not.

17 Q With regard to Congressman Wright do you recall any

is indication from anybody that Congressman Wright was aware that

19 some of the contributions were coming from individuals who had

20 been reimbursed?

21 A No.

22 Q Did Kerry Craig ever mention that he had spoken with
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1 anyone working with the Congressman?

2 A No, he did not.

3 Q Have you ever had any conversations with Clark Lloyd

4 about the contribution you made?

5 A No.

6 Q Do you know if Kerry Craig mentioned Clark Lloyd at

7 all when he talked to you about making a contribution?

S A No, he did not.

Q After that conversation when Kerry Craig asked you to

10 make the contribution, did you have any discussion with him at

11 all like for the next day or two or a few days where you talked

12 about the contribution?

13 A No.

14 0 Just that one conversation is the only one you had?

W 15 A Yes.

16 Q Now these recent conversations you had with Mr.

17 Priesser and Mr. Bernstein and Mr. Kent, did any of them

Is express any displeasure with Kerry Craig?

19 A Yes, in the sense that we got into this problem. Yes.

2 Q Did they express any indication that they felt somewhet

21 pressured to give these contributions?

22 A No, it never came up in the discussion. No.
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Q

to make

Do you know if he had any involvement with this plan

contributions?

~.

Q Back when these contributions were made, in the

communications you had with any of them did they indicate that

they had felt somewhat pressured because of their employment

relationship to make these contributions?

A It was hard to explain but the feeling was there. We

were all grown men and no one wants to openly admit that they

were being pressured to do something but it was there because

we all felt it. It was there but to say that we openly dis-

cussed it, no. I think we all have just a little bit too much

pride to say that we were being forced into something. So, no,

it was never openly discussed but the feeling was there. It

was there.

Q Did Kerry Craig say anything to any of them indicating

that if they didn't contribute their job was on the line?

A No.

Q How about Jim Wright, do you know who Jim Wright is?

A Yes.

Q How do you know him?

A He was the president of Incotrav which was the travell

A
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1 A No, other than when I first heard his name when I

2 walked in here.

3 Q You don't know if he in fact made a contribution?

4 A No, I do not.

5 Q Have you had any communications with an attorney

S named John Bingler about these contributions?

7 A No.

Q Have you had a conversation at all with Mr. Alexander

C9 Black about these contributions?

10 A No.

11 Do you know who either of those men are?

o 12 A Who was the first one?

13 Q John Bingler.

14 A Bingler, I have heard of him.

15 Q How have you heard of him?

16 A David Malcolm was I guess subpoenaed on another case

17 and this fellow Bingler had come down to New Jersey the night

is before he gave his deposition and that is the first time I

19 heard his name.

20 Q Mr. Malcolm told you of it?

21 A I really don't recall how I heard that he was coming

22 down but I know that he and Kerry Craig had come down the night
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I before the deposition and this fellow was down there. That is

2 the first time I heard of his name.

3 Q When you say come down -

4 A Come down to New Jersey.

5 Q In the course of those conversations was there any

6 mention made of these political contributions?

7 A No.

6 Q Have you ever been asked to testify in any civil

0O 9 action involving Agency Holding Corporation?

10 A No.

11Q Now I want to go back and make clear. At the time

o12 that you went ahead and wrote the check payable to Texans for

13 Wright you had had no discussions at all about whether it was

14 legal or not? That is, I am asking had you asked anyone

15 whether it was legal?

16 A No. No.

17 Q The check that you got from Kerry Craig as reimburse-

Is ment, was that in the amount of a thousand dollars?

19 A Yes.

20 Q I want to ask, do you have now a copy or the original

21 of the check that you used to pay Texans for Wright?

*22 A Yes.
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* Q Could you provide us with a copy of that check?

A Yes. I have the original right there.

3 (Whereupon, a short recess was taken.)

4 MR. THOMAS: Back on the record.

5 I would like to have the reporter mark this document

6 as FEC Exhibit 1, a single sheet xeroxed on both sides.

7 (FEC Exhibit No. 1 marked

S for identification.)

o 0 BY MR. THOMAS:

10 Q Mr. Catrini, can you identify FEC Exhibit 1?

11 A Yes.

o 12 Q What is that?

13 A It is the check that I made payable to Texans for

C
14 Wright.

15 Q This is a xeroxed copy?

16 A Yes, a xeroxed copy.

17 Q And this is the check that you referred to earlier as

18 the one that you wrote pursuant to the request of Kerry Craig?

19 A Yes, it is.

20 Q Now after you made the contribution and in response

21 to the reimbursement did there ever come a time when you were

22 asked to arrange to repay that amount?
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I A No. No.

2Q Did you ever have a conversation with Mr. Craig where

3 he indicated that for tax reasons it would be preferred that the

4 amount that had been paid to you be restructured as a loan?

6 A No.

6 MR. THOMAS: Let me have the reporter mark these

7 documents as FEC Exhibits 2 and 3, please, a note and a demand

K note.

C 9 (FEC Exhibits Nos. 2 and 3

10 marked for identification.)

11 BY MR. THOMAS:

o 12 Q Mr. Catrini, can you identify Exhibits 2 and 3,

13 please?

0
14 A Yes. It is a note that I received.

00 15 Q Which is?

16 A Exhibit No. 2 is a note that I received on December

17 5, 1981, with a demand note which is Exhibit 3 that was attached

is to it from Diane Pariano for $1,000 from Crown Associates of

19 Minneapolis.

20 Q What was the background of this? What is it about?

21 A At the time I did not know. I had no inkling where

22 it was coming from. It was a demand note and I was not about
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I to sign a $1,000 demand note.

2 Q In other words, it appeared to you to be a request

3 that you issue or sign an agreement that you would repay Crown

4 Associates of Minneapolis $1,000?

5 A Repeat the question.

6 Q It appeared that you issue or sign and agree to a

7 note that would require you to pay Crown Associates of

S Minneapolis?

09 A Yes, I was aware of that because that is what it sai

10 but what the reason was when I received it I didn't know.

11 Q I want to clarify what the note appeared to be for

o 12 the record.

d

Did you have any follow-up conversation with her about

it?

I did not.

You never called her back?

I did not.

Now the note has writing on it. Whose writing is

that?

I don't know.

That was on the note when you received it?

Yes, it was.

0

40

0



Q Now the other document has also down at the bottom

written ofl "Received 12/5 /81.w Whose writing is that?

A I wrote that.

Q What does that refer to?

A That is when I received the note with the note

attached to it.

Q How did you receive these documents?

A By mail. By mail.

Q Now back in October of 1980 do you recall at any

point your getting an advance of any type from either Agency

Holding Corporation or Crown Associates of Minneapolis?

A No, unless again that $1,000 check that I got from

Kerry was from Crown Associates of Minneapolis. That I do not

recall, where that check came from.

Q Did you happen to save the envelope that you received

these documents in?

A No.

Q Do you have any other way of establishing that in

fact you received these documents on December 5 of 1981?

A No.

Q Have you talked to anybody else about these documents

you received?

N
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I A Are you talking about Exhibits 2 and 3?

2 Q Exhibits 2 and 3.

3 A Other than my attorney?

4 Q Yes.

5 A Yes, I did. After I received the documentation from

6 you I did.

7 Q Who did you talk to?

8 A Bob Bernstein, Maury Kent and Bill Priesser.

cc 9 What did you talk about?

10 A This note that I had received because then I should

110 11 have put it together before that but I read through the docu-

o 12 mentation aspects of the note in there and Bill Priesser had

"T 13 claimed that these notes were already in the office of Agency
0

N) 14 Holding Corporation and signed and it was his understanding

15 that they were all there for everybody to sign.

16 Q At the time you spoke with him?

17 A At the time I spoke with him.

is 0 Including yourself?

19 A All he said is that they were all in. That was my

20 question, is mine there, too, and he didn't recall but he

21 thought all of them were signed, yes, because that was my

22 question also and he could not recall if mine was there or not.
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Was he working with them at the time?

No, at the time he was not working with them.

That was Priesser who told you?

Bill Priesser, yes.

Did you talk about what might be going on?

Yes. We had received all the documentation, yes.

Are you talking about the documents from the

.or

Yes.

Did they indicate that they had received similar

around December of 1981, from Diane Pariano?

Yes.

They being Mr. Priesser and --

Bob Bernstein.

Anyone else?

No.

Just those two?

That is the only people I discussed it with.

Did they say that they had signed such notes?

I really didn't ask that question, no.

So Mr. Priesser's reference that it was his under-

that the notes were already in the offices at Crown

0
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Go
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could have been true to the extent that he had signed the note

and turned it to over to Crown?

A Yes.

Q But you don'c know?

A I don't know.

Q 1 am-sorry. I said Crown and I meant Agency.

A Yes.

Q How about Maurice Kent, did you talk to him about

these documents you received?

A No.

Q Other than those individuals have you talked with

anyone about these documents that are Exhibits 2 and 3 that

were received?

A No.

Q Do you know of any other individuals who may have made

contributions to Congressman Wright and who were reimbursed by

Agency funds who received similar requests to issue promissory

notes?

A No, I don't other than the people that I mentioned.

Q I just want to be doubly sure here and I may have

asked you this. You did not speak with Kerry Craig about this

particular document?

M0
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I A I did not.

2 Q Do you know if any of these individuals attempted to

3 contact you to speak to you about this by telephone?

4 A They did not.

5 Q You never received any telephone messages that they

a were trying to reach you that you did not return?

7 A No.

S Q Now since you received these documents, Exhibits 2

CD 9 and 3, have you had any subsequent conversation with anyone

10 wherein they requested that you sign this particular document?

__11 A No.

0 12 Q Now Exhibit 2 contains the statement, "Please sign

qN. 13 and return to me. Call when you receive and I or Kerry will
0

V) 14 explain how we are handling with taxes." Do you have any idea

15 what that reference to how it will be handled with taxes refers

16 to?

17 A No.

is Q I want to go back just a bit. With regard to the

19 contribution that you made, do you recall if on your tax return

20 you claimed a deduction of any sort for the contribution?

21 A I claimed the hundred dollar deduction because I had

22 made another deduction and I had made some other money



contributions which totaled well over a hundred dollars.

QContributions to federal candidates?

A Yes.

Q Who were the federal candidates?

A A couple of dinners, local political dinners that I

had attended.

Q Are you sure they were federally related or non-

federal?

A Probably non-federal, yes.

Q Were they to a political party dinner?

A Yes.

Q Do you know an individual named Gary Holland?

A Yes.

Q How do you know him?

A He worked for Incotrav.

Q Did you ever have any discussions with him about an

political contributions?

A No.

o How about an individual named Thomas Masters, do yo

know him?

A Yes.

o Did you ever have any conversations with him about

i0
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* political contributions?

2 A No.

3 Q At the time you were asked to make this contribution

4 you have indicated you had conversations with Charles Smith and

5 Diane Pariano. Do you ever recall having any conversations

a with Clark Lloyd at that time?

7 A No, I do not.

a Q Are you sure you never had any conversations with him

c9 about the political contributions?

10 A I do not recall having any discussion about that.

# 11 Q Ever?47

CO) 12 A Never.

13 Q Now either in your conversations back in October 1980

0
14 or in your conversations recently after having gotten notifica-

15 tion from the Commission, did Mr. Priesser clearly indicate that

16 he had in fact made a contribution and had gotten reimbursed?

17 A No, he just indicated that he had made a contribution.

18 Q No mention of whether he had gotten reimbursed?

19 A No.

20 Q How about Mr. Bernstein, did he ever make it clear to

21 you that he had made a contribution and had gotten reimbursed?

* 22 A Just that he had made a contribution.
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QHow about Maurice Kent?

A Same.

QHow about Bill Ward?

A Bill Ward was not involved so far as I know.

QDid you have any conversations with Mr. Pollack where

he indicated that he had in fact made a contribution and had

gotten reimbursed?

A I never discussed this with Bob Pollack.

QFrom the time you left Agency I believe you said in

July of 1981 up to the time that you began working for your

present firm, how often were you having communications with

Kerry Craig?

A From July to October frequent conversations with him.

Q Once a week or more often?

A Probably more often than that, and after that no

conversation.

Q Now are you a social acquaintance of his?

A No. Relative to what time again?

Q Let's go back to October of 1980. Were you a social

acquaintance of his then?

A Casual. Casual social.

Q Now since you left Agency Holding Corporation have
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I you had a social relationship?

2 A No.

3 Q Purely business?

4 A Not even that.

5 Q Now I am talking about since you left Agency so that

6 would pick up the time also from July of 1981 -- Malcolm.

7 A During that period of time it was a business relation-

S ship, yes.

9 Q But since that time, since you finished working with

10 Malcolm, you had neither business relationship nor social

11 relationship with Kerry Craig?

o12 A That is correct.

13 Q The only time you have seen him since then is this

14 occasion that you recently saw him about two months ago?

15 A I believe we went on a trip March 4 or 6 and went for

16 a week.

17 Q Where was that trip?

18A We left from Los Angeles down to Acapulco.

19 Q And was that in connection with a business conference

20 of some sort?

21 A Yes.

22 0 How much did you see Kerry Craig during that trip?



I A We had one discussion and that was all.

2 Q What was the discussion about?

3 A Oh, just business in general.

4 Q No discussion whatsoever about any people who had

5 since left or been fired from Agency Holding Corporation?

* A No. No.

7 Q No discussion about any campaign contributions?

SA None whatsoever.

So 9 When you received the reimbursement payment from

10 Kerry Craig did you make any record of that; for example, a

&11 xerox copy of that check?

0 12 A No, I did not.

13 Q You just deposited it directly in your checking

14 account?

15A That is correct.

16 Was that account the same account that you drew the

17 check payable to Texans for Wright?

isA Yes, it was.

19 MR. THOMAS: I have no further questions.

20 Do you have any cross?

21 MR. MANN: No questions.

22 MR. THOMAS: I just want to clarify also on the
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11 record that Mr. Catrini has appeared voluntarily here and not

2 pursuant to a subpoena and we appreciate it very much.

3 THE WITNESS: Thank you.

4 MR. MANN: What about signature?

5 (Discussion off the record.)

6 MR. THOMAS: Do you wish to waive signature of the

7 transcript?

S THE WITNESS: Yes.

9 MR. THOMAS: Thank you.

10 (Whereupon, signature having been waived, the taking

11 of the deposition was concluded at 12:20 p.m.)

o 12

13
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1 CERTIFICATE OF SHORTHAND REPORTER - NOTARY PUBLIC

2 I, Annabelle Short, the officer before whom the foregoing

3 deposition was taken, do hereby certify that the witness,

4 C. Nick Catrini, was duly sworn by me; that the testimony of

5 said witness was taken by me stenographically and thereafter

6 reduced to typewriting by me; that said deposition is a true

7 record of the testimony given by said witness; that I am neithez

. counsel for, related to, nor employed by any of the parties to

C 9 this litigation and have no interest, financial or otherwise,

10 in the outcome of this matter.

11 In witness whereof, I have hereunto set my hand and

o: 12 affixed my notarial seal this 30th day of June 1982.

13

14

NOTARY PUBLIC IN AND FOR
15 THE DISTRICT OF COLUMBIA

16 My commission expires
November 15, 1985

17

18

19

* 20

21

22
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OPPICIAL COURT REPORTER
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FEDERAL ELECTIONS COMMISSION
WASHINGTON, D.C.

I IN THE MATTER OF:

AGENCY HOLDING CORPORATION, et ai.,

I
IDEPOSITION or DOLORES J. WRIGHT, takena by the Federal Elections Commission, pursuant to agreement,

before Jean Korinko Sweeney, being a disinterested person,

not of cbungel'raror employed by any or either or the
30 parties hereto, or interested in the outcome or said

cause, a duly Certitied Shorthand Reporter and Notary

I, Public or the State of Illinois, at 55 West Monroe Street,
30 Suite 3660, Chicago, Illinois, on Thursday, June 24, 1982,

commencing at the hour or 4 :00.p.m.

PRESENT:

co MR. SCOTT E. THOMAS
(office of General Counsel
Federal Election Commission
Washington, D.C. 20463)

appeared on behalf of the Federal Election
Commission;

U
U
U
U
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I Chicago, Illinois)

appeared on behalf of the deponent.

ALSO PRESENT:

MR. STEPHEN H. XI14S
Legal Intern
Office of General Counsel

:PRR0BHi?: (Con1ioo)

MR. JEROME F. CROTTY
(Ri,,kc & Crotty

55 West Monroe Street, Suite 3660
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D. Wrigtt direct 3

(Witness duly sworn.)

DOLORES J. WRIOHT,

called as a witness by the Federal Elections Commission,

having been by me, the said Jean Korinko Sweeney a. Notary

Public aroresaid rirst duly sworn, was examined upon

oral interrogatories and she did thereupon depose and

testiry as rollows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR. THOMAS:

Q Would you state your name.

A Dolores J. Wright.

Q What Is your present home address; please?

A 1310 Ritchie Court, Chicago, 60610.

Q What Is your present place or employment?

A LaSalle National Bank, Amalgamated Bank or the

Netherlands.

Q What is the address?

A 135 South LaSalle Street, Chicago 60603.

Q How long have you been employed by the bank?

A Seven months, with LaSalle.

Q Where were you employed betore that?

A First National Bank or Chicago.

. How long were you employed there?

A Two years.



D. Wright - direct 4.

Q What was your position with the First National

Bank of Chicago?

aA Account executive, special loan rep.

Q What were your general responsibilities In

that position?

1A To develop new business and to market thea target areas of the Xerox Centre, the Atrium Building, and,.

the Marquette Building, which included about 12,000 peopleP

!I and to service those accounts or any of those new accounts

that came into that particular division which I was in,

and to also do specialized lending to professional

r executives.

10 MR. CROTTY: Off the record.

(There was a discussion off the record,

after which the taking of the deposition was

resumed as follows:)

BY MR. TUOMAS:

IRQ I want the record to reflect you are appearing

voluntarily, and not pursuint to a Commission subpoena,

and in that sense we appreciate your cooperation.

A Yes.

3 Q Do you know an individual named Kerry Craig?

* A Yes.

Q How is it that you khow him?I
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A I met Kerry Craig in 1979, when my lhuebana and

he had just formed a partnership called Incotrav I had

met him approximately I met him once in March, walked

away from him, met him again in February of the following

1 year, and proceeded to walk away from him at that point,

also. Mr. Craig and I did not get along from day one.

Q The first time you met him what was the

occasion?

A No occasion. It was by accident. We were

forced to be introduced.

Q Was this at a meeting?

A No. It was on the street.

10 Q Was this when you were with --

A My husband.

Q -- your husband?

A Yes.

Q Your husband for the record?

I A James R. Wright.

Q Did you ever have any business dealings at all

with Kerry Craig?

I A None.

Q Now, you said that you did not get along.

Could you explain a little bit. Was it a personality

thing?I
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D. Wright - direct6

A No. Based solely on the fact I was Mrs., Wright*

Mr. Craig was-very anti-wire, and very anti-women at that,

point, and did not want my involvement at all into'any

or the affrairs that he and my husband had. Because my.

husband had somewhere along the line stated that he and I

were very close as a couple, and that whatever he did he

would like to run by me. Mr. Craig made it quite clear

to him that whatever they did, I was certail.y to butt out.

So from that point on he took an offensive

stand to me, and made it quite clear to me, when we

finally sat down face to race in February of 1980, that

he was not -- he never wanted my involvement. That women

should be seen and not heard. And that as a wife, that

wives more than anything should butt out'.

So we never got along just based on that,.

That I can say on the record.

MR. CROTTY: Are you through?

BY THE WITNESS:

A If you want to know everything, that is it.

BY MR. THOMAS:

Q Did you ever actually-have any involvement In

any of the business dealings of your husband?

A No, none, none.

Q He didn't in fact run any ot his business plans
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He didn't pay the employees enough?

Yes.

Jim would come home and run it by me, you

D. Wright- direct 7

or arrangements by you for your-advice or approval?

A No. An occasional idea, you know, and a set-up

on a program, like would I find that appealing, or something

like that. No, no, nothing.

That is what bothered me. Nothing.

Q Did your husband ever tell you about disputes

that he had with Mr. Craig?

A Yes.

Q What sorts of disputes do you recall?

A They were disputes over me. Over Jim not being

allowed to take me on trips. Those kinds of disputes.

They were disputes about my wanting him home and not out

with him drinking. That was about it.

A couple of times Jim had come home and

said that Kerry was angry about how things had happened ..on

staff, because of Jim treating his staff

You know, Jim felt that people should earn

the right to be rewarded for anything, and Kerry was

always calling him cheap, and-saying that, you know, he

didn't pay them enough, and give them things, and all

that.
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know, very, very lightly. I really didn't get involved

in It.

I Q How about an Individual named Charles Smith,

*1do you know him?

A Oh yes, yes.

3Q How is it you know him?

A I met Charles -- he preferred to be called

Charlie -- through Kerry, through Jim. I met him m

IQ When was that?

A I met Charlie, the first time I met Charlie Smith

was in June or 1979. He came to dinner in our home, the

14 first time I laid eyes on him.

I 0Q Did you have any similar disputes with him?

A Well, on that-particular night, no, because

Charlie was a guest in our home, along with another couple,

ico who was Charlie's mm I get very confused in the Insurance

Industry as to who brokers, who sells, and who agents out.

So one of the guests at the dinner party would have been

3 a client of Charlie's, and-a-very important client, and

he was also -- Jim Wright had met him through Charlie,

Through Kerry Craig. So he then became a client of Jim

* Wright's.

So. you know, that was my first impression,

and he was very .- he couldn't have been nicer to me on
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that particular night.

I Q Later on did you develop some friction with him?'

3A Approximately a month later at a dinner function'

at Nick's Fishmarket Charlie Smith became very Insulting

I to me, and very nasty to me in regard to an upcoming

3 trip that I was due to make to Paris and Israel for my

tenth wedding anniversary. He started to accuse me of

Ibeing a Jew lover, and being a religious fanatic, and a
3b) crazy wife. I am not a heavy drinker, I-am hardly a

drinker, and he was accusing me that night in Nick's

Fishmarket in front of about ten other people of not

knowing how to let my hair down. He was becoming very

Insulting, for'cing me, telling me -

Their spending of money was outrageous.

30 I have never seen anything like It.

COQ "Their" being?

A Agency Holding, Kerry Craig, Charlies Smith,

* Clark Lloyd.

That night at-that dinner party it was

just abominable, the abundance that was coming down. At

I one point he had ordered an expensive bottle of wine

for -- everybody was to be given a bottle of wine. When

the maitre d' came to me to hand me my bottle I said I

didn't want it. Please do not even be charged for it.
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wouldn't even take it

Charlie

s going to wear it."

ry well.

Q After that I

10

home.

said, "You give it to her or she

Charlie Smith and I got. along

take it you didn't get along at

I1?

A No. Charlie

Le time, so once again

Lke it very clear.

Q Did you ever

arlie Smith about any

siness?

was going through a divorce at

it was the anti-wife syndrome. They

have any communications with

of Incotrav business or any insurance

A Oh no, never, never, never, no, no.

Q How about an individual named Clark Lloyd?

A Yes.

Q Do you know him?

A Yes.

Q How is it that you know him?

A I met Clark Llod'..

This is all hearsay on my part as far as

my assuming how the pecking order would have gone, but

Just based on how it was.

I met him after Kerry Craig had approved

meeting me. So I met him probably early in the fall of
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1980, was the first time I am sorryithe eprn ofA980

ii that I had met Mr. Clark Lloyd. It was a Friday night

after work, prior to his departure for Toronto, at

Crickets.

Q This was a social gathering?

3 A Purely social. No business ever discussed in

my presence, ever.

Q To your knowledge did you ever have any

friction in your relationship with him?

E A No. I could never quite figure that out, you

know. No. There was no friction, because he was never

around. I was never in his presence long enough for friction

on his part, other than

Once in a while I would make a comment on

something, and he would disagree, and vehemently disagree.

It could be about anything, Just to get a rise out of me.

There was always an antagonistic approach with me. I

I never did get paranoid, though. I Just assumed they didn't

like wives.

Q How often would you say you met with or had

communications with Mr. Lloyd over the course of the

last three years?

A Clark Lloyd, I probably saw no more than a

half a dozen times, if that, and I would say that is aU
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lot. I would say maybe three times.

Q How about Mr. Smith. Over that same period

how often would you say you have met him?

A Charlie a lot, because when I had Charlie a

lot. I don't know. Do you want a number? I can't give

a number.

Q Some general approximation. Were you running

into him on a fairly routine basis, or was it on the order

of say at least once a month?

A I'd say maybe three times a month, maybe four

I

*6
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I
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Q Where were those meetings?

A At Brigg's, 208 South LaSalle, when I'd go to. get

my husband.

MR. CROTTY: Maybe you should explain to these

gentlemen what Brigg' s, Nick! sand Crickets are. They

are not local boys.

BY THE WITNESS:

A Nick's is a restaurant across the street. A

very fine restaurant.

Crickets is also a very fine restaurant

at the Tremont Hotel.

Brigg's is the local watering hole at

208 South LaSalle where Agency Holding offices, and

times.
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where Jim Wright orriced throu~gh Incotrav, and everything

sort o went through Brigg's.

BY MR. THOMAS:

Q So you say you would-meet with them usually at

Briggs on the order of say maybe three times a month?

i A Yes. Maybe even sometimes once a week It-

I:3 would Just depend.

Q Does that also include meeting with Kerry Craig?

• A Yes.

*0. Q Was he usually at those?

A He usually held court.

Q At those same locations?

10 A Yes.

Q Did your husband ever talk to you about the

10 manner in which Kerry Craig ran the business in terms of

I o whether it was overly strict or overly loose?

A As far as his running Agency Holding, no.

I Kerry would never have told Jim anything like that, not

to my knowledge.

Q No, not whether Ji'Is running of the business

I was overly loose. Maybe I should back up.

A Rephrase it.

Q Who would you say was running the business of

Incotray?
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A I was under the impression Jim was running the

business. But as it progressed more and more, Jim really

wasn't running the business. I got the feeling t at

Jim had had Jim been left alone to run the business,

it would have been fine. I always got the feeling whatever

Jim wanted to do, it had to be run by Kerry Craig, at all

times.

I figured that out in August of -I I figured

that out in August of 1979, Just prior to the actual office

all being set up, and shortlyiafter the formation of the

partnership. It seemed as though whatever Jim would come

3 ~ home and say, it would be changed within a 24-hour to

go I8-hour span, because Kerry would say no, we are going

to do it this way, and that would be it.

10 So I would say that Kerry Craig was the

co overseer in that, not Jim Wright.

Q Now, did you ever participate in any discussions

I that your husband Jim Wright and Kerry Craig and Charles

Smith had about business dealings between Agency Holding

Corporation and Incotrav?

I MR. CROTTY: I don't understand the question.

3 BY THE WITNESS:

A I don't, either. I am confused.
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BY MR. THOMAS:

Q Did you ever sit in on any-discussions they

had about any of the business relationships between Agency.

Holding Corporation, the insurance business, and

Incotrav, the travel business?

A Other than what is again going back to program

that Jim might be doing, and I would hear talk or, you

know, -- *Jim was setting up several mass movements far

them to-Ireland, and every once In a while they would

run things, and maybe. that was all.

No. You have to understand, whenever I was

around, nothing was ever said. They really, they didn't

like me, you see. I was Jim Wright's wife. So they

really, you know -

Whenever I was around them, it was usually

an insulting kind of a situation. It was never something

that I was ever brought into, never.

So I can't, I really wasn't involved in

t hat.

I mean, I have to stress that, because

that's really how it was for me for two years. Other than

what my husband might tell me, I really didn't know

much about it.

Q Let's move to the specific matter that we are

D. Wright - direct 115
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most interested in.

The contribution which the Wright Committee

3 reported in your name. Do you recall making a contribution

to the Wright campaign?

A Yes.

Q How did that all come about?

A Once again I had met Jim at Brigg's on the

evening of October -- I think it was -- it was In October,

3o 19-20 -- based on the date or the check. But It was

shortly after my birthday, that week-end, I remember that.

I met Jim. Jim asked me to Join him at

r. Brigg's. Because I finished work at the bank, and I would

NO ousually walk over and meet him at the parking -- at the

garage.- -That particular night he just said why don't you
3join 

us at Brigg's.

00 There was myself, and Jim, and Charlie, and

Harry. There had been a few other people earlier, but they

had all gone. Diane had been there --

* Q Diane?

A Pariano. And Debbie Strauss, who used to work

for Jim Wright at Incotrav was also there. But they had

Sall gone. It was sort of like a cocktail session. There

was no discussion other than light things at this point.

Q Then how did the subject of the political

I
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checks in

Q

A

Q

A

I immediately said, "No. I don't write

that amount to anybody." You know.

Who asked you to do that?

Kerry Craig.

And then what else was said?

And then I said, "No. Just no." And Kerry

Craig

Am I to continue?

Q Yes. I'd like whatever you can remember of

that conversation.

A I was waiting for another question.

Q No. If there is something specific I am not

following, I will break in. But I would like you to relate

the conversation as best you recall it.

A I remember saying, "No, I will not write a

check for Texans for Jim Wright."

And he said, "Why?"

I said, "First of all, I don't have the

money.- Secondly, I don't know who the Texans for Jim

Wright, as far as what they are doing for him that they

D. Wright -direct 17

contribution come up?

A Out of just nowhere. It was, "Dee, we would

like you to write a check for $1,000 for Texans tor Jim

Wright."
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would do for me that I should write a check to him-iin

the amount Of $1,000."1 So I said, "I am not writing it.",

Immediately that sent up signals all around the table.

Charlie, vehemently, I will never forget Charlie getting

just beet red and turning to Kerry, and then turning to

Jim saying, "Is she always like this? I mean, who does she

think she is." And I said, "Charlie, I don't write

checks for anybody at any time unless I know why I am

writing them and why you are asking me to do it."

I said, "This means absolutely nothing to

me, and until you can explain why I am doing this, I am

not doing it."

I turned to Jim Wright, who was sitting to

my right and I said, "Why am I writing a check for a

man in Texas who has nothing in common with me, other

than the fact his name happens to be the same name as my

husband's?" Jim said, "I don't know what it's about.

But why don't you write the check." And I said, " I am

not writing a check, I am-.not writing a check until

someone tells me .." and this went on for an hour back

and forth. I mean, it was a big battle. I just would

not write the check. There was, you know, continual

insult, intimidation. 'You will write the check."

"I will not write the check.", To the point of.-where
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finally they said, "You know,. some smart lady you are,0

you don't even know who Jim Wright is, and all the good

things he is going to do f'or you, and what he is going to

do for us. it is going all to come out for you&.

I said, "Pine. Why don't you tell me what

he is going to do for me, because I don't know who he is."

That continued until finally I turned to

Jim and I said, "I have a runny feeling that if I don't

write this check I am going to get you in trouble, and I,

reel that I am always getting you in trouble with these

people to begin with. And should I write this check?"

Jim said, "You will-be reimbursed. They have told me that."

And I said, "Is it legal?"

He said, "As far as I know everything is

legal. They have told me that."

I at that point wrote the check.

Q That night at Brigg's?

A Yes,

Q Wh o did you give-it to?

A I gave it to Kerry. I gave it to Kerry. Because

I -noted something on the check. I remembered that.

I noted his initials on the check, Kerry's initials, And

then I scratched it out and put my initials over it.

Q You are looking at what appears to be a
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cancelled check. Is there any chance that we could take

a look at that? Do you have a copy of that?

MR. CROTTY: Yes, we have a copy available

for counsel.

BY THE WITNESS:

A One is Jim's and one is mine. Oh, I photoed

the two for both of us. That is probably what you have.

BY MR. THOMAS:

Q I think, if it is the same one.

A Yes. And I photoed the back, as all good bankers

would.

MR. CROTTY: Let the record reflect that the

deponent has presented from the James R. Wright and Dolores

J. Wright account at First National Bank of Chicago,

account 1209027, check No. 317 dated October 24, 1980 in

the amount of $1,000, payable to the order or Texans for

Wright, with certain markings on that check.

MR. THOMAS: Thank you. I simply want to

compare the original with the Xerox we have already been

given by Mr. Wright, because I don't think that there is

any need for us to take the original.

BY MR. THOMAS:

Q Now, once again, could you explain what the

notations in the lower left line are about?
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A It Was just -- I put down, I started to, write

Idown Kerry Craig contribution, and then I scratched it
3 and put down D. J. W., because they said don't do that.

I forget who told mue not to do that. But I remember

someone saying don't do that.

Having worked in a bank at that point as

Iwas, I was very noteworthy of marking up, and always

being aware of whatever I put on a check. It was just my

t own processing to have done that. And I was told to scratch
it out, and initial it.

Q You were told that by whom?

ff~A At that point I remember writing,, and I just

remember Kerry and Charlie -- Charlie did more talking

than Kerry. That I remember. It was like Charlie's

anger was greater that night at me than Kerry's. Although

Kerry would always watch and never say anything, and when

he would say something, it was like he was just waiting for

I the next move to be made by whoever was supposed to make

the move.

Charlie did most of the talking that night.

Charlie did most of the yelling, as far as that goes.

But Kerry was there saying, you know, "Do it, and we

want it." and that ki-i or' thing. It was like he would

probe, and Charlie would continue to go. Jim said
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nothing.

Jim was very upset, I remember that.

Jim was very upset, arnd apologized to me later that night

for having put me through that. He said he did not

expect that would happen.

Q Did either Kerry Craig or Mr, Smith tell you

that they thought that this would be perfectly legal?

A Yes.

Q What did they say?

A I just remember when I turned to Jim and I

said, "Is this going to -_ is your job going to be hurt

by may not doing this? Because I feel like I have already

done enough tonight. And is this legal?"

And Charlie said, "Why would it -"

Charlie, I remember Charlie again getting

very angry, turning to Kerry, ignoring both Jim and 1,

as if we were the third person, you know, not even there,

you know. "I can't believe she is doing this. I can't

believe it. Who does she think she is. Or course it is

legal, you know. What kind or a smart lady are you."

You know, this. I mean, it was these kinds of' insults

going on all night. So, you know, Charlie did most of*

the talking.

Q Did they say they had spoken to any attorneys

D. Wright -direct 2
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and gotten legal advice that it was proper?

A I don't remember that.

Q Now, you indicated that Jim Wright told you

that this contribution would be reimbursed.

A Yes.

Q Did he say how it would be reimbursed at that

time?

A No. At that point I was so upset, I Just

remember being so upset, by the end or that dissertation

and fighting on my writing and not writing the check, that

I Just remember Jim saying you will get the/money back.

Q Are you sure he said it that night, or at

some other point?

A I can't remember.

Q Now, did Mr. Smith or Mr. Craig at any point

say why they wanted you to make this contribution?

A No. I kept asking that. Nobody would answer.

Q They wouldn't. They didn't mention, for example,

that they had gotten a request from the Congressman or

one of his workers asking for campaign contributions?

A No. They Just said good would come of it. It

would all work out, and everybody would benefit.

My question to them was, "What does it have

to do with the travel business? What does it have to do
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with the insurance business?" I said, "There is only one

way I am related to this, and that is Jim Wright. What

good is going to come to me?" You know, whatever Jim

was doing would be between he and them. I couldn't

understand why they were coming to me to do it. That was

my bone of contention. And that's what angered me.

No. All they kept saying was, you know,

some good will come for all our advantage. He is a good

guy, and he is doing da-da-ta-ta, blah, blah, blah, and

all of this, you know. Nothing was soaking in for me.

Q Did any of them mention at any point anybody

else who had already issued any checks?

A They just said others had.

Q They didn't name any specific names?

A No, no.

Q They didn't say, for example, they themselves

had done so?

A Charlie had, Charlie mentioned he had done it.

Charlie did all the talkini. Charlie mentioned he had

done it.

But you have to understand, my concern

isn't that others have done it. My concern was for me,

you know. Why I was being harassed into it. I wasn't

the least bit concerned that others had done it.
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I wianted to know why they were on my case that night.

I Because I wasn't about to give it.

gAll I know is that I was the only person

who gave them the most difficult time in writing it. When

II finally wrote It, it was having lost. I felt like the

3general who had lost the battle. That I had to concede.

My fear' was based on my husband's job.

Q And had your husband already issued a check

3himself to them that night?
A I don't know.

Q or ,did he do it during the course of the time

* you were there?

I oA I don't remember Jim writing, taking the check-

book out and writing the check that night, no. He could

have, before I came. Remember, they had already been

00 there.

Q Were you in fact reimbursed later?

IA Yes.

3Q How did that Come-about?

A How did that come about?

UQ How was it done?

3A Jim brought a check home for me.

Q It was a check payable to you?

A I am trying to remember if it was -
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Yes, it was a check payable to me, it was.

Because it went back into-- I can't remember.

I remember him telling me that there had

been a check made payable, and I don't remember putting it

Iback into this account. I think it went back into the

savings account. I don't remember.

Q Do you remember what the amount of the check was?

A No. I'd have to go back to look over my

statement, to look for the following days after to see that,

for the deposit.

C Q Who was the check from?

A If I still have it.

Q On what account was it drawn?

A I believe it. was Agency Holding.

Q But you are not sure? It could have been Agency

I Holding or Incotrav?

A Incotrav.

Q Could it have been from Kerry Craig's personal

* account?

A No, no. That I know. It was a--

No, I don't remember it being a personal

3 account. It was a check written out, and it was payable to

me. I am sure it was payable to me.

I
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Q Then what did you do with it?

A Put it back in to cover this, because

Q To cover what?

A To cover my check. Because the night I wrote

this I didn't have a thousand dollars in my checking account.

Q So your recollection is you deposited that

check Into your checking account?

A No. It probably vent back into the savings

account where I transferred the money the next day to cover

this check.

Q Do you have any bank acc ount records with you

that cover that time period that reflect deposits into

your checking account?

A No. I have them at home. I don't have them with

me. I'd have to take a look. Because those are details

now that are --

That whole time is a haze from that point

on after, because I was still -- I was angry for days after

this, not knowing and under'standing what was going on,

you know. I just couldn't quite put it all together.

Q After that discussion you had at Brigg's did

you ever have any subsequent conversation with either

Mr. Craig or Mr. Smith about this particular contribution

that you made?
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A Never. It was an~ issue that -

It was almost like it had never happened,

3 Q Did you ever have any discussions with your

3husband about that contribution?
A No.

IQ Was he the one that gave you the check

A He handed me

Q GM4 for reimbirsement?

A Yes. I remember him handing it to me,

Q Do you remember where that took place?

A Well, I say I never went to his office. It was

off limits ror me. So it was probably at home.

N O It is your recollection he brought it home?

10A Yes.

Q And gave it to yo u?

00A Yes.

Q Did he ever tell you or any discussions that he

had later with Mr. Smith, or Mr. Craig about these

3 contributions?

*A No.

Q How long-after you made the contribution was it

3before you got a reimbursement?
3A Shortly thereafter. Oh gosh, maybe a couple or

weeks, maybe a week. I don't think ten days went by.
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It seemed like it was, you know, quickly. I don't

remember specifically. I don't remember that specificall y.

Q Up to that time you had never had any dealings

with Congressman Wright himself, had you?

A Oh, no.

Q He certainly never requested you to make a

contribution, is that true?

A No.'

Q Is that true?

A Yes, it is true. I am sorry.

Q When your husband gave you this check for

reimbursement, did he mention at all where those funds

originated?

A No. I remember Jim saying to me, "I am so

sorry that you had been put through this." He said, "It

won't happen again, I promise you that."

And I Just said, "Pine. I just would like

to know what is going on."

And he said- "Nothiing is goingon." He

said, "It was just a contribution."

Nothing else has ever been said after

that, ever.

Q Did you ever, after that point, ever have any

discussions with an attorney as to the legality or that
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transaction?

A Probably the only other time it came up was.

when Jim and I went to see John Schwart.-z in January of

1981, when we started to suspect some -- didn't start to

suspect, but knew that there were going to be problems

with Kerry. It came up then, that we had been asked to

make these contributions and were told to make them. You

know, It was just like sitting in a room like this and

John was going back over the history of everything, and

we were trying to pop up all the stuff in the past two

years that had occurred, and that being one of the things.

John asking us what it was all about, and both of us

saying, you know - and my remembering the evening. I

still don't know what it was ever about.' To this day no

one ever answered the question.

Q I would like to ask you about some Individuals,

and see if you can tell me who they are, and what

connection, if any, they have with Incotrav or Agency

Holding Corporation.

Mr. Maurice Kent, do you know who he is?

A Yes.

Q Who is he?

A Maurice Kent worked for Kerry Craig in the

Agency Holding Corporation office. What position, I

73
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don't know. But he was one of Kerry Craig's employees .

QWas he present at this social meeting at Brigg's

where this contribution came up?

A No. That particular night I don't remember

him there.

QDo you ever recall any discussions with your

husband wherein he indicated that Mr. Kent had been aware

of these contributions?

A No.

QNow, at the time did you know what position

Diane Pariano held with either Incotrav or Agency Holding?

A I knew what I was told, and I knew what I -

what I also perceived otherwise.

Q Did she have an official position with either

or those organizations?

A She had all kinds or positions. I don't know.

All I know is that she was a real -

She seemed to run the lot. I mean, she was

marching through all the time, telling people what to do.

Q Do you know if she made any political

contributions that were reimbursed?

A No, I don't know.

QYour husband never indicated one way or the

other?
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A No.

Q How about an individual named Robert Ogelby,

do you know who he is?

A Yes.

Q How do you know him?

A Through Agency Holding. I met him on a trip in

the spring of 1979 in Hawaii.

Q How about an individual named Gary Holland?

A Yes, I know Gary. He worked for my husband.

Q Does he work for him now?

A No.

Q How about an individual named Thomas Masters?

A He was employed by my husband at Incotrav.

Q Do you recall any discussions that your husband

had with you as to whether Mr. Holland or Mr. Master had

made any contributions?

A No.

Q How about an individual named Bill Ward?

A Yes, I know Bill.

Q Do you know who he is?

A Yes.

Q What'is his connection with either of those

organizations?

A Bill Ward used to work at the Agency Holding

D. Wright - direct
3a 1 ..
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Offices in Chicago, and I believe it is now in Hartrord,

Connecticut, possibly. I am not sure Hartford, but I

believe on the East Coast. Hartford stands out in my

mind.

Q How about an individual named Bob Bernstein,

do you know who he is?

A Yes. He als works for Agency Holding.

Q Do you know what position, if any, he held?

A No, I don't. No, I don't know, no.

Q Was Mr. Bernstein or Mr. Ward or Mr. Masters

or Mr. Holland or Ogelby present at that meeting, or at

the get-together at Brigg's where the contributions were

discussed?

A No. As I said, by the time they got to me

there were just the four of us at the table.

All I had been told, though, as far as

others contributing, is that others had contributed.

As far as names and who had, I reiterate that I had no

concern for others. I was-only concerned for myself

at this point.

Q At any point after you had received reimbhi.rse

did anyone come to you and ask if you would agree to

repay that reimbursement that you received?

A You mean, in other words, give it back?

Q Yes.

ment
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No.

One other individual. Do you know Nick Catrini?

Yes.

Who is he?

Nick Catrini worked for Agency Holding and Kerry
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Q Did he work in Chicago?

A Yes. Everybody worked in Chicago at that time

except Robert Ogelby; and possibly Bill Ward had already

gone to Connecticut, I am not sure. But everybody was at

this office at 208 South LaSalle in Chicago.

Q Around September of 1980?

A October, October of 1980.

Q Now, since this matter came to your attention

through the Federal Election Commission have you had any

conversations with Kerry Craig or Charles Smith?

A No, I haven't.

Q Have you had any conversations with your husband

about this matter of contributions?

A Just briefly when I was called I -- after I

had spoken to Stephen, flags went up all over the place.

So that was the beEinning of a conversation with Jim.

MR. THOMAS: Off the record.

Craig.
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(There was a discussion off the record,

Iafter which the taking of the deposition
3was resumed as follows:)

MR* THOMAS: Back on the record.

U BY MR. THOMAS:

3 Q We have been off the record and discussing the

accounts that you and your husband maintained. I had told

I you in your husband's earlier testimony today he indicated

his recollection was that the reimbursement received for

the contribution was made in the form or a check payable

to him. And I believe your earlier testimony-was that it

was your best recollection that you received a check payable

to you. I wonder if you might be able to explain that

possible difference.

10A All right. I do want to go on record also as

I o saying that I am not sure when the reimbursement came, and

how it came, just based on the fact I wanted it over and

* behind me.

I do remember-Jim showing me a check,

and I can't remember if it was payable -- if it was-for

I $2,000 or i$1,000 payable to me. But I do remember that

my portion of the thousand dollars that I wrote off my'

account was given back to me for my savings account, to be

put back in the account which I transferred the money out
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of. That check, to the beat or my recollection, could

3have come from my husband following his receiving the
gcheck from either Agency Holding or Incotrav. That I

don't know. That I can't clarify.

UQ. You mentioned "Your- account." Could you explain

I what accounts you and your husband maintain?

A Yes. My husband and I both maintained, at

U that time, two joint checking accounts at the First National

Bank ot Chicago. I wrote my thousand-dollar check off ot

my employee account, which we were both jointly on; and

he wrote his $1,000 check off at a saving s- checking oombinatij

account which we both held at First National Bank at Chicago.

The money transferred into my checking

account to cover the check came from a Joint savings

account separate trom the two DDA accounts I have justr mentioned.

Q I want to go back. I just want to emphasize

I something that I believe your testimony indicates.

At the time.--you issued the check you had

been advised that it was legal to do so, is that right?

IA Yes.

Q Independent of what you had been told, did

you have any familiarity with a Federal Election law?

A Nothing. I knew nothing. I knew absolutely
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U nothing.
Q Had Mr. Craig or Mr. Smith mentioned the name

3 or a Mr. O'Brien who had given thfba any legal advice as to

the legality or this matter?

A No. I just remember saying to Jim Wright,

U "Is this legal? Is this okay?" and Jim reassuring me

3 that what he had been told, yes. But before he could ever

finish, Charlie -- it was a constant interruption and a

I?)constant bombardment from Charlie that, "Yes, it is legal.

We wouldn't be doing anything that is illegal. It is

legal. Just write the check."

MR. THOMAS: I have no further questions.

Do you have any cross?

.0 MR. CROSS: I don't have any clarification nor

1")cross questions, no. I think she has done well.

*co MR. THOMAS: Do you wish to waive signature?

MR. CROTTY: I would like to see it.

MR. THOMAS: No further questions.

I Thank you very much for your time and

cooperation.

MR. CROTTY: It can be signed before any notary.

I AND FURTHER DEPONENT SAITH NOT.

37
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I have read the foregoing transcript of

my deposition consisting of pages 1 to 37, inclusive,

and the same is a true, correct and-complete transcript

of my said deposition as it now appears, so given at

the time and place aforesaid.

Dolores J. Wright

Subscribed and sworn to

before me this day of

A.D. 1982.

I
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10
Notary Public

My commission expires:
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first duly cautioned .and sworn to testify the truth,
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the said witness and thereafter by me and under my
direct personal supervision transcribed into typewriting.

I



40

I FURTHER CERTIFY that I am a Certified

Shorthand Reporter of the State of Illinois, and that

the foregoing transcript of the said deposition is a

true, correct and complete transcript of the said

shorthand notes so made as aforesaid, and is a true,

correct and complete report of the whole or the testimony

so given by said witness as aforesaid, together with

such other matters and things as counsel for the parties

present at the taking or the said deposition deslred

to have appear of record.

I FURTHER CERTIFY that Mr. Scott E. Thomas

appeared on behalf of the Federal Elections Commission;

and that Mr. Jerome F. Crotty appeared on behalf of the

deponent; and that there was also present Mr. Stephen H.

Mims.

I FURTHER CERTIFY that after the said

deposition was transcribed into typewriting, it was

submitted to the said witness, who did thereupon read,

sign and again subscribe and make oath to the same, as

more fully hereinbefore set forth.

I FURTHER CERTIFY that I am not of

counsel for, or attorney, or solicitor for any or

either of the said parties, nor am I interested in

any manner in the said cause or in its outcome.
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0 • tary Plutlic ,
T t a t e , ,

tate of Illinois,

cc My commission expires:

I / 4,-



ii ' Wright -direct ... 50 !

Holding check Into Incotrav. to assist go in covering

this $4,000 expenditure, because we didn't have that kind .

i of money In the company.

MR. SCHWARTZ: Excess money.

BY MR. THOMAS:

5 Q Do you remember how much money?

MR. SCHWARTZ: He said four.

Ul BY THE WITNESS:

A $4,000.

BY MR. THOMAS:

Q -No more?

A The only checks that I know about are Masters,

Holland, Jim and Dee Wright.

MR. SCHWARTZ: No. He says

1 THE WITNESS: He may have --

Go MR. SCHWARTZ: You are probably interested in

tracing that particular check, is what he is saying.

I BY THE WITNESS:

3 A I can't recall. Teri might be able to

remember, Teri Mackiewicz, who did the accounting at that

I time. She may remember whether we received a direct

3 compensation check back to cover this.

BY MR. THOMAS:

Q Is she still working for --

I
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A She works for me,*

Q She works for you?

U .A Everybody does.

MR. SCHWARTZ: Except Mr. Craig, And Diane.

BY THE WITNESS:

A Except ror Masters and Holland.

BY MR. THOMAS:

Q Arter you had made your contribution and

received a bonus p ayment, did you have any discussions

*0with anyone thereafter as to the legality of this trans-

action?rA No.

30 Q When did you first speak to an attorney about

.10 this?

A Well, It came up In the period I think af ter

300 March of 1981, when John and I were generally discussing

what happened. He queried me,, "Can you think of anything

that sticks in your mind as being something that-"

You know, just we went through the entire

rendition of the company.

Number one -- I think It came up In this

I context. Was the company doing well?

3 MR. SCHWARTZ: By the way, this as you realize

is discussion with his attorney, which is of course
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privileged. But we are waiving that In, order to assist

the Commission and yourself.3 Is that correct?

THE WITNESS: Yes.

MR,. THOMAS: Thank you.

3 1MR. SCHWARTZ: I waive It, too.

* BY THE WITNESS:

A As I recall we were talking about, you know,

"Hey, Is the company doing well." In-that I went Into

the reason why it was doing well, but we really financially

didn't show that much profit, because Mr. Craig basically

I~. drained-the company for his own uses. He asked me, "What

D oare some of the things that he did?"

'3Okay. You know, week-end trips -to Hawaii,

week-end tri ps to Paris, or I paid for his clients'

OD ~ trips all over the country. I had Mr. Lloyd's son on the

payroll, who was basically a worthless kid. I was paying

N people in Toronto,, Canada who were also on the payroll

of Crown Life. I had political contributions of 41 or

$5,000. And that Is the way It came up. John said,,

I "How would that happen?"

3 Well, I said, "This Is what we did."

He said, "Well, you are going to go to the slammer for

t hat." Just Joking,
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MR. SCHWARTZ: I didn't say that, did I?

I THE WITNESS: No.

*1 But that Is how it came up. It came up

as part of the complaints that I had with Mr. Craig as

to all the scenario that went along with Incotrav and

the disaster he put me into. The ruination of .my life

for the last year and a half.

BY MR. THOMAS:

Q Around the time you were involved with the

termination did you have any discussions with Mr. Craig

about these political contributions?

A No. I never talked. I have not spoken to

I oMr. Craig since the day back -- in fact, a couple of days

*prior to the board meeting where I was terminated. The

.r') last time I spoke to him is when he handed my termination

eo letter to me at my apartment.

Q He brought it to you in person?

I A Yes.

MR. SCHWARTZ: The first class thing he did.

BY THE WITNESS:

A It was because of the contract. It had to be

3 hand-delivered.

BY MR. THOMAS:

Q Now, at any point did you ask Mr. Craig whatI
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the source of the funds was that he used to give money

I . to Incotrav, so that these contributions could be made?

A The source?

MR. SCHWARTZ: Whether it came from him

3 personally, Agency, Crown Life, or where it came from.

3 BY THE WITNESS:

A He funded the company from Agency Holding,

U all the checks. All the checks that were funded to

10 Incotrav were --

MR. SCHWARTZ: I think that he answered it.

r -I am not trying to -- I think he said he didn't know if

3 ~ it came from him personally, or from Agency Holding, the

$4,000 or so.

BY THE WITNESS:

10 A I know it didn't come personally. It came

from the company.

MR. SCHWARTZ: Is that what your question is?

3 MR. THOMAS: Yes.

* BY THE WITNESS:

A K~rry never gave anything personally. It was

* all through the company.

3 BY MR. THOMAS:

Q But you seem hazy as to whether in fact Agency

I had given Incotrav money to cover these bonuses.

I
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A Okay. The bottom line, whether he wrote a

check for $4,000 via Agency Holding, or he gave me another

$10,000 for working capital, it doesn't matter. He covered

the political contribution money from Agency Holding.

Q I want to be clear. You just said nor he gave

me." Now, I want to be sure. We are talking about from

what entity to what entity.

MR. SCHWARTZ: What entity to what entity.

BY THE WITNESS:

A Whether it was a specific instrument --

MR. SCHWARTZ: You are talking of the money

that went to cover the bonus, went into Incotrav of Illinois°

Is that right?

THE WITNESS: Yes.

And it was via Agency Holding. It may

not have been a specific check.

MR. SCHWARTZ: For $4,000.

THE WITNESS: For $4,000. All the money that

we had in Incotrav for these kinds of activities was paid

for by Agency Holding. Whether he covered it with a

check for $4,000, I cannot recall. But the ultimate

bottom line is that he covered the political contribution

check via his company to Incotrav. Because I didn't

have the four grand in the company.
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BY MR. THOMAS:

Q Okay.

A All the money that was in the company was put

in by Agency Holding.

MR. SCHWARTZ: You mean the working capital?

THE WITNESS: Yes. At that time we did not

I
I
I
I
rz
I:
*0
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have it.

MR. SCHWARTZ: Explain --

THE WITNESS: This Is a key point here.

MR. SCHWARTZ: I know. I want to ask you --

THE WITNESS: The key point at this point in

time, we were opening three offices within our first year.

We were strapped with money then.

MR. SCHWARTZ: All the money from Illinois

Incotrav was going out for, obviously, to pay your

personnel?

THE WITNESS: Yes.

MR. SCHWARTZ: Pay for the tickets. You didn't

have any working capital during this.-perlod of..time.. Is

that pretty correct?

THE WITNESS: Yes. The only working capital

we had was coming from Agency Holding.

BY IR. THOMAS:

Q That was a fairly regular practice. They



I
I
I
I
I

I0
~q.

E0

icc

I
I
U
I
I
I

Wright -direct 57

would every once in a while give Incotrav some working

capital?

MR. SCHWARTZ: It may have been handled by

notes, loans, you know. I don't know myself,, because.

Mr. Rice never gave me any or the documents.

BY THE WITNESS:.

A There were loans at Exchange National Bank and

LaSalle National Bank. I mean, this was a pretty big

operation. I mean, It was for a travel company, you know.

We had 30-410 people, which is a pretty good size operation.

BY MR. THOMAS:

QDo you remember how that particular transaction

you described where they got, where they covered the

amount of the bonuses was recorded on the books or

Incotrav?

A Yes, I know how it was done.

MR. SCHWARTZ: When you said 30 or 410 people,

you mean In three-offices?

THE WITNESS: Yes.

MR. SCHWARTZ: Okay.

BY THE WITNESS:

A There was a check issued to Gary Holland and

Tomn Masters for $1,000. It was listed as a bonus. And

that was the check that was issued by Incotrav to them to
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cover these checks.

I mean, it's got to be the key there.

These guys never, ever, in any way possible could afford

to make that contribution. The only way they could ever

have done it wasthe fact that Mr. Craig said that they

Must make it, and that he would cover it.

MR. SCHWARTZ: Are you also saying they weren't

entitled to bonuses at that particular time when they

did receive reimbursement?

THE WITN~ESS: The reimbursement for Holland

and Masters was directly, absolutely, to cover the

checks. Nothing to do -

MR. SCHWARTZ: They weren't entitled to bonuses?

THE WITNESS: Had nothing to do with sales

or anything else..

Mine, on the contrary, was probably

wrapped up in some other general bonus activity that I

did. I can't recall, frankly.

BY MR. THOMAS:

Q You don't recall If you got a specific bonus

check for that particular amount that you and your wife

contributed?

A I cannot recall whether I did. I think I

may have, but I am not sure. But you could get that
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easily.

MR. SCHWARTZ: Well, just so I have It as well,

I when you did get your bonus checks they would go Into

your account upon which these checks were drawn, Texansu for Wright, is that correct? Did they go Into a different

3account other than the First National account?
THE WITNESS: No. They went to our family

account.

BY MA* THOMAS:

Q So your own checking account records might

Indicate a deposit or that money for that time period?

MR. SCHWARTZ: When was It given? I think

you told me about a month later.

THE WITNESS: October.

MR. THOMAS: October 214th.

00 MR. SCHWARTZ: When you were reimbursed.

THEW WITNESS: I was reimbursed very quickly after

I that. I couldn't afford $2,000, either.

BY MR. THOMAS:

Q A matter or days?

IA Oh, yes, surely. I don' t know, you know.

3 MR. SCHWARTZ: Dee would probably know better.

THE WITNESS: Yes, she would remember.

MR. SCHWARTZ: Did she handle the books?

59
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THE WITNESS: Not really. I did at that time,
ii but --

ft BY MR. THOMAS:

Q When you talked to Mr. Holland and Mr. Masters,,.:,

did you tell them that you had been told that the trans-

Ii action was legal?

A Yes.

Q Did they ask you that question?

I%0  A Yes, they did. They asked me, they said, "What

ii0 is going on?"

I said, "It is a political contribution.

j Mr. Craig would like you to write a check for $1,000.

10 From everything that I can understand, Gary and Tom, this

is legal, no problem with it."
.0 That is what I was told. Absolutely at

Io that point in time I had absolutely no knowledge that

there was anything illoga. about it. I would never have

I done it if I did.

Q You hadn't spoken- to Mr. O'Brien yourself,

had you?

I A No.

* Q You only had spoken to--

to you. MR. SCHWARTZ: Yes. I misspoke when I said that

toyu
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BY MR. THOMAS:

Q You had only spoken with Mr. Smith and

Mr. Craig.

A The only thing I know about O'Brien, and I am

not really sure of this, is that I know there was a great

deal of discussion going on between Diane Parlano and

Charlie Smith and some legal entities as to how to go

about this thing so that it was legal. They were

basically, you know --

But I am pretty sure O'Brien knew about

I

I

I°.

I:

I
I
I

But I had asked Pariano, I had asked

Smith, and I asked Craig, and I think I asked even C

Lloyd, because I was bringing other people into this

My wife and two young men of 20, 21 years old, nice

you know. "Hey, is this legal? You know, it is a 1

of money."

Q Was Clark Lloyd around at that time? Yo

you spoke with him.

A Clark Lloyd knew all about this. He knew

everything.

Q How do you know that?

lark

guys,

ot

a say

Because he knew everything.

Did Smith or Craig ever tell you that he was

it.

61 i
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A

he knew

Q

A
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with it in any way?

No. But I would stake my life on the fact that

about It.

Any specific statement that anybody gave you?

No. Never heard it verbally.

NR. SCHWARTZ: Did you ever talk to Clark

I

I
I
I.

I
I

Lloyd about it?

THE WITNESS: No.

BY MR. THONAS:

Q Where Is he located, where does he have his

business?

A I don't really know. He was fired from Crown

Life Insurance.

Q His basic business office was in Toronto,

Canada?

A Was in Toronto, Canada, yes.

Q Did he ever visit Chicago, to your knowledge?

A Every week.

Q To do business, Crown Life business?

A I was in on the conversations quite a few

times, and Clark Lloyd and Kerry Cral were basically

in cahoots, would be a good example. They discussed

constantly on new franchises. That is how they worked,

Q That is your real basis for believing that
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Mr. Lloyd was aware of this?

A Absolutely. There wasn't a thing that Mr. Craig

did that Mr. Lloyd didn't know about. Mr. Lloyd did the

personnel contracts, wrote most of or reviewed everything

I that happened to do with Incotrav, also. He reviewed

and basically cajoled the president of the Atlantic Company,

Rainesford. He was in on the negotiations with Mike

Alvich, who was the president of the New York Incotrav.

I was really the operating officer.

The direction that the company went in was strictly

between Kerry Craig and Mr. Lloyd. The opening of the

Toronto office, the hopeful opening of that was his

10 decision, because he wanted to maneuver the business from

that main office of Crown Life into that entity. The

I Pittsburgh office was his idea. The New York office was

- his idea. The Atlanta office was supposedly involved

with the Coca-Cola account somehow.

* There were a lot of things that I really

3 didn't know or wasn't given access to. My main purpose

was to run the company and see that it was successful.

MR. SCHWARTZ: By the "company," you mean

3 Illinois?

THE WITNESS: Illinois, New York, Atlanta.

I had responsibility for all of those, making sure they

I
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BY WR. THOMAS:

Q In your conversation with Craig and Smith or -

well, Craig and Smith, I guess those are the two you

mentioned. Did they ever talk about how Crown Lire, the

foreign corporation, had initially put up the money that

these various franchisees made available to employees?

A I was told to write the check, and rest - -

QNo discussion of how It came about or the

original source?

A No. I was very, very angrily told it was none

or my business as to what was happening.

QTo your knowledge did Craig' ever mention that

Congressman Wright was an acquaintance or his, or an

acquaintance or anyone working for Crown Life?

MR. SCHWARTZ: Answer verbally.

Wright - direct61

made money. I hired -

MR. SCHWARTZ: Were there any donations from

the other companies as well?

MR. THOMAS: We are not sure where the money

came from. We have other Individuals named, but we are

not sure where they may have gotten the money.

MR. SCHWARTZ: Do you want to submit names to

us, and I will try and help you out.

MR. THOM4AS: I will get to that.

"'M
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BY THE WITNESS:

A No.

BY M . THOMAS:

Q Did you ever hear that Congressman Wright had

requested these contributions?

A The only reference to Congressman Wright was

the fact that my wife asked who the hell is he. And they

proceeded to say that he was the minority leader or

something of Congress, or whatever. He was up for

re-election, and having problems, or whatever.

Q That was the response given to you?

A As I recall.

Q And that was by Craig?

A I think that was by Smith, actually. They

laughed, I didn't know him.

Q At the meeting at Brigg's?

A At Brigg's, when we were writing the checks.

He belittled my wife because she didn't know who he was.

Q I had asked you if any of them said whether

Congressman Wright had actually requested these contribu-

tions"?

A Not to my knowledge.

Q Do you know of any evidence at all that

Congressman Wright or anyone working for him knew that
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anybody

A

Q

A

Q

expert?

in Washington --

Not to me.

-- and had gotten this idea?

No.

He never mentioned any so-called Washington

MR. SCHWARTZ: I asked him about

we came over. He said it was new to him.

mentioned. I am sure he'd be glad to tell

knew.

that before

Never been

you if he

Is that right?

THE WITNESS: Yes, I would.

BY MR. THOMAS:

Q Have you ever had any conversations with an

attorney named Alexander Black about these contributions?

A No.

Wright direct 66

some contributions coming in from Individuals had In

fact been reimbursed by the various Crown Life companies?

A No. I frankly don't know anything at all

about why the contributions were made, for what reason

they were made. I had no idea what Kerry expected to

get out of this. I was just told write the check, or you

are going to lose your job, basically.

Q Did Craig ever mention that he had spoken with
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MR. SCHWARTZ: Give a verbal answer.

BY THE WITNESS:

A No.

BY MR. THOMAS:

Q Have you had any conversations with John Bingler

about these contributions?

A I never heard of either one of them.

MR. SCHWARTZ: Who are they?

MR. THOMAS: Well, they

MR. SCHWARTZ: You don't have to say on the

record.

Black, to

MR. THOMAS: I don't mind explaining. Alexander

our knowledge, Is the attorney for --

MR. MIMS: Crown Life Insurance Company.

MR. THOMAS: And John Bingler is counsel for

MR. SCHWARTZ: Agency?

MR. THOMAS: -- Agency Holding Corporation,

yes.

MR. SCHWARTZ: Okay.

THE WITNESS: I have got another lawyer.

BY MR. THOMAS:

Q Now, did you have an overall impression that

Kerry Craig knew this whole arrangement was illegal?

A No.
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Q Why is that?

A Because I didn't have that much involvement

with it. I asked him --

MR. SCHWARTZ: Maybe you didn't form an

opinion whether he knew.

BY THE WITNESS:

A I said, "Is it legal, Kerry? You know, my

wife Is going to write you a check, I am writing you

know, my wire Is going to write you a check, I am writing

you a check. You want these two guys to write a check.

Is it legal?"

"Don't worry. No problem." That was

the end of it.

BY MR. THOMAS:

Q Now, was there ever an attempt --

MR. SCHWARTZ: It would be interesting to

see how you form his state of mind to other people. His

states of mind -- his state of mind.

BY MR. THOMAS:

Q Was there ever an attempt from Kerry Craig

or Mr. Smith or anyone else to try to get you, after

you had gotten this bonus payment, to repay Incotrav?

A No.

Q There was never any attempt to try to get you
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A The company was

compensation level was X.

buying a new home. I told

MR. SCHWARTZ:

doing quite well, and my

But I was in ,.he procedure of

them I wanted $15,000.

I have a Complaint at Law here

Wright - direct 69

to sigsn a promissory note saying you paid back?

A No.

MR. SCHWARTZ: Believe me,. speaking as, his

attorney from the time just prior to his being tired until

afterwards, I am sure they would have made a demand

somewhere along the line--

They made demands ror everything. elise.

-that you owe us this money.

BY MR. THOMAS:

Q I want to go back and clarify.

FEC Exhibit 2 that I showed you, the two

promissory notes, the latter note was executed December 31,

1980, apparently. Did that note relate In any way to

repayment or that?

A Absolutely had nothing to do with it whatsoever.

In fact, I will explain the 415,O00

MR. SCHWARTZ: Is that the last note?

MR. THOMAS: Yes.

MR. SCHWARTZ: Okay.,

BY THE WITNESS:
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s~igned by the president or Agency Holding, I assume

that Is Kerry Craig# and his affidavit, in which they

have sued, Agency Holding sued Mr. Wright for $15,000 on

the note Itself, plus interest and reasonable attorneys'

fees. It is In the Circuit Court or Cook County, County

Department - Law Division, 81 L 9079. It just speaks of

a note for $15,000, plus attorneys' fees and Court costs.

I don't know If that helps you. I thought I'd throw it

in.

BY THE WITNESS:

A Actually, I lost money on the political

contribution, because I paid tax on the bonus.

BY MR. THOMAS:

Q You did declare that as Income?

A Yes. I didn't handle the accounting. I mean,

It was -- I get W-2 forms, that is all.

Q When you had conversations with Mr. Craig, did

he tell you that the rull amount or the contribution would

be tax deductible? Do you recall any statement like

that?

A No. He didn't say anything. He just said write

the check.

Q Now, other than the three individuals besides

yourself you have named, that is your wife, Mr. Masters
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and Mr, Holland* do you know of any other In dSvIiduals

that made contributions to candidates and got reimbursed

out of funds?

A No. That is it.

IQ Do you know if in fact Diane Pariano made

contributions and got reimbursed?

A I have no knowledge.

Do you know if Charles Smith did?

Tn A As I recall, I think I asked Charlie if he

g! donated, and he said he did. But that really Is hazy

for me. I can't really tell. Dee might be able to tell

you because she was in the conversation.

N oQ Do you know if Clark Lloyd himself made any

contributions to candidates and got reimbursed?

A No, I don't know.

IO Q Do you know an individual named Robert Ogelby?

A Yes.

IQ Do you know if he made any contributions and

3 got reimbursed?

A I don't know. My assumption is that they all

I donated, because everybody I think in Agency Holding was

5 required to donate.

Q What makes you think that?

A Well, I saw ten or fifteen checks on her desk.

I
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Q Ten or fifteen?

A Something like that. Twenty-nine grand was

in her checking account. It Was all money. She got

the money from somewhere. I assume If he did it to us

at Incotrav, we were part of his company, I assumed that

he did It to everybody else.

Q How about an individual named William Preisser,

do you know who he is?

A I sure do.

Q Who Is he?

A Kind of the ooerations head for Agencv Holdlin

Io
I°

I

I

MR. SCHWARTZ: Are all these people the ones

have information that supplied money?

MR. THOMAS: Some are, some of the later ones

are not.

MR. SCHWARTZ: Okay. I was Just wondering.

BY MR. THOMAS:

Q You never had any discussions with him about

making contributions?

A No.

Q You don't know if he in fact made a contribution

and got reimbursed?

A No, I don't.

Q How about an individual named Bill Ward, do you

that you
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know if he ever made a contribution?

A No. The only people I know -- I will save you

some time on this. The only people that I know made

1 contributions are Dee Wright, Jim Wright, Gary Holland,

and Tom Masters.

Q Do you know who Bill Ward is, though?

* A Sure.

Q Who is he?

A He worked for Kerry Craig.

j!Ob Q Which firm of Kerry Craig?

A At that time he was working for Kerry Craig In

'. Chicago. Later on he moved to the East Coast somewhere

10 to run an agency for him.

Q How about an individual named Bob Bernstein?

Do you know who he is?

Go A Bob Bernstein Is an insurance salesman for

Kerry here In Chicago.

Q Do you know an individual named Mr. Pulak,

i P-u-l-a-k?

A Yes. He Is the accountant for Mr. Craig.

Q Is he an employee of Agency Holding?

i A An employee of Mr. Craig in Agency Holding.

3 Q He is not an independent accountant with an

accounting firm?
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A No.

4 Q How about an Individual by the name of Jules

Ehrman, 3-h-r-m-a-n, do you know who he is?

* A Yes.

Q Who is he?

j A He was a partner with Mr. Ogelby In the

Pittsburgh Agency Holding office.

SQ Do you know an individual by the name of

Michael Hutchison, H-u-t-c-h-i-s-o-n?

jO A I don't know him.

Q Do you know an individual named Herbert Sachs?

r A No.

I3 Q Do you know an individual named Joseph Downey?
qr

A No.

I Q Did Craig or Smith ever tell you of any other

Sfranchisees of Crown Life that had on any occasion
received any funds from Crown Life to make political

contributions?

3 A No. The whole thing about the contributions

was very, very quietly taken care of. It was not, you

weren't asked -- you could not ask any questions about it.

3 It was really kind of a--

I MR. SCHWARTZ: Gestapo.

THE WITNESS: Yes. It was none of your business,

I
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and that kind of thing.

I must say, though, part of Lt, as I

recall and I look back upon It, I got the feeling, YOU

know, It wasn't a strong feeling, but I got the feeling

there was something going on. The fact that they wouldn't

tell me about what they were doing. That there may have

been something that they were trying to hide.' But I didn't

go Into that that deeply. Because I took Kerry at his

word that the transaction, you know, was legal.

MR. SCHWARTZ: You had a good relationship

with him?

THE WITNESS: Yes. In fact, we even went to

the point of saying that that I think was the maximum

legal contribution that you could make was $1,000. He said,

you know, "You could make a $1,000 contribution." He

said, "That Is legal. They have checked this out," so

on and so forth.

BY MR. THOMAS:

Q I want to make a quick reference to Exhibit 4,

which was the copies of the checks that you provided.

You will note on the upper check there is a notation

"tax." Do you have any Idea what that refers to?

A Yes. I noted that, because I was going to

take It off. I think I added that later on when I did
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my income tax. I took it off as a-political donation.

In other words, any time I have a check in my personal

MR. SCHWARTZ: That was added after you got

your check back?

THE WITNESS: That I am going to use it for my

t income tax. I put "tax" on it, meaning income tax.

* BY MR. THOMAS:

Q You don't recall Kerry Craig or somebody

10 telling you that be sure to take this as a tax deduction?

0o4 A Well, I knew, of course, that you could take

a contribution off as a.tax deduction.

As I recall, Mr. Craig specifically

mentioned, you know, "Of course, you could take this off

10 as a tax deduction," or whatever.

MR. THOMAS: Let me have the court reporter

co mark this document as Exhibit 5.

(Said document was marked FEC Exhibit

5 for identification, 6/24/82, JKS.)

I BY MR. THOMAS:

3 Q I have had this marked as Exhibit 5.

Can you Identify that?

* A What do you want me to say about this?

3 Q Can you identify it? Is it something you

received?I
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MR. THOAS:

Q Did you have any communications with him at.

11 about that particular letter, Exhibit 5?

A No, no. I haven't talked to Mr. Craig since we

arted company.

MR. SCHWARTZ: By the way, they have never

made a demand for repayment of the $10,000 note, which is

one of the exhibits, whatever it was, No. 2, the second

page of 2. They have never demanded either in writing

or by phoneor by any means indicated that it is due

immediately or that any interest is due.

I was personally surprised to even see

that they took any action on it. Then when this came

along, I said maybe he is trying to get back at Jim.

Wright - direct 77

A It is a letter I received on June 9, stating

that Mr. Craig is taking 40 common shares of Incotrav

Holding, Certificate No. 2, in satisfaction of the $10,000

collateral promissory note that I signed.

HR. SCHWARTZ: Which is ridiculous.

BY THE WITNESS:

A Which is absolutely incorrect, because there

is no, there is no such thing as Certificate No. 2.

MR. SCHWARTZ: For you, anyway.

THE WITNESS: Yes.

4 1
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If in fact --

BY THE WITNESS:

A I got the feeling that was a little reminder.

MR. SCHWARTZ: Back in February, when Craigs

deposition and Parlano's deposition was taken, it would

seem that way into June is sort of too long a time to be

tied in. I don't know what prompted it.

MR. THOMAS: Okay.

MR. SCHWARTZ: That long-winded conclusion.

MR. THOMAS: I have no further questions.

Do you have any cross?

MR. SCHWARTZ: No, I don't think so.

(There was a discussion off the record,

after which the taking of the deposition

was resumed as follows:)

MR. THOMAS: Let me go back on the record.

BY MR. THOMAS:

Q One other individual that I would like to ask

If you know is Mr. Nick Catrini, C-a-t-r-i-n-i?

A Yes.

Who is he?

A He works, he is an insurance salesman for

Kerry in the Chicago office.

Q Of Agency Holding?

Wright - direct
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A Yes.

Q Have you ever had any conversations with him

about making political contributions?

A No, I haven't.

MR. THOMAS: All right, as I said, now I have

no further questions.

Do you wish to waive signature of the

witness to the deposition?

MR. SCHWARTZ: Yes, we will waive signature.

MR. THOMAS: Thank you very much for your help.

AND FURTHER DEPONENT SAITH NOT.

Wright - direct
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FEDERAL ELECTION COMMISSIONS...'..WASHINGTON, D.,C.

I IN THE MATTER OF:

AGENCY HOLDING CORPORATION, et al.,

I CERTIFICATE OF NOTARY PUBLIC

AND SHORTHAND REPORTER

I, Jean Korinko Sweeney, a duly

3 commissioned, qualified and acting Notary Public within

I %3and. for the County of Cook and State of Illinois, do

hereby certify that prior to the commencement of his

deposition the witness JAMES RALPH WRIGHT was by me

first duly cautioned and sworn to testify the truth,

the whole truth and nothing but the truth In the cause

gin aforesaid;

C0 That the deposition of the said JAMES

RALPH WRIGHT was taken before me at 55 West Monroe Street,

I Suite 3660, Chicago, Illinois, on Thursday, June 214, 1982

commencing at 1:30 p.m., and was concluded on the same

day at 3:415 p.m.; and

K That the testimony contained In the

3 said deposition then and there given by the said witness

was taken down by me In shorthand In the presence of

the said witness and thereafter by me and under my

I direct personal supervision transcribed into typewriting.
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FURTHER CERTIFY that I am a Certified

Shorthand Reporter or the State or Illinois, and that

the foregoing transcript or the said deposition Is a

true, correct and complete transcript or the said

shorthand notes so made as aforesaid, and Is a true,

correct and complete report of the whole or the testimony
so given by said witness as aforesaid, together with
such other matters and things as counsel ror the parties

present at the taking of the said deposition desired to

*have appear or record.

I FURTHER CERTIFY that M'r. Scott B. Thomas

appeared on behalf or the Federal Elections Commission;

10 and-that Mr. John B. Schwartz appeared on behalf of

10 James R. Wright; and that there was also present Mr. Stephen

H. Mims.

I FURTHER CERTIFY that by stipulation

by and between co unsel for the respective parties hereto,

with the consent of the witness,, the reading and signing

of the deposition by the witness were waived.

I FURTHER CERTIFY that I am not of

counsel for, or attorney, or solicitor for any or

U either of the said parties, nor am I interested in

any manner in the said cause or in its outcome.
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I FURTHER CERTIFY that after binding,

taping, sealing and certifying to the said deposition

as more fully hereinbefore appears, I have sealed up the

said deposition and mailed it by U. S. Mail, postage

prepaid, to the Federal Elections Commission, Washington,

'I D C .

I IN WITNESS WHEREOF, I have hereunto set my

hand and affixed my seal or office at Chicago, Cook

County, Illinois, this /1day of

A.D. 1982.

5e Korik Sween'y
tary bi

je ate of Illinois

Go My commission expires:

I1 o



March 4, 1981

I. Janes R. Wright
.3D& 1310 N. Ritchie Curt

Ilinois 60610

Mr. Wrigbt:

Ruwsumit to paragraph 5 of yr Xupye n dated
as of July 1, 1980, ycu are re notified tha yow
employment with I Tcorgv Cratr :is tewninated f
cause efectie Mr 9 1981.

Tcotra Corpaticm
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COLLATERAL PROMISSORY NOTE

$108000.00 July 19, 1979

ON DEMAND for value received, the receipt and sufficiency of

which is hereby expressly acknowledged, the undersigned 
promises to

pay to the order of AGENCY HOLDING CORPORATION, an Illinois corpora-

tion, at its offices in Chicago, Illinois, the sum of TEN THOUSAND

DOLLARS ( 10,000.00)# together with interest thereon at the rate of

Nine Percent (9%) per annum thereon from the date hereof.

The undersigned does, in addition, hereby:

(a) waive presentment of this Promissory Note for

payment, notice of dishonor, protest and notice of 
protest;

(b) agree, that in the event legal proceedings are

instituted to collect any amount due upon this 
Promissory

Note, to pay to the holder hereof, in addition to the princi-

pal sum hereof, and interest, all costs and all 
expenses of

such proceedings, including reasonable attorneys' fees;

(c)- agree that this Promissory Note shall inure to

the benefit of, and shall be binding upon, the heirs, 
the

legatees, the devisees, the executor or the administrator,

the assign, or the assigns and the successor, or 
the success-

ors, of the present holder hereof and the undersigned; 
and

(d) as security for the payment hereof, assign, set

over and pledge to the order of the payee-hereof Incotrav

Corporation Stock Certificate No. 03 evidencing ownership

of 400 shares of common stock.

DATED this 19th day of July, 197 . -

9

IA-A
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COLLATERAL PROMISSORY NOTE

$15,000.00 
December 31, 1980

ON DEMAND for value received, 
the receipt and sufficiency of*

which is hereby expressly acknowledged, 
the undersigned promises

to pay to the order of AGENCY 
HOLDING CORPORATION, an Illinois

corporation, at its offices in 
Chicago, Illinois, the sum of

FIFTEEN THOUSAND DOLLARS ($15,000.00), together with interest

thereon at the rate of Eight percent 
(8%) per annum thereon from

the date hereof.

The undersigned does, in addition, hereby:

(a) waive presentment of this Promissory 
Note for payment,

notice of dishonor, protest and 
notice of protest;

(b) agree, that in the event legal 
proceedings are insti-

tuted to collect any amount due 
upon this Promissory

Note, to pay to the holder hereof, 
in addition to the

principal sum hereof, and interest, 
all costs and all

expenses of such proceedings, 
including reasonable

attorneys' fees;

(c) agree that this Promissory 
Note shall inure to the bene-

fit of, and shall be binding upon, 
the heirs, the lega-

tees, the devisees, the executor 
or the administrator,

the assign, or the assigns and-the 
successor, or the

successors, of the present holder 
hereof and the under-

signed; and

(d) as security for the payment hereof 
assign, set over and

pledge to the order of the payee 
hereof Incotrav Holding,

Inc. Stock Certificate No. 02 evidencing 
ownership of 40

shares of common stock.

DATED this 31st day of December, 
1980.

//
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February 25, 1981

MEMO

TO: Mr. Kerry P. Craig

From: J.R. Wright

Mr. Craig,

Since the removal of all our accounting materials, we
have had a steady flow of complaints of inefficiency
and inaccuracy of our billing operation.

I feel that it is essential that we at least get together
to try to resolve this problem prior to our loss of some
valued accounts.

Mr. Craig, our last wee 's corporate billing was a gross
of $91,000.00. This figure represents an annual billing
of close to five million in commercial ticket sales alone.

The accounting materials are needed to keep the billing
operation efficient and accurate.

2 James R. Wright

cc: Mr. Bob Pulak

0
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Mr. James R. Wright
Unit 3-D
1310 N. Ritchie Court
Chicago, Illinois 60610

You are hereby notified that the undersigned proposes
to retain the following collateral in satisfaction of the
following obligation:

Collateral

Certificate No. 2 representing 40 common shares

of Incotrav Holding, Inc.

Obligation

Collateral Promissory Note in the sum of $10,000
dated July 19, 1979 executed by James R. Wright
and payable to Agency Holding Corporation, an
Illinois corporation.

DATED: June . , 1982.

CORPORATION

0

AGENCY

1-01
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FEDERAL ELECTIONS COMISSION
WASHINGTON, D.C.

IN THE MATTER OF:

AGENCY HOLDING CORPORATION, et al.,

DEPOSITION

of

JAMS RALPH WRIGHT

LAURA M. BRENNAN
OFFICIAL COURT REOWTM

U. S. DrTRC COURT
UMTE STATES COURT HOUSE

Room ibia
CHICAGO. ILLINOIS 60604

312-427-4393



FEDERAL ELECTIONS COMMISSION
WASHINGTON, D.C.

IN THE MATTER OF:

3 AGENCY HOLDING CORPORATION, et al.,

DEPOSITION Of JAMES RALPH WRIGHT, taken

by the Federal Elections Commission, pursuant to agreement

of parties, before Jean Korinko Sweeney, being a

disinterested person, not of counsel for, or employed by

any or either of the parties hereto, or interested in the

outcome of said cause, a duly Certified Shorthand Reporter

1 and Notary Public of the State of Illinois, at 55 West

Monroe Street, Suite 3660, Chicago, Illinois, on Thursday,

June 24, 1982, commencing at the hour of 1:30 p.m.
~PRESENT:

2MR. SCOTT E. THOMAS

(Office of General Counsel
Federal Election Commission3Washington, D.C. 20463)

appeared on behalf of the Federal Election
Commission;

I
I.
I
I
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(Continued)

MR. JOHN B. SCHWARTZ
(Mitgang, Levine & Schwartz

123 West Madison Street
Chicago, Illinois 60602)

appeared on behalf of James R. Wright.

ALSO PRESENT:

Mr. Stephen H. Mime
Legal Intern
Office of General Counsel

CNo

PRESENT:



iWright direct

MR. THOMAS: Would you swear the witness in,

please.

3 (Witness duly sworn.)

JAMES RALPH WRIGHT,

called as a witness by the Federal Election Commission,

Ii having been by me, the said Jean Korinko Sweeney as Notary
Public aforesaid first duly sworn, was examined upon

oral interrogatories and he did thereupon depose and

I testify as follows:

EXAMINATION

BY MR. THOMAS:

Q Would you state your name, please.

A James Ralph Wright.

Q Your present home address?30 A 1310 Ritchie Court, R-i-t-c-h-i-e, Apartment 3D,

I ~ Chicago, Illinois, 60610.

Q Mr. Wright, you, I want to state for the
I record, have appeared here voluntarily, without the
3 service of subpoena. We appreciate your cooperation.

Would you tell me if you have retained

counsel to represent you here today?

A Yes, I have.

MR. THOMAS: Counsel, would you like to make

your appearance.

I
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New York

Q

Incotrav

Incotrav

Inco tray

208 South LaSalle Street, with offices also In

and Atlanta.

How long had you been employed with Incotrav?

MR. SCHWARTZ: Just so the record is clear, the

of Illinois was a separate entity from the

of Atlanta and --

Where is the other one?

THE WITNESS: No. It was all held Jointly by

Holding, which I was sv," -osedly president of.

Wright direct 4:1

MR. SCHWARTZ: My name is John Schwartz,

Mitgang, Levine & Schwartz, 123 West Madison, Chicago,

60602, 372-2.341, area code 312.

MR. THOMAS: Thank you.

BY MR. THOMAS:

Q WoUld you state your present place or employment,

Mr. Wright?

A I am the president of a company called Travel

Headquarters, located at ill Illinois Center, Suite 2225.

Q How long have you been in that position?

A One year.

Q Prior to that where were you employed?

A Prior to that I was employed as president of

Incotrav.

Q Where was Incotrav located?
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BY MR. THOMAS:

Q Incotrav Holding was a corporation, is that

correct?

ic

I
I
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A Yes.

Q Now, did you have any official position with

regard to the other two Incotrav offices?

A Yes. I was the chief operating officer or all

three offices, kind of.

Q What line of business was Incotrav In?

A It was a travel company.

Q What sort of services did they provide?

A We did airline tickets, hotel reservations,

incentive programs. Things that were germane to the

travel business.

Q I don't know if --

I didn't get an answer to how long you

were with Incotrav.

A I started with them in, as I recall, 1979, in

the fall of 1979 until March 6th, 1981. So approximately

a year and a half.

Q What was the reason for your leaving Incotrav?

A I was removed from my position.

MR. SCHWARTZ: He was fired.
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BY THE WITNESS:

A I was fired,

BY MR. THOMAS:

Q How did that come about?

A. There was never any real reason given as to

why I was fired.

MR. SCHWARTZ: Technically you got a letter,

If that Is what you mean.

Do you mind If I assist like this?

MR. THOMAS: No.

MR. SCHWARTZ: I don'It want to -

MR. THOMAS: That Is fine. It Is helpful.

MR. SCHWARTZ: Okay. I don't know If he ever

got a phone call or not, but this letter.

BY THE WITNESS:

A I think It was effective March 9th, I am sorry,

that was wrong.

I-was never given a reason specifically

why. There were a lot of innuendoespas to conversations

that I had with Mr. Craig.

BY MR. THOMAS:

Q For the record, who is Mr. Craig?

A Mr. Craig was the owner and president of Agency

Holding Company, which was the primary owner, the

Wright - direct
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mark for

Wright -direct "7

owner of Incotrav.

His full name is Kerry P. Craig, correct?

Kerry Patrick Craig, I believe it is.

MR. THOMAS: Just for clarification, let me

Identification this document as FEC Exhibit 1.

(Said document was marked FEC Exhibit

No. 1 for identification, 6/24/82, JKS.)

I
U
U
I
I:

10

10

I
I
U
I
I
I

A

Q

to why you

A

Q

A

Correct.

Did you have any discussions with Mr. Craig as

were being terminated?

Yes.

What were the reasons given?

The actual discussion of termination never

BY THE WITNESS:

A I don't recall.

We never did get any reason whatsoever,

did we?

MR. SCHWARTZ: No.

BY MR. THOMAS:

Q Showing you FEC Exhibit No. 1, can you identify

Exhibit 1, please?

A It is my letter of termination.

Q. That is the letter you referred to a moment

ago?
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came up. Prior to this, prior to my termination, we had

1I. gotten Into some disputes which are delineated in some

I letters which you have about his requirement for me to

run the company on an illegal basis, which I refused to

.do,5 The agency, travel agency business Is a

licensed business, and it is licensed by an operation

called the ATC, which Is the Air Traffic Conference. It

iI L ~has rather strict rules as to how you can operate, what

MOW% you can do as far as employees. Because there are a lot

of free tickets involved and so on.
One of the major items was a gentleman

30 by the name of Danny Hefner, who is working for Mr. Craig.

He had put him on my payroll, and was requiring me to

give him passes which were illegal. He couldn't have

00 legally.

MR. SCHWARTZ: What Is a pass?

I BY THE WITNESS:

3 A A pass, when you are in the travel business

you are allowed so many free trips because you are In the

I business. You have to be in the business at least one

yearat that time. You had to be a full-time employee of

the agency.IMr. Hefner was not at that time. He

1 ..
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was working in Toronto, Canada at the time for the

Crown Life Insurance Company. He was also carried on

j their payroll and my payroll.

That was one of the reasons. The other.

reason was --

BY MR. THOMAS:

Q Let me Just clarify.

Did you In fact refuse to -

30 A Yes.

Q -- take on Mr. Hefner?

A I notified ATC of the situation by letter.

You have a copy of it.

I MR. SCHWARTZ: They do.

VBY THE WITNESS:

A That was one of the things.

Go BY MR. THOMAS:

Q You made reference earlier to correspondence

I. outlining the nature of the dispute. You indicated we

3 had it. I am not sure that we have that correspondence.

Do you have it?

MR. SCHWARTZ: I am not sure.

I THE WITNESS: Yes, I showed it.

MR. SCHWARTZ: I might have showed it to you,

but I may not have given them a copy of it. I didn'tI
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know If it was germane.

U Here It Ise

(Handing document to counsel.)

MR. SCHWARTZ: Off the record, If you want.I MR. THOMAS: Off the record,
:3 (There was a discussion off the record,j after which the taking of the -deposition

was resumed as follows)

re MR. THOM4AS: Back on the record.

We have had a discussion, a discussion

concerning other reasons for the dispute between Mr. Wright

and Mr. Craig.

30 BY MR. THOMAS:

Q You were just indicating, making reference to

your effort to contact Mr. Schwartz. Could you follow

cc up with that.

A The situation, primarily In the latter part

I of 1980, became very difficult as far as requests by

3 Mr. Craig and his associates for me to operate the company

In a manner In which I thought was Illegal, which I had

delineated In a memo form to him.

I In addition to the memo, the things

that are covered in the memo, there were personal attacks

as far as me being married, personal attacks against
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my wife, things o4 that sort. It basically became an

intolerable situation, I sought out legal assistance,

and basically --

Q You contacted Mr. Schwartz?

A Yes.

The final activity was a rearrangement of

the board of directors of the company, which includes

his personal lawyer and several people that were personally

involved with him In Agency Holding, and that was the

final.

MR. SCHWARTZ: To your exclusion.

THE WITNESS: To my exclusion.

BY MR. THOMAS:

Q This took place before you were actually

terminated, this reorganization?

A Yes.

Q Now, who were those Individuals, and what was

their relative position?

A Morrie Kent, Diane Pariano.

MR. SCHWARTZ: Spell it.

BY THE WITNESS:

A P-a-r-i-a-n-o.

His personal lawyer.

MR. SCHWARTZ: Which one?
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BY THE WITNESS:

A Art O'Brien. I think, and I am not absolutely

sure, but I think that Mr. -- I can't remember Clark

Lloyd. I can't recall Whether Clark Lloyd was on the

board or not. He was definitely there as an advisor all

the time.

BY MR. THOMAS:

Q Now, you are referring to the* board. Is this

the board of Incotrav?

A Yes. This Is the board of directors in Incotrav.

There Is a letter somewhere, John, that

delineates the new board.

MR. SCHWARTZ: Okay. Well, I will look for it.

But I imagine you want to get Into other areas.

MR. THOMAS: Yes.

BY IMR. THOMAS:

Q What were your general responsibilities at

Incotrav when you were an officer?

A I was in charge -of the total operation.

Q All the day-to-day activities?

MR. SCHWARTZ: He has two employment contracts.

BY THE WITNESS:

A 100 percent.

Wright - direct
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BY MR. THOMAS:

Q Who hired you to that position?

A Mr. Craig.

Q Now, what was Mr. Craig's position with Incotrav?!I
Did he have any role in the day-to-day operations?

A Specifically he was --

3 He did not carry a title, but Mr. Craig

basically ran that company, also.

MR. SCHWARTZ: He had a letter saying he was

1% vice president. At least he gave himself that title in

your termination letter, of Incotrav Corporation.

Are you talking about the holding company,

10 Incotrav or --

10 MR. THOMAS: Well, let me step back a second.

MR. SCHWARTZ: Okay.

BY MR. THOMAS:

Q You said you were the president of the Incotrav

Holding Company, isn't that right?

3 A I was president of Incotrav, who is called

3 Incotrav Holding. My specific title was a little hazy

then. The company went from Incotrav Corporation to

I ~ncotrav Holding.

3 Q When was that?

A That was upon the opening of the New YorkI
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office.

Q What year, do you recall?

SA Yes. It was about, that was in 1980.

I don' t know whether I ever carried the

title specifically of president of the holding company.

I But I was president of the thing. I hired everybody, I

i fired everybody -- no, I didn't fire everybody. Excuse me.

I asked Mr. O'Brien after the termination,

1 because he was still a shareholder, for a copy of all

5~~of the corporate documents for whatever corporation he
had an interest In. He wouldn't give me anything. Iiv,
don't know if that was ever --

10 As far as I know there were no meetings

that he ever really attended, official board of directors'

10 meetings, officers meetings or anything like that, as far

as I know.

Now, after Agency Holding was formed did there

remain then three separate entities, one in New York, one

3 in Chicago and one in--

Where was the other one?

A In Atlanta.

3 Q In Atlanta. In addition to those three --

i A There were three companies altogether that

were wholly owned by Incotrav Holding, and Incotrav HoldingI
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[ICorporation was owned by Mr. Craig, or I think he
carried another agency holding -- the ownership. I was

a minority owner in the overall operation.

3 Q How did you become an owner?

A Well, I was given stock, or I bought stock.

3 $10,000 was the initial. I signed a promissory note to

Ibuy stock when we started.
Q Did you subsequently buy additional stock?

IA No.

MR. SCHWARTZ: You have to answer yes or no.

BY THE WITNESS:

A No.

BY MR. THOMAS:

10Q Did you subsequently receive any additional

stock?

A The only thing that -- the only adjustment

In the stock was when we changed from Incotrav Corporation

to Incotrav Holding. There was a new issuance of stock

3 to cover all three companies. At that time I received

some stock, which enveloped the other companies.

Q Did you have to enter into another promissory

I note at that time?.

*A No.

MR. SCHWARTZ: The first had not been paid off
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BY MR. THOMAS:

Q Showing you Exhibit 2, showing it to the

witness and counsel, can you identify and explain what

Exhibit 2 represents?

A Yes. A collateral promissory note that I signed

on July 19th, which was the -- my initial investment in

Incotrav Corporation, which represented payment for 40

percent of that company.

Q There are two pages to that document. What

does the second page represent?

A The second, it was a promissory note that I

signed for $15,000 on December 31.

MR. SCHWARTZ: 1980.

BY THE WITNESS:

A 1980.

16 '
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anyway.

BY THE WITNESS:

A The intent was, of course, that I would never

have to pay back the $10,000.

MR. THOMAS: Let me have the reporter mark

this as DEC Exhibit 2.

(Said document was marked FEC Exhibit

No. 2 for identification, 6/24/82, JIS.)
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BY MR. THOMAS:

Q Was that second promissory note executed in

exchange for any stock?

A Yes. Well, the stock was put up as collateral

against that, the $15,000 note*

Q Was the December promissory note executed in

connection with this reorganization that you referred to

earlier?

A No.

Q It was just an additional purchase of stock by

you?

A It wasn't anything to do with stock. It. was

just an Initial amount of money that I took out or the

company on a loan basis.

Q It was a loan that you took out?

AYes.

QBefore I leave that point, was that a loan that

you used for your personal expenses?

A Yes.

Q Or for business expenses?

A A combination.

Q And that is -

A I had loaned the company some money,, also, and

some of tk. $15,000 was In repayment of that. I

17
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MR, SCHWARTZ: You paid of f that note.

BY THE WITNESS:

A I paid off some of that note, yen,

14R. SCHWARTZ: It doesft't sound the right way

to do It, but

BY THE WITNESS:

A Well, we didn't do a lot of things the right

way.

BY MR. THOMAS:

QHave any of those two notes that you have

referred to In Exhibit 2 been repaid?

A No.

MR. SCHWARTZ: Does Kerry Craig have access to

this statement, or will Agency Holding not now, but sometime

In the future?

MR. THOMAS: It is conceivable that when this.

case closes that the deposition and the records would

go on. They are made publicly available.

MR. SCHWARTZ: For some reason if the case

would be referred to the Justice Department for action

against Agency Holding or Kerry Craig, they would be

made available to them? I was concerned about his own

Wright - direct

personally took out a loan at LaSalle Bank for the

company.
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personal litigation, Jim Wright's personal litigation

here in Illinois. I was just wondering It we could get

it, that is all.

MR* THOMAS: Referral to the Department af

Justice, I don't know, I assume the Justice Department,

they try to keep real tight wraps on their Investigatory

files. I think there is a lot at litigation going on.

As to whether people can get that under the Freedom at

Information Act atter. the case Is closed.

As a matter at course, when we close a

case we make the Intormation available.

MR. SCHWARTZ: Okay.

BY MR. THOM4AS:

QWhen did you tirst meet K~erry Craig?

A I met Kerry Craig in the winter ot 1979.

Q Was this in connection with his request that

you come aboard the Incotrav business?

A No. The way it worked, I was working tar a

company called Himmel and Associates at the time.

QWhat kind at business was that?

A Travel.

I had put together a program tar the

Crown Life Insurance Company and Agency Holding. It was

an incentive trip to Hawaii. It was a very, very
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successful program.
At that point in Honolulu Mr. Clark Lloyd,

who was then the vice president for the American operations

of Crown Life Insurance and Mr. Craig approached me about

starting my own company. That's how it all initiated.

So from -- I think that was in March or early April.

Q Of?

A 1979. And we put the company together in the

next six months.

Q So you had several communications both with
Pl Mr. Craig and Mr.

A Lloyd.

I o Q Lloyd?

A Yes. It was those two people who really10
initiated my starting Incotrav.

3c Q Now, did Mr. Lloyd have any role in the day-to-

day activities of Incotrav?

MR. SCHWARTZ: By Incotrav, do you mean, because

there are four entities called Incotrav.

BY MR. THOMAS:

Q When I refer to Incotrav, I mean the overall

structure.

A Incotrav, the overall structure.

Q Yes.I

20
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A Mr. Lloyd was instrumental in a lot o the

operations. He was basically an advisor. Actually more

than an advisor. He kind of assisted Mr. Craig In all

his decisions, and made the decisions to open in New York

and Atlanta. We also were opening in Pittsburgh and

Toronto, also.

Q Now, this is what time? What time period

are we talking about?

A This activity primarily happened in 1980, 1980,

the latter part of 1980.

Q All of those firms you Just referred to, New

York, Atlanta, Pittsburgh, did not exist before?

A Well, the only existing companies were Atlanta

and New York. There were plans, of course, plans for an

opening In Pittsburgh and an opening In Toronto. We had

Just begun to do the field work, setting up, finding

space and personnel.

But Mr. Lloyd was very instrumental. He

was in on the hiring of the president of the New York

company, Michael Alvich, and also the president of the

Atlanta company, Rob Rainesford. Robert.

So Mr. Lloyd was extremely involved in all

of the activities of Agency Holding. His son worked for

Agency. Later on he came on board with Incotrav.

Q What was his name?
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BY THE WITNESS:

A I don't know his first name. I will think or

it.

BY MR. THOMAS:

QWhat position did Mr. Lloyd have with *any of

those firms, what official position?

A His only official entity was the vice president

or the U. S. operations for Crown Life Insurance.

Q Crown Life Insurance is a Canadian corporation,

Is that correct?

A That Is correct. They were the franchisee.

Agency Holding Corporation had a city contract in about

seven, eight, nine, ten ci ties for an exclusive selling

of the Crown Lire Insurance product In the United States;

Chicago, Pittsburgh, quite a rew cities.

Q What was the relationship then or Agency

Holding Corporation with Crown Life or Toronto?

A They were a franchise to sell the Crown Life

Insurance product In these cities.

Q Who is "they" now?

A They, Agency Holding was a group of companies

that have a license to sell Crown Life Insurance product

Wright -direct

A Jesus.

MR. SCHWARTZ: That wasn't it.

22
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In the United States, in specific states. The way Crown
ILire worked was that they would issue a general agency

3agreement with a specific individual In a specific city,
and that person was allowed to sell the insurance for

Crown Lire In that city. No one else was. It was a

3 holding, you know, It was kind of a general agency.' In

other words, other insurance people sold the Crown Lire

Insurance product through that entity. Agency Holding

I) In Chicago was the sole source of Crown Life Insurance

10 in Chicago.

MR. SCHWARTZ: Off the record?

I MR. THOM4AS: Off the record .

30 (There was a discussion off the record,

after which the taking of the deposition

I was resumed as follows:)

co BY MR. THOMAS:

Q Did Kerry Craig have any office there at your

I headquarters here In Chicago for Incotrav?

3A Well, he was officed down the hall from me at

208 South LaSalle.

Q His official position was as an officer of

3 Agency Holding, is that right?

A He was the president-owner of Agency Holding

Corporation.
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Do you know who held the actual stook owneship

Holding Corporation?

No, I don't.

How many employees did you have here ata
U
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A Fourteen.

MR. SCHWARTZ: That was at the most?

THE WITNESS: Yes.

MR. SCHWARTZ: Counting yourself?

THE WITNESS: Yes.

BY MR. THOMAS:

Q Who were the managing employees other than

yourself?

A Well, there was -- I was the president. There

wasn't any vice president. As far as Incotrav itself, I

really kind of ran that myself, too.

Q Did a man named Gary Holland work for Incotrav?

A Yes.

Q What was his position?

A He was an account executive, in the sales area.

Q Did you have authority yourself to issue all

the checks for payment of Incotrav expenses?

A Yes.

Q Did you yourself sign those checks?
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No.

Who signed those checks?

Teri Macklewicz. M-a-c-k-i-e-wi-c-:.

She had authority to sign also.

MR. SCHWARTZ: T-e-r-I, Teri.

I
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BY MR. THOMAS:

Q Also you did, too?

A Yes. I had signing authority. Also Mr. Craig

did,I think, as I recall.

Q Do you recall instances when in fact Mr. Craig

would sign checks?

A I can't recall him ever signing any.

Q Most of the checks were signed by Ms. Mackiewi

A Teri.

Q Who was responsible for maintaining Incotrav

business records?

A The accounting activity was done by -- It was

done internally initially with the company for about the

first nine months, and then It was removed and was handle

by Mr. Craig's accountant.

Q The accountant that worked at Agency Holding?

A Well, they had an overall accounting firm that

did have Agency Holding and Incotrav, and at the end of.

my tenure all of the bookkeeping was carried by, was

d

Wright - direo6t
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1 •done by his own people in Agency Holding. Which was

Illegal, by the way. That Is one of the reasons we got

Q Why was It illegal?

3 A There Is a rule In the travel agency business

that you have to be totally self-contained. You cannot

i be Involved in any shape or manner with another company.

3 In other words, It has to be a single

entity. The fact that the accounting was done by another

entity, another company that had ownership In the agency,

was against the rules.

Q Well, by "another company" was it another

company in the sense --

A Yes, It was. It was Agency Holding. It wasn't

Incotrav. In other words, the bookkeeper of Agency

Holding kept the books for Incotrav.

40o Q I Just want to clarify. In September of 1980,

during that time period, were the records of Incotrav

maintained by Kerry Craig's accountant?

A No. At that time they were taken care of by

his accounting firm, which was an outside firm. The day-

to-day bookkeeping, the writing of the checks, and the

I keeping of the balance and so on and so forth was done

* internally.

Q To your knowledge all of the present recordsI
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regarding financing of Incotrav, where are those main-

tained?

A Right now they are held at Agency Holding, as

far as I know.

MR. SCHWARTZ: The last time you knew.

BY THE WITNESS:

A Yes. The last time I knew. There was a letter

MR. SCHWARTZ: When, March of 1981?

THE WITNESS: I think that was a notice. I

wrote a letter on the fact that he pulled everything.

Mr. Pulak

This was the date, February.

MR. THOMAS: Let me have the court reporter

mark this as FEC Exhibit 3.

MR. SCHWARTZ: That is my only copy, unless you

have one. Go ahead, I will get a copy for everybody.

(The document was marked FEC Exhibit

No. 3 for identification, 6/24/82, JKS.)

(There was a discussion off the record,

after which the taking of the deposition

was resumed as follows:)

MR. THOMAS: On the record.

BY THE WITNESS:

A Crown Life in my recollection, and I am not an
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expert on what Kerry is doing, Crown Life really di.d not

have anything, any ownership In Agency Holding at all.

It was solely owned by Kerry, as far as what I was told.

They basically gave or sold their franchise to Mr. Craig

to sell the Crown Life Insurance product. A highly

lucrative business. The Crown Life product was a fairly

good-selling item, and he had the exclusive to sell ito

Everything that was sold for that company in the city

of Chicago and environs went through his office. He had

some big accounts. McDonald Hamburger was one.

MR. SCHWARTZ: Which meant that they make a

little money on each policy.

THE WITNESS: United Mine Workers they had.

A lot of money.

BY DIR. THOMAS:

Q Going back to Exhibit 3. I show it to the

witness, and ask if you will identify that particular

document.

A Okay. This is a memo that I wrote to Mr. Craig.

MR. SCHWARTZ: Tell him what date.

BY THE WITNESS:

A On February 25, 1981. It is basically

disputing the fact that I had to turn over all the

accounting materials to his office.
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U I was saying In essence we couldn't really

operate the company unless we had somewhat of an Idea

g what was going on in the accounting area.

BY MR. THOMAS:

3Q Ultimately, however, those documents, those

3B records were turned over, is that correct?

A He took them all, yes.

Q Now, what Is the relationship of Incotrav with --

30 MR. SCHWARTZ: Which Incotrav Holding you

mean?*0
BY MR. THOMAS:

3Ir  Q Incotrav Holding with Agency Holding Corporation?

A Well, the only relationship was that Mr. Craig,.10
the present owner of Agency Holding owned the majority

30 shares of Incotrav Corporation.

MR. SCHWARTZ: Or did Agency Holding own it?

BY THE WITNESS:

3 A Excuse me. Agency Holding. Frankly, I don't

know whether the stock was held personally or it was held

corporately. I think It was done corporately.

I BY MR. THOMAS:

3 Q Did Incotrav essentially provide Crown Life

travel insurance to its customers? Was that the basic

I nature of the relationship?

I
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A No. IncotrAv Corporation di a0 er Aamount

of transportation work for Crown Life Insurance Company,

and also for Agency Holding Corporation.

QSo basically providing travel services for

employees of those-

A Correct.

Q -- corporations.

A Incentive program.

MR. SCHWARTZ: I think what happened, I don't

know If you want It on or off the record.

MR. THOMAS: On.

MR. SCHWARTZ: From hearing what he said here

today and remembering past conversations, that Kerry Craig,

maybe someone else said this travel company Is doing a

nice Job, and they are making some money, and they are

doing it for us, and they are doing It for our company.

Maybe we should set up a travel agency for ourselves and

we will make some money that way, too.

Isn't that-how?

BY THE WITNESS:

A That Is how it came up.

MR. SCHWARTZ: They saw a chance to jump In.

Funded, you know, with some money. Get the guy who knows

the business, Mr. Wright, and put him into it. They
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have the controlling share. They put the money In. Thtey

tie him up. And then they have the end user, the consumers

which Is a big one, Crown Lit.,s and Agency Holding. Plus

they have their reet In other deals, whether McDonald's -

MR. THOMAS: When you say end user?

MR. SCHWARTZ: The end user, the one that Is.

going to be using the agency. In every business, before

you go into business, there has to be an end user.

BY THE WITNESS:

A For example, Mr. Craig had nine or ten offices.

MR.a SCHWARTZ: What he Is doing, he is getting

part of his own action. The dollars. Another company

he has an in with is using the travel agency.

BY THE WITNESS:

A .He did a lot of travel-related promotion. For

instance, they rented the Love Boat, the Princess, from

L.A. to Mexico.

MR. SCHWARTZ: It was just a good business deal.

BY THE WITNESS:

A So In essence he was basically building a

travel company that would handle a lot of his own activities,

you know.

We did a lot of business, It was a very

successful business. In a year and a half we had three
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offices. We were doing something like $5 million in the

U Chicago office alone within a year and a half. It was a

Um very fast track.

MR. SCHWARTZ: Most of the business came from

I his contacts or his businesses.

I THE WITNESS: No, not really. A certain

percentage of it was Crown Life and Agency Holding business,~i

IBut the vast majority was business that was generated by

myself and my sales staff.

30 MR. SCHWARTZ: I didn't mean to take It away

from you. I am sorry.

THE WITNESS: No. I was just tellg you, you

10 know, there was certainly a quantity of business that came

from Agency Holding.

3 BY MR. THOMAS:

co eQ So occasionally I take it payment would come

In from Agency Holding Corporation or one of the other

I insurance firms to Incotrav In payment of travel services

3 Incotrav provided?

A Daily, almost a daily occurrence. He traveled

I a great deal. We handled the travel for all his offices.

5 We handled a lot of the travel for the main office in

Toronto.

* Q How did that work out procedurally?

I



A

by check,

Q

Wright - direct 33

We would issue a ticket and they would pay us

a Agency Holding check or Crown Life check.

Did Incotrav Holding Corp. have its own bank
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account?

A Sure.

MR. SCHWARTZ: Now, Just to interrupt you,

Incotrav Holding, I don't think handled the day-to-day

operations. Wasn't It Incotrav of Illinois? I know they

get--

That is how it got money, you know. They

had a holding company, and then they controlled each

corporation. But actually, you know, you were running,

you had to be running the real travel agency.

THE WITNESS: Everything was out of Chicago.

MR. SCHWARTZ: Which was Incotrav of Illinois.

THE WITNESS: Incotrav Corporation.

MR. SCHWARTZ: I don't have the corporate charter.

BY MR. THOMAS:

Q That was essentiaily the subsidiary of Incotrav

Holding, that was the business operation.

A Incotrav Holding was exactly what it is, a

holding company of three travel companies. But Incotrav

of Illinois was the primary activity. I mean, where

everything emanated.
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Q And it had Its own bank account?

3A Yes.

Q What was the basic method Of compensation? Was

it worked out on a percentage basis?

I MR. SCHWARTZ: For him, do you mean?

BY MR. THOMAS:

Q For Incotrav of Illinois,

UA The compensation for the travel company was a

iicommission paid mainly by the purveyors that we serviced,
The airlines, the hotels would pay us a commission. If

we would write a ticket for $500, we would get 10 percent,

which is $50.

If It was a hotel room, we had 10 percent

of the hotel room.

12If it was the incentive program, we put

ICin a handling fee, which generally ran between 18 to 21
percent of the overall.

Q The latter would be billed directly to the person

*who you were providing the service for?

A In the case of the hotel and the airlines, the

Iairline paid us a commission direct. There was no

Ibilling of commissions to Agency Holding.
But if it was an incentive program, where

I we were doing services, we billed them a handling fee.
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i . And that was specified.

Q Now, are you familiar with a firm called

-Kerry Craig & Associates, Incorporated, of Peoria?

I A No.

MR. SCHWARTZ: I never heard of that, either.

BY THE WITNESS:

i A A I know he had a Peoria office. I don't --

MR. SCHWARTZ: I think when we talked- to

G. Woodruff Turner, did he ask if he had any other business

and -- I don't know. He didn't volunteer this. Maybe

that is what he was alluding to, Maybe he asked --

BY THE WITNESS:

A Agency Holding as an entity was much like

Incotrav Holding. It was a holoing company of all these
agencies he had. They had nine or ten of them. There

were Phoenix, Peoria, Pittsburgh.

BY MR. THOMAS:

Q Do you have any recollection of Incotrav

providing any services to a firm called Kerry P. Craig &

I Associates?

A Specifically that name doesn't ring a bell.

I Q But you do recall doing business for a Peoria

office that did the Crown Life business?

A We did work for Kerry's operation in Peoria,I
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as we did work for all of his offices across the country.

Those are airline tickets, mainly.

Q In the same way you would receive a payment

from those offices by check at Incotrav of Illinois?

A For the tickets, yes.

Q Did you ever make a campaign contribution to

Congressman Jim Wright?

A I did, yes.

Q Can you give me the background as to how that

came about.

A Okay. The first time I heard about the campaign

contribution was in Brigg's Restaurant, which Is a bar

that is downstair3 of 208 South LaSalle, which was kind of

Kerry's second home.

It was Kerry's general trend that we would

get together after work and have a beer or a hundred beers,

generally is what it was.

MR. SCHWARTZ: No wives allowed.

BY THE WITNESS:

A At that point Mr. Charles Smith and Mr. Kerry

Craig told me they wanted a thousand-dollar political

contribution made out to Texans for Wright.

Frankly, I didn't even know who the hell

Texans for Wright was.
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MR. SCHWARTZ: Frobably thought it was himself.

BY THE WITNESS:

A I frankly laughed at it, because it was Jim

Wright.

But that was really it. He said, "Write

me a check for $1,000." My wife later came into Brigg's

that evening, and was accosted to write a check also.

In addition to that he demanded that I

have Mr. Holland and Mr Masters write checks for $1,000

each.

BY MR. THOMAS:

Q Now, "he," is Kerry Craig?

A Mr. Craig demanded. Also Mr. Smith. I think

Mr. Smith --

MR. SCHWARTZ: Why don't you tell him what

happened. "Demanded" is a conclusion. How did he demand

it?

BY MR. THOMAS:

Q What did he say-?

A He said, "Write me a check." Very simply.

There wasn't any general discussion

with Mr. Craig as to what went on. Mr. Craig asked for

something, he didn't really ask for it. He said do it,

and you did it.
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WITNESS: No.

SCHWARTZ: Okay.

WITNESS: They were both written on the same

day.

MR. SCHWARTZ:. But at the time or the conversation

you hadn't written the check.

BY MR. THOMAS:

Q Yes. We are still In the conversation in the

restaurant.

MR. SCHWARTZ: Yes.

MR. THOMAS: If I understand It.

MR. SCHWARTZ: Yes.

BY THE WITNESS:

A So there wasn't really a request, It was a

demand. There was an innuendo. As I balked a little bit

Wright -direct 38

Q Did you have an argument at that point about

that?

A Specirically the argument really came up when

he asked ror my wire to make the contribution. Because

Dolores is somewhat more intelligent than I am. She

asked more questions than I did. "Who is it? Why? I

can't really afford this. How can we arrord this, Jim?"

MR. SCHWARTZ: You hadn't written the check

yet?
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* about it he said, "Write the check. Don't argue with me,

write the check." I asked, "You know, is it legal?"

BY MR. THOMAS:

Q You asked that of him at that time?

A Yes, I said, you know, "Why? What are you

doing?" I said, "I can't afford $2,000." "Write the check.#

3 Q That Is his response.

A "Don't worry about the money, write the check."

r- Later on, when I -- because of the situation"

with Mr. Holland and Mr. Masters, who were just young men

working on about a $12,000 or $15,000 a. year salary,

Usurely could not afford to contribute this amount of

30 money.

10 There was demand upon me the next day in

the office to get their check. Why don't they --

00 MR. SCHWARTZ: By who?

BY THE WITNESS:

A Demands upon me by Kerry Craig and Charles

3 Smith.

BY MR. THOMAS:

Q Both of them talked to you the next day?

3 A Right. "Get the checks quickly. We need

3 the checks from Holland and Masters."

Q Where was this conversation?I
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Once again I queried, you know, "$Hey, is

this legal? Have you checked with O'Brien?"

"Yes, everything Is rine. It is legal."

Q This Is who saying, "Yes, everything is rine"

A Mr. Smith and Mr. Craig,

Q And Mr. O'Brien is -

A Both stated to me definitely that there was no

Illegality here.

MR. SCHWARTZ: Mr. O'Brien is the attorney, Art

0'Brien.

BY THE WITNESS:

A I questioned him saying, "Hey, I really, I really

cannot affrord to give you $2,000 in cash." I mean, I

have never made a political contribution In my lire.

While Dee could not afford it, Masters and Holland

absolutely could not afford It. They had trouble buying

socks, you know, it was that kind or thing.

So I basically was told at that point

that Agency Holding Corporation or Incotrav would cover

this political contribution by a bonus.

A

Q

that the

A

Wright -direct 4

Via phone to me. I was just down the hall*

The both or them at one point asked you to do

second day, Smith and Craig?

Right.



Wright - direct .41

Q You told him that that Is what would be done?

A He told me to cover It.3 Q He told you to cover It that way?

A He told me to cover It.

Q This Is Mr. Craig?

3A Mr. Craig. That the money would be taken

.3care or. I was told to write out or have a check processed.

In the form or a bonus to cover Mr. Masters-and Mr. Holland$

Ilo and that my $2,000 would be covered In an overall bonus

30 that I got. In other words, he pumped up my bonus that

I would normally get anyway to cover the cost.

U There were a lot or questions by Holland

N oand Masters to me, you know, they were skitsy on it,

I was skitay on it.

Q What do you mean?I ~A We didn't understand it. We didn't know why

we had to do this. This was a lot or money to us. There

were a lot or questions asked, as much as I could ask

Mr. Craig. He wasn't very -vocal about any of these

things. You know, "Hey, is this really legal? Are

we okay?"

You know, my company was kind or like a

little family, to a certain extent. I will give you some

or an Idea of how good a family.



Wright -direct 412

Af ter I was t ired they had a surprise

birthday party for me on March 13, which Is my birthday,

I was tired on the 9th of March. Everyone that came to

my surprise birthday party was my staff, basically, and

they were all tired the next day .

MR. SCHWARTZ: By whom?

THE WITNESS: Mr. Craig .

So I was protective of Holland and Masters.

They were young men, nice kids, good people. I questioned

Kerry quite a bit as to, "Hey, you know, these guys can't

afford this. Why are you doing this," and so forth.

III. Basically It was a situation of saying,

you know, "It Is none of your business, and just get the

money."

.0 BY MR. THOMAS:

IGo He never told you why he was trying to collect

contributions?

A I had absolutely no knowledge of why he wanted

the money, what he was going to do with the mone y.

I have never made a political contribution

In my life prior to this. I was very concerned because

he made my wife make it. I was told that these things

were covered by his lawyer. That everything was legal..

And that was the end of It.
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iF Q I want to go back and clarify*

When did you actually cut a check payable

to Texans for Wright?

MR. SCHWARTZ: The date it bears.

BY THE WITNESS:

A The 24th of October.

MR. SCHWARTZ: What year?

THE WITNESS: 1981.

MR. SCHWARTZ: He brought the original.

50 THE WITNESS: Yes.

MR.THOMAS: Let me have the reporter mark this

document as FEC Exhibit 4.

10 THE WITNESS: Yes. We wrote them both that

evening on the 24th. It was in the bar.

MR. SCHWARTZ: That was in the bar?

1 00 THE WITNESS: Yes. Very emphatic. It was not

I a request.
MR. THOMAS: Hold on, we will let her mark

the document.

(Said document was marked FEC Exhibit

No. 4 for Identification, 6/2.4/82, JKS.)

I BY MR. THOMAS:

Q Let me show you FEC Exhibit 4, and ask you

to identify it.
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"You know, you

as to why. This is Jus t to be

check."

should not askc questions

done. Just write the

I was In a position where she was

frightened that I was going to be -- if she didn't write

the check, that I would have a problem with Mr.. Craig,

who was a very volatile man, In other words, as far as

my employment.

It was definite,

The innuendo - - It was not even innuendo,

That if the check wasn't written there

Wright -direct 144

A These are the two checks dated October 241th

that my wife and I wrote out for Texans for Wright for

$1,000 each,

Q They were written that night?

A They were written In Brigg's Restaurant, the

evening of the 24&th, Demanded.

MR. SCHWARTZ: Were you threatened at that

time?

THE WITNESS: Indirectly. Dee was definitely

threatened.

BY MR. THOMAS:

QIn what way?

A I don't know If -- "Don't ask questions."1

"What rights-"
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may be problems with my employment.

The same thing with Mr. Holland and

Mr. Masters. Demands were made upon me to get the checks

from those two people. Mr. Masters hesitated because he

didn't have $1,000. He hesitated on giving the check.

I was called frequently by Mr. Craig, "Get the 4amn check

from Masters. What is holding things up?"

I also happened to be down at Agency

Holding and just happened to be near Diane Pariano's desk.

MR. SCHWARTZ: Where was that office?

THE WITNESS: That was at 208 South LaSalle.

MR. SCHWARTZ: On the same floor?

THE WITNESS: Down the hall from my office.

MR. SCHWARTZ: Was that where Kerry Craig had

his office?

THE WITNESS: Yes.

And Diane Pariano had a stack of checks

that were all for approximately $1,000, I assume. I only

saw five or six on her desk.

BY MR. THOMAS:

Q When was this?

A This was the --

I don't know if it was that week of October.

She was accumulating all these checks. In fact,
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A I saw a figure in her checkbook of $29,000.
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she was the one that picked the checks up for Mr. Holland

and Mr. Masters. She accumulated all these checks, and

they were on her desk, and she was doing something with

her checkbook.

Q Did you talk to her about it, what she was

doing?

A No. She kind of hid them when I looked.

Q How was It that you happened to be there?

Were you giving her your check or --

A No. I was down there. I was down that -- I

went down and back a lot.

Q You handed your check that night to Mr. Craig,

is that correct?

A Yes.

Q And your wife did also?

A Yes.

Q That night?

A Yes.

MR. SCHWARTZ: Sometime after that he was at

Agency Holding's office.

BY MR. THOMAS:

Q How many checks would you say were in that

stack, could you estimate?
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Q A figure in her checkbook. In the check

Uregister or checkbook?

A I recall seeing the check register, and I recall

seeing the figure of $29,000.

Q You don't know if that was her checkbook balance

or if that represented a check that she had issued herself?

A I think I know, but this Is something that I

am not absolutely sure of. I think that there was a

1.mI checking account, or her personal account, and I think

I.i that moneys were put into her personal account.

MR. SCHWARTZ: Or a special checking account.

LBY THE WITNESS:

1A Yes. Either that or --

There was a checking account, you know,

I like you have with your personal account. As I recall, the

I0 figure was something like $29,000, because I looked at

it. I was -- Jesus, that is a lot of money in Diane

H Pariano's checking account.

I also had seen Tom's and Gary's check

there on her desk, also. She was the person, as I recall,

that handled the disposition or the sending of the checks.

1 Q Sending to the Wright Campaign?

A I don't know where she sent them.

Q She was in charge of collecting them?I
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A I queried It to the point where I could not

query it any more. It was hush, hush. Nobody wanted to

3 talk about what was going on down there. It was, you know,

g "It is none of your business. Don't bother us, just give

us the check."

M MR. SCHWARTZ: Maybe you could find out from

ai the endorsements.

BY MR. THOMAS:

Q Now, what position did Diane Pariano have?

* oA Administrative assistant to Mr. Craig.

Q Is she still with Agency Holding Corporation?

A To my knowledge she married Mr. Craig and is

10 now--

MR. SCHWARTZ: I didn't know that.

10 THE WITNESS: Yes.

BY MR. THOMAS:

Q And is now?

A Lives now happily In Kenilworth as a housewife.

Q She Is not with the company any more?

A I understand she Is no longer with the company.

Q Did you ever have any conversations with

3 Mr. Masters or Mr. Holland about this request?

A As I recall, the only thing they said was what

is this for. I said, "Gee, It is for Texans for Wright,I
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A Yes.

QHow long arter they made their actual contribu-

tion, or was it even after?

A Within a day or two.

QSo they-

A Well, these kids, you know, they had to cover

the check. I mean, these guys, they had one hundred bucks

in their checking accounts.

QI am just trying to get the sequence.

A I mean, the essence or it Is exactly what you

are looking for. These guys, if' they had to write a check

for $1,000, they couldn't.

MR. SCHWARTZ: So you gave them their checks

the next day?

BY THE WITNESS:

A They didn't have that kind or money. So we had

to give them the money back to cover the checks right away.

Mr. Craig -- I wish I could remember

this, but I am not sure. But I do think he put a Agency

'V
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political contribution that Mr. Craig wants. He Is

Iing to reimburse - - I was told to reimburse you by a

nus so you can cover the contribution."

Q Now, did you in tact have bonus checks Issued

them?
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September 6, 1903

BY HAND

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Coumission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

Enclosed is a check for $4,000 from
Agency Holding Corporation in payment of the
fourth installment due pursuant to the Concilia-
tion Agreement in the above-referenced matter.
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December 30, 1983

BY HAND

Kenneth A. Gross, Esquire
Associate General Counsel
Federal Election Commission
1325 K Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 1445

Dear Mr. Gross:

Enclosed is a check for $8,000 from Agency
Holding Corporation in payment of the outstanding
balance due pursuant to the Conciliation Agreement
in the above-referenced matter.

RMG/klp

Enclosure (check)
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